
Artikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Ytterligare åtgärder för att hejda
smittspridningen
Publicerad 16 november 2020

De kommande veckorna är avgörande för att hejda
smittspridningen. I läget vi befinner oss i nu bedömer
regeringen att fler åtgärder krävs. Därför föreslås nu ett
förbud mot att hålla allmänna sammankomster och
offentliga tillställningar med fler än åtta deltagare och
det tidigare undantaget för serveringsställen tas bort.
I dag presenterades nya restriktioner på en pressträff med statsminister
Stefan Löfven, inrikesminister Mikael Damberg, socialminister Lena
Hallengren, finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund samt
Folkhälsomyndighetens generaldirektör Johan Carlson.

Åtgärderna som presenterades innebär att det ska bli förbjudet att anordna
allmänna sammankomster och offentliga tillställningar med fler än åtta
deltagare samt att det tidigare undantaget för sådana sammankomster och
tillställningar som hålls på serveringsställen tas bort.

Förslaget skickas ut på remiss idag och föreslås träda i kraft den 24
november.

Pressmeddelande: Förslag om förbud mot att hålla allmänna sammankomster
och offentliga tillställningar med fler än åtta deltagare

– Dagens besked är en tydlig signal till hela samhället om vad som bör gälla
framöver. Det kommer att bli en prövande period. Situationen kräver stora
uppoffringar av var och en av oss, och av samhället som helhet. Men gör vi
gemensamma uppoffringar så räddar vi liv, sa inrikesminister Mikael
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Damberg.

”Ta ditt ansvar”

På pressträffen underströk statsminister Stefan Löfven den allvarliga
situationen vi nu befinner oss i och hur viktigt det är att alla tar sitt ansvar
för att förhindra smittspridningen.

–  Vi lever i en prövningens tid. Det kommer att bli värre. Gör din plikt. Ta
ditt ansvar för att stoppa smittspridningen. Gör rätt val – för dig själv, för
samhället och för Sverige.

Socialminister Lena Hallengren och finansmarknads- och bostadsminister
Per Bolund påminde om regeringens strategi som hela tiden har handlar om
att sätta in rätt åtgärder vid rätt tidpunkter och att varva råd och
rekommendationer med lagstiftning.

– Regeringen har hela tiden sagt att vi är beredda att sätta in ytterligare
restriktioner om det behövs för att trycka ner smittan – där är vi nu. Vi fattar
inte de här besluten för att vi vill – utan för att vi måste, sa Per Bolund.

– Men vi kan inte lagstifta fram eget ansvar och sunt förnuft. Alla måste följa
Folkhälsomyndighetens råd och rekommendationer. Hitta inte kryphål – ta
ditt ansvar och gör allt du kan. Det är inte frivilligt – det är vår gemensamma
plikt, sa Lena Hallengren.



Artikel från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen, Infrastrukturdepartementet

Första mötet med regeringens
klimatkollegium idag
Publicerad 09 november 2020

Regeringens nyinrättade klimatkollegium som leds av
statsminister Stefan Löfven har idag sammanträtt för
första gången. Mötet skedde digitalt.
 – Sverige ska bli världens första fossilfria välfärdsland och för att klara det
behöver vi en fortsatt stark svensk konkurrenskraft och nya jobb inom allt
från koldioxidfritt stål till en ökad produktion av hållbara biodrivmedel, säger
statsminister Stefan Löfven.

 – Alla politikområden måste dra åt samma håll och klimatfrågan måste
integreras i alla relevanta politikområden. Det är därför som regeringen
inrättat ett klimatkollegium inom Regeringskansliet. Klimatkollegiet får en
central roll i arbetet med att driva på omställningen och genomföra den
gröna återhämtningen, säger Isabella Lövin, miljö- och klimatminister.

Klimatkollegiets syfte är att samordna och inrikta genomförandet av den
klimatpolitiska handlingsplanen samt följa upp regeringens arbete att nå
klimatmålen.

Kollegiet kommer att ha regelbundna möten som leds av statsministern.
Utöver statsministern och miljö- och klimatministern ingår ytterligare sex
ministrar vars områden är avgörande för klimatomställningen. Dessa är:
näringsministern, finansministern, infrastrukturministern, energi- och
digitaliseringsministern, landsbygdsministern och finansmarknads- och
bostadsministern.

Mötets tema var flygets klimatomställning och

https://www.regeringen.se/


Sveriges biodrivmedelsproduktion

Temat på klimatkollegiets första möte var flygets klimatomställning och
Sveriges biodrivmedelsproduktion. Det är två ämnen som är nära
sammankopplade och med stor potential att bidra till minskade utsläpp.

Flyget behövs men flyget behöver ställa om. Diskussionerna på dagens möte
handlade om hur flygets omställning ska realiseras. Det krävs insatser för att
såväl säkerställa tillgängligheten i hela landet som att minska flygets
klimatpåverkan.

Med reduktionsplikt för vägtransporter och flyg har regeringen skickat en
tydlig signal till industrin om att det kommer finnas en stor efterfrågan på
biodrivmedel. Sverige har en hög användning av biodrivmedel men
importerar merparten. Det finns stor potential att öka produktionen av
biodrivmedel i Sverige. Det kan bidra till att vi når våra klimatmål men också
till att skapa nya gröna jobb och öka Sveriges försörjningstrygghet. Ökad
svensk biodrivmedelsproduktion kan givetvis också vara förknippat med
utmaningar. En av dem är att ett ökat uttag av biomassa kan ha påverkan på
den biologiska mångfalden.

Vid dagens möte diskuterades bland annat hur den inhemska produktionen
kan underlättas och bidra till att skapa nya gröna jobb och regional
utveckling.



Artikel från Finansdepartementet, Infrastrukturdepartementet

Regeringen tillför medel till stöd för
energieffektivisering och
renovering av flerbostadshus
Publicerad 14 september 2020

Regeringen föreslår 900 miljoner kronor till åtgärder för
energieffektivisering i flerbostadshus. Syftet är att öka
takten på energieffektiviseringen och samtidigt förbättra
förutsättningarna för att genomföra nödvändiga
renoveringar. Regeringens förslag bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Regeringen bedömer att det fortsatt krävs stora investeringar för att uppnå
både förbättrad energiprestanda och åtgärda renoveringsbehovet i det
befintliga byggnadsbeståndet. Därför skjuter nu regeringen till pengar till ett
nytt stöd för energieffektivisering och renovering av flerbostadshus.

Stödet ska bidra till att öka takten i energieffektiviseringen av
flerbostadshusbeståndet. Det är i primärt avsett att vara ett stöd till
merkostnader för energieffektiviserande åtgärder. Sådana åtgärder är ofta
integrerade med renoveringsåtgärder och kommer därför även att kunna
bidra till att renoveringar av flerbostadshusen genomförs. Regeringen
föreslår att stödet ska omfatta 900 miljoner kronor 2021, 2 400 miljoner
kronor 2022 och 1 000 miljoner kronor 2023.

En närmare utformning av stödet kommer att utarbetas under hösten. Vid
utformningen kommer hänsyn att tas till tidigare erfarenheter av stöd till
energieffektivisering av fastighetsbeståndet.
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Artikel från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Infrastrukturdepartementet

Industrins gröna omställning i
höstbudgeten
Publicerad 14 september 2020 Uppdaterad 14 september 2020

Regeringen föreslår industrisatsningar för 950 miljoner
kronor i budgetpropositionen för 2021. Dessutom
föreslås statliga kreditgarantier för hållbara
investeringar. Det här är satsningar för att minska
utsläppen och skapa nya jobb. Regeringens förslag
bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.

Industriklivet breddas och förstärks

För att nå klimatmålen krävs omfattande investeringar i ny teknik som ofta
inte är kommersialiserad. Vägen mot nettonollutsläpp kräver satsningar på
innovativa och teknikskiftande lösningar. Industrin har en viktig roll att spela
inte bara genom att minska sina egna utsläpp utan också genom att till
exempel framställa förnybara cirkulära produkter som kan ersätta fossila och
därigenom bidra till en cirkulär och biobaserad ekonomi. Genom att utveckla
klimatsmart teknik som kan bidra till mer cirkulära och fossilfria lösningar
skapas konkurrensfördelar, sysselsättning och exportmöjligheter.

Sedan 2018 har Industriklivet gett stöd till att utveckla lösningar för att
minska de processrelaterade utsläpp inom industrin som ofta är svåra att
komma åt och sedan 2019 även tekniker för s.k. negativa utsläpp. Nu satsar
vi även på att kunna ge stöd till andra industriprojekt såsom biodrivmedel,
plastreturraffinaderier, vätgasproduktion, återvinningsanläggningar och
batteriproduktion. Breddningen knyter därmed också an till den nyligen
beslutade strategin för cirkulär ekonomi som bidrar till att nå miljö- och
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klimatmålen. Industriklivet föreslås stärkas för 2021 med 150 miljoner
kronor till knappt 750 miljoner kronor.

Grön kreditgaranti för svensk konkurrenskraft

I ljuset av coronakrisen är det centralt för Sverige att investera i, stärka och
diversifiera våra värdekedjor samtidigt som vi framtidssäkrar vårt näringsliv
till en klimatneutral och cirkulär ekonomi. Näringslivet har en avgörande roll
i den gröna återhämtning där framtidens arbetstillfällen skapas.

För att skapa förutsättningar för att Sverige ska kunna ställa om för att nå
miljö- och klimatmålen och samtidigt förbättra sin konkurrenskraft, behöver
fördelarna i ett teknikskifte för ökad hållbarhet tas tillvara.

Teknikskiftet kräver kapitalintensiva investeringar med lång livslängd och
stora risker vilket innebär utmaningar vad gäller möjligheterna att få
finansiering för investeringarna.

Statliga kreditgarantier för gröna investeringar i Sverige bidrar till att
möjliggöra finansiering av samhällsviktiga industriinvesteringar, vilket ökar
möjligheterna för en omställning till en mer cirkulär ekonomi och till att nå
målen i miljömålssystemet och det klimatpolitiska ramverket.

Kreditgarantierna föreslås kunna ställas ut under flera år med start under
2021. Kreditgarantierna kan uppgå till maximalt 10 miljarder kronor under
2021. Detta beräknas öka till 15 miljarder kronor 2022 och 25 miljarder
kronor 2023.

Pressmeddelande: Statliga kreditgarantier öppnar för fler gröna investeringar
i Sverige

Bättre förutsättningar för näringslivets gröna
omställning

Tillskott till RISE för att modernisera och komplettera
testbäddar för bioraffinaderier runt om i Sverige

Innovativa lösningar är helt avgörande för att visionen om att Sverige ska bli
världens första fossilfria välfärdsnation ska lyckas. En rad forsknings- och
utvecklingsprojekt inom bioekonomi har placerat Sverige i en internationellt
ledande position avseende teknologier, processer och produkter i tidig



utvecklingsfas. En stor utmaning hittills har varit att det har saknats en
samlad industriell pilot- och demonstrationsmiljö i Sverige där innovatörer,
entreprenörer, marknadsförare och forskare kan mötas för att realisera ny
teknik. Genom att modernisera och komplettera RISE testbäddar för
bioraffinaderi kan Sverige förbättra förutsättningarna för kommersialisering
av nya lösningar. Satsningen kan bidra till företagsetableringar och
internationella investeringar, samt etableringen av ett centrum i världsklass
för en resurseffektiv, giftfri och cirkulär bioekonomi.

I budgetpropositionen föreslår regeringen därför en förstärkning av det
statliga forskningsinstitutet RISE för att utveckla och modernisera testbäddar
för bioraffinaderi runt om i Sverige. Test- och demonstrationsmiljöer behövs
för att påskynda kommersialiseringen av nya teknologier, produkter och
tjänster. 

Regeringen föreslår att 200 miljoner tillförs RISE för ändamålet 2021 och
beräknar att 150 miljoner kronor behöver tillföras 2022.

Medfinansiering av Fonden för en rättvis omställning (JTF)

Regeringen anslår 150 miljoner kronor 2021 för att medfinansiera EU:s
satsning på klimatomställning genom Fonden för en rättvis omställning (Just
Transition Fund, JTF) för programperioden 2021–2027. Medlen ska göra det
möjligt för regioner och människor att hantera de sociala, ekonomiska och
miljömässiga effekterna av omställningen till en klimatneutral ekonomi.
Denna satsning är en viktig del för EU:s gemensamma ambition att uppnå
klimatneutralitet till 2050.

Klimatklivet stärks och förlängs

För att minska klimatutsläppen i hela landet och bidra till en grön
återhämtning föreslår regeringen att Klimatklivet förstärks och förlängs.
Detta investeringsstöd har sedan 2015 finansierat klimatprojekt runtom i
Sverige som minskar utsläppen med totalt 29 miljoner ton och skapat över
4 000 nya arbetstillfällen Regeringen föreslår nu att ytterligare 100 miljoner
kronor tillförs anslaget under 2021. För att skapa en långsiktighet föreslår
regeringen att stödet förlängs till 2026 och att Naturvårdsverket ges
möjlighet att stötta fler stora klimatprojekt, genom att den så kallade
bemyndiganderamen höjs. Genom dessa satsningar på Klimatklivet tar
Sverige viktiga steg i klimatomställningen och samtidigt bygger vi vårt
samhälle starkare än det var innan krisen. Satsningarna på Klimatklivet kan



bidra till en grön återhämtning genom att minska utsläppen och samtidigt
skapa jobb, vilket också bidrar till omställningen till en cirkulär ekonomi.

Elnät och förnybar energi

Utökad befrielse från energiskatt för egenproducerad el

Regeringen går nu vidare i arbetet med att ge solel bästa möjliga villkor. I
budgetpropositionen avser regeringen därför avisera förslag som ger fler
aktörer som producerar el möjlighet till fullständig skattebefrielse.

Regeringen avser att föreslå att undantaget från skatteplikt för
egenproduktion av el i bl.a. mindre solanläggningar utvidgas genom höjda
effektgränser. Regeringen avser även föreslå att förnybar el, inklusive solel,
från mindre anläggningar får fullständig skattebefrielse genom utvidgning av
den nuvarande möjligheten till avdrag i deklarationen.

Majoriteten av den förnybara el som framställs i mindre anläggningar på
samma ställe som elen förbrukas är sedan tidigare helt befriad från
energiskatt. Förslagen innebär bland annat att detta undantag utvidgas
genom att gränsen för vad som utgör en mindre anläggning höjs liksom
gränsen för hur stor produktionskapacitet en producent sammanlagt får ha
för att tillgodoräkna sig skatteundantaget. För till exempel en solelproducent
kommer detta innebära att denne kan få skattebefrielse så länge
produktionskapaciteten understiger 500 kW. Skatteundantaget gäller den el
som förbrukas där den framställs.

Fortsatt stöd för investering i solceller för andra än
privatpersoner

Regeringen förlänger solcellsstödet till kommuner och företag. Förslaget
innebär en 10 procent i stödnivå för kommuner och företag under 2021.
Regeringen föreslår att 260 miljoner kronor ska gå till stödet 2021.
Regeringen återkommer till hur stödet ska utformas och fördelas. För
privatpersoner har regeringen nyligen remitterat förslag om att införa ett
grönt avdrag för bland annat solceller.

Utbyggnad av elnät: höjt anslag till
Energimarknadsinspektionen



Sveriges elnät står inför omfattande investeringar. Dels behöver gamla
ledningar bytas ut, dels behöver nya ledningar och stationer byggas. För att
inte tappa fart är det angeläget att Energimarknadsinspektionen har de
resurser som krävs för att kunna hantera kommande ansökningar i tid.
Genom att tillföra 15 miljoner kronor till myndigheten under 2021 och 5
miljoner kronor 2020 i höständringsbudgeten bedöms en stor del av
befintliga ärendebalanser kunna avslutas och på så sätt frigöra resurser
framåt. Regeringen gör även en permanent satsning och höjer anslaget med 4
miljoner kronor per år från 2022.

Ökad takt i omställningen till en cirkulär ekonomi

Återhämtningen som samhället nu behöver från coronakrisen ska skynda på
omställningen till en mer cirkulär och biobaserad ekonomi. Det kan bidra till
att miljö- och klimatmålen nås, skapa nya jobb samt till att stärka
näringslivets konkurrenskraft. Vi behöver förändra dagens ohållbara
resursanvändning, eftersom den leder till utarmning av biologisk mångfald,
spridning av farliga ämnen och bidrar till klimatförändringarna. 

Ökad återvinning av metaller

För att främja övergången till en cirkulär ekonomi ökar nu regeringen
möjligheterna till återvinning och sekundär utvinning av metaller. Sekundär
utvinning av metaller är ett växande alternativ till primär brytning. För att
åstadkomma sekundär utvinning på ett strukturerat och tillförlitligt sätt
behöver bland annat kartläggning, statistik och spårbarhet utvecklas. I
budgetpropositionen för 2021 föreslår regeringen en satsning på 25 miljoner
kronor årligen för år 2021 och 2022 för Sveriges geologiska undersökning
(SGU), och Naturvårdsverket föreslås få ta del av medlen för att bidra till
arbetet.

Gruv- och mineralnäring är viktig för Sverige – inte bara som en ekonomisk
motor men även för den mineralförsörjning som behövs för den gröna
omställningen. Det finns ett ökande behov av metaller för fossilfria
energitekniker som vindkraft och solenergi, men även för omställningen av
transportsektorn med laddinfrastruktur, batterier och elbilar. Omställningen
till en cirkulär ekonomi har en stor potential att minska resursanvändningen
och därmed begränsa klimat- och miljöpåverkan. Vägledande för
omställningen är regeringens strategi om cirkulär ekonomi där
innovationskritiska metaller och mineral pekas ut som en prioriterad ström i
omställningen.



Giftfritt från början

Regeringen stärker arbetet för en giftfri miljö och giftfria kretslopp. En
cirkulär ekonomi förutsätter att kretsloppen är giftfria så att produkter och
varor kan återanvändas och återvinnas på ett säkert och lönsamt sätt.

Kemikalier sprids över länders gränser via luft och vatten, samt via varor och
produkter. Den ökade e-handeln är en särskild utmaning för
kemikaliekontrollen. Regeringen vill att Sverige ska fortsätta att vara ett av
de mest aktiva medlemsländerna inom EU:s kemikaliearbete. Sverige arbetar
också aktivt för ett ambitiöst globalt avtal för kemikalier och avfall efter
2020.

Regeringen föreslår att Kemikalieinspektionen får 25 miljoner per år 2021
och 2022 för en särskild satsning på att varor och produkter ska vara giftfria
från början. Anslaget för bilateralt miljösamarbete inom områdena
kemikalier och avfall förstärks också med 5 miljoner kronor per år under
åren 2021 och 2022.

Vägledning för en cirkulär ekonomi

Omställningen stärks genom att nya avfallsregler införs med utgångspunkt i
reviderad EU-lagstiftning, i där värdet på produkter, material och resurser
ska behållas i ekonomin så länge som möjligt.

Naturvårdsverket får ökade medel för att kunna driva på arbetet med
omställningen till en mer cirkulär ekonomi och genomföra, revidera samt
tillämpa EU-lagstiftningen på området. Genom att Naturvårdsverket ser över
och reviderar sina vägledningar kring avfallslagstiftningen så att ett mer
cirkulärt förhållningssätt främjas kan mer avfall användas och utnyttjas som
en resurs. Regeringen föreslår att Naturvårdsverket får 10 miljoner kronor
per år för genomförande av lagstiftning och stärkt arbete med cirkulär
ekonomi. Det kommer också bidra till bättre förutsättningar för näringslivet
att ställa om. Genom att ligga i framkant i omställningen kan svenska företag
stärka sin konkurrenskraft.

Mer tillförlitlig statistik

Den svenska avfallsstatistiken behöver utvecklas. Som ett led i detta får
kommunerna ett utpekat ansvar för att hantera och rapportera statistik om
kommunalt avfall. Naturvårdsverket arbetar för att införa en digital lösning



för spårbarhet av farligt avfall och förbättrad avfallsstatistik, vilket kommer
leda till bättre kontroll av materialströmmar och illegal avfallshantering.

Regeringen föreslår att Naturvårdsverket får 10 miljoner kronor 2021 särskilt
för att kunna få ett system för statistik och spårbarhet på plats. Regeringen
föreslår också att kommunerna kompenseras med 12,5 miljoner kronor för
de kostnader som uppstår till följd av de nya uppgifterna inom statistik på
avfallsområdet.



Artikel från Finansdepartementet

Nordisk styrgrupp för
harmoniserade byggregler
Publicerad 17 juni 2020

De nordiska länderna har utsett en styrgrupp som ska
arbeta för en harmonisering av byggsektorn i Norden.
Styrgruppen är en del av deklarationen för ökat nordiskt
samarbete för att få ner byggandets klimatpåverkan
som de nordiska bostadsministrarna godkände under
ett möte på Island i oktober 2019.
Styrgruppen lyder under Nordiska ministerrådet och består av medlemmar
från alla nordiska länder. Sverige representeras av två ledamöter, varav en
från Finansdepartementet och en från Boverket. Gruppen ska främja och
samordna det långsiktiga arbetet med att skapa en gemensam nordisk
byggmarknad, till exempel via en harmonisering av ländernas byggregler.

Styrgruppen ska också initiera och främja insatser som stärker
förutsättningarna för en integrerad och hållbar tillväxt för byggbranschen.
Fokus ska vara hållbarhet och cirkulär ekonomi.

- De nordiska byggmarknaderna är var och en för sig mycket små men
tillsammans har vi en stor marknad. Det kan locka fler aktörer och stärka
konkurrensen. Det ger oss även möjlighet att i samverkan stärka arbetet med
att nå våra klimat- och hållbarhetsmål, säger bostadsminister Per Bolund.

Styrgruppen kommer att träffas minst en gång per år och rapporterar till de
nordiska näringsministrarna samt bostads- och byggministrarna.
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Artikel från Finansdepartementet

Uppdrag till Finansinspektionen att
kartlägga konsekvenserna av en
utvidgad återköps- och flytträtt för
individuella fond- och
depåförsäkringar
Publicerad 16 april 2020

Regeringen har beslutat att ge Finansinspektionen i
uppdrag att kartlägga och sammanställa tänkbara
konsekvenser av att införa en ovillkorlig rätt till återköp
av och överföring av värdet i individuella fond- och
depåförsäkringar tecknade före den 1 januari 2006
respektive den 1 juli 2007.
Regeringens uppdrag till Finansinspektionen är ett led i behandlingen av
riksdagens tillkännagivande om att skilja fond- och depåförsäkring från
traditionell livförsäkring när det gäller reglerna om återköp och flytt.
Uppdraget innebär att Finansinspektionen ska inhämta ett antal uppgifter
från försäkringsföretagen som ska vara underlag för en bedömning av frågan
om en utvidgad återköps- och flytträtt. Finansinspektionen ska inte lämna
någon rekommendation i frågan.

Uppdraget ska redovisas senast den 30 november 2020.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Tillsammans för en klimatsmart
finanssektor
Publicerad 04 mars 2020

Hur kan privat kapital styras mot hållbara investeringar?
Hur kan politiken bidra till en långsiktigt hållbar
finansmarknad? Det diskuterade bland andra
Finansmarknadsminister Per Bolund och Åsa
Wallenberg, vd SPP Fonder, på Nationella
Innovationsrådets möte den 2 mars.
Samhället står inför en nödvändig klimatomställning. För att lyckas med den
krävs stora investeringar av både offentligt och privat kapital. Måndagens
innovationsrådsmöte inleddes med en diskussion om hur finanssektorn och -
politiken kan komplettera och förstärka klimatpolitiken genom att skapa
finansmarknader där risker förknippade med klimatförändringar är både
synliga och rätt prissatta.

Kortsiktighet och bristande transparens största fienderna

Historiskt sett har kortsiktiga beslut från investerare och politiker
tillsammans med bristande transparens kring företags klimatpåverkan och
hur klimatförändringar påverkar företagen, varit två stora hinder.
Finansmarknadsminister Per Bolund ser dock en förändring i positiv riktning.

– Det har skett en stor förändring, främst i medvetande. När jag tillträdde
som statsråd kunde det skakas på huvudet när jag lyfte behovet av att också
ställa om finansmarknaden. Nu är det en självklarhet, säger Per Bolund men
understryker att mycket av förändringsarbetet kvarstår.

Åsa Wallenberg, vd för SPP Fonder, har i flera år drivit frågan om hållbara
investeringar och håller med.

https://www.regeringen.se/


– Medvetenheten liksom intresset för hållbart sparande har ökat markant de
senaste åren, framförallt från 2015 som ett direkt resultat av Parisavtalet
och att världens ledare enades om de globala hållbarhetsmålen. Flera
institutionella investerare har förpliktigat sig mot Parisavtalet och har
tydligt inskrivet i sina mandat vad de kan och inte kan vara investerade i,
säger Åsa Wallenberg.

– Vi ser även att privatpersoner är en positiv trend som bara kommer att
accelerera, i takt med att utbud förfinas och kunskap blir bättre.

Tuffa globala regler ett måste

Idag ligger frågan högt på den politiska internationella agendan, inte minst
efter att EU-kommissionen i slutet av 2019 lanserade den så kallade ”Gröna
given”. Gemensamma definitioner och standarder för rapportering,
hållbarhetsmärkning av finansiella produkter samt redovisning av
hållbarhetsrisker är exempel på områden där flera initiativ tagits på
europeisk nivå.

– För att få till ett reellt skifte i finansmarknaden behövs en politisk
överenskommelse på global basis för att accelerera omställningstakten.
Initiativ som TCFD och EU Sustainable Finance med ramverk som EU:s
taxonomi är en bra början, säger Åsa Wallenberg.

– Vi behöver långsiktiga politiska spelregler som är desamma inom hela EU,
slår hon fast.

Att driva frågan om långsiktiga politiska spelregler internationellt är
regeringens högsta prioritet, intygar Per Bolund.

– Det viktigaste just nu är att hållbarhetsregleringen av finansmarknaden på
EU-nivå blir tillräckligt tuff. Sverige och Frankrike var de som drev på för att
denna reglering ens skulle börja tas fram, och vi behöver nu se till att varje
del av den blir så skarp som möjligt, säger han.

Hur kan SPP Fonder som stor marknadsaktör agera för att negativ
klimatpåverkan inkluderas i finanssektorns prissättning?

– Som kapitalförvaltare har vi framför allt tre verktyg till vårt förfogande: vi
kan exkludera och välja att inte vara investerade i bolag, vi kan investera
mer i bolag vi tror på och vi kan aktivt påverka bolag i en positiv riktning,
säger Åsa Wallenberg.



– Vi använder samtliga tre verktygen och det är viktigt att förstå att och
hur de samverkar. Exempelvis blir påverkan relativ verkningslöst utan
hotet om exkludering, fortsätter hon och förklarar hur SPP Fonder arbetar
med att påverka branscher och bolag som de inte investerar i.

Möjligheter och utmaningar med nationella insatser

Staten jobbar i sin tur med en del marknadskompletterande åtgärder.
Exempelvis har den snabbt växande svenska cleantech-sektorn, på grund av
långa investeringshorisonter och osäker förväntad avkastning, haft svårt att
hitta privat investeringskapital. Där går sedan några år tillbaka statliga Almi
Invests Green Tech Fond och Saminvest in med riskkapital. Sedan den 1
januari 2019 ska även Första–Fjärde AP-fonderna ta hänsyn till hur
placeringsverksamheten kan främja hållbar utveckling. Det är initiativ som
Åsa Wallenberg välkomnar.

– Utöver att påverka i EU kan politiken nationellt göra skillnad genom att
ställa om all egen och upphandlad kapitalförvaltning i statlig och offentlig
sektor till att vara hållbar, och på olika sätt främja en mer hållbar marknad,
till exempel inom premiepensionen, säger hon.

Vilken är den största utmaningen för att utveckla den nationella
politiken och samverka på europeisk och global nivå idag?

– De finansiella marknaderna är internationella, så ofta behöver beslut också
fattas internationellt. Det kan ibland göra det svårare att genomföra snabba
initiativ nationellt. Internationellt kan det så klart vara svårare att komma
överens, men just inom EU har det visat sig finnas en stor potential att jobba
med frågorna, säger Per Bolund.



Artikel från Finansdepartementet

Regeringen i byggsamtal om
framtidens bostadsbyggande
Publicerad 24 februari 2020

Onsdagen den 19 februari samlade statsminister Stefan
Löfven och bostadsminister Per Bolund aktörer i
byggbranschen för ett samtal om hur ett fortsatt högt
och hållbart bostadsbyggande kan säkerställas. Deltog
gjorde även arbetsmarknadsminister Eva Nordmark och
minister för högre utbildning och forskning Matilda
Ernkrans för samtal om kompetensförsörjning.
De senaste åren har byggtakten varit hög men behovet av fler bostäder är
fortsatt stort i många delar av landet. Därför aviserade statsminister Stefan
Löfven i regeringsförklaringen i september att byggsamtal skulle äga rum.

- Sverige växer och ett högt bostadsbyggande kommer att vara nödvändigt
under en lång tid framöver. Byggsektorns aktörer och företag spelar en
avgörande roll för hur mycket och för vem det byggs och för att trygga en
fortsatt hög byggtakt krävs att vi gemensamt arbetar framåt, sa statsminister
Stefan Löfven.

Inför samtalet hade regeringen identifierat tre stora utmaningar som måste
hanteras: att tillträdet till bostadsmarknaden för unga och andra som behöver
en bostad säkras, att tillgången till kompetent arbetskraft säkerställs, och att
både byggandet och de hus som byggs ska bidra till att Sverige når målen för
minskade utsläpp av växthusgaser.

Aktörerna som deltog i samtalet är ledande företrädare för landets
byggföretag, fack och arbetsgivare. I rollerna som beställare, utvecklare och
producenter av nya bostäder spelar de en viktig roll i arbetet att hantera
dessa utmaningar.
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Deltagarnas inspel

Både inför och under samtalet fick aktörer i byggbranschen dela med sig av
deras syn på hur de kan bidra till att möta utmaningarna och vilka
förväntningar de har på regeringen. Utöver de som deltog vid samtalet
skickade bostadsminister Per Bolund även en inbjudan till flera andra aktörer
 att lämna sina inspel, bland andra ett antal kommuner och
branschorganisationer. Totalt tog regeringen inför samtalet emot 48 inspel.

Inspelen gjordes utifrån de tre utmaningar som identifierats.

Ett ökat tillträde till bostadsmarknaden

Några av de lösningar som nämndes återkommande bland de inbjudna
aktörerna är att arbeta med industriellt och seriellt byggande som
prispressare och egna affärsmodeller för att sänka trösklarna för fler. Det
finns även förväntningar och förhoppningar på förenklade byggregler.

Flera uppgav att de använder investeringsstödet för hyresrätter för att bygga
bostäder som är överkomliga även för grupper med relativt lägre inkomster,
exempelvis unga. Det framfördes också kritik mot kreditrestriktionerna i
form av lånetak och amorteringskrav som gör det svårare för samma grupper
att köpa småhus och bostadsrätter.

Att uppnå klimatmålen

Ett stort arbete bedrivs i branschen för att möta Sveriges klimatmål. Till
exempel arbetar många med olika miljöcertifieringssystem och har börjat
med klimatkalkyler, en del har egna miljömål och flera driver olika pilot-
eller forskningsprojekt. Bland regeringens åtgärder på området ställer sig
många positiva till arbetet med klimatdeklarationer.

- Bygg- och anläggningssektorn står för drygt en femtedel av Sveriges
utsläpp av växthusgaser. Ungefär hälften kommer från byggandet och den
andra hälften från uppvärmning och drift av befintliga byggnader.
Klimatpåverkan från byggprocessen är den svåra delen att lösa, så där krävs
större gemensamma insatser, sa Per Bolund under samtalet.

Kompetensförsörjning

Byggbranschen har återkommande pekat ut kompetensförsörjningen som ett



hinder för ökat byggande. De allra flesta aktörer erbjuder redan idag
lärlingsplatser, möjlighet till prao, egna traineeprogram och en eller flera
former av praktik. Så det som efterfrågas är bland annat grundläggande
högskolebehörighet inom yrkesprogrammen.

Samtalet kretsade även kring branschens attraktivitet och attityd, om hur
branschen kan få in fler kvinnor och vikten av att skapa förutsättningar för
yrkesväxling vid olika tidpunkter i livet.

Regeringen lyfte utvecklingen av yrkeshögskolan, den särskilda satsningen
på samhällsbyggnadsutbildningar och ingenjörsutbildningar, intensivår för
nyanlända och en ökad tillträdesrätt för regionala skyddsombud.

- Särskilt intressant är inspelen kring industriellt trähusbyggande som svarar
mot alla tre utmaningarna. Det ger möjlighet till kortare byggtider,
fabriksjobb runt om i landet, en säkrare arbetsmiljö, material som binder
koldioxid, kortare transporter och en energisnål tillverkning, säger Per
Bolund efter samtalet.

Nytt möte senare i år

Samtalet var konstruktivt, positivt och ett viktigt underlag för det kommande
arbetet. Det finns ett gemensamt intresse mellan regeringen och
byggbranschen. Regeringen avser nu att fortsätta utveckla det gemensamma
arbetet med utmaningarna för bostadsbyggandet.

- Jag har föreslagit ett förnyat möte i början av hösten kring en eller flera
delfrågor. Jag ser fram emot att se vad vi har åstadkommit då. Det här är en
viktig fortsättning på uppbyggnaden av en sund och hållbar bostadsmarknad
för alla, säger Per Bolund.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet, Kulturdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utbildningsdepartementet

Regeringen uppmärksammar
Förintelsens minnesdag
Publicerad 27 januari 2020

Med anledning av Förintelsens minnesdag den 27
januari kommer flera representanter från regeringen att
delta vid olika minnesceremonier.
Statsminister Stefan Löfven deltar, i sällskap av kronprinsessan Victoria, vid
en minneshögtid i Auschwitz Birkenau för att uppmärksamma att det är 75 år
sedan koncentrationslägrets befrielse. Minneshögtiden inleds i Auschwitz
och avslutas med en ljusceremoni i Birkenau.

Statsministern deltar vid minneshögtid för befrielsen av koncentrationslägret
Auschwitz Birkenau

Utbildningsminister Anna Ekström kommer på eftermiddagen att hålla ett
anförande vid Romska rådets minnesstund i Malmö samt tala vid Judiska
Församlingens minnesstund i Malmö synagoga senare på kvällen.

Anna Ekström uppmärksammar Förintelsens minnesdag i Malmö

Kultur- och demokratiminister Amanda Lind besöker under dagen Göteborgs
judiska församling för att hedra Förintelsens offer. Hon kommer även att tala
vid minnesstunden på kvällen.

Kultur- och demokratiminister Amanda Lind besöker Göteborg

Inrikesminister Mikael Damberg kommer hålla ett anförande vid en
minnesceremoni på Raoul Wallenbergs torg som arrangeras av Forum för
Levande Historia samt tala vid Judiska församlingens minnesstund i Stora
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synagogan, båda i Stockholm.

Inrikesministern håller tal under Förintelsens minnesdag

Även miljö- och klimatminister Isabella Lövin, finansmarknads- och bostads‐
minister Per Bolund samt justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
kommer att delta vid minnesstunden i Stora synagogan.

Energi- och digitaliseringsminister Anders Ygeman och justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson kommer även att delta i en
minnesstund på Dramaten.

Jämställdhetsminister Åsa Lindhagen närvarade vid en minnesstund på
Palais des Nations, FN:s högkvarter i Genève. I samband med granskningen
av Sveriges efterlevnad av de mänskliga rättigheterna i FN:s Universal
Periodic Review (UPR) uppmärksammade statsrådet Förintelsens minnesdag
i sitt anförande.

Jämställdhetsminister Åsa Lindhagens tal vid FN:s Universal Periodic
Review



Artikel från Finansdepartementet

Ökad jämställdhet och mångfald
krävs för en tryggare byggbransch
Publicerad 28 oktober 2019

Olyckor och diskriminering inom byggbranschen är ett
strukturellt problem som måste bemötas med
kulturförändringar, proaktivitet och ledarskap. Det var
en del av det som framfördes när bostadsminister Per
Bolund samlade representanter för byggbranschen och
berörda myndigheter för att diskutera en tryggare
byggbransch. Särskilt fokus var på att förhindra
allvarliga olyckor och att motverka diskriminering.
Forskning visar att maskulina normer, s.k. machokultur, kan relateras till
risker och säkerhetsarbete, särskilt i mansdominerade yrken med hög andel
olyckor och dödsolyckor – däribland byggbranschen. Som del av regeringens
arbete med att förhindra arbetsrelaterade dödsolyckor bjöd bostadsministern
in branschen och myndigheter för att tillsammans diskutera hur en tryggare
arbetsmiljö kan skapas, både vad gäller jämställdhet och säkerhet.

-  Det är oerhört värdefullt att kunna diskutera problemen direkt med de
personer som arbetar i och med dessa miljöer, både vad gäller arbetskulturen
och systemen. Att förlegade manliga normer drabbar säkerhetsarbetet och att
personal diskrimineras är oacceptabelt. Byggbranschen behöver mer
jämställdhet och mångfald, säger bostadsminister Per Bolund.

Under samtalet diskuterades både konsekvenser av en otrygg arbetsmiljö och
vad som krävs för att bemöta problemen. Bland annat belyste deltagarna
ökad mångfald, en kultur där incidentrapportering belönas och där incidenter
följs upp, vikten av ledarskap och en ökad kunskap om bl.a.
diskrimineringslagstiftningen upp som centralt för tryggare arbetsmiljöer.
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Uppnås inte detta riskeras branschens långsiktiga kompetensförsörjning –
kvinnor och unga måste både attraheras till branschen och vilja stanna kvar.
Men man är även överens om att det görs mycket som ger effekt, till
exempel känner sig färre kvinnor trakasserade nu jämfört med 2013.

Under diskussionen framfördes även uppmaningar till regeringen om det
fortsatta arbetet.

- Jag fick med mig flera viktiga inspel, bland annat vad gäller proaktivitet,
utbildning och tillsyn. Vi kommer nu gå vidare och se vad vi kan göra från
politiskt håll. Problem av detta slag kräver samordnade insatser på alla
nivåer, säger Per Bolund.

Vid mötet deltog förutom Per Bolund representanter för
Finansdepartementet, Arbetsmarknadsdepartementet, uppropet
#sistaspikenikistan, Kvinnors Byggforum, Diskrimineringsombudsmannen,
NCC Building Sweden, Sveriges Byggindustrier, Peab AB, Skanska i
Sverige, Byggcheferna, SEKO, Byggherrarna, Byggnads, Svensk byggtjänst,
JM, Arbetsmiljöverket och Installatörsföretagen.



Artikel från Finansdepartementet

Regeringens arbete med att
genomföra EU:s andra
tjänstepensionsdirektiv
Publicerad 04 september 2019

Regeringen har överlämnat två propositioner till
riksdagen med lagförslag för att genomföra EU:s andra
tjänstepensionsdirektiv.
I den ena propositionen lämnas förslag till en ny reglering för
tjänstepensionsföretag. Förslaget innebär att försäkringsföretag som driver
tjänstepensionsverksamhet och tjänstepensionskassor föreslås kunna bli
tjänstepensionsföretag och ska därmed kunna verka enligt den nya
regleringen. Propositionen föreslår också att det även ska vara möjligt att
bilda helt nya tjänstepensionsföretag.

Den föreslagna regleringen för tjänstepensionsföretag utgår från andra
tjänstepensionsdirektivet. Utöver de regler som följer av direktivet föreslås i
propositionen bland annat en förstärkt solvensreglering med ett riskbaserat
kapitalkrav. Det motsvarar de krav som Finansinspektionen i dag tillämpar i
sin tillsyn över försäkringsföretag och tjänstepensionskassor (det s.k.
trafikljuset). Det riskbaserade kapitalkravet ska säkerställa ett fullgott skydd
för pensionärerna samtidigt som tjänstepensionsföretagen ska kunna leverera
en konkurrenskraftig avkastning på pensionskapitalet.

I den andra propositionen föreslår regeringen vissa nya och ändrade regler
för pensionsstiftelser. Det handlar i huvudsak om bestämmelser om
placeringar, företagsstyrning och information som inför i lagen om tryggande
av pensionsutfästelse.

De nya reglerna föreslås i huvudsak träda i kraft den 15 december 2019.
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Proposition: En ny reglering för tjänstepensionsföretag, prop. 2018/19:158

Proposition: Nya regler för pensionsstiftelser med anledning av andra
tjänstepensionsdirektivet, prop. 2018/19:159



Artikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet,
Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet

Straffrätt för hedersbrott ses över
– en av frågorna på regeringens
pressfika
Publicerad 18 juli 2019

Straffrätten för hedersbrott ska ses över, staten ska ge
ut gröna obligationer samt tydligare etiska regler och
skärpta straff vid forskning på människor. Det var några
av veckans regeringsbeslut som presenterades på den
traditionella pressfikan med journalister på torsdagen.
På torsdagens pressfika med regeringen redogjorde justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och de andra närvarande statsråden
för några av de beslut regeringen fattat på dagens regeringssammanträde.

Ett särskilt hedersbrott ska utredas

Regeringen har i dag beslutat om direktiv för att se över straffrätten när det
gäller så kallade hedersbrott. Det handlar bland annat om att det bör införas
en särskild brottsrubricering. Riksåklagaren Petra Lundh har utsetts till
särskild utredare.

Pressmeddelande: Ett särskilt hedersbrott ska utredas

Tydligare etiska regler och skärpta straff vid
forskning på människor

Etikprövningslagen syftar till att skydda den enskilda människan och
respekten för människovärdet vid forskning. Dagens regelverk behöver

https://www.regeringen.se/


förtydligas och regeringen har därför tillsatt en utredning som har sett över
etikprövningslagen, dess tillämpningar samt vilka straff som ska ges vid
överträdelse. Nu har regeringen beslutat en lagrådsremiss med förslag så att
otydligheter i lagen kan åtgärdas och straffen skärpas.

Pressmeddelande: Tydligare etiska regler och skärpta straff vid forskning på
människor

Staten ska ge ut gröna obligationer senast 2020

Regeringen beslutade i dag att ge Riksgäldskontoret i uppdrag att senast
2020 genomföra en emission av gröna obligationer, det vill säga obligationer
som finansierar utgiftsposter i budgeten som går till hållbara investeringar
och projekt. Emissionen ska främja den svenska marknaden för gröna
obligationer och är en del av regeringens arbete i omställningen mot hållbar
utveckling.

Pressmeddelande: Staten ska ge ut gröna obligationer senast 2020

Förlängt uppdrag till länsstyrelserna att kartlägga
vattensituationen i landet

Regeringen har idag beslutat att förlänga uppdraget till länsstyrelserna att
kartlägga och analysera vattensituationen på regional och lokal nivå.
Förlängningen av uppdraget syftar till att ge fördjupad information om hur
vattensituationen utvecklas för att vara förberedd på eventuell vattenbrist.

Pressmeddelande: Förlängt uppdrag till länsstyrelserna att kartlägga
vattensituationen i landet

Översyn av reglerna om gode män och förvaltare

Regeringen har i dag beslutat direktiv till en utredning som ska föreslå
reformer för att förbättra rekryteringen av och stödet till gode män,
förvaltare och andra ställföreträdare. Dessutom ska tillsynen av
rättssäkerheten stärkas.

Pressmeddelande: Översyn av reglerna om gode män och förvaltare

Regeringen satsar på besöksnäringen



Regeringen avsätter fem miljoner kronor för att stärka Tillväxtverkets arbete
för en konkurrenskraftig svensk besöksnäring. För medlen ska Tillväxtverket
undersöka hur besöksnäring och industri bättre kan samverka samt
genomföra insatser som syftar till att förenkla för företagen i besöksnäringen.

Pressmeddelande: Regeringen satsar på besöksnäringen

Ökade ambitioner i svenskt klimatarbete

På pressfikat presenterade också Peter Eriksson, minister med ansvar för
internationellt utvecklingssamarbete, att Sverige har för avsikt att redan i år
ingå fyraåriga avtal om upp till ca 1 miljard kronor sammanlagt till
Anpassningsfonden och till fonden för de minst utvecklade länderna (ca 500
miljoner kronor per organisation). Detta ökar Sveriges ambitioner i
klimatarbetet samtidigt som vi bidrar till effektivitet och förutsägbarhet i vårt
klimatstöd.



Artikel från Finansdepartementet

Finans- och bostadspolitik för ett
hållbart samhälle
Publicerad 18 februari 2019

Finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund
berättar hur han vill ta sig an sitt nya ansvarsområde
bostadsfrågor och hur han vill arbeta för en stabil
finansmarknad som även bidrar till att göra Sverige
grönare.
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Artikel från Finansdepartementet

Övergångslösning för fortsatt
tillgång till investeringstjänster
efter Brexit
Publicerad 07 februari 2019

Idag lämnar regeringen en proposition till riksdagen
som gör det möjligt att under en begränsad tid undanta
företag från Förenade kungariket från kravet på tillstånd
av Finansinspektionen att driva värdepappersrörelse.
- Förslaget innebär att det på ett flexibelt sätt kan införas övergångsregler för
tillståndspliktig värdepappersrörelse som drivs i Sverige av företag i
Förenade kungariket, säger finansmarknadsminister Per Bolund. 

I nuläget har det identifierats ett behov av att tillåta företag som hör hemma i
Förenade kungariket att under en övergångsperiod efter landets utträde ur
EU fortsätta tillhandahålla tjänster till professionella kunder som de ingått
avtal med före utträdet. Syftet med undantaget är att undanröja risken för ett
avbrott i tillgången till finansiella tjänster som behövs för hantering av
derivatkontrakt som svenska företag har ingått med en motpart i
Storbritannien.

Förslaget har betydelse endast om Storbritannien skulle lämna EU utan att
någon överenskommelse om övergångsregler finns på plats mellan parterna,
en så kallad hård Brexit.
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Artikel från Finansdepartementet

Samordning av arbetet med
lagförslag med anledning av andra
tjänstepensionsdirektivet
Publicerad 20 september 2018

I Finansdepartementet pågår ett arbete med att ta fram
lagförslag för genomförande av andra
tjänstepensionsdirektivet. Det gäller dels nya regler för
pensionsstiftelser, dels en helt ny reglering för
tjänstepensionsföretag
Förslaget om nya regler för pensionsstiftelser har remitterats och
remissinstanserna har yttrat sig. Förslaget om en ny reglering för
tjänstepensionsföretag remitterades i juli 2018 och remissinstanserna ska
inkomma med svar senast den 12 oktober 2018.

De två lagförslagen har båda sin grund i det andra tjänstepensionsdirektivet
och det har därför beslutats att lagrådsremiss av de båda förslagen bör
beslutas samtidigt. Som en följd av den samordning som alltså ska ske mellan
de båda lagstiftningsärendena kommer det föreslagna ikraftträdandet av de
nya reglerna för pensionsstiftelser att skjutas fram för att äga rum samtidigt
som ikraftträdandet för den nya regleringen för tjänstepensionsföretag.
Beslut om lagrådsremiss i båda lagstiftningsärendena är planerat till
november 2018 och beslut om proposition till januari 2019. Avsikten är att
de nya reglerna ska träda i kraft den 1 maj 2019.
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Artikel från Finansdepartementet, Utrikesdepartementet

Vägen till fri och rättvis handel
Publicerad 12 juni 2018

Regeringen presenterar idag en färdplan med tio
utgångspunkter som beskriver inriktningen för
regeringens arbete för fri och rättvis handel. Flera
berörda aktörer har bidragit under arbetets gång.
Nu presenterar regeringen en färdplan för fri och rättvis handel. Den
beskriver regeringens arbete och väg framåt för att stimulera en handel som
främjar ekonomisk tillväxt, hållbarhet och transparens. Frågor om till
exempel arbetsvillkor, fattigdomsbekämpning, jämställdhet och miljö är
några av områdena som pekas ut i färdplanen. Även vikten av information
och stöd till konsumenter, organisationer och företag lyfts fram.

- I ljuset av de globala utmaningar vi ser, som ökad protektionism, är arbetet
för fri och rättvis handel viktigare än någonsin. En färdplan för hur vi med fri
och rättvis handel kan främja tillväxt och sysselsättning, bekämpa fattigdom
och uppnå målen i Agenda 2030 är helt central i detta arbete, säger
handelsminister Ann Linde.

Aktörer från civilsamhälle, näringsliv och myndigheter har getts möjlighet att
dela med sig av erfarenheter och lämna synpunkter under arbetets gång.
Bland annat har plattformsmöten med civilsamhälle och näringsliv hållits och
tidigare i våras arrangerades ett välbesökt sakråd. Regeringens ambition är
att denna dialog ska fortsätta.

- Denna färdplan för fri och rättvis handel kommer staka ut vägen för en
schyst svensk handel internationellt. Med många aktörer med på tåget finns
det verkligen möjlighet att göra skillnad. Skillnad som i slutändan bland
annat bidrar till hållbar ekonomisk tillväxt och fattigdomsbekämpning, säger
konsumentminister Per Bolund.
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Artikel från Finansdepartementet

Per Bolund deltog i EU-konferens
om grön finansiering
Publicerad 27 mars 2018

Den finansiella sektorn spelar en av huvudrollerna på
vägen mot ett fossilfritt samhälle. Om detta och den nya
EU-strategin som ska göra investeringar uthålliga
handlade en konferens i Bryssel 22 mars där
finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund
deltog.
- Det här är ett genombrott att vi får upp hållbar finansmarknad på EU-
agendan. På det här området finns mycket mer att göra, sa Per Bolund när
han kommenterade den nya strategin på konferensen Finansiering av uthållig
tillväxt.

Per Bolund underströk att regeringen arbetar framgångsrikt med att miljö-
och klimatpåverkan ska integreras i finansiella riskbedömningar. Arbetet har
gått snabbt framåt och intresset är stort från alla parter men Per Bolund
påpekade samtidigt att Sveriges röst varit ganska ensam och manade till
internationell uppslutning i frågan.

- Att arbeta på nationell nivå är viktigt men eftersom finanssektorn i hög
grad är internationell behöver också uthållighetsfrågorna hanteras
internationellt om de ska få goda och långsiktiga resultat med bredd och
geografisk spridning.

Per Bolund nämnde också det bilaterala samarbete om grön finansiering som
Frankrike och Sverige nyligen kom överens om.

Bland konferensens talare fanns bland annat Frankrikes president Emmanuel
Macron, EU-kommissionens ordförande Jean-Claude Juncker, flera EU-
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kommissionärer, EU-parlamentsledamöter och företrädare för den finansiella
sektorn.

EU-kommissionen var arrangör för konferensen. 

EU-kommissionens strategi för finansiering av uthållig tillväxt

EU-kommissionens högnivåkonferens om finansiering av uthållig tillväxt



Artikel från Finansdepartementet, Utrikesdepartementet

Samlat grepp om regeringens
arbete för fri och rättvis handel
Publicerad 13 mars 2018

Sverige ska vara ett föregångsland för fri och rättvis
handel. Det innebär bland annat att regeringen arbetar
med att integrera frågor om utveckling,
fattigdomsbekämpning, jämställdhet och miljö i
handelspolitiken. Den 13 mars höll handelsminister Ann
Linde och konsumentminister Per Bolund ett sakråd för
att presentera och diskutera tio utgångspunkter som
vägleder regeringens arbete.
- Vi tar nu ett samlat grepp om de här frågorna som berör många olika
politikområden och aktörer i samhället, säger konsumentminister Per
Bolund.

Drygt trettio personer från bland annat näringslivet, civilsamhället, fackliga
organisationer och myndigheter deltog på det sakråd som handelsminister
Ann Linde och konsumentministern Per Bolund bjöd in till under tisdagen.
Syftet med sakrådet var att presentera de tio utgångspunkter som ligger till
grund för regeringens arbete och ta del av synpunkter och erfarenheter från
de inbjudna deltagarna.

- Regeringen har flera gånger tydliggjort sin ambition att Sverige ska vara ett
föregångsland för fri och rättvis handel. I ljuset av de globala utmaningar vi
ser, till exempel ökad protektionism, är arbetet för fri och rättvis handel
viktigare än någonsin, säger handelsminister Ann Linde.

Arbetet med fri och rättvis handel är brett och berör många sakfrågor som
ska samverka och vara ömsesidigt förstärkande. Regeringen verkar på flera
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områden för att stötta det övergripande målet att Sverige ska vara ett
föregångsland för fri och rättvis handel. Bland de tio utgångspunkter som
diskuterades på sakrådet ingår åtgärder inom till exempel handelspolitik,
utvecklingssamarbete, jämställdhet och arbetsvillkor.

- Att ställa höga krav på miljö och social hänsyn samt underlätta för
konsumenter att välja varor utifrån överväganden som rör produktionsvillkor
är andra viktiga delar, säger Per Bolund.

Under sakrådet lyftes även behovet av samverkan mellan olika aktörer fram.

- De här frågorna involverar många aktörer. Inte bara regeringen utan även
myndigheter, näringsliv, civila samhället och lokal nivå kan bidra. Genom att
identifiera områden som berörs vill vi lyfta fram dessa så att vi tillsammans
kan driva arbetet i samma riktning, säger Ann Linde.

De tio utgångspunkterna kommer att ligga till grund för en färdplan som
regeringen nu ska ta fram. Målet är att färdplanen ska vara klar under våren
och innehålla en beskrivning av hur regeringens arbete bedrivs och hur det
ska utvecklas.



Artikel från Finansdepartementet

Per Bolund välkomnar rådgivare
till forum för miljösmart konsumtion
Publicerad 08 februari 2018

Tio ledamöter ingår i det rådgivande organ som ska
arbeta tillsammans med Konsumentverket med att
främja miljösmart konsumtion. Under torsdagen
välkomnades ledamöterna av konsumentminister Per
Bolund vid ett möte på finansdepartementet.
Konsumentverkets uppdrag att inrätta och tillhandahålla ett forum för
miljösmart konsumtion har pågått sedan 2017. Till forumet knyts nu tio
rådgivare från akademin, näringslivet, civila samhället och kommunsektorn.
Torsdagen den 8 februari deltog fem av ledamöterna vid ett möte med
konsumentminister Per Bolund där han presenterade uppdraget och hälsade
dem välkomna.

- Omställningen till en mer hållbar konsumtion innebär ett omfattande
arbete, men det finns en enorm potential i de projekt och initiativ som pågår
och jag ser verkligen fram emot att följa arbetet i den här gruppen, säger Per
Bolund.

Det nyinrättade rådets uppgift blir framförallt att stötta Konsumentverket i
arbetet med forum för miljösmart konsumtion. Målet med forumet är att
skapa förutsättningar för en mer miljömässigt hållbar konsumtion genom att
uppmuntra kunskaps- och erfarenhetsutbyten och samarbeten mellan olika
aktörer i samhället.

- Jag är övertygad om att Konsumentverket och de övriga aktörerna i arbetet
med forumet kommer att kunna hämta mycket stöd och erfarenheter från
detta råd, både i form av djup kunskap på en rad områden och praktiska
erfarenheter från näringsliv, civila samhället och kommuner, säger Per
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Bolund.

Under mötet på finansdepartementet deltog Maria Sandow, Björn Sandén,
Louise Ungerth, Gunilla Elsässer och Noura Berrouba. Utöver de, ingår även
Tomas Rydberg, Fredrik Carlsson, Fredrik Bäck, Caroline Ankarcrona och
Pär Holmgren i det rådgivande organet.

En del av regeringens strategi för hållbar konsumtion
Forumet för miljösmart konsumtion och det rådgivande organet är initiativ
som ryms inom regeringens strategi för hållbar konsumtion. Strategin
lanserades 2016 och målet är att skapa en miljömässigt, socialt och
ekonomiskt hållbar konsumtion.



Artikel från Finansdepartementet

Per Bolund har tagit emot
utredningen om ett
reklamlandskap i förändring
Publicerad 12 januari 2018

Utredningen om ett reklamlandskap i förändring har i
dag överlämnat sitt betänkande "Ett reklamlandskap i
förändring – konsumentskydd och tillsyn i en
digitaliserad värld” till regeringen.
Utredningen har haft i uppdrag att:

kartlägga och beskriva vilka marknadsföringskanaler och
marknadsföringsmetoder som förekommer eller kan förutses,
analysera och bedöma om dagens regelverk om marknadsföring erbjuder
ett tillräckligt och ändamålsenligt skydd för konsumenter, med särskilt
fokus på sårbara konsumenter,
analysera och bedöma vilka särskilda utmaningar tillsynsmyndigheten
ställs inför under rådande förhållanden, och
vid behov föreslå lämpliga åtgärder för att förbättra konsumentskyddet.

Utredningen konstaterar att det i sig inte finns några egentliga brister i den
nuvarande marknadsföringsrättsliga regleringen. Däremot anser utredningen
att Konsumentverket bör ges skarpare tillsynsverktyg, bland annat en
möjlighet att genomföra kontrollköp under dold identitet. Utredningen
framför också att det kan finnas behov av nya former av tekniska lösningar
för att Konsumentverket ska kunna bedriva en aktiv och effektiv tillsyn i den
digitala miljön.
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Artikel från Finansdepartementet

Lätt att välja rätt – ett seminarium
om miljömärkningens framtid
Publicerad 08 december 2017 Uppdaterad 18 december 2017

Förra året presenterade regeringen en strategi för
hållbar konsumtion där miljömärkning pekas ut som ett
viktigt verktyg i arbetet för att minska de negativa
effekterna vår konsumtion har på miljön. Den 7
december arrangerade konsumentminister Per Bolund
ett seminarium på temat. Bland deltagarna fanns
representanter från bland annat näringsliv, akademi,
miljömärkningsorganisationer och myndigheter.
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Artikel från Finansdepartementet

Förslag om kompletterande
bestämmelser till EU:s förordning
om personlig skyddsutrustning
Publicerad 26 oktober 2017

Regeringen har idag överlämnat en remiss till Lagrådet
som innehåller förslag om kompletterande
bestämmelser till EU:s förordning om personlig
skyddsutrustning. Förslagen innebär bland annat att
tillsynsmyndigheterna har möjlighet att besluta om
förelägganden och förbud förenade med vite om
reglerna inte följs. Den som inte följer reglerna kan även
dömas till att betala sanktionsavgift.
Den föreslagna lagen innebär att svensk rätt anpassas till EU-förordningen
om personlig skyddsutrustning. Genom den nya lagen upphävs lagen om
personlig skyddsutrustning för privat bruk. En viktig del i den föreslagna
lagen är bestämmelserna om vilka verktyg myndigheterna kan använda vid
sin tillsyn. Till exempel föreslås möjligheten att meddela förbud och
förelägganden förenade med vite om reglerna inte följs. Dessutom ska
tillsynsmyndigheterna kunna ansöka om utdömande av sanktionsavgift vid
domstol. I lagrådsremissen föreslås även vissa ändringar i arbetsmiljölagen,
bland annat för att anpassa den till EU-förordningen.

EU:s förordning om personlig skyddsutrustning behandlar de krav som ställs
på utformning och tillverkning av personlig skyddsutrustning för att den ska
få säljas på EU:s inre marknad. Det handlar till exempel om säkerhetsvästar
vid ridning, cykelhjälmar, hörselkåpor och svetsglasögon. Förordningen
ersätter ett tidigare EU-direktiv om personlig skyddsutrustning, som
genomförts i Sverige genom bland annat lagen om personlig skyddsutrustning
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för privat bruk och arbetsmiljölagen. Konsumentverket respektive
Arbetsmiljöverket utövar tillsyn enligt dessa lagar.

Den nya lagen och lagändringarna föreslås träda i kraft den 21 april 2018.

 



Artikel från Finansdepartementet

Förändringar i styrelsen för Fjärde
AP-fonden
Publicerad 05 oktober 2017

Regeringen har idag förordnat Katrin Stjernfeldt
Jammeh som ledamot i Fjärde AP-fonden. Katrin är
kommunstyrelsens ordförande i Malmö och efterträder
Helén Fritzon som entledigades i samband med att hon
i augusti utsågs till Migrationsminister och biträdande
justitieminister.
Katrin Stjernfeldt Jammeh har nominerats av Sveriges Kommuner och
Landsting (SKL). Enligt lagen om allmänna pensionsfonder ska regeringen
utse fyra av ledamöterna i respektive buffertfond (Första-Fjärde AP-fonden)
efter förslag från organisationer som företräder arbetstagar- och
arbetsgivarintressen.

Regeringen har idag även entledigat Jakob Grinbaum från sitt uppdrag som
vice ordförande i Fjärde AP-fonden. Jakob har begärt att bli entledigad från
uppdraget mot bakgrund av den utredning som pågår mot honom.

AP-fondernas styrelser förordnas årligen genom regeringsbeslut i slutet av
maj. Förordnande gäller fram till dess att resultat- och balansräkning för
2017 fastställts.
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Artikel från Finansdepartementet

Regeringen vill införa
förseningsavgift för lagstadgad
avgift till
Fastighetsmäklarinspektionen
Publicerad 19 september 2017

Regeringen har fattat beslut om en proposition som
innehåller förslag om vissa ändringar i
fastighetsmäklarlagen. Ändringarna innebär att ett
påminnelseförfarande och en påminnelseavgift införs
för de fall när mäklare inte betalar den lagstadgade
årliga avgiften till Fastighetsmäklarinspektionen.
Varje fastighetsmäklare ska enligt fastighetsmäklarlagen vara registrerad hos
Fastighetsmäklarinspektionen. Det är otillåtet att yrkesmässigt sälja
fastigheter utan att vara registrerad som fastighetsmäklare. Mäklare är enligt
lagen skyldiga att betala en årlig avgift till Fastighetsmäklarinspektionen.
Idag återkallas registreringen om avgiften inte betalas i tid, vilket inneburit
merarbete för myndigheten eftersom vissa mäklare som inte betalat avgiften
vill vara fortstatt yrkesverksamma.

Enligt förslaget i propositionen ska Fastighetsmäklarinspektionen innan
registreringen återkallas påminna fastighetsmäklaren om betalningen.
Mäklaren kommer även att få betala en påminnelseavgift vars storlek inte
regleras i lagen. Syftet med förslaget är att ge Fastighetsmäklarinspektionen
möjlighet att hantera de uteblivna betalningarna på smidigare sätt och
samtidigt täcka kostnaderna för hanteringen. Lagändringarna föreslås träda i
kraft den 1 januari 2018.
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Artikel från Finansdepartementet

Genomförandet av det andra
betaltjänstdirektivet, PSD2, är
försenat
Publicerad 12 september 2017

Enligt det andra betaltjänstdirektivet ska de
bestämmelser i lagar och andra författningar som är
nödvändiga för att följa direktivet vara antagna och
offentliggjorda senast den 13 januari 2018. Regelverket
ska även börja tillämpas det datumet.
Lagstiftningsarbetet med anledning av det andra betaltjänstdirektivet är
omfattande och innefattar en mängd svåra frågor. Den lagstiftning som krävs
för genomförande av direktivet kommer därför inte att kunna antas i tid.
Arbetet bedrivs i nuläget med sikte på att en lagrådsremiss ska beslutas
under hösten 2017 och att en proposition ska kunna överlämnas till
riksdagen efter årsskiftet. Det innebär att lagstiftningen kommer att kunna
träda i kraft tidigast den 1 maj 2018.

När kommer de tekniska standarderna och delegerade
akterna på nivå 2 att antas och träda i kraft?

De tekniska standarder och de delegerade akter (nivå 2) som ska antas av
EU-kommissionen efter förslag från Europeiska Bankmyndigheten (Eba)
kommer att komplettera reglerna i det andra betaltjänstdirektivet (nivå 1).
Enligt det andra betaltjänstdirektivet ska Eba lämna sina förslag till tekniska
standarder senast den 13 januari 2017, den 13 juli 2017 respektive den 13
januari 2018. Efter ett antagande från EU-kommissionen löper sedan en
tidsfrist för invändningar från Europaparlamentet och rådet och rättsakten
ska därefter publiceras i Europeiska unionens officiella tidning (EUT), innan
den kan träda i kraft.
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Det kan noteras att arbetet med den centrala tekniska standard som rör stark
kundautentisering och säker kommunikation (där Eba lämnade sitt
ursprungliga förslag i februari i år) har dragit ut på tiden och att EU-
kommissionen ännu inte har antagit denna.



Artikel från Finansdepartementet

Bonus-Malus och bränslebytet
Publicerad 03 september 2017 Uppdaterad 03 september 2017

Bonus-malus för lätta bilar (personbilar, lätta lastbilar
och lätta bussar)

Regeringen föreslår ett bonus malus-system för nya lätta fordon, med
ikraftträdande 1 juli 2018. Huvudmotivet är att öka andelen miljöanpassade
fordon med lägre koldioxidutsläpp. Bonus–malus-systemet kan här
komplettera de mer generellt verkande drivmedelsskatterna och bidra till att
minska transportsektorns oljeberoende och klimatpåverkan.

Bonus malus-systemet berör endast nya personbilar klass I och II, lätta
bussar och lätta lastbilar. Den befintliga fordonsflottan påverkas alltså inte
av förslaget och får en oförändrad fordonsskatt när bonus malus-systemet
införs. Att befintliga fordon inte föreslås få någon skattehöjning är en
skillnad gentemot tidigare remitterat förslag.

Bonus–malus är ett vallöfte från både S och MP, som regeringen nu infriar.

Förslaget innebär följande ändringar för fordon som omfattas av bonus
malus-systemet:

För bensin- och dieseldrivna fordon tas en förhöjd fordonsskatt (malus)
ut under de tre första åren från det att fordonet blir skattepliktigt för
första gången. Koldioxidbeloppet är då summan av 82 kronor per gram
koldioxid som fordonet släpper ut per kilometer utöver 95 gram och upp
till och med 140 gram, och 107 kronor per gram koldioxid som fordonet
släpper ut per kilometer utöver 140 gram. Från år 4 och därefter är
koldioxidbeloppet 22 kronor per gram koldioxid utöver 111 gram.
Den femåriga befrielsen från fordonskatt för miljöbilar tas bort och
supermiljöbilspremien ersätts av en bonus för bilar med mycket låga
utsläpp. För bilar med noll-utsläpp är den högsta bonusen 60 000 kronor.
Bonusen trappas av linjärt upp till en utsläppsnivå på 60 gram där
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bonusen uppgår till 10 000 kronor. Vidare är kravet att bonus får medges
med ett belopp som högst motsvarar 25 procent av bilens nypris.
Gasbilar erhåller en bonus på 10 000 kronor. I dag får dessa bilar inte ta
del av supermiljöbilspremien.
Fordon som kan drivas med alternativa drivmedel, som E85 (etanol) och
fordonsgas (blandning av biogas och naturgas) får ingen förhöjd
fordonsskatt.
Bränslefaktorn för nya dieselfordon ersätts med ett bränsletillägg som
görs oberoende av fordonsskattens storlek.
Miljötillägget för dieselfordon på 250 kronor behålls.
Givet den osäkerhet som finns kring effekterna av EU:s nya körcykel
WLTP (Worldwide Harmonized Light-Duty Vehicles Test Procedure)
anser regeringen att den gamla körcykeln NEDC (New European
Driving Cycle) bör ligga till grund för fordonsbeskattningen inom bonus
malus-systemet under en övergångsperiod. Den 1 januari 2020 sker en
övergång till WLTP. Då finns möjlighet att justera nivåerna så att minst
samma miljöstyrning upprätthålls.

EU:s nya körcykel

Från den 1 september 2017 införs en ny, mer verklighetsnära körcykel för
mätningar av fordons drivmedelsförbrukning och koldioxidutsläpp, WLTP
(Worldwide Harmonized Light-Duty Vehicles Test Procedure). WLTP införs
i två steg. Från den 1 september 2017 måste alla nya fordonstyper godkännas
enligt WLTP. Ett år senare måste alla nya fordon godkännas enligt WLTP.
Under en övergångsperiod kommer det alltså finnas nya bilar som är
godkända enligt WLTP och andra som är godkända enligt det tidigare
systemet NEDC (New European Driving Cycle). Kunskapen om hur WLTP
kommer att påverka ett fordons utsläppsvärde är knapphändig i nuläget.

Fordonsskattebefrielsen för miljöbilar slopas

I dag ges befrielse från fordonsskatten i fem år till bilar som uppfyller
miljöbilsdefinition i fordonsskattelagen. I miljöbilsdefinitionen tas hänsyn till
bilens vikt vilket gör att även små dieselbilar klarar kraven. Förslaget om att
slopa den femåriga skattebefrielsen för mer miljöanpassade lätta fordon
påverkar inte de fordon som redan är i trafik. Däremot kommer inga nya
fordon att erhålla skattebefrielsen efter förslagets ikraftträdande. De fordon
som drivs av annat bränsle än dieselbränsle och som idag erhåller befrielsen
har ofta relativt låga utsläpp av koldioxid per kilometer och betalar därmed
ofta enbart grundbeloppet om 360 kronor i fordonsskatt. För framtida köpare



av sådana fordon innebär förändringen en ökad fordonsskatt med totalt 1
800 kronor under fordonets fem första år i trafik.

För dieseldrivna fordon är värdet av befrielsen högre eftersom
fordonsskatten för dessa innehåller ytterligare komponenter. Värdet för
fordonskattebefrielsen för dieseldrivna fordon uppgår ofta till cirka 1 100
kronor per år eller 5 500 kronor för fem år.

Miljöstyrning

Bonus–malus-systemet med sin högsta bonus på 60 000 kronor (dvs. högre
än den högsta nivån på nuvarande supermiljöbilspremie på 40 000 kronor)
och med sin lägsta bonus på 10 000 kronor (dvs. något lägre än nuvarande på
20 000 kronor, men som också går till gasbilar) innebär en fortsatt tydlig
styrning mot miljöanpassade fordon. Dessutom innebär den förhöjda
fordonsskatten i tre år (malusen) en tydligt ökad miljöstyrning jämfört med
nuvarande fordonsskatt och ger ökade incitament att välja bilar med låga
utsläpp.

Offentligfinansiella effekter

Förslaget bedöms öka skatteintäkterna 2018 med 0,45 miljarder kronor
(halvårseffekt), 1,34 miljarder kronor 2019 och 2,22 miljarder kronor 2020.
Klimatbilsbonusen bedöms preliminärt kräva ett begränsat anslag andra
halvåret 2018 då premien avses betalas ut med fördröjning. För 2019 och
2020 bedöms kostnaderna för bonus preliminärt uppgå till ca 1,25 respektive
1,64 miljarder kronor. Bonus–malus-systemet bedöms därmed resultera i ett
överskott om 0,43 miljarder kronor 2018, 0,09 miljarder kronor 2019 och
0,58 miljarder kronor 2020.

Tabell 1 Intäkter från malus i förhållande till prognosticerade kostnader för
bonus.

miljarder kronor 2018 2019 2020
Intäkt malus 0,45 1,34 2,22
Prognosticerad kostnad bonus¹ 0,02 1,25 1,64
Summa 0,43 0,09 0,58
¹I kostnaden för bonus ingår ökade administrationskostnader för Transportstyrelsen.

Bränslebytet

Riksdagen beslutade i juni 2017 om ett klimatpolitiskt ramverk för Sverige



som består av en klimatlag, nya klimatmål och ett klimatpolitiskt råd.
Ramverket baseras på överenskommelsen inom den parlamentariska
Miljömålsberedningen och är central för klimatpolitiken. För
transportsektorn finns ett etappmål. Det anger att utsläppen. från inrikes
transporter utom inrikes flyg senast 2030 ska ha minskat med minst 70
procent 2030 jämfört med 2010. I förlängningen ska fordonsflottan vara
fossilfri. Biodrivmedel är en av flera viktiga komponenter för att nå detta mål
och det finns en stor potential för klimatsmarta investeringar i produktion i
Sverige.

De långsiktiga förutsättningarna för biodrivmedel har varit otydliga varför
regeringen tidigare uttalat målsättningen att få ett regelverk på plats som ger
långsiktigt hållbara och stabila villkor för biodrivmedel.

Regeringen har tidigare i en lagrådsremiss i juni presenterat ett förslag om
"Bränslebytet" med ett reduktionspliktssystem samt ändrade skatteregler,
som syftar till att minska växthusgasutsläpp från bensin och dieselbränsle
genom inblandning av biodrivmedel med bra klimatprestanda. Regeringen
går nu vidare med förslaget.

Reduktionsplikten innebär en skyldighet för bränsledistributörer att minska
utsläppen av växthusgaser från bensin eller dieselbränsle genom inblandning
av biodrivmedel. Målet är att på ett långsiktigt och tydligt sätt skapa
förutsättningar för att fasa ut fossila drivmedel och öka andelen biodrivmedel
med låga växthusgasutsläpp i ett livscykelperspektiv. Detta förutsätter en
successiv skärpning av kraven över tid.

I det lagförslag som regeringen avser att gå fram med fastställs
reduktionsnivåer för åren 2018 till 2020. Reduktionsnivån för bensin föreslås
vara 2,6 % 2018 och öka till 4,2 % 2020. Reduktionsnivån för dieselbränsle
föreslås vara 19,3 % 2018, 20 % 2019 och 21 % 2020.

I syfte att skapa ökad förutsägbarhet för aktörerna på marknaden presenteras
också en indikativ reduktionsnivå för 2030 vilken syftar till att bidra till
målet om 70 procent minskade utsläpp av växthusgaser från inrikes
transporter, utom luftfart, till 2030. Regeringen föreslår att Bränslebytet
inkluderar återkommande översyner och regeringen kommer i den första
översynen föreslå lagstadgade målnivåer för år efter 2020.

En reduktionsplikt har förutsättningar att utgöra ett långsiktigt styrmedel,
inte minst eftersom den till skillnad från dagens skattenedsättning inte utgör
statligt stöd och därmed inte är beroende av kommissionens tidsbegränsade



godkännanden. En fördel med en reduktionsplikt är också att den främjar
biodrivmedel med låga utsläpp av växthusgaser, såsom avancerade
biodrivmedel baserade på skoglig råvara. Bränslebytet behöver dock
kompletteras med fortsatt skattebefrielse för vissa biodrivmedel som inte
omfattas av plikten, för att säkerställa dessa bränslens konkurrenskraft.
Detta innebär att höginblandade och rena biodrivmedel såsom E85, ED95,
B100, HVO100 och biogas får fortsatt skattebefrielse. Vidare föreslås att
energiskatten för E85 (etanol) och B100 (Fame) sätts ned till 0, så att deras
konkurrenskraft förbättras. Förslagen bedöms sammantaget minska priset vid
pump med ungefär 40 öre per liter på E85 och 122 öre litern för Fame,
inklusive moms.

Koldioxidskatt tas ut på de bränslen som ingår i kvoten men skatten
uppdateras efter de energivärden och kolinnehåll som gäller för dagens
bränslen. Hänsyn tas också till drivmedlets innehåll av biodrivmedel. För
2018 är förslaget konstruerat för att på ett ungefär inte påverka priset vid
pump för bensin och dieselbränsle.

Som konsument ska man inte behöva bekymra sig för hållbarheten i
biodrivmedel, det är viktigt att regelverk ser till att bara hållbara alternativ
finns tillgängliga vid pump. Alla biodrivmedel som används i
reduktionsplikten måste uppfylla hållbarhetskriterier som Energimyndigheten
har tillsyn över. I samband med genomförandet av ett EU-direktiv som ska
säkerställa hållbarheten för råvaror som används till biodrivmedel har
regeringen sett över reglerna kring vad som idag kallas restprodukter, och
där vissa biodrivmedel baserade på palmoljeprodukter har ifrågasatts.
Översynen har gjorts i samband med prop. 2016/17:217 Genomförande av
ändringar i förnybartdirektivet – ILUC som har bordlagts i riksdagen.
Avsikten är att regeringen ska ta fram generella kriterier på förordningsnivå
för hur definitionen av restprodukter ska tolkas. Ett förslag till förordning har
remitterats. När vi nu höjer ambitionen med mer biodrivmedel är det mycket
viktigt att säkerställa att den ökningen ska fyllas med hållbara drivmedel.

Detta totalt sett kommer ge oss en kraftig skjuts i bränslebytet från fossilt till
hållbara förnybara bränslen.



Artikel från Finansdepartementet

Intervjuer från seminarium om Nya
mått på välstånd
Publicerad 22 juni 2017

Den 20 juni bjöd finansminister Magdalena Andersson
och biträdande finansminister Per Bolund in till
seminarium om regeringens nya mått på välstånd.
Seminariet bestod av en presentation av regeringens
mått på välstånd samt ett panelsamtal under ledning av
Per Bolund.
I årets ekonomiska vårproposition introducerade regeringen bilagan "Nya
mått på välstånd", ett nytt verktyg för att följa utvecklingen av människors
livskvalitet och ekonomins långsiktiga hållbarhet. I den ryms femton
indikatorer som kompletterar BNP och belyser ekonomiska, miljömässiga
och sociala aspekter av livskvalitet.

Seminariet bestod av en presentation av regeringens mått på välstånd samt
ett panelsamtal med Klas Eklund, hållbarhetsekonom på SEB, Johanna
Giorgi, hållbarhetsansvarig på Tillväxtverket och Eva Alfredsson,
doktor/analytiker på KTH och Tillväxtanalys.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Finansdepartementet

Makroekonomi, bankfrågor och
EU:s kapitalmarknad på
ekofinrådet 16 juni
Publicerad 21 juni 2017

På ekofinrådets junimöte behandlades bankernas
motståndskraft mot kriser och moms på e-publikationer.
Beslut fattades inom ramen för stabilitets- och
tillväxtpakten. Rådet såg också över arbetet med
kapitalmarknadsunionen och bekämpningen av
terrorismfinansiering.

Banksystemet stärks för att bättre klara kriser

EU-kommissionen presenterade 2016 ett paket med förslag som ska stärka
bankernas motståndskraft mot kriser. Ekofinrådet diskuterade några av dessa
förslag den 16 juni och fick en rapportering från ordförandeskapet om
förhandlingsläget för både en gemensam europeisk
insättningsgarantiförsäkring och riskreducerande åtgärder.

Rådet antog en allmän inriktning på en ändring av krishanteringsdirektivet
som avser rangordning vid insolvens för banker. 

Rådet antog också en allmän inriktning för ändringar av tillsynsförordningen
för infasningsregler. De handlar dels om nya redovisningsregler för
förväntande förluster som påverkar bankernas kapital, dels om vissa
ändringar i reglerna för bankernas stora exponeringar.

Reducerad moms på e-publikationer

https://www.regeringen.se/


I rådet fanns olika uppfattningar om ett förslag att medlemsländerna ska
kunna reducera skattesatsen på e-publikationer så att den överensstämmer
med skattesatsen på tryckta böcker, tidningar och tidskrifter.

- Det är synd att vi gick miste om den här möjligheten. Principen borde vara
att lika ska beskattas lika, sa Per Bolund, finansmarknads- och
konsumentminister, efter mötet.

Europeiska planeringsterminen 2017

Rådet godkände ekonomisk-politiska aspekter av de landsspecifika
rekommendationerna till medlemsstaterna inom ramen för den europeiska
terminen.

Stabilitets- och tillväxtpakten

Rådet beslutade mot bakgrund av förbättrade offentliga finanser i Portugal
och Kroatien att avföra dem från listan med länder för alltför stora
underskott. Rådet antog en rekommendation till Rumänien som gäller landets
medelfristiga budgetmål.

Kampen mot finansiering av terrorism

EU-kommissionen informerade om arbetet med bekämpning av finansiering
av terrorism med utgångspunkt från den handlingsplan som presenterades i
februari.

Översyn av kapitalmarknadsunionen

EU-kommissionen presenterade hösten 2015 en handlingsplan för att skapa
en kapitalmarknadsunion med syfte att främja tillväxt och sysselsättning
genom bättre villkor för investeringar.
Rådet fick en presentation av halvtidsöversynen för unionen som innehåller
utvärdering och uppdatering av handlingsplanen samt förslag som ska stärka
EU:s kapitalmarknad.

Rådet diskuterade därtill en ny rapport om dåliga lån i EU.

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister, samt biträdande
finansminister, representerade Sverige. Mötet ägde rum i Luxemburg,



Artikel från Finansdepartementet

Nya mått på välstånd
Publicerad 15 juni 2017

Nya mått på välstånd är ett ramverk av femton
indikatorer för ekonomiska, miljömässiga och sociala
aspekter av livskvalitet. Indikatorerna är tänkta att
komplettera BNP och ska vara ett verktyg för att följa
utvecklingen av människors livskvalitet och ekonomins
långsiktiga hållbarhet.
BNP är ett viktigt mått för att beskriva ekonomisk tillväxt. Det är enkelt och
tydligt, men det ger ändå en begränsad bild av ett samhälles utveckling.
BNP-måttet behöver därför kompletteras med ytterligare ett antal
indikatorer för att kunna ge en bild av välståndets utveckling.
Förutsättningarna för ekonomins och välfärdens utveckling beror dels på hur
mycket resurser som skapas, dels på hur de fördelas, används och förvaltas.
Nya mått på välstånd är ett nytt ramverk för att följa utvecklingen av
livskvalitet och ekonomins långsiktiga hållbarhet.

BNP per capita

En ökad BNP leder generellt till högre välstånd, men det måste inte vara så.
En anledning till det är att BNP inte tar hänsyn till hur produktionen fördelas
i befolkningen. BNP per capita tar hänsyn till förändringar i
befolkningstillväxt men speglar inte utvecklingen av exempelvis
inkomstskillnader i samhället.

Sysselsättningsgrad

När fler försörjer sig genom arbete frigörs resurser i den offentliga sektorn
eftersom trycket på de offentliga transfereringssystemen minskar. När fler
arbetar minskar även inkomstskillnaderna. En hög sysselsättningsgrad
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möjliggör att den offentliga välfärden kan stärkas. Trots en hög
sysselsättningsgrad kan arbetslösheten också vara hög om
arbetskraftsdeltagandet är högt. Därför behövs både indikatorn
sysselsättningsgrad och indikatorn arbetslöshet för att visa utvecklingen på
arbetsmarknaden.

Arbetslöshet

Ett arbete innebär gemenskap, tillhörighet och ekonomisk trygghet.
Arbetslöshet mäter hur stor andel av arbetskraften som inte har något arbete
men som vill och kan ta ett jobb. Arbetslöshet kan få betydande
konsekvenser för välståndet. Arbete ger individen möjlighet till egen
försörjning och bättre möjligheter att forma sitt liv.

Hushållens skuldsättning

Hushållen i Sverige skuldsätter sig alltmer vilket kan innebära en risk. Risken
är dels på individnivå där konsekvenserna för individen kan bli stora vid
eventuella räntehöjningar eller prisfall på bostäder. Högt skuldsatta hushåll
kan även påverka ekonomin på ett makroekonomiskt plan om människor blir
tvungna att dra ner på sin konsumtion vid ett kraftigt bostadsprisfall. I
förlängningen kan både tillväxt och sysselsättning påverkas negativt.

Den offentliga sektorns konsoliderade bruttoskuld

Indikatorn visar den offentliga sektorns konsoliderade bruttoskuld som andel
av BNP, ofta kallad Maastrichtskulden. Det är det mått på offentlig sektors
skuld som används inom EU. Alla EU-länder har genom stabilitets- och
tillväxtpakten förbundit sig till att den offentliga sektorns konsoliderade
bruttoskuld inte får överstiga 60 procent av BNP. Att nivån hålls på en låg
nivå är viktigt för ekonomins långsiktiga hållbarhet.

Luftkvalitet

Luftföroreningar kan orsaka svåra hälsoproblem och de bidrar även till
försurning och övergödning. Indikatorn luftkvalitet visar utvecklingen av två
av de vanligaste och mest hälsovådliga luftföroreningarna i svenska städer,
kvävedioxid (NO2) och små partiklar (PM2,5). Luftföroreningarna beror
främst på vägtrafiken, där tunga och lätta dieselfordon står för den största
delen av utsläppen av kväveoxider.



Vattenkvalitet

God vattenkvalitet är centralt för dricksvatten och många vattenlevande
växter och djur. Indikatorn vattenkvalitet visar vattenförekomster som har
hög eller god status i enlighet med EU:s ramdirektiv för vatten. Indikatorn
ger även en översikt av de största problemen kopplade till vatten,
övergödning, vissa miljögifter och fysisk påverkan.

Skyddad natur

Långsiktigt skydd är viktigt för att bevara världens natur- och kulturarv och
för att tillvarata grundläggande värden som rent vatten, ren luft samt
oförstörd natur. Indikatorn skyddad natur visar den andel av den svenska
naturen som har ett långsiktigt skydd. Skyddad natur består här av
nationalparker, naturreservat och naturvårdsområden i Sverige.

Kemikaliebelastning

Indikatorn kemikaliebelastning mäter kemikaliebelastningen i människor.
Genom att följa halter av farliga kemikalier över tid får man en översikt av
vilka ämnen vi utsätts för och i vilka mängder. Indikatorn visar att
kemikaliebelastningen minskar långsamt trots att användning och spridning
begränsats genom förbud. Ett problem är att ämnena är långlivade i miljön,
att de ansamlas i fettvävnad hos människor och djur och att de redan är
spridda i varor, byggnader och miljö.

Utsläpp av växthusgaser

Att möta klimatförändringarna är en av mänsklighetens största utmaningar.
Om utsläppen av växthusgaser fortsätter i nuvarande omfattning ökar risken
för allvarliga, genomgripande och oåterkalleliga effekter för människor och
ekosystem. Mätningarna av utsläpp av växthusgaser utgörs av de samlade
utsläppen av koldioxid, metan, dikväveoxid och fluorerade gaser och har
kopplingar till miljökvalitetsmålet Begränsad klimatpåverkan och det av
riksdagen beslutade etappmålet Minskade utsläpp av växthusgaser till 2020.

Låg ekonomisk standard

Indikatorn låg ekonomisk standard avser den andel av befolkningen som har
en disponibel inkomst som är lägre än 60 procent av medianinkomsten. Låg



ekonomisk standard definieras av EU som den andel av befolkningen som
har så låg inkomst att det kan medföra risk för fattigdom. Även om de
fysiska behoven är uppfyllda, kan relativ fattigdom medföra att individer inte
fullt ut kan delta i sociala relationer och sammanhang.

Självskattad allmän hälsa

En viktig förutsättning för ett gott liv är en god hälsa. Men att mäta hälsa är
komplext eftersom många olika faktorer bidrar till en god hälsa. Indikatorn
självskattad allmän hälsa har fördelen att den i ett enda mått ger en
övergripande bild av den svarandes upplevda fysiska och psykiska hälsa.
Självskattad allmän hälsa redovisas som den andel i befolkningen som
bedömer sin hälsa som bra eller mycket bra.

Utbildningsnivå

Det är viktigt att följa utvecklingen i utbildningsnivån, inte minst eftersom
flera av de andra sociala indikatorerna i ramverket har ett tydligt samband
med utbildningsnivå. Indikatorn avser högsta avslutad utbildning enligt
Svensk utbildningsnomenklatur.

Mellanmänsklig tillit

Hög tillit människor emellan kan ses som ett socialt kapital som fungerar som
ett sammanhållande kitt i samhället, medan låga tillitsnivåer kan skapa
problem. Exempel på hur social tillit ökar livskvalitet är om man kan be sin
omgivning om hjälp och stöd i olika situationer. Hög tillit och breda sociala
nätverk underlättar också till exempel affärstransaktioner och matchningen
på bostads- och arbetsmarknaderna.

Nöjd med livet

Nöjd med livet utgörs av ett mått på subjektivt välbefinnande. Det subjektiva
välbefinnandet är generellt sett högt i rika, demokratiska och politiskt stabila
samhällen med låg arbetslöshet, där myndighetsutövningen fungerar väl,
rättssäkerheten är hög och korruptionen låg. På individnivå har nära
relationer störst betydelse för hur nöjd en person är med sitt liv, men även ett
meningsfullt arbete och en rik fritid har visat sig ha stor betydelse. Att följa
indikatorns utveckling ger ett viktigt bidrag vid utformningen av politikens
inriktning.



Artikel från Finansdepartementet

Dagordning med stor bredd på
finansministrarnas junimöte
Publicerad 15 juni 2017

Finansministrarna i EU:s medlemsländer träffas inom
ramen för ekofinrådet 16 juni. De kommer att behandla
momsfrågor och bankernas motståndskraft mot kriser
och fatta beslut inom ramen för stabilitets- och
tillväxtpakten. De ska se över arbetet med
kapitalmarknadsunionen och bekämpning av
terrorismfinansiering och diskutera en ny rapport om
dåliga lån i EU.

Reducerad moms på e-publikationer

Rådet förväntas komma överens om en inriktning på en ändring av direktivet
för mervärdesskatt. Enligt direktivet får reducerade skattesatser tillämpas på
tryckta böcker, tidningar och tidskrifter. Förslaget ska tillåta dessa
skattesatser även på elektroniska publikationer.
Regeringen anser att lika produkter ska beskattas på samma sätt och stödjer
förslaget.

Omvänd skyldighet att betala moms

Rådet förväntas komma överens om en inriktning om omvänd
skatteskyldighet för mervärdesskatt som är tidsbegränsad till den 30 juni
2022.

Omvänd skatteskyldighet innebär att köparen är skattskyldig för
mervärdesskatten i stället för säljaren på varor och tjänster. Metoden
tillämpas på varor och tjänsten som är särskilt utsatta för bedrägerier.
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Förslaget innebär att medlemsstaterna ska få tillämpa omvänd
skattskyldighet under förutsättning att vissa krav är uppfyllda, bland annat
ska fakturan överstiga 10 000 euro.

I förslaget ingår bland annat att de medlemsstater som tillämpar detta ska
lämna information till andra medlemsstater om personer som varit
inblandade i bedrägerier.

Regeringen stödjer inte en generell omvänd skattskyldighet, är tveksam till
att utöka nuvarande möjlighet till omvänd skattskyldighet och anser att
denna, om den införs, måste begränsas i tid och omfattning.

Banksystemet rustas ytterligare

EU-kommissionen presenterade 2016 ett paket med förslag som ska stärka
bankernas motståndskraft mot kriser. Rådet kommer att diskutera några av
dessa förslag 16 juni.

Rangordning vid insolvens

Rådet förväntas anta en inriktning på ändring av krishanteringsdirektivet som
avser rangordning vid insolvens för banker. Det innebär att medlemsstaterna
i sin förmånsrättsordning för banker ska skapa en ny "klass" av
skuldinstrument. Syftet är förenklad krishantering genom ökad enhetlighet
för rangordningen vid insolvens i EU.

Regeringen stödjer förslaget.

Infasningsregler för redovisningsregler och stora
exponeringar

Rådet föreslås anta en allmän inriktning för ändringar av tillsynsförordningen
för infasningsregler, dels för nya redovisningsregler för förväntande förluster
som påverkar bankernas kapital, dels vissa ändringar i reglerna för bankernas
stora exponeringar. För att mildra effekten på bankernas kapitaltäckning
föreslås att reglerna fasas in gradvis under en femårsperiod. I förslaget ingår
också regler för begränsning av bankers stora exponeringar. Infasningen är i
detta fall tre år.

Regeringen anser att det kan finnas behov av infasningsreglerna och de kan
träda i i kraft den 1 januari 2018.



Rapport om förhandlingsläget

Rådet ska diskutera ordförandeskapets rapport om förhandlingsläget om en
gemensam europeisk insättningsgarantiförsäkring samt förslagen om
åtgärderna för att minska riskerna i banksektorn.

Regeringen anser att rapporten ger en rättvisande bild av förhandlingsläget
samt välkomnar att den också framhåller behovet av diskussion om nationellt
utrymme att vidta ytterligare åtgärder som säkerställer finansiell stabilitet.

Europeiska planeringsterminen 2017

Rådet ska godkänna ekonomisk-politiska aspekter av de landsspecifika
rekommendationerna till medlemsstaterna inom ramen för den europeiska
terminen.

Regeringen ställer sig bakom att EU-kommissionen ger rekommendationer
till medlemsländerna, samt att rådet godkänner årets rekommendationer.

Stabilitets- och tillväxtpakten

Rådet väntas anta beslut om att mot bakgrund av förbättrade offentliga
finanser i Portugal och Kroatien avföra dem från listan med länder för alltför
stora underskott. Rådet ska även anta en rekommendation till Rumänien att
vidta åtgärder som korrigerar en betydande avvikelse mot det medelfristiga
budgetmålet.

Dåliga lån

Rådet ska diskutera en rapport om dåliga lån i EU. Enligt rapporten är de
dåliga lånen värda nästan 1000 miljarder euro vilket motsvarar knappt sju
procent av EU:s BNP. I Sverige består en procent av bankernas totala
utlåning av dåliga lån. Det är en av de lägsta andelarna i EU.

Föreslagna åtgärder är främst riktade till EU-kommissionen och de
europeiska tillsynsmyndigheterna.

Kampen mot finansiering av terrorism

Kommissionen ska informera rådet om bekämpning av finansiering av
terrorism utifrån den handlingsplan som presenterades i februari i år.



Bekämpning av finansiering av terrorism är en fråga som berör många
områden. För ekofinrådets del handlar det om fjärde penningtvättsdirektivet,
frysning och förverkande och översyn av kontantkontrollförordningen.

Översyn av kapitalmarknadsunionen

EU-kommissionen presenterade hösten 2015 en handlingsplan för att skapa
en kapitalmarknadsunion med syfte att främja tillväxt och sysselsättning
genom bättre villkor för investeringar.

Rådet få nu en presentation av halvtidsöversynen för unionen. Den
innehåller utvärdering och uppdatering av handlingsplanen samt förslag som
ska stärka EU:s kapitalmarknad.

Regeringen välkomnar översynen och är positiv till att främja
gränsöverskridande investeringar och möjligheterna till finansiering och
därmed stärka den inre marknaden. Regeringen stödjer särskilt initiativ som
främjar hållbarhet och teknisk utveckling.

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister samt biträdande
finansminister, företräder Sverige. Mötet äger rum i Luxemburg och är det
sista ekofinrådet under det maltesiska ordförandeskapet.



Artikel från Finansdepartementet

Tydliga användarvillkor och
spelregler i fokus när utredningen
Delningsekonomi på användarnas
villkor presenterades
Publicerad 30 maj 2017

Den digitala utvecklingen har skapat fler vägar för
privatpersoner att dela, hyra ut och byta tillgångar med
varandra. Delningsekonomin är på framfart och skapar
nya förutsättningar för en hållbar konsumtion i Sverige.
Det är bakgrunden till att regeringen tillsatte den
utredning om användarnas villkor i delningsekonomin
som överlämnade sitt betänkande tidigare i våras. Vid
ett seminarium om utredningen som konsumentminister
Per Bolund bjöd in till den 23 maj diskuterades
utmaningar och möjligheter med delningsekonomin
utifrån ett användarperspektiv.
– Delningsekonomin innehåller många viktiga pusselbitar som kan bidra till
en mer hållbar konsumtion, men det kan komma att kräva nya styrmedel och
att tidigare regelverk anpassas så att de fungerar för en ny ekonomisk
modell, inledde Per Bolund seminariet.

Syftet med seminariet var dels att presentera utredningens resultat och dess
förslag på åtgärder för att främja en positiv utveckling inom
delningsekonomin, dels att få olika aktörers bidrag till arbetet med att
säkerställa trygghet och hållbarhet inom området. En panel med
representanter från myndigheter, näringsliv och akademin var på plats.
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Tillsammans med ministern och utredaren Karin Bradley gav de sina
synpunkter och reflektioner på vad som krävs för driva arbetet framåt.

I panelen ingick Daniel Karfs, biträdande konsumentombudsman på
Konsumentverket, Ola Degerfors, VD för Hygglo och representant för den
nybildade branschorganisationen Shared Economy Sweden, Oksana Mont,
professor i hållbar konsumtion och produktion vid Lunds universitet och
Johan Hedelin, chef för avdelningen för analys på Konkurrensverket.

Öka tryggheten genom bättre information

Konsumentverket föreslås få i uppdrag att informera privatpersoner om
delningsekonomi bland annat genom en vidareutvecklig av
upplysningstjänsten Hallå konsument och att tillsammans med
Konkurrensverket följa delningsekonomins utveckling. Utredningen
framhåller även behovet av egenåtgärder inom branschen i form av bland
annat bättre information om användarvillkor, standardiserad
kvalitetsmärkning samt betygssystem på plattformarna för att öka tryggheten
och tilliten mellan användarna.

Diskussion om möjliga vägar framåt

Efter presentationen av utredningen fick panelen tillfälle att ge sina
reflektioner på utredningens resultat och slutsatser utifrån sina respektive
utgångspunkter. De uttryckte ett gemensamt stöd till bättre information om
villkor och rättigheter för användaren, där Daniel Karfs bedömde att
webbsidan Hallå konsument är en bra plattform att arbeta vidare ifrån. Ola
Degerfors efterlyste dock tydligare ramverk från regeringens sida för att
branschen ska kunna tillhandahålla användarna relevant information. Vidare
betonade Oksana Mont betydelsen av bättre metoder för att utvärdera
delningsekonomins utveckling utifrån ett socialt, miljömässigt och
ekonomiskt hållbart perspektiv och Johan Hedelin underströk även
utmaningarna i att konkurrensen sker på lika villkor.

Publiken visade ett stort engagemang för frågorna. Ministern, panelen och
utredaren fick tillsammans svara på frågor som berörde bland annat
regelverk i relation till skatter och regeringens roll i att bedriva arbetet
framåt.

– Det finns ett mycket stor intresse och engagemang kring delningsekonomin
vilket är den viktigaste grunden för att vi från regeringens sida ska kunna ta



frågorna vidare. Jag tycker det var väldigt bra frågeställningar som kom upp
och vi har nu börjat titta på möjliga vägar framåt för att skapa tydlighet och
göra det enkelt att agera inom delningsekonomin, avrundade Per Bolund.



Artikel från Finansdepartementet

Förslag om vissa ändringar i
fastighetsmäklarlagen till Lagrådet
Publicerad 24 maj 2017

Regeringen har den 24 maj beslutat om en
lagrådsremiss som innehåller förslag om vissa
ändringar i fastighetsmäklarlagen. Ändringarna innebär
att ett påminnelseförfarande och en påminnelseavgift
införs för de fall när mäklare inte betalar den
lagstadgade årliga avgiften till
Fastighetsmäklarinspektionen.
Varje fastighetsmäklare ska enligt fastighetsmäklarlagen vara registrerad hos
Fastighetsmäklarinspektionen. Det är otillåtet att yrkesmässigt sälja
fastigheter utan att vara registrerad som fastighetsmäklare. Mäklare är enligt
lagen skyldiga att betala en årlig avgift till Fastighetsmäklarinspektionen.
Idag återkallas registreringen om avgiften inte betalas i tid, vilket inneburit
merarbete för myndigheten eftersom vissa mäklare som inte betalat avgiften
vill vara fortsatt yrkesverksamma.

Enligt förslaget i lagrådsremissen ska Fastighetsmäklarinspektionen innan
registreringen återkallas påminna fastighetsmäklaren om betalningen.
Mäklaren kommer även att få betala en påminnelseavgift vars storlek inte
regleras i lagen. Syftet med förslaget är att ge Fastighetsmäklarinspektionen
möjlighet att hantera de uteblivna betalningarna på smidigare sätt och
samtidigt täcka kostnaderna för hanteringen.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2018.
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Artikel från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Långsiktighet och åtgärder i fokus
vid dialog med miljöorganisationer
Publicerad 19 april 2017

Miljöminister Karolina Skog och biträdande
finansminister Per Bolund träffade under
tisdagseftermiddagen nationella miljöorganisationer för
att diskutera regeringens miljöpolitik med utgångspunkt
i vårbudgetens nya miljöbilaga.
Genom att införa en miljöbilaga i vårpropositionen vill regeringen tydligt
redogöra för vad som görs för att Sverige ska nå miljömålen och stimulera
diskussionen om hur miljöarbetet kan utvecklas ytterligare.

Regeringens ansats, att öka transparensen i miljöpolitiken, togs emot väl av
miljöorganisationerna, som representerade en bredd av
hållbarhetsorganisationer inom bland annat transport-, miljö- och
forskningsområdet. Flera betonade vikten av att omsätta politiken i konkreta
åtgärder för att ställa om till ett mer hållbart samhälle.

– Regeringen tar en rad olika initiativ, men det finns områden där vi behöver
göra mycket mer. I regeringens miljöbilaga har vi valt ut transporter och
konsumtionsbaserade utsläpp som särskilda fokusområden eftersom vi ser ett
stort behov av att fördjupa både diskussionen och politiken för att komma
längre, säger miljöminister Karolina Skog.

Regeringen har nyligen tagit emot två olika utredningar som båda lämnar
förslag på hur Sverige kan bli bättre på att stimulera och uppmuntra ett
cirkulärt förhållningssätt till konsumtion och avfall.

– Det finns en vilja och ett engagemang hos många konsumenter att göra
mer. Vi behöver nya och mer hållbara konsumtionsmönster där vi hyr, delar
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och reparerar varor i större utsträckning istället för att alltid köpa nytt. Det
handlar inte bara om vad vi konsumerar utan också om hur vi konsumerar,
säger biträdande finansminister Per Bolund.

Miljöbilagan kommer att ingå i vårpropositionen vartannat år, med start i år.



Artikel från Finansdepartementet

Fokus på ökat samarbete när
konsumentministern och
landsbygdsministern diskuterade
hållbar konsumtion med
dagligvaruhandeln
Publicerad 10 april 2017

Den 4 april träffade konsumentminsiter Per Bolund och
landsbygdsminister Sven-Erik Bucht representanter
från dagligvaruhandeln för att utbyta erfarenheter och
idéer om hur konsumtionen kan bli mer hållbar.
Mötet inleddes med en dragning av Svante Axelsson, regeringens nationella
samordnare för Fossilfritt Sverige. Svante beskrev hur samhället i snabb takt
är på väg att ställa om till att bli allt mer klimatsmart, vilket illustrerades med
den ökade elbilsförsäljningen och sjunkande priser på solceller. Allt fler inom
näringslivet ser också de ekonomiska incitamenten till att arbeta mer aktivt
med miljö- och klimatfrågor.

Vid den efterföljande diskussionen lyftes vikten av att arbeta för att
hållbarhetsfrågorna engagerar allt fler och inte enbart vissa
konsumentgrupper. Också behovet av mer lättillgänglig information
framhölls. Försäljningen av ekologiska, närproducerade och rättvisemärkta
produkter ökar för varje år, men samtidigt efterfrågar många konsumenter
behov av mer vägledning om hur man agerar hållbart.

- Regeringen vill att det ska vara lätt att göra rätt som konsument. Här har
näringslivet en viktig roll att spela. Att samla dagligvaruhandelns företrädare
vid samma bord för att utbyta idéer är ett sätt att ytterligare öka takten i
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arbetet för en mer hållbar konsumtion, säger konsumentminister Per Bolund.

Flera deltagare lyfte också behovet av branschöverenskommelser för att
driva på utvecklingen mot en mer hållbar konsumtion. Bland förslagen fanns
till exempel överenskommelser om ökad användning av bioplaster, och
samarbete om så kallad nudging som handlar om att uppmuntra konsumenter
att fatta miljö- och klimatsmarta beslut.

- Jag tycker att branschen har tagit många bra initiativ för att främja hållbar
konsumtion och jag ser goda möjligheter till ökat samarbete mellan
branschen och politiken. En mer hållbar konsumtion innebär vinster för både
konsumenter, producenter och leverantörer, säger landsbygdsminister Sven-
Erik Bucht.



Artikel från Finansdepartementet

Planeringsterminen och viktiga
rapporter på årets första Ekofinråd
Publicerad 01 februari 2017 Uppdaterad 01 februari 2017

Medlemsländernas finansministrar träffades för första
gången under Maltas ordförandeskap. De antog
slutsatser om den årliga planeringsterminen och
förvarningsmekanismen. De diskuterade också förslag
och rekommendationer om förbättringar av EU:s
budget.

Maltesiska ordförandeskapet

Malta som är ordförande i det europeiska ministerrådet under perioden
januari till juni presenterade sitt arbetsprogram för Ekofin. Bland
prioriteringarna nämndes bland annat genomförandet av
kapitalmarknadsunionen, diskussioner om EU:s framtid samt kampen mot
skatteflykt och skatteundandragande.

Den europeiska planeringsterminen för 2017

EU-kommissionens tillväxtöversikt, en rapport om den så kallade
förvarningsmekanismen samt rekommendationer för euroområdet utgör
tillsammans starten på den europeiska planeringsterminen för 2017.

Rådet antog slutsatser inom ramen för årets planeringstermin och godkände
ett utkast om rekommendationer om euroområdets ekonomiska politik.

Slutrapport från högnivågruppen för egna medel

Gruppen har sedan 2014 och under ledning av tidigare EU-kommissionär och
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Italiens premiärminister, Mario Monti, arbetat med en analys av det så
kallade egna medelsystemet i finansieringen av EU:s budget. Gruppens
rapportering utgör ett underlag för en eventuell reform av finansieringen av
EU:s budget efter 2020.

Rådet diskuterade gruppens slutrapport som listar ett antal nya möjliga
inkomstkällor för EU:s budget samt påtalar behovet av reformer på
budgetens utgiftssida. Det handlar exempelvis om nya intäktskällor som
främst knyts till klimat- och miljöpolitik och om de utgifter i budgeten som
kan ge störst mervärde.

Gruppens förslag och rekommendationer ska nu analyseras ytterligare av
medlemsstaterna.

Omvänd skattskyldighet för moms

EU-kommissionen presenterade sitt förslag om omvänd skattskyldighet för
moms i syfte att motverka momsbedrägerier. Omvänd skattskyldighet
innebär att köparen istället för säljaren betalar momsen på vissa varor och
tjänster.

Stärkt banksektor

Ekofinrådet fick en lägesrapport om de reformer som Baselkommittén
arbetar med. Finanskrisen 2009 uppvisade ett behov av en mer robust
banksektor. Förhandlingarna inom ramen för det så kallade Basel III-
regelverket slutförs inom kort och syftar till att banksystemet ska stå bättre
rustat att både motverka och klara finansiella kriser.

Rådet fick därtill en rapport om EU-kommissionens pågående arbete med
förslag som rör finansiella tjänster.

Sverige representerades av finansmarknads- och konsumentminister, Per
Bolund. Mötet hölls den 27 januari i Bryssel.

 



Artikel från Finansdepartementet

Planeringsterminen och viktiga
rapporter på Ekofins dagordning
Publicerad 24 januari 2017 Uppdaterad 24 januari 2017

Ekofinrådet träffas för första gången i år den 27 januari.
Rådet kommer att anta slutsatser om årets
planeringstermin. Rådet kommer också att informeras
om prioriteringar under Maltas EU-ordförandeskap, om
nya rekommendationer för att förbättra finansieringen av
EU:s budget.

Maltesiska ordförandeskapets prioriteringar

Malta som håller i ordförandeklubban för Europeiska ministerrådet under det
kommande halvåret kommer att presentera sitt arbetsprogram för Ekofin.
Ordförandeskapet gör i sitt program klart att det inom Ekofin-rådets område
är fördjupningen av EMU, stödprogrammet för strukturreformer,
budgetfrågor, kapitalmarknadsunionen, företagsskatte- och
momsskattepaketen som är de prioriterade frågorna.

Regeringen välkomnar arbetsprogrammet då detta har fokus på fortsatt
arbete med redan påbörjade initiativ. Det gäller särskilt utvecklingen av
kapitalmarknadsunionen och dess åtgärder som förbättrar SME-sektorns
möjligheter till finansiering samt bekämpning av penningtvätt.

Rådsslutsatser om planeringsterminen för 2017

EU-kommissionens tillväxtöversikt, och en rapport om
förvarningsmekanismen samt rekommendationer för euroområdet utgör
tillsammans starten på den europeiska planeringsterminen för 2017.
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Rådet kommer att anta slutsatser om den årliga tillväxtöversikten för i år.
Översikten innehåller EU-kommissionens förslag till prioriteringar för den
ekonomiska politiken och sysselsättningspolitiken för 2017, det villa säga
ökade investeringar, fullföljda strukturreformer och att en ansvarsfull
finanspolitik säkerställs.

Förvarningsmekanismen syftar till att hitta eventuella makroekonomiska
obalanser i medlemsstaterna och motivera granskningar av dessa. Sverige är
en av 13 medlemsstater som kommer att granskas under våren. Sverige
granskas till följd av höga bostadspriser, hushållens höga skuldsättning och
Sveriges minskade andel av export i världen.

EU-kommissionen ger i år euroområdet rekommendationer som bland annat
syftar till ökad produktivitet, investeringar och att skapa jobb.

Regeringen står bakom förslagen till slutsatser om den årliga
tillväxtöversikten och förvarningsmekanismen. Sverige saknar rösträtt i
frågan om rekommendationer till euroområdet eftersom Sverige inte har euro
som valuta.

Reformer i finanskrisens kölvatten

Rådet kommer att få information om förhandlingarna i Baselkommittén om
reformer inom ramen för det så kallade Basel III-regelverket.
Förhandlingarna är i sin slutfas och syftar till att stärka banksystemet för att
det bättre ska motverka och klara finansiella kriser.

Regeringen är generellt sett positiv till Baselregelverket och avvaktar nu
resultatet av de nu pågående slutförhandlingarna.

Rapportering från högnivågruppen för egna medel

Gruppen har sedan 2014 arbetat med en analys av det så kallade egna
medelsystemet i finansiering av EU:s budget efter en överenskommelse
mellan EU-kommissionen och Europaparlamentet. Rapporten ger även ett
antal rekommendationer.

Rapporten listar ett antal möjliga nya inkomstkällor för EU-budgeten samt
framhäver vikten av reformer på budgetens utgiftssida. Enligt rapporten kan
tänkbara intäktskällor vara knutna till energiunionen, miljö-, klimat och
transportpolitik. Det handlar till exempel om intäkter från skatt på koldioxid,
handel med utsläppsrätter samt annan energiskatt.



Regeringen har nära följt högnivågruppens arbete och kommer nu att
analysera rapportens slutsatser och rekommendationer.

Omvänd skattskyldighet för mervärdesskatt

Enligt EU:s mervärdesskattedirektiv är det möjligt att tillämpa omvänd
skattskyldighet. Det betyder att köparen istället för säljaren betalar
mervärdesskatten på varor och tjänster som är särskilt utsatta för
momsbedrägerier. Förslaget som Ekofinrådet kommer att godkänna innebär
att EU:s medlemsstater under en försöksperiod till och med sista juni kan
söka tillstånd från EU-kommissionen att pröva omvänd skatteskyldighet.

Ekofinrådet kommer därtill att få en lägesrapport om det pågående arbetet
med förslag på som rör finansiella tjänster.

Finansmarknadsminister Per Bolund representerar Sverige på mötet 27
januari.



Artikel från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Regeringen diskuterar åtgärder
mot könsdiskriminerande reklam
med reklambranschen
Publicerad 10 november 2016 Uppdaterad 10 november 2016

Måndagen den 7 november träffade
jämställdhetsminister Åsa Regnér och
konsumentminister Per Bolund representanter för
reklambranschen för ett samtal om könsdiskriminerande
reklam. På plats var bland annat
Reklamombudsmannen, Sveriges Annonsörer och
Sveriges Kommunikationsbyråer.
Samtalet kretsade framförallt kring frågan om ett eventuellt förbud mot
könsdiskriminerande reklam. Bland de nordiska länderna är Sverige idag det
enda landet utan sådan lagstiftning.

- Det förpliktigar att vara en feministisk regering. Vi har en lång tradition av
att fokusera på jämställdhet i Sverige. Det är ett resultat av hårt arbete och
uppstår inte av sig själv. Jag tycker mig märka att frågan om förbud mot
könsdiskriminerande reklam fått nytt liv och vill veta mer om hur branschen
ser på detta, säger jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Istället för lagstiftning har Sverige ett självreglerande system där
privatpersoner, företag och andra organisationer kan anmäla reklam till
Reklamombudsmannen som prövar om reklamen strider mot Internationella
Handelskammarens regler för reklam och marknadskommunikation.

- Det är viktigt att det finns ett självreglerande arbete men samtidigt ser vi att
problemen fortsätter utan att avta. Kommer könsdiskriminerande reklam att
minska av sig själv eller behövs åtgärder? Dörren är inte stängd för
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lagstiftning, men jag vill höra hur branschen ser på de system vi har idag och
vad som behövs göras framåt, säger konsumentminister Per Bolund.

Branschföreträdare menade å andra sidan att det redan görs ett gediget
arbete för att få bort den könsdiskriminerande reklamen.

- Vi ägnar mycket tid åt den här frågan när vi utbildar våra medlemsföretag
och tror att även utan lagstiftning så är det här ett övergående problem i
Sverige. Det blir mindre och mindre intressant att skapa den här typen av
reklam och kommer inte vara lönsamt i längden utan bara omodernt, säger
Christina Nylander, Sverige Kommunikationsbyråer.

- Mycket av den könsdiskriminerande reklamen produceras utanför Sverige,
och är därför inte nödvändigtvis något man kommer åt med ett förbud. Vi
säger ibland nej till utländska aktörers reklam och förklarar att den inte
kommer att fungera på den svenska marknaden. Då ber vi om andra motiv
och det accepteras oftast. Den typen av ställningstagande är också ett
alternativ, säger Sofie Brange, Clear Channel Sverige.

Enligt Reklamombudsmannen fälls ungefär hälften av ärendena som rör
könsdiskriminerande reklam. Deras praxis har även stramats åt de senaste
åren.

- Jämfört med våra europeiska kollegor har vi en helt annan syn. I nordiska
länder sker sällan prövningar, trots lagstiftning. Sverige är striktare och
reklam som vi fällt har friats i andra europeiska länder, säger Elisabeth
Trotzig, Reklamombudsmannen.

Både Åsa Regnér och Per Bolund menade vid mötet att det kan behövas mer
kraftfulla åtgärder för att vända den negativa utvecklingen.

– Vid mötet var vårt budskap till branschen tydligt. Vi förväntar oss att det
händer saker framöver. Vi är inte nöjda med hur det ser ut i dag. Det här är
ett samhällsproblem som vi behöver hitta en lösning på, säger
konsumentminister Per Bolund.



Artikel från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Miljöministern och
konsumentministern i samtal med
branschen om information om
drivmedels miljöpåverkan
Publicerad 08 november 2016 Uppdaterad 08 november 2016

Regeringen vill se över möjligheten att göra information
om drivmedels miljöpåverkan obligatorisk. Miljöminister
Karolina Skog och konsumentminister Per Bolund bjöd
in företrädare för branschen och konsumentrörelsen för
att gemensamt diskutera hur informationen skulle kunna
se ut och vilka faktorer som bör vara med.
Det finns ett växande intresse av att veta hur de varor vi köper påverkar
miljön och klimatet. Medan energimärkning är obligatorisk enligt lag för till
exempel vitvaror finns det ännu inga krav på redovisning av klimat- eller
miljöpåverkan av drivmedel. Regeringen vill göra det lättare för konsumenter
att agera hållbart och har inlett ett arbete med att göra information om
drivmedels miljöpåverkan obligatorisk.

- Genom att informera om drivmedels miljöpåverkan underlättar vi för
konsumenter att göra miljöanpassade val direkt vid pumpen. Samtidigt kan
obligatorisk miljöinformation synliggöra de ansträngningar som redan görs av
drivmedelsleverantörer och sporra fler till att förbättra sitt hållbarhetsarbete,
säger konsumentminister Per Bolund.

Initiativet är en del i regeringens arbete med att ställa om till fossilfria
transporter och resor. För att uppnå målet om fossilfria transporter krävs
åtgärder på flera plan.
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- Transportsektorn står för en tredjedel av Sveriges totala växthusgasutsläpp
och här finns en stor potential för utsläppsminskningar. Under samtalet med
aktörerna har vi fått höra flera idéer om hur en förbättrad
konsumentinformation kan bidra till omställningen av transportsektorn. Jag
är glad över det engagemang som branschen visar för att göra det lättare för
konsumenter att göra hållbara val, säger miljöminister Karolina Skog.

På Miljö- och energidepartementet har en utredning nu börjat analysera hur
ett system med obligatorisk information om drivmedels miljöpåverkan kan se
ut. Regeringen kommer att ha en nära dialog med branschens aktörer och
miljö- och konsumentorganisationerna i det fortsatta arbetet.



Artikel från Finansdepartementet

Per Bolund diskuterade risk och
hållbarhet med AP-fondernas
styrelser
Publicerad 06 oktober 2016 Uppdaterad 12 oktober 2016

Finansmarknadsminister Per Bolund bjöd 28 september
in till styrelseseminarium för AP-fonderna. Temat för
seminariet var finansiell risk i relation till hållbarhet, ett
ämne som för närvarande röner stort internationellt
intresse.
Under seminariet höll finansmarknadsminister Per Bolund ett anförande där
han poängterade att hållbarhet inom kapitalförvaltning på lång sikt leder till
högre avkastning.

- De svenska AP-fonderna ligger internationellt sett långt framme i sitt
hållbarhetsarbete. Detta är en anledning till deras framgångar, sa
finansmarknadsminister Per Bolund.

Särskilt inbjuden gäst var Michael Sheren som är Senior Advisor vid
Prudential Regulation Authority, en del av Bank of England. Michael Sheren
talade om G20s arbete inom Green Finance Study Group, där han i våras var
en av två ordföranden, och Bank of Englands syn på finansiell risk och
hållbarhet. Sheren delade med sig av Bank of Englands arbete, i synnerhet
på relationen mellan finansiell stabilitet och klimatförändringar.

I paneldebatten deltog Sarah McPhee, ordförande i Fjärde AP-fonden,
Michael Sheren och Henric Braconier chefsekonom Finansinspektionen
kring finansiell risk i relation till hållbarhet. Under diskussionen betonade
samtliga paneldeltagare att den finansiella sektorn har ett stort ansvar och att
mer kan göras för att bidra till en hållbar utveckling.
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Seminariet avslutades med en dialog mellan Finansdepartementet och AP-
fonderna.



Artikel från Finansdepartementet

Lansering av regeringens strategi
för hållbar konsumtion
Publicerad 06 oktober 2016 Uppdaterad 11 oktober 2016

Finansmarknadsminister Per Bolund presenterade 4
oktober 2016 regeringens strategi för hållbar
konsumtion vid ett välbesökt seminarium. Hans
budskap var tydligt – vi måste förändra hur och vad vi
konsumerar eftersom en stor del av dagens
miljöproblem kommer från vår privata konsumtion. På
plats fanns även en panel som samtalade om strategin
och hållbar konsumtion i stort.
– Det finns ett växande intresse för att konsumera hållbart och ett ökat
engagemang från näringslivet. Ett bra exempel på detta är min kostym som
jag hyrt av ett ledande svenskt klädföretag. Slipsen är ett undantag, den är
köpt på andrahandsmarknaden, sa Per Bolund som också var nöjd med att
strategin fått stor uppmärksamhet internationellt.

Genom strategin för hållbar konsumtion vill regeringen samverka med både
konsumenter och producentsidan och skapa större möjligheter att agera
hållbart.

Konsumentverket får nyckelroll

I strategin ingår bland annat insatser för att öka kunskapen och fördjupa
samarbetet, till exempel genom att låta Konsumentverket inrätta ett forum
för miljösmart konsumtion i samverkan med forskare, näringslivet,
länsstyrelser, kommuner och landsting samt det civila samhället.

– Vi ger Konsumentverket i uppdrag att titta extra på nudging, som handlar
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om att göra det lätt att välja rätt. Förändringar i den fysiska miljön,
exempelvis att hållbara produkter står på de bästa platserna i butiken eller att
storkök minskar tallriksstorleken i buffén, kan få stora effekter på hur vi
agerar som konsumenter, sa Per Bolund.

Regeringen vill i strategin även ge stöd till den växande delningsekonomin,
arbeta för en effektivare miljömärkning och verka för en effektivare
resursanvändning genom att stimulera återanvändning. Andra delar i
strategin handlar om att förbättra företagens hållbarhetsinformation, fasa ut
skadliga kemikalier och att öka tryggheten för konsumenter.

Ett avstamp för en hållbar konsumtion

– Strategin är omfattande, men jag vill vara tydlig med att den bara är ett
första steg, ett avstamp, sa Per Bolund och välkomnade inspel från andra
engagerade hållbarhetsaktörer för att göra konsumtionen mer hållbar i
Sverige.

Vid seminariet fanns en panel samlad med representanter från näringsliv och
det civila samhället. Där ingick Jan Bertoft, generalsekreterare Sveriges
Konsumenter, Katarina Rosenqvist, hållbarhetschef på Lidl, Eva Eiderström,
chef för Handla Miljövänligt på Naturskyddsföreningen, samt Henric
Barkman, samhällsentreprenör och miljöstrateg, Karlstad kommun.

Panelen fick inledningsvis tillfälle att ge sin syn på strategin och hållbar
konsumtion utifrån sina respektive utgångspunkter. De uttryckte stöd för
strategin, exempelvis var Eva Eiderström från Naturskyddsföreningen positiv
till "aptitretare som reparationsavdrag och momssänkning", medan Jan
Bertoft från Sveriges Konsumenter önskade att det civila samhällets roll
förtydligas. Katarina Rosenqvist tyckte regeringen var värd en applåd för
initiativet till strategin och såg det som en bra grund att arbeta vidare ifrån.

Kreativa idéer uppmuntras

Publiken vid seminariet var engagerad och ställde många frågor. Det gällde
allt från vilka mätbara mål som finns för strategin och hur den ska
utvärderas, till vad som är ett hållbart livsmedel. Även de som inte närvarade
vid seminariet kunde via Twitter, mejl och webb ställa frågor och dela med
sig av kreativa idéer för hållbar konsumtion.

- Jag vill uppmuntra alla att fortsätta komma med idéer och synpunkter. Det



här är ett område där vi just börjat och vi behöver er kunskap och ert
engagemang. Vi kommer att ta tillvara på alla inspel i det fortsatta arbetet,
avslutade finansmarknadsminister Per Bolund.



Artikel från Finansdepartementet

Frågor och svar om strategin för
hållbar konsumtion
Publicerad 05 oktober 2016 Uppdaterad 06 oktober 2016

Den 4 oktober 2016 lanserade konsumentminister Per
Bolund regeringens strategi för hållbar konsumtion vid
ett fullsatt seminarium. I samband med detta
uppmuntrades publiken att ställa sina frågor om
strategin. Det kom in så pass många frågor via mejl och
twitter att seminarietiden inte räckte till. Därför svarar
Finansdepartementet på de återstående frågorna här.
Är människor verkligen redo för att konsumera hållbart? Vill vi göra de
uppoffringarna?

Undersökningar visar att många människor i Sverige har ett stort
engagemang för miljön, att det finns en stor medvetenhet om att man själv
kan vara med och påverka och att det finns en vilja att handla miljövänligt.
Men det finns också hinder i form av bl.a. brist på kunskap, ibland högre
pris, tidsbrist och vanor. Därför behöver förutsättningarna att agera hållbart
förbättras och här har staten i samarbete med andra aktörer en viktig roll att
spela.

Vad innebär hållbar konsumtion för tillväxt och sysselsättning? Behöver
färre arbeta? Och vad innebär det för ekonomins utveckling?

Dagens konsumtion har negativa effekter på miljön och klimatet. Men allt
som vi konsumerar är inte lika skadligt för miljö och klimat. Idag ser vi hur
delningsekonomin växer, där samma pryl delas och används flera gånger om
av olika personer. Allt fler företag arbetar också med att återvinna material
och minska sin energianvändning. Genom att konsumera fler tjänster istället
för prylar, välja de mer miljövänliga alternativen när vi handlar och laga våra
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prylar istället för att köpa nya kan vi minska vår påverkan på klimat och
miljö. En mer hållbar konsumtion innebär att efterfrågan på gröna varor och
tjänster ökar. Företag som tillhandahåller dessa produkter gynnas och trycket
ökar på fler företag att ställa om.

Hur kan strategin för hållbar konsumtion bidra till mål 8?
(I Agenda 2030 finns mål nr 8 Anständiga arbetsvillkor och ekonomisk
tillväxt, reds anm.)

Regeringen vill att Sverige ska vara ett föregångsland för en fri och rättvis
handel, vilket bl.a. inbegriper anständiga arbetsvillkor och kamp mot
fattigdom. Regeringen arbetar aktivt för att förverkliga Agenda 2030, både
nationellt och internationellt, och har tillsatt en delegation och involverat en
rad myndigheter i arbetet. Regeringen har tagit initiativet Global Deal.
Sverige bedriver också ett omfattande utvecklingsbistånd och stödjer det
civila samhället inom ramen för detta.

Läs mer om globala målen och Agenda 2030
Läs mer om Sveriges miljömål

Vilka mätbara mål finns för regeringens strategi för hållbar
konsumtion? Tid? Vilket totala budget anslås?

Strategin ska bidra till hållbarhetsdelen av det konsumentpolitiska målet ("en
miljömässigt, socialt och ekonomiskt hållbar konsumtion"), relevanta
miljömål och Agenda 2030, och då främst mål 12 om hållbara konsumtions-
och produktionsmönster. De extra medel inom ramen för konsumentpolitiken
som anslås är 43 miljoner kronor till Konsumentverket t.o.m. 2020 och
därefter 9 miljoner kronor per år för arbetet med en miljömässigt hållbar
konsumtion. I strategin presenteras också en rad satsningar som görs inom
ramen för andra politikområden, bl.a. skatteavdrag och momssänkning för
reparationer, utvidgade satsningar på stadsmiljöavtal och lokala
klimatinvesteringar och främjande av mikroproduktion av förnybar el. Medel
har också avsatts för det fortsatta arbetet utifrån den livsmedelsstrategi som
regeringen avser att presentera inom kort.

Läs mer hela strategin (utdrag ur budgetpropositionen för 2017)
Läs mer om livsmedelsstrategin

Strategin innehåller bra saker, t.ex. sänkt moms på reparationer och
stöd till delningsekonomi, men initiativ för systemändringar?



Satsningar på ökad resurseffektivitet genom sänkt moms på reparationer och
stöd till den växande delningsekonomin är steg i skiftet till en mer cirkulär
ekonomi och främjande av nya, mer hållbara, affärsmodeller, dvs. en form
av systemskifte. Även t.ex. kraven på företag att lämna tydligare
hållbarhetsinformation och förbättrade möjligheter för kommuner att koppla
samman miljö och stadsutveckling inklusive hållbara transporter via
stadsmiljöavtal och lokala klimatinvesteringar kan också ses som en del i att
förändra samhället på ett mer djupgående plan.

Många förslag på hållbar konsumtion från Finansdepartementet, men
vad är målet? Hur vet man om strategin fått önskad effekt?

Målet med strategin för hållbar konsumtion är att konsumtionens negativa
klimat- och miljöpåverkan ska minska. Strategin är bred och omfattar många
frågor, inom flera politikområden. Det kommer därmed förstås vara en
utmanande uppgift att följa upp arbetet. Men underlag kommer inte saknas.

Uppdrag till Konsumentverket kommer att innehålla krav på rapportering.
Vad gäller en del av de specifika åtgärderna såsom en effektivare
miljömärkning, en giftfri vardag, miljöpåståenden i marknadsföringen och
skatteförändringar så följs dessa upp av ansvarig myndighet/organisation och
av regeringen i det löpande arbetet. I vissa fall tas statistik fram som vi kan
luta oss emot (t.ex. avfallsmängder, utsläpp av växthusgaser ur ett
konsumtionsperspektiv).

Den miljömässiga dimensionen av hållbarhet målsätts och följs genom
miljömålssystemet. Regeringen har dessutom gett SCB i uppdrag att ta fram
indikatorer för välfärdsmått, som ska komplettera BNP för att belysa
ekonomins långsiktiga hållbarhet och människors livskvalitet.

Det går inte i dagsläget att säga i vilken utsträckning de indikatorer som nu
arbetas fram kommer att belysa just konsumtionens miljöpåverkan, men
konsumtionsmönster lyfts explicit i generationsmålet och i Agenda 2030:s
mål 12 och uppmärksammas i många sammanhang som en betydelsefull del
av möjligheterna att nå målen.

Ingen pratar om den sociala hållbarheten. Pris, råvarutillgång,
delningsekonomi – finns hållbart arbetskraftstänk?

Regeringen vill att Sverige ska vara ett föregångsland för en fri och rättvis
handel, vilket bl.a. inbegriper anständiga arbetsvillkor och kamp mot
fattigdom. Regeringen kommer att aktivt arbeta för att förverkliga Agenda



2030, både nationellt och internationellt, och har tillsatt en delegation och
involverat en rad myndigheter i arbetet. Regeringen har tagit initiativet
Global Deal. Frågorna har också behandlats i aktuella skrivelser såsom
Politik för hållbart företagande (skr. 2015/16:69) och Politiken för global
utveckling i genomförandet av Agenda 2030 (skr. 2015/16:182). Sverige
bedriver också ett omfattande utvecklingsbistånd och stödjer det civila
samhället inom ramen för detta.

Politik för hållbart företagande (skr. 2015/16:69)
Politiken för global utveckling i genomförandet av Agenda 2030 (skr.
2015/16:182)

Många av de konkreta åtgärderna handlar om att stimulera
miljömässigt hållbara val, men inte ekonomiska och sociala hållbara val.
Varför?

Ambitionen är att strategin ska bidra till såväl en miljömässigt som socialt
och ekonomiskt hållbar konsumtion. Åtgärder som berör samtliga
dimensioner tas därför upp i strategin, även om betoningen ligger på den
miljömässiga dimensionen.

Exempel på åtgärder som tar sikte på den sociala och ekonomiska
dimensionen är insatser mot överskuldsättning, arbete som rör
produktsäkerhet och vikten av att beakta konsumenters olika förutsättningar
inklusive mer sårbara konsumenter t.ex. funktionsnedsatta och äldre.

Andra åtgärder som omnämns rör flera dimensioner av hållbarhet, t.ex.
bättre hållbarhetsinformation från företag och finansiella aktörers samt
rättvis handel.

De områden med särskilt fokus som lyfts i strategin – livsmedel, boende, och
transporter - är betydelsefulla för konsumenter ur såväl miljömässig som
social inklusive hälsomässig och ekonomisk aspekt.

Vissa av åtgärderna relaterar samtidigt till den del av det konsumentpolitiska
målet som avser väl fungerande konsumentmarknader, där
konsumentpolitiken framför allt syftar till att förbättra konsumentskyddet
och då i synnerhet på marknader som av olika skäl är särskilt problematiska
för konsumenter.

Vilken forskning behövs? Hur ska samarbetet med forskare ske?

Denna fråga kommer regeringen att återkomma till i den forskningspolitiska



proposition som läggs fram i höst. Redan i budgetpropositionen för 2017 har
regeringen pekat på några samhällsutmaningar som regeringen ser som
särskilt viktiga: klimat och miljö, hälsa och livsvetenskap samt en ökad
digitalisering. Förutom klimatforskning framhåller regeringen också bl.a.
forskning om en cirkulär och biobaserad ekonomi och forskning för att nå
miljömålen. Denna forskning inkluderar också hållbara konsumtionsmönster.

Det forum som Konsumentverket får i uppdrag att inrätta kommer bl.a. att
samverka med forskare. De närmare formerna för detta får utvecklas i det
fortsatta arbetet.

Vad räknas som ett hållbart livsmedel?

Denna fråga kommer regeringen att återkomma till i livsmedelsstrategin.
Livsmedelsstrategin ska bidra till att miljömålen kan nås och att konsumenter
ska kunna göra medvetna val.

Hur ska samverkan med näringslivet ske?

Näringslivet har en mycket viktig roll för att främja en hållbar konsumtion
och produktion, och många företag arbetar aktivt med frågorna. De närmare
formerna för näringslivets frivilliga engagemang och dess roll inom ramen för
forumet för miljösmart konsumtion kommer att utvecklas i samarbete mellan
Konsumentverket och övriga aktörer. Men självklart kommer även
regeringen fortsatt ha omfattande kontakter med näringslivet.

Många strategier från regeringen nu, vilken styr? Hur är de
koordinerade? Hur stor är den totala budgeten för strategin?

Att regeringen har presenterat en rad strategier är ett uttryck för höga
ambitioner! Det finns ingen hierarki mellan de olika strategierna. Alla beslut
som regeringen fattar baseras på en omfattande beredning och koordinering
inom Regeringskansliet, bl.a. för att i möjligaste mån undvika målkonflikter.

De extra medel inom ramen för konsumentpolitiken som anslås är 43 mnkr
till Konsumentverket t.o.m. 2020 och därefter 9 mnkr per år för arbetet med
en miljömässigt hållbar konsumtion. I strategin presenteras också en rad
satsningar som görs inom ramen för andra politikområden, bl.a. skatteavdrag
och momssänkning för reparationer, utvidgade satsningar på stadsmiljöavtal
och lokala klimatinvesteringar och främjande av mikroproduktion av
förnybar el. Medel har också avsatts för det fortsatta arbetet utifrån den
livsmedelsstrategi som regeringen avser att presentera inom kort.



Varför inte en ökad satsning på ett svenskt hållbart jordbruk i strategin
för hållbar konsumtion?

Denna fråga kommer regeringen att återkomma till i livsmedelsstrategin,
vilken bl.a. syftar till att främja en hållbar tillväxt i det svenska jordbruket
och livsmedelsindustrin.

Var finns regeringens ansvar för hållbar konsumtion i offentlig
upphandling?

Regeringen har lagt en omfattande proposition till riksdagen med förslag till
ett nytt regelverk för offentlig upphandling. Dessutom har en nationell
upphandlingsstrategi presenterats och en ny myndighet inrättats -
Upphandlingsmyndigheten. Såväl regelverket som strategin och uppdrag till
myndigheten omfattar en rad sociala och miljömässiga aspekter. I strategin
för hållbar konsumtion har vi mot denna bakgrund valt att primärt behandla
den privata konsumtionen.

Nationella upphandlingsstrategin
Nytt regelverk om upphandling (prop. 2015/16:195)

 



Artikel från Finansdepartementet

Strategi för hållbar konsumtion
Publicerad 04 oktober 2016 Uppdaterad 31 oktober 2017

Hur kan konsumtionen göras mer hållbar? Hur kan det
bli lättare för oss konsumenter att göra klimatsmarta
val? Det är några av de frågor som står i fokus i
regeringens strategi för hållbar konsumtion. Målet är att
strategin ska bidra till en miljömässigt, socialt och
ekonomiskt hållbar konsumtion. Här kan du läsa en
sammanfattning av strategin och om hur regeringen
arbetar med den.
En stor del av dagens miljöproblem hänger ihop med vår privata konsumtion.
För att konsumtionens negativa klimat- och miljöpåverkan ska minska måste
vi förändra hur och vad vi konsumerar. Regeringens strategi för hållbar
konsumtion tar sikte på vad staten kan göra tillsammans med kommuner,
näringsliv och det civila samhället för att underlätta för oss konsumenter att
agera hållbart.

Fokusområden

Öka kunskapen och fördjupa samarbetet

Kunskaperna om konsumtionens konsekvenser för miljön behöver stärkas,
och samarbeten fördjupas på olika nivåer i samhället i syfte att öka
medvetenheten om frågan och nå längre med olika insatser.

Forum för miljösmart konsumtion
Regeringen har gett Konsumentverket i uppdrag att inrätta ett nytt forum
som samlar aktörer som på olika sätt kan bidra till en mer miljösmart
konsumtion. Forumet ska arbeta med att sprida goda exempel och ta
fram lösningar på hur konsumtionen kan bli mer hållbar. I samband med
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budgetpropositionen för 2017 beslutades en satsning på 43 miljoner
kronor till och med 2020 och därefter 9 miljoner kronor per år för
Konsumentverkets arbete för en miljömässigt hållbar konsumtion. Till
forumet kopplas nätverk med forskare, näringslivet, länsstyrelser,
kommuner och landsting samt det civila samhället. Regeringen avser
vidare att utse ett rådgivande organ till stöd för uppdragets
genomförande. Uppdraget ska genomföras efter samråd med berörda
myndigheter och Konsumentverket ska senast den 1 mars 2018 och 1
mars 2019 redovisa hur arbetet har utförts och senast den 1 mars 2020
samlat redovisa och göra en bedömning av de resultat som uppnåtts.

Miljöfokus i skolan
Skolan har en viktig roll när det gäller att öka kunskaperna om
konsumtion och miljö hos barn och unga. Regeringen har gett
Konsumentverket i uppdrag att i samverkan med andra berörda aktörer
underlätta undervisningen om konsumtionens påverkan på miljön,
exempelvis genom att verka för att skolmaterial och förslag på
lektionsupplägg finns lättillgängligt.

Stimulera hållbara sätt att konsumera

Som konsumenter kan vi bidra till en miljömässigt hållbar konsumtion genom
att ändra våra beteenden. Men många av oss upplever ofta hinder i form av
bland annat brist på information. Även kostnader, vanor, tidsbrist och
påverkan från omgivningen ligger ofta till grund för våra köpbeslut och andra
beteendemönster.

Miljösmarta beteendemönster
Regeringen har gett Konsumentverket i uppdrag att verka för en mer
miljösmart konsumtion. I uppdraget ingår att på olika sätt, bland annat
genom att sprida goda exempel, underlätta och stimulera val av de ur
miljösynpunkt bästa alternativen, så kallad nudging. Arbetet ska vara
kopplat till forumet och samordnas med de insatser som görs för att
förbättra miljöinformationen i upplysningstjänsten Hallå konsument.
Detta uppdrag ska, i likhet med uppdraget ovan om att inrätta ett forum,
redovisas 1 mars 2018, 2019 och 2020.
Delningsekonomi i positiv utveckling
Delningsekonomin, som innebär att varor och tjänster delas på olika sätt,
kan ge ökad valfrihet och lägre priser och bidrar till större möjligheter att
konsumera hållbart. En utredning har på regeringens uppdrag gjort en
kartläggning av delningsekonomin och analyserat olika användares



rättsliga ställning. Utredningens betänkande har remitterats och förslagen
bereds nu i Regeringskansliet.

SOU 2017:26 Delningsekonomi på användarnas villkor

Effektivare miljömärkning
Avgörande för ett bra genomslag för miljömärkningen är, vid sidan av
konsumenternas förtroende, att den håller jämna steg med utvecklingen
på marknaden. Regeringen vill verka för effektiva tredjepartscertifierade
miljömärkningar som får bra genomslag bland företag och konsumenter,
även internationellt. Inom den nordiska miljömärkningen Svanen bedrivs
ett omfattande utvecklingsarbete och i den översyn som skett av den
europeiska miljömärkningen, EU Ecolabel, konstateras att systemet
behöver effektiviseras och göras mer känt. Regeringen kommer att
samråda med berörda aktörer om miljömärkningens potential och
förutsättningar inför kommande åtgärder genom att anordna ett
seminarium i frågan under hösten 2017.

Effektivisera resursanvändningen

Att återanvända i stället för att köpa nytt bidrar till en mer hållbar livsstil och
innebär stora vinster för miljön.

Varor som håller längre
För att stimulera återanvändning av varor har momsen sänkts från 25
procent till 12 procent för reparationer av cyklar, skor, lädervaror,
kläder och hushållslinne fr.o.m. 1 januari 2017. En skattereduktion har
också införts för reparation och underhåll av vitvaror som utförs i
bostaden. Regeringen verkar även för att krav på varors hållbarhet
utifrån ekodesigndirektivet ska ställas på fler produktgrupper och för att
information om möjligheter till reparationer ska lämnas.
Cirkulär ekonomi
Regeringen verkar på flera olika sätt för att underlätta utvecklingen mot
en cirkulär ekonomi. Förutom att driva på inom EU:s arbete har en
utredare på regeringens uppdrag lämnat förslag på styrmedel och andra
åtgärder som ska främja en cirkulär ekonomi, bland annat underlätta
återanvändning av varor genom till exempel handel med begagnade
varor samt reparationer och uppgradering av varor. I
budgetpropositionen för 2018 framhåller regeringen bland annat plast
och textilier som prioriterade områden och föreslår att en delegation för
cirkulär ekonomi inrättas för att stimulera omställningen till en



resurseffektiv och cirkulär ekonomi.

SOU 2017:22 Från värdekedja till värdecykel

Hållbar avfallshantering
Det avfallsförebyggande arbetet fokuserar bland annat på mat, textilier,
elektronik och byggande. Naturvårdsverket har fått i uppdrag att
färdigställa och besluta om en nationell avfallsplan och ett nationellt
program för förebyggande av avfall. Inom EU driver regeringen på för
att produkter ska utformas på ett sätt som underlättar återvinning. Med
syftet att minska förbrukning och nedskräpning av plastkassar har
regeringen beslutat en ny förordning som ställer krav på att den som i en
yrkesmässig verksamhet tillhandahåller plastbärkassar till konsumenter
måste informera och rapportera om plastbärkassarnas miljöpåverkan.
Regeringen aviserade i budgetpropositionen för 2018 även en satsning
på drygt 100 miljoner kronor per år fram till 2020 för att minska
problemen med plast i haven och naturen.

Naturvårdsverkets avfallsförebyggande program

Förbättra informationen om företagens hållbarhetsarbete

Konsumenter kan genom efterfrågan och engagemang påverka företag i en
mer hållbar riktning. Men då krävs tydlig information om företagens
hållbarhetsarbete, bland annat om vilka miljöhänsyn som tas.

Företagens och finansmarknadens hållbarhetsarbete
Nya regler har beslutats som innebär att stora företag ska rapportera om
hur de arbetar med hållbarhetsfrågor, exempelvis miljö, mänskliga
rättigheter och motverkande av korruption. Den finansiella sektorn är
betydelsefull för möjligheterna att nå hållbarhetsrelaterade mål.
Regeringen har i propositionen Bättre förutsättningar för fondsparande
och hållbara val lämnat förslag som syftar till att underlätta för
investerare att bedöma vilka hållbarhetsaspekter som beaktas vid
fondförvaltningen. Som ett led i arbetet med att Sverige ska vara ett
föregångsland för fri och rättvis handel föreslår regeringen i
budgetpropositionen för 2018 att Konsumentverket och
Upphandlingsmyndigheten får i uppdrag att främja tillförlitlig
information om produktionsvillkor i andra länder och att
Konsumentverket får i uppdrag att fördela medel till det civila samhällets
organisationer för lättillgänglig information.



Prop. 2015/16:193 Företagens rapportering om hållbarhet och
mångfaldspolicy

Prop. 2017/18:5 Bättre förutsättningar för fondsparande och hållbara val

Hårdare tag mot falska miljöpåståenden
Miljöpåståenden används allt oftare i marknadsföring. Ibland kan vi
konsumenter dock bli vilseledda vad gäller vilka miljöhänsyn företagen
faktiskt har tagit. EU-kommissionen har tagit fram särskilda riktlinjer om
miljöpåståenden i marknadsföring. Konsumentverket har som ett led i
sitt tillsynsarbete beställt en studie som visar hur miljöargument används
och på vilka marknader. Konsumentverket har även fått möjlighet att
omedelbart kunna stoppa företag som ägnar sig åt otillåten
marknadsföring, exempelvis felaktiga miljöpåståenden, och på så sätt
bidra till att s.k. greenwashing undviks.

Konsumentverkets rapport: Marknadsföring med miljöargument

Prop. 2015/16:168 Stärkta sanktionsmöjligheter för
Konsumentombudsmannen

Fasa ut skadliga kemikalier

I regeringens miljöarbete ingår åtgärder för en giftfri miljö och för att minska
riskerna med kemikalier i vår vardag. Barn är extra utsatta för farliga
kemikalier och är därför särskilt prioriterade.

Giftfri vardag
Kemikalieinspektionen har fått förnyat uppdrag att arbeta med
handlingsplanen för en giftfri vardag, vilket inkluderar att bidra till en
effektiv reglering av kemikalier på EU-nivå. Regeringen verkar inom EU
för att farliga kemikalier ska fasas ut ur det cirkulära kretsloppet så tidigt
som möjligt. 1 juli 2017 infördes en punktskatt på farliga kemikalier i
viss elektronik. Särskilda insatser görs också när det gäller bland annat
mikroplaster, bland annat via satsningarna i budgetpropositionen för
2018 om rena hav. Regeringen har också i budgetpropositionen för 2018
föreslagit att ett kunskapscentrum för att få fram alternativ till farliga
kemikalier ska inrättas.

SOU 2017:32 Substitution i Centrum – stärkt konkurrenskraft med



kemikaliesmarta lösningar

Ny handlingsplan för en giftfri vardag

Öka tryggheten för alla konsumenter

Att stärka den sociala hållbarheten handlar bland annat om att
uppmärksamma konsumenters olika förutsättningar, bland annat utifrån
ekonomi, ålder, kön, funktionsnedsättning eller andra personliga
omständigheter.

Arbete mot överskuldsättning
Regeringen presenterade hösten 2015 en strategi för att motverka
överskuldsättning. Strategin innehåller bland annat en förstärkt
skuldsaneringsverksamhet och uppdrag till Konsumentverket att ta fram
rekommendationer för den kommunala budget- och skuldrådgivningen.
Konsumentverket har även fått i uppdrag att i samarbete med
Kronofogdemyndigheten och Finansinspektionen verka för en fördjupad
samverkan med olika aktörer som kan bidra till att personer som har
eller riskerar att få problem med skulder kan få hjälp med att få ordning
på sin ekonomiska situation. Regeringen har också tagit emot ett
utredningsförslag om en mer ansvarsfull marknad för snabblån och andra
konsumentkrediter. Spellicensutredningen har analyserat om förbudet
mot spel på kredit behöver skärpas för att bl.a. motverka
överskuldsättning till följd av spel och lotterier. De båda
utredningsbetänkandena har remitterats och förslagen bereds i
Regeringskansliet.

Läs mer i strategin för att motverka överskuldsättning

Konsumenters olika förutsättningar
Vissa konsumenter är mer utsatta än andra för påträngande
affärsmetoder, vilket i högre utsträckning bör beaktas i samband med
lagstiftning nationellt och inom EU. Frågan kan bland annat bli aktuell i
samband med översynen av EU:s konsumentskyddslagstiftning och i
samband med åtgärder som handlar om att främja en mer hållbar
konsumtion. Frågor som rör konsumenters olika förutsättningar kommer
också att uppmärksammas i samband med uppföljningar av det samlade
konsumentstödet.

Fokusera på livsmedel, transporter och boende



Inom arbetet med hållbar konsumtion finns tre områden som är extra viktiga
– vilka livsmedel vi konsumerar, vilka transportsätt vi väljer och hur vi bor.
Dessa områden orsakar tillsammans de största utsläppen från vår privata
konsumtion. Genom att förändra våra beteenden mot ett mer hållbart
förhållningssätt inom dessa områden gynnas såväl miljö och hälsa som
hushållens ekonomi. Forumet för miljösmart konsumtion kommer att spela
en viktig roll i detta sammanhang.

Hållbara livsmedel
Konsumtionen av livsmedel, bland annat kött, står för en stor del av
klimatpåverkan från oss konsumenter. Inom ramen för genomförandet
av livsmedelsstrategin, som beslutade i januari 2017, har regeringen
presenterat en handlingsplan och olika åtgärdspaket. Bland åtgärderna
återfinns bl.a. uppdrag till Jordbruksverket att utse en
samordningsfunktion och ta fram en åtgärdsplan för ökad ekologisk
produktion och konsumtion och uppdrag till Livsmedelsverket om
Nyckelhålet som ett stöd för utveckling av hälsosamma livsmedel och
bra matvanor samt insatser för att minska matsvinnet. Regeringen vill
även se en ursprungsmärkning av kött på restauranger och i storkök.

Mer om livsmedelsstrategin

Hållbart boende
Drift och underhåll samt ny- och ombyggnation av bostäder har stor
påverkan på miljö, hälsa och hushållsekonomin. Energiförbrukningen i
bostaden påverkas både av valet av produkter och hur de används. En
hel del arbete har genomförts och pågår på området: En ny EU-
gemensam energimärkning av hushållsapparater är beslutad, regeringen
arbetar aktivt för tydliga energi- och miljökrav utifrån
ekodesigndirektivet, den kommunala energi- och klimatrådgivningen
förlängs och utvecklas och ett forum för smarta elnät har inrättats.
Investeringsstödet för solceller har fått kraftigt ökad budget och ett
system med skattereduktion för mikroproduktion av förnybar el har
införts.

Regeringens insatser för att utveckla solenergin

Om ny energimärkning på Energimyndighetens webbplats

Om Kommunal energi- och klimatrådgivning på Energiverkets webbplats



Hållbara transporter
En rad insatser görs för att främja att fler färdas med kollektivtrafik,
cykel eller till fots. Satsningar görs för att förbättra kollektivtrafiken på
landsbygden och statliga stöd ges för kommunernas arbete med hållbara
städer och kollektivtrafik i tätort. Satsningar har gjorts för att främja
cykling och en cykelstrategi har tagits fram. Stöd ges till lokala
klimatinvesteringar, exempelvis satsningar på laddstolpar och biogas. I
budgetpropositionen för 2018 föreslår regeringen också ett nytt ladda
hemma-stöd, som gör det enklare och billigare för hushåll att installera
laddpunkter för elfordon. Regeringen föreslår i budgetpropositionen för
2018 även ett bonus-malus-system där fordon med relativt låga utsläpp
av koldioxid premieras vid inköpstillfället genom en bonus medan fordon
med relativt höga utsläpp av koldioxid betalar högre skatt. Regeringen
föreslår också en skatt på flygresor. För att förbättra förutsättningarna
att pendla och transportera sig klimatvänligt med cykel, föreslår
regeringen i budgetpropositionen för 2018 en elcykelpremie för
privatpersoner. Regeringen avser också att införa ett system som ställer
krav på miljöinformation om drivmedel för att underlätta konsumenters
val av de bästa drivmedlen.

Klimatklivet utökas och förlängs

Ett bonus–malus-system för nya lätta fordon

Klimatsatsningar i budgetpropositionen för 2018

 



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Snabbare myndighetskontakter för
nyanlända
Publicerad 28 juli 2016 Uppdaterad 28 juli 2016

Regeringen har beslutat om ett arbete som ska
effektivisera nyanländas kontakter med myndigheter
och i förlängningen snabba på etableringen i Sverige.
Det var en av nyheterna från pressfikat efter dagens
regeringssammanträde.
Arbetet med att effektivisera myndighetskontakter och korta väntetider har
funnits som försöksverksamhet på några platser i landet. Målet har varit att
hitta en process som låter nyanlända snabbt etablera sig och komma ut i
arbete eller börja studera. Nu utökas verksamheten till att beröra många fler
personer och till att finnas på fler platser i landet.

– Det här hjälper oss att korta väntetiderna när det gäller de kontakter som
nyanlända måste ha med svenska myndigheter när de kommer hit, från tre-
fyra veckor till bara fyra timmar, sade arbetsmarknads- och etablerings‐
minister Ylva Johansson.

Pressmeddelande: Korta väntetider och effektiva myndighetskontakter för
nyanlända

Fler äldreboenden ska byggas

Under sommarfikat presenterades också nyheten om ett nytt statligt stöd som
ska leda till att fler äldre- och trygghetsboenden byggs. Stödet, som har stöd
från Vänsterpartiet, kommer gälla ny- eller ombyggnation av så kallade
klassiska äldreboenden, men också av hyresrätter på den vanliga
bostadsmarknaden, exempelvis i trygghetsboenden.

https://www.regeringen.se/


– Vi fortsätter våra historiska satsningar på äldreomsorgen med ett
efterlängtat stöd. I dag uppger 109 kommuner att de har brist på
äldreboenden, sade barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Pressmeddelande: Nytt investeringsstöd för fler äldreboenden

Arbetskraftskapaciteten inom byggbranschen ses
över

I Sverige råder i dag bostadsbrist överlag, och regeringen har därför utsett en
samordnare med uppdraget att se över om det finns tillräckligt med
arbetskraft i byggbranschen för att klara av det stora antal bostäder som
planeras byggas.

– Det måste finnas tillräckligt med folk inom byggbranschen, och gärna fler
kvinnor. Vi måste också ta bättre vara på nyanlända svenskars kompetenser,
sade bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

För att motsvara behoven behöver cirka 700 000 bostäder byggas till 2025,
bedömer Boverket.

Pressmeddelande: Uppdrag att se över arbetskraftskapaciteten inom
byggbranschen

Ett steg närmare förnyad läkarutbildning

– Vi vill titta på möjligheterna att snabbare kunna gå från läkarutbildning och
in i yrket, sade hälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel Wikström.

Regeringen inför därför en översyn av läkares specialiseringstjänstgöring.
Översynen ska utgå från de förslag om en ny läkarutbildning som redan har
lämnats i betänkandet För framtidens hälsa.

– Det här är en efterfrågad förändring som kommer att göras i samarbete
med parterna, sade Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning
och forskning.

Pressmeddelande: Ytterligare steg mot förnyad läkarutbildning

Gräsrotsfinansieringen ska ses över



Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund redogjorde för en
utredning som ska kartlägga och analysera Sveriges marknad för
gräsrotsfinansiering, på engelska kallat crowdfunding. Genom
gräsrotsfinansiering har privatpersoner möjlighet att investera i sådant som
företag, organisationer eller individer kan ha svårt att hitta finansiering till.

Det är viktigt att utvecklingen av den här typen av finansiering går i en
riktning som upprätthåller förtroendet för branschen, samtidigt som det finns
ett högt konsumentskydd för den som investerar.

Uppdrag: Förbättrade möjligheter för gräsrotsfinansiering ska utredas



Artikel från Finansdepartementet

Regeringen utreder
gräsrotsfinansiering
Publicerad 28 juli 2016 Uppdaterad 28 juli 2016

Regeringen har tillsatt en utredning som ska kartlägga
och analysera marknaden för gräsrotsfinansiering i
Sverige. Enligt utredningens direktiv skulle uppdraget
redovisas senast den 29 december 2017.
Utredningstiden förlängs och uppdraget ska i stället
redovisas senast den 16 mars 2018.
För att förbättra förutsättningarna för utvecklingen av gräsrotsfinansiering
har regeringen beslutat att marknaden ska analyseras av en särskild utredare.

Uppdraget omfattar att:

kartlägga marknaden för plattformar för gräsrotsfinansiering,
analysera deltagarnas och plattformarnas roll, funktion och
incitamentsstruktur,
analysera vilka regler som är tillämpliga på andelsbaserad och
lånebaserad gräsrotsfinansiering,
analysera om det behövs en ny näringsrättslig lagreglering, eller om
befintlig lagstiftning behöver justeras,
se över behovet av sanktioner,
samt, i förekommande fall, utarbeta nödvändiga lagförslag.

Utgångspunkter för uppdraget ska vara att förbättra förutsättningarna för
utvecklingen av finansieringsformen som en alternativ källa till finansiering
för små och medelstora företag, att möjliggöra för individer att hitta
gemensamma finansieringslösningar i allmänhet inom civilsamhället, och att
säkerställa ett högt konsumentskydd och investerarskydd i allmänhet för att
främja förtroendet för och utvecklingen av plattformar för

https://www.regeringen.se/


gräsrotsfinansiering. Uppdraget ska redovisas senast den 29 december 2017.

En finansieringsform för växande företag

Gräsrotsfinansiering (så kallad crowd funding) är en liten men snabbt
växande del av finansmarknaden. Det som utmärker gräsrotsfinansiering är
att en plattform samlar många investerare, som var och en investerar små
belopp i ett särskilt projekt, och sammanför dem med de som söker kapital.

Inom Europa har EU-kommissionen uppskattat att marknaden år 2013
uppgick till 1 miljard euro.

Gräsrotsfinansiering har som alternativ finansieringsform potential att tillföra
medel till bl.a. små och medelstora företag, innovativa projekt och forskning
och utveckling (så kallade start-ups) och därmed bidra till ekonomisk
tillväxt. Finansieringsformen möjliggör också för individer att hitta
gemensamma finansieringslösningar för investeringar i verksamheter eller för
att genomföra projekt inom civilsamhället, t.ex. på kulturområdet.

Olika typer av gräsrotsfinansiering

Finansieringen kan t.ex. vara donationsbaserad, belöningsbaserad,
lånebaserad eller andelsbaserad.

När det gäller andelsbaserad gräsrotsfinansiering är investerarna för det
mesta individer och finansieringen kanaliseras via en plattform. De
kapitalsökande är ofta privata aktiebolag och entreprenörer. Det är vanligt
att plattformarna är passiva och bara tar ut en avgift för administration.
Aktiva plattformar kan även utföra olika tjänster som s.k. due diligence,
analys, riskkategorisering, värdering, rådgivning samt förvaltningstjänster
(mot en förvaltningsavgift på liknande sätt som en fondförvaltare eller
diskretionär portföljförvaltare).

Lånebaserad gräsrotsfinansiering kan kategoriseras som lån från konsument
till konsument, från företag till konsument, från konsument till företag och
från företag till företag. När det gäller företag till företag och företag till
konsument, är syftet med lån vanligtvis konsumtion. Det finns en vanligtvis
rörlig ränta som ska betalas månadsvis.

Kapitalsökande på plattformar som vänder sig från företag till konsument
och företag till företag kan vara såväl mer etablerade företag som företag
som är i uppstartfasen (det finns plattformar som enbart har finansiering för



företag i tidigt skede). Det finns olika strukturer för hur räntan ska betalas
och i vissa fall kan det likna vinstandelslån. Det är vanligt att plattformarna
erbjuder stödtjänster i långivningsprocessen. Dessa stödtjänster består
vanligen av kreditprövning av kreditsökande, administration, upprättande av
låneavtal och inkassohantering m.m. Passiva plattformar som inte erbjuder
dessa tjänster är vanligast vid de former av gräsrotsfinansiering där
nystartade företag söker kapital.

Gräsrotsfinansiering i Sverige

I december 2015 presenterade Finansinspektionen en rapport om
gräsrotsfinansiering som de fått i uppdrag att ta fram av regeringen. Två
slutsatser som Finansinspektionen drog var att det föreligger ett behov av
fördjupad analys och att det behöver klargöras vilka befintliga regler som
kan träffa olika former av gräsrotsfinansiering. Finansinspektionen
identifierade risker med särskilt andelsbaserad och lånebaserad
gräsrotsfinansiering som sker genom plattformar.



Artikel från Finansdepartementet, Kulturdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Program Pride 2016
Publicerad 26 juli 2016 Uppdaterad 26 juli 2016

Regeringskansliet deltar i Stockholm Pride med en
monter i Pride Park den 27-30 juli. I montern kan
festivaldeltagarna diskutera regeringens hbtq-politik,
ställa frågor om Regeringskansliet som arbetsgivare
samt träffa statsråd och de strategiska myndigheter som
arbetar med hbtq-frågor.

Onsdagen 27 juli

17.00-18.00 Diskutera regeringens politik i hbtq-frågor med Åsa Regnér,
barn-, äldre- och jämställdhetsminister.

17.00–19.30 Vad gör Folkhälsomyndigheten för att hbtq-personer ska ha lika
förutsättningar och möjligheter för att uppnå en god hälsa?

19.30–22.00 Prata med Diskrimineringsombudsmannen om hur de arbetar
med att främja allas lika rättigheter och möjligheter.

Torsdagen 28 juli

15.00 Samtala om hbtq-frågor Per Bolund, finansmarknads- och
konsumentminister samt biträdande finansminister.

16.00 Diskutera hbtq-frågor med Helene Hellmark Knutsson, minister för
högre utbildning och forskning.

16.30–19.00 Vad gör Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor
kring hbtq och normer?

https://www.regeringen.se/


18.00 Samtala om hbtq-frågor med Ylva Johansson, arbetsmarknads- och
etableringsminister.

Fredagen 29 juli

14.00–17.00 Vad gör Socialstyrelsen för en mer jämlik vård?

Lördagen 30 juli

14.00–17.00 Prata med Kulturrådet om kulturens möjligheter att synliggöra
och utmana begränsande normer.

Träffa statsminister Stefan Löfven i Regeringskansliets monter.

17.30 Diskutera regeringens politik i hbtq-frågor med Alice Bah Kuhnke,
kultur- och demokratiminister.



Artikel från Kulturdepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Regeringen på Pride 2016
Publicerad 25 juli 2016 Uppdaterad 26 juli 2016

För tolfte gången deltar Regeringskansliet i Stockholm
Pride. Arbetet för lika rättigheter och möjligheter för
hbtq-personer är en viktig fråga för regeringen, och ett
sätt att sprida kunskap om regeringens strategi är att
medverka i Pride.
– Pride handlar om friheten att få vara precis den man är. Hbtq-personers
mänskliga rättigheter står i fokus och manifesteras under Prideveckan, säger
kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

Festivaldeltagarna har möjlighet att träffa flera statsråd samt funktionärer i
Regeringskansliets tält i Pride park. Syftet är att berätta om regeringens
politik när det gäller hbtq-personer, och att informera om Regeringskansliet
som arbetsgivare.

– Regeringen har i veckan presenterat att transpersoner ska inkluderas i
lagen om hets mot folkgrupp. Det är ett viktigt steg för ett samhälle där hbtq-
personer kan leva sina liv, fria! Men arbetet måste konstant ta nya steg,
mycket återstår! Det är regeringens viktigaste budskap, säger kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke.
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Artikel från Finansdepartementet

Asylsökande ska få tillgång till
bankkonto
Publicerad 15 juni 2016 Uppdaterad 15 juni 2016

Finansmarknadsminister Per Bolund träffade den 15
juni representanter från banker och myndigheter för att
hitta vägar framåt som underlättar asylsökandes tillgång
till bankkonton. Vid mötet presenterade
Finansinspektionen sitt svar på den Europeiska
banktillsynsmyndighetens (EBA) opinion.
– I och med detta tar vi ett stort steg framåt för de asylsökandes möjlighet till
etablering. Förra året var det totalt 27 000 personer som beviljades undantag
från kravet på arbetstillstånd och redan i april i år var den siffran cirka 9000
personer, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Asylsökande som fått AT-UND- status har mött svårigheter att öppna konto i
svenska banker. Orsaken är att många asylsökande saknar giltiga svenska id-
handlingar och att de LMA-kort som Migrationsverket utfärdar inte godtas
av bankerna eftersom de då riskerar att bryta mot regler som ska förhindra
penningtvätt och finansiering av terrorism.

- De senaste årens ökade migrationsströmmar innebär att det i dag finns ett
stort antal personer som i dagsläget har en svag förankring i det svenska
samhället. Den naturliga vägen in är genom att börja arbeta, säger Per
Bolund

För att ha rätt att arbeta under tiden som asylsökande i Sverige måste den
asylsökande ha en godtagbar identitetshandling alternativt medverkat till att
klarlägga sin identitet. Ett undantag från kravet på arbetstillstånd (AT-UND)
är då aktuellt. En uppskattning är att mellan 20-30 procent av alla
asylsökande beviljas AT-UND, undantag från kravet om arbetstillstånd. Det
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är en siffra som ökat de senaste åren, vilket i huvudsak beror på att allt fler
asylsökande uppfyller identitetskravet.

Arbetet inleddes i januari

Finansdepartementet inledde i januari arbetet med att förbättra asylsökandes
tillgång till bankkonto genom att kalla till ett rundabordssamtal med
representanter för Svenska Bankföreningen, ett antal banker,
Finansinspektionen och Migrationsverket. Sedan dess har diskussioner förts
mellan dels Finansinspektionen och Svenska Bankföreningen samt
representanter för bankerna, dels mellan Finansinspektionen och
Migrationsverket för att hitta ett förhållningssätt som möjliggör att de
asylsökande som fått s.k. AT-UND-status – ska kunna få tillgång till ett
bankkonto.

– Finansdepartementet har arbetat sedan i vintras tillsammans med ansvariga
myndigheter för att hitta en lösning så att de asylsökande som vill jobba och
betalar skatt i Sverige ska kunna öppna bankkonto, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Finansinspektionen presenterade svensk lösning

Den 15 juni träffade finansmarknadsminister Per Bolund återigen
representanter från banker och myndigheter. Vid mötet presenterade
Finansinspektionen sitt svar på den Europeiska banktillsynsmyndighetens
opinion. Detta blir en vägledning för bankernas tillvägagångssätt i denna
fråga. Finansinspektionens förslag kan tillämpas i Sverige utan lagändringar.

– Efter diskussionerna på dagens möte råder nu enighet bland alla
inblandade parter om hur förslaget bör tillämpas i Sverige, vilket är mycket
glädjande, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Detta innebär att bankerna kommer att godkänna bankkonton på basis av
Migrationsverkets utfärdade LMA-kort och ett antal verifieringsåtgärder
(motringning, vidimerade kopior) för asylsökande som har erhållit undantag
från kravet på arbetstillstånd (s.k. AT-UND).

 



Artikel från Finansdepartementet

Internationell granskning av
Sveriges arbete mot penningtvätt
och finansiering av terrorism
Publicerad 10 juni 2016 Uppdaterad 10 juni 2016

Finansmarknadsminister Per Bolund träffade fredagen
den 10 juni en delegation från den mellanstatliga
organisationen Financial Action Task Force (FATF)
under ledning av Tom Neylan. FATF utvärderar
Sveriges arbete mot penningtvätt och finansiering av
terrorism och har under drygt två veckor genomfört ett
platsbesök i Stockholm.
- Vi vet sedan tidigare granskningar att Sverige behöver förbättra
samordningen mellan våra tillsynsmyndigheter och brottsbekämpande
myndigheter. Arbetet med att förhindra penningtvätt och finansiering av
terrorism har varit prioriterat för regeringen sedan vi tillträdde och vi har
ökat Sveriges ambitioner. Ekonomisk brottslighet finansierar ofta annan
kriminalitet, därför är det så viktigt att vi gör allt vi kan för att stoppa detta,
säger Per Bolund.

Regeringen har intensifierat arbetet mot penningtvätt och finansiering av
terrorism under mandatperioden på flera sätt. Bland annat har
Brottsförebyggande rådet (BRÅ) fått i uppdrag att fördjupa den nationella
riskbedömningen avseende penningtvätt. En utredare har tillsatts för att
föreslå en ny lag om åtgärder mot penningtvätt och finansiering av terrorism.
Utredningen lämnade sitt förslag den 1 februari 2016 och för närvarande
bereds en lagrådsremiss i regeringskansliet. En helt ny penningtvättslag som
innehåller krav på banker och andra verksamhetsutövare att vidta åtgärder
för att förhindra penningtvätt och finansiering av terrorism beräknas att träda
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i kraft under 2017.

- Med en ny lagstiftning på plats under nästa år så kommer vårt arbete
fungera ännu bättre. Våra myndigheter gör ett gott arbete redan idag, men
det är viktigt att vi följer utvecklingen och kontinuerligt förstärker vårt
arbete, säger Per Bolund.

Granskningen genomförs var tionde år. Resultatet av den pågående
granskningen FATF genomför kommer att presenteras i mars 2017.



Artikel från Finansdepartementet

Ett stärkt konsumentskydd vid
finansiell rådgivning
Publicerad 23 maj 2016 Uppdaterad 23 maj 2016

Flera problem har uppmärksammats på marknaden för
finansiell rådgivning. Det gäller bland annat
intressekonflikter, bristande transparens och att det är
olika regelverk som gäller för de aktörer som
tillhandahåller sådan rådgivning. Arbete pågår för att
komma tillrätta med dessa problem och att stärka
konsumentskyddet.
För närvarande förbereds två lagstiftningsärenden i Finansdepartementet
som avser förslag till nya regler som i svensk rätt genomför dels direktivet
om marknader för finansiella instrument (MiFID II) och tillhörande
förordning (MiFIR), dels försäkringsdistributionsdirektivet (IDD) samt även
vissa nationella bestämmelser som föreslagits i Ds 2014:22 Stärkt
konsumentskydd vid försäkringsförmedling.

Syftet med lagstiftningen är att stärka konsumentskyddet vid finansiell
rådgivning. En utgångspunkt är att nå en balanserad lösning som gynnar bra
rådgivning till kunder samtidigt som hushållens behov av tillgång till
finansiella tjänster tillgodoses.

Likvärdigt och proportionerligt provisionsförbud

Regeringens utgångspunkt är att bestämmelserna om tredjepartsersättning
(bl.a. provisioner) bör utformas så likartat som möjligt när det gäller
finansiella instrument och försäkringsbaserade investeringsprodukter (t.ex.
fond- och depåförsäkring). Detta för att skapa konkurrensneutralitet mellan
de aktörer som tillhandahåller finansiell rådgivning till konsumenter.
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Konsumentskyddet ska vara likvärdigt oavsett vilket slag av rådgivare som
en kund träffar. Samtidigt är det viktigt att reglerna är proportionerliga och
beaktar de olikheter som finns när det gäller olika produkter och marknader.

De nya bestämmelserna om ersättning till och från tredjepart (bl.a.
provisioner) bör baseras på de regler som finns i MiFID II och IDD. Det
innebär att det mer långtgående förslaget på provisionsförbud som föreslås
av 2013 års värdepappersmarknadsutredning inte kommer att införas.

Finansinspektionens problembeskrivning vad gäller intressekonflikter på
marknaden för finansiell rådgivning delas av Finansdepartementet, men
förväntan är att de nya reglerna, inklusive de detaljerade regler som EU-
kommissionen beslutar, är tillräckliga för att utesluta den typen av
ersättningar som inte är i kundens intresse. Därmed begränsas de problem
med intressekonflikter som har förekommit i samband med
investeringsrådgivning och distribution av försäkringsbaserade
investeringsprodukter.

De nya reglerna samverkar för att stärka konsumentskyddet

Reglerna i MiFID II när det gäller tredjepartsersättning innebär bland annat
att ett värdepappersinstitut som ger investeringsrådgivning på oberoende
grund eller tillhandahåller portföljförvaltning inte får ta emot och behålla
någon tredjepartsersättning alls. De nya och skärpta investerarskyddsregler,
kundskyddsregler samt regler för värdepappersinstitutens organisation som
samtidigt införs i svensk rätt som en följd av direktivet kommer sammantaget
leda till ett stärkt konsumentskydd jämfört med nu gällande rätt.

När det gäller försäkringsförmedling, kommer de nya bestämmelserna i IDD
att genomföras i svensk rätt genom en ny försäkringsdistributionslag. Genom
IDD införs nya och skärpta regler för den distribution av försäkring som
utförs av försäkringsföretag, återförsäkringsföretag och
försäkringsförmedlare. Avsikten är att därtill skärpa reglerna om rådgivning
kring försäkringsbaserade investeringsprodukter till den nivå som gäller
enligt MiFID II. Detta för att uppnå konkurrensneutralitet och ett likartat
konsumentskydd på marknaden för rådgivning om finansiella instrument och
försäkringsbaserade investeringsprodukter.

Övriga åtgärder på marknaden för försäkringsförmedling

Utöver att genomföra de bestämmelser som finns i MiFID II och IDD



kommer den nya regleringen att åtgärda de specifika problem som
uppmärksammats på den svenska marknaden för försäkringsförmedling. Det
kommer bl.a. innebära att en försäkringsförmedlare som vill ge råd om
specifika finansiella instrument måste ha ett tillstånd som
värdepappersinstitut enligt lagen om värdepappersmarknaden. Dessutom ska
Finansinspektionens förutsättningar att utöva en effektiv tillsyn förbättras,
bl.a. för att undvika att försäkringsförmedlare kan fortsätta att undgå
sanktioner genom att själva begära att tillståndet återkallas. Därtill behöver
vissa regler kring sidotillstånd och marknadsföring av vissa finansiella
tjänster och produkter skärpas.

Ett slutligt ställningstagande från regeringen i frågor rörande
rådgivningsmarknaden kommer först då beslut om lagrådsremisser fattas.

Tidsplaner

Tidsplanen har förskjutits för lagrådsremiss om MiFID II och MiFIR som en
följd av att det inom kort på EU-nivå beslutas om att skjuta upp datumen för
när MiFID II ska vara genomfört i nationell rätt och de nya reglerna ska
börja tillämpas.

En lagrådsremiss om MiFID II kommer därför att beslutas under senhösten
2016 och börja tillämpas den 3 januari 2018. Det betyder att marknaden får
tid på sig att bl.a. anpassa sina IT-system till de nya kraven i lagstiftningen.

Förslag på ny lag för försäkringsdistribution baserad på IDD och vissa
ytterligare nationella bestämmelser kommer att remitteras i slutet av året och
de nya reglerna ska börja tillämpas senast den 23 februari 2018.

Tidsplan för lagstiftningsärenden på finansmarknadsområdet



Artikel från Näringsdepartementet

Lantmäteriet och Boverket bistår
regeringskansliet inför HABITAT III
Publicerad 29 april 2016 Uppdaterad 29 april 2016

Den 28 april gav regeringen Lantmäteriet i uppdrag att i
samarbete med Boverket bistå regeringskansliet i
förberedelsearbetet inför FN:s konferens om bostäder,
byggande och hållbar stadsutveckling - Habitat III.
Förberedelserna består i att samordna svenska
sidoaktiviteter under konferensen och redovisa ett
förslag till en nationell rapport om det svenska
genomförandet av s.k. HABITAT II-agendan.
Internationellt är hållbar stadsutveckling en fråga i fokus och i oktober äger
HABITAT III rum – den första större FN-konferensen sedan
världssamfundet antagit Agenda 2030 med ett hållbarhetsmål för städer och
Parisavtalet. Syftet med HABITAT III är att ta fram ett slutdokument, A
New Urban Agenda.

HABITAT III kommer, genom agendan, fungera vägledande i arbetet med
utvecklingen av världens städer och samhällen de kommande 20 åren. Den
Nya Urbana Agendan ska "förpassa slumområden till det förflutna, ta sig an
långvariga ekonomiska problem och social marginalisering, urban fattigdom,
ojämlikhet och nya former av diskriminering". Konferensens slutdokument
blir även en av nycklarna till framgång i genomförandet av den nya
utvecklingsagendan. Ett utkast ska presenteras i början av maj och därefter
vidtar informella konsultationer inom världssamfundet.

Regeringen uppdrar Lantmäteriet att i samverkan med Boverket:

ta fram förslag till en nationell, faktabaserad rapport som innehåller
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genomförandet av den s.k. HABITAT II Agendan och andra
internationella och nationella mål. Den ska också innehålla relevant
nationell information om bostäder, byggande och hållbar urban
utveckling.
fortlöpande bevaka och rapportera från olika aktiviteter och möten som
gäller kommuners, regioners och civilsamhället och deras förberedelser
inför Habitat III, nationellt och internationellt, och som inte består i
mellanstatliga förhandlingar.
genomföra, organisera och samordna de svenska sidoaktiviteterna under
konferensen HABITAT III, och verka för ett brett deltagande vad gäller
uppvisande av svenskt kunnande.

HABITAT III är en FN-konferens som hålls vart tjugonde år på temat
bostäder, byggande och hållbar stadsutveckling kopplat till aktuella
frågeställningar. HABITAT III i Quito, Ecuador är den tredje sedan den
första hölls 1976 i Vancouver, Kanada. 1996 hölls HABITAT II i Istanbul,
Turkiet. HABITATIII betonar vikten av djup samverkan med civilsamhället.

Lantmäteriet ska i samarbete med Boverket lämna en slutrapport till
Regeringskansliet senast den 1 mars 2017.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
vårbudget 2016
Publicerad 11 april 2016 Uppdaterad 11 april 2016

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera vårbudget 2016 på en presskonferens
klockan 09.00 den 13 april i Rosenbad i Stockholm.
Flera andra statsråd kommer också att presentera
vårbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av vårdbudgeten (den 13
april):

Finansdepartementet

Magdalena Andersson, finansminister

Stockholm

Kontaktperson: Miriam Abu Eid, 072-216 95 65

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister

Uppsala

Kontaktperson: Martin Kling, 072-249 4 68

Ardalan Shekarabi, civilminister
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Umeå

Kontaktperson: Peter Skeppström, 072-556 06 40

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Karlskrona

Kontaktperson: Marinette Nyh Radebo, 072-238 77 44

Justitiedepartementet

Anders Ygeman, inrikesminister

Västmanland

Kontaktperson: Victor Harju, tel 072-504 36 70

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister

Visby

Kontaktperson: Kristoffer Talltorp, 072-542 80 32

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson, klimat- och miljöminister, vice statsminister

Stockholm

Kontaktperson: Jesper Liveröd, 073-052 92 32

Ibrahim Baylan, energiminister

Huddinge

Kontaktperson: Kristian Brangenfeldt, 072-543 95 89



Näringsdepartementet

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister

Västernorrland

Kontaktperson: Ann Wolgers, tel 072-543 87 07

Mehmet Kaplan, bostads-, it- och stadsutvecklingsminister

Malmö

Kontaktperson: Hakim Belarbi, tel 072-543 74 56

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister

Sundsvall

Kontaktperson: Tora Heckscher, tel 072-212 62 64

Gabriel Wikström, folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister

Kristianstad

Kontaktperson: Helena Paues, 072-209 45 20

Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Halmstad

Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, 072-543 84 89

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic, gymnasie- och kunskapslyftsminister

Göteborg och Borås

Kontaktperson: Gösta Brunnander, 072-544 28 66

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning



Kalmar

Kontaktperson: Maria Soläng, 072-206 19 47



Artikel från Finansdepartementet

Slutligt förslag till utformning av
amorteringskrav
Publicerad 24 mars 2016 Uppdaterad 05 september 2016

Från den 1 juni 2016 gäller Finansinspektionens
föreskrifter om amortering av bolån.
- Den ökande skuldsättningen hos hushållen medför samhällsekonomiska
risker. Det är en utveckling som oroar och som måste hanteras. Med ett
amorteringskrav minskar vi riskerna förknippade med hushållens
skuldsättning, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Ytterligare åtgärder kan diskuteras

Införandet av ett amorteringskrav är ett resultat av förhandlingar mellan
regeringen, de borgerliga partierna och Vänsterpartiet. Parterna var överens
om att ett amorteringskrav behövde införas för att dämpa hushållens
skuldsättning.

Regeringen är beredd att ta fram och diskutera ytterligare åtgärder för att
dämpa hushållens skuldsättning.

- Amorteringskravet är ett första steg, men jag vill gärna se ett paket av
åtgärder som tillsammans dämpar hushållens skuldökning, säger
finansmarknadsminister Per Bolund. Innan dess måste vi göra en noggrann
analys av de olika åtgärderna och se hur de skulle påverka
bostadsmarknaden, inte minst i storstäderna.

Finansinspektionens föreskrifter

Finansinspektionens föreskrifter om amortering av bolån, som infördes
efter beslut om medgivande från regeringen, innebär i huvudsak att:

https://www.regeringen.se/


amorteringskravet ska omfatta nya bolån som överstiger 50 procent av
en bostads värde.

nya bolån som överstiger 70 procent av bostadens värde ska amorteras
med minst 2 procent av de totala bolånen per år och minst 1 procent av
de totala bolånen per år när lånen uppgår till mellan 50 och 70 procent
av bostadens värde.

värderingen av bostaden ska utgå från marknadsvärdet och omvärdering
får som tidigast ske vart femte år eller vid avsevärda värdeförändringar
som inte beror på den allmänna prisutvecklingen på bostadsmarknaden.

lån som lämnas mot säkerhet i nyproducerade bostäder får undantas
under fem år för den första förvärvaren.

undantag får beviljas vid särskilda skäl, t.ex. vid arbetslöshet, sjukdom
och dödsfall i familjen.

lån som lämnas mot säkerhet i lantbruksenheter får undantas.

Se länk till föreskrifterna i högerspalten.



Artikel från Finansdepartementet

Förslag för att bekämpa
insiderhandel och annat
marknadsmissbruk
Publicerad 14 mars 2016 Uppdaterad 15 mars 2016

Finansdepartementet skickade den 15 mars
promemorian Bekämpning av marknadsmissbruk på
remiss till myndigheter och andra intressenter.
Förslagen i promemorian syftar till att effektivisera
bekämpningen av insiderhandel, obehörigt röjande av
insiderinformation och marknadsmanipulation.
I promemorian föreslås bland annat att administrativa sanktioner ska kunna
påföras i samband med en domstols prövning av ett åtal, om åtalet ogillas,
och att den som har gjort en anmälan till Finansinspektionen om en misstänkt
överträdelse av EU:s marknadsmissbruksförordning inte ska få göras
ansvarig för att ha åsidosatt någon tystnadsplikt.

Förslagen i promemorian ska genomföra EU:s marknadsmissbruksdirektiv i
svensk rätt och komplettera EU:s marknadsmissbruksförordning. Förslagen
avviker från eller kompletterar de förslag som lämnades av
Marknadsmissbruksutredningen. Promemorians förslag kommer tillsammans
med utredningens förslag att ligga till grund för ny lagstiftning på
marknadsmissbruksområdet.

Remisstiden pågår till den 16 maj 2016. Lagändringarna föreslås träda i kraft
den 1 februari 2017.

Förslagen i korthet

I promemorian föreslås att åklagare i samband med åtal ska ha möjlighet
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att framställa ett yrkande om administrativ sanktion som ska kunna
prövas om åtalet ogillas. Förslaget bygger vidare på utredningens förslag
om ett nytt sanktionssystem med ett s.k. vägval mellan ett administrativt
och ett straffrättsligt förfarande för hantering av ärenden om
marknadsmissbruk. Förslaget syftar till att undvika situationen att en
person – till följd av dubbelprövningsförbudet i Europakonventionen –
går helt fri från sanktion om ett åtal ogillas när det funnits möjlighet att
påföra administrativ sanktion om det administrativa förfarandet hade
valts.

När det gäller möjligheten att påföra administrativa sanktioner föreslås
vissa ändringar i förhållande till utredningens förslag. Det föreslås bl.a.
att det klargörs att förbuden mot insiderhandel och
marknadsmanipulation i EU:s marknadsmissbruksförordning gäller för
fysiska personer som för en juridisk persons räkning genomför sådana
åtgärder som är förbjudna.

Vidare behandlas hur tillsynen över emittenters skyldighet att offent‐
liggöra insiderinformation ska hanteras, särskilt när det gäller samord‐
ningen mellan civilrättsliga sanktioner och de administrativa sanktioner
som EU:s marknadsmissbruksförordning förutsätter. Förslagen innebär
att Finansinspektionen ska ingripa mot åsidosättanden av skyldigheten
att offentliggöra insiderinformation, men kan avstå från ingripande om
något annat organ har vidtagit åtgärder mot personen och dessa åtgärder
bedöms tillräckliga.

När det gäller Finansinspektionens utredningsbefogenheter föreslås
ändringar i förhållande till utredningens förslag avseende kvarstad och
undersökning efter beslut av Stockholms tingsrätt.

Sedan utredningen lämnade sitt betänkande har EU-kommissionen antagit ett
genomförandedirektiv till EU:s marknadsmissbruksförordning som gäller
rapportering till behöriga myndigheter av misstänkta överträdelser av
förordningen. I promemorian föreslås hur direktivet ska genomföras i svensk
rätt. Det föreslås bl.a. att den som har gjort en anmälan till
Finansinspektionen om en misstänkt överträdelse av
marknadsmissbruksförordningen inte ska få göras ansvarig för att ha
åsidosatt någon tystnadsplikt.



Artikel från Socialdepartementet

Statsråden Regnér, Strandhäll och
Bolund medverkade vid
Jämställdhetsdagarna
Publicerad 29 januari 2016 Uppdaterad 29 januari 2016

Den 27 januari invigningstalade jämställdhetsminister
Åsa Regnér vid Jämställdhetsdagarna i Malmö.
Statsråden Annika Strandhäll och Per Bolund deltog
också vid konferensen som i år hade fokus på hur
jämställdhetsintegrering kan vara en strategi för att
identifiera och åtgärda ojämställdhet i samhället.
– Arbetet för ökad jämställdhet, med målet att kvinnor och män ska ha
samma makt att forma samhället och sina egna liv, måste genomföras på
olika nivåer i samhället. Det är därför välkommet och angeläget att utbyta
erfarenheter och kunskaper för att tillsammans driva på utvecklingen, säger
barn-, äldre och jämställdhetsminister Åsa Regnér om konferensen.

Finansmarknad- och konsumentminister Per Bolund talade vid seminarium
om hur jämställdhetsbudgetering kan vara ett effektivt verktyg för att se om
jämställdhetsmålen översatts till budgetmässiga beslut och hur resurser har
fördelats. Ministern deltog även vid seminariet med frågeställningen om det
finns alternativa och jämställda lösningar för hållbar ekonomisk utveckling.

– Jag lyfte hur jämställdheten ska integreras inom samtliga politiska områden
och genomsyra alla delar av politiken. Det handlar om vilka frågor som
prioriteras, hur politiken utformas och hur resurserna fördelas för att uppnå
målet att kvinnor och män ska ha samma möjlighet att forma samhället och
sina egna liv, berättar finansmarknads- och konsumentministern.

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll inledningstalade på seminariet
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"Det inbäddade våldet" som handlade om mäns våld mot kvinnor, vem som
är ansvarig för att upptäcka det och hur våldet är en fråga för hela
välfärdssamhället.

– Att mäns våld mot kvinnor angår hela välfärdssamhället är inte bara sant
utan också helt centralt för att kunna se och göra något åt problemet. Jag
lyfte särskilt Försäkringskassan som utifrån sitt uppdrag att arbeta med
jämställdhetsintegrering har börjat ställa strukturerade frågor till sjukskrivna
kvinnor om våld i nära relationer. Beräkningar från Socialstyrelsen visar att
det kan röra sig om så många som 11 000 kvinnor där sjukskrivningen på ett
eller annat sätt hänger ihop med våld i nära relationer. Genom att upptäcka
våldet kan Försäkringskassan både hjälpa dessa kvinnor och sätta in rätt
resurser och på ett mer effektivt sätt se hela bilden bakom en sjukskrivning.

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll deltog även vid seminariet
"Högre kvalitet och mindre sjukskrivningar med jämställd vård".

– Våra socialförsäkringar följer oss genom livet och ska ha jämställdhet i
fokus. Skillnaderna mellan mäns och kvinnors pensioner beror på att kvinnor
har lägre lön, arbetar mer deltid och tar större ansvar i hemmet. Det får
effekt på livsinkomsten men syns också i sjuktalen. Sammanhang som
Jämställdhetsdagarna är viktiga för att få till förändring, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Agneta Karlsson, statssekreterare hos folkhälsominister Gabriel Wikström
talade om jämställdhetsintegrerad folkhälsa, och vilka effekter ett jämställt
folkhälsoarbete har.

– Att ha makt och inflytande i samhället och över sitt liv är grundläggande
för hälsa och välmående. Grupper med mindre möjligheter att påverka sin
omgivning mår ofta sämre. Jag talade om hur ett medvetet
jämställdhetsperspektiv kan bidra till att öka människors inflytande och
hälsa, och att folkhälsoarbetet därför  behöver jämställdhetsintegreras, säger
Agneta Karlsson.

Under konferensen överlämnande också Sveriges Kvinnolobby sin
skuggrapport av CEDAW-rapporten (Convention on the Elimination of All
Forms of Discrimination against Women) till jämställdhetsminister Åsa
Regnér.

– Jag kommer att ta del av rapporten med stort intresse. Sverige kommer att
utfrågas i Genève i slutet av februari om hur regeringen lever upp till



kvinnokonventionen, och det här är ett viktigt underlag för oss inför detta.
Sverige har kommit långt, men inom vissa områden ser vi att förbättringar
måste göras. Det handlar både om den övergripande styrningen av
jämställdhetspolitiken, men även om särskilda områden. Några exempel på
dessa är att mäns våld mot kvinnor ligger på oförändrade nivåer, den
könssegregerade arbetsmarknaden och det faktum att kvinnor tar större
ansvar för det obetalda hem och omsorgsarbetet – vilket i sin tur leder till att
kvinnor har 70 procent av mäns pensioner, säger ministern som avslutade sin
dag i Malmö med att träffa SKL:s högnivågrupp för Program för Hållbar
Jämställdhet, HÅJ.

– Kommuner och Landsting står inför utmaningar som ställer stora krav på
verksamheterna. Det handlar till exempel om ökningen av antalet äldre, stora
pensionsavgångar och flyktingmottagandet. Ett jämställdhetsperspektiv är
relevant när samtliga av dessa frågor ska hanteras. Verksamheter som utgår
från ett jämställdhetsperspektiv utformar mer träffsäkra insatser.
Jämställdhet är svaret på många av framtidens utmaningar, avslutar
jämställdhetsministern.

Jämställdhetsdagarna arrangeras av Sveriges Kvinnolobby och MCI
Scandinavia. Konferensen riktar sig till de som arbetar med och ansvarar för
jämställdhet i privat och offentlig verksamhet.



Artikel från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Seminarium om Fossilfritt Sverige
på COP21 i Paris: Nu är tid att
agera
Publicerad 06 december 2015 Uppdaterad 06 december 2015

Under det pågående klimatmötet COP21 höll klimat-
och miljöminister Åsa Romson och
finansmarkandsminister Per Bolund ett seminarium om
initiativet Fossilfritt Sverige den 5 december. Deltog
gjorde representanter från Stockholm, Göteborg,
Östersund, IKEA, Volvo Group och Ericsson, som är
några av de aktörer som på kort tid valt att ställa sig
bakom initiativet.
- Vi vill visa resten av världen hur snabbt ett land kan bli fossilfritt, hur
snabbt det går att genomföra implementeringen och hur snabbt det går att
exportera idén till andra länder, sa klimat- och miljöminister Åsa Romson
under seminariet.

Med lanseringen av initiativet Fossilfritt Sverige har regeringen satt ett
tydligt mål – Sverige ska bli ett av världens första fossilfria välfärdsländer.
Genom att visa att Sverige tar ansvar på hemmaplan skickar regeringen
också en uppmaning till andra länder om att bli fossilfria genom att
intensifiera sitt klimatarbete.

Professor Johan Rockström från Stockholm Resilience Centre deltog vid
seminariet och betonade att de länder som ställer om till fossilfritt kommer
skicka viktiga signaler till resten av världen:

- Att vara ett land som kombinerar fossilfrihet och väldstånd skickar starka
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signaler till resten av världen. Det finns starka möjligheter för att Sverige ska
kunna bli ett av världens första fossilfria land.

IKEA var en av de aktörer som deltog under seminariet och IKEAs
Europachef Katarina Maaskant klargjorde att vägen mot fossilfrihet är enkel:

- Att ha ett mål om hundra procent är enkelt att förhålla sig till, det är tydligt
vad alla måste göra.

Anders Wijkman, som bland annat är ordförande för Miljömålsberedningen,
poängterade vikten av att hitta starkare styrmedel för materialanvändning
och återvinning. Han sa också att det länge funnits en felaktig bild om
miljöskatter och andra styrmedel på miljöområdet:

- Miljövänliga styrmedel har ofta setts som ett hot mot jobben. Det är inte
sant. Faktum är att det är precis tvärt om.

Sverige har visat att det går att bedriva en ambitiös klimatpolitik och
samtidigt ha en gynnsam ekonomisk tillväxt. För att driva en ambitiös
klimatpolitik krävs dock en god samverkan mellan regering, näringsliv och
andra samhällsaktörer. De tre städer som deltog i seminariet, Österstund,
Göteborg och Stockholm, lyfte alla fram den centrala roll som städerna utgör
i omställningen:

- Kommuner är nyckeln till att skapa den fossilfria framtiden, sa Karin
Thomasson, kommunalråd i Östersunds kommun och ordförande för
Klimatkommunerna.

- Städer står för 70 procent av de globala koldioxidutsläppen – vi har en
viktig roll att spela, sa Katarina Luhr, miljöborgarråd i Stockholm stad.

För att lyckas med de globala klimatmålen krävs också internationella
samarbeten mellan såväl regeringar som företag. Genom Fossilfritt Sverige
vill regeringen skapa en samverkansplattform för svenska aktörer och
därigenom sätta tydliga exempel för omvärlden.

Niklas Gustafsson, hållbarhetschef på Volvo Group, gjorde klart att man
måste våga utmana för att vara först:

- Volvo vill vara ledande i hållbara transportlösningar. För att lyckas med det
kan vi inte bara göra det andra gör, vi måste vara modiga och göra val som
utmanar marknaden.



Richard Byron, senior rådgivare på OECD lovordade att Sverige nu vill gå
före:

- Världen behöver ledare som visar att omställningen till det fossilfria
samhället är möjlig.

Under den första veckan på klimatmötet i Paris har flera svenska statsråd
varit tydliga med att Sverige är redo att ta nästa steg i klimatomställningen.
Finansmarknadsminister Per Bolund förklarade varför i sitt sammanfattande
inlägg på seminariet:

- Kunskapen och tekniken finns. Kommunerna och företagen är beredda.
Medborgarna och ekonomin är redo, och vi vet att jobben finns där. Inga
mer ursäkter, nu är tid att agera.



Artikel från Finansdepartementet

Hållbara investeringar fokus i
samtal med finansbranschen
Publicerad 04 december 2015 Uppdaterad 04 december 2015

Aktörerna på finansmarknaden måste investera mer
hållbart. Finansmarknadsminister Per Bolund genomför
därför en serie samtal med försäkringsbolag, banker
och fristående fondbolag för att diskutera hur
jämförbarhet och transparens mellan olika investeringar
kan öka hållbara investeringar. Det gäller inte minst att
finansbranschen ska visa vilka miljöeffekter deras
investeringar ger.
Det första samtalet med branschen hölls 25 november 2015.
Finansmarknadsminister Per Bolund träffade då ett 20-tal företrädare för
finansiella aktörer, som försäkringsbolag, banker och fristående fondbolag,
för att diskutera hur finansmarknaden kan bli mer hållbar. Fokus var att
resonera kring möjligheter till att öka transparensen och jämförbarheten
mellan olika investeringar för att påverka företag att minska sina
koldioxidutsläpp.

– Finansmarknaden har en väldigt betydelsefull roll när det gäller att ställa
om till hållbara investeringar och det är viktigt att diskutera hur vi från
politiken tillsammans med branschen kan styra mot en mer hållbar
finansmarknad, säger Per Bolund.

Tydlig rapportering av koldioxidavtryck

Det första branschsamtalet inleddes med en redogörelse av AP-fondernas
metod när det gäller att redovisa mätning och redovisning av investeringars
koldioxidutsläpp.
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– AP-fonderna har nyligen kommit överens om att samordna sättet att
redovisa sina koldioxidavtryck, så att de nu har samma metod för alla
fonderna. Det är mycket positivt och jag ser det som ett bra exempel på hur
man kan ta sig an frågan, säger Per Bolund.

I en departementspromemoria har Finansdepartementet lagt fram förslag där
kraven på AP-fondernas hållbarhetsarbete skärps och att de ska fästa
särskild vikt vid hur en hållbar utveckling kan främjas.

– Förslaget innebär att vi för första gången för in hållbarhetsfrågorna i
lagstiftningen. Vi förväntar oss att AP-fonderna ska vara ledande i
klimatomställningen av finansmarknaden, säger Per Bolund.

När det gäller metoder för jämförbarhet av koldioxidavtryck behövs ett ökat
samarbete mellan svenska institutionella investerare.

- Det bästa vore om branschen som helhet tar initiativ och hittar
gemensamma standarder för redovisning av koldioxidavtryck. Branschen
behöver ta ett större ansvar för att minska koldioxidtrycket i sina
investeringar. Det tror jag också man vill, säger Per Bolund.

Riskerna med icke hållbara investeringar uppenbara

Att investera i fossil energi medför i dag ökande risker. När finansmarknaden
till följd av klimatförändringarna och klimatpolitiken omvärderar fossila
bränslen så kan stora delar av tillgångarna minska snabbt i värde. Det
riskerar att gå ut över bland annat pensionskapitalet.

- Det finns även indirekta risker genom att andra globala investerare har
stora tillgångar i fossil energi. När de tappar värde kan det få effekter på hela
marknaden och skada den finansiella stabiliteten, säger Per Bolund.

Mer hållbara investeringar är därför en fråga som ligger högt på agendan för
kapitalförvaltare både i Sverige och internationellt.

– Många svenska aktörer har redan anslutit sig till internationella initiativ
som Montreal Pledge och jag hoppas att fler vill göra det som ett resultat av
branschsamtalen vi har i frågan, säger Per Bolund.

Lagstiftning om branschstandard kan bli aktuellt

Nästa samtal i serien kommer Per Bolund att kalla till våren 2016. Fokus då



är att summera vad som kom ut av klimatmötet i Paris, men även göra en
avstämning av hur långt branschen kommit med arbetet att ta fram en
gemensam standard för koldioxidavtryck.

- Vi kan inte vänta hur länge som helst. Om det inte händer något på området
så är vi från regeringens sida beredda att gå vidare med andra åtgärder. Då
får vi exempelvis överväga lagstiftning om koldioxidredovisning, konstaterar
finansmarknadsminister Per Bolund.



Artikel från Statsrådsberedningen

Hållbara investeringar för grön
omställning och konkurrenskraft
Publicerad 02 november 2015 Uppdaterad 02 november 2015

Sverige har ambitiösa målsättningar när det gäller
omställningen till ett lågfossilt och resurseffektivt
samhälle. Förverkligandet av visionen kräver
investeringar och att hållbarhet och konkurrenskraft går
hand i hand. Den 6 november bjöd statsrådet Kristina
Perssons analysgrupp för Grön omställning och
konkurrenskraft, in till en stor konferens som samlar
svenska och internationella aktörer från politiken,
näringslivet, finansiella sektorn och civilsamhället, för
att diskutera frågorna.
Att mobilisera finansieringen av en grön omställning innebär stora
utmaningar, men också nya möjligheter. Inledande steg har redan tagits för
att förändra den finansiella sektorn. 

- I dag betraktas inte klimat- och resursrisker som de stora investeringsrisker
som de faktiskt är och hållbarhetsdrivna investeringar och ägande behöver
bli en del av kärnverksamheten. För att förverkliga detta bör politiken vara
en drivande och inspirerande kraft som leder omställningsprocessen med
långsiktighet, tydligt budskap och innovativa idéer, säger Kristina Persson,
minister för strategi- och framtidsfrågor samt nordiskt samarbete. 

Analysgruppen för Grön omställning och konkurrenskraft har på uppdrag av
Kristina Persson tagit fram policyförslag på investeringsbehov och
prioriteringar för en konkurrenskraftig grön omställning. De har även tittat på
hur olika finanseringsalternativ kan se ut. På konferensen presenteras och
diskuteras analysgruppens förslag. 
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I panelen medverkade statsrådet Kristina Persson och Per Bolund,
finansmarknads- och konsumentminister samt biträdande finansminister.
Följande personer medverkade också:  

Maria Wetterstrand och Jonas Karlsson
ordföranden för analysgruppen Grön omställning och konkurrenskraft 

Idar Kretuzer
ordförande för den norska regeringens expertkommitté för grön
konkurrenskraft 

Nick Robins
Co-Director, UNEP Inquiry into the Design of a Sustainable Financial
System 

Christopher Flensborg
chef för hållbara produkter, Skandinaviska Enskilda Banken (SEB)   

Nick Mabey
CEO, E3G - Third Generation Environmentalism. Initiativtagare till  United
Kingdom, UK Green Investment Bank 

Mats Andersson
VD, Fjärde AP-fonden



Artikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Strategi för att motverka
överskuldsättning
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 09 oktober 2017

Ett stort antal människor har omfattande ekonomiska
problem. Många saknar en ekonomisk buffert för
oförutsedda händelser och omkring 400 000 personer
befinner sig i Kronofogdemyndighetens register.
Regeringen har därför presenterat en strategi med
samlade åtgärder för att motverka överskuldsättning.
- Överskuldsättningen är en stor utmaning. Den innebär en enormt stor
påfrestning för den enskilde och anhöriga. Men det är även en stor utmaning
för samhällsekonomin när människor inte kan delta fullt ut i samhället, säger
konsument- och finansmarknadsminister Per Bolund.

Att människor blir överskuldsatta hänger ofta ihop med en oväntad
livshändelse, som till exempel arbetslöshet eller sjukdom.
Överskuldsättningen kan snabbt få svåra konsekvenser för den enskilde och
de anhöriga, inte minst barn. Även kostnaden för samhället är omfattande i
form av bland annat ökad ohälsa bland de skuldsatta och frånvaro från
arbetsmarknaden.

- Människors problem med skulder är en högt prioriterad fråga för
regeringen. Det är ett stort samhällsproblem där vi måste jobba brett med
många olika åtgärder för att kunna vända utvecklingen och hjälpa människor
som befinner sig i en utsatt situation. Det handlar såväl om förebyggande och
stödjande åtgärder som om insatser som ska hjälpa hårt skuldsatta tillbaka till
mer normala levnadsvillkor, säger Per Bolund.

Samlad strategi ska vända utvecklingen
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Regeringens strategi innehåller ett paket med åtgärder som ska motverka att
människor hamnar i en situation där de inte klarar av sina skulder.
Åtgärderna omfattar även lagändringar som ska förbättra
skuldsaneringssystemet så att de som redan befinner sig i en omöjlig
skuldsituation, så kallade evighetsgäldenärer, kan få bättre hjälp att komma
tillbaka.

I korthet ska åtgärderna i strategin bidra till att:

öka kunskaperna om konsumentfrågor och privatekonomi
uppnå en mer ansvarsfull kreditgivning
förbättra hanteringen av skulder till det allmänna
aktivt och effektivt stödja skuldsatta
fler svårt skuldsatta ansöker om och genomgår skuldsanering
särskild hänsyn tas till barn och unga

Sammanfattning av strategin och åtgärder som
genomförts

1. Åtgärder som ska motverka att enskilda får ekonomiska
problem

De förebyggande insatserna handlar om att öka kunskaperna om
privatekonomiska frågor och om att skapa goda förutsättningar för
konsumenterna på kreditmarknaden. För konsumenter som börjat få problem
med sin ekonomi är det även viktigt att det är lätt att få stöd.

Skarpare sanktioner för otillåten marknadsföring
Efter en proposition från regeringen beslutade riksdagen i juni 2016 om
lagändringar som ska göra det lättare att stoppa otillbörlig marknadsföring.
Det innebär att Konsumentombudsmannen under vissa förutsättningar direkt
ska kunna förbjuda ett företag att fortsätta med t.ex. en reklamkampanj som
gäller lån. Den nya lagen trädde i kraft i oktober 2016.

Prop. 2015/16:168: Stärkta sanktionsmöjligheter för
Konsumentombudsmannen

Motverka skuldsättning i samband med spel om pengar
En skuldsättning kan ha orsakats av spel om pengar. Undersökningar visar
att färre personer spelar för mer pengar och att spelberoende, inte minst
bland unga män, ligger på oroväckande nivåer samt att marknadsföringen för



spel ökar. Regeringen avser att omreglera spelmarknaden, bland annat för att
säkerställa ett högt konsumentskydd. I detta ingår att överväga om förbudet
mot spel på kredit behöver ses över och skärpas. En särskild utredare
redovisade sitt uppdrag den 31 mars 2017 och regeringen arbetar nu vidare
med ett lagförslag.

SOU 2017:30 En omreglerad spelmarknad

Efter en proposition från regeringen beslutade riksdagen i december 2016
om lagändringar för att tydliggöra tillståndsgivningen i lotterilagen.
Lagändringen innebär bland annat att ett generellt krav har förts in i
lotterilagen om att den som anordnar lotteri ska säkerställa att sociala och
hälsomässiga skyddshänsyn tas. Det har också förts in ett krav på att
måttfullhet ska iakttas vid marknadsföring av lotterier till konsumenter och
en bestämmelse om att sådan marknadsföring inte särskilt får riktas till barn
och ungdomar under 18 år. Efter lagändringen gäller även en åldersgräns på
18 år för att delta i ett tillståndspliktigt lotteri. Lagändringen trädde i kraft
den 1 januari 2017.

Prop. 2016/17:8 Tydligare tillståndsgivning enligt lotterilagen

Efter en proposition från regeringen beslutade riksdagen i juni 2017 om
ändringar i socialtjänstlagen och den nya hälso- och sjukvårdslagen avseende
spelmissbruk. Genom lagändringen utvidgas hälso- och sjukvårdens ansvar
för att ta hänsyn till barns behov av information, råd och stöd om barnets
förälder eller någon annan vuxen som barnet varaktigt bor med är
missbrukare, så att det även gäller vid spelmissbruk. Lagändringarna, som
syftar till att stärka och skapa långsiktighet i det förebyggande arbetet, träder
i kraft den 1 januari 2018.

Prop. 2016/17:85 Samverkan om vård, stöd och behandling mot
spelmissbruk

En mer ansvarsfull kreditgivning
För att stärka konsumentskyddet och minska risken för att konsumenter tar
lån som de inte klarar av att hantera gav regeringen en särskild utredare i
uppdrag att föreslå åtgärder för en mer ansvarsfull marknad för
konsumentkrediter, i första hand snabblån. Utredningen presenterade i
oktober 2016 sitt betänkande där de bland annat föreslår följande åtgärder:

Det ska införas ett räntetak och ett kostnadstak för snabblån och andra
högkostnadskrediter. Konsumenten ska aldrig kunna bli skyldig att



betala mer än 100 procent av kreditbeloppet i kostnader till
kreditgivaren. Krediträntan och dröjsmålsräntan ska inte få överstiga 40
procent.
Kraven på kreditprövningen ska skärpas.
Möjligheten att förlänga ett snabblåns eller en annan högkostnadskredits
löptid ska begränsas.
Konsumenten ska få en särskild upplysning vid marknadsföring av
snabblån och andra högkostnadskrediter. Konsumenten ska erbjudas
information om riskerna med att skuldsätta sig och möjligheterna att få
hjälp med ekonomiska problem eller att se över sin ekonomi.
Det införs en särskild bestämmelse om att marknadsföring av alla slags
konsumentkrediter ska vara måttfull, eftersom dagens kreditmarknad
innebär generella risker för överskuldsättning och skuldproblematik.

Betänkandet har remissbehandlats och utredningens förslag bereds nu i
Regeringskansliet.

SOU 2016:68 Stärkt konsumentskydd på marknaden för högkostnadskrediter

Effektiv konsumentupplysning
Konsumentverket har på uppdrag av regeringen startat tjänsten Hallå
konsument dit konsumenter kan vända sig för att få vägledning i
konsumentfrågor. I juni 2017 lämnade Konsumentverket en rapport med
utvärdering av tjänsten.Effektiv konsumentupplysning

Mer om Hallå konsument
Konsumentverkets rapport Utvärdering av Hallå konsument

Förbättrad hantering av skulder till det allmänna
Många medborgare har skulder till staten som exempelvis
studiemedelsavgifter, felparkeringsavgifter eller underhållsstöd. När en sådan
fordran överlämnas till Kronofogdemyndigheten för indrivning kan det få
negativa konsekvenser för enskilda, bland annat i form av
betalningsanmärkningar. Ett arbete har inletts för att utveckla rutiner och
arbetssätt som innebär att myndigheterna själva så långt det är möjligt driver
in fordringarna istället för att överlämna dessa till Kronofogdemyndigheten
för indrivning.

Finansiell folkbildning
Finansinspektionen har i uppdrag att främja konsumenternas ställning på
finansmarknaden genom finansiell folkbildning. De har tillsammans med
andra aktörer startat flera utbildningsprojekt som fått ett bra genomslag.



Läs mer på Finansinspektionens webbplats

Privatekonomi i skolan
Det är viktigt att barn och ungdomar tidigt får kunskaper om
konsumentfrågor och privatekonomi. Gällande kursplaner och ämnesplaner
innebär att olika aspekter av privatekonomi ska vara ett tydligt inslag i
undervisningen. Regeringen fortsätter att följa frågan.

2. Satsningar på rådgivning och skuldsanering

Konsumenter som riskerar att drabbas eller som redan befinner sig i en
svårare typ av skuldsättning behöver normalt mer riktade stödinsatser och
aktiv hjälp att återgå till mer normala levnadsförhållanden.

Skuldsanering som når fram till och används av de svårast skuldsatta
En ny skuldsaneringslag trädde i kraft 1 november 2016. Den nya lagen ska
få fler svårt skuldsatta att ansöka om och genomgå skuldsanering. Detta sker
bland annat genom att kravet på överskuldsättning har nyanserats,
gäldenärens betalningar underlättats och två betalningsfria månader införts.
Kronofogdemyndigheten har fått 10 miljoner kronor per år i förstärkning
2016 och 2017, därefter permanentas medlen till 15 miljoner kronor årligen.
Regeringen föreslår i höständringsbudgeten för 2017 och i
budgetpropositionen för 2018 att Kronofogdemyndigheten får tillfälliga
medel för att hantera det ökade antalet ansökningar om skuldsanering med
20 miljoner kronor per år, sammanlagt 60 miljoner kronor för 2017-2019.

Prop. 2015/16:125 Skuldsanering – bättre möjligheter för överskuldsatta att
starta om på nytt

Effektivare budget- och skuldrådgivning
Alla kommuner har budget- och skuldrådgivare som med olika former av
ekonomisk rådgivning ska bidra till att förebygga skuldproblem och hjälpa
skuldsatta personer. Regeringen vill främja en väl fungerande budget- och
skuldrådgivning i alla kommuner. Konsumentverket har på uppdrag av
regeringen tagit fram rekommendationer för budget- och skuldrådgivningen.
I propositionen om den nya skuldsaneringslagen har regeringen även
förtydligat vad den obligatoriska budget- och skuldrådgivningen innebär.

Rekommendationer för kommunala budget- och skuldrådgivningen på
Konsumentverkets webbplats

Samarbete för att motverka problem med skulder



Många med skuldproblem vänder sig av olika anledningar inte till budget-
och skuldrådgivningen i kommunerna. För att kunna hjälpa fler skuldsatta
behöver därför den uppsökande verksamheten stärkas. Regeringen har gett
Konsumentverket i uppdrag att tillsammans med andra berörda myndigheter
verka för samarbete mellan olika aktörer. Ett samverkansråd inrättades
genom ett regeringsbeslut i september 2016. I rådet ingår Konsumentverket,
Kronofogdemyndigheten, Finansinspektionen, Kriminalvården och
Försäkringskassan. Även andra aktörer som bedöms kunna bidra i arbetet
mot överskuldsättning deltar i arbetet, till exempel representanter från
kommuner och civila samhället. Samarbetet syftar bland annat till mer
skräddarsydda insatser och högre effektivitet i den uppsökande
verksamheten.
Pressmeddelande: Regeringen stärker samarbetet för att fler skuldsatta ska få
hjälp

Särskild hänsyn till barn och unga
Barn till högt skuldsatta föräldrar drabbas ofta hårt av föräldrarnas situation.
Åtgärder för att motverka problem med skulder är därför mycket viktiga
utifrån barnens perspektiv. Ett effektivare skuldsaneringssystem kommer att
gynna också barnen till skuldsatta. Barn är ofta särskilt utsatta vid
utsökningsåtgärder av olika slag, till exempel avhysningar eller utmätningar.
En utredning har därför haft i uppdrag att se över utsökningsbalken och
bland annat övervägt om de skyddsregler som gäller den skuldsatte och
dennes familj är tillräckligt omfattande.

Utredningen presenterade i november 2016 sitt betänkande där de bland
annat föreslår att:

beräkningen av normal- och förbehållsbelopp ändras så att personer som
har löneutmätning garanteras en skälig levnadsnivå och barnfamiljer får
mer pengar att leva på
skyldigheten att beakta barnets bästa och proportionalitetsprincipen
lagfästs
Kronofogdemyndigheten får i uppgift att medverka till att parterna
uppnår frivilliga överenskommelser.

Betänkandet har remissbehandlats och utredningens förslag bereds nu i
Regeringskansliet.

SOU 2016:81 Ett modernare utsökningsförfarande

 





Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet

Hyresgästernas ställning ska
stärkas
Publicerad 30 juli 2015 Uppdaterad 30 juli 2015

Regeringen vill att hyresgästernas ställning på
bostadsmarknaden stärks och tillsätter därför en
särskild utredare som ska se över hyreslagstiftningen.
Så löd en av nyheterna som presenterades på
regeringens sommarfika den 30 juli 2015.
– Dagens bostadsbrist har försämrat hyresgästernas ställning och samtidigt
lockat till sig oseriösa aktörer. Därför måste vi nu städa upp på marknaden,
sade justitie- och migrationsminister Morgan Johansson, som ledde dagens
träff. 

Utredningen, som är en del i regeringens bostadspolitik, får tre
huvuduppdrag:

Öka möjligheterna att komma till rätta med oseriösa hyresvärdar
Utveckla hyresgästernas inflytande vid ombyggnader
Se över reglerna för privatpersoners uthyrning av lägenheter

Senast den 1 februari 2016 ska utredningen redovisas. 

Uppdrag om att stärka hyresgästernas ställning

Gräsrotsfinansiering ska kartläggas

Gräsrotsfinansiering, också kallad crowdfunding, växer
kraftigt i Sverige och övriga världen. Regeringen ger

https://www.regeringen.se/


Finansinspektionen i uppdrag att kartlägga marknaden och
att senast den 15 december lämna sin rapport.

– Jag ser crowdfunding som en möjlighet att ge små- och medelstora företag,
som tidigare haft svårt att hitta finansiering, en möjlighet att expandera och
utveckla spännande idéer, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Finansinspektionens rapport ska ligga till grund för förslag om nytt regelverk
kring gräsrotsfinansiering.

Finansinspektionen ska analysera gräsrotsfinansiering

RFSL kan stärka hbtq-frågor i EU

I dag beslutade regeringen att nominera RFSL,
Riksförbundet för homosexuellas, bisexuellas,
transpersoners och queeras rättigheter, till EESK,
Europeiska ekonomiska och sociala kommittén.

– RFSL representerar ett perspektiv som är underrepresenterat i EESK.
Därför är jag glad över att RFSL bereds plats från september i år och fem år
framåt, säger arbetsmarknadsminister Ylva Johansson.

Från det civila samhället nominerar Sverige också:

LSU – Sveriges ungdomsorganisationer
Forum idéburna organisationer med social inriktning
LRF – Lantbrukarnas riksorganisation.

RFSL kan stärka HBTQ-frågorna i EU

Polismyndighetens hantering av polisanmälningar
utreds

Som led i arbetet att effektivisera Polismyndigheten tillsätter
regeringen en utredare som ska se över hanteringen av
polisanmälningar.

I dagsläget tvingas polisen lägga resurser och tid på anmälningar som görs
trots att inget brott har begåtts. Utredaren ska bland annat kartlägga



förekomsten av frekventa anmälare. 

– Polisens uppgift är att utreda och klara upp brott och måste därför få tid att
ägna sig åt just det, säger inrikesminister Anders Ygeman.

Polismyndigheten renodlas och effektiviseras



Artikel från Finansdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utrikesdepartementet

Stefan Löfven, Per Bolund och
Isabella till Financing for
Development
Publicerad 18 juni 2015 Uppdaterad 18 juni 2015

I sommar hålls FN:s tredje internationella konferens om
utvecklingsfinansiering - Financing for Development
(FfD) - i Addis Abeba. Statsminister Stefan Löfven,
biträdande finansminister Per Bolund och
biståndsminister Isabella Lövin deltar för att föra fram
Sveriges fokusområden grön ekonomi, jämställdhet,
finansiella flöden och skatte- och kapitalflykt samt
bistånd.
Konferensen Financing for Development (FfD) i Addis Abeba, Etiopien,
hålls den 13-16 juli 2015. Syftet med konferensen är att enas kring en
strategi och globalt partnerskap för hållbar finansiering av den nya globala
utvecklingsagendan.

– Det här toppmötet handlar om hur de nya globala hållbarhetsmålen ska
genomföras och finansieras. Regeringar från världens alla länder samlas för
att tillsammans med företrädare för civilsamhällesorganisationer och den
privata sektorn, parlamentariker och akademiker, finna nya vägar för att
utrota fattigdom och skapa en miljömässigt, socialt och ekonomiskt hållbar
global utveckling. Det handlar om att ta ansvar för vår gemensamma värld,
säger statsminister Stefan Löfven.

Agendan är mycket bred och omfattar förhandlingar om åtaganden på
nationell och internationell nivå rörande ökade skatteintäkter, handel,
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investeringar, klimat, miljö, migration, bekämpande av illegala finansiella
flöden, bistånd m.m. Ambitionen är att hållbarhetsaspekter ska genomsyra
hela agendan.

- Vi kan inte fortsätta i gamla fotspår, då blir klimatsituationen och
fattigdomen i världen värre vilket bland annat skapar stora flyktingströmmar,
säger biträdande finansminister Per Bolund.

Sveriges röst väger tungt

Sverige har ett starkt internationellt engagemang med en generös
biståndspolitik, en ambitiös klimatagenda och lång erfarenhet av
samförståndspolitik. Sveriges röst väger därför tung i frågor om demokrati,
jämställdhet och mänskliga rättigheter.

- Hela världen har ju insett att om vi inte gör något åt klimatförändringarna,
om vi inte gör något åt miljöproblemen då kommer vi inte kunna utrota
fattigdomen, säger biståndsminister Isabella Lövin.

Regeringens ambition är att de åtaganden som träffas i Addis Abeba ska
skapa goda förutsättningar för höstens konferenser: I New York i september
ska de nya globala hållbara utvecklingsmålen antas och i Paris i december
ska världssambundet enas om ett bindande klimatavtal.

Sveriges fokusområden inför konferensen
Den svenska delegationen leds av statsminister Stefan Löfven, biträdande
finansminister Per Bolund och biståndsminister Isabella Lövin. Utöver
representanter från riksdag och regering kommer även näringslivet och
civilsamhället att delta. Regeringen kommer att föra fram Sverige
fokusområden:

Steg mot grön ekonomi

Subventioner till fossila bränslen uppgår årligen till mer än 500 miljarder
dollar, nästan fem gånger så mycket som världens samlade bistånd och fem
gånger så mycket som subventioner till förnybar energi.

Öka incitament för hållbar energi och infrastruktur. Sätt pris på
koldioxid.
Avskaffa fossila bränslesubventioner, ett proaktivt miljö- och
klimatarbete är en konkurrensfördel.



Integrera miljö- och klimataspekter i alla utvecklingsfinansiella flöden
som handel, investeringar och bistånd.
Säkra betydande klimatfinansiering, miljö- och klimatanpassade bistånd

Jämställdhet skapar resurser

I södra Afrika står kvinnorna för 70 procent av jordbruksproduktionen men
äger bara två procent av marken. Om kvinnor hade samma tillgång till
resurser som män skulle de kunna öka avkastningen på sina gårdar med 20-
30 procent.

Sverige har drivit på för att jämställdhet ska vara ett separat mål på
utvecklingsagendan post 2015.
Målsättningen är tydliga skrivelser om att investeringar i jämställdhet är
en förutsättning för genomförande av utvecklingsagendan.
Avskaffa diskrimerande lagstiftning som hämmar kvinnors möjlighet att
tillgodogöra sig sina mänskliga rättigheter och delta fullt ut på lika villkor
som män, inklusive rätten att äga och ärva.
Skapa förutsättningar för kvinnor att arbeta, tjäna en inkomst och
kontrollera resurser – inklusive reformera skattesystem

Finansiella flöden och skatte-/kapitalflykt

Kapital- och skatteflykt beräknas uppgå till årligen 50 miljarder dollar endast
från Afrika, detta motsvarar ca 40 procent av allt officiellt bistånd från
givarländer.

Nationell resursmobilisering
Lagstiftning
Tekniska lösningar m.m

Ökat internationellt samarbete på skatteområdet
Tekniskt bistånd
Kapacitetsuppbyggnad

Skatteverket bidrar med expertis
Stärka utvecklingsländers skatteförvaltningar

Bistånd

Bistånd är en förutsättning för hållbar utveckling i de fattigaste och mest
utsatta länderna. Det kan ha en viktig katalytisk funktion för att stimulera
andra resursflöden, men biståndet inte ensamt lösningen.

Sveriges bistånd är 1 procent av bruttonationalinkomst, BNI. Andra



länder behöver göra mer ambitiösa åtaganden
Fler länder ska leva upp till FN-målet att ge 0,7 procent av BNI, i
bistånd, varav 0,15-0,20 procent ska gå till de allra fattigaste länderna,
least developed countries (LDC)
Inom OECD-kretsen lever i dag endast Luxemburg, Norge,
Storbritannien, Sverige och Danmark upp till detta mål.



Artikel från Finansdepartementet

Hållbar fondmarknad
Publicerad 10 juni 2015 Uppdaterad 04 maj 2015

Frågan om hållbara fonder är prioriterad för regeringen.
Finansmarknadsminister Per Bolund har under våren
2015 hållit en serie rundabordssamtal med
representanter för fondbolag, konsumentorganisationer,
myndigheter och forskare. Syftet har varit att utbyta
kunskap och erfarenheter kring vad som krävs för att
utveckla en hållbar fondmarknad och för att
konsumenten ska göra hållbara val.
- Frågan om hållbara fonder är prioriterad för regeringen och samtalen är ett
första steg i arbetet med att skapa en hållbar finansmarknad, säger Per
Bolund.

Samtalsserien ska ses som ett komplement till den utredning som gör en
översyn av fondregelverket. Utredningen ska bland annat föreslå åtgärder för
att förbättra informationen och möjligheterna att jämföra hur fondbolagen
arbetar med hållbarhetsfrågor, t.ex. frågor som rör miljö, klimat, mänskliga
rättigheter, arbetsvillkor och bekämpning av korruption.

- Tillsammans med utredaren, föreläsare och aktörerna i branschen vill jag
diskutera hur vi kan öka medvetenheten och kunskapen kring hållbara
alternativ på finansmarknaden, säger Per Bolund.

-  Nästa steg blir att föra upp frågan på agendan inom EU. Sverige går före
och arbetar aktivt för en mer hållbar finansmarknad men ambitionsnivån
behöver höjas även internationellt.

Sammanlagt fyra rundabordssamtal under våren
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Under våren har sammanlagt fyra rundabordssamtal hållits,
i januari, mars, maj och juni. Samtliga samtal har inletts med att inbjudna
föreläsare har gett sina perspektiv på frågan om vad som krävs för att
komma närmare en hållbar fondmarknad. 

Samtal 4: Tillsyn, efterlevnad och sanktioner

Den 9 juni hölls det fjärde och avslutande samtalet. Fokus var tillsyn,
efterlevnad och sanktioner. Inför mötet sade finansmarknadsminister Per
Bolund:

– Frågor som jag hoppas diskutera är om självreglering och
branschstandarder är vägen framåt eller om andra sätt är bättre för att främja
en hållbar ekonomisk utveckling.

Samtalet inleddes med föredrag av:

Johan Munck, f.d. justitieråd, ordförande för disciplinnämnden vid
Swedsec

Malin Omberg, affärsområdeschef Konsument, Finansinspektionen 

Claes Norgren, riksrevisor vid Riksrevisionen. 

Mötet avslutades med en diskussion bland alla inbjudna deltagare.

Deltagare 9 juni 2015

Samtal 3: Revidering, validering, rapportering och
utvärdering ur ett hållbarhetsperspektiv

Fokus för det tredje rundabordssamtalet, som ägde rum den 13 maj,
var revision, validering, rapportering och utvärdering av fondföretagens
arbete - kan det öka medvetenheten om hållbarhet? Vilka insatser ger störst
effekt?

-  Jag hoppas att samtalen leder fram till goda idéer kring hur fondbolagens
hållbarhetsarbete kan mätas och utvärderas för att främja en hållbar
ekonomisk utveckling, sade finansmarknadsminister Per
Bolund.                        

Rundabordssamtalet inleddes med tre föredrag:



Lars G. Hassel, professor i redovisning, Umeå universitet, inleder med en
överblick av hållbarhetsredovisning under rubriken
"Hållbarhetsredovisning - värderelevans?".

Magnus Frostenson, docent, Örebro universitet, fortsätter med en inblick
i "Hållbarhetsredovisning - process, innehåll och kvalitet".

Filippa Bergin, hållbarhetschef, SPP/Storebrand, avslutar med det
praktiska perspektivet "Möjligheter och utmaningar med
hållbarhetsredovisning".

Deltagare 13 maj 2015
 

Samtal 2: En hållbar fondmarknad för konsumenten

Den 10 mars hölls det andra samtalet som handlade om hur fondmarknaden
kan bli mer hållbar. Tre talare var inbjudna att kort ge sina perspektiv på
ämnet:

Professor Oksana Mont, Lunds universitet, inledde med betraktelser
över konsumtion och hållbarhet i ett brett perspektiv.

Docent Anders Anderson, Handelshögskolan Stockholm, behandlade
investerarnas beslutfattande, bl.a. vilka systematiska influenser som
påverkar investerares ekonomiska och finansiella beslut.

Universitetslektor Jonas Nilsson, Göteborgs universitet, avslutade med
konsumentbeteende och utmaningar för en fondmarknad som tar hänsyn
till hållbarhetskriterier.

Deltagare 10 mars 2015

 

Samtal 1: Hållbara investeringar på fondmarknaden

Det första samtalet hölls 20 januari 2015 och fokuserade på hållbara
investeringar. Tre föreläsare bjöds in:

1. Joakim Sandberg, forskare vid Göteborgs Universitet, inledde det första
föredraget med globala utgångspunkter i hållbarhetsfrågor, konsumenter



visavi aktörer på finansmarknaden.

2. Marcus Ihre, projektledare vid Swedish Standards Institute, behandlade
möjligheterna att standardisera information och innehåll/kriterier om
hållbarhet.

3. Emma Sjöström, forskare från Handelshögskolan i Stockholm,
behandlade förutsättningarna särskilt på fondmarknaden och de
investeringar som görs där.

Deltagare 20 januari 2015

Bakgrund: Tilläggsdirektivet gällande hållbara fonder

Regeringen beslutade om tilläggsdirektiv till Utredningen om en översyn av
fondregelverket den 18 december 2014.

Regeringen gav utredaren i uppdrag att föreslå åtgärder för att förbättra
informationsgivningen och jämförbarheten kring hur fondförvaltare i sin
förvaltning integrerar hållbarhetsaspekter såsom miljö- och klimatfrågor,
mänskliga rättigheter, arbetsvillkor och bekämpning av korruption.

Utredaren ska: 

inventera de verktyg och metoder som fondförvaltare i dag använder sig
av för att arbeta med sådana aspekter i sin förvaltning och på vilket sätt
detta kommuniceras till investerare.

ta ställning till vilken information investerare behöver för att kunna ta
hänsyn till sådana hållbarhetsaspekter vid köp av fondandelar och även
ta ställning till för vilka fondtyper information ska göras tillgänglig.

analysera om det finns behov av att anpassa informationen till olika
typer av investerare,  analysera i vilken form informationen ska göras
tillgänglig, föreslå tillägg i informationskraven för värdepappersfonder
och alternativa investeringsfonder.

överväga om det finns behov av att varje år redovisa resultatet av
fondförvaltarens eventuella arbete med sådana hållbarhetsaspekter, och i
så fall i vilken form.

överväga om tredjepartsgranskning och myndighetstillsyn av



informationen bör införas, analysera om informationskrav även bör
åläggas rådgivare och distributörer av fondandelar, och utarbeta
nödvändiga författningsförslag.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 december 2015

Dir. 2014:158 Tilläggsdirektiv till Utredningen om en översyn av
fondregelverket
Dir. 2014:139 Översyn av fondregelverket



Artikel från Finansdepartementet

Lägesbild från förhandlingarna om
investeringsfond
Publicerad 20 maj 2015 Uppdaterad 26 maj 2015

De pågående förhandlingarna med Europaparlamentet
om investeringsfonden EFSI diskuterades då EU:s
finansministrar träffades i Bryssel den 12 maj.
Finansmarknadsminister Per Bolund deltog vid mötet.
Det lettiska ordförandeskapet, som representerar EU:s medlemsländer i den
så kallade trilogen med Europaparlamentet, avrapporterade från de senaste
förhandlingarna om upprättandet av fonden EFSI. Institutionerna väntas nå
en uppgörelse på finansminister mötet i juni.

EU:s medlemsländer anser att den allmänna inriktningen som nåddes i mars
fortsatt ska gälla i förhandlingarna med parlamentet. Det är centralt att
finansieringen av fonden EFSI respekterar EU:s fleråriga budgetram.
Medlemsländerna anser också att det är viktigt att den Europeiska
investeringsbanken EIB fortsatt har en central roll i bedömningen av
kvaliteten i de projekt som kan komma att bli aktuella för finansiering.

Den svenska regeringen arbetar aktivt för att ökade risker för EU:s budget
minimeras och att eventuella ökande utgifter inte får leda till ökade
medlemsavgifter.
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Artikel

EU-kommissionens initiativ om en
kapitalmarknadsunion
Publicerad 13 maj 2015 Uppdaterad 19 maj 2015

Europeiska kommissionen presenterade i februari 2015
en konsultation med ett antal förslag för att skapa en
kapitalmarknadsunion i EU. Målet är att ta bort hinder
för gränsöverskridande investeringar och underlätta
företagens finansieringsmöjligheter, inte minst när det
gäller små- och medelstora företag.
Tanken är att kapitalmarknadsunionen ska göra EU mer konkurrenskraftigt
och attraktivt för investeringar samt främja tillväxt och sysselsättning.
Samtidigt ska kapitalmarknadsunionen värna om finansiell stabilitet och
investerarskydd. Enligt förslagen är kapitalmarknadsunionen ett långsiktigt
projekt men innehåller även åtgärder som kan tas på kort sikt.

- Jag välkomnar initiativet om en kapitalmarknadsunion. EU har länge jobbat
för att främja integrerade marknader och gränsöverskridande kapitalflöden.
Det är bra att man nu tar krafttag för att göra kapitalmarknaderna mer
effektiva och samtidigt minska företagens beroende av bankfinansiering, sa
finansmarknadsminister Per Bolund när initiativet presenterades.

Kommissionen presenterade samtidigt två andra konsultationer, en om
värdepapperisering respektive en om översyn av prospektdirektivet.

Pressmeddelande 18 februari 2015: EU-kommissionen presenterar initiativ
om en kapitalmarknadsunion

Sveriges svar på konsultationen

Konsultationsperioden har gått ut och regeringen svarade, tillsammans med
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Riksbanken och Finansinspektionen, på konsultationen den 13 maj 2015 med
följande svar:

Swedish response on consultation CMU
Swedish response on consultation on securitisation
Swedish response on consultation PD

Vägen framåt

Kommissionen presenterade i september 2015 en plan för
kapitalmarknadsunionen: Action Plan on building a Capital Markets Union.
Kapitalmarknadsunionen planeras vara implementerad till 2019.

Läs mer om kapitalmarknadsunionen på EU-kommissionens webbplats



Artikel från Finansdepartementet

En fungerande kontanthantering
Publicerad 04 maj 2015 Uppdaterad 10 januari 2018

Den minskade kontantanvändningen i samhället och
det förhållandet att många bankkontor har slutat med
eller dragit ner på kontanthantering över disk, är en
fråga som engagerar många. Regeringen arbetar för att
säkerställa att kontanthanteringen fungerar på ett
tillfredsställande sätt i hela landet.
Alla i samhället bör ha tillgång till betaltjänster. I första hand bör marknaden
tillhandahålla dessa tjänster och staten övervaka att det fungerar. Företag,
föreningar och privatpersoner ska ha goda möjligheter att göra
uttag/insättningar av kontanter.
- Från regeringens sida vill vi understryka vikten av att alla parter tar ansvar
för att kontanthanteringen ska fungera. Både konsumenter och företag måste
kunna lita på att insättningar, uttag och hanteringar av dagskassor fungerar,
säger finansmarknadsminister Per Bolund.
- I första hand är det önskvärt att marknadsaktörerna på eget initiativ vidtar
åtgärder för att säkra tillgången till kontanter, men om det inte fungerar så
kan det också behövas lagstiftande åtgärder, säger Per Bolund.

Den svenska betalningsmarknaden genomgår en snabb strukturomvandling
där fler betalningar sker digitalt medan kontanter och andra fysiska
betaltjänster används i allt mindre grad. Denna strukturomvandling är
marknadsdriven och överlag positiv. Samtidigt skapar detta utmaningar för
vissa personer och företag, inte minst i glesbygden, och det är något som vi
måste ta tag i. För att dessa utmaningar ska kunna hanteras är det viktigt att
det offentliga och det privata hjälps åt. Arbete pågår på ett flertal områden.
Bland annat förs löpande samtal med banker, andra privata aktörer och
berörda myndigheter.
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Vid rundabordssamtal med finansmarknadsministern och företrädare för
banksektorn den 30 maj 2017 presenterades statistik över uttags- och
insättningsautomater samt utbyggnaden av kontantcentra. Ett kontantcenter
är en plats där man kan sätta in och ta ut pengar och dessa etableras framför
allt i trygga inomhusmiljöer till exempel gallerior. Det framkom att
Bankomat AB har för avsikt att fram till 2018 etablera 80 stycken
kontantcentra runt om i Sverige. Till dags dato finns 60 stycken centra.
Vidare framkom att bankerna arbetar aktivt med att hjälpa sina kunder med
övergången till det digitala samhället bl.a. genom utbildnings- och
informationsinsatser. Detta arbete sker delvis i samarbete med företrädare
för utsatta grupper och pensionärsorganisationer. Även företrädare för
Riksbankskommittén deltog vid rundabordssamtalet.

När det gäller grundläggande betaltjänster är målet för politiken att alla i
samhället ska ha tillgång till grundläggande betaltjänster till rimliga priser.
Statens ansvar för de grundläggande betaltjänsterna omfattar de orter och
den landsbygd där behovet av grundläggande betaltjänster inte tillgodoses av
marknaden.

Varje länsstyrelse ska årligen bedöma om samhällets behov av
grundläggande betaltjänster är tillgodosett. Post- och telestyrelsen (PTS) ska
i samverkan med Länsstyrelsen i Dalarnas län och Tillväxtverket stödja
länsstyrelsernas arbete med att utforma och genomföra regionala stöd- och
utvecklingsinsatser för att trygga tillgången till grundläggande betaltjänster.
Länsstyrelserna kan som en åtgärd finansiera betaltjänstombud på utsatta
orter. Bevakningsuppdraget sammanställs årligen av Länsstyrelsen i Dalarnas
län och rapporteras till Regeringskansliet (Näringsdepartementet). Av den
rapport som lämnades för år 2017 framgår att tillgången till grundläggande
betaltjänster bedöms ha brister i samtliga län. Problemen är inte längre
begränsade till glesbygden utan förekommer nu även i vissa tätorter. Antalet
länsstyrelsefinansierade betaltjänstombud var ca 36 stycken i 2017, vilket är
cirka en fördubbling jämfört med februari 2016. PTS och länsstyrelserna
arbetar även nära Sparbankernas Riksförbund och Svenska Bankföreningen
med dessa frågor.

Enligt riksbankslagen ska Riksbanken svara för landets försörjning med
sedlar och mynt samt främja ett säkert och effektivt betalningsväsende. En
väl fungerande och effektiv kontanthantering och kontanttillgång samt ett
säkert betalningssystem är av stort samhällsintresse. Det regelverk som ska
säkra detta är därför av central betydelse. Viktigt är också att regelverket är
utformat på ett sätt så att det kan tillämpas på ett bra sätt även om
betalningsmetoderna förändras över tiden på grund av den tekniska



utvecklingen. Regeringen har därför gett Riksbankskommittén i uppdrag att
utreda dessa komplexa frågor och föreslå lösningar med bred parlamentarisk
förankring.

Pågående arbete

Samtal med kontantbranschen
Finansmarknadsminister Per Bolund har som ett led i arbetet med att säkra
kontanttillgången i hela landet vid flera tillfällen samlat aktörerna i
kontanthanteringskedjan för att diskutera frågan.

- Regeringen bjuder in representanter för banksektorn till diskussioner om
vad som krävs för att trygga människors tillgång till kontanter. Vi förutsätter
att bankerna tar sitt ansvar i frågan och ser till att deras kunder kan fortsätta
använda kontanter, säger Per Bolund

Det senaste mötet ägde rum den 30 maj 2017. Finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund träffade då företrädare från banksektorn för
att diskutera vad som krävs för att fortsatt trygga människors tillgång till
kontanter. Vid mötet deltog representanter från Nordea, Handelsbanken,
Swedbank, SEB, ICA-banken, Sparbankernas Riksförbund och Svenska
Bankföreningen. Ett av ämnena som avhandlades var utbildningsåtgärder
som gör det lättare för människor att använda sig av digitala sätt att betala.
Utöver Bankföreningen och deras medlemmar arbetar även PTS och
länsstyrelser med utbildningsinsatser. Även intresseorganisationer som PRO
bidrar till arbetet.

- Regeringen vill att var och en ska kunna bestämma över hur man sköter sin
ekonomi, säger Per Bolund. Som kund ska man kunna välja om man vill
använda kontanter eller digitala betalningslösningar. Bankerna har ett ansvar
för att se till att deras kunder har den här valmöjligheten och jag förväntar
mig att man gör mer för att öka tillgängligheten till kontanter.

Riksbankskommittén
Hösten 2016 tillsatte regeringen en parlamentarisk utredning av det
penningpolitiska ramverket och riksbankslagen. Kommittén har bland annat
även i uppdrag att utreda Riksbankens roll och ansvar för en fungerande
kontanthantering och kontanttillgång i hela landet. Kommittén ska lämna
förslag senast 31 maj 2019.

36 st betaltjänstombud
Länsstyrelserna har i uppdrag att trygga tillgången till betaltjänster på de



orter där behovet inte tillgodoses av marknaden. Som en del i uppdraget har
länsstyrelserna med hjälp av medel från PTS etablerat betaltjänstombud. År
2017 fanns det 36 statligt finansierade betaltjänstombud i landet.

Vi måste trygga medborgarnas kontanter, debattartikel av Per Bolund m.fl.,
20 juli 2016

Finansmarknadsministerns svar om
kontanthantering

Finansmarknadsminister Per Bolund har vid ett flertal tillfällen muntligen
besvarat frågor i riksdagen om kontanthanteringen i samhället samt skriftligt
besvarat riksdagsfrågor i ämnet.

Webbsändningar

Interpellationsdebatt: Översynen av det penningpolitiska ramverket och
riksbankslagen, februari 2017
Interpellationsdebatt: En infrastruktur för kontanter, februari 2017
Interpellation: Betalningsmedel, augusti 2017
Interpellationsdebatt: Kontanthantering, februari 2016
Kontanthantering i hela landet, april 2015 
Finansutskottet: Öppen utfrågning om kontanthanteringen i samhället, mars
2015

Skriftliga svar

Inväxling av mynt och sedlar, februari 2017
Kontanterna och landsbygden, mars 2016
Staten och kontanthanteringen, mars 2016
Bankernas kontanthantering, februari 2016
Kontanthantering, december 2015
Bankernas kontanthantering, april 2015
Bankernas kontanthantering, mars 2015



Debattartikel från Finansdepartementet

Nytt investeringsstöd ska ge ännu
fler nya hyresrätter
Publicerad 19 december 2019

Debattartikel av finansminister Magdalena Andersson
och bostadsminister Per Bolund i Sydsvenskan den 19
december 2019.
Investeringsstödet för hyresrätter och studentbostäder kommer att
återinföras så att förutsättningar ges för att bygga tiotusentals nya hyresrätter
med lägre hyror än övrig nyproduktion. Stödet blir både mer effektivt och
koncentrerat i enlighet med januariavtalet. Hyresrätten är en grundpelare på
en väl fungerande bostadsmarknad som bidrar till ekonomisk utveckling i
hela landet.

Trots de senaste årens starka utveckling när det gäller antalet påbörjade
bostadsbyggen råder det bostadsbrist i åtta av tio kommuner i landet. Sverige
har under flera årtionden haft ett alltför lågt bostadsbyggande och många av
de bostäder som har byggts har varit för dyra för vanliga hushåll. Vi politiker
behöver då ta ansvar och vidta åtgärder för en bättre fungerande
bostadsmarknad med alla sorters boendeformer. I enlighet med januariavtalet
kommer flera viktiga reformer att genomföras för att understödja
bostadsbyggandet, inte minst för att möta efterfrågan på hyresrätter med
rimliga hyresnivåer.

Bristen på hyresrätter drabbar särskilt dem som redan har svårt att ta sig in
på bostadsmarknaden, exempelvis ungdomar, studerande, nyanlända och
hushåll med låga inkomster.

Tillsammans med Centern och Liberalerna har regeringen kommit överens
om nya former för det statliga investeringsstödet för hyresrätter och
studentbostäder. Det är en viktig del av januariavtalet och vi är stolta över
att ett nytt och förbättrat stöd nu kommer på plats så att fler hyresrätter kan
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byggas i hela landet.

Att bygga bostäder är en verksamhet med mycket långa tidsperspektiv som
ställer höga krav på tydliga och långsiktiga förutsättningar för branschen.
Med den här överenskommelsen skapar vi tydliga förutsättningar som gör
det lättare för byggbolagen att sätta spaden i marken och bygga fler
hyresbostäder som vanligt folk har råd med. Samtidigt underlättar det nya
stödet för kommuner att uppfylla sitt lagstadgade ansvar för
bostadsförsörjningen genom att fler bostäder byggs för unga vuxna och för
socialt utsatta inom socialtjänstens försorg. Det nya investeringsstödet
innebär att:

Blandning av stora och mindre bostäder ska öka . Därför införs ett
krav att minst var tionde lägenhet i varje projekt ska vara högst ett rum
och kök, eller annat utrymme för matlagning.
Fler hyresrätter till dem som har svårt att ta sig in på bostadsmarknaden.
Var åttonde lägenhet som produceras med hjälp av investeringsstöd ska
fördelas till antingen sociala kontrakt eller till unga vuxna upp till och
med 30 år.
Mer bostadsbyggande i hela landet. Två potter utformas – en för
storstadsregionerna och en för övriga landet. Fördelningen av medel ska
baseras på den konstaterade bostadsbristen och det bedömda
byggbehovet i respektive regiontyp. Viss anpassning av potterna får
göras för att kompensera för brister i lokala utbudet av vissa typer av
hyresrätter på orter där ett generellt byggbehov saknas.
Snabbare byggstarter. Ett krav införs på att byggstart ska ske senast ett
år från det att beslut om stöd har fattats, för att snabbt kunna komma
igång med byggprojekt.
Rimlig och förutsägbar prisutveckling.De tillåtna nivåerna för
ingångshyrorna ska indexeras i takt med kostnadsutvecklingen i
samhället. Boverket får därför i uppdrag att föreslå hur detta kan ske
utifrån regionala förutsättningar.

En bostad är inte vilken vara som helst. Var och hur vi bor formar oss som
människor och det ställer höga krav på oss politiker. Idag visar vi att
januariavtalet lägger ytterligare en grundsten i arbetet med att bygga ett
starkare samhälle.



Debattartikel från Finansdepartementet, Försvarsdepartementet,
Justitiedepartementet

Så stärker vi cybersäkerheten i
Sverige
Publicerad 27 september 2019

Debattartikel av inrikesminister Mikael Damberg,
försvarsminister Peter Hultqvist och finansmarknads-
och bostadsminister Per Bolund i Svenska Dagbladet
den 26 september 2019.
Sverige utsätts dagligen för allvarliga cyberattacker som riskerar att skada
vårt samhälle och demokrati. Det allvarligaste cyberhotet mot vårt land
kommer från stater, statsunderstödda aktörer eller andra med en liknande
förmåga. I yttersta fall kan cyberangrepp utgöra en del av krigföring mot
Sverige. Det kan handla om allt från välplanerade attacker mot banksektorn,
sjukhus eller energiförsörjningen. Cybersäkerhet har i allt större utsträckning
blivit en viktig utrikes- och säkerhetspolitisk fråga.

Men hotbilden inom cybersäkerhetsområdet är bredare än så. Den
organiserade brottsligheten har alltmer övergått till att använda internet som
infrastruktur för att finansiera och underlätta sin olagliga verksamhet.
Antalet IT-bedrägerier ökar lavinartat och de som utsätts är inte bara stora
aktörer, som exempelvis myndigheter och storföretag, utan även enskilda
medborgare.

I takt med att cyberhoten blir allt mer avancerade har statliga myndigheter,
kommuner, landsting och delar av näringslivet stora utmaningar att
säkerställa informationssäkerheten och säkerhetsskyddet. Detta är allvarligt,
en säker hantering av information och system är en avgörande
förtroendefråga för den digitala välfärdsstaten och Sveriges säkerhet.

Vi lever i ett av världens mest digitaliserade länder och Sverige är ett
föregångsland när det gäller att ta vara på ny teknologi. Regeringens vision
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är att vi ska fortsätta vara i digitaliseringens och innovationens världstopp.
Det digitala samhället är en viktig förutsättning för att hela landet ska leva
och växa. Dessutom är det en viktig demokratifråga att alla människor kan
leva sina liv tryggt och säkert på nätet.

För att Sverige ska kunna bli bäst på att utnyttja digitaliseringens möjligheter
måste säkerhetsperspektivet vara med från början. Vi får inte blunda för att
ny teknologi – förutom alla fantastiska fördelar – också medför stora risker
och gör oss sårbara.

Sverige behöver växla upp arbetet inom cybersäkerhetsområdet. Idag
presenterar regeringen ett nytt steg i detta arbete:

Ett nationellt cybersäkerhetscenter inrättas 2020

I regeringsförklaringen slogs det fast att ett nationellt cybersäkerhetscenter
ska inrättas under 2020. Sverige har kompetens i världsklass men har ännu
inte lyckats skapa en helhet i arbetet kring cybersäkerheten. Nu kommer vi
att samla den skarpaste kompetensen för att stärka Sveriges samlade förmåga
att förebygga, upptäcka och hantera cyberhot samt minska
cybersårbarheterna.

Centret ska stödja regering, kommuner och landsting, myndigheter och
näringslivet i arbetet med att skydda sig mot cyberattacker. En central del av
centrets arbete kommer vara att ta fram gemensamma analyser och
lägesbilder om hot, sårbarheter och risker. Det kan handla om
underrättelseinformation, information om it-incidenter och brottsanmälningar
som idag inte samlas på ett ställe. Verksamheten ska bidra till att stärka
skyddet mot cyberhot och minska de digitala sårbarheterna.

Svenska myndigheter behöver kunna agera samordnat och ge ett effektivt
stöd när en eller flera aktörer i Sverige drabbas av en cyberattack.
Regeringen förväntar sig att myndigheternas förmåga att upptäcka och
hantera allvarliga attacker mot Sverige kommer att öka genom samverkan i
det nationella centret.

Regeringen uppdrar nu – med tydliga ingångsvärden Försvarets radioanstalt,
Försvarsmakten, Myndigheten för samhällsskydd och beredskap och
Säkerhetspolisen att redan till december presentera förslag på struktur och
kostnadsberäkningar. Arbetet med uppdraget ska bedrivas i nära samarbete
med bland annat Polismyndigheten, Försvarets Materielverk och Post- och
telestyrelsen som också har centrala uppgifter på området. Därefter ska ett



center skyndsamt inrättas.

Cybersäkerhetsarbetet berör nästan alla politikområden och under
kommande veckor avser regeringen återkomma med flera åtgärder som alla
bidrar till att stärka Sveriges säkerhet. Vi är ännu i början av den digitala
utvecklingen. Genom att stärka cybersäkerheten i vårt land ökar vi
möjligheterna för medborgarna att fortsätta ta tillvara på allt som tekniken
och vårt allt mer uppkopplade samhälle erbjuder, samtidigt som vi
säkerställer att Sverige fortsätter vara drivande i den digitala utvecklingen.
Regeringens initiativ för en mer robust cybersäkerhet är ytterligare steg i
arbetet för ett starkare samhälle, ett tryggare Sverige och en säkrare
omvärld.



Debattartikel från Finansdepartementet

Reformer för 4,5 miljarder
finansierade krona för krona
Publicerad 10 april 2019

Debattartikel av finansminister Magdalena Andersson
och biträdande finansminister Per Bolund, på DN
Debatt, 10 april 2019.
För första gången läggs en ekonomisk vårproposition på riksdagens bord som
bygger på en överenskommelse mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet,
Liberalerna och Miljöpartiet. Vi vill att jobben ska bli fler, att
klimatutmaningen ska mötas, att välfärden ska tryggas och att kunskaperna i
skolan ska öka. Samhällsproblemen ska lösas. Sverige ska vara ett samhälle
präglat av gemenskap, frihet, sammanhållning och respekt för den enskilda
människans vägval.

Vi förväntar oss att bnp-tillväxten i år blir något lägre efter ett par år med
mycket hög tillväxt. Samtidigt har arbetsmarknaden fortsatt utvecklats starkt.
Arbetslösheten har sjunkit. Sysselsättningen har ökat. Ordning och reda råder
i de offentliga finanserna. Sverige har den lägsta statsskulden sedan 1977 och
den högsta sysselsättningsgraden på över 25 år.

På kort sikt är dock utrymmet för ofinansierade reformer obefintligt. Den
budget som Moderaterna, Kristdemokraterna och Sverigedemokraterna
röstade igenom i december – när Sverige fortfarande inte hade någon
regering – innebar skattesänkningar på omkring 20 miljarder kronor.
Samtidigt kan samhällsproblemen inte vänta och därför lägger vi nu fram en
vårändringsbudget med reformer på 4,5 miljarder kronor, finansierade krona
för krona.

Vårt välstånd ska tryggas med en hög sysselsättning bland både kvinnor och
män och genom bättre förutsättningar för företagande, innovation, export
och jobbskapande. Ett eget jobb ger möjlighet till egen försörjning och
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självbestämmande. Hög sysselsättning är också grunden för finansieringen av
vår gemensamma välfärd.

Trots den positiva utvecklingen saknas det inte problem att lösa på
arbetsmarknaden. Arbetslösheten är fortfarande för hög inom vissa grupper
och arbetslösa saknar alltför ofta den kompetens som arbetsgivarna
efterfrågar. Skillnaden i sysselsättning mellan inrikes och utrikes födda är
fortfarande stor.

För att möta arbetsgivarnas behov av utbildad arbetskraft stärker regeringen
arbetet med att rusta arbetssökande och särskilt möjliggöra insatser inom
lokala jobbspår som Arbetsförmedlingen, kommuner och arbetsgivare
samverkar kring. I detta arbete ska utrikes födda kvinnor prioriteras.

Regeringen vill att fler enmansföretagare i större utsträckning vågar ta steget
att anställa. Därför föreslås att nedsättningen av arbetsgivaravgifterna för
den först anställde förlängs till två år, i stället för som i dag ett år.

Klimatfrågan är en av vår tids största utmaningar. För att ta vår del av
ansvaret och leva upp till internationella åtaganden ska Sverige bli världens
första fossilfria välfärdsland. År 2017 beslutade Riksdagen att Sverige senast
2045 inte längre ska ha några nettoutsläpp av växthusgaser till atmosfären.
Ambitionen är att klimatomställningen ska ske på ett sådant sätt att alla har
möjlighet att vara en del av lösningen.

Med hjälp av ekonomiska styrmedel ska vi ställa om samhället i miljövänlig
riktning och bidra till att fler kan göra klimatsmarta val i sin vardag.
Miljöskadliga subventioner behöver fasas ut såväl i Sverige som globalt
samtidigt som vi genomför en kraftfull grön skatteväxling.

För att minska klimatutsläppen föreslår regeringen exempelvis att
Klimatklivet utökas för att kunna stödja kostnadseffektiva
klimatinvesteringar i hela landet. En del av stödet riktas särskilt till
investeringar i biogas och laddpunkter för elfordon i hemmet.

Naturvården behöver stärkas i syfte att skydda värdefull natur samt röd‐
listade och akut utrotningshotade arter. Detta ska ske samtidigt som
rättssäkerheten för markägare och företag stärks och det säkerställs att
markägare får ekonomisk kompensation för inskränkningar i ägande- och
brukanderätten i den utsträckning som de har rätt till. Anslagen för skydd av
och åtgärder för värdefull natur, inklusive ersättningen till markägare,
föreslås därför förstärkas.



Sverige ska fortsätta att vara ett ledande välfärdsland. En väl utformad,
generell och skattefinansierad välfärd är viktig för att jämna ut människors
livsvillkor och bidra till jämlikhet och jämställdhet. Dessutom stödjer en
sådan välfärd ett högt arbetskraftsdeltagande och en god ekonomisk
utveckling.

När det föds fler barn och äldre lever allt längre ökar behoven i välfärden.
Regeringen kommer att fortsätta att föra en politik som stärker välfärden.
Vårdköerna ska kortas. Den ekonomiska tryggheten för pensionärer som
arbetat och betalat skatt hela sina yrkesliv ska stärkas. Funktionsnedsattas
möjligheter att delta i arbets- och samhällslivet ska förbättras.

Alla som har rätt till stöd inom den personliga assistansen (LSS) ska få det.
Regeringen avser att under våren presentera ett lagförslag om att hjälp med
andning och sondmatning ska utgöra sådana grundläggande behov som kan
ge rätt till personlig assistans. Därför tillför regeringen nu medel för ökade
kostnader som den kommande lagändringen kan medföra.

För att undervisningen ska hålla en hög kvalitet behöver lärarna tid att
förbereda och utveckla sin undervisning. Regeringen föreslår därför en
långsiktig satsning på lärarassistenter i skolan.

Hela Sverige ska leva och växa. Möjligheterna att bo, studera och arbeta i
hela landet förbättras med bredband, vägar, järnvägar och bostadsbyggande.
Landsbygdens utveckling är avgörande för hela Sverige. Där skapas klimat‐
smart energi, sund och säker mat och värden som bidrar till jobb och välfärd.

Under 2018 ledde en ovanligt varm och torr sommar till bränder och torka.
För att förbättra förutsättningarna att hantera följderna av torkan föreslår
regeringen att medel avsätts för att stödja lantbrukare, ersätta kommuners
kostnader och för att stärka kommunernas möjligheter att förebygga klimat‐
relaterade olyckor.

Riksdagen tillkännagav i december 2018 att momsen på naturguidning bör
höjas till 25 procent. Regeringen vill dock fortfarande främja den här
verksamheten, som bedrivs inte minst i mindre företag utanför
storstadsområdena, och föreslår därför att den lägre momsen bör bestå.

Den ekonomiska vårpropositionen bygger på en sakpolitisk
överenskommelse mellan fyra partier. Med januariavtalet som grund bygger
vi nu förändring som är hållbar över tid. Vi vill skapa förutsättningar för ett
samhälle där sammanhållning och trygghet går hand i hand med människors



frihet och möjligheter. Så vill vi ta Sverige framåt.



Debattartikel från Arbetsmarknadsdepartementet

Nu måste vi stoppa dödsfallen på
jobbet
Publicerad 04 mars 2019

Debattartikel publicerad i Aftonbladet den 4 mars 2019.
Varje vecka dör någon till följd av sitt arbete. Bara hittills i år har tolv
personer omkommit på jobbet.

Inget annat än en nollvision kan gälla för dödsfall i arbetet. Att förhindra
dödsolyckor är en viktig prioritering för regeringen.

Under förra mandatperioden förstärkte vi resurserna till arbetsmiljöpolitiken
med mer än 100 miljoner kronor årligen. Efter den mörka inledningen på året
gör nu vi sex gemensam sak i att lyfta upp det viktiga arbetet mot
dödsolyckor. Som statsråd med ansvar för frågor kopplade till de mest
olycksdrabbade branscherna gör vi ett gemensamt arbete för att förhindra
ytterligare dödsfall.

Var och en behöver ta sitt ansvar i det systematiska arbetsmiljöarbetet på
varje enskild arbetsplats för att målmedvetet arbeta förebyggande mot
arbetsolyckor. Det handlar om arbetsgivaren måste säkerställa att de
anställda har tid att utföra sitt arbete. Att utrustningen på arbetsplatsen är
säker och hel. Att alla anställda har rätt förutsättningar och rätt utbildning att
utföra sina jobb. Det handlar om att skapa en kultur på jobbet och i samhället
där alla arbetar tillsammans för att en trygg och säker arbetsmiljö ska vara en
självklar utgångspunkt på alla arbetsplatser. Arbetsgivarna har alltid det
yttersta ansvaret för arbetsmiljön.

Vi kan aldrig acceptera att människor dör till följd av sitt jobb. Varje dödsfall
är ett misslyckande för arbetsgivaren och samhället. I regeringens
arbetsmiljöstrategi för 2016–2020 är en nollvision mot dödsolyckor en av de
tre högst prioriterade områdena. Sammantaget har de ökade resurserna till
Arbetsmiljöverket inneburit att omkring hundra nya arbetsmiljöinspektörer
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har kunnat anställas. Särskilda inspektionsinsatser har under de senaste åren
gjorts inom bygg- och anläggningsbranschen, tillverkningsindustrin,
transportbranschen och bemanningsbranschen. Under 2019 planeras ännu
större fokus på byggbranschen.

Regeringen agerar nu för att förhindra ytterligare dödsolyckor i arbetet. Dels
genom att bjuda in arbetsmarknadens parter till ett möte för att särskilt lyfta
det gemensamma ansvaret för att agera mot den negativa utvecklingen. Dels
genom att vi sex statsråd i dialog med myndigheter, arbetsmarknadens
parter, bransch- och intresseorganisationer gemensamt markerar att dödsfall i
arbetet är helt oacceptabelt. Alla som jobbar förtjänar en trygg och säker
arbetsplats.

Ylva Johansson, arbetsmarknadsminister
Per Bolund, bostadsminister
Ibrahim Baylan, näringsminister
Jennie Nilsson, landsbygdsminister
Tomas Eneroth, infrastrukturminister
Anders Ygeman, energi- och digitaliseringsminister



Debattartikel från Finansdepartementet

"Vårens budget innehåller
reformer för 2,6 miljarder"
Publicerad 16 april 2018

Debattartikel av finansminister Magdalena Andersson,
biträdande finansminister Per Bolund och ekonomisk-
politisk talesperson Ulla Andersson (V), på DN Debatt,
16 april 2018.
Under snart fyra år har vi drivit en ekonomisk politik för ökad trygghet,
hållbarhet och jämlikhet i hela landet. Nu tar vi mandatperiodens arbete i
mål med ytterligare offensiva satsningar.

När vi inledde vårt budgetsamarbete 2014 hade underskottet i de offentliga
finanserna under den borgerliga regeringen tillåtits växa och uppgick till hela
60 miljarder kronor. Ungdomsarbetslösheten var så hög att Sverige fick
krisstöd av EU samtidigt som kunskapsresultaten i skolan sjönk. Tillväxten
hämmades av växande klyftor, bostadsbrist och otillräckliga investeringar i
utbildning. Jobb, välfärd och klimat hade fått stå tillbaka till förmån för
orättvisa och ofinansierade skattesänkningar.

Den utvecklingen har vi vänt. Underskottet är vänt till ett överskott på över
50 miljarder kronor och i år beräknas statsskuldskvoten nå sin lägsta nivå
sedan 1977. Skolresultaten har vänt uppåt och ungdomsarbetslösheten har
inte varit lägre sedan 2003. Nyanlända kommer allt snabbare in i arbetslivet.
Sysselsättningsgraden är den högsta som någonsin uppmätts i EU. Ytterligare
en kvarts miljon människor i Sverige har nu ett jobb att gå till.

Nu bygger vi ekonomiska skyddsvallar inför nästa lågkonjunktur samtidigt
som Sverige har goda möjligheter att lösa dagens samhällsproblem. Den
svenska modellen levererar.

Vi föreslår i årets vårbudget reformer för 2,6 miljarder kronor. Välfärden ska
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byggas ut i hela landet. Fler ska komma i arbete. Sverige ska bli världens
första fossilfria välfärdsland. Sverige ska vara ett jämlikt land och vårt arbete
med omfördelande reformer ska fortsätta. En nationell kraftsamling krävs för
att stävja och förebygga kriminaliteten och stärka demokratin.

Ska tryggheten öka måste fler komma i arbete. Målet om att Sverige ska ha
EU:s lägsta arbetslöshet vägleder den ekonomiska politiken. 100.000 jobb
står lediga för att arbetsgivare inte hittar personal med rätt kompetens och
yrkeskunskaper. Därför bygger vi kraftigt ut kunskapslyftet samtidigt som vi
möjliggör fler extratjänster. Etableringen av nyanlända behöver gå ännu
snabbare. För oss är det grundläggande att alla kvinnor och män i Sverige ska
ha den frihet och det självbestämmande som försörjning genom eget arbete
innebär.

Vi har genomfört de största satsningarna på miljö och klimat i svensk
historia. Sverige är nu ledande i klimatomställningen och riksdagen har
antagit en klimatlag som utgör grunden för vårt klimatpolitiska arbete.
Utsläppen från industrin, bostäder och transportsektorn minskar samtidigt
som solceller, vind, bioenergi och ny teknik ökar takten för att nå 100
procent förnybar elproduktion.

Ordning och reda på arbetsmarknaden kräver ansvarstagande parter som
säkerställer goda arbetsvillkor och trygga anställningar. Vi stödjer parternas
strävan att gemensamt utveckla arbetsmarknaden med etableringsjobben.
Med långsiktiga investeringar i vägar och järnvägar, bostadsbyggande och
bredband kan företag växa och människor bo och arbeta i hela landet.

Välfärden ska finnas där människor bor och ska gå att lita på oavsett var i
Sverige man befinner sig. Sjukvård, skola och barn- och äldreomsorg måste
byggas ut i hela landet, inte minst nu när antalet barn och äldre blir fler. En
solidariskt finansierad välfärd är avgörande för sammanhållning och
möjligheten att arbeta, inte minst för kvinnor. För att möta de ökande
personalbehoven skjuter vi redan i år till mer resurser till vården.

Sverige kommer att behöva öka antalet anställda i välfärden kraftigt det
kommande årtiondet. Det arbetet har vi redan påbörjat och tack vare våra
investeringar i välfärden arbetar över 100.000 fler i välfärden jämfört med
2014. Arbetsvillkoren måste samtidigt förbättras för alla som arbetar inom
välfärden. Sverige ska även fortsatt vara ett av världens mest jämlika
välfärdsländer.

För andra gången redovisas i vårbudgeten indikatorer på välstånd som



kompletterar BNP och ger en bredare bild av samhällsutvecklingen och
fördelningen av välstånd. De visar en sammantaget positiv utveckling för
såväl ekonomiska som miljömässiga faktorer och sociala aspekter av
livskvalitet. Andelen med låg ekonomisk standard minskar.

I den gemensamt finansierade välfärden finns en stark omfördelande kraft
men den ekonomiska ojämlikheten kräver också en aktiv fördelningspolitik.
Äldre ska inte betala högre skatt än löntagare. Arbetet med att minska de
ekonomiska klyftorna måste fortsätta. När omfördelningen stärks och alla
har möjlighet att arbeta minskar klyftorna, tilliten ökar och ekonomin stärks.

De många initiativen inom #metoo visar att politiken för ett jämställt
samhälle måste skärpas. Polisen ska bli bättre på att utreda sexualbrott
samtidigt som sexuella trakasserier, våld och kränkande behandling ska
motverkas med stärkta förebyggande åtgärder och ökat stöd till tjej- och
kvinnojourer. Vi skjuter också till medel för utbildnings- och
informationsinsatser inom rättsväsendet, skolan och socialtjänsten och ökar
stödet till regionala skyddsombud.

För att fler unga ska kunna känna hopp och framtidstro investerar vi nu i
10.000 fler sommarjobb. Att tas tillvara, få vara med och ta ansvar och tjäna
egna pengar stärker självkänslan. Fritidsgårdarna är viktiga för många unga,
inte minst från familjer som inte har pengar till en semesterresa. Därför skjuts
medel till för utökade öppettider och fler aktiviteter. Även ungas kultur- och
idrottsaktiviteter tillförs mer resurser.

Vi har visat att minskade växthusgasutsläpp går att kombinera med
ekonomisk utveckling. För att stärka konkurrenskraften i den svenska
biogaskedjan förstärks stödet för metangasreduktion kraftigt.
Investeringsstödet för solceller utökas så att den som söker stödet ska få
beslut snabbare. Efter en kraftig försäljningsökning av elcyklar stärks
elfordonspremien och utökas till eldrivna utombordsmotorer. Sveriges
värdefulla natur ska skötas och skyddas för både friluftsliv och den
biologiska mångfalden. Vi kan inte lämna över ansvaret för dagens
miljöproblem till kommande generationer.

För att försvara det demokratiska samtalet mot hat och hot värnas den
struktur av myndigheter och domstolar, journalister, lärare och bibliotekarier
som skyddar rättssäkerhet, faktakunskap och det fria ordet.

För oss är det grundläggande att bekämpa såväl brottsligheten som dess
orsaker och upprätthålla säkerhet och demokrati. Blåljuspersonal ska



skyddas och vi ökar resurserna till Polismyndigheten och Tullverket för att
Sverige ska vara tryggt och säkert. Narkotika och vapen ska stoppas vid
gränsen. Förmågan att ingripa mot organiserad brottslighet ska öka och
straffen skärpas.

Vårbudgeten bygger på en överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet. Vi är övertygade om att samhällsproblemen går att lösa och
med en fast politisk vilja kan det växande välståndet komma alla i landet till
del. Sveriges samlade styrka ökar när vi väljer gemensamma investeringar för
framtiden i stället för stora skattesänkningar. Så kan trygghet och framtidstro
växa.



Debattartikel från Finansdepartementet

Så ska unga på flykt slippa tvingas
flytta
Publicerad 04 april 2018

Debattartikel av biträdande finansminister Per Bolund, i
Aftonbladet, 4 april 2018.
De senaste åren har många människor på flykt sökt sig till vårt land. Många
av dem kom hit som ensamkommande barn och har snabbt kommit in i det
svenska samhället, lärt sig språket, rotat sig i våra kommuner och skaffat sig
en vardag i skolan, med kompisar och fritidsaktiviteter.

Samtidigt har en stor del av dem fått vänta så länge på ett slutgiltigt besked
om de får stanna i Sverige eller inte att de under asylprocessen hunnit bli 18
år, vilket gör att kommunerna inte längre har rätt till ersättning för deras
boende. Därför har en stor grupp ungdomar blivit tvungna att flytta till
Migrationsverkets anläggningsboenden på annan ort, där de ofta inte känner
någon. Många kommuner har uttryckt att de vill att dessa ungdomar ska
kunna stanna i kommunen. I höstas avsatte regeringen medel i
höständringsbudgeten, samt i budgeten för i år, för att kommunerna ska
kunna låta ensamkommande som hinner bli 18 år bo kvar i sin
vistelsekommun fram till att de får ett slutligt beslut i sitt asylärende. Detta
för att de inte ska behöva byta skola och få sämre etableringsmöjligheter.

Vi har sett att regeringens kommunstöd har fyllt en viktig funktion och det
finns många framgångsrika exempel på hur medlen använts på ett effektivt
sätt till vad de är avsedda för, det vill säga till boende för ungdomarna. En
del kommuner har investerat pengarna i kommunala HVB-hem och
stödboenden medan andra kommuner har gett pengarna till Svenska kyrkan
eller ingått partnerskap med ideella föreningar som Röda Korset och
Stadsmissionen som ordnat med boende för ungdomarna. Det finns ändå
fortsatt stora behov av att ge trygghet i ungdomarnas boendesituation.

https://www.regeringen.se/


Många ungdomar kan framöver befinna sig i en asylprocess, vilket gör att det
finns goda skäl att även denna grupp ska kunna bo kvar i hemkommunen till
dess att de får ett slutligt besked om de får stanna eller inte. Det vore väldigt
olyckligt om de skulle ryckas upp från sin trygga tillvaro månader innan de
får en ny chans att stanna, eller under ansökningstiden.

Barnombudsmannen och Socialstyrelsen har uppmärksammat att den
psykiska ohälsan har ökat bland ensamkommande och att de idag mår sämre
än de som tidigare kommit till Sverige. Att tvingas flytta från den kommun
man rotat sig i är ytterligare ett uppbrott i en ung människas liv, som vore
onödigt och som vi på bästa sätt vill undvika.

Regeringen avsätter därför i vårändringsbudgeten ytterligare 200 miljoner
kronor till kommunerna, vilket betyder att den totala summan för det här
ändamålet uppgår till 395 miljoner kronor under 2018. Vårändringsbudgeten
för 2018 bygger på en överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet.

Medlen ska stödja de vistelsekommuner som vill låta ensamkommande
ungdomar som rotat sig i kommunen bo kvar. Det finns dock exempel på
kommuner som valt att använda tidigare satsade pengar på annat sätt. Därför
kommer fördelningen av medel i vårändringsbudgeten anpassas så att
pengarna i större omfattning går till de kommuner där ensamkommande unga
som inte behövt flytta till ett anläggningsboende bor efter 18-årsdagen.

Vår framtid ligger i våra barn och unga. För att Sverige ska kunna fortsätta
utvecklas behöver vi skapa trygghet för alla som bor i vårt land. Efter snart
fyra år i regering ser vi hur ekonomin är urstark och arbetslösheten sjunker
samtidigt som vi tagit emot många nya invånare till vårt land. Alla barn och
unga i Sverige, oavsett var de kommer ifrån, ska ha bästa möjliga tillvaro,
trygghet och framtidsutsikter. Det stärker tryggheten för dem, och för oss
alla.

 



Debattartikel

Nu ökar vi tryggheten för Sveriges
företagare
Publicerad 08 mars 2018

Debattartikel av Per Bolund, Mikael Damberg och
Annika Strandhäll i Dagens industri den 6 mars 2018.
Regeringen lägger en proposition om att även
företagare med aktiebolag ska få särskilda regler under
uppbyggnadsskedet så att deras SGI-nivå motsvarar
den hos anställda. Samma regler ska gälla oavsett
bolagsform, skriver Mikael Damberg, Annika Strandhäll
och Per Bolund.
Sveriges småföretagare bär på en enorm innovationskraft och är viktiga
kuggar i samhällsbygget. De moderniserar Sverige, skapar jobbtillfällen och
utvecklar smarta produkter och tjänster som bidrar till ett bättre och mer
hållbart samhälle.

Den rödgröna regeringen har under mandatperioden genomfört flera viktiga
reformer för att underlätta för de allra minsta företagen att ta steget att börja
anställa. Vi har sänkt arbetsgivaravgiften för ensamföretagare som anställer
och vi har infört fördelaktiga regler för personaloptioner i små och växande
företag. Men vi vill också underlätta för att fler ska våga ta det allra första
steget: att starta företaget. Undersökningar visar att brist på trygghet är ett av
de största hindren för att starta och driva företag. Det gäller i ännu högre
utsträckning för kvinnor, som generellt sett ser större hinder för att bli
företagare än män.

Regeringen ser det därför som prioriterat att ta bort de hinder i
trygghetssystemen som finns för företagare. Sverige har ett unikt system i det
att vi valt att försäkra oss gemensamt. Det är ett smart system med
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sjukförsäkring och föräldraförsäkring som gör att vi alla är skyddade
ekonomiskt. Det är ingen slump utan resultatet av medvetna val. Det är
ekonomiskt smart, men också bra för samhället. För trygga människor vågar.

För att fler människor ska se företagande som ett naturligt steg måste
trygghetssystemen fungera lika bra för ensamföretagaren som för den som är
anställd. Så är det inte i dag.

För företagare ser dessutom reglerna vid sjukdom och föräldraledighet olika
ut beroende på vilket bolagsform man väljer. Så ska det inte vara. Även
småföretagarna ska veta att tryggheten i våra gemensamma försäkringar
finns där för dem när olyckan inträffar, sjukdomen tar ut sin rätt eller barnen
är på väg. Så får vi fler, både kvinnor och män, att våga starta företag. Och
det vet vi är bra för Sverige.

Dagens regler gör att den som startar en enskild firma kan använda särskilda
regler under sitt uppbyggnadsskede under de första två åren. Då kan
företagaren få en sjukpenninggrundande inkomst (SGI, det som sjukpenning
och föräldrapenning beräknas på) som minst motsvarar lönen för den som
har ett liknande arbete som anställd. Detta gäller i dag inte för den som
startar ett företag i form av ett aktiebolag, den skillnaden ser regeringen som
orimlig och föreslås att den ska tas bort. Samma regler ska gälla oavsett
företagsform för dig som startar ett eget företag.

För att flera ska våga starta ett företag behöver tryggheten för företagare
öka, särskilt under tiden som verksamheten är i ett uppbyggnadsskede. Vi vet
att situationen under uppbyggnadsskedet är likartad oavsett bolagsform.
Under verksamhetens uppbyggnadsskede tar dessutom många
aktiebolagsägare ut mycket liten lön, eller ingen lön alls och har därför svagt
eller inget försäkringsskydd vid föräldraledighet och sjukdom.

Regeringen lägger därför fram ett lagförslag som innebär att samma skydd
gäller, oavsett bolagsform. För att stärka skyddet för alla egenföretagare
förlänger vi också uppbyggnadsskedet från två till tre år.
Så ökar vi tryggheten och gör att fler vågar starta företag som kan vara med
och bidra till ett bättre och mer hållbart samhälle. Så stärker vi svensk
ekonomi. Två centrala delar i regeringens samhällsbygge.

Per Bolund, biträdande finansminister (MP)
Mikael Damberg, närings- och innovationsminister (S)
Annika Strandhäll, socialminister (S)



Debattartikel från Finansdepartementet, Socialdepartementet

”Premiepensionen görs om i nya
överenskommelsen”
Publicerad 14 december 2017

DN debatt 14 december 2017 Vi har nu slutit en ny
överenskommelse om pensionerna. Bland
annat förändras premiepensionen. Dagens öppna
fondtorg ska göras om till ett tryggt fondtorg med
kontrollerade och professionellt upphandlade
fonder. Det kommer att göra att antalet fonder kommer
minska avsevärt, skriver företrädare för partierna i
Pensionsgruppen.
Det är snart 20 år sedan det svenska pensionssystemet kom på plats och
sedan dess har omvärlden förändrats. Det har betydelse för pensionerna.
Därför har partierna som står bakom pensionssystemet genomfört en översyn
av systemets olika delar. Vår slutsats är att det i grunden är bra, men att det
behöver utvecklas och moderniseras. Därför har vi tillsammans kommit
överens om att renovera pensionssystemet för att säkra långsiktigt höjda,
hållbara och trygga pensioner.
Det svenska pensionssystemet bygger på två viktiga principer:

Den första är att du tjänar in till din egen pension genom att arbeta. Det gör
att systemet är finansiellt hållbart – i Sverige riskerar vi inte att vältra över
pensionsskulder på framtida generationer så som skett i andra länder.

Den andra principen är att pensionssystemet har ett brett blocköverskridande
stöd i riksdagen och vi tar gemensamt ansvar i Pensionsgruppen.
Tillsammans ger det goda förutsättningar för ett tryggt pensionssystem.
Stabiliteten är viktig eftersom pensioner handlar om oerhört långa
tidsperspektiv – tiotals mandatperioder – och väldigt mycket pengar.
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Under de senaste åren har vi gjort en stor översyn av systemets delar. Vi kan
konstatera att även om systemet i grunden fungerar väl så behöver det
utvecklas och renoveras. Därför har vi nu slutit en ny överenskommelse för
långsiktigt höjda och trygga pensioner som består av:

1. Ett reformerat och förstärkt grundskydd. Grundskyddet för de
ekonomiskt mest utsatta pensionärerna ska förbättras. Bland annat kommer
garantipensionen utökas med ett tilläggsbelopp för de pensionärer som har
det tuffast, samtidigt som taket i bostadstillägget ska höjas. Personer med
garantipension ska även kunna förbättra sin ekonomi genom att jobba längre.
Det ska fortsatt vara ekonomiskt bättre att ha arbetat jämfört med att ta del
av grundskyddet. Ett utredningsförslag presenteras i februari 2018.

2. Ett reformerat premiepensionssystem. Premiepensionen görs om för att
ge bättre trygghet och högre framtida pensioner. Staten kommer ta ett större
ansvar för att det inte ska kunna finnas oseriösa aktörer i
premiepensionssystemet. Som ett första steg ska Pensionsmyndighetens 30-
punktsprogram införas snarast, samtidigt som hållbarhetskrav införs för
samtliga fonder på fondtorget.

I ett andra steg kommer dagens öppna fondtorg göras om till ett tryggt
fondtorg med kontrollerade och professionellt upphandlade fonder. En
konsekvens av dessa åtgärder är att antalet fonder kommer minska avsevärt.
Förvalet (Sjunde AP-fonden) är utgångspunkten i det nya
premiepensionssystemet där staten ansvarar för att ge en kostnadseffektiv,
trygg och stabil pensionsförsäkring med hög avkastning för de som inte vill
välja.

3. Långsiktigt hållbara pensioner. I Sverige lever vi allt längre.
Medellivslängden ökar med 3,5 timmar varje dygn. Det är positivt, men
innebär att pensionernas andel av slutlönen blir lägre eftersom de måste
räcka under en längre tid. För att upprätthålla bra och trygga pensioner
behöver arbetslivet därför förlängas och bli mer hållbart.

I det svenska pensionssystemet finns ingen fast åldersgräns och det kommer
fortfarande, likt i dag, vara upp till dig när du vill gå i pension så länge du
uppnått lägsta åldern. De av Pensionsgruppen föreslagna förändringarna
bygger på Pensionsåldersutredningen och den avsiktsförklaring som parterna
på arbetsmarknaden ställde sig bakom för ett år sedan.



Lägsta åldern för uttag av allmän pension höjs år 2020 från 61 till 62 och
därefter till 63 år 2023 och till 64 år 2026.

Samtidigt höjs rätten att stanna kvar på arbetsmarknaden för den som vill,
den så kallade LAS-åldern, år 2020 från 67 till 68 och till 69 år 2023
Åldern för när det går att ta ut garantipension höjs från 65 till 66 år 2023 och
2026 knyts den till den fortsatta medellivslängdsökningen. Ett undantag görs
för de med ett långt arbetsliv, 44 år.

Samtidigt som åldersgränserna förändras följer trygghetssystemen
(exempelvis sjukförsäkring och a-kassa) med uppåt. Reformen ska vara
statsfinansiellt neutral. Pensionsgruppen är överens om att pensionerna i
första hand måste upprätthållas genom ett längre arbetsliv, men att avgiften
till pensionssystemet ska analyseras vidare.

4. Åtgärder för ett hållbart arbetsliv. Långsiktigt hållbara och trygga
pensioner förutsätter ett hållbart arbetsliv. Det krävs därför fler förändringar
än justeringar i pensionssystemet. Arbetslivet måste bli mer jämställt,
hållbart, flexibelt och modernt. Det är nödvändigt att människor inte slits ut
utan orkar hela vägen. Möjligheten att ställa om under arbetslivet är central
och även tidpunkten för inträdet på arbetsmarknaden är viktig.

Dessa områden ligger utanför Pensionsgruppens mandat, men partierna
bakom pensionsöverenskommelsen är överens om att intensifiera arbetet
med ytterligare arbetsmiljö- och utbildningsrelaterade åtgärder för ett
hållbart arbetsliv.

5. Ett råd för arbetsmarknadens parter. Vägen mot ett hållbart arbetsliv
och hållbara pensioner berör hela samhället och inte minst arbetsmarknadens
parter. Det fortsatta arbetet bör därför göras i dialog med parterna. För att
underlätta det samarbetet skapas ett partsråd som knyts till Pensionsgruppen.

6. Delegation för äldre arbetskraft. För en väl fungerande arbetsmarknad
är det nödvändigt att alla människors kompetens tillvaratas. Samtidigt visar
studier att åldersdiskriminering börjar redan i 40-årsåldern. För att uppnå ett
mer hållbart arbetsliv kommer Pensionsgruppen inom kort att presentera en
delegation som ska arbeta forskningsnära, tillsammans med andra aktörer,
för att motverka åldersdiskriminering och se till att vi bättre tar till vara
äldres kompetens på arbetsmarknaden.



7. Översyn av avdragsreglerna för tjänstepension. Det allmänna
pensionssystemet och tjänstepensionerna utgör en helhet för en trygg
ålderdom och måste fungera bra tillsammans. Därför behöver
avdragsreglerna för tjänstepension ses över för att både tjänstepensionerna
och det allmänna pensionssystemet tillsammans ska bidra till långsiktigt
trygga och hållbara pensioner.

8. Åtgärder för mer jämställda pensioner. Pensionssystemet är jämställt
men ger inte jämställda pensioner. Detta vill Pensionsgruppen varför en
handlingsplan för jämställda pensioner har tagits fram. Lösningarna finns
dock i första hand i en mer jämställd arbetsmarknad.

9. Moderniserade placeringsregler för AP-fonderna. Reglerna för AP-
fonderna behöver moderniseras för att de ska kunna investera hållbart, för
att mer pengar ska kunna placeras utanför börsen och för att möjliggöra
högsta möjliga avkastning och bättre framtida pensioner.
Överenskommelsen är slutet på en lång förhandlingsprocess, men den
innebär starten på det fortsatta arbetet. Med den nya överenskommelsen för
långsiktigt höjda och trygga pensioner tar vi gemensamt ansvar för att alla
som har varit med och byggt upp vårt land ska få en trygg och bra pension.
Det förtjänar både dagens och morgondagens pensionärer.



Debattartikel från Finansdepartementet

”Vi investerar 40 miljarder kronor i
samhällsbygget”
Publicerad 20 september 2017

Debattartikel av finansminister Magdalena Andersson,
biträdande finansminister Per Bolund och ekonomisk-
politisk talesperson Ulla Andersson (V), på DN Debatt,
20 september 2017.
Sverige och svensk ekonomi befinner sig i ett nytt läge. Under tre år har vi
satt investeringar i det hållbara samhällsbygget före ofinansierade och
orättvisa skattesänkningar och i dag syns resultaten. Den borgerliga
regeringens underskott på 60 miljarder kronor 2014 har vänts till överskott
på 40 miljarder både i år och för 2018. Prognoserna för kommande år är
fortsatt positiva. Vi kan nu göra kraftfulla investeringar i Sverige samtidigt
som vi betalar av på statsskulden.

Men för att Sverige ska vara ett land som håller ihop måste alla ta del av den
starka utvecklingen. Trots den urstarka arbetsmarknaden kämpar många
fortfarande med att hitta jobb. Stora insatser har gjorts för en bättre skola
men alltjämt kvarstår en oacceptabel ojämlikhet i skolans förmåga att se till
att alla elever uppnår en god kunskapsnivå.

Klimatpolitiken har förstärkts och Sverige rankas som överlägset bäst i EU
när det gäller klimatarbetet, men om vi tillsammans ska klara
klimatomställningen behöver vi höja ambitionerna ytterligare.

Samtidigt som 100 000 undersköterskor, lärare, barnskötare,
hemtjänstpersonal och andra medarbetare i den kommunala sektorn har
anställts sedan 2014 känner många fortfarande oro över om välfärden
kommer att finnas där när de behöver den. Byggandet är på en historiskt hög
nivå men många letar fortfarande efter bostad. Trots Sveriges långa historia
av öppenhet, sammanhållning och fred drabbas även vi av terrorism,
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kriminalitet och ett mer osäkert närområde.

Detta är utgångspunkterna för den budgetproposition som regeringen lägger
fram för 2018. Budgetpropositionen bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet.

Fler ska få jobb. Sedan 2014 har över 200 000 fler ett arbete att gå till,
ungdomsarbetslösheten är den lägsta på 14 år och nästa år sjunker
arbetslösheten under sex procent. Men många har fortfarande svårt att få
jobb, särskilt de som inte gått ut gymnasieskolan eller är födda utanför
Europa, trots att välfärden behöver anställa fler. Fler och enklare vägar till
jobb måste byggas. Ett enhetligt stöd för att underlätta för arbetsgivare att
anställa ersätter flera anställningsstöd. Kunskapslyftet byggs ut. Ytterligare
insatser görs för att stärka nyanlända och utrikes födda kvinnors etablering
på arbetsmarknaden.

Sverige ska ha en jämlik kunskapsskola. Likvärdigheten och
kunskapsresultaten ska stärkas för alla elever. Skolan har nu 20 000 fler
anställda, förskolan har mindre barngrupper och skolresultaten har vänt
uppåt men mycket återstår att göra. Vi går vidare med Skolkommissionens
förslag för stärkt likvärdighet och kunskapsutveckling. En miljard kronor
avsätts 2018 för ett kompensatoriskt statsbidrag, utökas till 3,5 miljarder
2019 och till 6 miljarder kronor per år från och med 2020. Läslyftet förstärks
och förlängs och förskoleklassen görs obligatorisk. Åtgärder för att öka
nyanlända barns deltagande i förskola ses över. Vi föreslår också ytterligare
åtgärder för att få fler att utbilda sig till lärare och för att förbättra
genomströmningen och kvaliteten i gymnasieskolan.

Sverige ska bli ett fossilfritt välfärdsland. Sverige ska bli världens första
fossilfria välfärdsland och klimat- och miljöarbetet förstärks därför
ytterligare. Regeringen föreslår ett Industrikliv, för att minska industrins
processrelaterade utsläpp av växthusgaser, samtidigt som Klimatklivet
förstärks. Medlen till investeringsstöd för solceller fördubblas och förlängs
för att nå 100 procent förnybar elproduktion.

Transportsektorns klimatutsläpp bör minska genom ett
reduktionspliktssystem för drivmedel och ett bonus-malus-system för bilar.
Användningen av elfordon och hållbara transporter ska stimuleras. Flyget
beläggs i dag inte med bränsleskatt eller andra miljöskatter och en flygskatt
bör därför införas. Vi investerar för att förebygga torka och vattenbrist,
minska mängden plast i hav och natur samt satsar på Rent hav. Resurserna
till miljö- och klimatpolitik har mer än fördubblats jämfört med under den



förra regeringen.

Välfärden ska stärkas. Den positiva utvecklingen i Sverige där fler barn föds
samtidigt som vi lever allt längre innebär att Sverige under överskådlig
framtid behöver göra stora investeringar i välfärden. För att korta köerna i
primärvården föreslår vi en patientmiljard. Förlossningsvården förstärks,
kvinnor ska vara trygga när de föder barn. Jämfört med förra årets
budgetproposition ökar resurserna till sjukvården med närmare 5,5 miljarder
kronor, det största tillskottet till sjukvården i modern tid. De tio
välfärdsmiljarderna till kommunsektorn ökas till femton år 2019 för att sedan
bli tjugo miljarder per år från och med 2020 så att fler kan anställas inom
förskola, äldreomsorg och i socialtjänst.

Sverige ska vara tryggt. Samhället ska ha de resurser som krävs för att
bekämpa brotten och deras orsaker. Det brottsförebyggande arbetet och
civilsamhället ska stärkas. Anslagen höjs till bland annat Polismyndigheten,
Säkerhetspolisen, Kriminalvården, SOS Alarm och Tullverket. Poliserna ska
bli fler och bättre rustade i kampen mot brott. Terrorismen ska bekämpas.

Samhällsbygget ska vara rättvist. Sveriges framgångar ska komma alla till
del, i hela landet. När Sverige står starkt ska det märkas i vardagen även för
pensionärer, barnfamiljer och studenter. Ensamstående föräldrar får höjt
underhållsstöd. Garantiersättningen och bostadstillägget höjs för människor
med aktivitets- och sjukersättning. Arbetslösa kommer att kunna ta lån till
körkort så att möjligheterna till arbete förstärks.

Biståndet förstärks så att Sverige når målet på en procent av
bruttonationalinkomsten 2018.

Vi kommer att sluta den orättvisa klyftan i beskattning mellan pension och
lön fullt år 2020. Nästa år tas skillnaden bort för inkomster upp till omkring
17 000 kronor i månaden. För att ytterligare förbättra pensionärers
ekonomiska situation genomförs också förbättringar i bostadstillägget.
Nästan tre miljoner löntagare får skattereduktion för fackföreningsavgiften.

Sverige behöver framtidsinvesteringar – inte nedskärningar och
skattesänkningar för dem som tjänar mest. Reformer som ger alla möjlighet
att delta på arbetsmarknaden och minskar klyftorna, ökar tilliten och stärker
ekonomin. Den ekonomiska jämlikheten måste öka. Reformerna ökar
människors inkomster i alla inkomstgrupper, med störst effekt i de lägre
inkomstgrupperna och för kvinnor.



Det nya ekonomiska läget ska användas till att bygga Sverige starkare. Med
denna budget har vi sammantaget investerat över 40 miljarder kronor i
samhällsbygget – i vård, skola, omsorg och klimat. Sveriges ekonomiska
styrka ska komma alla till del.



Debattartikel från Finansdepartementet

"Extra pengar i budgeten till de
ensamkommande"
Publicerad 16 september 2017

Debattartikel av biträdande finansminister Per Bolund i
Svenska Dagbladet, 16 september 2017.
Barn och unga vuxna i Sverige mår generellt sett bra, men samtidigt finns det
många som är i behov av ökat stöd och insatser. Den psykiska ohälsan hos
barn och unga har ökat över tid, vilket är ett stort samhällsproblem. När det
gäller barn och unga vuxna behöver vi stärka de tidiga insatserna för att de
inte ska hamna i långvarig problematik.

Vi vet att det finns märkbara skillnader vad gäller psykisk ohälsa mellan
olika grupper. En av de grupper som är utsatta är ensamkommande barn och
unga. Under 2015 kom ett stort antal ensamkommande till Sverige. Många av
dem har kommit från allvarliga konfliktområden och bär därför med sig
traumatiska händelser. En lång asyltid bidrar även till en känsla av oro och
ovisshet. Därför är det viktigt att handläggningstiderna blir så korta som
möjligt.

Regeringen har gjort flera satsningar för att alla barn och unga ska ges
möjligheter att rustas för utbildning, arbetsmarknad och samhällsliv. Alla
skolor ska vara bra skolor. Barn- och ungdomspsykiatrin har fått mer
resurser, bland annat i budgeten för 2016 när 280 miljoner kronor sköts till
per år. I våras inrättades även ett nationellt kunskapscentrum för
ensamkommande unga upp till 21 år.

I höstens budget, som bygger på en överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet, presenterar vi ett flertal nya satsningar som ska göra tillvaron
tryggare för alla barn och unga i Sverige. Några av dessa satsningar, som
summerar till ungefär 400 miljoner kronor årligen i år och nästa år,
presenterar vi här.
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Resurser till civilsamhället för att motverka hemlöshet bland unga
vuxna.

Civilsamhället har en kapacitet att nå grupper eller utsatta människor som
det offentliga kan ha svårt att nå, men möjligheterna att göra detta behöver
bli bättre. Regeringen satsar 120 miljoner kronor per år i tre år för att stötta
ideella organisationer i deras arbete mot hemlöshet bland unga vuxna, där
psykisk ohälsa kan vara en bidragande orsak till hemlösheten.

Vårdsatsning för att motverka psykisk ohälsa hos barn och unga.

Många av de unga som tagit sig till Sverige bär på trauman. Det kan bland
annat yttra sig i självskadebeteende och behovet av ökade insatser från
samhället är stort. Vårdens förutsättningar för att möta dessa behov behöver
stärkas. Regeringen satsar därför 50 miljoner kronor årligen för att förbättra
tillgången till vård för att motverka psykisk ohälsa hos asylsökande och
nyanlända barn och unga.

Mer pengar till kommuner för att undvika att ensamkommande behöver
byta bostadsort.

Regeringen presenterade tidigare i år ett tillfälligt kommunbidrag för att
ensamkommande unga som hinner fylla 18 år under asylprocessen ska få
möjlighet att bo kvar i kommunen som de har hunnit rota sig i. Många
kommuner har uttryckt att de vill att dessa ungdomar ska kunna stanna i
kommunen och därför tillför regeringen ytterligare 195 miljoner kronor i år,
totalt 390 miljoner kronor, samt 195 miljoner kronor för 2018.

Asylsökande mellan 18 och 20 år får möjlighet att påbörja sina studier
på ett nationellt gymnasieprogram.

Det finns elever som studerat på introduktionsprogram och blivit behöriga till
nationellt program medan de är asylsökande. Kommunerna har idag
möjlighet att erbjuda utbildning till dessa. Regeringen vill säkerställa att den
möjligheten kan utnyttjas och inte väljs bort av resursskäl. Därför tillförs 11
miljoner kronor per år så att statlig ersättning framöver ska kunna betalas ut
för denna elevgrupp.

Barn- och tvångsäktenskap måste bekämpas.

Hela samhället måste arbeta för att upptäcka och stödja barn som lever i
hedersförtryck. Samhället måste både stå upp för barns rättigheter i det
dagliga, enträgna arbetet och ha beredskap att agera vid misstankar om



kränkningar och övergrepp mot ungas frihet och integritet. Regeringen tillför
nu 10 miljoner kronor årligen för särskilda satsningar inom
familjekonfliktsområdet med fokus på barn- och tvångsäktenskap.

Stärka kapaciteten att hantera familjeåterföringsärenden.

Bland dem som beviljats uppehållstillstånd är det många som får vänta länge
på att återförenas med sina familjer. Detta problem har varit särskilt
kännbart för syrier som fått uppehållstillstånd i Sverige. För att utöka
möjligheten för familjer att återförenas avser regeringen att öka kapaciteten
vid vissa utvalda utlandsmyndigheter, så att fler familjeåterföreningsärenden
kan hanteras under året.

Det är viktigt att alla barn och unga har det bra i Sverige. Sveriges ekonomi
är urstark och arbetslösheten sjunker. Regeringen har konsekvent i tre år satt
ansvarsfulla investeringar i samhällsbygget före orättvisa skattesänkningar.
Därför kan vi nu göra viktiga investeringar för att alla barn och unga får
förutsättningar för att må bra och bygga sig en framtid i Sverige.

De barn och unga som beviljats uppehållstillstånd är en del av den unga
generationen i vårt land. De åtgärder vi har presenterat idag är viktiga
pusselbitar i bygget av ett Sverige som håller ihop.



Debattartikel från Finansdepartementet

”Bränslen och fordon ska bli
klimatsmartare”
Publicerad 03 september 2017 Uppdaterad 04 september 2017

Debattartikel av finansminister Magdalena Andersson
och biträdande finansminister Per Bolund i SvD, 3
september 2017.
Klimatet är vår tids ödesfråga. Sverige är ett internationellt föredöme när det
gäller klimatpolitik, men våra utsläpp från transportsektorn är fortfarande
höga. Regeringen föreslår två viktiga åtgärder för att minska utsläppen från
bilar.

Sverige ska bli ett av världens första fossilfria välfärdsländer. Med
regeringens rekordstora satsningar på klimat- och miljöområdet tar vi oss
steg för steg närmare det målet. Regeringens offensiva klimatpolitik
uppmärksammas internationellt och Sverige rankas idag av bedömare som
nummer ett i Europa på klimatområdet. Men fortfarande finns det mycket
kvar att göra, framför allt när det gäller våra transporter som idag står för
ungefär en tredjedel av utsläppen i Sverige.

Det första beskedet vi ger idag är att vi förverkligar vallöftet om ett nytt
bonus-malus-system för nya lätta fordon. Systemet föreslås träda i kraft 1 juli
2018 och innebär en rejäl bonus till den som köper en bil med låga utsläpp,
samtidigt som den som köper en bil med höga utsläpp får betala en förhöjd
fordonsskatt (malus) under bilens tre första år. Nu ökar vi därtill
miljöstyrningen ytterligare. Det kommer bli dyrare att köpa en miljödålig bil
och billigare att köpa en miljösmart genom att vi stärker både bonus- och
malusnivåer jämfört med det tidigare remitterade förslaget. Bonusen för den
som köper de miljösmartaste bilarna höjs till 60 000 kronor, att jämföras med
dagens 40 000 kronor i "supermiljöbilspremie". Vi höjer också skatten på de
nya bilar som har höga utsläpp. En ny bil som släpper ut 150 gram koldioxid
per kilometer får betala knappt 4 000 kronor i extra skatt per år. En ny bil
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som släpper ut 200 gram betalar drygt 8 000 kronor extra per år.

Vi gör även vissa tekniska justeringar av förslaget, jämfört med det som
remitterats. En ny testkörcykel har tagits fram internationellt för att mäta
bilars utsläpp, som följd av att de verkliga utsläppen ofta skiljer sig stort från
testvärden. Från 1 januari 2020 föreslås beskattningen baseras på den nya
testkörcykeln. Då finns möjlighet att justera nivåerna så att minst samma
miljöstyrning upprätthålls. Detta ger konsumenterna, fordonstillverkarna och
marknaden förutsägbarhet och bättre möjligheter att anpassa sig till de nya
reglerna. För befintliga fordon föreslås ingen ändrad beskattning utan
ändringarna påverkar enbart nybilsköparna.

Utöver klimatsmartare bilar behövs klimatsmartare bränsle. Dagens regler
med nedsatt skatt för biodrivmedel har gett bra resultat och Sverige har den
högsta andelen biodrivmedel inom EU. Men de statsstödsundantag vi har
från EU är tillfälliga, eftersom de förslag som den förra regeringen
presenterade på området inte klarade EU:s krav. För att marknaden ska våga
satsa på utveckling av de mest klimatsmarta drivmedlen så behövs större
säkerhet och långsiktighet än vad nuvarande regler erbjuder.

Det andra beskedet vi idag ger är därför att vi nu genomför Bränslebytet som
gör det lättare för alla att tanka klimatsmart. Bränslebytet kommer innehålla
en så kallad reduktionsplikt som innebär att alla som säljer drivmedel ska
blanda in mer biobränsle i den bensin och diesel som säljs. På så vis minskar
vi utsläppen från transportsektorn och tar nya steg för en offensiv
klimatpolitik. Plikten blir världens hitintills mest ambitiösa. Till 2030 är
målsättningen att utsläppen ska minska 40 %, vilket innebär att ungefär
hälften av all bensin och diesel som säljs då måste vara förnybar. Genom
andra skatteförändringar säkerställer vi att priset på bränslet till konsument
inte påverkas nämnvärt vid införandet av reformen.

Regeringen har under mandatperioden genomfört stora satsningar som
möjliggjort ny infrastruktur för cykel och utökad kollektivtrafik. I våra städer
finns allt större möjligheter att låta bilen stå. Samtidigt finns det många
platser i Sverige där varken cykeln eller kollektivtrafiken kommer kunna bli
fullgoda alternativ och där bilen därför kommer behövas även i framtiden.
Men oavsett var man bor ska man kunna resa hållbart. Det ska vara lätt att
göra rätt. Målet med regeringens politik är att nya bilar ska vara så
klimateffektiva som möjligt, samt att fossila drivmedel successivt ska bytas
ut mot el och hållbara biobränslen.

I den kommande budgeten, som bygger på en överenskommelse mellan



regeringen och Vänsterpartiet, förstärker vi Europas bästa klimatpolitik
ytterligare och tar nya viktiga steg mot vårt mål om att bli ett av världens
första fossilfria välfärdsländer. Genom omfattande satsningar på
elektrifiering, hållbara biodrivmedel och biogas kan vi komma bort från att
beroende av bil innebär beroende av olja.



Debattartikel från Finansdepartementet

”Vi accepterar inte att Sveriges
framtid, jobben och klimatet sätts
på spel”
Publicerad 26 augusti 2017

Debattartikel av finansminister Magdalena Andersson,
biträdande finansminister Per Bolund och ekonomisk-
politisk talesperson Ulla Andersson (V), på DN Debatt,
26 augusti 2017.
Vi accepterar inte att Sveriges framtid, välfärden, jobben och klimatet sätts
på spel på grund av att oppositionen vill skapa kaos i Sveriges riksdag.
Regeringen i samarbete med Vänsterpartiet kommer därför välja att inte
lägga fram de föreslagna förändringarna av skiktgränserna och 3:12-reglerna.
Detta måste ses i ljuset av att en enig forskarkår säger att klimatet inte kan
vänta. Vi presenterar därför en reviderad flygskatt och säkerställer att glest
befolkade delar av landet kompenseras.

Svensk ekonomi står starkare än på mycket länge. Regeringen, tillsammans
med Vänsterpartiet, har återinfört ordning och reda i statsfinanserna, vi har
en sjunkande arbetslöshet och en ekonomisk utveckling som slår de flesta
andra länder. Den ekonomiska styrkan ska nu komma alla till del.

Inom några veckor lägger regeringspartierna i samarbete med Vänsterpartiet
fram en budget till riksdagen. Vi har nu resurser för att reparera och bygga ut
välfärden, modernisera Sverige genom klimatinvesteringar. Investeringar
som behövs för att skapa fler arbetstillfällen och förbättra för oss alla.
Samtidigt betalar vi av statsskulden.

Regeringen har under våren aviserat tre skatteförändringar. Vår bedömning
är att det är minst sagt rimligt att människor med de högsta inkomsterna
betalar mellan två och 200 kronor mer i månaden för att bidra till ett mer
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jämlikt samhälle. Det är också rimligt att reformera 3:12-reglerna så att
ägarskiften i familjeföretag underlättas, skatteplanering försvåras och att den
rikaste procenten av Sveriges befolkning betalar en rättmätig skatt, samtidigt
som det fortsätter vara skattemässigt attraktivt att starta företag.

Klimatet kan inte vänta. Flygets påverkan på miljön måste bromsas. I dag är
flyget en av de värsta klimatbovarna, men till skillnad från andra
transportslag betalar det inte bränsleskatt och andra miljöskatter. Att de
borgerliga partierna och Sverigedemokraterna motsätter sig dessa tre
reformer visar tydligt på vad som skiljer oss åt politiskt.

Vi har också varit beredda att diskutera dessa skatteförslag med
oppositionen. Men samarbete bygger också på att alla parter tar ansvar. De
borgerliga partierna har med stöd av Sverigedemokraterna i stället hotat att
fälla enskilda ministrar med misstroendeförklaringar. Ett kraftfullt och skarpt
verktyg, som tidigare använts mycket sparsamt, används nu för att stoppa
politiska förslag och skapa så mycket politisk oreda som möjligt. En ny och
farlig praxis förs in i svensk politik.

De borgerliga partiernas agerande riskerar att kasta hela det svenska
budgetramverket överbord och innebär att vi frångår ordningen om att
budgeten fattas i ett och samma beslut, där ansvar tas för både intäkter och
utgifter. I praktiken riskerar Sverige att återvända till den ordning som bidrog
till stora underskott i statsfinanserna och den ekonomiska krisen i början av
1990-talet. Resultatet blev skyhöga räntor, en nedmonterad välfärd och
hundratusentals arbetslösa.

Vi accepterar inte att Sveriges framtid, jobben och klimatet sätts på spel. Vi
väljer att förhindra det politiska kaos som är på väg att etableras i Sveriges
riksdag. Det är att ta ansvar för Sverige.

Vi kommer därför inte att lägga fram de föreslagna förändringarna av
skiktgränserna och 3:12-reglerna. Klimatet är vår tids ödesfråga och kan inte
vänta. Forskarna är eniga om att utsläppen måste minska. Regeringen
tillsammans med Vänsterpartiet kommer därför gå fram med en flygskatt.
Samtidigt behövs flyget idag i de delar av landet där tåget ännu inte är ett
realistiskt alternativ. Vi reviderar därför förslaget och säkerställer att glest
befolkade delar av landet kompenseras. De förändringar som gjorts ligger
också i linje med de signaler som kommit från de borgerliga partierna i
riksdagen.

Sverige står inför fortsatt stora utmaningar i en orolig omvärld. Då behövs



ansvarstagande och stabila politiska förutsättningar för att styra landet. Vi tar
ansvar för att Sverige ska hålla ihop och vi tar ansvar för klimatet.



Debattartikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Nu går vi vidare med nya
optionsreglerna
Publicerad 29 juni 2017

Debattartikel av finansmarknads- och
konsumentminister samt biträdande finansminister Per
Bolund och närings- och innovationsminister Mikael
Damberg, debattartikel, Dagens industri, 29 juni 2017.
I december förra året presenterade regeringen i en lagrådsremiss sitt förslag
om skattelättnader för vissa personaloptioner. En av näringslivet mycket
efterfrågad reform som syftar till att underlätta för små, unga företag att
rekrytera nyckelpersoner. Det var första gången någonsin som en svensk
regering föreslagit en sådan skatteförändring. För att förslaget ska gå att
genomföra krävs att det godkänns av EU-kommissionen, eftersom det är att
betrakta som ett stöd från regeringen till de företag som får ta del av det.
Därför har regeringens förslag utformats på sådant sätt att det ska ha största
möjliga chans att godkännas. Nu kan vi med stor glädje konstatera att vi
lyckats med detta, då kommissionen i veckan beslutade att godkänna
förslaget. Det betyder att den sänkta skatten går att införa redan 1 januari
2018.

Det är väl känt att Sverige har en av världens starkaste startup-miljöer. Små
snabbväxande företag med innovativa tjänster och produkter som stärker
och framtidssäkrar vårt näringsliv. Det är företag som skapar nya jobb och
som ofta är drivande för att ta fram nya, smarta och mer miljövänliga
lösningar.

En viktig och prioriterad uppgift för regeringens näringspolitik är därför att
skapa så bra förutsättningar som möjligt för dessa företag att växa. Det
handlar bland annat om konkurrenskraftiga villkor, inte minst kopplat till att
attrahera och behålla kompetens – de små snabbväxande företagens största
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utmaning.

Skattelättnader för personaloptioner är en av de reformer som regeringen
presenterat för fler växande företag. Personaloptioner är ett sätt att möta de
små företagens utmaning i att betala marknadsmässiga löner. De kan ge
nyckelpersoner en chans att själva äga en del av företaget, ett löfte för
framtiden för den som jobbar hårt i dag.

Den skattelättnad som regeringen presenterat innebär att en förmån av
personaloption inte ska beskattas som inkomst av tjänst. Arbetsgivaren ska
därför inte heller betala arbetsgivaravgifter för den. I stället beskattas den
som inkomst av kapital när andelen i företaget avyttras.

Förslaget tar sikte på de företag som har störst behov av en sådan här
skattelättnad. Personaloptioner ska kunna användas för att i tidiga skeden
balansera den risk en anställd tar när hon eller han går in i ett ungt innovativt
företag. Därför kommer skattelättnaden att gälla för små företag med färre
än 50 anställda och som har en nettoomsättning eller balansomslutning på
högst 80 miljoner kronor. Företaget får inte vara mer än tio år gammalt.
Dessa villkor, tillsammans med andra, är också de som gett förslaget
möjlighet att godkännas av EU-kommissionen.

Utmaningen med bristande tillgång till kapital för snabbväxande företag i
tidiga skeden möter regeringen också genom att stimulera marknaden för
riskvilligt kapital.

Det statliga riskkapitalet har reformerats genom bildandet av Saminvest, ett
nationellt bolag som verkar genom fond–i–fond-metodik med uppdrag att
tillsammans med privat kapital investera i utvecklingsfaser och i andra
områden där det privata kapitalet i mindre utsträckning söker sig i dag.

Efter rekordsnabb utredning och beredning inom regeringskansliet kunde
bolaget bildas i januari år och förhoppningen är att medfinansiera en första
fond innan året är slut.

Sverige har ett av världens starkaste företagsklimat. Det konstateras i
internationella rankingar och det bevisas genom det högtryck som nu råder
hos företag över hela landet.

För att hålla i den här tillväxten krävs riktade reformer och investeringar i
det hållbara samhällsbygget så att små företag får möjlighet att växa till
morgondagens stora arbetsgivare.



 



Debattartikel från Finansdepartementet

Viktigt att alla följer budgetreglerna
Publicerad 08 juni 2017

Debattartikel av finansminister Magdalena Andersson,
biträdande finansminister Per Bolund, i Svenska
Dagbladet, den 8 juni 2017.
Regeringen tillsammans med Vänsterpartiet förbereder nu statens budget för
2018. För att kunna investera för fler nya jobb, en jämlik skola, ökad
trygghet och för att möta klimathotet förbereds några skattejusteringar. Delar
av oppositionen har i medierna uttryckt att man vill frångå den
sammanhållna budgetprocessen för att stoppa enskilda förslag. För att
fullfölja beredningen av dessa förslag remitterar vi nu samtliga skatteförslag
till lagrådet.

Med ett år kvar till valet utvecklas den svenska ekonomin starkt. Tillväxten
är god, 200 000 fler personer går varje dag till jobbet än när regeringen
tillträdde och vi har vänt underskott till överskott i de offentliga finanserna.
Samtidigt står vårt land inför många utmaningar.

Just nu pågår arbetet med budgetpropositionen för 2018. Vi behöver
investera för att skapa fler nya jobb, en jämlik skola och ställa om Sverige till
ett klimatsmart land. Inför höstens budget har regeringen meddelat att vi vill
sänka skatten för pensionärer och företag som anställer, och höja skatten på
klimatutsläpp och höga inkomster. Totalt sett innebär förslagen en mindre
höjning av det totala skatteuttaget. Regeringen anser att det är en rimlig
avvägning för att minska våra utsläpp och hålla ihop Sverige.

Oppositionen har framfört kritik mot delar av förslagen. Det är naturligt att
oppositionspartierna vänder och vrider på regeringens förslag. Men under
våren har delar av oppositionen också uttryckt att de vill gå ifrån den
sammanhållna budgetprocessen för att stoppa enskilda skatteförslag – även
om någon gemensam hållning kring hur detta ska göras eller finansieras inte
har presenterats.

https://www.regeringen.se/


Det är tre förslag som främst diskuterats: Förändringar av 3:12-reglerna – en
skatteutjämning mellan företagare och anställda, där förändringen till
övervägande del betalas av den procentenhet som har de allra högsta
inkomsterna. En ny skatt på resor med flyg, det enda transportslag som i dag
inte betalar någon skatt alls för sina utsläpp och som är viktig. Samt den
långsammare uppräkningen av skiktgränsen för statlig inkomstskatt.

I sviterna av nittiotalskrisen infördes den sammanhållna ordningen för
budgetbeslut. De samlade utgifterna och inkomsterna tas nu med ett
klubbslag i Sveriges riksdag. Det stärker möjligheten för regering och riksdag
att bedriva en ansvarsfull politik. Om inkomster och utgifter i stället beslutas
enskilt är det lätt att hitta en majoritet för populära förslag – ofta ökade
utgifter och sänkta skatter. Det är emellertid svårare att finna majoritet för
förslagens mindre populära finansiering – höjda skatter eller besparingar.
Dagens situation är ett sådant exempel. En ordning där parlamentet fattar
beslut om enskildheter tenderar att urholka statsfinanserna och minskar
möjligheten att föra en sammanhållen ekonomisk politik.

Under de senaste årens arbete med att utveckla budgetprocessen har det
funnits en inriktning mot att budgeten ska behandlas som en helhet. Detta
har varit tydligt i den första budgetprocesskommittén (2014), i
överskottsmålskommittén (2015–2016) samt i den andra
budgetprocesskommittén som arbetar just nu. De borgerliga partierna har
drivit på för att begränsa riksdagens möjligheter att göra utbrytningar och
anta tillkännagivanden med budgeteffekt.

Under våren har den borgerliga oppositionen lämnat flera olika nya besked
kring budgeten.

I medierna har borgerliga företrädare förespråkat att söka stöd hos
Sverigedemokraterna för en gemensam Alliansbudget. Andra har förespråkat
olika typer av avsteg från den sammanhållna budgetprocessen där man med
tillkännagivanden eller utbrytningar angriper enskilda förslag. Ofta med
osäker finansiering och helt nya förhållningssätt till andra riksdagsinstrument
såsom misstroendeomröstningar.

I denna pågående diskussion om regelverken är det regeringens uppgift att
presentera en budget med ett helhetsperspektiv.

För att följa regeringsformens beredningskrav och för att inte på förhand
omöjliggöra att genomföra vissa skatteförändringar i höstens
budgetproposition kommer vi därför nu att i vanlig ordning remittera



samtliga skatteförslag till lagrådet för lagteknisk granskning.

Vi anser att det bästa för Sverige är att budgetprocessen fortsätter att
utvecklas på det sätt som vi kommit överens om över blockgränserna.
Alternativet skulle få mycket långtgående konsekvenser under såväl denna
som kommande mandatperioder. Självklart är vi fortsatt öppna för en dialog.
Svensk politik behöver både samarbete och en sammanhållen budgetprocess.



Debattartikel från Finansdepartementet

Ny lag slår mot de kriminellas
tillgångar
Publicerad 26 april 2017

Finansmarknadsminister Per Bolund, debattartikel,
Svenska Dagbladet 26 april 2017.
Till raden av åtgärder kan regeringen nu presentera en helt ny lagstiftning
mot penningtvätt och finansiering av terrorism. Genom ökad tydlighet och
överskådlighet kommer det att bli lättare för banker och andra som omfattas
av kraven att göra rätt, och det innebär dessutom ökade möjligheter för ett
effektivt arbetssätt genom att lagen genomsyras av ett riskbaserat synsätt.
Resurserna ska läggas där riskerna finns. Kraven på den interna kontrollen i
företagen skärps och visselblåsning ska vara möjligt både internt och till
tillsynsmyndigheterna. Tillsynsmyndigheterna, däribland Finansinspektionen,
får tillgång till nya och kraftfulla sanktionsmöjligheter mot företag som inte
följer lagen.

Vi föreslår också att ett register över så kallade verkliga huvudmän
upprättas. Idag är det mycket svårt att veta vem som ytterst kontrollerar ett
företag och därmed är företagets verkliga huvudman. Detta innebär att
kriminella kan använda sig av olika företagsupplägg för att undvika att betala
skatt eller dölja annan kriminell verksamhet.

Exempelvis Panama-dokumenten har visat att det är vanligt förekommande
att personer gömmer sin identitet bakom juridiska personer som skapats
endast för detta syfte. Registret som nu tas i bruk kommer att användas av
bland annat banker och myndigheter för att öka insynen i fråga om ägande i
och kontroll av juridiska personer och därigenom göra det svårare att
använda dessa för penningtvätt och finansiering av terrorism.

Lagstiftningen är uppbyggd så attfrågan om vem som är verklig huvudman
ska avgöras genom en bedömning, som syftar till att klarlägga vem som kan
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anses utöva den yttersta kontrollen över ett företag. Om en person ytterst
kontrollerar bolaget, så ska denna registreras. Eftersom registreringen ska
ske genom att man gör en bedömning av vem som kan sägas ha kontroll över
ett bolag så blir det inte heller möjligt att kringgå registret genom att till
exempel gömma sig bakom många delägare. Genom samspelet med det
övriga regelverket mot penningtvätt och finansiering av terrorism kommer
uppgifter i registret att kvalitetskontrolleras och försök att undgå registrering
kommer att upptäckas.

Den rapport som den internationella organisationen Financial Action Task
Force (FATF) offentliggjorde igår är resultatet av en mycket omfattande
granskning av Sveriges system för att motverka penningtvätt och finansiering
av terrorism. Flera internationella experter har under femton månader utfört
en grundlig genomgång av Sveriges lagstiftning på området. Ett hundratal
företrädare från offentliga, privata och ideella sektorn har dessutom
intervjuats för att bedöma Sveriges effektivitet på området penningtvätt och
finansiering av terrorism.

Vi fick överlag ett gott betyg för vårt arbete. Många saker lyfts fram som
positiva, exempelvis Finansinspektionens penningtvättsrelaterade sanktioner
som har fått en kraftig effekt på bankernas arbetssätt. Sverige fick förslag på
åtgärder på en rad områden; den goda nyheten är att vi redan har gjort
samma analys och den lagstiftning som nu läggs på riksdagens bord kommer
att adressera en stor del av dessa.

Kriminella aktörer är innovativa och kommer att försöka hitta nya vägar för
att finansiera sin verksamhet. Från regeringens sida kommer vi därför att
oförtröttligt arbeta för att sätta in åtgärder där det gör som mest ont. Detta
gör vi för att fortsätta stärka vårt öppna, demokratiska och transparenta
samhälle som vi är stolta över.



Debattartikel från Finansdepartementet

Allt mindre andel behöver stöd
från ersättningssystem
Publicerad 18 april 2017

Debattartikel av finansminister Magdalena Andersson,
biträdande finansminister Per Bolund och ekonomisk-
politisk talesperson Ulla Andersson (V), på DN Debatt,
den 18 april 2017.
Den 7 april 2017 drabbades Sverige av ett avskyvärt våldsdåd. Det var en
attack inte bara mot de direkt drabbade, utan mot oss alla. Attacken var
ämnad att underminera vårt öppna och demokratiska samhälle. Det kommer
inte att ske. Sverige håller ihop. Samhällsbygget ska fortsätta och präglas av
beslutsamhet, tillit och framtidstro.

Det politiska arbetet för ett bättre, jämlikare och starkare samhälle fortsätter.
I dag presenteras vårpropositionen för 2017, som bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna och Vänsterpartiet.

Svensk ekonomi är i ett helt nytt läge. Samhällsbygget har gett resultat och vi
har vänt underskott till överskott i de offentliga finanserna. Samtidigt står vi
inför stora utmaningar som måste mötas med kraftfulla åtgärder. Sverige har
nu både styrkan och resurserna att minska klyftor och otrygghet samt för att
investera i vår gemensamma framtid. Det är att ta ansvar. Det är att bedriva
en hållbar ekonomisk politik.

För två år sedan ärvde vi en ekonomi som gick med 60 miljarder kronor i
underskott och där arbetslösheten hade bitit sig fast på en hög nivå, särskilt
bland ungdomar. Åtta år av borgerligt styre med 140 miljarder kronor i
ofinansierade skattesänkningar lämnade efter sig stora brister i välfärden.
Regeringens fokus under de första två åren i regeringsställning har därför
varit att återuppbygga kraften i svensk ekonomi.
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Resultatet talar för sig självt. Underskotten har vänts till överskott och
styrkan i de svenska offentliga finanserna har återställts. Jämfört med när
regeringen tillträdde har 150 000 fler personer ett jobb att gå till.
Ungdomsarbetslösheten är den lägsta på tretton år. Andelen personer som är
i behov av ersättningssystem är nu lägre än innan 90-talskrisen och fortsätter
att sjunka framöver. Genom historiskt stora satsningar på välfärden har fler
lärare, kuratorer och förskollärare anställts och kunskapsresultaten i skolan
vänder äntligen uppåt.

Med vår politik har Sverige tagit ledartröjan i klimatomställningen och
genom klimatinvesteringar deltar hela landet i arbetet med att minska
utsläppen. Ambitionen att är presentera ytterligare åtgärder för att nå det
nationella klimatmålet till 2020 med inhemska åtgärder. Vi har gjort de
största bostadssatsningarna på flera decennier och bostadsbyggandet är nu
rekordhögt.

Styrkan vi har skapat i svensk ekonomi möjliggör för reformer som stärker
människors framtidstro och ökar tryggheten. Med den svenska modellen som
grund och moderniseringen som verktyg bygger vi ett hållbart samhälle, där
ingen lämnas efter men ingen heller hålls tillbaka.

Styrkan i de offentliga finanserna ska bibehållas. Den ekonomiska
utvecklingen i Sverige har under de senaste åren varit bland de absolut
bästa i Europa. Ordning och reda i de offentliga finanserna tryggar
investeringsklimatet, jobben och välfärden.
Utvecklingen på arbetsmarknaden är god men mer behöver göras. Målet
om EU:s lägsta arbetslöshet 2020, som ett steg på vägen mot full
sysselsättning, vägleder den ekonomiska politiken och
arbetsmarknadspolitiken. Alla ska ges förutsättningar att arbeta och
bidra. Alla som kan arbeta ska arbeta. Staten ska fortsätta att
understödja jobbtillväxten med en välavvägd finanspolitik och genom
insatser för ökad kompetens, fler anställda inom välfärden, en aktiv
arbetsmarknadspolitik, investeringar i bostäder och infrastruktur och en
aktiv näringspolitik.
Regeringens mål är en jämlik kunskapsskola för alla. De svenska
kunskapsresultaten har under lång tid försvagats. I den senaste Pisa-
mätningen bröts den negativa trenden, men samtidigt ökar ojämlikheten.
För att nå vårt mål krävs att de som har stora behov också får större
resurser, att stödinsatser sätts in tidigare och att läraryrkets attraktivitet
fortsätter att stärkas.
Klimatet är vår tids ödesfråga. Världens förmåga att ställa om till
hållbara lösningar är avgörande för vår framtida ekonomiska utveckling.



Vi ska vara världsledande i att uppnå de globala hållbarhetsmålen i
Agenda 2030 och bli ett av världens första fossilfria välfärdsländer.
Miljöskatternas styrande effekt ökar och bidrar till mer klimatsmarta
transporter och energikällor.
Sverige ska vara ett tryggt land. Politiken ska därför vara hård mot både
brott och brottens orsaker. Polismyndigheten har fått ökade medel för att
fortsätta arbetet med att få fler poliser närmare medborgarna och får nu
ytterligare tillskott för 2017. Ökad polisnärvaro är angeläget. Men det
krävs också mer förebyggande arbete. Satsningar på bland annat jobb,
bostäder, skola, och socialtjänst stärker ungdomars möjligheter och
minskar risken att fler hamnar i uppgivenhet och kriminalitet.
Samhällsbygget ska öka jämlikheten och sammanhållningen. Det
växande välståndet ska komma alla till del. Detta är en förutsättning för
att medborgarna ska känna ett fortsatt förtroende för samhällets
funktion. Vinstjakten som incitament hör inte hemma i välfärdssektorn.
Det är centralt att resurserna till välfärden används till just det de är
avsedda för.

Vår tids utmaningar, oavsett om det gäller skolresultat, klimatförändringar,
ekonomiska orättvisor, segregation, brottslighet eller kvaliteten i sjukvården,
har alla en sak gemensamt. De går inte att lösa genom den borgerliga
politiken med nedskärningar i vår gemensamma välfärd, ofinansierade
skattesänkningar eller privatiseringar. Vår tids utmaningar kan bara lösas
genom att bygga samhället starkare och hålla ihop vårt land.

För vad som nu behövs är kraftfulla åtgärder för att möta dessa utmaningar.
Den svenska ekonomins och de offentliga finansernas styrka ska användas
till ett gemensamt samhällsbygge som minskar orättvisorna. I en tid där våra
demokratiska värden ställs inför tuffa prövningar, så ligger vår ekonomiska
politik fast. Redan i vårändringsbudgeten vidtas en rad åtgärder för att svara
upp mot dessa utmaningar. Så lever vi upp till människors förväntningar om
ett tryggt, jämlikt och hållbart samhälle. Så tar vi ansvar för det Sverige vi
lämnar över till våra barn och barnbarn.



Debattartikel från Finansdepartementet

Vi ändrar på 3:12-förslaget
Publicerad 22 mars 2017

Finansminister Magdalena Andersson, biträdande
finansminister Per Bolund, debattartikel, Dagens
industri 22 mars 2017.
Sverige är världens näst mest innovativa ekonomi enligt Bloombergs index
och Forbes rankar vårt företagsklimat som världens bästa. Vi har många
företag som driver utvecklingen i sina branscher och en startup-miljö som
väcker avund i omvärlden.

Två tredjedelar av de 150.000 nya jobb som skapats sedan valet finns i privat
sektor. Det är avgörande för vårt framtida välstånd att denna utveckling
fortsätter och att nya små företag växer, anställer och exporterar.

I Sverige beskattas inkomst av kapital lägre än inkomst av tjänst. Det finns
goda skäl till det. Särskilt viktigt är det att entreprenörer har bra, långsiktiga
och tydliga villkor. De tar risker och skapar samhällsnytta, och
skattesystemet uppmuntrar detta.

3:12-reglerna styr hur stor del av inkomsterna delägare som har kvalificerade
andelar i ett fåmansföretag kan ta ut som lägre beskattad kapitalinkomst.

Finansdepartementet skickar i dag, onsdag, ett förslag på remiss om
förändringar av dessa regler. Förslaget syftar till att underlätta
generationsskiften i fåmansföretag och göra vissa förändringar i
beskattningen av utdelning och kapitalvinst.

De förslag som Utredningen om översyn av 3:12-reglerna tog fram skulle slå
hårt mot de allra minsta företagens förutsättningar och regeringen har därför
på flera punkter justerat förslagen för att säkerställa att det även i
fortsättningen finns goda förutsättningar att starta och driva företag i Sverige.
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Förslagen ingår i en överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet.

Regelverket har setts över ett antal gånger de senaste åren, bland annat
under den förra regeringen. Avsikterna har varit goda, men utrymmet för att
räkna inkomst som lägre beskattad kapitalavkastning har vuxit kraftigt.

År 2014 hade svenska småföretagare kunnat spara ett sammanlagt sådant
utdelningsutrymme på nästan 750 miljarder kronor för kommande år.
Spänningarna mellan beskattning av kapitalinkomster och förvärvsinkomster
har samtidigt i stort sett fördubblats.

Bolagsskatten har också successivt sänkts från 28 till 22 procent.
Incitamenten för inkomstomvandling har därigenom ökat.

Men alla som använder sig av reglerna tar inte samma risk. Den som
fakturerar en eller ett fåtal uppdragsgivare i stället för att ta anställning är
inte nödvändigtvis jämförbar med den som med egna eller lånade pengar
bygger upp ett litet företag.

En läkare som är anställd i ett landsting kan få ut över 100.000 kronor netto
mindre per år än en kollega som från eget bolag fakturerar motsvarande
bruttolönen.

När riksdagen senast ändrade 3:12-reglerna tillkännagav den för regeringen
att utvecklingen bör följas noga och reglerna vid behov justeras skyndsamt.

Mot denna bakgrund utvidgade regeringen i januari 2015 det uppdrag en
särskild utredare hade fått att se över beskattningen vid ägarskiften i
fåmansföretag. Utredningen överlämnade i november sitt betänkande.

I den promemoria som nu remitteras föreslås att ägarskiften mellan
närstående underlättas, att beräkningen av det lönebaserade utrymmet
ändras, att kapitalandelskravet utformas som ett nytt tak för det
lönebaserade utrymmet, att uppräkningen av sparat utdelningsutrymme
begränsas, att ett gemensamt takbelopp för utdelning och kapitalvinst införs,
samt att skattesatsen inom gränsbeloppet höjs till 25 procent – samma som
gäller för onoterade andelar.

Dessa förändringar minskar möjligheterna till inkomstomvandling, minskar
spänningarna mellan olika typer av inkomst och ökar neutraliteten i
skattesystemet. Regeringen har eftersträvat bästa möjliga balans mellan att
motverka konstlade bolag och säkra fortsatt goda skattevillkor för



företagande och entreprenörskap.

Förändringarna innebär större skatteintäkter, vilket utifrån de justeringar som
har gjorts sedan 2006, inte minst av bolagsskatten, är en rimlig riktning.
Skatteintäkterna blir dock lägre än med utredningens förslag.

Utredningen hade även föreslagit en sänkning av schablonbeloppet i
förenklingsregeln. Förenklingsregeln används av omkring 70 procent av
delägarna och framför allt av de minsta företagen och nystartade företag.
Regeringen har därför valt att inte sänka schablonbeloppet.

Delägarna i de minsta företagen kommer även i framtiden ha möjlighet att
tillsammans ta ut 2,75 inkomstbasbelopp, cirka 170.000 kronor, som inkomst
av kapital. Av samma skäl har vi valt att inte gå vidare med utredningens
förslag om att höja löneuttagskravet.

Även utredningens förslag om beräkningen av det lönebaserade utrymmet
har justerats med hänsyn till små företags och nystartade företags
förutsättningar.

Sedan tidigare har regeringen presenterat ett förslag om skattelättnad för
vissa personaloptioner. Vi remitterade i förra veckan förslag om att fler
företag ska kunna få nedsatta arbetsgivaravgifter när de anställer sin första
medarbetare.

Regeringen tar ansvar för politiken som helhet och Finansdepartementet
remitterar nu ett förslag där generationsväxlingar underlättas, skattenivån
justeras och de minsta företagens förutsättningar prioriteras, så att Sverige
fortsätter vara ett land där människors drivkraft leder till innovation och nya
företag.



Debattartikel från Finansdepartementet

Bankernas avgift till krisreserv höjs
och ger 3 miljarder 2018
Publicerad 25 februari 2017 Uppdaterad 27 februari 2017

Finansminister Magdalena Andersson,
finansmarknadsminister Per Bolund, ekonomiskpolitisk
talesperson för Vänsterpartiet, Ulla Andersson,
debattartikel, Dagens Nyheter 25 februari 2017.
Förra året gjorde storbankerna över 80 miljarder kronor i vinst efter skatt.
Det är rimligt att bankerna bidrar mer än i dag till samhällsbygget och
välfärden. Regeringen och Vänsterpartiet presenterar i dag ett förslag om en
höjd resolutionsavgift för att förbättra den finansiella stabiliteten. Det stärker
resolutionsreserven och de offentliga finanserna med drygt 3 miljarder 2018
och drygt 6 miljarder 2019. När ett förslag på en renodlad bankskatt som är
förenlig med EU-rätten är färdigberett kommer vi att gå vidare med det.

Sverige har en mycket stor, koncentrerad och växande banksektor. De
svenska bankkoncernernas samlade tillgångar, både inom och utom landet,
motsvarar tre till fyra gånger vår BNP. Vi vet att det i goda tider ofta byggs
upp risker som utgör ett växande hot mot den finansiella stabiliteten. Vi vet
också att finanskriser och hanteringen av krisande banker är mycket
kostsamma både för staten och för samhället i stort. De är kostsamma även
för vanliga medborgare som har bankkonto utan att ha fantasilöner, som har
pensionssparande men inte spekulerar i komplexa finansiella produkter.
Banksektorn måste därför ta ansvar för sitt bidrag till dessa risker.

I finanskrisens kölvatten har en rad regelskärpningar tillkommit, dels i syfte
att minska risken för att en finansiell kris uppstår, dels stärka samhällets
beredskap om en kris ändå skulle uppstå. Genom högre kapitaltäckningskrav
skapas buffertar i bankerna. Om en kris ändå uppstår ska aktieägarna och
kreditgivarna bära förlusten. Till detta kommer den så kallade
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resolutionsreserven som har skapats för att skydda skattebetalarna och
minska deras kostnader i en kris. Detta är med andra ord en mycket viktig
mekanism i Sveriges krishanteringssystem för banksektorn. Det kan inte nog
understrykas hur kostsam en finansiell kris är för samhället. Regeringen har
därför fortsatt att utvecklat det arbete som påbörjades under förra
mandatperioden. Detta är lämpligt eftersom vårt land har en stor banksektor
och en av 30 globalt systemviktiga banker.

Tiderna för svenska banker är också mycket goda. Förra året gjorde
storbankerna över 80 miljarder kronor i vinst efter skatt. Av detta kommer i
snitt tre fjärdedelar att delas ut till aktieägarna. Bankerna har dragit stor
fördel av bolagsskattesänkningar som genomfördes av den förra regeringen
och har en skattefördel genom momsundantag som omfattar flera miljarder
kronor. Det är rimligt att bankerna bidrar mer än i dag till samhällsbygget
och välfärden.

OECD, IMF och nu även bank-vd:ar lyfter samhällsriskerna med ökad
ojämlikhet. Det behövs investeringar för att pressa ned arbetslösheten
ytterligare, för att skapa ökad jämlikhet och bättre välfärd, för att säkerställa
framtidens tillväxt, för ett fossilfritt samhälle. Allt detta innebär att bankerna
både kan och bör bidra mer till det gemensamma. Därför har regeringen i
samarbete med Vänsterpartiet redan infört ett avdragsförbud för ränta på
efterställda lån som innebär att bankerna från och med i år betalar 1,7
miljarder kronor mer i skatt. Samma argumentation låg bakom beslutet att
tillsätta den utredning om en skatt på finanssektorn som lämnade sitt förslag i
november.

Regeringen och Vänsterpartiet är nu överens om nästa steg för att skärpa
bankernas ansvar för samhällsekonomin. För att ytterligare stärka samhällets
skyddsvallar mot finansiella kriser remitterar Finansdepartementet inom kort
ett förslag om att höja avgiften som bankerna betalar till den statliga
resolutionsreserven med 3 miljarder kronor 2018. År 2019 prognostiseras
avgiftsuttaget bli 6 miljarder kronor högre jämfört med idag. Detta stärker
också de offentliga finanserna. Genom detta beslut får Sverige ett av
världens mest ambitiösa krishanteringssystem. Avgiften kommer att fortsätta
tas ut även efter 2021.

Arbetet fortsätter dessutom med ett förslag som minskar banksektorns
skattefördel. Våra tre partier har alla gått till val på att öka beskattningen av
bankerna. Även de borgerliga partierna har gemensamt och var för sig
uttryckt denna ambition, senast i sina budgetmotioner för 2017.



Nu har utredningens förslag remitterats och beretts i Regeringskansliet. I
processen har det framkommit att förslaget skulle kunna få konsekvenser
som vi inte hade avsett, för till exempel de ömsesidiga livbolagen och mindre
teknikbolag. Det vore olämpligt. Pensionerna ska inte drabbas av en
finansskatt, och vi behöver företag, jobb och service i hela landet. Därför
stoppade vi tidigare Alliansens förslag om slopande av gruppundantag på
moms. Det förslaget hade slagit hårt mot de små sparbankerna men inte
storbankerna. Vi är därför också överens om att i nuläget inte gå vidare med
förslaget om en skatt på finanssektorn i den form som utredningen valt.

När ett förslag på en renodlad bankskatt som är förenlig med EU-rätten är
färdigberett avser vi att genomföra det. Vi kommer då ta ett samlat grepp på
beskattningen av finanssektorn och den finansiella stabiliteten.

Vi tar ansvar för samhällsekonomin och vår politik gör att bankerna får ta sin
del av ansvaret. En höjning av resolutionsavgiften värnar Sveriges finansiella
stabilitet. Det är bra för såväl banker som barnfamiljer. Det stärker också de
offentliga finanserna. Steg för steg har de underskott den förra regeringen
lämnade efter sig sanerats, samtidigt som viktiga investeringar i
samhällsbygget har genomförts. Den svenska modellen ska utvecklas, inte
avvecklas – det kräver starka offentliga finanser och en politik som minskar
klyftor.



Debattartikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Så blir reglerna för
personaloptioner
Publicerad 19 december 2016 Uppdaterad 19 december 2016

Finansminister Magdalena Andersson, finansmarknads-
och konsumentminister samt biträdande finansminister
Per Bolund, närings- och innovationsminister Mikael
Damberg, debattartikel, Dagens Industri, 18 december
2016. På tisdag föreslår regeringen i en lagrådsremiss
en skattelättnad för vissa personaloptioner. Vi har på
flera punkter lyssnat på remissinstanserna.
Sverige är ett av världens mest innovativa och konkurrenskraftiga länder
med ett näringsliv i världsklass. Här finns stora globala företag som har varit
med och drivit utvecklingen sedan industrialiseringen startade. Företag som
genom tiderna har lyckats återuppfinna sig själva och behålla sin starka
ställning.

Här finns också en av världens starkaste startupmiljöer – små, snabbväxande
företag med innovativa tjänster och produkter som tar världen med storm.
Det är företag som skapar nya jobb, men som också ofta är drivande för att
ta fram nya, smarta och mer miljövänliga lösningar.

En utmaning som dessa små, innovativa och snabbväxande företag möter är
att få tillgång till tillräckligt med kapital och de får som en konsekvens av det
svårt att betala marknadsmässiga löner. Därför kan de ha svårt att attrahera
rätt kompetens, vilket är avgörande för deras utveckling. Det är inte
självklart för en kvalificerad tekniker att lämna ett tryggt och välbetalt jobb
på ett etablerat storföretag för en riskfylld men spännande resa, många
gånger till lägre lön.

Personaloptioner är ett sätt att möta den här utmaningen. De kan ge
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nyckelpersoner en chans att själva äga en del av företaget, ett löfte för
framtiden för den som jobbar hårt i dag. Därför föreslår regeringen i morgon
i en lagrådsremiss en skattelättnad för vissa personaloptioner.

Det innebär att en sådan förmån inte ska beskattas som inkomst av tjänst.
Arbetsgivaren ska därför inte heller betala arbetsgivaravgifter för den. I
stället beskattas den som inkomst av kapital när andelen i företaget avyttras.
Detta är en lösning som utgår från det utredningsförslag som regeringen tog
emot tidigare i år.

Det finns de som hävdar att utredningens förslag är för snävt i sin
utformning, att regeringen borde titta på ett helt nytt förslag för beskattning
av personaloptioner. Det vore olyckligt, eftersom det då skulle ta flera år
innan en förändring kan vara på plats.

Utredaren har ringat in de företag som har störst behov av en sådan här
skattelättnad. Personaloptioner ska kunna användas för att i tidiga skeden
balansera den risk en anställd tar när hon eller han går in i ett ungt innovativt
företag. Medelstora företag har normalt sett redan genomgått sin första, mer
riskfyllda tillväxtperiod.

För att så gott det går ringa in de företag som har störst behov av stöd och få
bäst möjlighet att godkännas av EU-kommissionen har skattelättnaden ett
antal villkor. Den kommer gälla för små företag med upp till 50 anställda och
arbetande delägare samt en nettoomsättning eller balansomslutning på högst
80 miljoner kronor. Företagen får inte vara i ekonomiska svårigheter.

Regeringen har på flera punkter lyssnat på remissinstanserna. Gränsen för
när ett företag räknas som nystartat har flyttats till tio år. Reglerna har gjorts
mer generösa så att även befintliga ägare kan omfattas. De administrativa
kraven har minskats. Regeringen vill också skydda arbetstagare i de fall då
personaloptionerna inte får det värde de är tänkta att ha. Den som får
personaloptioner ska vara anställd, arbeta, och få lön.

Ett hållbart samhällsbygge förutsätter moderna och innovativa företag som
skapar arbetstillfällen i olika delar av landet. Regeringen har satt upp ett
ambitiöst jobbmål och genomför omfattande gemensamma investeringar för
att uppnå det. Den svenska modellen ska utvecklas och vår framgång ska
byggas med modernitet, kunskap och kreativitet. Det kräver att små företag
har goda möjligheter att växa för att bli morgondagens stora arbetsgivare.

Vi har därför redan genomfört en rad förändringar för att uppdatera svensk



innovationspolitik och för att lyfta startupbolagens intressen i regeringens
arbete. Vi undersöker hur vi kan förenkla och påskynda processen för
rekrytering av kvalificerad arbetskraft utanför EU. Vi har reformerat det
statliga riskkapitalet så att det i högre utsträckning når innovativa företag i
tidiga skeden. En särskild funktion har skapats på Näringsdepartementet med
fokus på startupbolagen. Exportfrämjandet stöps om för att bättre kunna
möta dessa företag, som ofta är globala från dag ett.

Nu går vi längre genom att underlätta för dessa företag som framtidssäkrar
svenskt näringsliv att attrahera den kompetens som behövs för att växa.
Under förutsättning att EU-kommissionen godkänner förslaget, kan det träda
i kraft redan den 1 januari 2018.

Magdalena Andersson
Finansminister

Per Bolund
Finansmarknads- och konsumentminister, biträdande finansminister

Mikael Damberg
Närings- och innovationsminister



Debattartikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Betalningsfri månad räddar
barnens jul
Publicerad 01 november 2016 Uppdaterad 01 november 2016

Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund
och justitie- och migrationsminister Morgan Johansson,
debattartikel i Aftonbladet, 1 november 2016.
Att vara svårt skuldsatt är ett allvarligt problem. Det påverkar inte bara den
skuldsatta utan även nära och kära, inte minst barn. Även kostnaderna för
samhället är stora i form av ökad ohälsa bland de skuldsatta och frånvaro
från arbetsmarknaden.

Tyvärr är överskuldsättning också ett problem som växer. Allt för många
saknar en ekonomisk buffert om något oförutsett skulle hända och över 400
000 personer befinner sig i Kronofogdens register.

Sedan regeringen tillträdde har vi därför vidtagit ett antal åtgärder för att
människor ska slippa hamna i överskuldsättning. I dag träder en ny
skuldsaneringslag i kraft som ska hjälpa fler att ta sig ur skuldfällan.

En anledning till att människor blivit svårt skuldsatta är ofta att de drabbats
av en personlig kris. Det kan handla om sjukdom, skilsmässa, arbetslöshet
eller en konkurs. Betydligt fler skulle kunna få skuldsanering om de bara
hade ansökt. Tyvärr är det många som inte ansöker om skuldsanering, trots
att de skulle kunna få sina skulder avskrivna om de bara ansökte om det.

Den nya lagen ger därför Kronofogden ökade möjligheter att arbeta
uppsökande för att få fler skuldsatta att ansöka om skuldsanering.

Den nya lagstiftningen gör också att det blir lättare att ansöka om
skuldsanering och att själva skuldsaneringsprocessen kan gå snabbare än i
dag.
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Dessutom blir det möjligt med flexiblare betalningsplaner då större hänsyn
tas till individens förutsättningar att betala sina skulder.

Två betalningsfria månader per år införs med de nya reglerna, i december
och juni. På så sätt får till exempel skuldsatta barnfamiljer bättre möjlighet
att fira jul och planera sommarlovsaktiviteter. Det blir också lättare för den
skuldsatte att sköta sina betalningar via en betalningsförmedling.

Skuldsanering är ett viktigt verktyg för att komma ur en allvarlig
skuldsättning. Dessutom krävs ett effektivt förebyggande arbete för att
minska risken för att människor hamnar i en situation där de inte klarar av att
betala sina skulder. Regeringens strategi för överskuldsättning innehåller
därför förslag som förbättrar stödet till den enskilde.

Här spelar inte minst kommunernas budget- och skuldrådgivare en viktig roll.
Regeringen har därför gett Konsumentverket i uppdrag att ta fram
rekommendationer för budget- och skuldrådgivningen så att verksamheten
ska fungera mer effektivt och kunna nå ut till fler. Konsumentverket har
även i uppdrag att tillsammans med Kronofogden och Finansinspektionen
verka för en fördjupad samverkan mot överskuldsättning så att fler personer
ska nås av information om vilken hjälp som går att få.

För att minska risken för att människor tar lån som de inte klarar av att
betala tillbaka behöver kreditmarknaden stramas upp. Sedan den 1 oktober
har Konsumentombudsmannen möjlighet att snabbare stoppa vilseledande
reklamkampanjer, som exempelvis kan röra snabblån.

Nyligen tog regeringen emot en utredning med förslag på hur
kreditmarknaden kan bli mer ansvarsfull. Bland utredningens förslag finns
ränte- och kostnadstak för snabblån och andra högkostnadskrediter samt
skärpta informationskrav. Förslagen är nu ute på remiss och regeringens
ambition är att presentera ett lagförslag under mandatperioden.

Genom att minska riskerna för att fler människor hamnar i skuld och öka
möjligheterna att ta sig ur sin skuldsituation minskar vi lidandet för enskilda
personer samtidigt som vi förbättrar samhällsekonomin.



Debattartikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Mer riskkapital åt ny hållbar teknik
Publicerad 24 oktober 2016 Uppdaterad 24 oktober 2016

Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund
och landsbygdsminister Sven-Erik Bucht, debattartikel i
Ny Teknik, 21 oktober 2016.
Sverige ska ha höga ambitioner och vara ledande i omställningen till en
klimatsmart ekonomi – regeringen har därför etablerat en grön
investeringsfond för att accelerera omställningen till en hållbar ekonomi.
Detta gör vi för att Sverige ska behålla sin ledande position inom miljöteknik
även i framtiden.

Parisavtalet har satt ambitionsnivån. Den globala temperaturökningen ska
hållas så långt under två grader som möjligt. När världens alla länder nu på
kort tid ska ställa om från fossila bränslen till förnyelsebart krävs nya
tekniska lösningar som ännu inte är uppfunna.

Miljöteknikutvecklingen går idag mycket snabbt. Nya innovationer som
minskar energiförbrukning kombinerat med stora framsteg inom förnyelsebar
energi håller på att konkurrera ut fossila bränslen på många marknader.
Många nya företag står redo inför ytterligare tekniksprång och därmed kunna
leverera morgondagens lösningar för en omställning i energisektorn.

Teknikintensiva företag skiljer dock ut sig mot andra företag på så sätt att det
kräver en annan typ av långsiktighet, vilket gör att det privata kapitalet
många gånger drar sig för att investera i viktig teknologi för hållbara
lösningar som kan lösa klimatutmaningarna.

I höstbudgeten presenterade regeringen nyligen den största
investeringsbudgeten på klimat- och miljöområdet i Sveriges historia. Genom
Klimatklivet och många andra satsningar har takten ökat väsentligt i Sveriges
arbete för en grönare ekonomi. Exempelvis stiger biogasproduktionen
kraftigt och antalet laddstolpar har fördubblats på två år, nu finns nästan 4
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000 laddpunkter runtom i Sverige.

Under programperioden 2014-2020 ska dessutom betydande insatser inom
EU:s program för investeringar i tillväxt och sysselsättning gå till att stödja
övergången till en koldioxidsnål ekonomi. Regeringen har därför beslutat att
i det nationella regionalfondsprogrammet etablera en grön investeringsfond
med en total kapitalbas på ca 650 miljoner kronor.

Fonden finansieras till hälften av EU och till hälften av nationella offentliga
medel. Utöver detta tillkommer även privat finansiering. Tillväxtverket, som
är förvaltande myndighet för EU:s regionala utvecklingsfond, har beslutat att
ge Almi Invest uppdraget att förvalta den gröna investeringsfonden.

Med fokus på investeringar i tidiga faser kan fonden fylla den kapitalbrist
som uppstår mellan den fas där forsknings- och demonstrationsstöd tar slut
och den fas där privata riskkapitalaktörer eller industriella aktörer kan ta
över eller annan finansiering kan ske. Investeringarna ska vara långsiktigt
lönsamma och fonden har en mycket lång investeringshorisont, längre än de
traditionella 3-7 åren.

Den övergripande målsättningen är att bidra till att utbudet av privat och
offentligt riskkapital i tidiga faser stärks. Särskilt inom områden relaterade till
klimat, förnybar energi, energieffektivisering och framväxten av en
koldioxidsnål ekonomi.

Fondens verksamhet ska därför

förstärka möjligheten för en framgångsrik marknadsetablering av
produkter och tjänster som bidrar till minskad klimatpåverkan.
vara inriktad på direktinvesteringar i svenska små- och medelstora bolag
i tidig fas, med produkter och tjänster som bidrar till minskade utsläpp av
koldioxid.
investera i företag som har stor tillväxtpotential och som arbetar med
innovationer som har en direkt eller indirekt påverkan på utsläpp av
växthusgaser.

Klimatutmaningen är vår tid stora ödesfråga. Genom den gröna
investeringsfonden höjer vi de svenska klimatambitionerna. Vi främjar
övergången till en koldioxidsnål ekonomi genom ökad spridning och
användning av hållbara tjänster och tekniker. Det kommer att skapa fler
gröna jobb och en hållbar tillväxt.



Debattartikel från Finansdepartementet

Nu vässar vi lagen mot insiderbrott
Publicerad 19 oktober 2016 Uppdaterad 19 oktober 2016

Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund,
debattartikel i Svenska Dagbladet, 19 oktober 2016. För
att finansiella marknader ska fungera behövs ett
ömsesidigt förtroende mellan investerare. Regeringen
kommer därför att idag fatta beslut om effektivare regler
mot insiderhandel och marknadsmanipulation. Genom
det nya regelverket får vi en effektivare reglering och ett
bättre samarbete mellan våra myndigheter vilket
kommer bidra till bättre fungerande finansiella
marknader.
Genom insiderhandel kan finansiella aktörer dra nytta av finansiell
information som inte är känd för allmänheten. Det kan exempelvis röra sig
om att dra nytta av inte offentliggjort information om ett företags uppköp av
en konkurrent. Detta är ett allvarligt brott eftersom en förutsättning för väl
fungerande finansiella marknader är att alla har tillgång till samma
information. Regeringen ser allvarligt på denna typ av brott. Personen som
utnyttjar sitt informationsövertag ska antingen få en kännbar straffavgift och
i allvarligare fall kunna dömas till fängelse. Sverige har sedan början av
1970-talet haft en lagstiftning som syftar till att motverka insiderhandel.
Lagstiftningen har sedan dess moderniserats flera gånger, exempelvis genom
att fler personer än tidigare omfattas av förbudet. Den uppdatering som vi nu
lägger fram är nödvändig för att kunna hålla jämna steg med utvecklingen på
finansmarknaden.

Finansinspektionen är idag ansvarig för den övergripande övervakningen av
de finansiella marknaderna och aktörerna som är verksamma där. I
tillsynsansvaret ingår att inleda egna tillsynsundersökningar av handeln på
den finansiella marknaden. Får Finansinspektionen kännedom om ett
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misstänkt agerande har inspektionen att pröva om det finns "anledning att
anta" att ett brott är begånget och, i så fall, anmäla ärendet till
Ekobrottsmyndigheten, som i sin tur ska fatta beslut om förundersökning ska
inledas.

Dagens lagstiftning främjar inte en effektiv hantering av brottsmålen och kan
ibland försvåra utredningsarbetet, exempelvis kan arbetsfördelningen mellan
Finansinspektionen och Ekobrottsmyndigheten förbättras. Brott av detta slag
har varit svårutredda och åtal har dragit ut på tiden. Detta har krävt stora
resurser och belastat rättssystemet oproportionerligt mycket. Ett annat
exempel är att Finansinspektionen inte har haft samma möjlighet att
sekretessbelägga känsliga uppgifter som Ekobrottsmyndigheten har, vilket
inneburit svårigheter att lämna över material som Finansinspektionen kan
behöva i sin tillsyn.

I den nya lagstiftningen föreslår regeringen därför följande:

Vid sidan av åtal införs även så kallade administrativa sanktioner, detta
innebär att Finansinspektionen kan besluta om en straffavgift som i vissa
fall kan uppgå till 5 000 000 euro mot aktörer som gjort sig skyldiga till
exempelvis insiderhandel.
I de allvarligare fallen är huvudregeln fortsatt att åtal väcks. Genom att
Finansinspektionen – i stället för att åtal väcks – kan utdöma en
straffavgift ges åklagaren mer tid att fokusera på de allvarliga målen.
Skydd för visselblåsare införs, bl.a. skydd för uppgift om identiteten hos
den som anmält ett misstänkt brott till Finansinspektionen och möjlighet
att åsidosätta tystnadsplikt för att anmäla misstänkta brott.
Straffskalorna för marknadsmissbruksbrott skärps och grova brott
föreslås kunna ge upp till sex års fängelse. Detta är en kraftig höjning
från vad som är möjligt med dagens lagstiftning.

Våra finansmarknader fungerar idag väl och svenska företag har god tillgång
till finansiering. Det är en förutsättning för att skapa ett konkurrenskraftigt
näringsliv som skapar möjligheter för fler investeringar och lägre
arbetslöshet. Ett gott investeringsklimat och hög sysselsättning är en
nödvändighet för att skapa ett samhällsbygge som vi alla kan vara stolta
över. För att säkerställa att vi även i framtiden ska ha en god kapitaltillgång,
inte bara för stora utan även för små- och medelstora företag måste det
ömsesidiga förtroendet mellan finansmarknadens aktörer upprätthållas. Brott
såsom insiderhandel och marknadsmanipulation riskerar att bryta upp detta
förtroende och därmed skada Sveriges konkurrenskraft. Därför sjösätter vi
nu ny lagstiftning som gör våra myndigheter mer effektiva och vårt



rättsväsende mer slagkraftigt.



Debattartikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

"Låt inte bitcoin bli terrorns nya
vapen"
Publicerad 04 oktober 2016 Uppdaterad 04 oktober 2016

Aftonbladet Debatt, 4 oktober 2016 Sverige ska
bekämpa terrorfinansieringen – men riksdagen måste
sluta upp.
Regeringen höjer tempot för att bekämpa penningtvätt och finansiering av
terrorism inom EU. Exempelvis har elektroniska valutor, så som bitcoin, ett
för bristande regelverk med dålig insyn. Kriminella utnyttjar de finansiella
systemen för att tvätta pengar och för att finansiera terrorism. Det är ett hot
mot samhällets finansiella infrastruktur och långsiktiga hållbarhet, ett hot
som går över nationsgränserna.

Som exportberoende land kan Sverige inte begränsa varor och tjänster över
gränserna, den fria marknaden måste fungera och utvecklas utan att utnyttjas
för ekonomisk brottslighet. De nya förslagen från EU är både bra och
nödvändiga, vi förväntar oss att riksdagen tar arbetet på allvar och bidrar till
att Sverige kan gå före.

Det finns många lärdomar att dra från det senaste årets terroristattacker i
Europa och i övriga världen. Vi måste även lära av avslöjanden om
Panamapappren. Det behövs ett kraftfullt agerande mot internationell
skatteflykt och skattefusk genom förbättrat samarbete mellan myndigheter
på europeisk och global nivå. Regeringen har presenterat ett 10-
punktsprogram mot skatteflykt, som bland annat innehåller mer resurser till
Skatteverket och automatiskt informationsutbyte med allt fler länder.

Regeringen kommer dessutom att tillsätta en utredning med uppdrag att
införa en skyldighet för skatterådgivare att informera Skatteverket om
skatteupplägg.
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I det direkta arbetet mot ekonomisk brottslighet och finansiering av terrorism
har det redan gjorts ett stort antal åtgärder för att stärka arbetet mot
ekonomisk brottslighet. Vi har bland annat:

Infört lagändringar med syfte att ställa högre krav på banker och andra
aktörer att ha mer strikta åtgärder för affärsrelationer med personer i
politiskt utsatt ställning. Panamapappren har visat att tunga politiker och
topptjänstemän i internationella organisationer har använt sig av
brevlådeföretagen – sannolikt för att undvika skatt och dölja pengar som
man fått genom korruption.
Skjutit till mer resurser till Polismyndigheten och Säkerhetspolisen.
Finanspolisen har nästan fördubblat antalet anställda.
Regeringen har gett Säkerhetspolisen, Finanspolisen vid
Polismyndigheten, Åklagarmyndigheten, Ekobrottsmyndigheten och
Skatteverket i uppdrag att redovisa hur de bättre ska samarbeta för att
motverka finansiering av terrorism. Detta kommer att redovisas till
regeringen i november i år.

EU-kommissionen har nu presenterat nya ambitiösa förslag som regeringen
välkomnar. I förslagen ingår att:

Växlingsplattformar för virtuella valutor, såsom bitcoin, ska omfattas av
regelverket mot penningtvätt och finansiering av terrorism.
Andra EU-länders finansunderrättelseenheter ska få samma
befogenheter som den svenska Finanspolisen redan har.
Snabbare inhämtning av kontoinformation ska införas. I dag är arbetet
administrativt krångligt vilket försvårar och försenar brottsbekämpande
myndigheters arbete. För att värna den personliga integriteten kommer
endast behöriga myndigheter att kunna använda detta.
Information om företags verkliga huvudmän ska vara tillgänglig på
europeisk nivå för ökad transparens.

För att dessa förslag ska bli verklighet krävs ett aktivt arbete. Sverige kan
påverka förslagen i den riktning som är bäst för våra förutsättningar, men då
måste regeringen, och framförallt riksdagen, lägga i en högre växel under det
kommande året.

Per Bolund

Anders Ygeman



Debattartikel från Finansdepartementet

Bankerna ska klara kontanter –
överallt
Publicerad 27 september 2016 Uppdaterad 27 september 2016

Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund,
debattartikel i Aftonbladet, 27 september 2016.
Det blir allt vanligare att använda olika typer av digitala betalningslösningar
när vi handlar varor eller betalar våra räkningar. För många innebär det att
vardagen blir enklare.

Samtidigt har många i samhället ett behov av att fortsätta använda kontanter.
Det kan handla om föreningar som måste kunna sätta in sina dagskassor,
funktionsnedsatta eller äldre som kan ha svårt med digitala betalsätt eller
människor som av andra skäl föredrar att använda kontanter.

Det stora sedel- och myntutbyte som pågår visar också på att behovet av
kontanter kommer att fortsätta att finnas under överskådlig tid framöver.

Trots behovet av kontanter har många bankkontor slutat med att ta emot och
lämna ut kontanter över disk till sina kunder. Det här är något som försvårar
vardagen för många människor runt om i landet.

Boende i orter där det inte längre finns bankkontor med kontanthantering
måste nu resa längre sträckor för att kunna göra insättningar eller uttag.

Kontantfrågan engagerar många i samhället. Jag har under den senaste tiden
träffat representanter från Sveriges pensionärsföreningar och
konsumentorganisationer för att ta del av deras syn på den minskade
tillgången till kontanter.

Deras budskap är tydligt: mer måste göras för att det ska vara möjligt att
fortsätta använda kontanter, oavsett var i landet du bor.
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För regeringen är det viktigt att var och en ska kunna välja själv hur man
sköter sin ekonomi. I dag kommer jag därför att träffa representanter från
banksektorn för att diskutera vad som krävs för att vi fortsatt ska kunna
trygga människors tillgång till kontanter.

På de orter där marknaden inte tillgodoser människors behov av kontanter
har Länsstyrelserna etablerat betaltjänstombud där man kan betala
räkningar, ta ut pengar eller lämna dagskassor. Sedan länge är det även
möjligt att handla från Systembolaget eller Apoteket via ombud som finns i
vanliga butiker runt om i landet.

Systemet med butiksombud är ett smidigt sätt att upprätthålla servicen i
glesbygd. Att öka samarbetet mellan banker och handeln bör därför vara ett
bra sätt att se till att människor kan få tillgång till kontanter även på de orter
där det inte finns något bankkontor med kontanthantering.

Senare i höst kommer regeringen att tillsätta en parlamentarisk utredning av
det penningpolitiska ramverket och riksbankslagen. Utredningen kommer
bland annat att få i uppdrag att se över Riksbankens och bankernas ansvar
för kontanttillgången och ge förslag till eventuella åtgärder.

Övergången till ett samhälle med allt mindre kontanter måste ske på ett sätt
så att ingen lämnas efter. Jag förutsätter att bankerna tar sitt ansvar i frågan
och säkerställer att deras kunder kan fortsätta att använda kontanter även i
framtiden.



Debattartikel från Finansdepartementet

Mer till investeringar och underhåll
av järnväg
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

Debattartikel av finansminister Magdalena Andersson,
biträdande finansminister Per Bolund och ekonomisk-
politisk talesperson Ulla Andersson (V), på DN Debatt,
den 20 september 2016.
Sedan regeringsskiftet sjunker arbetslösheten, skolorna anställer fler, Sverige
går före i klimatomställningen och äldreomsorgen får viktiga tillskott. Sverige
har den högsta sysselsättningen i EU och 120.000 fler har ett jobb att gå till.
Samtidigt kvarstår många utmaningar. Situationen i välfärden, inte minst
skolan, är på flera håll ansträngd. Den ekonomiska ojämlikheten är
fortfarande stor. Arbetslösheten pressas ned, men är fortfarande för hög och
fler måste rustas att ta de nya jobb som skapas. Klimatutmaningen växer,
2016 ser ut att bli det varmaste året som någonsin uppmätts. Ska vi lyckas
vända utvecklingen måste vi agera kraftfullt.

I en tid full av utmaningar ska Sverige vara ett land som håller ihop. Det är
vårt utgångsläge för budgetpropositionen för 2017 som är en
överenskommelse mellan regeringen och Vänsterpartiet.

Tillväxten i Sverige är högre än i jämförbara länder. Konjunkturen sätter
ramarna, men det som ger svensk ekonomi sin särskilda styrka och stabila
grund är den svenska modellen. Genom ett starkt välfärdssystem möjliggör vi
för människor att kombinera arbete med familjeliv. Den svenska
lönebildningsmodellen har levererat reallöneökningar till breda grupper och
det svenska utbildningssystemet har gett en högutbildad arbetskraft och ett
konkurrenskraftigt företagsklimat. Vårt gemensamma skyddsnät gör att vi
vågar investera, byta jobb, flytta, starta företag och skaffa barn. Det skapar
ekonomisk tillväxt och det skapar utrymme för människor att växa.
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Det är därför viktigt att ta ansvar och värna de offentliga finanserna.
Regeringen för en ansvarsfull finanspolitik och det stora underskott vi ärvde
vänds nu till balans och överskott. Hushåll och företag ska kunna lita på att
det offentliga åtagandet gäller, även när förutsättningarna ser sämre ut.

Den förra regeringen lät stora skattesänkningar gå före välfärden. Det
resulterade i att antalet anställda i välfärden sjönk kraftigt i förhållande till
befolkningen, och många verksamheter i kommuner och landsting är i dag
pressade.

Därför gör vi en historisk satsning på välfärden och skjuter till 10
miljarder kronor årligen till kommunsektorn. Det är den största enskilda
förstärkningen av statsbidragen någonsin. Välfärdsmiljarderna kommer att
göra det möjligt att utveckla välfärdens verksamheter, inte minst genom att
anställa fler. Tillsammans med våra tidigare välfärdssatsningar motsvarar det
kostnaden för 30.000 anställda i välfärden.

Kunskapsresultaten i den svenska skolan har under många år fallit och
skolan har blivit allt mer ojämlik. Nu ligger fokus på att vända
utvecklingen och höja kunskapsresultaten. Nyckeln till att lyckas med detta
är lärarna. 13.000 fler anställda i skolan på två år gör att personaltätheten i
skolan nu ökar. För att fler ska söka sig till och stanna kvar i läraryrket har vi
bland annat satsat på höjda lärarlöner och bättre fortbildningsmöjligheter. Nu
bygger vi ut lärar- och förskolelärarutbildningarna med ytterligare 3.600
helårsstudenter till 2021. För att alla elever ska få det stöd de behöver i tid
har vi skjutit till resurser för tidiga insatser i skolan och tar fram en läsa-
skriva-räkna-garanti. För en mer jämlik skola ökar stödet till skolor med
tuffast förutsättningar.

Regeringen fortsätter arbetet för att nå EU:s lägsta arbetslöshet 2020.
Arbetslösheten minskar och vi har nu den lägsta ungdomsarbetslösheten på
13 år och den högsta sysselsättningsgraden i EU, men alltför många saknar
fortfarande ett jobb att gå till. Samtidigt upplever arbetsgivare att det är svårt
att hitta rätt kompetens. För att stärka människors jobbchanser har ett nytt
kunskapslyft påbörjats. Mer kommer dock att behöva göras, särskilt för att
de som nu bygger sina liv i Sverige snabbare ska komma i arbete. Därför
utökar vi kunskapslyftet, förstärker etableringsinsatserna för nyanlända och
skapar moderna beredskapsjobb i staten. Avsaknad av körkort är för många
ett hinder för jobb. Vi kommer därför att utreda i syfte att införa CSN-lån för
körkortsutbildning under mandatperioden. Satsningar på
bredbandsutbyggnad underlättar att arbeta och driva företag på landsbygden.



Runt om i Sverige blir synen av byggkranar allt vanligare.
Bostadsbyggandet ökar kraftigt och är uppe på nivåer som inte setts sedan
miljonprogrammets dagar. Bristen på bostäder fortsätter dock att vara en stor
samhällsutmaning. Vi genomför därför den största bostadspolitiska
satsningen på 20 år. I ett Sverige som håller ihop måste infrastrukturen gå att
lita på, det är grunden för industrins konkurrenskraft och människors
tillgänglighet till jobb och bostäder. Senare i höst kommer regeringen att
lämna en infrastrukturproposition för åren 2018–2029 till riksdagen. För
2019–2020 görs i nuläget bedömningen att Trafikverket kan klara av att
hantera 8,7 miljarder mer för investeringar och underhåll, varav den största
delen går till järnvägsunderhåll.

Klimatet är vår tids ödesfråga och Sverige ska visa globalt ledarskap.
Därför har regeringen satt upp målet att Sverige ska bli ett av världens första
fossilfria välfärdsländer. För att påskynda omställningen till ett hållbart
samhälle förstärker och förlänger vi Klimatklivet, stödet för lokala och
regionala klimatinvesteringar, och utökar Stadsmiljöavtalen som stärker
hållbara transportslag som kollektivtrafik och cykel. Men klimatarbetet
stannar inte vid Sveriges gränser: vi förstärker stödet till låg- och
medelinkomstländernas klimatomställning och klimatanpassning, och
genomför en utsläppsbroms som minskar internationella utsläpp genom att
köpa och annullera utsläppsrätter inom EU.

Sverige ska vara ett land i arbete och sammanhållning, i jämlikhet och
hållbar utveckling. Kampen mot ojämlikheten är en viktig del av
samhällsbygget. Växande klyftor göder oro, egoism och rasism. I denna
budget stärker vi marginalerna för hushåll med svag ekonomi bland annat
genom att höja inkomstgränserna i bostadsbidraget och garantinivån i
sjukersättningen. Vi höjer också flerbarnstillägget för det tredje barnet.
Socialförsäkringssystemen måste gå att lita på.

Samhället måste både stå upp mot och förebygga brottsligheten. Vi tillför
därför ytterligare resurser till Polismyndigheten och kommer att se över
lagstiftningen gällande attacker mot blåljuspersonal. Under det senaste året
har Europa fått uppleva flera fruktansvärda terrordåd och hotbilden mot
Sverige ska inte negligeras. För att kunna intensifiera Säkerhetspolisens
arbete får de stärkta resurser.

Sverige ska inte möta framtiden med nedskärningar i välfärden, låga löner
och sänkta klimatambitioner. Sverige ska hålla ihop. Vår framgång ska
byggas med arbete, kunskap, jämlikhet och investeringar för framtiden. Det
är så vi tar ansvar för Sverige och utvecklar det moderna samhällsbygget.





Debattartikel från Finansdepartementet

Nu lanserar regeringen en strategi
för hållbar konsumtion
Publicerad 17 september 2016 Uppdaterad 17 september 2016

Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund,
debattartikel, Aktuell Hållbarhet, 17 september 2016.
Utsläppen från vår konsumtion ökar. Redan den 8 augusti i år inträffade
Earth Overshoot day, den dag då mänskligheten hade konsumerat de
naturresurser jorden producerar på ett år. Det var fem dagar tidigare än året
innan. Samtidigt växer intresset för att konsumera hållbart. Försäljningen av
rättvisemärkta och ekologiska varor fortsätter att öka och Sverige är på väg
att bli det land i världen med störst andel ekomat. Men det är inte bara vad vi
konsumerar som förändras, utan också hur vi gör det. Delningsekonomin
växer kraftigt, pådrivet av digitaliseringen som gör det lättare för oss
konsumenter att låna, byta och hyra varor och tjänster.

För att stödja och driva på den här utvecklingen lanserar regeringen en
strategi för hållbar konsumtion. Strategin innehåller en mängd förslag som
ska underlätta för oss konsumenter att göra klimatsmarta och mer
miljövänliga val.

Kunskapen om hållbar konsumtion ska öka

Samtidigt som allt fler vill konsumera hållbart visar undersökningar att vi inte
alltid vet hur vi ska bära oss åt. Regeringen vill därför ge Konsumentverket i
uppdrag att inrätta ett forum för miljösmart konsumtion. Forumet ska
samarbeta med forskare, företag och det civila samhället med att sprida goda
exempel och ta fram lösningar för hur konsumtionen kan bli mer hållbar.
Forumet ska också erbjuda expertis om nudging, det vill säga hur man med
enkla beteendevetenskapliga metoder kan hjälpa människor att handla mer
hållbart. Konsumentverket ska dessutom få i uppdrag att underlätta
undervisningen om hållbar konsumtion i skolan.
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Våra resurser ska användas mer effektivt

Idag slänger vi alltför ofta sådant som kläder, skor och vitvaror, trots att de
skulle kunna fortsätta användas om de bara hade lagats. Ibland kan det
dessutom vara dyrare att laga en vara än att köpa en ny. Vi behöver ändra de
ekonomiska signalerna. I budgetpropositionen föreslås därför ett
skatteavdrag för reparationer av kylskåp, tvättmaskiner och andra vitvaror i
hemmet. Dessutom sänks momsen så att det blir billigare att reparera cyklar,
skor och kläder.

Allt fler företag förändrar sina affärsmodeller så att resurserna används på
ett smartare sätt. Det kan handla om att hyra ut delar av sortimentet, erbjuda
reparation av varor och använda återvunnet material vid tillverkningen. Det
är inte bara positivt för miljön utan också ofta mer lönsamt för företagen.
Regeringen vill göra det ännu lättare att återanvända och har tillsatt en
utredning om cirkulär ekonomi som ska lämna förslag till våren.

Delningsekonomin ska främjas

Det pågår en mindre revolution i hur vi ser på ägande. För allt fler är det
viktigare att kunna använda en vara än att äga den, vilket är grunden för den
växande delningsekonomin. Många vill till exempel hellre ha hjälp med att
sätta upp en tavla än att äga själva borrmaskinen eller ha tillgång till bil
genom en bilpool och därmed slippa ansvar för besiktning, underhåll och
annat som ägandet av en bil för med sig. Det här är en utveckling som
regeringen vill stödja. En utredning har därför tillsatts som arbetar med att ta
fram förslag på hur delningsekonomin kan främjas.

Satsningar ska göras i de största utsläppssektorerna

Vårt boende, det vi äter och vårt resande står för mer än 80 procent av
utsläppen från den privata konsumtionen. Regeringen fokuserar på de största
utsläppssektorerna genom en rad åtgärder. I höstens budgetproposition
föreslås ökade satsningar på kollektivtrafik och cykling. Ett bonus-malus-
system tas fram, där bilar som smutsar ner mer får betala högre skatt medan
miljövänligare bilar får en bonus. Regeringen ökar även stödet till
internationella klimatåtgärder och verkar inom EU för att skadliga kemikalier
ska fasas ut och att den cirkulära ekonomin ska fortsätta växa.

Det ska vara lätt att göra rätt som konsument, företag som driver den
hållbara utvecklingen framåt ska gynnas och från politiskt håll ska vi ta fram
bättre styrmedel för ett hållbart samhällsbygge. Genom att arbeta för en



hållbar konsumtion bygger vi grunden för ett grönt och modernt samhälle.



Debattartikel från Finansdepartementet

Vi måste trygga medborgarnas
kontanter
Publicerad 20 juli 2016 Uppdaterad 26 augusti 2016

Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund,
debattartikel, Hallandsposten, 20 juli 2016
Allt fler svenskar väljer att använda sig av digitala betaltjänster. Idag görs
fyra av fem köp elektroniskt eller med kreditkort. Dessutom utvecklas nya
tekniska betalningslösningar. Det är på flera sätt positivt. För många innebär
digitala lösningar att det blir enklare och går snabbare att handla eller betala
räkningar. Med mindre kontanter i omlopp minskar också riskerna för
svartarbete, stölder, rån och ekonomisk brottslighet som till exempel
penningtvätt eller finansiering av terrorism.

Men alla vill eller kan inte använda sig av digitala sätt att betala. Många i
samhället har fortfarande ett behov av att kunna använda kontanter. Det
gäller särskilt grupper som pensionärer, nyanlända och funktionsnedsatta.
Detta behov kommer att fortsätta finnas under en överskådlig tid.
Övergången till ett samhälle med allt mindre kontanter måste därför ske i en
takt så att ingen lämnas efter.

Idag ser vi hur många bankkontor slutar att erbjuda sina kunder möjligheten
att sätta in och ta ut kontanter. Det finns skäl att vara bekymrad över den
utvecklingen. Regeringen har därför bjudit in representanter för banksektorn
till diskussioner under hösten om vad som krävs för att trygga människors
tillgång till kontanter. Vi förutsätter att bankerna tar sitt ansvar i frågan och
ser till att deras kunder kan fortsätta använda kontanter.

Till hösten kommer regeringen även att tillsätta en parlamentarisk utredning
av det penningpolitiska ramverket och riksbankslagen. Utredningen kommer
bland annat få i uppdrag att se över Riksbankens ansvar för
kontanthanteringen.
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Utöver den kommande utredningen och diskussionerna med banksektorn
arbetar regeringen med flera andra åtgärder. Bland annat har Länsstyrelserna
i uppdrag att trygga tillgången till betaltjänster på de orter där behovet inte
tillgodoses av marknaden. Som en del i uppdraget har Länsstyrelserna
etablerat betaltjänstombud där man kan betala räkningar, ta ut pengar eller
lämna dagskassor. Idag finns statligt finansierade betaltjänstombud på 17
orter i åtta län.

Länsstyrelsen och Vinnova har även inlett en innovationsupphandling för att
ta fram nya lösningar som underlättar för personer att använda sig av digitala
betaltjänster. Runtom i landet arbetar också organisationer som till exempel
PRO med utbildningar som gör det lättare för människor att använda sig av
digitala sätt att betala.

I ett samhälle med allt mindre kontanter är det viktigt att öka kunskapen om
de digitala lösningar som finns. Men vi måste också se till att de som vill
använda sig av kontanter fortsatt ska kunna göra det. Här behöver samhällets
olika aktörer, inte minst bankerna, ta gemensamma tag för att trygga
medborgarnas tillgång till kontanter.

Per Bolund (MP), finansmarknads- och konsumentminister

Agneta Börjesson (MP), riksdagsledamot

Stefan Nilsson (MP), riksdagsledamot



Debattartikel från Finansdepartementet

Nu skärper vi reglerna för
finansrådgivare
Publicerad 23 maj 2016 Uppdaterad 23 maj 2016

Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund,
debattartikel i Svenska Dagbladet, 23 maj 2016
De flesta svenskar tycker att det kan vara svårt att ta beslut om hur den egna
pensionen ska tryggas eller hur ett långsiktigt sparande för barnen bäst kan
läggas upp. Idag kan det vara krångligt att förstå olika erbjudanden och det
är lätt att hamna i ett kunskapsunderläge. Det är dags att skapa betydligt
större trygghet och tydlighet för alla konsumenter. Regeringen kommer
därför att skärpa lagstiftningen och föreslå en mer likartad reglering för den
finansiella rådgivningen som ger hela finansbranschen tydliga riktlinjer.

Flera utredningar har tidigare lyft de olika problemen som finns kring
finansiell rådgivning idag. Det kan till exempel handla om att det som
konsument är svårt att få en överblick och jämföra olika erbjudanden eller
att det är svårt att veta om den man möter är en rådgivare eller en säljare.
Provisioner, den ersättning som en rådgivare tar emot för de produkter eller
tjänster som säljs, innebär i grunden en intressekonflikt. Men när en
banktjänsteman eller annan finansiell rådgivare ger rådgivning om
placeringar så ska det inte finnas några tvivel om att vi får de råd som är bäst
för vår privatekonomi. Som sparare ska man kunna förutsätta att sådana
rådgivare agerar för spararens bästa, inte för egen vinning.
Regelskärpningarna kommer att åtgärda detta genom en rad olika
förändringar.

Regelförändringarna innebär fler och skärpta krav på
kundskyddsområdet. Dessa regler ställer bland annat högre krav på
rådgivarnas kompetens, ökad kundkännedom, bättre information om
intressekonflikter men också strängare regler om hur finansiella
produkter tas fram och distribueras.
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Det ska inte finnas någon tvekan kring om företaget får betalt av någon
annan än kunden för de råd som ges. De nya reglerna innebär att det är
förbjudet att ta emot och behålla provisioner vid oberoende
investeringsrådgivning samt vid portföljförvaltning.
Vid övriga investeringstjänster kommer provisioner bara kunna tas emot
om de är utformade för att höja kvaliteten på tjänsten och inte anses
hindra rådgivaren från att agera i kundens bästa intresse. Vid rådgivning
om fond- och depåförsäkringar kommer ett likartat förbud att gälla.
Därtill införs förstärkta transparenskrav och informationsskyldigheter
avseende tredjepartsersättningar generellt.
För att ytterligare åtgärda de allvarliga problem och regelbrister som har
identifierats på marknaden för försäkringsförmedling kommer bl.a.
Finansinspektionen att få bättre förutsättningar att utfärda sanktioner
mot de förmedlare som inte sköter sig och skor sig på kundernas
bekostnad. I dag kan de alltför lätt undgå sanktioner.

Vi behöver en väl fungerande finansiell rådgivning i Sverige och med tydliga
skärpningar i lagstiftningen och med utökade verktyg för effektiv kontroll så
förbättrar vi konsumentskyddet. Finansiell rådgivning ska vid varje enskilt
tillfälle utgå från konsumentens bästa. De skärpta reglerna ger branschen
tydliga förutsättningar att jobba efter, samtidigt som det blir tryggare för oss
konsumenter att ta beslut med stor betydelse för vår ekonomi.



Debattartikel från Finansdepartementet

Tuffare tag mot oseriösa
affärsmetoder
Publicerad 04 maj 2016 Uppdaterad 04 maj 2016

Debattartikel Svenska Dagbladet den 4 maj 2016.
Regeringen fortsätter att stärka konsumenternas makt.
Bland annat ska otillåten marknadsföring kunna
stoppas direkt och långivare ska krävas på större
ansvar, skriver finansmarknads- och konsumentminister
Per Bolund.
Vi konsumenter vill och kan göra skillnad. Det märks inte minst genom att
sätten som vi konsumerar på förändras snabbt. Det blir allt vanligare för
både konsumenter och företagare att använda webben och digitala vägar för
att köpa och sälja varor och tjänster. Allt fler av oss använder möjligheten att
göra medvetna val och dessutom ökar försäljningen av varor som är
ekologiska, miljö- eller rättvisemärkta.

På många sätt är det positivt för oss konsumenter att utbudet av produkter
och tjänster blir större. Men samtidigt kan det kännas komplicerat att vara
konsument. Vi kan ha svårt att förstå alla olika erbjudanden och att känna
oss trygga som konsumenter. Vissa företag använder sig också av alltmer
påträngande affärsmetoder. Aggressiv telefonförsäljning är ett växande
problem som särskilt riktar sig mot äldre och utsatta grupper av
konsumenter.

Därför tar regeringen flera steg för att stärka konsumenternas rättigheter.
Som konsumenter ska vi ha både makt och trygghet. Redan i budgeten för
2016 gav regeringen mer pengar till Allmänna reklamationsnämnden och
Konsumentverket fick mer resurser till upplysningstjänsten Hallå Konsument
och arbetet med hållbar konsumtion. Det var en av de största satsningarna på
konsumentpolitiken på många år. Nu presenterar vi fler åtgärder som ger alla
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konsumenter ett starkare skydd.

1. Otillåten marknadsföring ska kunna stoppas direkt

Regeringen fattar i dag beslut om förslag till lagändringar som ger
Konsumentombudsmannen (KO) rätt att med omedelbar verkan stoppa
företag som bryter mot reglerna om marknadsföring. I dag måste företaget
själv godkänna myndighetens beslut för att det ska bli gällande. Vill företaget
inte godkänna beslutet måste KO ta ärendet till domstol, en process som kan
ta flera år. Under tiden kan företaget fortsätta att bryta mot
marknadsföringsreglerna och göra stora vinster på konsumenters och
konkurrerande företags bekostnad.

2. Fler tvister ska kunna lösas utanför domstol

När vi som konsumenter tycker oss ha blivit felaktigt behandlade kan vi
vända oss till Allmänna reklamationsnämnden (ARN) för att få hjälp med att
lösa tvisten med företaget. Genom en ny lag blir det möjligt för ARN att
pröva fler typer av tvister, till exempel tvister som rör värmepumpar, spel
och lotterier. Dessutom sänks beloppsgränserna inom telekom- och
reseområdena, vilket innebär att fler tvister kommer att kunna prövas.

3. Långivningen ska bli mer ansvarsfull

Trots att flera insatser gjorts så kommer fortfarande rapporter om
snabblåneföretag som inte sköter sina kreditprövningar och om konsumenter
som får ta lån som de inte klarar av att betala tillbaka. Många
snabblåneföretag tar ut höga räntor vilket gör att en person som tar lån
snabbt kan se sina skulder växa. Regeringen har därför tillsatt en utredning
som ska få lånemarknaden att fungera bättre. Utredningen ska bland annat
överväga att införa ett tak för den ränta och de avgifter som låntagaren
måste betala. Dessutom har regeringen lämnat ett lagförslag som ger
Konsumentverket rätt att med omedelbar verkan förbjuda långivare som
brister i sin kreditprövning att låna ut pengar till konsumenter. Det här är
viktiga delar i regeringens arbete med att motverka överskuldsättning.

4. Konsumentskyddet för bolån ska stärkas

Att köpa sin egen bostad är för många den största affären man gör i sitt liv.
Regeringen tar nu fram nya regler för bolån som stärker konsumenternas
ställning. Det handlar bland annat om att konsumenten ska få mer



information och ha rätt till betänketid när ett avtal om bolån ska ingås.

Regeringen fortsätter att stärka konsumenternas makt och öka tryggheten.
Det gör samtidigt att seriösa företag gynnas.

Per Bolund
Finansmarknads- och konsumentminister, biträdande finansminister



Debattartikel från Finansdepartementet

Vi satsar 500 miljoner på
nyanländas etablering
Publicerad 13 april 2016 Uppdaterad 13 april 2016

Debattartikel av finansminister Magdalena Andersson,
biträdande finansminister Per Bolund och ekonomisk-
politisk talesperson Ulla Andersson (V), på DN Debatt,
den 13 april 2016.
Utsikterna för den svenska ekonomin är goda. Tillväxten är hög,
arbetslösheten faller och det stora budgetunderskottet efter den förra
regeringen har minskat kraftigt. I dag presenteras vårbudgeten för 2016. Den
bygger på en överenskommelse mellan regeringen och Vänsterpartiet. Vår
inriktning är att prioritera det gemensamma samhällsbygget framför stora
skattesänkningar och nedskärningar.

Orättvisorna i vårt samhälle har vuxit. Under åtta år gick stora
skattesänkningar före investeringar i utbildning och välfärd, samtidigt som
arbetslösheten tilläts bli alldeles för hög. Sedan valet 2014 har därför den
ekonomiska politiken lagts om i en mer ansvarsfull riktning. Fler ska få jobb,
skolorna ska ges bättre förutsättningar, klimatmålen ska nås och välfärden
stärkas. Den ekonomiska jämlikheten och jämställdheten mellan män och
kvinnor ska öka. Det är en politik som tar ansvar för Sverige och som visar
resultat.

Svensk ekonomi går stark. Tillväxten är nu en av världens högsta och
arbetslösheten har fallit till den lägsta nivån på sju år. Regeringen har kraftigt
minskat det stora budgetunderskottet som den borgerliga regeringen lämnade
efter sig.

Samtidigt lever vi i en orolig tid. Över 60 miljoner människor är på flykt
undan krig och terror och i höstas sökte fler människor än någonsin skydd i
Sverige. I vårbudgeten hanterar vi de ökade kostnaderna detta innebär. Det
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sker genom ökade resurser till Migrationsverket men även till etablering. Just
nu söker färre människor asyl i Sverige. På kort sikt fördröjs återgången till
balans och överskott, men den strama politiken har rustat oss för att hantera
de omedelbara utmaningar som Sverige står inför.

Tillsammans med Vänsterpartiet fortsätter regeringen att utveckla den
svenska modellen. Redan nu investerar vi 60 miljarder kronor årligen i ett
förstärkt samhällsbygge, och i höst lägger vi fram förslag om att stärka
välfärden med 10 miljarder kronor årligen till kommuner och landsting. Det
blir det största enskilda permanenta tillskottet sedan införandet av de
allmänna bidragen.

Med rätta är välfärden något vi svenskar är stolta över. Den omfattar alla,
såväl gammal som ung och fattig som rik, och är en viktig del i det som har
byggt Sverige starkt. Den starka välfärden bidrar till att Sverige är ett av
världens mest jämlika länder, med relativt små klyftor, där vi varje dag
arbetar för att alla barn ska få en lika bra start i livet. Till stor del har vi
också välfärden att tacka för att Sverige har EU:s högsta sysselsättningsgrad.
Genom en väl utbyggd förskola och äldreomsorg kan många fler gå till jobbet
eller studierna. Ska den svenska modellen stå stark även i framtiden krävs
fler lärare, socialsekreterare och undersköterskor. Nya resurser kommer att
ge fler sysselsatta i välfärden. Därmed tar vi ytterligare steg mot EU:s lägsta
arbetslöshet.

Kampen mot ojämlikheten är viktig i samhällsbygget. Ett av målen inom
Agenda 2030 avser jämlikhet och ett delmål är att till 2030 successivt uppnå
och upprätthålla en inkomsttillväxt högre än det nationella genomsnittet för
de 40 procent av befolkningen som har lägst inkomst. Regeringen meddelar i
vårbudgeten att en handlingsplan ska tas fram för att nå detta mål och följer
utvecklingen utifrån denna.

Att allt fler kan göra miljövänliga val i sin vardag är en viktig del av det
hållbara samhällsbygget. Inför höstens budget lägger regeringen fram flera
förslag för att det ska bli lätt att göra rätt. Vi gör det billigare att tanka
miljövänligt, sälja solel, och att reparera exempelvis cyklar och kläder.

Regeringen har investerat kraftigt i jobb och utbildning för hela Sverige.
Detta är viktigt inte minst för nyanländas etablering. I vårbudgeten föreslår
regeringen en rad satsningar om drygt 500 miljoner kronor under 2016 för att
ge dem goda förutsättningar att snabbt ta sig in i det svenska samhället.
Resurser tillförs för att förbättra kompetenskartläggning och validering av
utländska utbildningar så att arbetsförmedlare och arbetsgivare lättare kan få



en bild av individens kunskaper. Ett nytt snabbspår för nyanlända
entreprenörer lanseras.

För att stärka möjligheterna att lära sig svenska avsätts ytterligare medel för
att stärka kvaliteten inom SFI och för folkbildningen. Regeringen avser
också att förbättra möjligheterna att kombinera jobb och utbildning för
nyanlända. Att det finns kvalificerad arbetskraft är en förutsättning för att
välfärden ska utvecklas. Därför ska vi bättre ta tillvara den kompetens som
många av de människor som nu kommer till Sverige besitter. Regeringen
avser att ta initiativ till en dialog med Sveriges Kommuner och Landsting om
bristyrkessituationen inom välfärdssektorn.

Människor i vårt land ska känna sig trygga. Trygga med att välfärden finns
där för dem när de behöver den, men också med att lag och ordning
upprätthålls. För att stärka tryggheten ges polisen ökade resurser, närpolisen
förstärks och arbetet mot hatbrott prioriteras. Arbetet mot terrorism förstärks
när Säkerhetspolisen ges utökade resurser. Därutöver tillförs
Migrationsverket ytterligare medel för att öka säkerheten på asylboenden.
Det förebyggande arbetet för ett öppet samhälle, mot våldsbejakande
extremism och rasism förstärks. Steg för steg stärks samhällsbygget. Fler
kommer i arbete. Skolorna anställer. Sverige leder klimatomställningen.
Välfärden stärks. Den svenska modellen är unik och har gjort Sverige till ett
föregångsland. Framtidens utmaningar möts inte genom att rasera det som
gjort Sverige framgångsrikt – det görs genom att bygga vidare på våra
styrkor. Så skapar vi ett hållbart samhälle, där ingen lämnas efter och ingen
hålls tillbaka.



Debattartikel från Finansdepartementet

Så ska detaljstyrningen i
välfärdssystemen minska
Publicerad 06 februari 2016 Uppdaterad 08 februari 2016

Civilminister Ardalan Shekarabi, finansminister
Magdalena Andersson och finansmarknadsminister Per
Bolund, debattartikel, Dagens Nyheter, den 8 februari
2016.
Kommuner och landsting svarar för merparten av välfärden. Det handlar om
verksamheter som är avgörande för oss alla: förskola och skola, äldreomsorg
och sjukvård. Att dessa välfärdsverksamheter fungerar är helt centralt, och
därför är frågan om hur de styrs en av våra viktigaste politiska frågor. Den
kunskap som behövs för att styra verksamheten återfinns oftast hos de som
är närmast den. Därför ser vi från regeringens sida att det kommunala
självstyret har tjänat Sverige väl och måste värnas. En viktig del i detta
arbete är att se över hur statens bidrag till kommunerna styrs – för att
komma tillrätta med vad vi har identifierat som en bitvis alltför långtgående
detaljstyrning av kommunernas arbete.

I början av 1990-talet infördes ett nytt statsbidragssystem för kommunerna.
En stor del av de riktade statsbidragen avvecklades och ersattes med ett
generellt bidrag. Syftet var att bättre främja det lokala självbestämmandet
och anpassningen av den kommunala verksamheten. Kommunerna fick i och
med reformen ett större ansvar för sin verksamhet. Dessa principer är
relevanta även i dag. Samtidigt har de riktade statsbidragen ökat över tid.

När det kommer till själva verksamheten i kommunerna förespråkar
regeringen nya styrmodeller. Modeller som delvis står i kontrast till den
styrning som använts i många välfärdsverksamheter de senaste decennierna.
Här har vi sett styrning som brukar sammanfattas med begreppet New Public
Management, och som har kännetecknats av detaljreglering, fyrkantiga
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ersättningsmodeller och onödig administration. Avsikterna med New Public
Management var goda och vi ska inte slänga ut barnet med badvattnet. Men
det finns en risk att dessa modeller urholkar tilliten till välfärden och tilliten
till välfärdsmedarbetarnas kompetens. Det behövs en förändrad styrning som
skapar bättre förutsättningar för välfärdsproffsen att vara proffs. Men staten
kan inte förvänta sig att kommuner och landsting förändrar styrningen av
sina verksamheter, om inte staten tar lika allvarligt på sin styrning av
kommunsektorn.

Regeringen identifierar också flera risker med riktade statsbidrag, särskilt om
de blir alltför många, omfattande och detaljstyrande. Det sänder exempelvis
märkliga signaler om statsbidrag bara ges till de kommuner som inte satsat
tillräckliga resurser inom ett visst område, men där kommuner som
prioriterat samma område blir utan bidrag. Det är inte en styrning som
uppmuntrar till ansvarstagande, utan ger tvärtom felaktiga drivkrafter.

De specialdestinerade statsbidragen kan dessutom vara omständiga både att
ansöka om och redovisa, och de kan i vissa fall förknippas med en
detaljreglering som inte är ändamålsenlig. I värsta fall bidrar vissa riktade
statsbidrag, genom sin utformning, till att öka kostnadsutvecklingen i
kommunerna. Det är angeläget att statsbidrag utformas så att de inte
missgynnar huvudmän med små administrativa och ekonomiska resurser. Det
finns stora variationer mellan kommunerna när det gäller användandet av
riktade statsbidrag, och mindre kommuner tar mer sällan emot vissa
statsbidrag på exempelvis skolans område.

Det är viktigt att ansvarsfördelningen är tydlig i välfärden. Läget inom
skolväsendet är för närvarande sådant att det finns behov av riktade
statsbidrag. De riktade statsbidragen i sig ett symtom på den oklara styrkedja
som bland annat OECD identifierat. Därför har regeringen tillsatt en
skolkommission som kan bidra till att långsiktigt minska behoven av de
många riktade statsbidrag som finns i dag på området.

De generella statsbidragen ger stor frihet för kommuner och landsting att
själva utforma sin verksamhet med utgångspunkt i medborgarnas behov. En
sådan frihet är en förutsättning för att den kommunala verksamheten ska
kunna förnyas, effektiviseras och hålla hög kvalitet, särskilt när de
ekonomiska resurserna befinner sig under press. Det generella
statsbidragssystemet ger kommuner och landsting ett ökat ansvar för sin
verksamhet. Ansvar är en förutsättning för att kunna leverera god
verksamhet.



När regeringen med anledning av flyktingsituationen tillför kommunerna
nästan 10 extra miljarder för att stärka den kommunala verksamheten är det
ett bra exempel på tillit mellan stat och kommuner. Det är upp till varje
kommun och landsting att avgöra hur medlen ska fördelas mellan 2015 och
2016, utifrån de förutsättningar som råder lokalt.

Generella statsbidrag bör vara utgångspunkten när staten förmedlar pengar
till kommunerna, men i vissa sammanhang finns det tillfällen när riktade
anslag är lämpligt. Det kan till exempel handla om en större socioekonomisk
viktning, eller när en kommun bedriver ett utvecklingsarbete som kan
komma att inspirera och bidra till välfärden i stort. För regeringen är det
viktigt att minska det totala antalet styrsignaler som kommuner och landsting
möter. Regeringen kommer därför att arbeta för en mer strategisk
användning av statsbidragen, där större hänsyn tas till den samlande
mängden styrsignaler från staten, liksom till kommuners och landstings olika
förutsättningar. Bland annat har en överenskommelse inletts med SKL,
delvis med bakgrund i denna fråga, som avser förbättra förutsättningarna att
utveckla verksamheterna i kommuner, landsting och regioner.

Vidare bör de riktade kommunbidrag som delas ut utformas så att den
administrativa bördan för kommunerna blir så liten som möjligt. Det är också
angeläget att regeringens uppföljning av de riktade statsbidragen blir mer
systematisk. Det är viktigt att de medel som staten anslår till kommunerna
gör största möjliga nytta – varje skattekrona ska användas effektivt.

Det finns många framgångsrika exempel på att tillit och effektivitet går hand
i hand. Att stärka tilliten i samarbetet mellan stat och kommun är därför i
förlängningen något vi alla tjänar på. På samma sätt som styrningen av
välfärdens verksamhet måste bygga på tillit till professionen, är det viktigt att
staten kan lita på att kommunerna har medborgarnas bästa för ögonen. Den
svenska modellen har gång på gång visat att förtroende inte sviker som
byggsten av ett starkt samhälle.



Debattartikel från Finansdepartementet

Jämställd budget – viktigt verktyg
för jämställdhet
Publicerad 27 januari 2016 Uppdaterad 27 januari 2016

Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund,
debattartikel, Dagens Samhälle, den 27 januari 2016.
Sveriges regering är en feministisk regering. I dag onsdag talar
finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund på
Jämställdhetsdagarna i Malmö på ämnet jämställdhetsbudgetering, en
arbetsmetod som innebär att jämställdhetsanalyser tidigt kommer in i
prioriteringar och tilldelning av resurser.

Vi är övertygade om att ett jämställt Sverige är ett bättre Sverige. Både
socialt och ekonomiskt. Sverige är långt ifrån jämställt i dag. Statistiken talar
sitt tydliga språk: kvinnor har högre sjukfrånvaro än män, svagare ställning
på arbetsmarknaden, lägre pensioner och det finns fortfarande ett stort
lönegap mellan män och kvinnor.

För en feministisk regering innebär detta ett stort ansvar. Jämställdhet ska
integreras inom samtliga politiska områden och jämställdhetsperspektivet ska
genomsyra alla delar av politiken: vilka frågor som prioriteras, hur politiken
utformas och hur resurserna fördelas för att uppnå det övergripande
jämställdhetspolitiska målet: att kvinnor och män ska ha samma makt att
forma samhället och sina egna liv.

Budgeten är regeringens viktigaste metod att styra landet, och en feministisk
regering som vill vara feministisk annat än bara på pappret måste låta de
feministiska värderingarna genomsyra även budgetprocessen.

Regeringen har därför initierat ett strukturerat och systematiskt arbete med
jämställdhetsbudgetering. Under 2016 avsätter regeringen särskilda resurser
för att utvärdera och utveckla arbetet med jämställdhetsintegrering och
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jämställdhetsbudgetering.

De slutsatser och analyser som framkommer i utvärderingen kommer att
användas i det arbete som bedrivs inom departement och myndigheter.

Regeringen har sett till att utöka användningen av könsuppdelad statistik så
att numera samtliga departement omfattas. Indikatorerna inom respektive
sakområde har setts över, för att se till att det vi mäter vår utveckling mot är
det mest relevanta.

I strävan för ett jämställt samhälle räcker det inte med enbart nationella
ansträngningar, utan politiken på det lokala planet måste gå i samma riktning.
I Malmö har det rödgröna styret jobbat systematiskt med jämställdhet i
budgetarbetet under flera år.

Genom att använda könsuppdelad statistik som grund för besluten, inklusive
budgeten, har Malmö kunnat bli bättre på att fördela resurserna jämställt.

Upptäckter som gjorts är bland annat ojämställda biståndsbedömningar, att
kvinnor och män behandlas olika när de söker samhällets stöd i allt från
äldreomsorgen till missbruksvården och ojämlik fördelning av pengar till
fritidsverksamhet.

Inte helt oväntat har kvinnodominerade yrkesgrupper i de kommunala
verksamheterna fått lägre lön än mansdominerade med samma
utbildningsnivåer och ansvar.

Med en jämställdhetsintegrerad beslutsprocess kan vi i Malmö se och
framförallt åtgärda könsbaserade orättvisor – och det visade sig snabbt att de
var många.

Från Malmös sida gläds vi åt att regeringen nu tydliggör hur viktigt arbetet är
och att de också avsätter resurser för detta. Malmö kommer att följa
regeringens arbete med jämställd budget noga, vi delar gärna med oss av
våra erfarenheter, men framförallt kommer vi att låta oss lära av de
framgångar som regeringen når.

Det svenska samhället är inte jämställt ännu. Vi kommer behöva jobba hårt,
målmedvetet och kunskapsbaserat för att nå dit. Där är
jämställdhetsbudgetering ett viktigt verktyg på vägen.

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister



Nils Karlsson, jämställdhetskommunalråd, Malmö



Debattartikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Fintech en allt viktigare exportvara
Publicerad 19 januari 2016 Uppdaterad 19 januari 2016

Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund
och närings- och innovationsminister Mikael Damberg,
debattartikel, Di Digital, den 19 januari 2016.
Sverige har en stolt tradition av omfamna ny teknik och nya trender.
Digitaliseringens första steg lade grunden för hemdatorn och mobiltelefonen.
Vi befinner oss nu mitt inne i en stark digitaliseringsprocess, där allt fler
tjänster som vi efterfrågar tillgodoses genom mobilen.

De teknologiska framstegen skapar nya möjligheter för den finansiella
sektorn som de senaste åren har gjort stora investeringar för att möta
efterfrågan. I Sverige har detta resulterat i en rad nya framgångsrika bolag
inom den sektor som nu kallas för fintechsektorn. Dessa bolag drar nytta av
digitaliseringen och kan erbjuda kostnadseffektiva finansieringstjänster till
låga kostnader.

För regeringen är export och främjande prioriterat. I stället för enbart en
handelsminister har vi 24 stycken. Alla ministrar har ansvar för att främja
Sverige utomlands. Under 2015 genomförde regeringens alla statsråd en
främjarresa varannan dag. Hela 186 främjarresor genomfördes under förra
året. Idag inleder finansmarknadsminister Per Bolund en två dagar lång
främjanderesa till Hongkong med några av Sveriges nyskapande
fintechbolag. Fintechdelegationen, där företag som Tink, Lendify och
Toborrow, ingår kommer att träffa företrädare för Hongkongs
finansmyndigheter och ges möjlighet att lära sig mer om de förutsättningar
som gäller för att göra affärer i Hongkong.

Sverige har rätt förutsättningar för att få bolag inom fintechindustrin att växa
och blomstra. Vi har en hög internetvana och en förändringsbenägen
befolkning, detta är två mycket viktiga faktorer bakom framgången.
Hongkong är Östasiens finansiella centrum med en hög grad av
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företagsvänlighet. Det är en utvecklad ekonomi men svenska fintechbolag
kan dra nytta av att ligga lite före sina motsvarigheter i Hongkong.

Den digitala omställningen kräver att både näringsliv och offentlig sektor
söker nya sätt att bedriva och utveckla sin verksamhet på. Fintechbolagen
och andra "born globals" är företag som genom sina framgångar riktar
världens ögon mot Sverige och därmed är ökar vår attraktionskraft. De
spelar även en viktig roll i att främja innovationsklimatet här hemma.

Regeringens exportstrategi har lagt ett särskilt fokus på att stärka
möjligheterna för små och medelstora företag att nå ut och att lyckas i
världen. Det är hos dessa som flera av framtidens exportsuccéer kommer att
finnas, och det är där som majoriteten av nya arbetstillfällen skapas. Genom
digitaliseringen har världen aldrig varit närmare.



Debattartikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Dags att märka upp köttet på
restauranger
Publicerad 21 december 2015 Uppdaterad 21 december 2015

Konsumentminister Per Bolund och landsbygdsminister
Sven-Erik Bucht, debattartikel i Expressen, den 21
december 2015.
Mat är ett ämne som engagerar. Vi köper kokböcker som aldrig förr, tittar
gärna på matlagningsprogram och åker på kulinariska resor till olika delar av
världen. Samtidigt ökar intresset för matens kvalitet, innehåll och ursprung.
Allt fler konsumenter vill veta hurden mat vi köper påverkar miljön, djuren
och den egna hälsan.

Det är oerhört viktigt att politik och näring går hand i hand med
konsumenten och möjliggör medvetna val.Därför vill vi se en
ursprungsmärkning för kött på restaurang och storkök. Konsumenten ska ha
samma möjlighet att välja som restauranggäst som när man handlar i butik.

I Jordbruksverkets senaste undersökning om svenskarnas matvanor syns ett
tydligt växande intresse av att handla svenskproducerat och ekologiskt.
Kvalitet har blivit ett ledord för många konsumenter och intresset för att
stödja lokala producenter är stort. Matens ursprung har också blivit en allt
viktigare fråga för konsumenterna. I en undersökning av den europeiska
konsumentorganisationen BEUC från 2013 svarar 83 procent av de
tillfrågade att de vill veta mer om varifrån maten kommer. Köttet hamnade
högst upp på listan av produkter som konsumenter vill ha mer information
om.

Vi vet att köttproduktionen skiljer sig kraftigt åt i olika delar av världen. I
dag importeras nästan hälften av allt kött vi äter i Sverige från andra länder.I
många av dessa länder leder köttproduktionen ofta till stor negativ
miljöpåverkan. Det kan handla om en utbredd antibiotikaanvändning, hög
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vattenförbrukning och en omfattande användning av bekämpningsmedel.

Djurhållningen i många av de länder vi importerar från är dessutom betydligt
sämre än den svenska. Sverige har länge utmärkt sig som ett föredöme när
det gäller djurskydd och låg antibiotikaanvändning. För många konsumenter
är valet av svenskt kött ett sätt att stödja en produktion som ställer höga krav
på djurskydd och miljöhänsyn. Men för att kunna välja svenskt kött måste vi
naturligtvis veta varifrån köttet kommer.

Efter den omfattande hästköttskandalen för ett par år sedan restes allt
starkare krav på information om var köttet kommer ifrån. Diskussionen har
fått effekt – från och med april i år omfattas fler köttslag av EU:s krav på
ursprungsmärkning som tidigare enbart gällt nötkött. I dag måste även helt
kött från gris, får, get och fågel märkas med det land som djuret har fötts upp
och slaktats i.

Men medan vi som konsumenter numera har tillgång till information om var
köttet i vår livsmedelsbutik kommer ifrån, gäller inte detta när vi går ut och
äter på restaurang.Trots att behovet av information om köttets ursprung inte
borde vara annorlunda bara för att vi väljer att äta ute på restaurang.

För att underlätta för konsumenter att göra medvetna val även när vi äter ute
vill regeringen se en ursprungsmärkning som omfattar kött på restaurang och
storkök. En liknande lagstiftning finns redan i Frankrike där alla restauranger
som serverar nötkött måste uppge varifrån köttet kommer.

Vi vill därför se en frivillig modell för att kunna ge restauranggästerna
information om varifrån köttet kommer. Vi tror att frivillig märkning är det
bästa sättet att lösa detta på, men om branschen inte agerar är vi beredda att
titta på andra alternativ för att möta konsumenternas behov.

För att konsumenter ska kunna göra medvetna val är det en grundläggande
förutsättning att de får tillgång till information – såväl i butiken som på
restaurangen.



Debattartikel från Finansdepartementet

Dela varor och tjänster är smart –
det vill vi stödja
Publicerad 17 december 2015 Uppdaterad 17 december 2015

Göteborgs-Posten, 17 december 2015 Att allt fler
människor delar varor och tjänster med varandra är bra
på många sätt. Delningsekonomin växer nu så fort att
regelverken behöver anpassa sig till den nya
verkligheten. Därför tillsätter regeringen i dag en
utredning som ska fokusera på konsumenternas
rättigheter inom delningsekonomin men också
undersöka hur den kan bidra till en mer hållbar
samhällsutveckling, skriver Per Bolund, konsument-
och finansmarknadsminister (MP).
Övergången till en delningsekonomi kan innebära många fördelar för
medborgare, företag och samhället i stort. Genom att flera personer kan dela
på en vara möjliggörs en smartare användning av våra gemensamma
resurser. De olika tjänsterna inom delandets ekonomi kan leda till ett ökat
utbud, större valfrihet och lägre priser. Nya marknader skapas och många
företag har redan vuxit sig stora inom delningsbranschen. Detta är i grunden
mycket positivt. Därför tillsätter regeringen i dag en utredning med syftet att
undersöka hur delandets ekonomi kan bidra till en mer hållbar
samhällsutveckling.

Drivs på av teknikutvecklingen

Det har blivit allt vanligare att hyra, dela, låna, eller byta varor och tjänster
med varandra. Människor har i alla tider bytt varor och tjänster. Men de
senaste åren har delningsekonomin drivits på av den teknologiska
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utvecklingen, där inte minst tillgången till olika digitala plattformar har gjort
det lättare att skala upp verksamheter. Enligt konsultföretaget PwC omsatte
delandets ekonomi under 2013 cirka 15 miljarder dollar globalt. År 2025
väntas denna siffra uppgå till hela 335 miljarder dollar.

Förändrade konsumtionsmönster har bidragit till delningsekonomins snabba
tillväxt. I dag finns en ny syn på ägande där tillgänglighet för många
konsumenter har blivit viktigare än själva ägandet. Genom att till exempel gå
med i en bilpool kan du välja själv när du behöver använda bilen, medan du
slipper ansvar för sådant som besiktning och däckbyte. En ökad
miljömedvetenhet har också lett till ett större ifrågasättande av vår
konsumtion av ständigt nya produkter.

Airbnb och Uber hör till de internationellt mest kända aktörerna inom
delandets ekonomi. Airbnb, en sajt där privatpersoner kan hyra ut sina
bostäder, värderades i år till cirka 25 miljarder dollar, vilket är mer än många
globala hotellkedjor. Vid sidan av de globala jättarna uppstår även mer
småskaliga och lokala initiativ. Det kan handla om klädbytesdagar,
fruktförmedlingstjänster eller att personer lånar ut sitt hem som arbetsplats.

Oklara rättigheter och skyldigheter

Delningsekonomin innebär att den traditionella uppdelningen mellan
konsument och producent suddas ut. Inom delandets ekonomi är ofta både
den som erbjuder och den som köper en vara eller tjänst privatpersoner. Det
kan leda till oklarheter vad gäller användarnas rättigheter och skyldigheter.
Vilket skydd har du som konsument om bilen du hyrt av en privatperson inte
fungerar? Vilka krav på brandsäkerhet gäller när du hyr en lägenhet av en
privatperson?

Utvecklingen har gått snabbt och det är inte tydligt om dagens system
tillräckligt väl tillvaratar rättigheterna hos de som använder sig av olika
delningstjänster. Parallellt med delningsekonomins snabba utveckling har det
uppstått en diskussion om vad detta får för konsekvenser för sådant som
säkerhet, tillsyn, tillgång till tvistlösning, arbetsvillkor och påverkan på
skattesystemet. Från politiskt håll är det angeläget att följa utvecklingen och
säkerställa att regelverken är anpassade till den nya verkligheten. Samtidigt
är det viktigt att inte genomföra regleringar som hämmar den stora potential
som finns inom delandets ekonomi.

Den utredning som regeringen nu tillsätter kommer att analysera den rättsliga
ställningen hos de aktörer som deltar i delningsekonomin och undersöka om



nuvarande regelverk är tillräckliga eller om det finns behov av lagändringar.
Utredaren ska fokusera på konsumenternas rättigheter inom
delningsekonomin, men också ta hänsyn till näringslivets villkor och
företagares möjligheter att använda sig av nya affärsmodeller.

Många positiva effekter

Att allt fler väljer att dela varor och tjänster med varandra är mycket
positivt. Delningsekonomin kan minska miljöpåverkan, öka den sociala
sammanhållningen och leda till ett mer diversifierat näringsliv. Genom den
utredning som tillsätts i dag vill regeringen skaffa sig det kunskapsunderlag
som krävs för att på bästa sätt stödja utvecklingen av delandets ekonomi i
Sverige.

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister, samt biträdande
finansminister (MP)



Debattartikel från Finansdepartementet

Fler ska kunna få skuldsanering
Publicerad 10 december 2015 Uppdaterad 10 december 2015

Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund,
debattartikel, Svenska Dagbladet, den 10 december
2015
I dagens samhälle har krediter en viktig roll för konsumenters privatekonomi.
Krediter – både stora och små – ökar möjligheten att planera sin ekonomi
och anpassa sin konsumtion över tiden. Det bidrar till tillväxt och ger
människor frihet och valmöjligheter. Men tillgången till krediter kan också
skapa problem. Med höga räntor och avgifter kan även ett litet lån snabbt
växa. För att klara sina avbetalningar väljer många att ta nya lån vilket
ytterligare ökar på skulden. Vi kan också alla drabbas av oförutsedda
händelser i livet. En oväntad sjukdom, plötslig arbetslöshet eller skilsmässa
kan göra att en människas ekonomiska situation förändras radikalt.

Överskuldsättning är en växande samhällsutmaning. I
Kronofogdemyndighetens register finns över 400 000 personer med en
samlad skuld på drygt 70 miljarder kronor. Enligt Riksrevisionen har de som
är så svårt skuldsatta att de riskerar att aldrig kunna betala av sina skulder
ökat med 3000 personer de senaste fem åren.

För att möta dessa utmaningar har regeringen tagit fram en strategi för att
motverka överskuldsättning. Strategin tar ett brett grepp om problematiken
och föreslår åtgärder inom en rad områden:

1. Fler ska kunna få skuldsanering

Det finns en stor grupp personer som lever med skulder som de aldrig
kommer att kunna klara av att betala. Därför skickar regeringen idag förslag
om en ny skuldsaneringslag till Lagrådet. Lagen ger fler skuldsatta möjlighet
att ansöka om och genomgå skuldsanering. Den nya lagen innebär bland
annat att Kronofogdemyndigheten ska arbeta mer med uppsökande
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verksamhet så att fler skuldsatta informeras om möjligheten att ansöka om
skuldsanering. Dessutom ska ansökningsförfarandet förenklas för den
skuldsatta. Det införs en betalningsförmedlingstjänst som innebär att den
skuldsatta ska betala till Kronofogdemyndigheten, som sedan förmedlar
pengarna till borgenärerna. Den som beviljats skuldsanering ska ha två
betalningsfria månader per år. Betalningsplanen ska bli flexiblare och ska
oftare än idag kunna vara kortare än fem år. För att Kronofogdemyndigheten
ska ha tillräckliga resurser för skuldsaneringsarbetet ökar regeringen
myndighetens anslag.

2. Budget- och skuldrådgivningen ska bli mer effektiv

Alla kommuner är skyldiga att erbjuda budget- och skuldrådgivning till
medborgarna. Verksamhetens kvalitet och omfattning varierar dock över
landet och är dessutom okänd för många. Därför beslutar regeringen idag att
vidta åtgärder för att förtydliga budget- och skuldrådgivningens uppdrag och
att betona kommunernas ansvar att erbjuda stöd till skuldsatta personer som
till exempel är i behov av skuldsanering.

3. Reglerna för marknadsföring och kreditgivning ska skärpas

Utöver att göra det lättare för den som redan har en stor skuld att genomgå
skuldsanering är det viktigt att se över hur villkoren på kreditmarknaden
medverkar till att människor skuldsätter sig.

Finansdepartementet har tagit fram ett lagförslag som ger
Konsumentombudsmannen möjlighet att direkt stoppa ett företag som ägnar
sig åt otillåten marknadsföring, utan att som idag behöva ta ärendet till
domstol om företaget motsätter sig beslutet. Genom förslaget kan
vilseledande reklamkampanjer om exempelvis snabblån stoppas snabbare.

Regeringen har även tillsatt en utredning som bland annat ska överväga
införande av ränte- och kostnadstak vilket innebär begränsningar för hur stor
ränta en långivare får ta och hur stort belopp som låntagaren ska vara skyldig
att betala.

4. Kunskapen om privatekonomi ska öka

Det förebyggande arbetet är centralt för att minska problemen med
överskuldsättning. I budgeten för 2016 höjer regeringen anslagen för
Konsumentverkets arbete med konsumentupplysning. Finansinspektionen
har även i uppdrag att främja konsumenternas ställning på finansmarknaden
genom att öka konsumenternas kunskap om privatekonomi bland annat med



fokus på sparande och skuldsättning.

En alltför hög skuldsättning kan drabba den enskilde hårt. Det kan handla
om försämrad psykisk och fysisk hälsa, frånvaro från arbetsmarknaden och
svårigheter att ingå hyresavtal eller andra kontrakt. Barn till överskuldsatta
är särskilt utsatta och många lever i barnfattigdom. Men även
samhällsekonomin påverkas negativt. Det rör sig om kostnader för sjukvård
och produktionsbortfall samt ökade utgifter för arbetslöshets- och
socialförsäkringar. Regeringens åtgärder innebär ett krafttag mot
överskuldsättningen, vilket sammantaget kommer att ge positiva effekter
både för den enskilde och för samhället.

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister, samt biträdande
finansminister (MP)

Rasmus Ling, riksdagsledamot och skattepolitisk talesperson (MP)



Debattartikel från Finansdepartementet

Vi satsar nu ytterligare en miljard
på landstingen
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Dagens Nyheter 21 september 2015
Sverige är ett bra land men vi står inför stora framtidsutmaningar. Fler måste
få möjlighet att jobba, utvecklingen i skolan behöver vändas, klimatutsläppen
minska och välfärden stärkas. Budgetpropositionen för 2016, som är en
överenskommelse mellan regeringen och Vänsterpartiet, läggs mot bakgrund
av det största antalet flyktingar i Europa sedan andra världskriget. Sverige
ska ha en långsiktigt hållbar och rättssäker migrationspolitik som värnar
asylrätten. Inget land i Europa, eller någon enskild kommun i Sverige, kan
undandra sig ansvar. Det är med stolthet vi ser alla de insatser som
privatpersoner, organisationer, såväl som poliser, lärare och tjänstemän i
förvaltningar gör för att ge de nyanlända trygghet. Med denna budget stärker
vi kraftigt stödet till kommunerna för deras arbete med mottagande och till
skolgång för barn och unga. Samtidigt ökar vi insatserna för att få nyanlända
i arbete och utbildning som leder till arbete. Den kraft och kunskap som de
som kommer till Sverige har ska tas tillvara.

2020 ska Sverige ha EU:s lägsta arbetslöshet. Målet ska nås genom fler
sysselsatta och fler arbetade timmar. Alla människor som kan arbeta ska
också ha ett arbete, med bra villkor och en lön man kan leva på. Vår agenda
för att ta oss dit handlar om investeringar för framtiden, fler och växande
företag, samt satsningar på matchning och kompetens. Vi föreslår 6 miljarder
kronor årligen för ett ökat bostadsbyggande och upprustning av
hyresbeståndet vilket är den största satsningen på över 20 år. Det kommer
att ge frihet särskilt åt många unga vuxna som kan flytta hemifrån, och det
gör det möjligt att flytta till jobb. Underhållet av järnvägar och vägar och
stöd till kollektivtrafik stärks och enligt regeringens investeringsplan kommer
de statliga investeringarna i infrastruktur att öka med drygt 40 procent de
kommande fyra åren. Insatser för nyindustrialisering, exportfrämjande och
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besöksnäring förstärks väsentligt – Sverige har en framtid som en modern
och hållbar industrination.

Att nästan 400 000 individer står arbetslösa samtidigt som det finns fler
lediga jobb än någonsin är ett enormt slöseri. Med denna budget skapar vi
många fler tillfällen för utbildning och matchning så att människor kan ta de
jobb som finns, som växer fram och som kan skapas av den som har rätt
utbildning. Drygt 55 000 fler matchnings- och utbildningstillfällen 2016
byggs sedan ut till drygt 80 000 år 2018.

Sverige ska vara en ledande kunskapsnation men kunskapsresultaten har
fallit år för år. Därför behöver vi investera i att rekrytera, behålla och
utveckla fler duktiga lärare. Genom högre lärarlöner, och med mindre klasser
med mer tid för varje elev kan resultaten vändas. Vi kan inte acceptera den
ökande ojämlikheten i skolan. För nästa år föreslår vi ytterligare drygt 5
miljarder kronor till skolan och förskolan inklusive de satsningar som
aviserades i vårpropositionen. Därtill fortsätter de investeringar i förskolan
och grundskolans första år på nära 3 miljarder kronor som beslutades i
budgeten för 2015. Varje elev ska få möjlighet att göra sitt allra bästa.

Klimatfrågan är vår tids ödesfråga. Stormar, översvämningar och torka
drabbar världen redan nu. Om nuvarande utveckling fortsätter kommer det
att ge mycket allvarliga konsekvenser för livet på jorden, men genom att
agera kraftfullt kan temperaturökningen fortfarande begränsas. Sverige ska
vara en ledande kraft i klimatomställningen nationellt och internationellt
genom våra insatser här hemma, genom vårt stöd till åtgärder i
utvecklingsländer och vid klimattoppmötet i Paris i december. Tillsammans
med de reformer som aviserades i vårpropositionen ökar vi investeringarna i
klimat, miljö och energi med drygt 3 miljarder kronor nästa år. Det handlar
bland annat om lokala investeringar som ger jobb och minskar
klimatpåverkan och om att stärka den biologiska mångfalden. Vi fortsätter
omställningen till fossilfria resor och transporter, genom att öka skatternas
miljöstyrande effekt, ger mer pengar till elbilar och inför en ny premie för
elbussar. Därutöver finns flera investeringar i det jobbpaket vi presenterat
som har tydligt positiv klimatpåverkan. Vi tar vårt moraliska ansvar för
framtida generationer samtidigt som vi tar vara på de jobb- och
innovationsmöjligheter som följer med den gröna omställningen.

Välfärdstjänster ska ges efter behov, inte efter betalningsförmåga. Välfärden
är avgörande för kvinnors livsvillkor. Nu stärker vi resurserna till välfärden,
bygger ut den och gör vården mer jämlik. Det ökar människors frihet och
trygghet. Det stärker också sysselsättningen på flera sätt: genom de jobb som



skapas i verksamheterna, genom att det möjliggör för fler – inte minst
kvinnor – att arbeta heltid och genom att fler kan komma tillbaka till sitt
arbete om man har blivit sjuk. Vi har tidigare presenterat en
professionsmiljard till hälso- och sjukvården. Nu kan vi presentera ytterligare
en miljard kronor 2016 till landstingen i en allmän förstärkning. Det behövs,
för många landsting har en pressad ekonomisk situation. Utöver detta satsar
vi riktade resurser för att förbättra kvinnors hälsa: avgiftsfri mammografi,
avgiftsfria preventivmedel för unga upp till och med 20 år, avgiftsfria besök i
öppenvården för alla över 85 år och satsning på minskad psykisk ohälsa.

Den borgerliga regeringen efterlämnade ett underskott på 67 miljarder
kronor. De reformer vi föreslår är fullt ut finansierade genom
inkomstökningar eller utgiftsbesparingar och enligt prognosen halveras
underskotten. Genom att välja investeringar i Sverige framför
skattesänkningar tar vi ansvar för Sverige. Vi håller ordning och reda i de
offentliga finanserna.

Vi vill skapa hopp och framtidstro i Sverige. Fler jobb ska skapas, barnen ska
lära sig mer i skolan, klimatomställningen genomföras och välfärden stärkas.
Det kan inte ske genom ytterligare nedskärningar och kortsiktiga
skattesänkningar. För att möta dessa utmaningar investerar vi i Sverige.

Magdalena Andersson, finansminister (S)
Per Bolund, biträdande finansminister (MP)
Ulla Andersson, ekonomisk-politisk talesperson (V)



Debattartikel från Finansdepartementet

Regeringen satsar tio miljarder på
jobben
Publicerad 26 augusti 2015 Uppdaterad 26 augusti 2015

Dagens Nyheter 26 augusti 2015
Sverige ska vara ett land där alla är med och bidrar. Ett land som
kännetecknas av människors vilja till utveckling och förmåga att ta ansvar
såväl för sig själva som för samhället. Ett land där vi gemensamt tar oss an
morgondagens utmaningar.

Om några veckor lägger regeringen fram budgetpropositionen för 2016 till
riksdagen. Vi gör detta i ett tufft offentligfinansiellt läge. Konjunkturen i
svensk ekonomi väntas ljusna ytterligare de kommande åren men staten dras
fortfarande med stora underskott, som är en följd av den förra regeringens
omfattande ofinansierade reformer. Under det förra året gick den offentliga
sektorn i Sverige med 75 miljarder kronor i underskott. Detta motsvarar cirka
10 000 kronor för varje vuxen svensk.

När finanskrisen inleddes 2008 var en expansiv finanspolitik motiverad för
att dämpa krisens negativa effekter på Sverige, men den förra regeringen
fortsatte att låna cirka 20 miljarder kronor till nya skattesänkningar varje år
trots att konjunkturläget förbättrades. Det var inte en hållbar politik. För att
få plus och minus att gå ihop krävs nu både inkomstförstärkningar och
utgiftsminskningar. Detta innebär flera tuffa prioriteringar och obekväma
beslut, men det är så man tar ansvar. Steg för steg ska underskotten minska.

Sverige står inför tre stora framtidsutmaningar. Fler måste jobba för att vi ska
kunna säkra vårt välstånd och stärka människors makt att forma sina egna
liv. Utvecklingen i skolan måste vändas så att alla människor får en bra start i
livet och så att vi säkrar Sveriges långsiktiga konkurrenskraft.
Klimatutsläppen måste minska för att det ska vara möjligt även för våra barn
och barnbarn att leva ett gott liv.
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I höstens budget, som bygger på en överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet, kommer vi att ta oss an dessa framtidsutmaningar genom att
investera i det som bygger Sverige starkt.

Vi börjar med jobben. Den svenska arbetslösheten är hög ur både ett
historiskt och internationellt perspektiv. Att så många svenskar går
arbetslösa är ett slöseri som hindrar vår ekonomi från att växa, men det är
också ett socialt problem då ett jobb i många fall är en förutsättning för att
vara självständig och fullt ut kunna delta i samhällslivet. En av regeringens
viktigaste uppgifter är att minska arbetslösheten varaktigt och att öka
sysselsättningen. Att bekämpa arbetslöshet och utslagning är centralt i ett
jämlikt samhällsbygge.

Trots att arbetslösheten är hög är antalet lediga jobb fler än någonsin.
Förutom åtgärder som stärker den svenska ekonomin generellt krävs därför
betydande åtgärder för att förbättra matchningen på den svenska
arbetsmarknaden.

Regeringen kommer idag att presentera ett jobbpaket på totalt cirka tio
miljarder kronor per år. Tillsammans utgör dessa satsningar viktiga delar av
Sveriges nya jobbagenda:

Investeringar i bostäder och infrastruktur – vilket skapar jobb när vi
bygger, stärker tillförlitligheten i företagens transportvägar och som gör
det möjligt för människor att flytta och pendla dit jobben finns.
Investeringarna i järnväg och energieffektiva bostäder bidrar också till
att minska klimatutsläppen.
En aktiv näringspolitik – för jobb i hela landet, fler innovativa och
växande företag och för att stärka den svenska exporten.
Investeringar i kunskap och matchning – genom ett nytt kunskapslyft
med en kraftfull utbyggnad av vuxenutbildningarna inom
yrkeshögskolan, folkhögskolan och Komvux, samt viktiga
matchningsåtgärder för långtidsarbetslösa och människor med svaga
förutsättningar på arbetsmarknaden.

Genom en bättre konjunkturutveckling i omvärlden och regeringens reformer
förväntas cirka 150 000 människor komma i arbete under de kommande två
åren. Den svenska arbetslösheten kommer därmed falla betydligt och når i
finansdepartementets senaste prognos 6,2 procent år 2018.

Vid sidan av jobben så kommer vi under de närmsta veckorna också att
presentera förslag för att vända resultaten i skolan och för att Sverige ska ta



sig an klimatutmaningen.

Utvecklingen i skolan är allvarlig. Sverige har haft sjunkande
kunskapsresultat under flera år och allt för många elever lämnar nian utan
behörighet till gymnasiet. Samtidigt har ojämlikheten i skolan ökat. Vi gör
därför satsningar för att alla skolor ska vara bra skolor, för att alla elever ska
få en ärlig chans och för att fler lärare ska vilja stanna och utvecklas i yrket.

Världen står inför ett vägskäl för att klara klimatomställningen och nå
tvågradersmålet. Inför toppmötet i Paris i höst behövs länder som tar på sig
ledartröjan. Klimatomställningen är inte en belastning utan innebär en
möjlighet att skapa nya jobb och företag när hela världen ställer om. Att ta
ansvar på hemmaplan är att visa ledarskap globalt. Vi kommer att presentera
förslag som underlättar för företag, kommuner och enskilda att välja det
klimatsmarta alternativet.

Vi löser inte matchningsproblemen på arbetsmarknaden, de låga
skolresultaten eller klimatutmaningen med ytterligare nedskärningar och
kortsiktiga skattesänkningar. För att möta dessa utmaningar behöver vi
investera i Sverige. I bostäder och infrastruktur för fler jobb, i kunskap och
konkurrenskraft och i omställningen till ett klimatsmart och hållbart
samhälle.

Magdalena Andersson, finansminister (S)
Per Bolund, biträdande finansminister (MP)

 



Debattartikel från Finansdepartementet

”Det finns utrymme för alternativa
strategier”
Publicerad 10 juli 2015 Uppdaterad 10 juli 2015

Dagens Nyheter 9 juli 2015
I en debattartikel på DN Debatt den 6 juli skriver Sophie Nachemson-Ekwall
och Sven-Erik Sjöstrand att det nyligen remitterade förslaget ”Nya regler för
AP-fonderna” bör dras tillbaka eftersom de tycker att det hotar AP-
fondernas långsiktiga lönsamhet.

Syftet med förslaget och den överenskommelse som finns mellan sex av
riksdagens partier är att vi ska utveckla systemet så att det fortsatt är till
nytta för pensionstagarna. Liksom artikelförfattarna delar jag bilden att AP-
fonderna gjort ett bra arbete de senaste åren, det visar också den årliga
utvärderingen av AP-fondernas verksamhet.                         

Men alla system kräver ibland förbättringar och den nya regleringen innebär
att placeringsreglerna moderniseras och blir betydligt mer flexibla. Samtidigt
förstärks ambitionsnivån när det gäller ansvarsfullt ägande betydligt i
jämförelse med tidigare lagstiftning.

Översynen av AP-fonderna grundar sig i buffertkapitalutredningen och i linje
med detta tas de nuvarande kvantitativa placeringsreglerna bort och ersätts
av aktsamhetsprincipen ”the prudent person rule”, vilket skapar goda
förutsättningar för den framtida förvaltningen av buffertkapitalet.

Detta ger AP-fonderna friare placeringsregler och möjlighet att genom
moderna förvaltningsstrategier placera exempelvis en större andel i
onoterade tillgångar och därmed sprida riskerna på ett effektivt sätt. När
friare placeringsregler ersätter dagens kvantitativa placeringsregler behöver
även andra delar av regelverket förnyas, eftersom större krav ställs på en
samlad och samordnad process för uppföljningen av resultatet som
genereras. En process som den nya AP-fondsnämnden kommer att ansvara
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för. Ett led i utvärderingen av detta nya och friare mandat är att en
referensportfölj fastställs.

Artikelförfattarna vädrar en oro att detta tvingar in buffertkapitalet i en
global passiv förvaltning. Jag har stor tilltro till AP-fondernas kompetens att
fatta väl avvägda beslut för att nå god avkastning. Att dessa beslut leder till
att den uppsatta referensportföljen frångås, uppmuntras av förslaget. Med
referensportföljen som bas ges utrymme för alternativa investeringsstrategier
och AP-fonderna har inte bara ansvar utan också full frihet att utvärdera
dessa om de förväntar sig att de ger en högre avkastning eller samma
avkastning till lägre risk, naturligtvis förutsätt att de agerar aktsamt.

Mot bakgrund av att en väldiversifierad portfölj uppmuntras av förslaget så
framstår också artikelförfattarnas oro över kostnadstaket som obefogad.
Kostnadstaket ska enligt förslaget sättas så att det möjliggör just detta.

Jag välkomnar debatten och engagemanget kring förslaget om nya regler för
AP-fonderna. När remissperioden är avslutad kommer regeringskansliet och
Pensionsgruppen att noga gå igenom remissinstansernas åsikter och
ambitionen är att nå ett förslag som möjliggör att vårt gemensamma
pensionskapital förvaltas av kompetenta medarbetare och som skapar största
möjliga nytta för dagens och framtidens pensionärer.

Per Bolund (MP), finansmarknadsminister och ansvarig för AP-
fondslagstiftningen



Debattartikel från Finansdepartementet

Fonderna ska få mer flexibilitet
Publicerad 04 juli 2015 Uppdaterad 04 juli 2015

Dagens industri 4 juli 2015
I torsdags meddelade Folkpartiet, i en artikel på Di Debatt, att de inte längre
går med på vissa delar av uppgörelsen som Pensionsgruppen kom översyn
om angående ny styrning av AP-fonderna. 

Vårt gemensamma pensionssystem är något som vi i Sverige kan vara stolta
över. En central del av pensionssystemet är AP-fonderna. De ska fungera
som en buffert i systemet för att säkerställa att de pensioner som utbetalas
inte varierar allt för mycket från år till år. Sedan 2001 har systemet funnits i
sin nuvarande form och det har fungerat väl. Men som alla system krävs det
ibland att det uppdateras och förbättras.

En styrka för pensionssystemet är att vi inom politiken gemensamt arbetar
långsiktigt inom Pensionsgruppen. Det var också där i den gruppen som det
gemensamt togs ett inriktningsbeslut i mars 2014 för det förslag till
reformering av AP-fondssystemet som nyligen remitterades. AP-
fondsöversynen är omfattande och förslagen är en helhet som har utarbetats
under lång tid och med gott samarbete inom Pensionsgruppen. 

Det florerar många tolkningar av förslagen, därför vill jag göra ett
klargörande. En kritik som nu riktas mot förslaget är alltså att det föreslagna
inrättandet av en ny AP-fondsmyndighet skulle öppna för en politisk styrning
av AP-fonderna.

Men just för att garantera att självständigheten i relation till politiken
kvarstår, kommer, enligt det utskickade förslaget, de tre framtida AP-
fondsmyndigheterna även fortsättningsvis att styras av lagstiftning. 

Detta gäller även för den nya ansvariga myndigheten för
buffertkapitalförvaltningen, AP-fondsnämnden. Nämnden ska enbart utföra
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sina uppgifter med utgångspunkt i att förvaltningen ska vara till största nytta
för pensionstagarna. Ingenting annat.

När det gäller placeringsverksamheten kommer därför, enligt det förslag som
Pensionsgruppen var överens om att remittera, buffertförvaltningen att ske
helt självständigt från politiken. 

Vi politiker ska inte styra vilka placeringar som ska eller inte ska göras.
Friare placeringsregler är något som efterfrågats under lång tid och
Pensionsgruppen varit överens om att ge fonderna mer flexibilitet i vilka
placeringar de har rätt att göra. Syftet är tydligt, hög och säker avkastning
ska uppnås också för framtidens pensioner. 

Per Bolund
Finansmarknadsminister (MP) med ansvar för AP-fondslagstiftningen

 



Debattartikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Tätare samarbete ska strypa
resurser till IS
Publicerad 02 juni 2015 Uppdaterad 02 juni 2015

Aftonbladet 2 juni 2015
Det ingår i Säkerhetspolisens uppgifter att motverka terroristbrott och
relaterad brottslighet. I det arbetet ligger bland annat att i möjligaste mån
förhindra att Sverige används som bas för rekrytering, logistiskt stöd,
finansiering eller attentatsplanering och för att motverka att svenskar deltar i
terrorism utomlands. Säkerhetspolisens arbete är därför avgörande även för
att komma åt finansieringen av terrorism. Vi för därför samtal med
Finanspolisen och Säkerhetspolisen om deras arbete och samarbete mot
sådan finansiering.

Regeringen kommer att ta ytterligare steg mot att stoppa medhjälp till
terrorhandlingar. Redan i sommar presenteras en rad åtgärder i den nya
strategin mot terrorism. Brottsbekämpande myndigheter, tillsynsmyndigheter
och verksamhetsutövare, som banker, utgör alla viktiga delar av vårt system
för att bekämpa och motverka finansieringen av personer och rörelser som
utför eller stödjer terrorism.

För att stoppa alla former av finansiering av terrorism är det viktigt att
bankerna löpande rapporterar misstänkta transaktioner till Finanspolisen, och
att dessa rapporter håller en hög kvalitet. Återkopplingen och samarbetet
mellan polisväsende och banker måste också bli tätare så att man kan
förstärka möjligheterna att kartlägga mönster, tillvägagångssätt och
brottslighetens utveckling. För att åstadkomma detta skärper och utvecklar
nu Finanspolisen sin analyskapacitet ytterligare.

Utöver polis och den finansiella sektorn spelar också en rad andra aktörer en
viktig roll i det förebyggande arbetet. Det gäller till exempel revisorer,
fastighetsmäklare, advokater, skrothandlare och andra aktörer som med eller
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utan sin egen vetskap kan utnyttjas och involveras i olagliga transaktioner
och penningtvätt.

I syfte att öka kunskapen och medvetenheten inom den finansiella sektorn,
andra verksamhetsutövare samt myndigheter har Brottsförebyggande rådet
(Brå) och en forskargrupp inom Försvarshögskolan fått i uppdrag att
ytterligare fördjupa riskbedömningarna och bredda kunskapen om
penningtvätt och finansiering av terrorism.

Regeringens nationella strategi mot terrorism kommer att innebära fler
verktyg för att förebygga radikalisering, förbättra myndigheternas beredskap,
och för hur vi ska agera vid eventuell terrorismverksamhet. Att motverka
finansiering av terrorism är en viktig pusselbit i den kommande strategin,
samtidigt som vi arbetar intensivt för att kriminalisera rekrytering,
organisering och finansiering av terrorismverksamhet. Ambitionen är att ha
en lagstiftning på plats under året.

Attentaten i Bryssel, Paris och Köpenhamn är skrämmande påminnelser om
att ett terrordåd också kan drabba oss i Sverige. Regeringens ansvar handlar
givetvis på kort sikt om att stoppa tillflödet av ekonomiska resurser till
våldsbejakande extremister såsom ISIL. Men den strategi vi kommer att
presentera är minst lika viktig på längre sikt. Sverige ska vara ett land präglat
av trygghet. Det kräver politisk vilja och initiativförmåga. Det kräver att alla
goda krafter hittar gemensamma vägar för att motarbeta den våldsbejakande
extremismen, oavsett vad den utger sig för att vara.

Regeringen är tydlig. Det förebyggande arbetet är, tillsammans med
kraftfulla repressiva åtgärder, en förutsättning för att öka tryggheten och
värna demokratin för alla.



Debattartikel från Finansdepartementet

Jens Henriksson leder ny
utredning om överskottsmålet
Publicerad 26 maj 2015 Uppdaterad 26 maj 2015

Dagens industri 26 maj 2015
För en tid sedan gav regeringen Konjunkturinstitutet i uppdrag att se över
konsekvenserna av att ändra nivån på målet för den offentliga sektorns
finansiella sparande, mer känt som överskottsmålet. Regeringen redogjorde i
samband med det för varför man tyckte att det var rimligt att överväga en
förändring men ansåg att vidare analys krävdes innan man presenterade ett
slutligt ställningstagande.

Överskottsmålet infördes år 1997 som en del av det finanspolitiska ramverk
som etablerades av Socialdemokraterna och Centerpartiet.

Målnivån för det offentligfinansiella sparandet var från början två procent av
BNP men ändrades 2007 till en procent, främst på grund av att definitionen
av den offentliga sektorn ändrades i räkenskaperna. År 2010 utredde den
dåvarande regeringen målets nivå men beslutade att den fortsatt skulle vara
en procent. Varken införandet, förändringen eller tidigare översyner av
målnivån föregicks av parlamentariska utredningar.  Detta har varit helt i
linje med nuvarande budgetlag som fastslår att det ska finnas ett mål för det
finansiella sparandet men som lämnar det upp till regeringen att föreslå
vilken nivå målet ska ha. Förslaget lämnas i budgetpropositionen och antas
av riksdagen i budgetens rambeslut.

Då beslutet om nivå på överskottsmålet är en del av budgetens rambeslut är
det otvetydigt också en del av Decemberöverenskommelsen som säger att:
”Förslaget till rambeslut samt riktlinjer för den ekonomiska politiken från
den partikonstellation som är störst släpps fram vid budgetomröstning i
kammaren.”  Detta bekräftas också av de borgerliga partierna som i sitt
förslag till utskottsinitiativ fastslog att: ”Regeringen har förvisso möjlighet
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att lägga förslag till ändrad målnivå för enskilda år i budgetpropositionen,
men vi anser att det vore mer lämpligt att ramverkskommissionen får
arbeta färdigt först.”

Här finns en bred samsyn. Regeringen fastslår nivån på överskottsmålet.

Regeringen har dock betonat att man gärna ser en bred uppslutning vid en
eventuell förändring av målnivån för det finansiella sparandet. Därför
planerades det för samtal i samband med Konjunkturinstitutets
avrapportering. När nu oppositionen uttryckt en vilja att samtalen sker i form
av en parlamentarisk kommitté ser vi inga problem med att tillgodose detta.

Regeringen kommer därför att tillsätta en parlamentarisk kommitté för att
behandla frågan. Som opolitisk ordförande kommer Jens Henriksson, VD och
koncernchef för Folksam, att utses. Då en utdragen diskussion riskerar att
öka osäkerheten om banan för den framtida ekonomiska politiken finns inget
skäl att dra frågan i parlamentarisk långbänk, vilket också betonats av
Finanspolitiska rådet. Kommittén ska därför inte ta mer tid än nödvändigt för
sitt arbete. Slutbetänkandet ska lämnas i oktober 2016 med delbetänkande i
april 2016.

Det har höjts många röster från ekonomkåren, Svenskt Näringsliv och i en
samlad fackföreningsrörelse för att det är hög tid att ändra målnivån för det
finansiella sparandet. Regeringen välkomnar att även oppositionen nu ser
behovet av en översyn av målet för det finansiella sparandet och ser fram
emot att få diskutera frågan grundligt.



Debattartikel från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Vi behöver mer mångfald i
reklamen
Publicerad 29 april 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Metro Debatt 29 april 2015 I reklamens värld kan man
få intrycket av att Sverige bara består av en familjetyp
och av människor stöpta i samma form. Det ska vi göra
någonting åt, skriver jämställdhetsminister Åsa Regnér
och konsumentminister Per Bolund.
Under veckan pågår reklambranschens utställning ”Vem får synas i svensk
reklam” i tunnelbanan i Stockholm. Utställning pekar på en fråga som
diskuteras allt för sällan, nämligen att bilderna som används i många fall är
stereotypa. I reklamens värld kan man få intrycket av att Sverige bara består
av en familjetyp och av människor stöpta i samma form vilket också
branschens egen undersökning visar. Utställningen visar att det finns ett
intresse av dessa frågor i branschen vilket är både glädjande och visar på en
vilja att ta ansvar.

För en feministisk regering och som vet att mångfald och jämställdhet är
några av landets viktigaste tillgångar är detta ett samtal vi gärna deltar i.
Reklamen påverkas i allra högsta grad av våra gemensamma värderingar och
vice versa. Reklamens kraft som normgivare går inte att underskatta,
speciellt med tanke på den stora plats som reklambilder tar i det offentliga
rummet. Att reklamens bilder och budskap bidrar till att förstärka normer,
roller och skönhetsideal som får människor att känna sig otillräckliga är en
oroande utveckling som ingen tjänar på. Det är inte acceptabelt att speciellt
barn och unga vuxna fortsätter att må dåligt och kanske till och med blir
allvarligt sjuka på grund av detta.

Hittills har diskussionen ofta handlat om det kanske tydligaste exemplet när
reklamen är könsstereotyp eller könsdiskriminerande. Könsstereotyp reklam
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kan vara reklam där människor avbildas på ett sätt som förstärker
könsnormer då det gäller t.ex. vilka yrken eller sysselsättningar som män och
kvinnor ”ska” ha. I vissa fall kan reklam vara rent sexistisk, vanligen genom
att tjejers kroppar används på ett helt omotiverat sätt utan koppling till själva
produkten.

Redan i FN:s Handlingsplan från Peking för kvinnors rättigheter 1995 skrev
Sverige under på att denna typ av könsstereotypa framställningar i media är
ett hinder för jämställdhet. Flera av våra nordiska grannländer förbjuder
också denna typ av reklam i lag. I både Danmark som Norge finns
bestämmelser om könsdiskriminerande reklam i marknadsföringslagen. I
Finland finns reglering i konsumentskyddslagen och Island har en särskild
diskrimineringslag som omfattar könsdiskriminering i reklam. I Sverige är det
i stället branschens egen stiftelse för självreglering, Reklamombudsmannen,
som hanterar anmälningar om reklam. Trots det självreglerande arbete som
pågår med t.ex. könsdiskriminerande reklam så finns det fortfarande
problem. Det är tydligt att det behöver göras mer i den här frågan.

Som jämställdhets- och konsumentministrar i regeringen välkomnar vi
särskilt branschens eget initiativ och kommer senare i år att bjuda in såväl
företrädare för reklammakare som säljare och köpare för samtal. Frågan har
tidigare utretts men vill se hur vi tillsammans kan utveckla den samtalet om
de normer som reklamen förmedlar och den självreglering som branschen
har. Vi är också övertygade om att fler kommer känna sig delaktiga och
tilltalade av reklam som speglar oss alla, vilket borde gynna även
reklamköparen. Frågan är speciellt påtaglig då det gäller det offentliga
rummet, som tillhör oss alla.

Åsa Regnér,
Jämställdhetsminister

Per Bolund,
Konsumentminister



Debattartikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

"Skärpta lagar för sms- och
snabblånsföretag"
Publicerad 22 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Expressen Debatt 22 april 2015
Regeringen beslutar på torsdag att tillsätta en utredning för att ta fram förslag
för bättre ordning på snabblånemarknaden och minska den överskuldsättning
som oseriösa snabblåneföretag bidrar till.

Obetaldas sms-lån och andra så kallade snabblån är en bidragande orsak till
ökningen av antalet betalningsförelägganden. Allt fler medborgare fastnar i
skuldträsket. Förra året uppgick antalet betalningsförelägganden till över 50
000.

Eftersom sms-lån och andra snabblån fortsätter att öka i Sverige kan vi
befara att problem kommer att fortsätta växa om inte kraftfulla åtgärder
vidtas.

Som enskilda individer är vi naturligtvis ansvariga för de avtal vi ingår och vi
får ta konsekvenserna av vårt agerande. Men det innebär inte att marknaden
ska vara oreglerad. Företagen har ett enormt övertag och marknadsföring
fungerar. Otillräckliga kreditkontroller och aggressiv marknadsföring har lett
till en dramatisk ökning av obetalda lån.

Det har vidtagits flera åtgärder för att stärka konsumenternas ställning.
Regeringen tog nyligen emot Bolåneutredningen, men vi kan redan i dag
säga att vi kommer gå vidare med flera av förslagen för att skapa en bättre
balans mellan bankerna och bolånekunderna.

På snabblånemarknaden är problemen emellertid avsevärt större än på
bolånemarknaden. Delar av marknaden har gjort försök till självsanering men
vi ser att åtgärderna har varit otillräckliga. Det beviljas fortfarande lån som
kunder inte har råd med. Det behövs nu skärpt lagstiftning för att
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åstadkomma en mer ansvarsfull snabblånemarknad.

Riksdagsledamoten och vice ordförande i civilutskottet Johan Löfstrand (S)
kommer därför att få i uppdrag att leda utredningen som ska ta fram förslag
på effektiva åtgärder för att åstadkomma en mer ansvarsfull marknad för
konsumentkrediter.

Direktiven till utredningen är tydliga. Åtgärderna ska sätta press på
kreditgivarna.

Det inte ska vara lönsamt att låna ut till en konsument som inte klarar av att
betala tillbaka lånet. En konsument ska inte i onödan behöva oroa sig för att
en liten skuld växer sig stor och blir okontrollerbar. Snabblån ska inte längre
vara en inkörsport till överskuldsättning.

Vi vill att utredningen bland annat ska överväga:

Kostnadstak. Ränta och avgifter kan snabbt bli större än själva
lånebeloppet. Utredningen ska därför överväga en regel som gör att
kostnaderna för ett lån inte får överstiga det belopp som konsumenten
lånat.
Räntetak. I flera länder inom EU är kreditgivarens möjlighet att ta ut hög
ränta begränsad.
En civilrättslig sanktionsregel vid bristande kreditprövning.
Kreditgivaren behöver bära en större risk i de fall det inte har gjorts
någon ordentlig bedömning av konsumentens återbetalningsförmåga.
Ett krav på skriftligt undertecknande. Ett sådant krav kan förväntas leda
till att färre konsumenter ansöker om och beviljas impulsiva och
förhastade lån.
Skärpta informations- och marknadsföringskrav. Hur kan vi erbjuda en
konsument bättre möjlighet att förstå hur lånet fungerar och vilka risker
som följer med det? Hur kan vi se till att kreditgivare är återhållsamma i
marknadsföringen och inte lockar de svagaste konsumenterna att ansöka
om dessa lån?

Dir. 2015:43 En mer ansvarsfull marknad för konsumentkrediter

Fler steg måste tas i arbetet för att minska konsumenters överskuldsättning.
Redan i år kommer regeringen därför att presentera en strategi med förslag
på förebyggande, stödjande och rehabiliterande insatser mot
överskuldsättning. Därutöver behövs ändrade skuldsaneringsregler, som ska
hjälpa fler överskuldsatta ut ur skuldfällan och ge dem en chans att starta om



på nytt utan en betungande skuldbörda.

Lagstiftning och regler behöver reformeras för att stärka konsumenternas
makt och ge ökad konkurrens mellan kreditgivare. Det gäller såväl de små
lånen som de stora.

Morgan Johansson, Justitie- och migrationsminister
Per Bolund, Finansmarknads- och konsumentminister, biträdande
finansminister



Debattartikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Fortsatta möjligheter att
gruppregistrera sig för moms
Publicerad 13 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Dagens industri 13 april 2015 Nu gör regeringen
återigen det möjligt med gruppregistrering för moms,
skriver närings- och innovationsminister Mikael
Damberg och finansmarknadsminister Per Bolund.
Sverige behöver en ny politik för jobben. Regeringen har satt upp ett mål om
att Sverige ska öka antalet personer som arbetar och antalet arbetade timmar
i ekonomin så mycket att vi når lägst arbetslöshet i EU 2020. I detta spelar
de små och medelstora företagen en nyckelroll. Sverige behöver fler jobb
och fler som jobbar.

De små och medelstora företagen ligger bakom en stor del av den
jobbtillväxt vi nu ser börjar komma i Sverige. Därför vill regeringen
underlätta för dem så att de kan expandera och anställa fler.

Många småföretag vittnar om problem att få finansiering till investeringar
och nyanställningar. Regeringen tar finansieringsfrågan för de små företagen
på allvar. Vi har bland annat sett till att Almi får ett kapitaltillskott genom
Europeiska investeringsfonden på 1,2 miljarder kronor för ett ökat fokus på
små företag och tidiga skeden.

Vi har också tillsatt en utredning gällande det statliga riskkapitalet i syfte att
få kapitalet att jobba i tidigare utvecklingsfaser och i små företag.

För de små företagen spelar de svenska bankerna en viktig roll. Det är många
gånger de som står för företagens finansiering. Särskilt bankerna med stark
lokal förankring, som exempelvis Länsförsäkringar och Sparbankerna.

I och med att de borgerliga partierna tillsammans med Sverigedemokraterna
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fällde regeringens budget i höstas drabbades de lokala bankerna av en
skattesmäll i mångmiljonklassen i och med att möjligheten för
gruppregistrering för moms då togs bort.

När nu regeringen lägger fram den ekonomiska vårpropositionen ger vi åter
möjligheten för de små lokala bankerna att fortsätta gruppregistrera sig för
moms. Till detta förslag avsätter regeringen 400 miljoner kronor.

Möjligheten till gruppregistrering för moms tillkom 1998 för att stärka
svenska företags konkurrenskraft.

Samtidigt antogs liknande lagstiftning i många av EU:s övriga medlemsstater.
Genom detta förfarande kan företag bilda momsgrupper vilket innebär att de
inte behöver betala moms på interna transaktioner utan hela gruppen
behandlas som ett företag. Regelverket används i dag av cirka 250
företagsgrupperingar inom bank och försäkring, välfärdssektorn, industrin,
fastighetsbranschen och detaljhandeln.

När regeringen nu återigen gör det möjligt med gruppregistrering för moms
undanröjer vi kostnaderna för den skatteadministrativa oreda som detta
skulle leda till för de berörda bolagen.

Sparbankernas verksamhet har en stark lokal förankring och är i många fall
en sammanhållande kraft för små- och medelstora företag. Möjligheten att
gruppregistrera sig för moms är viktigt så att bankverksamheten på
landsbygden kan fortsätta att vara lönsam. Sparbankerna har inte samma
möjligheter som övriga banker att ta in nytt kapital och de är beroende av en
lönsam verksamhet för att kunna öka utlåningen.

När lönsamheten för sparbankerna försvåras riskerar kreditgivningen runt
om i landet att hämmas vilket är tvärtemot den utveckling som den sittande
regeringen vill se.

Företagare, likväl i större städer som på landsbygden, måste ha goda
möjligheter att få tillgång till lån och krediter för att underlätta uppkomsten
och tillväxten i nya företag. En bättre konkurrens på bankmarknaden gynnar
både privatkunder såväl som företagare.

Sverige behöver fler aktörer och en bättre konkurrens på bankmarknaden,
inte färre aktörer och sämre konkurrens. Regeringen föreslår därför i
vårpropositionen att möjligheten för gruppregistrering för moms fortfarande
ska vara möjligt. Regeringen stoppar alltså allianspartiernas politiska förslag



och säkrar därmed finansieringen för Sveriges småföretagare.



Debattartikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Så ska Vattenfall bli ledande i
energiomställningen
Publicerad 24 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Miljöaktuellt 24 mars 2015 En trygg, säker och
konkurrenskraftig energiförsörjning är en förutsättning
för en fortsatt hållbar ekonomisk, social och miljömässig
utveckling. Den svenska energipolitiken ska skapa
villkor för en kostnadseffektiv energianvändning och en
omställning till ett hållbart energisystem. Regeringen
anser att Vattenfall ska vara ledande i denna
omställning.
Vattenfall är ett av Sveriges största bolag och en central del av det statliga
ägandet.

Bolaget verkar på en marknad i snabb förändring. Därför är det avgörande
med en engagerad ägare som har kontroll och insyn. Den katastrofala
Nuonaffären har orsakat skattebetalarna betydande kostnader. Trots en
granskning i KU är det fortfarande inte klarlagt vem som gjorde vad. Så får
det inte gå till när staten agerar. Det är centralt att skärpa kraven för
dokumentation av ägarstyrningen. Därför har det nu införts ett krav på
skriftlig dokumentation av den s.k. ägarsamordning som sker mellan
företrädare för bolaget och ägaren när ett statligt ägt bolag står inför särskilt
viktiga avgöranden. Bristande transparens och avsaknad av dokumentation
var ett i raden av felsteg i Nuonaffären. Med de nya kraven minskas risken
för liknande fel i framtiden.

När regeringen tillträdde i oktober förra året såg vi ett behov för staten att bli
en mer aktiv ägare till Vattenfall. Det skapades då en statsrådsgrupp med
uppdraget att ta ett helhetsgrepp när det gäller styrning av Vattenfall i syfte

https://www.regeringen.se/


att göra bolaget ledande i omställningen av energisystemet mot en högre
andel förnybar energi. Statsrådsgruppen leds av närings- och
innovationsminister Mikael Damberg, som ansvarar för förvaltningen av
Vattenfall. Statsrådsgruppen består också av klimat- och miljöminister Åsa
Romson, energiminister Ibrahim Baylan samt finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund. Regeringsöverenskommelsen mellan
Miljöpartiet och Socialdemokraterna ligger till grund för statsrådsgruppens
arbete.

Imorgon kommer Vattenfall att kalla till årsstämma. Utifrån
statsrådsgruppens slutsatser vidtar regeringen nu flera åtgärder för att stärka
styrningen av Vattenfall. Regeringen kommer att styra Vattenfall i en
riktning mot att bli ledande i omställningen av energisystemet mot en högre
andel förnybar energi.

Ett av de viktigaste verktygen för styrningen av de statligt ägda bolagen är
rekryteringen av styrelseledamöter till bolagen. Med stöd av den
hållbarhetsanalys som Regeringskansliet har gjort har initiativ tagits för att
säkerställa att Vattenfalls styrelse har god kompetens inom förnybara
energisystem. Utvecklingen av energimarknaden och även utmaningen att nå
bolagets strategiska hållbarhetsmål i en tid av förändring ställer höga krav på
ökad kunskap om energisektorn, teknikförståelse och nytänkande inför
omställning. Staten som ägare har beslutat att nominera två nya ledamöter till
Vattenfalls styrelse.

Viktoria Bergman har en tydlig kompetens inom hållbart företagande genom
sina tidigare ledande befattningar i svensk och internationell företagsmiljö.
Viktoria Bergman har haft ansvar för hållbarhet, ägarstyrningsfrågor,
kommunikation och affärsutveckling i företag inom energisektorn, den tunga
industrin och konsumentsektorn.

Tomas Kåberger kombinerar teknisk och strategisk kompetens inom
energisektorn med en stark affärsförståelse. Tomas Kåberger har haft ett
antal nationella och internationella uppdrag på energiområdet och har
styrelseerfarenhet från bolag verksamma i branschen för förnybar energi.

Vår förhoppning är att dessa två nya styrelseledamöter ska bidra till att
ytterligare stärka styrelsen i den strategiska ompositionering som Vattenfall
behöver göra för att möta utvecklingen på marknaden.

Regeringen har tagit viktiga steg mot att realisera ambitionen att göra
Vattenfall ledande i omställningen av energisystemet mot en högre andel



förnybar energi. Vi kommer att styra Vattenfall i en offensiv riktning mot ett
mer förnybart energisystem, inom ramen för det uppdrag som riksdagen
2010 beslutade för bolaget. Vattenfall ska affärsmässigt bedriva
energiverksamhet så att bolaget tillhör ett av de bolag som leder
utvecklingen mot en miljömässigt hållbar energiproduktion.

I detta sammanhang konstaterar regeringen att Vattenfall på eget initiativ har
fryst sitt tidigare arbete med att utreda ersättningsreaktorer i Sverige. Bolaget
har meddelat att de har lagt arbetet i vänteläge.

Regeringen tillsatte den 6 mars i år en parlamentariskt sammansatt
energikommission. Dess uppdrag är att se över det framtida behovet av
energi utifrån aktuell och befintlig forskning, identifiera vilka utmaningar och
möjligheter som finns för den framtida energiförsörjningen, och ta fram
underlag till en bred politisk överenskommelse om den långsiktiga
energipolitiken. Regeringens ingång i dessa samtal är att kärnkraften ska
ersättas med förnybar energi och energieffektivisering och att Sverige på sikt
ska ha 100 procent förnybar energi. Kommissionens arbete ska redovisas den
1 januari 2017.

Det är positivt att Vattenfall har beslutat att invänta de långsiktiga
spelreglerna för energisektorn som Energikommissionens arbete ska resultera
i.

Tyskland befinner sig nu i en omfattande omställning av sitt energisystem till
en högre andel förnybar produktion, vilket naturligtvis är mycket positivt.
Bl.a. har det tyska närings- och energidepartementet tagit fram ett förslag i
syfte att uppnå ambitionen att reducera den tyska energisektorns
koldioxidutsläpp med 22 miljoner ton till år 2020. Omställningen öppnar
möjligheter för Vattenfall och andra bolag att göra ytterligare investeringar i
förnybar energi.

Vattenfallkoncernen är i dag hel- eller delägare till fyra brunkolseldade
kraftverk i Tyskland, belägna i delstaterna Brandenburg och Sachsen.
Koncernen äger även brunkolsgruvorna som förser tre av dessa kraftverk
med bränsle. Vattenfalls styrelse beslutade den 29 oktober förra året att
utreda olika strategiska alternativ för den tyska brunkolsverksamheten i syfte
att skapa en ny hållbar ägarstruktur. Regeringen välkomnar Vattenfalls
beslut.

Processen med en ny ägarstruktur för brunkolsverksamheten bedrivs av
Vattenfall och är ett ansvar för bolagets styrelse och ledning. Vår uppfattning



är att ägaren kan ta ställning till en affär om Vattenfalls brunkolsverksamhet
först när den presenteras. Som företrädare för staten som ägare till Vattenfall
kommer regeringen att noggrant följa utvecklingen av processen.

Om det blir aktuellt för Vattenfall att genomföra en avyttring som omfattar
stora värden, är det styrelsens ansvar att ta initiativ till en s.k.
ägarsamordning, som syftar till att nå ett ställningstagande som såväl styrelse
som ägare kan ställa sig bakom. I dagsläget finns det ingen sådan
ägarsamordning att ta ställning till. För det fall att det blir aktuellt, är det
rimligt att vi informerar riksdagens näringsutskott när frågan om en
ägarsamordning har kommit in.

Den europeiska energimarknaden, där Vattenfall är en viktig aktör,
genomgår nu en stor förändring som kommer att pågå under en överskådlig
framtid. Genom våra åtgärder har vi stärkt styrningen av Vattenfall för att
skapa förutsättningar för bolaget att leverera på sitt uppdrag även framöver
och därigenom bidra till en hållbar energiförsörjning.



Debattartikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

"Skärp lagarna mot
terrorfinansiering"
Publicerad 22 mars 2015 Uppdaterad 11 november 2015

Expressen debatt, 22 mars Vi vill att riksdagen lagstiftar
om internationella standarder för bekämpning av
penningtvätt och finansiering av terrorism, skriver Per
Bolund och Anders Ygeman.
Vi lever i en globaliserad värld. Fysiska och elektroniska kommunikationer
förbättras kontinuerligt. Verkliga och virtuella avstånd krymper för varje dag
som går. Människor och idéer flyttar sig med högre hastighet och i större
omfattning än någonsin tidigare i mänsklighetens historia. I grunden är det en
mycket positiv utveckling. Men det går inte att bortse ifrån att
globaliseringen också ställer oss inför stora utmaningar. En av dessa är den
internationella terrorismen.

Terrordåden i Frankrike och Danmark har visat med brutal tydlighet det
öppna samhällets sårbarhet för terroristangrepp. Terroristernas svartvita
världsbild lämnar inget utrymme för kompromisser och samförstånd. Det är i
grunden vår demokrati som utmanas.

Terrorism måste bekämpas på olika sätt. I arbetet mot terrorism får inte
individens integritet glömmas bort. Sveriges väg framåt måste kombinera
värnandet av medborgerliga rättigheter med en hårdare lagstiftning mot dem
som utmanar dessa.

Regeringen har vidtagit flera åtgärder sedan vi tillträdde. Just nu snabbutreds
kriminalisering av deltagande, rekrytering och finansiering av
terroristverksamhet i utlandet. Vi har också fördubblat resurserna till den
nationella samordnare som ansvarar för det förebyggande arbetet mot
våldsbejakande extremism.
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Nu tar regeringen ytterligare ett steg. Vi vill att riksdagen lagstiftar om
internationella standarder för bekämpning av penningtvätt och finansiering
av terrorism. De nya lagförslagen förstärker de åtgärder som finns för att
hindra att det finansiella systemet utnyttjas.

En nationell strategi mot penningtvätt och finansiering av terrorism
överlämnades till riksdagen förra året. Den kommer, tillsammans med den
nya nationella strategin mot terrorism, som regeringen just nu tar fram,
utgöra en av grundpelarna i bekämpningen av terrorism och systemhotande
brottslighet.

För att försvåra finansieringen av terrorism och motverka grov ekonomisk
brottslighet vill regeringen utveckla och stärka arbetet på flera områden:

En bättre samverkan mellan myndigheter i syfte att producera, förädla och
dela kunskap så att samhället kan identifiera och hantera nya kriminella
tillvägagångssätt och sätt som terrorister använder sig av för att finansiera sin
verksamhet.

Vi vill vässa Finanspolisen för att utföra högkvalitativa analyser av
brottslighetens mönster och utveckling. Finanspolisen är den centrala
aktören i underrättelsearbetet rörande bekämpning av penningtvätt och
finansiering av terrorism.

Aktivt svenskt deltagande i relevanta internationella sammanhang, inte minst
FN och Financial Action Task Force, den mellanstatliga organisationen mot
penningtvätt och finansiering av terrorism. Vi ska löpande se över att
lagstiftningen tar intryck av den internationella kunskapen och utvecklingen
på området.

Sverige har länge varit förskonat från allvarliga terroristdåd. Men vi måste
våga tänka tanken att det kan hända också här hos oss. Vi kan inte skydda
oss mot allt, men vi ska göra allt vi kan för att skydda oss.



Debattartikel från Finansdepartementet

Så kan vi få en mer miljö- och
klimatsmart livsstil
Publicerad 15 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Göteborgsposten 15 mars 2015
I dag uppmärksammar konsumentorganisationer världen över internationella
konsumentdagen. Det är dags att vi politiker också lägger datumet på minnet.

Som konsumenter har vi en viktig roll – det vi lägger i korgen i mataffären,
de kläder vi köper, det fondsparande vi väljer. Alla dessa val bidrar till att
styra efterfrågan på varor och tjänster och i slutändan påverkar det också
samhällsutvecklingen. Det finns många tecken på att vi vill vara aktiva
konsumenter och göra hållbara, klimatsmarta val. Försäljningen av ekologisk
mat i Sverige ökade rekordartat med 38 procent under 2014 och allt fler vill
vara säkra på att barnens kläder eller leksaker inte innehåller skadliga
kemikalier. Samtidigt känner vi oss ofta vilsna i informationsdjungeln och
ibland tyvärr lurade av företagen. Från politikens sida kan vi göra mer – det
ska vara lätt att välja rätt och konsumentens roll på marknaden måste värnas.
Konsumentpolitik är inte bara en fråga om att skydda konsumenten, utan
handlar också om att gynna de seriösa företagen och långsiktigheten på
marknaden.

I mitt arbete som konsumentminister kommer jag både fokusera på
grundläggande rättigheter, som att vi ska ha ett högt konsumentskydd och
välfungerande konsumentupplysning, men också att det ska vara enklare att
göra smarta val ur ett hållbarhetsperspektiv. Jag har därför inlett ett arbete
för att ta fram en strategi för hållbar konsumtion för att göra det enklare för
oss att göra hållbara val, framförallt då det gäller miljöaspekter.

Forskningen visar tydligt att den genomsnittliga privata konsumtionen i
Sverige idag inte är hållbar. Även om vi lyckats minska utsläppen av
växthusgaser inom Sveriges gränser, så orsakar medelsvenskens privata
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konsumtion globalt sett ett av de största ekologiska fotavtrycken i världen
per person. Naturvårdsverkets siffror visar att utsläppen från vår privata
konsumtion har ökat med 17 procent mellan 1993 och 2011. Här behöver vi
som konsumenter hjälp på traven för att lättare kunna bidra till den
omställning som är nödvändig för att främja en ekonomisk utveckling inom
planetens gränser.

Strategin för hållbar konsumtion kommer att lanseras senare i år och syftet är
att lyfta konsumentpolitiken som en viktig pusselbit för en mer hållbar
tillväxt. Redan nu ger vi Konsumentverket i uppgift att särskilt bevaka
konsumenters möjligheter att agera på ett hållbart sätt, och möjligheterna för
sparare att ta del av information och jämföra hur fonder arbetar med
hållbarhetsaspekter utreds under året.

Digitaliseringen och sociala medier har gett oss helt nya möjligheter att utöva
konsumentmakt när vi inte är nöjda med ett köp, men samtidigt är det svårt
att hitta rätt information och stöd som konsument. Inom kort öppnar
upplysningstjänsten Hallå Konsument där vi som konsumenter får en enkel
väg in för att ställa frågor via telefon eller på webben om våra rättigheter och
hur man ska agera för att göra hållbara beslut. Det är också viktigt att vi har
goda möjligheter att få vår sak prövad om något går fel, och anmälningarna
till Allmänna Reklamationsnämnden har ökat under flera år. Därför är min
ambition att framöver stärka myndighetens roll. Detta behövs inte minst
eftersom vi i samband med införandet av nya EU-regler i år öppnar upp för
snabbare tvistlösning på fler områden. Längre fram kommer vi dessutom att
presentera förslag för att ge Konsumentombudsmannen snabbare och
effektivare sanktionsmöjligheter mot företag med oseriösa metoder då det
gäller marknadsföring, information och avtalsvillkor. Snart blir det därmed
lättare för myndigheterna att snabbt sätta dit ett företag med oseriösa
metoder, och vi som konsumenter får också en bättre garanti för snabb
tvistlösning på alla områden.

Konsumentfrågorna kommer bli allt viktigare framöver, både för oss som
enskilda konsumenter och för samhället i stort. Det är min ambition som
konsumentminister att lyfta konsumentpolitiken för att göra det enklare för
oss alla i vår vardag, samtidigt som vi tillsammans kan ta nödvändiga steg
mot en mer klimat- och miljösmart livsstil.



Debattartikel från Finansdepartementet, Statsrådsberedningen

"Bättre framtidsutsikter utan
åtstramande överskottsmål"
Publicerad 03 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Dagens Nyheter 3 mars 2015
Regeringen kommer att ge Konjunkturinstitutet i uppdrag att analysera
konsekvenserna av att ändra målnivån för det offentligfinansiella sparandet
till ett sparande i balans.

De politiker som värnar den offentliga sektorn bryr sig också om långsiktigt
hållbara offentliga finanser. Sveriges och andra länders historia har lärt oss
att de som behöver samhällets stöd mest också är de som drabbas värst när
det offentliga inte klarar att fullgöra sina åtaganden vid lågkonjunkturer eller
ekonomiska kriser. Det gäller inte minst barnen, de äldre och de som står
längst ifrån arbetsmarknaden.

Det var mot den bakgrunden och den tuffa budgetsaneringen som den
socialdemokratiska regeringen i samarbete med Centerpartiet etablerade det
finanspolitiska ramverket 1997. Ramverket har tjänat oss väl historiskt och
kommer att fortsätta tjäna oss väl i framtiden.

Den bärande delen av det finanspolitiska ramverket är de tre budgetpolitiska
målen: målet för den offentliga sektorns finansiella sparande (mer känt som
överskottsmålet), utgiftstaket för statens budget och balanskravet för
kommunsektorn.

Varken målnivån för det finansiella sparandet eller nivån på utgiftstaken är
föreskrivna i lag utan beslutas enligt riksdagsordningen i budgetbeslutets
första steg efter förslag från regeringen i budgetpropositionen.
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Målet för det finansiella sparandet omfattar hela den offentliga sektorn, det
vill säga staten, ålderspensionssystemet och kommunsektorn. Det utvärderas
över en konjunkturcykel och ska fungera som en övergripande styråra för
budgetpolitiken. För närvarande ligger dock det finansiella sparandet långt
under målnivån på en procent av BNP. Förra året var underskottet i den
offentliga sektorn 2,1 procent av BNP. Det betyder att den offentliga sektorn
i Sverige saknade ungefär 85 miljarder, eller nästan 9 000 kronor per
invånare, för att betala löpande utgifter och räntorna på statsskulden. Även
om man tar hänsyn till konjunkturen har Sverige ett stort underskott. Det
räcker alltså inte med en bättre konjunktur för att komma tillbaka till
målnivån. I dagsläget skulle det krävas sammanlagda nedskärningar och
skattehöjningar på cirka 75 miljarder för att nå ett strukturellt överskott om
en procent.

Målet för det finansiella sparandet etablerades av den socialdemokratiska
regeringen bland annat eftersom det ansågs ”önskvärt att under det närmaste
decenniet amortera av den offentliga nettoskulden”. Det angavs tre
huvudsakliga motiv för målet. För det första att återställa förtroendet för de
offentliga finanserna och minska behovet av utländsk upplåning. För det
andra att ge utrymme för stabiliseringspolitik. Och för det tredje att bidra till
att det offentliga skulle kunna möta den demografiska utmaningen framöver.
Tanken var aldrig att den offentliga sektorn skulle gå med överskott om en
procent i all evighet utan att nivån på målet skulle omprövas i framtiden.

Låt oss titta närmare på dessa motiv och hur vi ser på dem i dag, snart två
decennier senare:

Förtroendet för de offentliga finanserna har stärkts avsevärt och behovet av
utländsk upplåning har minskat radikalt. Ramverket bidrog i hög grad till att
förtroendet för svenska statens förmåga att fullgöra sina åtaganden mot såväl
långivare som medborgare snabbt kunde återställas. Den offentliga sektorns
bruttoskuld minskade från cirka 70 procent av BNP när överskottsmålet
infördes till drygt 40 procent 2006. I dag är den offentliga sektorns skuldkvot
fortfarande cirka 40 procent av BNP. Den svenska statens
upplåningskostnader har minskat betydligt sedan 1997.

Ge utrymme för stabiliseringspolitik. Sverige har en stor offentlig sektor och
höga ambitioner i stabiliseringspolitiken. Finanspolitiken ska kunna stimulera
ekonomin i lågkonjunktur och bromsa i högkonjunktur. Därför behöver
sparandet i goda tider ge utrymme för försvagat sparande i sämre tider. I och
med att målet för det finansiella sparandet är formulerat som ett genomsnitt
över en konjunkturcykel möjliggörs detta. Det framstår som att även en lägre



målnivå ger tillräckliga marginaler för att hantera kommande
lågkonjunkturer.

Det offentliga ska kunna möta den demografiska utmaningen. Det
demografiska trycket på de offentliga finanserna, som förutsågs när
överskottsmålet etablerades, är nu här. Vi ser att andelen äldre ökar. Det
demografiska trycket påverkar både den offentliga sektorns inkomster – när
en mindre andel förvärvsarbetar – och utgifterna, när en större andel
kommer att vara i behov av vissa välfärdstjänster.

En konsekvens av en åldrande befolkning är att sparandet i
ålderspensionssystemet minskar. Från att systemet har haft ett överskott på i
genomsnitt 0,7 procent av BNP mellan 2000 och 2015 förväntas sparandet
vara markant lägre de kommande 15 åren. Detta är helt i sin ordning och en
konsekvens av att det är färre personer som betalar in i systemet och fler
som får inkomstpension. Men eftersom det inkluderas i det totala
offentligfinansiella sparandet kräver ett bibehållet överskottsmål om en
procent av BNP att staten höjer sitt sparande för att kompensera för ett lägre
sparande i ålderspensionssystemet. Eftersom ålderspensionssystemet är
konstruerat för att vara stabilt är det svårt att motivera en sådan
kompensation. Samtidigt ser regeringen det som en styrka att målet för det
finansiella sparandet fortsatt omfattar hela den offentliga sektorn, i likhet
med de europeiska offentligfinansiella ramverken.

Utifrån dessa motiv framstår det som ett sparande i balans kan vara mer
ändamålsenligt för Sverige framöver. Eftersom Sverige i nuläget har
betydande underskott i de offentliga finanserna vore det tveksamt att bedriva
en åtstramande finanspolitik i syfte att nå nuvarande målnivå för att sedan
avveckla detta sparande i en situation där konjunkturläget bedöms vara
betydligt bättre än i dag. Det skulle innebära en stimulans av ekonomin vid
fel tidpunkt och ge en icke-önskvärd ryckighet i finanspolitiken. Därför är
det redan nu lämpligt att se över konsekvenserna av en förändrad målnivå.

I praktiken skulle en sådan förändring inte innebära att det på kort sikt
skapas något budgetutrymme. Även med en förändrad målnivå skulle
reformer i närtid behöva finansieras krona för krona. En lägre målnivå är
alltså inget ymnighetshorn som det ibland låtit i debatten. På lite längre sikt
frigörs dock ett utrymme för angelägna offentliga investeringar i
infrastruktur, bostäder, klimatomställning, forskning och utbildning.

Vi ser positivt på en bred uppslutning kring en eventuell förändring.
Regeringen kommer därför att föra ett löpande samtal med de borgerliga



partierna kring processen.

Det är viktigt att den ekonomiska politiken utgår från de behov och den
verklighet vi möter här och nu. Därför är det dags att se över målnivån för
det offentligfinansiella sparandet för att modernisera det ramverk som den
dåvarande socialdemokratiska regeringen etablerade för snart 20 år sedan.
Sammantaget sänder detta en viktig signal till investerare och andra aktörer i
ekonomin om att regeringen fortsatt tar ansvar för såväl de offentliga
finansernas hållbarhet som tillväxten och välfärden.

Stefan Löfven (S), statsminister

Magdalena Andersson (S), finansminister

Per Bolund (MP), biträdande finansminister



Debattartikel från Finansdepartementet

Låt inte småsparare betala för
minusräntan
Publicerad 15 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Expressen 15 februari 2015
De fyra storbankerna har de senaste veckorna redovisat sina resultat.
Sammanlagt har de gjort över 80 miljarder i vinst under 2014. Det är en siffra
som kan jämföras med hela vad hela försvaret, polisen och resten av
rättsväsendet kostar i Sverige varje år.

Med denna vinst kan bankerna välja att göra två saker. Antingen kan de
välja att hålla kvar kapitalet i banken som en buffert mot eventuella
förluster. Eller också kan de välja att dela ut den till sina aktieägare. Av de
80 miljarderna i vinst för 2014 har storbankerna valt att dela ut över 50
miljarder istället för att dessa pengar skulle stannat i bankerna som en buffert
mot eventuella framtida negativa resultat.

Vi förstår att många bankkunder reagerar på de stora utdelningarna till
aktieägare, inte minst för att det bland annat är de ökande marginalerna på
bolån som betalar för dessa utdelningar. Finansinspektionen har tidigare
upprepade gånger manat bankerna till återhållsamhet. Från regeringens håll
vill vi göra det lättare för konsumenterna att förhandla sina bolåneräntor – vi
välkomnar att Finansinspektionen kommer börja redovisa bankernas
snitträntor vilket gör att kunderna får bättre underlag när de pratar med
banken och inte hamnar i ett informationsunderläge.

En stor majoritet av Sveriges befolkning har pengar på ett bankkonto. I de
allra flesta fall är avkastningen på ett sådant bankkonto obefintlig eller, i
bästa fall, väldigt låg. I många fall betalar man också någon form av avgift
för ett sådant konto, så delvis betalar faktiskt svenskarna för att spara sina
pengar hos en bank.

Den här veckan kom ett historiskt beslut. Riksbanken valde att sänka
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reporäntan till -0,10 procent och påbörja obligationsköp, för att motarbeta
den låga inflationen. Vi har nu, för första gången någonsin, en negativ
reporänta i Sverige. Det innebär att bankerna måste betala för att ha sina
pengar insatta hos Riksbanken över natten, något de inte behövt göra
tidigare. Det innebär också att andra räntor, som de räntor bankerna kan ta
ut för att låna ut pengar, förmodligen minskar.

Detta innebär sammantaget att bankernas möjligheter att tjäna pengar
minskar. Det har spekulerats i om den minskade intjäningsförmågan kommer
tas ut mot bankens kunder genom att bankerna skulle införa minusränta på
sparkonton eller öka avgifterna på dessa konton. Bankernas kunder skulle då
behöva betala för att spara pengar. Minusränta har till exempel införts av ett
par tyska banker för sparare som har över ett visst belopp på sina
sparkonton.

Enligt vad vi erfar har inte någon av storbankerna i dagsläget några planer på
att införa minusränta på sina sparkonton eller höja avgifterna, men de har
ändå sagt sig inte kunna garantera att det inte blir så i framtiden. Vi vill här
sända en tydlig signal till storbankerna. Att göra vinster på 80 miljarder, dela
ut nästan 70 procent av vinsten till sina aktieägare och sedan införa
minusränta eller högre avgifter på sparkonton för att kompensera för en
negativ reporänta tycker inte vi är ett rimligt agerande.



Debattartikel från Finansdepartementet

Min syn på skuldberget
Publicerad 28 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Dagens industri 28 november 2014
Ett av den nya samarbetsregeringens viktigaste fokusområden är att
bibehålla den finansiella stabiliteten i ekonomin. Av erfarenhet vet vi att
finanskriser medför stora utmaningar för samhället och att de ofta får stora
och långsiktiga konsekvenser.

Just nu ser vi de förödande effekterna av eurokrisen i många länder inom
eurosamarbetet. De mest dramatiska effekterna syns i Grekland med skyhög
arbetslöshet och stora sociala problem, men många andra länder har också
drabbats hårt av finanskrisens effekter.

Fortfarande påverkas Sverige av sviterna av finanskrisen i början av 1990-
talet bland annat inom skolområdet där besparingar för många år sedan ger
effekter i sjunkande skolresultat. För att undvika sådana konsekvenser i
framtiden är det avgörande att förebygga finansiella kriser samtidigt som
beredskapen att hantera finansiell instabilitet måste vara god.

Därför är det glädjande att stabiliteten i Sveriges finansiella sektor är hög. I
EU:s stresstest av banker nyligen var det tydligt att Sveriges fyra storbanker
fick väl godkänt och är rustade att klara finansiella störningar.

Resultatet visar att bankerna i Sverige har en stark likviditet, hög
kapitaltäckning och tycks ha en förmåga att hantera sin finansiering även i
tider av finansiell oro.

Samtidigt finns det, både från regeringens håll och från forskningen, en
gemensam oro för den höga och stigande skuldsättningen i hushållssektorn.
Skuldnivån är i dag historiskt hög och har ökat i snabb takt det senaste året.
Det finns förklarande orsaker till ökningen, bland annat förändringen av
fastighetsskatten, det låga ränteläget och stora ombildningar från hyresrätter
till bostadsrätter i våra storstadsområden under det senaste årtiondet. Men
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detta förklarar långt ifrån hela den ökande skuldsättningen.

En ökad skuldsättning kan medföra risker, för enskilda individer men också
för samhället i stort. Finansiell instabilitet leder till påfrestningar för
privatekonomin hos hushållen, men riskerna sprider sig också till fler delar
av samhället, särskilt bostadsmarknaden och finanssektorn.

Därför är det regeringens prioritering att långsiktigt minimera dessa risker
genom att motverka en för hög skuldsättning hos svenska hushåll. Frågan var
också i fokus för diskussionen under det senaste mötet med det finansiella
stabilitetsrådet, och på mötet fanns stor samsyn mellan regeringen och
ansvariga myndigheter om de utmaningar vi står inför.

Det finns ett flertal orsaker till utvecklingen. Ett begränsat bostadsutbud,
demografiska utmaningar och urbanisering gör att bopriserna fortsätter att
öka från redan höga nivåer, något som ytterligare kan öka
skuldsättningsgraden. Att möta den utvecklingen kräver noggrant
analysarbete, men också is i magen. Det är viktigt att det inte vidtas
förhastade åtgärder som i sig kan skapa finansiell oro, till exempel genom
alltför många eller kraftiga åtgärder som skulle leda till stora boprisfall eller
minskad ekonomisk utveckling.

De åtgärder som redan har aviserats av Finansinspektionen om obligatoriska
amorteringar på nya lån, om skuldnivån är över 50 procent, måste få komma
på plats. Amorteringskravet är välkommet från regeringens sida, och
förhoppningsvis leder dessa till en avmattning av skulderna samt att en
sundare amorteringskultur inträder där det blir normalt att betala av på sina
skulder.

Det är därför i dag för tidigt att säga om ytterligare åtgärder mot
skulduppbyggnaden behövs. Dörren måste dock alltid vara öppen för
ytterligare insatser vid en oroande ekonomisk utveckling. Min syn är att
Sveriges ekonomiska stabilitet och arbetet mot finansiell oro är ett område
som tjänar på brett samarbete och som har goda förutsättningar för bred
politisk samsyn.

Vid en bred politisk förankring slipper både privatpersoner och banker oron
för att stora vändningar ska påverka privatekonomin eller marknaden i sig.
Det ger därför bättre förutsättningar för en stark svensk ekonomi om de
åtgärder som vidtas är stabila över tid och har bred förankring i riksdagen.
Tidigare har riksdagens partier brett kunnat enas om åtgärder för ökad
stabilitet såsom höjda kapitaltäckningskrav och införande av bolånetak. Det



är en tradition som är värd att förvalta.

Från regeringens sida kommer vi därför att bjuda in till breda politiska samtal
om synen på hushållens skuldsättning och om hur den finansiella stabiliteten
ska värnas. Det är genom samsyn och dialog som vi gemensamt kan skapa
den stabilitet som svensk ekonomi behöver för att utvecklas stabilt i
framtiden.

Per Bolund, finansmarknadsminister (MP)



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen föreslår att en privat
initiativrätt ska införas i plan- och
bygglagen
Publicerad 28 januari 2021

För att förenkla arbetet med att ta fram detaljplaner
föreslår regeringen flera ändringar i plan- och
bygglagen. Förslaget överlämnas till Lagrådet idag och
bygger på en överenskommelse mellan regeringen,
Centerpartiet och Liberalerna.
Enligt plan- och bygglagen ska större byggprojekt prövas genom en
detaljplan. Flera kommuner har idag kö för att ta fram detaljplaner och det
kan ta tid innan nya planer kan påbörjas. Den som vill påbörja ett projekt
som kräver att en detaljplan antas, ändras eller upphävs har rätt att få ett så
kallat planbesked där kommunen ska ange om den avser att inleda
planläggningen.

I lagrådsremissen föreslås att kommunen vid ett positivt planbesked även ska
redovisa vilket planeringsunderlag som kan behövas vid en detaljplanelägg‐
ning om en planintressent – dvs. en fastighetsägare, byggherre eller någon
annan som tar initiativ till en planläggning – har begärt det. Det kan t.ex.
handla om att kommunen i planbeskedet anger att det finns behov av en
geoteknisk undersökning, en arkeologisk utredning eller en utredning om
förutsättningarna för att ordna vatten och avlopp.

I lagrådsremissen föreslås även att planintressenten ska kunna begära ett
yttrande från länsstyrelsen över vilket planeringsunderlag som kan behövas
för att länsstyrelsen ska kunna ta ställning till hur den avsedda plan‐
läggningen förhåller sig till de intressen som myndigheten har tillsyn över.
Det handlar om planeringsunderlag som kan behövas för att säkerställa att
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detaljplanen är lämplig i förhållande till förekommande riksintressen,
behovet av mellankommunal samordning, miljökvalitetsnormer, strandskydd
samt hälsa och säkerhet. För att planintressenten ska få möjlighet att begära
ett yttrande från länsstyrelsen ska det krävas att kommunen medger det i
planbeskedet.

Regeringen föreslår även att det ska förtydligas att det planeringsunderlag
som krävs för detaljplaner eller områdesbestämmelser även får tas fram av
någon annan aktör än kommunen. Ansvaret för att säkerställa att underlaget
visar planeringsförutsättningarna på ett korrekt och tillförlitligt sätt ska dock
ligga kvar hos kommunen. Om underlag tas fram av en enskild aktör ska det
framgå av den så kallade planbeskrivningen som hör till detaljplanen.

Förslaget innebär att planintressenten kan använda tiden från det att
kommunen beslutar om ett positivt planbesked fram till den tidpunkt då det
egentliga detaljplanearbetet påbörjas till att ta fram det planeringsunderlag
som behövs för planläggningen. Det innebär att den totala tiden för
planläggningen kan minskas.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2021.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Sverige blir värd för internationellt
fintech-center
Publicerad 28 januari 2021 Uppdaterad 28 januari 2021

Ett nytt internationellt innovationscenter för fintech
kommer öppna i Sverige. Regeringen har idag
undertecknat ett värdlandsavtal mellan Sverige och
Banken för Internationell betalningsutjämning (BIS).
Centret kommer att placeras i Stockholm.
För att främja internationellt samarbete om tekniska finansiella innovationer
mellan centralbanker etablerar BIS fyra nya innovationscenter i världen,
varav ett i Stockholm. Innovationscentret kommer drivas i samarbete med
centralbankerna i Sverige, Danmark, Norge och Island. Centret ska bidra till
innovation och forskning om viktiga trender inom finansiell teknik av
betydelse för centralbanker och bidra till internationellt samarbete för att
förbättra det globala finansiella systemets funktionssätt.

- Att Sverige blir utvalt att stå värd för centret är mycket positivt och ett
kvitto på Sveriges ledande roll inom fintech och digitalisering, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Avtalet innebär att BIS får liknande rättigheter och privilegier som andra
internationella organisationer verksamma i Sverige. Riksbanken kommer att
delfinansiera innovationscentret med 30 miljoner kronor per år.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Digital pressbriefing med
finansminister Magdalena
Andersson och biträdande
finansminister Per Bolund 25
januari 2021
Publicerad 25 januari 2021 Uppdaterad 25 januari 2021

I dag, måndag den 25 januari, håller finansminister
Magdalena Andersson och biträdande finansminister
Per Bolund en digital pressbriefing för att presentera
utfallet av några av de krisåtgärder regeringen vidtagit
samt ge en sammanfattning av nya stödåtgärder.

Tid: 25 januari 2021 kl. 13.00
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på
Regeringskansliets Youtube och på regeringens Instagramkonto.

Anmälningstiden har gått ut.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regelverket för ombyggnad ska
förtydligas
Publicerad 21 januari 2021 Uppdaterad 21 januari 2021

Idag uppfattas regelverket för ombyggnad krångligt och
oförutsägbart. Bland annat uppfattas gränsen mellan
vad som är ombyggnad, då kraven omfattar hela
byggnaden och annan ändring för del av byggnaden
som oklar. Regeringen ger därför Boverket i uppdrag att
utreda om och på vilket sätt regleringen av ombyggnad
kan förtydligas i plan- och bygglagen, plan- och
byggförordningen samt anslutande författningar.
Begreppet ”ombyggnad” är ett kriterium i plan- och bygglagen som påverkar
om så kallade följdkrav kan ställas vid ändring av en byggnad. Ombyggnad
definieras som en ändring av en byggnad som innebär att hela byggnaden
eller en betydande och avgränsbar del av byggnaden påtagligt förnyas.
Följdkrav kan till exempel. vara att åtgärder för energieffektivisering ska
omfatta hela byggnaden och inte bara den del som åtgärden omfattar. När en
fastighetsägare gör en stor investering genom att ändra byggnaden och
förnya kan det vara motiverat ur ett samhällsperspektiv att samtidigt kräva
att byggnaden i sin helhet rustas upp till en bättre standard.

Boverket ska redovisa uppdraget senast den 30 november 2021.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Infrastrukturdepartementet

Bolund och Ygeman tar emot
Fossilfritt Sveriges vätgasstrategi
Publicerad 20 januari 2021

Finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund och
energi- och digitaliseringsminister Anders Ygeman tar
imorgon torsdag emot Fossilfritt Sveriges vätgasstrategi.
Det sker vid ett digitalt seminarium om vätgas för
fossilfri konkurrenskraft. Medverkar gör förutom Svante
Axelsson från Fossilfritt Sverige även representanter
från Scania och projektet HYBRIT.
Tid: Torsdag 21 januari kl 13:00

Mer information och anmälan till det digitala seminariet Vätgasstrategi för
fossilfri konkurrenskraft - Fossilfritt Sverige
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund fortsätter
byggsamtalen för ett högt och
hållbart bostadsbyggande
Publicerad 20 januari 2021

Fredag den 22 januari samlar bostadsminister Per
Bolund aktörer från byggbranschen för ett uppföljande
byggsamtal. I fokus står hur branschens aktörer med
stöd av regeringen kan säkerställa ett högt och hållbart
bostadsbyggande. Regeringen vill också diskutera hur
branschen påverkats av pandemin och riskerna framåt.
Utöver pandemin och behovet av ett fortsatt högt och hållbart
bostadsbyggande kommer mötet också att fortsätta diskutera vad som kan
göras för att motverka fusk och oegentligheter samt hur byggandets
klimatpåverkan kan minska. 

- De senaste siffrorna visar att vi lyckats hålla uppe byggtakten under
pandemin och det är viktigt att vi fortsätter arbeta för ett högt och hållbart
bostadsbyggande. Jag ser fram emot fortsatta diskussioner med aktörerna på
fredag, säger bostadsminister Per Bolund. 

I februari 2020 bjöd statsministern tillsammans med bostadsministern in
ledande företrädare i byggsektorn till samtal om utmaningarna kopplade till
ett fortsatt högt och hållbart bostadsbyggande. Samtalet var konstruktivt och
ett viktigt underlag för det fortsatta arbetet. Under det gångna året har flera
utredningar tillsatts och reformer genomförts som tagit sin utgångspunkt i de
medskick som gavs.

 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Lantbruksuniversitetet säljer mark
för samhällsbygge i Uppsala
Publicerad 22 december 2020

Regeringen har beslutat medge att Sveriges
lantbruksuniversitet säljer mark till Uppsala kommun.
Genom försäljningen underlättar staten för
bostadsbyggande och utbyggnad av
transportinfrastruktur söder om Uppsala.
I samband med försäljningen avsätter regeringen 70 miljoner kronor 2021 i
Sveriges lantbruksuniversitets (SLU) regleringsbrev, för investering i
forskningsinfrastruktur. Genom denna satsning kan störningar i
verksamheten motverkas och kvaliteten i forskningen och i undervisningen
upprätthålls.

– Jag är glad att SLU och Uppsala kommun hittat en samsyn om hur man på
bästa sätt kan värna universitetets attraktivitet och samtidigt möjliggöra för
nya bostäder och infrastruktur i Uppsala-Stockholmsregionen. SLU utbildar
för en rad nyckelkompetenser i den gröna omställningen och
budgetsatsningen på SLU stärker universitetet i detta syfte, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

– SLU spelar en viktig roll för den gröna omställningen. Genom regeringens
beslut är staten med och bidrar till en hållbar stadsutveckling genom
satsningen på bland annat fler järnvägsspår och stationslägen mellan
Stockholm och Uppsala, samt spårbunden kollektivtrafik, säger
finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund.

Uppsala kommun har ingått avtal med staten, det s.k. fyraspårsavtalet, som
innebär att Uppsala kommun ska förbereda för 33 000 nya bostäder samt ett
statligt åtagande om nya järnvägsspår och stationslägen. Med anledning av
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detta åtagande har kommunen tagit initiativ till att förvärva delar av SLU:s
mark på Campus Ultuna söder om Uppsala.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Fler fastigheter kan omvandlas till
bostäder för äldre
Publicerad 21 december 2020

Statens Bostadsomvandling AB, Sbo har uppdraget att
tillsammans med kommuner omvandla befintliga
fastigheter till bostäder för äldre. Riksdagen biföll i juni
2020 regeringens förslag till en förstärkning om 300
miljoner kronor till Sbo, för att möta behovet av bostäder
för äldre i hela landet. Nu har förstärkningen
genomförts.
I många kommuner i glesbygd med svaga bostadsmarknad finns ett stort
underskott av bostäder som är anpassade till äldres behov. Det är svårt för
kommuner med vikande befolkning och svag bostadsmarknad att skapa de
bostäder som behövs för att bättre balansera utbud och efterfrågan.

- Vi har en åldrande befolkning och det är viktigt att samhället klarar av att
möta äldres behov på bostadsmarknaden. Det är glädjande att Sbo nu har fått
förstärkning i sitt arbete och kan fortsätta hjälpa kommuner i glesbygd med
svag en bostadsmarknad, säger finansmarknads- och bostadsminister Per
Bolund.

En svag bostadsmarknad gör att det är svårt för ett kommunalt bostadsbolag
att kunna investera i bostadsomvandlingar. Omvandlingarna som Sbo gör
minskar kommunernas kostnader för äldreomsorg och skapar en positiv
utveckling på den lokala bostadsmarknaden.

Totalt har Sbo förvärvat, utvecklat och avvecklat fastigheter på 35 orter i
Sverige under perioden 2005–2020. Det omfattar under perioden fastigheter
med drygt 1 000 trygghetsanpassade lägenheter och lokaler.
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Kapitalförstärkningen bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen har besvarat EU-
kommissionens konsultation om
en taxonomi för att underlätta
identifiering och jämförelser av
miljömässigt hållbara investeringar
Publicerad 19 december 2020

Sverige har varit ett av de mest pådrivande länderna i
att EU ska ta sig an hållbarhet inom
kapitalmarknadsunionen och har därefter tagit en aktiv
roll även i taxonomiförhandlingarna. På fredagen
lämnade regeringen sina synpunkter på det omfattande
förslag till delegerad akt för taxonomi som EU-
kommissionen haft på konsultation under de senaste
fyra veckorna.
Regeringen stödjer det övergripande syftet med taxonomin, vilket är att
skapa gemensamma referenser för vilka verksamheter som ska betraktas som
miljömässigt hållbara på finansmarknaden och skapa en gemensam EU-
marknad för gröna finansiella produkter.

Regeringen anser att det är mycket angeläget att taxonomin bidrar till
klimatomställningen och att den inte resulterar i att ambitiösa aktörer som
planerar för en omställning mot nollutsläpp till 2050 får svårare att
genomföra sina investeringar. Kommissionens utkast till delegerad akt
innehåller på vissa områden väsentliga brister som regeringen nu påtalar i
svaret på konsultationen. I korthet lyfter regeringen fram följande aspekter i
sitt konsultationssvar:
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 De krav som ställs för att en verksamhet inte direkt ska skada något
miljömål bör inte vara striktare än hållbarhetskrav som ställs i
existerande lagstiftning. Den delegerade akten måste alltså bygga på
existerande sektorslagstiftning.

Regeringen anser att kriterierna i vissa fall inte stämmer överens med
kraven som ställs i taxonomiförordningen. Det handlar om viktiga
verksamheter som inte finns med, t.ex. livsmedelsframställning samt
infångning och lagring av koldioxid. Det handlar också om avsteg från
principen om teknikneutralitet, exempelvis i fråga om förnybar energi,
skogsbruk och byggnader.

Slutligen riskerar taxonomins kriterier i vissa fall att bli striktare för
företag inom EU än för företag utanför EU då man förlitar sig på
nationella regelverk med varierande kvalitet och uppföljning.

Regeringen har under arbetet med konsultationssvaret, liksom under
förhandlingen av förordningen, fört en aktiv dialog med kommissionen och
andra medlemsstater. Regeringen har också beaktat synpunkter från olika
aktörer.

Närmast kommer kommissionen att ta ställning till de synpunkter som
kommit in från medlemsländer och andra intressenter. Enligt förordningen
ska kommissionen besluta om akten senast den 31 december. Regeringen
bedömer dock att det kommer att dröja en tid in på det nya året för att
kommissionen ska hinna med att bearbeta de synpunkter som nu inkommer
från respektive länder och för att slutprodukten ska bli så bra som möjligt.

Efter kommissionens beslut startar en tidsfrist på 4 månader då ministerrådet
och EU-parlamentet kan invända som kan förlängas ytterligare två månader.
Regeringen kommer att ta ställning till den delegerade akten när den delgivits
rådet.

Läs mer om taxonomin samt frågor och svar på regeringen.se



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet

Minskad boendesegration är
viktigt för regeringen
Publicerad 18 december 2020

Att minska och motverka segregation är högt prioriterat
för regeringen och en del av arbetet för ett tryggt och
hållbart Sverige. Regeringen har nu beslutat om
handlingsplanen Ett Sverige som håller ihop -
Regeringens insatser för minskad segregation och goda
livschanser för alla.
Ta del av regeringens handlingsplan Ett Sverige som håller ihop.

Segregation och ökade klyftor i samhället är stora utmaningar som behöver
mötas. Boende är ett prioriterat område i regeringens arbete mot segregation.
Delmålet för området är minskad boendesegregation, bra bostäder för alla
och stärkt samhällsservice.

- Boendesegregation måste kopplas ihop med andra samhällsutmaningar
eftersom ojämlika förutsättningar och livsvillkor skapar klyftor mellan
människor. Det behövs både fler bostäder och upprustning och
energieffektivisering av det befintliga bostadsbeståndet för att
bostadsmarknaden ska fungera bättre. Samhällsservicen i områden med
socioekonomiska utmaningar behöver också stärkas, säger bostadsminister
Per Bolund.

Regeringens arbete mot segregation handlar både om att motverka
strukturella orsaker till segregation och förbättra situationen i områden med
socioekonomiska utmaningar. Regeringen har prioriterat fem områden i
arbetet med att minska och motverka segregation: boende, arbetsmarknad,
utbildning, demokrati och civilsamhälle samt brottslighet.
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- Segregation och ökade klyftor riskerar att påverka sammanhållningen i
samhället och människors framtidstro. Det är en utveckling som måste
brytas. Nu har regeringen beslutat om en handlingsplan mot segregation som
innehåller 115 insatser som tillsammans ska motverka segregationen i
Sverige, säger Åsa Lindhagen, jämställdhetsminister samt minister med
ansvar för arbetet mot diskriminering och segregation.

Sedan 2018 arbetar regeringen utifrån en långsiktig strategi för att minska
och motverka segregation. I den nu beslutade handlingsplanen redovisas
regeringens insatser under de närmaste åren för att motverka och minska den
socioekonomiska segregationen i Sverige. Genom handlingsplanen synliggörs
regeringens politik för aktörer på olika nivåer. Utöver de insatser regeringen
redovisar genomförs ett stort arbete av andra aktörer, såsom myndigheter,
kommuner och civilsamhällesorganisationer.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen inför ett stöd för gröna
och trygga samhällen
Publicerad 15 december 2020

Regeringen har beslutat om en ny förordning om stöd
för gröna och trygga samhällen. För att skapa ett
långsiktigt hållbart samhälle är det viktigt att natur- och
grönområden i städer och tätorter ökar och utvecklas.
Tillgång till stadsgrönska, såsom parker och gröna ytor i
närheten av bostaden behövs för människors
välbefinnande.
Förordningen bygger på en överenskommelse mellan regeringen,
Centerpartiet och Liberalerna.

- Våra städer och tätorter är viktiga i den omställning som behövs för att lösa
många av klimat- och miljöutmaningarna. Genom det här stödet kan aktörer
bidra till att fler platser i samhället utvecklas i en grön och hälsofrämjande
riktning, med ökad trygghet och till väl gestaltade miljöer, säger
bostadsminister Per Bolund.

Förordningen innebär att kommuner, andra fastighetsägare och
tomträttshavare kan söka stöd för att utveckla stadsgrönska och
ekosystemtjänster men också för att göra insatser som ökar trygghet i
områden med socioekonomiska utmaningar. Syftet är att utveckla områdena
i en grön och hälsofrämjande riktning samtidigt som det skapas trygga,
trivsamma och inkluderande utemiljöer med särskild omsorg om åtgärdernas
gestaltning. Tryggheten kan öka genom att anpassa ett område för olika typer
av besökare, liksom platser där människor kan mötas och det finns möjlighet
till aktiviteter. God ljussättning kan också bidra till att öka känslan trygghet.

Stödet bidrar också till mål 11 – Hållbara städer och samhällen i Agenda
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2030 genom att stärka förutsättningarna för att skapa säkra och inkluderande
grönområden för alla.

Förordningen träder i kraft den 15 januari 2021. Boverket är den myndighet
som kommer att administrera och besluta om stödet. Planen är att öppna för
ansökningar våren 2021.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Protokoll från Finansiella
stabilitetsrådets möte
Publicerad 11 december 2020 Uppdaterad 11 december 2020

I dag har protokollet från Finansiella stabilitetsrådets
möte den 4 december publicerats.
På mötet deltog finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören för
Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad. Vid mötet diskuterades det allmänna
stabilitetsläget, effekter av genomförda åtgärder med anledning av
coronaviruset, behov av analyser och eventuella åtgärder, samt kommande
arbete för att stärka den finansiella stabiliteten.

Protokollet från mötet är publicerat på stabilitetsrådets webbsida.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Anna Kinberg Batra ska utreda
statens roll på
betalningsmarknaden
Publicerad 11 december 2020

Digitaliseringen leder till stora förändringar av hur vi
betalar, och allt färre använder kontanter. Samtidigt är
möjligheten att betala en grundläggande
samhällsservice. Regeringen tillsätter nu en utredning
som ska göra en bred kartläggning av
betalningsmarknadens utveckling och analysera statens
framtida roll.
För finans- och betalningsmarknaderna är den snabba tekniska utvecklingen
och digitaliseringen i grunden positiv. Den skapar förutsättningar för nya
innovativa lösningar som gör det möjligt med billigare, bättre och mer
konsumentvänliga produkter och tjänster. Det är samtidigt viktigt att
utvecklingen inte sker på bekostnad av till exempel finansiell stabilitet,
konsumentskydd, arbetet med att motverka penningtvätt och finansiering av
terrorism eller statens arbete mot felaktiga utbetalningar.

I ljuset av den snabba utvecklingen vill regeringen nu utreda statens
nuvarande och framtida roll på betalningsmarknaden.

- Sverige ligger i framkant när det gäller digitaliseringen av finanssektorn,
inte minst av betalningsmarknaden. När det sker en snabb och omfattande
förändring av ett så centralt område som betalningar är det viktigt att statens
roll också utvecklas i samma takt, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

I utredningens uppdrag ingår att kartlägga hur betalningsmarknaden ser ut
och kan komma att se ut i framtiden, med utgångspunkt i utvecklingen i
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Sverige och i andra länder. Utredningen ska analysera behovet för
Riksbanken att ge ut e-kronor och se över innebörden av begreppet lagligt
betalningsmedel i en värld där kontanter används allt mindre. Utredningen
ska även kartlägga rollfördelningen mellan staten och näringslivet på
betalningsmarknaden och ta ställning till statens framtida roll.

Till särskild utredare utses Anna Kinberg Batra. Kinberg Batra har lång
politisk erfarenhet och var bland annat partiledare för Moderaterna år 2015–
2017 samt ordförande för Finansutskottet 2010–2014. Under de senaste åren
har hon arbetat med rådgivnings- och styrelseuppdrag inom näringslivet.

Utredningen ska redovisas senast den 30 november 2022.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund presenterar nyhet om
digitaliseringens påverkan på
betalningsmarknaden
Publicerad 11 december 2020 Uppdaterad 11 december 2020

I dag fredag 11 december håller
finansmarknadsminister Per Bolund digital pressträff för
att presentera en nyhet om effekterna av digitaliseringen
av betalningsmarknaden, den minskande
kontanthanteringen och behovet av en e-krona.

Tid: 11 december 2020 kl. 10.00
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på
Regeringskansliets Youtube.

Anmälningstiden har gått ut.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Klimatdeklaration ska minska
byggnaders klimatpåverkan
Publicerad 10 december 2020

Regeringen har i dag överlämnat en lagrådsremiss med
förslag på att införa en ny lag om klimatdeklaration för
byggnader och en ändring i plan- och bygglagen. Syftet
med den nya lagen är att minska klimatpåverkan i
byggskedet när byggnader uppförs.
Införande av krav på klimatdeklaration är en del av januariavtalet, som är en
sakpolitisk överenskommelse mellan Socialdemokraterna, Miljöpartiet,
Centerpartiet och Liberalerna. Det är också en av regeringens åtgärder i
klimathandlingsplanen för att nå Sveriges klimatmål att ha noll nettoutsläpp
av växthusgaser till atmosfären senast år 2045 och därefter nå negativa
utsläpp.

Genom den nya lagen införs krav för byggherrar att beräkna och synliggöra
den klimatpåverkan som uppstår vid uppförande av nya byggnader.
Deklarationen ska redovisa de utsläpp av växthusgaser som uppstår under
byggskedet. Att lämna in en klimatdeklaration blir ett villkor för att
byggherren ska få ett slutbesked från kommunens byggnadsnämnd.

Klimatdeklarationen ska verka som ett stöd i beslutsprocesserna för
aktörerna så att medvetna val görs som minskar nya byggnaders
klimatavtryck. Samtidigt kan deklarationen leda till ökad transparens om
klimatpåverkan på marknaden och möjliggöra för både konsumenter och
fastighetsägare att fatta mer väl avvägda investeringsbeslut.

Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 januari 2022.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ett offentligt register för
bostadsrätter ska ge stärkt skydd
för bostadsrättshavare och köpare
Publicerad 07 december 2020

Regeringen ger en särskild utredare i uppdrag att
föreslå hur ett offentligt register för bostadsrätter bör
utformas för att öka effektiviteten och rättssäkerheten
vid pantsättning av bostadsrätter. Registret ger säkrare
information om hur en bostadsrätt är pantsatt, vilket
bidrar till att stärka skyddet för bostadsrättshavare och
köpare av bostadsrätter.
Idag finns det ingen enhetlig eller centralt samlad information om
pantsättningar av bostadsrätter, vilket framför allt leder till risker för enskilda
bostadsrättshavare men som i förlängningen även kan påverka bostads- och
kreditmarknaden negativt. Bristen på samlad information gör det svårare att
se vilka bostadsrätter som är pantsatta, vilket kan drabba en köpare om
bostadsrätten visar sig vara säkerhet för lån som hen inte kände till. Ett stort
antal bostadsrätter köps, säljs och pantsätts varje år och många orter har sett
en bred prisuppgång. Det är inte ovanligt att marknadsvärdet på en
bostadsrätt är högt i förhållande till en privatpersons ekonomi. Även de lån
som bostadsrätter pantsätts för har ökat i storlek.

- Att köpa en bostadsrätt är ofta den största affären man gör som
privatperson, och alla ska kunna känna sig trygga i det. Därför är det viktigt
att vi har en säker och ordnad hantering av pantsättning av bostadsrätter,
säger bostadsminister Per Bolund.

Regeringen anser att ett offentligt register för bostadsrätter kan öka
effektiviteten och rättssäkerheten vid pantsättning av bostadsrätter, stärka

https://www.regeringen.se/


skyddet för bostadsrättshavare och köpare av bostadsrätter, minska
utrymmet för olika former av missbruk och bidra till ökad transparens.
Registret kommer inte innebära några förändringar av
bostadsrättsföreningarnas ansvar för medlemsprövningen.

Till utredare har regeringen utsett Bengt Kjellson. Kjellson är f.d.
generaldirektör för Lantmäteriet och har bl.a. lett den organisationskommitté
som hade i uppdrag att etablera Myndigheten för digital förvaltning.

Uppdraget ska redovisas senast den 1 juli 2022.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Bättre möjligheter för den som vill
köpa sin första bostad
Publicerad 04 december 2020

Regeringen ger en särskild utredare i uppdrag att
föreslå åtgärder för att underlätta för förstagångsköpare
på bostadsmarknaden. Utredaren ska bland annat ge
förslag på ett startlån för förstagångsköpare. Syftet är
att underlätta för de hushåll som för första gången ska
köpa en bostad.
Mer än 60 procent av bostadsbeståndet i Sverige utgörs i dag av
bostadsrätter och äganderätter. Andelen bostäder i det ägda beståndet har
ökat under de senaste 20 åren och under samma tidsperiod har priserna på
bostäder stigit kraftigt. Bostadspriserna har ökat snabbare än hushållens
inkomster, vilket har gjort det svårare för förstagångsköpare att ta sig in på
den ägda bostadsmarknaden.

- Idag är det alltför svårt för alltför många att komma in på
bostadsmarknaden. Inte minst är det svårt för många unga att köpa en
bostad. Jag är väldigt glad att vi nu tar steg som sänker trösklarna och skapar
möjligheter för fler att kunna köpa sin första bostad, säger bostadsminister
Per Bolund.

Utredaren ska ge förslag på åtgärder som riktar sig till förstagångsköpare på
bostadsmarknaden för att underlätta för denna grupp att komma in på den
ägda bostadsmarknaden. Bland annat ska utredaren ge förslag på hur ett
startlån som riktar sig till förstagångsköpare bör utformas.

Andelen hyresrätter har minskat och bostadsköerna har vuxit, vilket har lett
till att fler hushåll behöver söka sig till den ägda bostadsmarknaden.
Förstagångsköpare utgörs i huvudsak av unga personer och har ofta ett
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förhållandevis litet eget kapital och en lägre inkomst än andra
hushållsgrupper.

Högre bostadspriser innebär att hushåll som finansierar kontantinsatsen med
eget kapital måste spara mer jämfört med tidigare för att kunna köpa en
bostad. Åtgärderna behöver vara utformade på ett väl avvägt sätt så att de
bland annat värnar en långsiktigt hållbar skuldsättning bland de berörda
hushållen och tar hänsyn till eventuella sidoeffekter för bland annat
bostadsmarknadens funktionssätt.

Till särskild utredare utser regeringen Eva Nordström. Eva Nordström har
mångårig erfarenhet av bostadspolitik. Hon är i dag VD för Stockholms
Kooperativa Bostadsförening (SKB) och har innan dess varit bland annat
näringspolitisk chef för Kooperationens förhandlingsorganisation (KFO) och
VD för HSB.

Utredaren ska redovisa sitt uppdrag senast den 1 november 2021.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansiella stabilitetsrådet träffas 4
december
Publicerad 27 november 2020 Uppdaterad 27 november 2020

Fredagen den 4 december träffas företrädare för
regeringen, Finansinspektionen, Riksbanken samt
Riksgälden för ett möte i Finansiella stabilitetsrådet.
Rådet ska diskutera det allmänna stabilitetsläget, effekter av genomförda
åtgärder med anledning av coronaviruset, behov av analyser och eventuella
åtgärder, samt kommande arbete för att stärka den finansiella stabiliteten.

Vid stabilitetsrådsmöten förs endast diskussioner – inga beslut fattas.

Deltar på mötet gör finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören
för Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad.

Efter mötet kommer finansmarknadsminister Per Bolund, i egenskap av
rådets ordförande, att finnas tillgänglig för kommentarer.  Intervju bokas via
pressekreterare Hanna Björnfors, se kontaktinfo.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Lättare för tjänstepensionsföretag
att göra goda investeringar
Publicerad 26 november 2020

Regeringen har idag överlämnat en remiss till Lagrådet
med förslag som syftar till att underlätta för
tjänstepensionsföretag att göra långsiktigt goda
investeringar.
Förslagen som remitteras har tagits fram i en översyn av regleringen för
tjänstepensionsföretag. Syftet är att främja långsiktigt goda infra‐
strukturinvesteringar som också är samhällsnyttiga.

– Jag är nöjd med att vi nu förstärker möjligheterna för
tjänstepensionsföretagen att göra hållbara investeringar och att vi med
förslaget samtidigt utesluter direkt miljöskadliga investeringar från en
gynnsam behandling, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Regeringens förslag ska tillgodose de tillkännagivanden som riksdagen
lämnade när en ny reglering om tjänstepensionsföretag beslutades 2019.
Reglerna om kapitalkrav och investeringar är ett av de områden där förslag
lämnas. Därutöver föreslås att arbetsmarknadens parter ska få en förstärkt
roll när det gäller den information som lämnas om tjänstepensionen, bland
annat om hur den utvecklas år för år. Lagrådsremissen innehåller också
förslag om ett antal justeringar som underlättar för fler försäkringsföretag att
bli tjänstepensionsföretag.

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 maj 2021.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Uppdrag till Riksgäldskontoret att
vidta förberedande åtgärder för att
kunna ställa ut gröna
kreditgarantier
Publicerad 23 november 2020

Regeringen har beslutat att ge Riksgäldskontoret i
uppdrag att vidta förberedande åtgärder för att kunna
ställa ut gröna kreditgarantier.
I budgetpropositionen för 2021 föreslår regeringen statliga kreditgarantier till
gröna investeringar i Sverige. Sådana kreditgarantier kan bidra till att
möjliggöra finansiering av samhällsviktiga industriinvesteringar, vilket ökar
möjligheterna för en omställning till en mer cirkulär ekonomi och till att nå
målen i miljömålssystemet och det klimatpolitiska ramverket. 

Riksgälden ansvarar för statens centrala finansförvaltning. Efter uppdrag
från regeringen kan myndigheten även ställa ut statliga garantier.
Myndigheten har därutöver erfarenhet av att beakta miljö- och klimatmål i
finansförvaltningen, nu senast genom den statliga gröna obligationen. 

Riksgäldskontoret ska inom uppdraget samverka med andra berörda
myndigheter.

Kreditgarantierna kommer bedömas utifrån teknikneutrala kriterier och
föreslås kunna ställas ut under flera år. Under 2021 föreslås kreditgarantierna
uppgår till högst 10 miljarder kronor. För 2022 beräknas garantiramen till 15
miljarder kronor och för 2023 till 25 miljarder kronor. Kreditgarantierna
kommer att utformas så att åtgärden är förenlig med EU:s regler om statligt
stöd.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Krav på hållbarhetsupplysningar
ska underlätta för investerare att
göra medvetna val
Publicerad 19 november 2020

Regeringen har idag lämnat en lagrådsremiss till
Lagrådet med förslag som rör utökade krav på
hållbarhetsrelaterade upplysningar för vissa aktörer på
finansmarknaden. Syftet med de nya reglerna är att
underlätta för investerare att göra medvetna val.
Bakgrunden till lagförslaget är EU:s förordning om hållbarhetsrelaterade
upplysningar inom den finansiella tjänstesektorn. Genom den får bland annat
fondbolag, försäkringsförmedlare och finansiella rådgivare nya och mer
detaljerade krav på hållbarhetsrelaterade upplysningar. Det handlar bland
annat om att aktörerna ska offentliggöra vilka policyer för integreringen av
hållbarhetsrisker de har i sin investeringsbeslutsprocess. 
Förslaget innebär att äldre bestämmelser om hållbarhetsrelaterad information
på fondområdet ersätts av EU-förordningen.

- De nya reglerna ligger väl i linje med regeringens arbete med att underlätta
för hållbara investeringar. Det är viktigt att investerare kan göra
välinformerade beslut, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

I lagrådsremissen föreslås vidare att de nya bestämmelserna om
hållbarhetsrelaterade upplysningar även ska gälla vissa finansiella rådgivare
som har färre än tre anställda. Detta innebär att Sverige utnyttjar den
möjlighet som finns i EU-förordningen om att tillämpningsområdet ska
omfatta fler aktörer. 

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 10 mars 2021.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Digital pressträff med
statsministern 16 november 2020
Publicerad 16 november 2020

I dag måndag den 16 november håller statsminister
Stefan Löfven digital pressträff tillsammans med
inrikesminister Mikael Damberg, finansmarknads- och
bostadsminister Per Bolund, socialminister Lena
Hallengren samt Folkhälsomyndighetens
generaldirektör Johan Carlson.

Tid: 16 november 2020 kl. 14.30
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på
Regeringskansliets Youtube och på regeringens Instagramkonto.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Riktlinjer för statsskuldens
förvaltning 2021
Publicerad 12 november 2020

Regeringen har idag fattat beslut om riktlinjer för
Riksgäldskontorets förvaltning av statsskulden.
Riktlinjebeslutet för 2021 innebär inga förändringar i
styrningen jämfört med föregående år.
I följderna av coronapandemin har statsskulden ökat kraftigt under 2020 och
väntas fortsatt öka kraftigt 2021 och 2022 för att återigen minska 2023. Då
ökningen av statsskulden bedöms vara tillfällig föranleder den ingen ändring
av riktlinjerna för statsskuldsförvaltningen.

Statsskuldens sammansättning ska fortsatt styras mot att:

Valutaskulden – valutaexponeringen ska vara oförändrad.
Den reala kronskulden ska långsiktigt vara 20 procent av statsskulden.
Den nominella kronskulden ska utgöra resterande andel av statsskulden.
Löptiden (i termer av duration) för statsskulden ska styras mot 3,5–6 år.

Valutaexponeringen ska, i likhet med föregående år, vara oförändrad i av‐
vaktan på Riksgäldskontorets analys av statsskuldens strategiska valuta‐
exponering.

Utgångspunkten för regeringens riktlinjebeslut är riksdagens mål för
statsskuldspolitiken, att statens skuld ska förvaltas så att kostnaden för
skulden långsiktigt minimeras, samtidigt som risken i förvaltningen beaktas
samt att förvaltningen ska ske inom ramen för de krav som penningpolitiken
ställer.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff med finansminister
Magdalena Andersson och
finansmarknadsminister Per
Bolund
Publicerad 09 november 2020

Idag, den 9 november, klockan 14.30 håller
finansminister Magdalena Andersson och
finansmarknadsminister Per Bolund pressträff.

Tid: 9 november 2020 kl. 14.30
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6. Möjlighet finns
att delta via länk.

Pressträffen webbsänds på regeringen.se, Regeringskansliets Youtube och
regeringens Instagram.

Anmälan är stängd
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Möjligheten att omvandla lokaler
till bostäder ska utredas
Publicerad 05 november 2020

Coronapandemin har bidragit till att flera branscher
överväger att göra distans- och hemarbete till ett
permanent inslag, vilket kan innebära att det finns
fastigheter för arbete och handel som istället kan
användas till bostäder. Regeringen ger nu Boverket i
uppdrag att se över förutsättningarna för det.
Samhället har fått göra stora anpassningar med anledning av myndigheternas
rekommendationer för att hindra spridningen av covid-19. En sådan
anpassning är att flera företag inom olika branscher i större utsträckning
infört distans- och hemarbete i sina verksamheter.

- Regeringen vill se att det befintliga fastighetsbeståndet används på bästa
sätt, och att användningen för en och samma byggnad är flexibel. Det är inte
minst viktigt ur ett hållbarhetsperspektiv och för att skapa fler bostäder för
unga vuxna och studenter, säger Per Bolund.

Det är en anpassning som skulle kunna bidra till att det uppstår önskemål och
behov av att skapa bostäder i fastigheter som tidigare har använts för arbets-
eller handelslokaler. Det är då viktigt att få en tydlig bild av vilken typ av
hinder som finns och vilken betydelse de har för möjligheterna att omvandla
fastigheter till bostadsändamål.

Boverket ska i uppdraget analysera hur befintliga regler och styrmedel
påverkar förutsättningarna för denna typ av omvandlingar. Det kan handla
om regler för planering, byggande och hyressättning.

Kartläggningen ska redovisas för regeringen den 26 februari 2021.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ökad tillgänglighet på allmänna
platser för personer med
funktionsnedsättning
Publicerad 23 oktober 2020

Boverket får i uppdrag att se över regelverket som
handlar om att ta bort hinder mot tillgänglighet på
allmänna platser och hinder mot användbarhet i lokaler
dit allmänheten har tillträde. Syftet är att snabbare öka
tillgängligheten i befintliga miljöer för personer med
nedsatt rörelse- eller orienteringsförmåga.
- Alla människor, med eller utan funktionsnedsättning, ska ha möjlighet att
röra sig så obehindrat som möjligt i samhället. Därför är det viktigt att fler
enkelt avhjälpa hinder såsom tunga dörrar, höga trösklar eller dålig belysning
försvinner, säger bostadsminister Per Bolund.

För att i en snabbare takt öka tillgängligheten i befintliga miljöer, inte bara
invänta att miljöerna byggs om eller ersätts, finns det sedan 2001
bestämmelser med krav om att enkelt avhjälpta hinder ska åtgärdas i publika
lokaler som allmänheten har tillträde och på allmänna platser. Det rör sig om
åtgärder som är av stor betydelse för att personer med nedsatt rörelse- eller
orienteringsförmåga ska kunna använda lokaler. Några exempel på lokaler
som allmänheten har tillgång till är bibliotek och idrottsanläggningar.
Allmänna platser kan exempelvis vara en park eller en gata.

Genomförandet av funktionshinderspolitiken är viktig och befintliga brister i
tillgängligheten ska tas bort. I den senaste uppföljningen bedömde dock
Boverket bedömde att det fortfarande finns hinder. Boverket pekar även på
ett antal lämpliga åtgärder för att förenkla regelverket.
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Mot bakgrund av detta får Boverket i uppdrag av regeringen att analysera
hur en reglering av vem som ansvarar för enkelt avhjälpta hinder kan
utformas. Myndigheten ska även utreda om det är möjligt att undanta vissa
enkla åtgärder från den ekonomiska bedömningen som ska göras. Boverket
ska lämna förslag på författningsreglering.

Uppdraget ska slutredovisas senast den 30 juni 2021.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund besöker Göteborg
Publicerad 16 oktober 2020

På måndag den 19 oktober besöker Per Bolund
Göteborg. Statsrådet genomför flera besök kopplat till
en miljömässigt och socialt hållbar stadsplanering.

Program

12.30-13.00 Möte på regionens hus om arbetet med elektrifiering av tunga
transporter. Statsrådet kommer även få provåka den ellastbil som just nu
testkörs.

13.30-14.30 Besök i Hans-Olof Nilssons sol- och vätgashus

15.00-15.45 Besök i Gårdsten och bl.a. vid bygget av ett 55+ boende

För mer information om deltagande från media, kontakta pressekreterare
Frida Färlin.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund besöker Peabs
gymnasieskola om arbetet för en
trygg och inkluderande
byggbransch
Publicerad 15 oktober 2020

Idag torsdagen den 15 oktober, på årsdagen av #metoo,
besöker bostadsminister Per Bolund Peabskolan i
Solna där unga utbildas på bygg- och
anläggningsprogrammet.
Under besöket ska bostadsministern informera sig om hur Peab arbetar för
att eleverna ska kunna möta trygga och inkluderande arbetsplatser. Han
kommer även träffa eleverna.

För mer information om deltagande från media, kontakta pressekreterare
Frida Färlin.

Tid: 15 oktober kl. 16.00
Plats: Peabskolan, Södra Långgatan 20, Solna
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Ett starkare civilt försvar – för ett
säkrare och tryggare Sverige
Publicerad 14 oktober 2020

I budgetpropositionen för 2021 föreslog regeringen att
civilt försvar tillförs 1 miljard kronor redan 2021.
Tillsammans med de medel som tillfördes 2018 innebär
regeringens förslag att civilt försvar sammanlagt
förstärks med 4,2 miljarder kronor 2025. I dag
presenterar regeringen den närmare inriktningen på hur
Sveriges civila försvar ska återuppbyggas.
– Detta är den största satsningen på civilt försvar i modern tid. Sveriges
förmåga att hantera höjd beredskap och ytterst krig måste stärkas på bred
front, säger inrikesminister Mikael Damberg.

– Åtgärderna kommer att stärka Sveriges beredskap vid händelse av
säkerhetspolitiska kriser och höjd beredskap, men samtidigt göra samhället
bättre rustat vid fredstida kriser som exempelvis naturkatastrofer, säger
finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund.

Det handlar om att motståndskraften inom flera viktiga samhällsfunktioner
ska stärkas, särskilt hälso- och sjukvård, livsmedel och dricksvatten‐
försörjning, transporter, ordning och säkerhet, finansiell beredskap, energi‐
försörjning samt elektroniska kommunikationer och post.

Framtidens skydd av civilbefolkningen ska utredas och säkerhetsskyddet
stärkas. Arbetet med cybersäkerhet och psykologiskt försvar ska intensi‐
fieras, bland annat genom inrättandet av ett cybersäkerhetscenter och en ny
myndighet för psykologiskt försvar. Den svenska försörjningsberedskapen
ska utvecklas och näringslivet ska i ökad utsträckning involveras i arbetet
med att säkerställa de viktigaste samhällsfunktionerna, bland annat genom

https://www.regeringen.se/


inrättandet av ett näringslivsråd.

Regeringens förslag bygger på en överenskommelse mellan regerings‐
partierna, Centerpartiet och Liberalerna. Utgångspunkten för inriktningen av
det civila försvaret är Försvarsberedningens rapport Motståndskraft (Ds
2017:66).



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Bättre verktyg för att bedöma
samhällsplaneringens
klimatpåverkan
Publicerad 13 oktober 2020

Regeringen ger Boverket i uppdrag att undersöka
möjligheterna att ta fram ett verktyg för att kunna
bedöma planförslags klimatpåverkan. Uppdraget är en
av åtgärderna i regeringens klimathandlingsplan och
ska bidra till att nå de nationella och globala
klimatmålen om minskade utsläpp.
Det behövs verktyg för att bedöma planförslag som en översiktsplan eller en
detaljplan utifrån dess klimatpåverkan. Ett gemensamt ramverk och mer
enhetligt stöd kan skapa bättre möjligheter för dialog mellan kommuner,
regioner, staten och andra berörda aktörer i planprocessen.

- Ett verktyg för att bedöma samhällsplanerings klimatpåverkan kan stärka
kommuner och regioners förutsättningar att planera det hållbara framtida
Sverige. Alla samhällssektorer behöver bidra för att nå målet om att Sverige
senast år 2045 inte ska ha några nettoutsläpp av växthusgaser till atmosfären,
säger bostadsminister Per Bolund.

Enligt uppdraget till Boverket ska verktyget vara ändamålsenligt, lättanvänt
och ge stöd vid planläggningen av mark- och vattenanvändningen. Verktyget
ska även kunna vägleda berörda aktörer i att hantera frågor både på en mer
strategisk och övergripande nivå, som en regionplan eller en översiktsplan.
Verktyget ska också kunna användas i planprocessen på den lokala nivån,
som vid framtagandet av en detaljplan. Om Boverket bedömer att det är
lämpligt ska myndigheten även lämna förslag på hur ett sådant verktyg kan
utformas.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Pressträff med Mikael Damberg
och Per Bolund
Publicerad 13 oktober 2020 Uppdaterad 13 oktober 2020

I morgon, onsdag den 14 oktober kl. 13.00, håller
inrikesminister Mikael Damberg och finansmarknads-
och bostadsminister Per Bolund en pressträff om ett
starkare civilt försvar. Var vänlig observera
begränsningarna i antal personer som kan närvara.

Tid: 14 oktober 2020 kl. 13.00
Plats: Bella, kvarteret Björnen, entré via Rödbodgatan 6

Föranmälan krävs och görs till Anna Lindelöf (se presskontakt).
Presslegitimation krävs. Max två personer från respektive redaktion kan
närvara. Deltagande sker i mån av plats, inpassering från kl.12.30.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund deltar vid invigningen
av byggnationen av Stockholms
första innerstadskvarter i trä
Publicerad 12 oktober 2020

Tisdagen den 13 oktober talar bostadsminister Per
Bolund vid invigningen av byggnationen av
trähuskvarteret Cederhusen i Hagastaden. Cederhusen
är ett av världens största trähusprojekt.
Regeringen arbetar med flera insatser för att för att minska klimatpåverkan
och ett ökat träbyggande bidrar till flera av regeringens klimatmål för att
minska utsläppen. Trä har egenskaper som även ger bra förutsättningar för
industriell byggproduktion, hög grad av prefabricering och serietillverkning.
Ett ökat industriellt träbyggande ska bland annat främjas genom framtagande
av klimatdeklarationer och framtagande av upphandlingskriterier.

Cederhusen i Hagastaden kommer att bli Stockholms första stora
flerbostadshus i massivträ, vilket blir ett av de största trähusprojekten i
världen i innerstadsmiljö.

Invigningen börjar kl. 13.00 i Hagastaden. Medverkande ska ha anmälts
tidigare till organisatören.

Läs mer om regeringens inriktning för träbyggande

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund deltar vid invigning av
”Bolundare” i Täby
Publicerad 29 september 2020 Uppdaterad 29 september 2020

Onsdag den 30 september deltar bostadsminister Per
Bolund vid invigningen av Botellos första
komplementbostadshus på en villatomt i Täby.
Sedan den 1 mars i år gäller en utökad tillåten byggarea från 25 kvm till 30
kvm för bostadshus. Dessa får byggas utan krav på bygglov på tomten i
anslutning till ett en- eller tvåbostadshus.

När ytan i komplementbostadshus ökar innebär det en bättre boendekvalitet,
enklare att utforma bostaden samt att alla grundläggande funktioner ryms
inom byggnaden. Syftet har varit att fler bra bostäder ska byggas i hela
landet samtidigt som de kan riktas till exempel studenter och unga.

Det unika med projektet bostadsministern ska inviga är samarbetet med
villaägaren, projektutvecklaren och bostadsförmedlingen i Stockholm.
Konceptet är ett sätt att skapa fler bostäder på villatomter som samtidigt kan
hyras ut genom bostadsförmedlingar.

Tid och plats: kl. 10.00, Vestavägen 8, Täby

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Budgetåtgärder för en effektivare
stadsutveckling och ett ökat
bostadsbyggande
Publicerad 28 september 2020 Uppdaterad 28 september 2020

I budgetpropositionen för 2021 har regeringen föreslagit
flera åtgärder för att förbättra förutsättningarna i
samhällsplaneringen. Tre av dessa är förstärkning av
arbetet med en digital samhällsbyggnadsprocess,
införande av en privat initiativrätt och ett uppdrag att
utreda möjligheten till platssamverkan i utsatta
områden. Regeringens förslag bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.

Förstärkning av arbetet med att digitalisera
samhällsbyggnadsprocessen

För att öka bostadsbyggandet behöver de processer som leder till nya
bostäder vara så effektiva som möjligt och ta hänsyn till både social
hållbarhet och miljö. För det behöver regelverken anpassas till digitala
förutsättningar och digitala arbetssätt utvecklas. Därför föreslås tillskott till
Boverket och Länsstyrelserna, som båda har viktiga roller i det arbetet.

Boverket föreslås ett tillskott på 20 miljoner kronor per år under 2021
och 2022 för utökade resurser till att fortsätta det påbörjade arbetet med
författningsutveckling för digitala arbetssätt. Boverket har bl.a. hittills
tagit fram föreskrifter för digitala detaljplaner, gjort en kartläggning av
förutsättningarna för digitala planeringsunderlag, och skapat en demo för
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hur byggregler kan tas fram och förvaltas med digitala verktyg.
Länsstyrelserna föreslås ett tillskott på 5 miljoner kronor per år under
2021 och 2022 för att möta omvärldens behov av och förväntningar på
en digital samhällsbyggnadsprocess. De har en viktig funktion för att
dialogen mellan stat och kommun enligt plan- och bygglagen ska
fungera, bl.a. kring kommunala förslag till detaljplaner.

Privat initiativrätt för en snabbare detaljplaneprocess

För att bygga snabbare och billigare behöver planprocessen förenklas och
förkortas. Regeringen föreslår därför att en privat initiativrätt ska införas.
Det innebär att en fastighetsägare eller byggherre som behöver en detaljplan
för att kunna genomföra ett byggprojekt själv kan bidra till att ta fram det
underlag som kommunen kan behöva i arbetet med detaljplanen, vilket gör
att processen kan gå snabbare. På så sätt förbättras samhällets kapacitet för
att ta fram nya detaljplaner.

För ändamålet föreslås att länsstyrelsernas anslag ökas med 4 miljoner
kronor per år från och med 2021.

Utredning av Business Improvement Districts (BID)

Allt för många människor i Sverige bor i dag i områden med
socioekonomiska utmaningar. En framgångsrik metod i andra delar av
världen för att bekämpa utanförskap och skapa tryggare bostadsområden är
genom lokal samverkan mellan fastighetsägare, så kallade Business
Improvement Districts (BID) eller platssamverkan. Det innebär att
fastighetsägare tillsammans med boende och offentliga aktörer lyfter ett
område genom bl.a. investeringar i den offentliga miljön, fastigheter och i
trygghetsskapande åtgärder.

Regeringen avser att ge Boverket i uppdrag att utifrån internationella
förebilder se över eventuella hinder för att använda sig av metoden i Sverige.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förstärkt arbete mot penningtvätt
och finansiering av terrorism
Publicerad 20 september 2020

Ett hållbart finansiellt system tillåter inte penningtvätt eller finansiering av
terrorism. Regeringen har därför under de senaste åren kommit med ett stort
antal förslag för att stärka regelverket.

I takt med att regelverket har stärkts har även mer resurser tillförts så att
Finansinspektionen, som har ansvar för tillsynen av att finansiella företag i
Sverige följer penningtvättslagen, har kunnat höja ambitionen ytterligare.

Regeringen arbetar vidare med ytterligare skärpta åtgärder mot penningtvätt
och finansiering av terrorism. Regeringen kommer därför att föreslå ett
resurstillskott på 10 miljoner kronor för Finansinspektionen fr.o.m. 2021.
Eftersom Finansinspektionens arbete är avgiftsfinansierat är förslaget
saldoneutralt för statens budget. Förslaget ökar dock de takbegränsade
utgifterna. Regeringens förslag bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Slopad nedsättning av energiskatt
för uppvärmningsbränslen
Publicerad 18 september 2020 Uppdaterad 18 september 2020

Nedsättningen av energiskatt för
uppvärmningsbränslen vid tillverkningsprocessen i
industriell verksamhet och i yrkesmässig jordbruks-,
skogsbruks- eller vattenbruksverksamhet föreslås
slopas i två steg som en del av den gröna
skatteväxlingen. Förslaget är en del av en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Huvudsyftet med den slopade nedsättningen är att öka incitamenten för en
effektivare energianvändning. Åtgärden bidrar även till att minska
användningen av fossila bränslen och att styra mot klimatmålen. De sektorer
som avses är tillverkningsindustrin samt yrkesmässig jordbruks-, skogsbruks,
- och vattenbruksverksamhet. Förslaget skapar även en mer enhetlig
energibeskattning av bränslen. Förslaget avser endast uppvärmningsbränslen.
Bränslen som förbrukas för drift av motordrivna fordon påverkas inte.

Förändringarna genomförs i två steg med en sänkning av skattenedsättningen
från 70 procent till 35 procent den 1 juli 2021 samt ett helt avskaffande av
skattenedsättningen den 1 januari 2022.

Förändringen är en del av den gröna skatteväxlingen och beräknas öka
statens skatteintäkter med 150 miljoner kronor 2021 och därefter 600
miljoner kronor per år, varav 570 miljoner kronor är hänförliga till industrin
och 30 miljoner kronor till jord-, skogs- och vattenbruk.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Justerad beräkning av bilförmån
Publicerad 18 september 2020 Uppdaterad 18 september 2020

Den schablon som används i dag för att beräkna värdet
av bilförmån bör justeras för att bättre spegla kostnaden
av att ha en privatägd bil. Förslaget, som är en del av
den gröna skatteväxlingen, aviseras i den kommande
höstbudgeten och är en del av samarbetet mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Förmån av fri eller delvis fri bil beräknas på ett visst schabloniserat sätt.
Avsikten är att förmånsvärdet i princip ska motsvara kostnaderna för en
motsvarande privatägd bil, exklusive drivmedel. I dag resulterar dock
schablonberäkningen för bilförmån i ett förmånsvärde som för de allra flesta
bilmodeller klart understiger marknadsvärdet. Detta innebär att
skattesystemet premierar fossildrivna bilar i förhållande till andra varor och
tjänster. Det innebär likaså ett skattemässigt gynnande av bilförmån i
förhållande till kontant lön. Schablonberäkningen för bilförmån bör därför
justeras.

Förslaget innebär att två delbelopp i beräkningsschablonen – det
ränterelaterade beloppet och det prisrelaterade beloppet – ändras. Däremot
föreslås inte någon ändring i den nedsättning som innebär att nybilspriset för
miljöanpassade bilar vid beräkningen ska sättas ned till nybilspriset för
närmast jämförbara konventionella bil. Den exakta utformningen av förslaget
presenteras senare under hösten 2020, då Finansdepartementet kommer
remittera en promemoria.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Långsiktiga satsningar på det
civila försvaret
Publicerad 17 september 2020

Regeringen föreslår i budgetpropositionen för 2021
långsiktiga satsningar för att stärka och ytterligare
intensifiera återuppbyggnaden av det civila försvaret.
Regeringens förslag bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna. Utgångspunkten för inriktningen av det
civila försvaret är Försvarsberedningens rapport
Motståndskraft (Ds 2017:66).
Det säkerhetspolitiska läget i vårt närområde har över tid försämrats, och
förmågan inom totalförsvaret behöver stärkas. Det civila försvaret ska även
bidra till att stärka samhällets förmåga att förebygga och hantera svåra
påfrestningar på samhället i fredstid.

En omfattande satsning på civilt försvar görs därför och området tillförs 1
miljard kronor 2021. Förstärkningen ökar stegvis under kommande år.
Tillsammans med de medel som tillfördes 2018 innebär regeringens förslag
att civilt försvar sammanlagt förstärks med 4,2 miljarder kronor 2025. Det
ligger i nivå med försvarsberedningens bedömning och är den största
satsningen på civilt försvar i modern tid.

Satsningen omfattar hela samhället. Regeringen föreslår viktiga
förstärkningar av flera områden. Arbetet med att öka motståndskraften
särskilt inom områdena hälso- och sjukvård, livsmedel och
dricksvattenförsörjning, transporter, ordning och säkerhet, finansiell
beredskap, energiförsörjning samt elektroniska kommunikationer och post
behöver vidareutvecklas och stärkas. Även investeringar för att stärka
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arbetet med säkerhetsskydd och cybersäkerhet ingår i satsningen.

Den närmare inriktningen för utvecklingen av det civila försvaret presenteras
i den försvarspolitiska propositionen.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen ökar anslaget till
investeringsstödet för
hyresbostäder och bostäder för
studerande
Publicerad 17 september 2020

Regeringen förstärker investeringsstödet i syfte att
bygga fler bostäder. Genom att stimulera
bostadsbyggandet kan också konjunkturnedgången
dämpas. Förslaget bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna.
Bostadsbristen är stor, särskilt stort är behovet av hyresbostäder som fler
hushåll har möjlighet att betala. Byggbranschen är mycket
konjunkturkänslig. Osäkerheten om pandemins fortsatta utveckling och hur
snabbt ekonomin kommer att återhämta sig bedöms hålla tillbaka
bostadsbyggandet, som väntas sjunka under 2020.

För att minska risken för fallande bostadsinvesteringar, färre byggda
bostäder och minskad sysselsättning inom byggbranschen föreslår därför
regeringen en förstärkning av investeringsstödet under kommande år.
Bemyndiganderamen för investeringsstödet höjs från nuvarande 7,5 till 9,3
miljarder kronor 2021 och anslaget ökas med 1,1 miljarder kronor 2022 och
med 1,9 miljarder kronor 2023.

Sedan investeringsstödet infördes 2016 har drygt 12 miljarder kronor
beviljats för ca 35 800 bostäder i hela landet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Miljödepartementet, Socialdepartementet

Satsningar för ökad social rättvisa
Publicerad 16 september 2020 Uppdaterad 16 september 2020

I budgetpropositionen för 2021 föreslår regeringen
satsningar för att öka den sociala rättvisan i samhället.
Det handlar om en återhämtningsbonus för personal
inom hälso- och sjukvården och omsorgen, en satsning
på sociala insatser i socioekonomiskt utsatta områden,
höjt underhållsstöd för ensamstående föräldrar samt
utökade medel för bostadsbidrag. Regeringens förslag
bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.

Återhämtningsbonus i vård och omsorg

Arbetssituationen för de anställda inom hälso- och sjukvården och omsorgen
behöver bli bättre. Stora yrkesgrupper inom vård och omsorg är i behov av
arbetsmiljöförbättringar, inom äldreomsorgen finns exempelvis problem med
höga sjukskrivningstal.

God arbetsmiljö är avgörande bland annat för att säkerställa kompetens‐
försörjningen inom vård och omsorg. Regeringen vill främja ett hållbart
arbetsliv och satsar därför totalt 300 miljoner kronor för 2021, varav 105
miljoner kronor avsätts för vård och 195 miljoner kronor för omsorg. Medlen
ska användas till exempelvis förbättrad arbetsmiljö, nya arbetssätt eller
genom att utveckla arbetstidsmodeller som till exempel poängsystem,
tidbanker och 3-3-scheman vilket också kan innebära arbetstidsförkortning.

För 2022 och framåt beräknas totalt en miljard kronor per år avsättas till
satsningen, varav 350 miljoner kronor avsätts till hälso- och sjukvård och
650 miljoner till omsorg.

https://www.regeringen.se/


Sociala insatser i socioekonomiskt utsatta områden

Det finns ett flertal aktörer som är viktiga i arbetet med att minska och
motverka segregation. Genom ytterligare medel kan verksamhet på lokal
nivå som kompletterar och förstärker det arbete som kommuner redan
bedriver, inte minst inom det brottsförebyggande arbetet, stimuleras. Det kan
till exempel handla om ökad tillgänglighet till socialtjänstens verksamheter,
fältassistenter eller liknande. Samverkan mellan skola, socialtjänst och polis
är ett annat viktigt område. Satsningen medför att det skapas förutsättningar
för mer effektiva lösningar jämfört med enskilda sektorsvisa insatser.

Förslaget innebär en förstärkning av statsbidrag i arbetet mot segregation
med 250 miljoner kronor per år under perioden 2021 – 2023.

Höjt underhållsstöd

Ensamstående föräldrar har oftare en knappare ekonomi än föräldrar som är
sammanboende. För att stärka inkomsten för ensamstående föräldrar vill
regeringen därför höja underhållsstödet. En höjning av underhållsstödet
kommer särskilt ensamstående kvinnor med barn till del.

Dagens underhållsstöd täcker inte fullt ut hälften av normalkostnaden för
barnet efter att hänsyn har tagits till barnbidrag och studiebidrag. Detta gäller
särskilt de äldre barnen inom underhållsstödssystemet. Då många barn med
låg ekonomisk standard lever i hushåll som är mottagare av underhållsstöd är
det dessutom fördelningspolitiskt träffsäkert att höja underhållsstödet.

Regeringen föreslår att:

underhållsstödet ska höjas med 150 kronor per barn och månad för barn
som är 15 år eller äldre
underhållsstödet ska höjas med 100 kronor per barn och månad för barn
som är yngre än 15 år.

Nivåerna för underhållsstödet föreslås därmed vara:

1 673 kronor i månaden till och med månaden då barnet fyller 11 år
1 823 kronor i månaden från och med månaden efter den då barnet har
fyllt 11 år till och med månaden då barnet fyller 15 år
2 223 kronor i månaden från och med månaden efter den då barnet har
fyllt 15 år.



Kostnaderna beräknas till 100 miljoner kronor för 2021 och 200 miljoner
kronor för 2022 och framåt.

Förslaget föreslås träda i kraft den 1 juni 2021 och tillämpas första gången i
fråga om underhållsstöd som avser juli 2021.

Utökade medel för bostadsbidrag

Utgifterna för bostadsbidraget har varit högre än beräknat under 2020. Fler
hushåll kan ha rätt till bostadsbidrag exempelvis på grund av ökad
arbetslöshet. Bostadsbidrag är ett träffsäkert behovsprövat bidrag som i
december 2019 nådde ca 137 500 barnhushåll.

Regeringen föreslår att 531 miljoner tillförs bostadsbidraget i
höständringsbudgeten för 2020.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Miljödepartementet, Socialdepartementet

Pressträff med Per Bolund och
Isabella Lövin 16 september
Publicerad 16 september 2020

I dag onsdag den 16 september klockan 14.00 hålls en
pressträff om nya budgetåtgärder för social hållbarhet
med finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund
och vice statsminister Isabella Lövin. Var vänlig
observera begränsningarna i antal personer som kan
närvara.

Tid: 16 september 2020 kl. 14.00
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6

Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på Regeringskansliets Youtube.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Infrastrukturdepartementet

Grön återhämtning ska ta Sverige
ur dubbla kriser
Publicerad 14 september 2020

Den globala uppvärmningen fortsätter utan hänsyn till
coronakrisen. Klimatförändringarna förblir vår
generations ödesfråga. Därför föreslår regeringen 9,7
miljarder kronor i satsningar på grön återhämtning i
budgetpropositionen för 2021. Regeringens förslag
bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Hela Sverige har kraftsamlat för att klara av det nya coronaviruset och
minska smittspridningen. Det är nu avgörande med en grön omställning som
utgångspunkt för återhämtningen efter krisen. Investeringar i industrins
klimatomställning, hållbara transporter och biologisk mångfald ska bidra till
att vi tar oss ur krisen. Investeringar i klimatneutrala och giftfria cirkulära
lösningar i hela landet minskar koldioxidutsläpp, lägger grunden för nya jobb
och stärker vår konkurrenskraft.

Nya jobb genom industrins omställning

Regeringen föreslår flera stora industrisatsningar i budgetpropositionen för
2021 som kan minska utsläppen, skapa nya jobb och stärka
konkurrenskraften. Med offentliga investeringar i grön omställning skapar vi
jobb i hela Sverige och lägger grunden för industrins omställning-

Med hjälp av gröna kreditgarantier kan staten främja stora
industriinvesteringar som bidrar till att nå målen i miljömålssystemet och det
klimatpolitiska ramverket. Industriklivet utvecklas och breddas för att
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möjliggöra fler investeringar i anläggningar som minskar utsläppen inom
industrin och bidrar till omställningen till ett fossilfritt och cirkulärt samhälle.
Genom kortare handläggningstider för utbyggnad av elnäten och fullständig
skattebefrielse för fler aktörer som producerar egen el inkluderas också fler i
omställningen.

Artikel: Industrins gröna omställning i höstbudgeten

Ökad biologisk mångfald och andra insatser för
Sveriges natur

En miljon arter riskerar att utrotas från jordens yta. I Sverige har antalet arter
som riskerar att försvinna ökat med 11 procent de senaste fem åren. Denna
kris försämrar förutsättningarna för mänskligt liv på vår planet och förstärks
av klimatförändringarna.

Regeringen föreslår en satsning på Sveriges natur. Satsningen ska bland
annat bidra till att hejda artutrotningen och omfattar åtgärder för att skydda
och sköta värdefull natur samt stärka arbetet för rent hav och vatten. Bland
annat ingår medel för ett hållbart fiske med stopp för bottentrålning i
skyddade områden. Möjlighet till begränsade undantag kan ges i
förvaltningsplanen.

En del av regeringens satsning går också till att restaurera våtmarker. Utsläpp
från dikade torvmarker, som tidigare var våtmarker, står för 11 miljoner ton
koldioxidekvivalenter, alltså mer än Sveriges personbilstrafik. Genom att
restaurera våtmarker förhindrar man att klimatgaserna släpps ut i atmosfären
– så att naturen gör klimatjobbet åt oss.

Artikel: Höstbudgetsatsningar för Sveriges natur

Hållbara transporter minskar utsläppen

Inrikes transporter står för cirka en tredjedel av Sveriges utsläpp av
växthusgaser, och utsläppen behöver minska i betydligt snabbare takt fram
till 2030. Regeringen föreslår satsningar i budgetpropositionen för 2021 för
att det ska bli enklare för både privatpersoner och företag att minska
utsläppen.

Omställningen till en fossilfri fordonsflotta stärks genom förändringar av
bonus–malus-systemet. Reduktionsplikten skärps så att mer förnybara



drivmedel blandas in i bensin och diesel, och så att långsiktiga förutsättningar
skapas för produktion av svenska biodrivmedel. Det görs en storsatsning på
järnvägen genom ökat underhåll. För att fortsätta bidra till en överflyttning
av godstransporter från väg till järnväg föreslår regeringen att
miljökompensationen förlängs och vidareutvecklas. Green Cargo har i
dagsläget en utmanande finansiell situation som ytterligare försvårats av den
pågående pandemin. Green Cargo ges ett kapitaltillskott för att nödvändiga
investeringar ska kunna genomföras och säkra långsiktig stabilitet och
lönsamhet i bolaget. Kapitaltillskottet ges mot bakgrund av den
miljökompensation för godstransporter på järnväg som samtidigt föreslås för
riksdagen.

Artikel: Budgetåtgärder för att minska utsläppen från transporter

Energieffektivisering i bostäder

Regeringen bedömer att det fortsatt krävs stora investeringar för att uppnå
både förbättrad energiprestanda och åtgärda renoveringsbehovet i det
befintliga byggnadsbeståndet. Därför skjuter nu regeringen till 900 miljoner
kronor för 2021 till ett nytt stöd för energieffektivisering och renovering av
flerbostadshus.

Artikel: Regeringen tillför medel till stöd för energieffektivisering och
renovering av flerbostadshus

Insatser för lokal grön omställning

Regeringen föreslår satsningar för att stödja det lokala och regionala arbetet
för grön omställning. I detta ingår bland annat kommunal energi- och
klimatrådgivning samt åtgärder för att minska risk för ras och skred.

Artikel: Insatser för lokal grön omställning i höstbudgeten för 2021

Förbättrade klimatberäkningar och internationellt
klimatarbete

Regeringen föreslår även satsningar för att stödja det nationella och
internationella miljö- och klimatarbetet i budgetpropositionen för 2021.

Artikel: Förbättrade klimatberäkningar och internationellt klimatarbete i
höstbudgeten





Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Pressträff med Per Bolund och
Isabella Lövin
Publicerad 14 september 2020 Uppdaterad 13 september 2020

Måndag den 14 september hålls en pressträff om nya
budgetåtgärder på klimat- och miljöområdet med
finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund och
miljö- och klimatminister samt vice statsminister Isabella
Lövin. Var vänlig observera begränsningarna i antal
personer som kan närvara.

Tid: 14 september 2020 kl. 09.30
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6

Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på Regeringskansliets Youtube.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Statliga kreditgarantier öppnar för
fler gröna investeringar i Sverige
Publicerad 12 september 2020

I budgetpropositionen för 2021 föreslår regeringen
statliga kreditgarantier till gröna investeringar. Förslaget
syftar till att möjliggöra fler stora
industriinvesteringsprojekt i Sverige som bidrar till att nå
målen i miljömålssystemet och det klimatpolitiska
ramverket. Regeringens förslag bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
I ljuset av coronakrisen är det centralt för Sverige att investera i, stärka och
diversifiera våra värdekedjor samtidigt som vi framtidssäkrar vårt näringsliv
till en klimatneutral och cirkulär ekonomi. Näringslivet har en avgörande roll
i den gröna återhämtning där framtidens arbetstillfällen skapas.

För att skapa förutsättningar för att Sverige ska kunna ställa om för att nå
miljö- och klimatmålen och samtidigt förbättra sin konkurrenskraft, behöver
fördelarna i ett teknikskifte mot ökad hållbarhet tas tillvara. Teknikskiftet
kräver kapitalintensiva investeringar med lång livslängd och stora risker
vilket innebär utmaningar vad gäller möjligheterna att få finansiering för
investeringarna.

Statliga kreditgarantier för gröna investeringar i Sverige bidrar till att
möjliggöra finansiering av samhällsviktiga industriinvesteringar, vilket ökar
möjligheterna för en omställning till en mer cirkulär ekonomi och till att nå
målen i miljömålssystemet och det klimatpolitiska ramverket.

Kreditgarantierna kommer bedömas utifrån teknikneutrala kriterier och
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föreslås kunna ställas ut under flera år med start under första halvåret 2021.
Under 2021 föreslås kreditgarantierna uppgår till högst 10 miljarder kronor.
För 2022 beräknas garantiramen till 15 miljarder kronor och för 2023 till 25
miljarder kronor.

Enligt budgetlagen ska en avgift tas ut för kreditgarantin som motsvarar
statens förväntade kostnad för åtagandet, vilket innebär att avgiften ska
avspegla risken för kreditförluster (förväntad förlust) och även statens
administrativa kostnader. De investeringar som kan komma ifråga bedöms
vara av en sådan omfattning att de kan bära kostnaden för en
riskavspeglande garantiavgift. Förslaget kommer att utformas så att åtgärden
är förenlig med EU:s regler om statligt stöd.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund deltar i nordiskt bygg-
och bostadsministermöte
Publicerad 11 september 2020

På måndagen den 14 september deltar bostadsminister
Per Bolund i ett nordiskt bygg- och
bostadsministermöte. Fokus för mötet är bland annat
hållbart byggande och en harmonisering av byggregler.
Mötet är det tredje som hålls inom ramen för nordiska ministerrådets arbete
med hållbar tillväxt i regionen. Under det digitala mötet kommer de nordiska
bygg- och bostadsministrarna bland annat att diskutera effekterna av
COVID-19 på byggsektorn, åtgärder för en mer hållbar och integrerad
nordisk byggmarknad och ökat nordiskt samarbete inom EU-relaterade
byggfrågor.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Åtgärder för sänkta avgifter vid
återköp och flytt av fond- och
depåförsäkringar
Publicerad 11 september 2020

Regeringen har beslutat om en lagrådsremiss med
förslag om nya avgiftsregler vid återköp och flytt av
fond- och depåförsäkring. Förslaget innebär att
försäkringsföretagens återköps- och flyttavgifter sänks
kraftigt. De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 april
2021.
I lagrådsremissen föreslås bland annat följande:

Försäkringsföretag ska endast få ta ut avgift för de direkta kostnaderna
för den administrativa hanteringen av återköpet eller flytten.
Avgiften ska högst få uppgå till ca 600 kronor år 2021 (med årlig
indexuppräkning kopplad till prisbasbeloppet).
Om försäkringens värde uppgår till högst ett prisbasbelopp ska
försäkringsföretaget inte få ta ut någon avgift.

- Nu vidtar vi ytterligare åtgärder för att sänka de omotiverat höga återköps-
och flyttavgifter som finns på marknaden. Det här beskedet är dåliga nyheter
för de företag som genom höga avgifter försökt hindra konsumenter att flytta
sitt sparande, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Sedan den 1 januari 2020 gäller regler som innebär omfattande förbättringar
för en effektivare flytträtt. Denna lagrådsremiss är ett led i att ytterligare
stärka flytträtten och en del i behandlingen av riksdagens tillkännagivande
om att skilja fond- och depåförsäkring från traditionell livförsäkring när det
gäller reglerna om återköp och flytt. Frågan om en utvidgad flytträtt för
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fond- och depåförsäkringar tecknade före den 1 juli 2007 hanteras inte i
lagrådsremissen utan utreds vidare inom Regeringskansliet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 april 2021.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Infrastrukturdepartementet

Bränslebytet förstärks med högre
inblandning av förnybart i
drivmedel
Publicerad 11 september 2020 Uppdaterad 11 september 2020

Bränslebytet är ett av regeringens viktigaste styrmedel
för att minska utsläppen av växthusgaser och nå
Sveriges klimatmål. Regeringen avser att fatta beslut
om att förstärka bränslebytet genom successivt ökade
reduktionsnivåer i reduktionsplikten fram till 2030 med
en kontrollstation 2022 samt införa en reduktionsplikt för
flyget. Regeringens förslag bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Bränslebytet genomförs genom en reduktionsplikt som innebär att
drivmedelsleverantörer varje år måste minska växthusgasutsläppen från
bensin och diesel genom inblandning av hållbara biodrivmedel. Detta har stor
potential att minska utsläppen av växthusgaser från transportsektorn och
arbetsmaskiner, vilka tillsammans står för nära 40 procent av Sveriges
utsläpp av växthusgaser. Reduktionsplikten gör det möjligt att minska
utsläppen från befintlig fordonsflotta. 

Reduktionsplikten ger en tydlig signal om en stabil och ökande efterfrågan
på hållbara förnybara drivmedel. Det ger förutsättningar för industrin att
investera i produktionskapacitet. Sverige har goda förutsättningar att öka den
inhemska produktionen av hållbara förnybara drivmedel med låg
klimatpåverkan.
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Regeringen avser att fatta beslut om successivt ökade kvotnivåer i
reduktionsplikten fram till 2030. Inriktningen är en linjär bana med
indikativa nivåer för 2030 på 28 procent för bensin och 66 procent för diesel,
med en kontrollstation 2022.

Från och med att lagstiftningen träder ikraft, tidigast 30 juni 2021, innebär
det nästa år en reduktionsnivå på 6 % för bensin och 26% för diesel, att
jämföra med de reduktionsnivåer på 4,2 procent för bensin och 21 procent
för diesel som gäller 2020 och fram till den nya lagstiftningen träder ikraft. 

Preliminära beräkningar visar att de indikativa nivåerna förväntas bidra till
minskade utsläpp om ca 6–7 miljoner ton koldioxidekvivalenter år 2030.

Biodrivmedel är än så länge dyrare än bensin och diesel. För att möta ökade
drivmedelspriser till följd av den ökade inblandningen av biodrivmedel
föreslås därför att BNP-indexeringen av bensin och diesel pausas fram till
kontrollstationen för reduktionsplikten 2022. Detta innebär att energiskatten
på bensin och diesel under 2021 och 2022 enbart räknas upp med hänsyn till
förändringar i konsumentprisindex (KPI). 

Flygets klimatpåverkan ska minska. Regeringen avser även genomföra
förslaget från Biojetutredningen Biojet för flyget (SOU 2019:11) om en
reduktionsplikt för flyget som ligger på 0,8 procent 2021 och ökar till 27
procent 2030.   

De förändrade reduktionsnivåerna för bensin och diesel samt en
reduktionsplikt för flyget föreslås träda i kraft så tidigt som möjligt under
2021, och bedöms kunna träda i kraft tidigast 30 juni 2021. För bensin och
diesel kommer 2020 års nivåer gälla under tiden 1 januari 2021 fram till dess
att nya nivåer träder i kraft.



Pressmeddelande från Kulturdepartementet

Pressinbjudan: Pressträff med Per
Bolund och Amanda Lind
Publicerad 09 september 2020

Idag, onsdagen 9 september kl. 15:15, håller biträdande
finansminister Per Bolund samt kulturminister Amanda
Lind, en pressträff för att presentera budgetsatsningar
på kultur. Var vänlig observera begränsningarna i antal
personer som kan närvara.

Tid: 9 september 2020 kl. 15.15
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen föreslår tillfällig
ändring i placeringsreglerna för
Första–Fjärde AP-fonderna med
anledning av covid-19
Publicerad 04 september 2020

Regeringen föreslår en tillfällig ändring i Första–Fjärde
AP-fondernas placeringsregler. Syftet är att ytterligare
förbättra AP-fondernas investerings- och
avkastningsmöjligheter och att utnyttja långsiktigheten i
förvaltningen bättre i tiden av ekonomisk oro som covid-
19-pandemin orsakar. Förslaget har remitterats till
Lagrådet.
- Nu säkerställer vi att AP-fonderna i tiden av Corona-pandemin ännu bättre
kan ta till vara långsiktigheten i förvaltningen, vilket är positivt för
pensionerna, säger finansmarknadsminister Per Bolund. 

Förslaget innebär i huvudsak att Första–Fjärde AP-fonderna tillfälligt får
överskrida den nuvarande röstandelsbegränsningen för innehav i enskilda
svenska aktiebolag vars aktier är upptagna till handel på en handelsplats i
Sverige - om fonderna bedömer att det är till nytta för pensionssystemet.

En förutsättning är att den överskjutande delen förvärvas i en nyemission av
aktier. Sådana innehav ska dock inte överstiga 15 procent av röstetalet för
samtliga aktier i aktiebolaget. Den del av ett innehav som överstiger den
nuvarande begränsningen på 10 procent av röstetalet för samtliga aktier i
aktiebolaget ska avvecklas senast sju år efter förvärvet av aktier genom
nyemissionen.
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Avsikten är att lagändringen ska träda i kraft den 1 november 2020 och
upphöra att gälla vid utgången av juni 2021. Pensionsgruppen, med
företrädare för de partier som står bakom pensionsöverenskommelsen, har
ställt sig bakom förslaget i lagrådsremissen.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen stärker
konsumentskyddet på
inlåningsmarknaden
Publicerad 03 september 2020

Regeringen har i dag beslutat om en proposition med
förslag om skärpta regler för inlåningsverksamhet.
Förslaget syftar till att stärka skyddet på
inlåningsmarknaden så att sparare inte förlorar sina
insättningar.
Inlåningsverksamhet ska som huvudregel drivas av banker. På banker ställs
höga krav och de står under löpande tillsyn av Finansinspektionen. Om en
bank går i konkurs omfattas insättningar upp till 950 000 kr av en statlig
insättningsgaranti för att kunderna inte ska bli av med sina pengar. Även s.k.
inlåningsföretag får ta emot inlåning från konsumenter men till skillnad från
banker är kraven på dessa företag lägre och de står inte under
Finansinspektionens tillsyn. Insättningar i inlåningsföretag omfattas därför
inte av insättningsgarantin.

Den nuvarande ordningen innebär att inlåningsföretag kan locka
konsumenter med hög ränta på sparmedel men de omfattas alltså inte av den
statliga insättningsgarantin. Det har på senare tid förekommit flera
uppmärksammade konkurser i inlåningsföretag där många sparare förlorat
sitt sparkapital.

- Inlåningsföretag kan för en konsument framstå som trygga men om
företaget försätts i konkurs står konsumenterna helt utan skydd från
insättningsgarantin. Nu stärker vi konsumentskyddet på inlåningsmarknaden
och minskar risken för sparare att förlora sina insättningar säger
finansmarknadsminister Per Bolund.
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Med förslaget som regeringen nu lägger fram måste företag som vill fortsätta
att driva inlåningsverksamhet i stället ansöka om tillstånd att driva bank-
eller finansieringsrörelse. Inlåningsverksamhet inom ramen för traditionell
konsument- och bostadskooperationerna har en lång tradition i Sverige. Den
riktar sig till medlemmar och bidrar till att förse den kooperativa
verksamheten med kapital. Dessa ekonomiska föreningar får därför fortsätta
att driva sin inlåningsverksamhet.

Lagändringarna föreslås i huvudsak träda i kraft den 1 januari 2021.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Infrastrukturdepartementet

Myndighetssamarbete ska stödja
hållbara batterier för
elektrifieringen
Publicerad 03 augusti 2020 Uppdaterad 03 augusti 2020

Regeringen har gett Energimyndigheten,
Naturvårdsverket och SGU i uppdrag att utveckla
myndighetssamverkan för att stödja utvecklingen av
verksamheter i Sverige som kan bidra till en hållbar,
konkurrenskraftig och resurseffektiv batteriproduktion
som har låga utsläpp av växthusgaser och som inte
innebär spridning av farliga ämnen till miljön.
Uppdraget ska bidra till den ökade elektrifieringen som
behövs för att klara klimatmålen.
– Vi står inför nästa generations elektrifiering, och i den har batterier en
viktig roll. Sverige och svenska företag har mycket att bidra med i den
europeiska värdekedja för hållbar batteriproduktion som nu växer fram,
säger energi- och digitaliseringsminister Anders Ygeman.  

– När batterier produceras, används, återanvänds och återvinns på ett
hållbart sätt minskar vi negativ påverkan på människor och miljö. Hållbara
batterier kommer att vara en nyckel för att minska utsläppen i
transportsektorn och som energilager i ett elsystem med ökande andel vind-
och solkraft, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Energimyndigheten, Naturvårdsverket och SGU ska utgå från behovet av
hållbara batterier, som en del av samhällets elektrifiering.

Myndigheterna ska redovisa uppdraget för Regeringskansliet senast den 14
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oktober 2022. En delredovisning ska göras senast den 28 februari 2021.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Digitalisering ska stärka
fastighetsbildningen
Publicerad 30 juli 2020 Uppdaterad 30 juli 2020

Digitaliseringen är ett viktigt verktyg för att effektivisera
samhällsbyggnadsprocessen. Nu ger regeringen
Lantmäteriet i uppdrag att visa hur digitaliseringen kan
stärka även fastighetsbildningsverksamheten.
Enligt uppdraget ska Lantmäteriet driva en kompetenssatsning om
digitaliseringens möjligheter i fastighetsbildningsprocessen. Lantmäteriet ska
bland annat analysera och redovisa vilka effekter digitaliseringen kan få och
hur digitala lösningar kan bidra till att förstärka och utveckla
informationsstödet till handläggarna.

– Ett ökat bostadsbyggande och omställningen till ett fossilfritt samhälle
förutsätter effektiva processer. Digitaliseringen är ett kraftfullt verktyg för
att uppnå detta, säger bostadsminister Per Bolund.

Genom moderna och effektiva informationsstöd kan digitaliseringen bidra till
en större enhetlighet i rättstillämpningen. Exempelvis innebär
klimatomställningen att nya tekniker, såsom laddinfrastruktur för elfordon,
möter äldre lagstiftning. I dessa fall är det viktigt att handläggarna får så bra
stöd som möjligt att hantera dessa frågor, vilket även hjälper allmänheten att
förstå på vilket sätt deras behov kan tillgodoses och under vilka
förutsättningar. Digitaliseringen möjliggör även nya arbetssätt och kan bidra
till att eliminera olika typer av tidstjuvar så att myndighetens personal kan
fokusera på sina huvuduppgifter.

Lantmäteriet har enligt flera regeringsuppdrag arbetat intensivt med att öka
digitaliseringen av samhällsbyggnadsprocessen som helhet. En digital
samhällsbyggnadsprocess innebär att det från idé till färdig byggnad går att
utbyta information på ett säkert, standardiserat och digitalt sätt, vilket kan ge
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stora effektivitetsvinster.

Uppdraget ska slutredovisas senast den 1 december 2020.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Sommarbriefing med Lena
Hallengren och Per Bolund den 29
juli 2020
Publicerad 28 juli 2020 Uppdaterad 28 juli 2020

Under sommaren bjuder regeringen varje vecka in till en
pressbriefing där ett eller flera statsråd informerar om en
aktuell fråga. Värdarna för veckans sommarbriefing är
socialminister Lena Hallengren och finansmarknads-
och bostadsminister Per Bolund.

Tid: 29 juli 2020 kl. 10.00
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6

Sommarbriefing hålls varje onsdag mellan vecka 27 och vecka 32. 

Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på Regeringskansliets Youtube.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet

Boverket ska undersöka risker för
diskriminering på
bostadsmarknaden
Publicerad 02 juli 2020 Uppdaterad 02 juli 2020

Regeringen har gett Boverket i uppdrag att analysera
och bedöma om det förekommer missgynnanden som
skulle kunna utgöra diskriminering när bostäder
förmedlas. Barns boendesituation ska särskilt belysas.
Boverket ska analysera hur hyresbostäder med och utan besittningsskydd
förmedlas och vilka krav som hyresvärdar ställer på presumtiva hyresgäster.
Myndigheten ska också titta på hur förmedlingsplattformar hanterar
kravprofiler. Vidare ska Boverket analysera kopplingen mellan etablering på
bostadsmarknaden och etablering på arbetsmarknaden.

- Det är en mänsklig rättighet att inte utsättas för diskriminering. Trots det är
vårt samhälle långt ifrån fritt från diskriminering och vi måste arbeta aktivt
mot diskriminerande strukturer. Om det förekommer diskriminering på
bostadsmarknaden får det allvarliga konsekvenser, både för enskilda
individer och för samhället i stort. Det är särskilt viktigt att undersöka hur
barn påverkas när familjen har svårt att få en varaktig bostad, säger
jämställdhetsminister Åsa Lindhagen.

- Den ekonomiska tillbakagång som följer i Coronavirusets spår kan innebära
långvarig arbetslöshet och svårigheter när det gäller egen försörjning. Därför
är det nu särskilt angeläget att undersöka hur förmedlingen på
bostadsmarknaden, både första- och andrahandsmarknaden, påverkar olika
grupper i en ansträngd ekonomisk situation, säger finansmarknads- och
bostadsminister Per Bolund.

I uppdraget ska Boverket samråda med bland annat

https://www.regeringen.se/


Diskrimineringsombudsmannen (DO), Delegationen mot segregation
(Delmos) och Barnombudsmannen (BO).  Boverket får 3 miljoner kronor för
att genomföra uppdraget. Uppdraget ska redovisas till regeringen
(Arbetsmarknadsdepartementet) senast den 31 maj 2021.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Boverket ska utvärdera stödet för
renovering och
energieffektivisering av
hyresbostäder
Publicerad 02 juli 2020

Boverket får i uppdrag att utvärdera det nu avvecklade
stödet för renovering och energieffektivisering av
hyresrätter i socioekonomiskt svaga bostadsområden.
Boverket ska också lämna förslag på åtgärder som
myndigheten bedömer kan medföra att
kostnadseffektiva renoveringar och
energieffektiviseringar genomförs i en högre takt än i
dag.
Renoveringsstödet infördes 2016 och avvecklades i december 2018 i
samband med att budgeten för 2019 beslutades av riksdagen. Det stora
behovet av renoveringar och åtgärder för att förbättra energiprestandan i det
befintliga beståndet finns dock kvar.

- Runt om i Sverige finns hyreshus med stort renoveringsbehov. Många av
dessa är byggda på 1960- och 1970-talet och dras idag med hög
energiförbrukning. Renovering är också en prioriterad fråga för den
Europeiska kommissionen inom ramen för den gröna given, The Green Deal,
och därför är det viktigt att öka tempot i energieffektiviserande renoveringar,
säger bostadsminister Per Bolund.

Boverket ska också titta på förvaltares strategier och redogöra för om sådana
kan tillföra kunskaper om hur, och under vilka förutsättningar, renoveringar
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bäst genomförs. I uppdraget ingår att analysera hur olika ägarförhållanden
och finansieringslösningar på hyresbostadsmarknaden påverkar
förutsättningarna för en långsiktig förvaltning och genomförandet av
renoveringar och energieffektiviserande åtgärder.

Uppdraget ska redovisas senast den 15 januari 2021.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Rekapitaliseringen av SAS AB
Publicerad 30 juni 2020

SAS har i dag presenterat en plan för en rekapitalisering
av bolaget och en plan för att snabba på klimatarbetet
som bland annat innebär en halvering av utsläppen till
2030. Regeringen har riksdagens mandat att för statens
räkning under 2020 delta i en rekapitalisering med ett
belopp om högst 5 miljarder kronor. Regeringen stöttar
nu framlagd plan och de åtgärder som är nödvändiga
för att realisera planen.
– SAS är viktigt för att tillgodose samhällets grundläggande behov av
tillgänglighet med flyg i Sverige, Danmark och Norge. Som största ägare i
SAS är det naturligt att svenska staten tar ansvar i denna kris, men det
kommer även att krävas ansvar från andra intressenter. Det är kritiskt att
SAS efter denna kris blir ett långsiktigt lönsamt och hållbart företag, säger
näringsminister Ibrahim Baylan.

– Regeringen har ställt skarpa klimat- och miljökrav på SAS i samband med
rekapitaliseringen. Som en följd av detta skärper bolaget nu sina klimatmål
till att minska koldioxidutsläppen med 25 procent till 2025, fem år tidigare än
tidigare planerat. Det är mycket positivt att SAS ser att utsläppen kan minska
med femtio procent till 2030. Detta mål ska nås och regeringen kommer som
ägare att fortsätta dialogen med bolaget i dessa frågor. Flygets utsläpp ska
minska, säger finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund.

Svenska statens deltagande förutsätter att bolaget går vidare med den
omvandling av skulder till eget kapital som föreslås i rekapitaliseringsplanen
samt att Europeiska kommissionen godkänner åtgärderna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Kulturdepartementet

Kvalitetsfrågor inom arkitektur och
gestaltad livsmiljö ska stärkas i
offentlig upphandling
Publicerad 16 juni 2020

Regeringen ger Upphandlingsmyndigheten i uppdrag
att stärka kompetensen hos offentliga aktörer vad gäller
kvalitetsaspekter som rör arkitektur och gestaltad
livsmiljö vid upphandling av bl.a. tjänster, bebyggelse,
inredning och utrustning. Detta ska bland annat ske
genom metodstöd och vägledning. Det långsiktiga syftet
är att höja den arkitektoniska och gestaltningsmässiga
kvaliteten på framförallt den byggda miljön.
Utformningen av den fysiska miljön, såsom bostäder och offentliga miljöer,
har stor betydelse för både hållbarhet och människors hälsa och
välbefinnande. Arkitektur och gestaltad livsmiljö är ofta bestående för
generationer av människor framöver och det är därför viktigt att den håller
hög kvalitet samt att kulturmiljövärden beaktas.

- Offentlig upphandling är det viktigaste verktyget som offentliga aktörer har
för att påverka och ställa krav på utvecklingen av den gestaltade livsmiljön. I
detta har offentliga aktörer ett stort ansvar att gå före och agera förebilder,
säger bostadsminister Per Bolund.

Exempel på offentliga miljöer där gestaltningen är särskilt viktig är
byggnader och tillhörande miljö inom vård, skola och förskola. Idag råder
dock en osäkerhet hos offentliga aktörer hur man ska säkerställa
kvalitetsaspekter avseende arkitektur och gestaltad livsmiljö i offentlig
upphandling, tex. vid upphandling av nämnda verksamheter.
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Regeringen bedömer att kompetens att kunna hantera denna typ av
kvalitetsfrågor genom hela inköpsprocessen är det enskilt viktigaste
verktyget för offentliga aktörer för att kunna säkerställa gestaltningsmässig
kvalitet i offentliga inköp. Regeringen anser att dessa frågor behöver beaktas
i större utsträckning.

- Framtidens livsmiljöer består av både befintliga och nya byggnader, platser
och miljöer – såväl ute som inne. Därför är det angeläget att de inte bara är
funktionella utan också väl gestaltade för att kunna berika människors liv.
Det är ett viktigt uppdrag Upphandlingsmyndigheten nu får för att underlätta
att arkitektoniska och estetiska värden skapas som håller över tid och att
gestaltning och kvalitet lättare kan föras in i upphandlingsprocesser, säger
kulturminister Amanda Lind. 

Enligt uppdraget ska Upphandlingsmyndigheten stärka kompetensen kring
kvalitetsfrågor avseende arkitektur och gestaltad livsmiljö inom offentlig
upphandling. Upphandlingsmyndigheten ska även tillhandahålla metodstöd
och vägledning på området.

Uppdraget ska genomföras i nära samarbete med Boverket och redovisas till
regeringen (Finansdepartementet) senast den 31 december 2022.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Pressträff om nya åtgärder med
anledning av coronaviruset
Publicerad 15 juni 2020 Uppdaterad 15 juni 2020

Idag klockan 08.50 håller regeringen, Centerpartiet och
Liberalerna pressträff om nya åtgärder med anledning
av coronaviruset. Pressträffen leds av näringsminister
Ibrahim Baylan, finansmarknads- och bostadsminister
Per Bolund, Centerpartiets näringspolitiska talesperson
Helena Lindahl och Liberalernas näringspolitiska
talesperson Arman Teimouri. Var vänlig observera
begränsningarna i antal personer som kan närvara på
plats.

Tid: 15 juni 2020 kl. 08.50
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6

Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på Regeringskansliets
Youtubekanal och på regeringens Instagramkonto.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Infrastrukturdepartementet

Regeringen fortsätter satsa på
nattåg
Publicerad 12 juni 2020

Det ska vara enkelt att resa klimatsmart. Regeringen
aviserar nu en utökad satsning på nattåg till utlandet i
höstens budget. Sammantaget handlar det om en
ökning om 300 miljoner kronor. Förslaget bygger på en
överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet och
Liberalerna.
Regeringen vill att nattågstrafiken i både Skandinavien och till kontinenten
utökas. Tåg är ett klimatsmart sätt att resa som kan vara ett alternativ till
flyget. Trafikverket har tidigare i ett första steg haft regeringens uppdrag att
utreda förutsättningarna för att handla upp nattåg med dagliga avgångar till
flera europeiska städer. Nu fortsätter satsningen på nattågstrafik.

Sammantaget handlar det om en ökning om 300 miljoner kronor. Den exakta
årliga fördelningen kommer preciseras i höstens budget.

Den fortsatta satsningen är en del av höstbudgeten och budgetsamarbetet
mellan regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Infrastrukturdepartementet

200 miljoner kronor till
godstransporter på järnväg
Publicerad 12 juni 2020

Regeringen föreslår en satsning på 200 miljoner kronor
för att stärka järnvägens konkurrenskraft och bidra till
en fortsatt överflyttning av godstransporter från väg till
järnväg. Förslaget är en del i en extra ändringsbudget
för 2020.
Coronapandemin har inneburit lönsamhetsproblem för godsoperatörer på
järnväg. För att stimulera och säkra överflyttningen av gods från väg till
järnväg satsar regeringen 200 miljoner kronor under 2020 i en
miljökompensation till godsoperatörer. Satsningen är en del i arbetet att
minska utsläppen inom transportsektorn och göra en grön återstart efter
coronapandemin. Regeringen vill främja överflyttning av transporter från väg
till järnväg. Det bidrar till ett mer miljövänligt transportsystem och till att nå
våra högt ställda klimat- och miljömål.

Förslaget i ändringsbudgeten ska först behandlas i riksdagen och sedan
godkännas av EU-kommissionen. Förslaget bygger på en överenskommelse
mellan regeringen, Centerpartiet och Liberalerna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Protokoll från Finansiella
stabilitetsrådets möte
Publicerad 12 juni 2020

I dag har protokollet från Finansiella stabilitetsrådets
möte den 5 juni publicerats.
På mötet deltog finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören för
Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad. Vid mötet diskuterades det allmänna
stabilitetsläget, behovet av analyser och eventuella åtgärder, samt
kommande arbete för att stärka den finansiella stabiliteten.

Protokollet från mötet är publicerat på stabilitetsrådets webbsida.

Finansiella stabilitetsrådets webbplats

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen, Infrastrukturdepartementet

Regeringen inrättar ett
klimatkollegium
Publicerad 09 juni 2020

Regeringen har som målsättning att Sverige ska bli
världens första fossilfria välfärdsland. För att nå detta
måste alla politikområden dra åt samma håll och
klimatfrågan måste integreras i alla relevanta
politikområden. Av den anledningen har regeringen
inrättat ett klimatkollegium inom Regeringskansliet.
– Klimatet är vår tids stora ödesfråga och den kan inte lösas med
stuprörstänkande. Alla relevanta politikområden måste bidra till en
omställning av hela samhället, säger miljö- och klimatminister Isabella Lövin

Klimatkollegiets syfte är att stärka regeringens arbete med att nå
klimatmålen och att genomföra den klimatpolitiska handlingsplanen.
Kollegiet kommer ha regelbundna möten som leds av statsministern. Utöver
statsministern och miljö- och klimatministern ingår ytterligare sex ministrar
vars områden är avgörande för klimatomställningen. Dessa är: näringsminis‐
tern, finansministern, infrastrukturministern, energi- och digitaliserings‐
ministern, landsbygdsministern och finansmarknads- och bostadsministern.

Klimatkollegiet får en central roll i arbetet med att driva på omställningen
och genomföra den gröna återhämtningen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ramverk för statliga gröna
obligationer på plats
Publicerad 05 juni 2020

Regeringen har beslutat om ett ramverk som möjliggör
en emission av statliga gröna obligationer. Det är första
gången det genomförs en emittering av statliga gröna
obligationer i Sverige. Det svenska ramverket har
tilldelats det högsta miljömässiga betyget av den
externa granskaren.
Ramverket möjliggör för investerare att på ett transparent sätt kunna
säkerställa att obligationerna är gröna. Riksgälden kommer att genomföra
emissionen vid ett lämpligt tillfälle under 2020.

Ramverket är en nödvändig komponent för att kunna emittera gröna
obligationer, det beskriver hur berättigade utgifter definieras, väljs ut,
redovisas och rapporteras. Investerare ska enkelt och tydligt kunna följa
vilka utgifter obligationen de köper kopplas till och vilka klimat- och
miljöeffekter som förväntas uppnås.

Regeringen har också beslutat om vilka av budgetens utgifter som ska
kopplas till de gröna obligationerna. Denna portfölj av utgifter sätter ett tak
för möjlig emissionsvolym till 30 miljarder svenska kronor.

Det svenska ramverket har granskats av en extern part och har tilldelats det
högsta miljömässiga betyget.

Riksgäldskontoret kommer i nästa steg att – utifrån målet för
statsskuldspolitiken – bestämma närmare om emissionsvolym, löptid och
tidpunkt för emission.
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Ramverket bygger på en överenskommelse mellan Socialdemokraterna,
Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund håller pressträff om
ramverket för gröna obligationer
Publicerad 05 juni 2020

Idag kl. 12.30 presenterar finansmarknadsminister Per
Bolund ramverket för statliga gröna obligationer. Var
vänlig observera begränsningarna för att närvara vid
pressträffen.

Tid: 5 juni 2020 kl. 12.30
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6

Riksgälden ska under 2020 för första gången genomföra en emission av
statliga gröna obligationer. Regeringen presenterar nu ramverket för
emissionen, där utgifterna för obligationerna definieras och väljs ut. Per
Bolund presenterar även den granskning som en extern part gjort på
regeringens uppdrag.

Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på Regeringskansliets Youtube och
på regeringens Instagram.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Regeringen satsar 5,9 miljarder på
utökad testning och smittspårning
Publicerad 04 juni 2020

Regeringen vill se en kraftigt ökad testning och
smittspårning. Regeringen ger därför
Folkhälsomyndigheten i uppdrag att, i samråd med
regionerna och länsstyrelserna, skyndsamt säkerställa
förutsättningar för storskalig testning för covid-19 i hela
landet.
I dag presenterar regeringen en storskalig satsning på utökad testkapacitet
och smittspårning. Flera regioner är nu på väg in i en fas av pandemin där det
åter finns anledning att bedriva en mer omfattande och aktiv smittspårning i
syfte att ytterligare trycka ner smittspridningen.

Regeringen satsar nu ytterligare 5,9 miljarder kronor för att säkerställa
finansiering av storskalig testning. Merparten av pengarna kommer gå till
regionerna. I summan är det inkluderat 1 miljard kronor för ökad
smittspårning. Regeringen vill skapa förutsättningar för, och stötta
regionerna i utförandet av, storskalig antikroppstestning och testning vid
symptom för covid-19, PCR-testning.

Det finns en övergripande samsyn mellan regeringen och SKR om testning
och smittspårning. Avsikten är att inom kort teckna en överenskommelse om
genomförande för ökad testning.

Folkhälsomyndigheten ska på nationell nivå stödja regioner, länsstyrelser,
kommuner och andra aktörer genom att säkerställa att alla behövliga
strukturer för testning och testningens följder finns på plats i närtid.
Länsstyrelserna ska, på regionernas initiativ, i samråd med
Folkhälsomyndigheten bistå regionerna i arbetet med att säkerställa en
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skyndsam utbyggnad av testkapacitet.

Uppdraget som ges till Folkhälsomyndigheten ska redovisas löpande till
Socialdepartementet. En delredovisning av uppdraget ska lämnas senast 30
juni 2020. En skriftlig redovisning av uppdraget ska lämnas senast den 28
februari 2021. Regeringen avser att avsätta 30 miljoner kronor för
genomförandet av uppdraget.

Uppdraget till länsstyrelserna ska samordnas av Länsstyrelsen i Stockholms
län och löpande redovisas till Socialdepartementet. Utöver denna löpande
redovisning ska länsstyrelserna senast 30 juni 2020 bidra med underlag för
en nationell lägesbild över hur arbetet med storskalig testning för covid-19
fortgår. Uppdraget avslutas den 31 december 2020. Regeringen avser att
avsätta 60 miljoner kronor för genomförande av uppdraget.

Även tillskotten till myndigheter inkluderas i summan 5,9 miljarder.

Budgettillskottet bygger på en överenskommelse mellan Socialdemokraterna,
Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Sista steget mot nära-
nollenergibyggnader i Sverige
Publicerad 04 juni 2020

Den 1 september ändras plan- och byggförordningen i
den del som gäller beräkning av en byggnads
energiprestanda. Samtidigt träder nya föreskrifter från
Boverket i kraft som är anpassade till ändringen.
Ändringen ska skapa en bättre balans mellan de olika
energislag som försörjer byggnader och är ett sista steg
i införandet av nära-nollenergibyggnader i Sverige.
Den ändrade förordningen innebär att viktningsfaktorer ersätter
primärenergifaktorer när en byggnads energiprestanda räknas fram.
Primärenergital kommer även i fortsättningen vara uttryck för en byggnads
energiprestanda, men övergången till viktningsfaktorer belyser att sättet för
att fastställa omvandlingsfaktorerna är nytt. Dessutom införs ett
förtydligande om att den ringa mängd energi som tillförs nära-
nollenergibyggnader i hög grad ska komma från förnybara källor. 

- Vi eftersträvar så energieffektiva byggnader som möjligt och en långsiktigt
hållbar energiförsörjning. Förordningsändringen, tillsammans med Boverkets
reviderade föreskrifter, är uttryck för denna målsättning, säger
bostadsminister Per Bolund.

Ändringen är det avslutande steget i att genomföra det reviderade EU-
direktivet om byggnaders energiprestanda som innebär att alla nya
byggnader ska vara nära-nollenergibyggnader från den 31 december 2020.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen stärker
konsumentskyddet på
inlåningsmarknaden
Publicerad 04 juni 2020

Regeringen lämnar idag ett förslag om skärpta regler för
inlåningsverksamhet till Lagrådet. Förslaget syftar till att
stärka skyddet på inlåningsmarknaden så att sparare
inte förlorar sina insättningar.
Ett inlåningsföretag får ta emot inlåning från konsumenter men till skillnad
från banker och kreditmarknadsbolag står de inte under Finansinspektionens
tillsyn. Insättningarna är därmed utan insättningsgarantins skydd.

Den nuvarande ordningen innebär att inlåningsföretag kan locka
konsumenter med hög ränta på sparmedel men de omfattas alltså inte av den
statliga insättningsgarantin. Det har förekommit uppmärksammade konkurser
där många sparare förlorat sitt sparkapital. Med förslaget som regeringen nu
lägger fram måste företag som vill fortsätta att driva inlåningsverksamhet i
stället ansöka om tillstånd att driva bank- eller finansieringsrörelse.

- Det kan vara svårt för konsumenter att uppfatta skillnaden mellan att spara
i en bank och i ett inlåningsföretag Med förslaget stärker vi nu
konsumentskyddet på inlåningsmarknaden och minskar risken för sparare att
förlora sina insättningar, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Inlåningsverksamhet ska som huvudregel drivas av banker. På banker ställs
högre krav än på inlåningsföretag och banker står under löpande tillsyn av
Finansinspektionen. Inlåningsverksamhet inom ramen för konsument- och
bostadskooperationerna har en lång tradition i Sverige. Den riktar sig till
medlemmar och bidrar till att förse den kooperativa verksamheten med
kapital. Dessa ekonomiska föreningar får därför fortsätta att driva sin
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inlåningsverksamhet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2021.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Pressträff om testning torsdag 4
juni
Publicerad 04 juni 2020

Torsdag den 4 juni klockan 12.50 håller socialminister
Lena Hallengren och finansmarknadsminister Per
Bolund en pressträff med anledning av covid-19.
Medverkar gör även Johan Carlson, generaldirektör på
Folkhälsomyndigheten. Var vänlig observera
begränsningarna i antal personer som kan närvara.
Tid: 4 juni 2020 kl. 12.50
Plats: Regeringskansliet, Bella. Entré via Rödbodgatan 6. 
 
Föranmälan krävs och görs till Jesper Lindberg (se Presskontakt) senast kl.
12.40. Presslegitimation krävs. Max två personer från respektive redaktion
kan närvara. Insläpp från kl. 12.20.

Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på Regeringskansliets Youtube och
på regeringens Instagramkonto.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ny ordförande i Sjunde AP-fonden
Publicerad 29 maj 2020

Regeringen har utsett Per Frennberg till ny ordförande i
Sjunde AP-fondens styrelse. Regeringen har också
utsett två nya vice ordförande och sammanlagt sju nya
ledamöter för de sex AP-fondstyrelserna.
Per Frennberg har lång erfarenhet från kapitalförvaltning och var tidigare
vice ordförande i Sjunde AP-fonden. Frennberg ersätter Rose Marie
Westman, som lämnar styrelsen efter åtta år.

- AP-fonderna har ett viktigt uppdrag i att förvalta svenska folkets pensioner.
Styrelsearbetet innebär ett stort ansvar. Jag är glad att fortsätta stärka
styrelsernas kompetens och jag vill passa på att uttrycka min uppskattning
för deras och fondernas arbete, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Ny vice ordförande i Första och Sjunde AP-fonden

Regeringen har utsett Anna Hesselman som vice ordförande i Första AP-
fonden och Emma Ihre som vice ordförande i Sjunde AP-fonden.

7 nya ledamöter

Regeringen har utsett följande nya ledamöter i AP-fondernas styrelser

Erik Sjöström, nominerad av Svenskt Näringsliv (Första AP-fonden)
Åsa Erba-Stenhammar, nominerad av TCO (Andra AP-fonden)
Carina Wutzler, nominerad av SKR (Tredje AP-fonden)
Monica Elling, nominerad av Svenskt Näringsliv (Fjärde AP-fonden)
Aleksandar Zuza, nominerad av LO (Fjärde AP-fonden)
Helen Eliasson, nominerad av SKR (Fjärde AP-fonden)
Magnus Vesterlund (Sjunde AP-fonden)
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Se bilaga för förteckning över alla ledamöter. Samtliga ledamöter förordnas
från och med den 28 maj 2020 till dess att regeringen fastställer AP-
fondernas resultat- och balansräkningar för 2020.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansiella stabilitetsrådet träffas 5
juni
Publicerad 29 maj 2020

Fredagen den 5 juni träffas företrädare för regeringen,
Finansinspektionen, Riksbanken samt Riksgälden för
ett möte i Finansiella stabilitetsrådet.
Rådet ska diskutera det allmänna stabilitetsläget, behov av analyser och
eventuella åtgärder, samt kommande arbete för att stärka den finansiella
stabiliteten. Vid stabilitetsrådsmöten förs endast diskussioner – inga beslut
fattas.

Deltar på mötet gör finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören
för Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad.

Efter mötet kommer finansmarknadsminister Per Bolund, i egenskap av
rådets ordförande, att finnas tillgänglig för intervjuer av media på
telefon/digitalt. Tid bokas via frida.farlin@regeringskansliet.se, 073-
0785224, pressekreterare åt finansmarknadsminister Per Bolund.
Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Hållbara steg för AP-fonderna
under 2019
Publicerad 28 maj 2020

AP-fonderna har under 2019 fortsatt att bidra positivt till
den långsiktiga finansieringen av det allmänna
inkomstpensionssystemet. 2019 togs också flera viktiga
steg mot ansvarsfulla och hållbara investeringar. Det
framgår av regeringens årliga skrivelse med utvärdering
av AP-fondernas verksamhet som överlämnas till
riksdagen i dag.
- Under 2019 införde vi världens strängaste lagstiftning för hållbar
förvaltning av pensionskapital. Att koldioxidavtrycket förra året minskade
med 9 procent visar på ett trendbrott. Jag är mycket glad att AP-fonderna nu
intensifierar sitt hållbarhetsarbete och vi ser redan hur det ger effekt, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Buffertfondernas avkastning uppgick till 240
miljarder kronor 2019

Under 2019 uppgick det samlade resultatet för Första–Fjärde och Sjätte AP-
fonderna, buffertfonderna, till 240 miljarder kronor efter kostnader. Det är
det högsta resultatet ett enskilt år och motsvarar en avkastning på 17,4
procent. Detta kan jämföras med 13,5 procent som är snittet för ett urval av
utländska pensionsfonder med liknande uppdrag och storlek som AP-
fonderna. Sedan det nuvarande systemet infördes 2001 har AP-fondernas
genomsnittliga årliga avkastning varit 6,4 procent per år vilket kan jämföras
med inkomstindex som ökat med i genomsnitt 2,9 procent per år.
Inkomstindex ligger till grund för uppräkningen av skulden i
inkomstpensionssystemet. Vid 2019 års slut uppgick buffertfondernas kapital
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till 1 596 miljarder kronor, vilket är 213 miljarder högre än vid föregående
årsskifte. Under 2019 var nettoflödet 27 miljarder kronor från
buffertfonderna till inkomstpensionssystemet efter administrationskostnader.

Högre avkastning för förvalsalternativet än de privata
fonderna under 2019

Sjunde AP-fonden förvaltar förvalsalternativet inom
premiepensionssystemet. Under 2019 uppgick avkastningen för
förvalsalternativet till 33,1 procent, vilket kan jämföras med 23,0 procent
som var den genomsnittliga avkastningen för de privata fonderna i
premiepensionssystemet. Förvalsalternativets genomsnittliga årsavkastning
har varit 7,6 procent per år sedan 2001, medan motsvarande avkastning för
de privata fonderna i premiepensionssystemet har varit 4,6 procent.

Ny lagstiftning om hållbarhet på plats

Den 1 januari 2019 infördes ett krav om föredömlig förvaltning för Första-
Fjärde AP-fonderna. Under 2019 minskade AP-fondernas totala
koldioxidavtryck mätt som totalt koldioxidutsläpp för de noterade
aktieportföljerna med 9 procent medan marknadsvärdet för de noterade
aktieportföljerna ökade med 34 procent. Första AP-fonden har fattat beslut
om att helt upphöra med investeringar i fossila tillgångar och AP-fonderna
har utvecklat sin koldioxidrapportering.

Inkomstpensionssystemet

Inkomstpensionssystemet är i huvudsak ofonderat. Det innebär att inbetalda
pensionsavgifter används för att finansiera samma års pensionsutbetalningar.
För att hantera skillnaden mellan de löpande pensionsavgifterna och
pensionsutbetalningarna finns ett buffertkapital som förvaltas av Första–
Fjärde och Sjätte AP-fonderna. Sjätte AP-fonden skiljer sig från de övriga
buffertfonderna då fondens uppdrag är att investera på riskkapitalmarknaden
i onoterade företag. Denna fond har inga betalningsflöden gentemot
pensionssystemet. Vid 2019 års slut utgjorde kapitalet i buffertfonderna cirka
16 procent av tillgångarna i inkomstpensionssystemet, resterande 84 procent
utgjordes av avgiftstillgångar.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Boverket ska se över
energikraven för investeringsstöd
Publicerad 14 maj 2020

Regeringen beslutade idag att energikraven i
förordningen om investeringsstöd ska ses över för att
säkerställa att de även fortsättningsvis främjar ett
energieffektivt byggande. Bakgrunden är att kraven
påverkas av de ändrade reglerna om energiprestanda i
Boverkets byggregler (BBR) som föreslås träda i kraft 1
juli. Vid behov ska Boverket föreslå nya nivåer för både
grundkravet och för möjligheten till förhöjt stöd.
- För att nå våra högt ställda klimatpolitiska mål behöver vi säkerställa att
regelverken främjar ett energieffektivt byggande. Därför får Boverket detta
uppdrag, säger bostadsminister Per Bolund.

I förordningen om statligt investeringsstöd för hyresbostäder och bostäder
för studerande finns två krav på energiprestanda som båda påverkas av
bestämmelser i BBR. Boverket ska bedöma om kraven är väl avvägda när de
beräknas enligt de nya reglerna. Är de inte det ska nya kravnivåer föreslås.

För kravet att uppnå en energiprestanda motsvarande 56 procent krävs
åtgärder som leder till ökade byggkostnader. Boverket ska bedöma hur nivån
på ett eventuellt förhöjt stöd förhåller sig till det.

Boverkets bedömning ska utgå ifrån att kravnivåerna i
investeringsstödsförordningen ska främja särskilt energieffektiva byggnader
och användningen av ny teknik, samtidigt som byggandet ska ske på ett
kostnadsoptimalt sätt givet en högre nivå på energiprestandan.

Uppdraget ska redovisas senast den 26 juni 2020 till regeringen (Finans‐
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departementet).



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Regeringen förstärker
bostadsbidraget för barnfamiljer
Publicerad 13 maj 2020 Uppdaterad 13 maj 2020

Regeringen föreslår ett tillfälligt tilläggsbidrag till
barnfamiljer som har rätt till bostadsbidrag. Bidraget ska
betalas ut med ett belopp som motsvarar 25 procent av
storleken på det preliminära bostadsbidraget. Det
innebär att en barnfamilj kan få upp till 1 325 kronor per
månad i tilläggsbidrag.
Med anledning av den ekonomiska situation som uppstått på grund av
utbrottet av sjukdomen covid-19 har många hushåll fått eller riskerar att få
sänkta disponibla inkomster. Bostadsbidraget är en träffsäker förmån för att
nå hushåll med svag ekonomi.

Regeringen föreslår att ett tillfälligt tilläggsbidrag till barnfamiljer ska lämnas
som ett separat bidrag och baseras på storleken av det preliminära
bostadsbidraget. Ingen särskild ansökan ska krävas. Bostadsbidraget är
skattefritt och tillägget kommer därmed att ge en reell höjning av den
disponibla inkomsten för berörda barnfamiljer.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 juli 2020, och gälla till och med den
31 december 2020. Förslaget bygger på en överenskommelse mellan
regeringen, Centerpartiet och Liberalerna.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Pressträff om bostadspolitiska
åtgärder med Bolund och
Shekarabi
Publicerad 13 maj 2020 Uppdaterad 13 maj 2020

I dag klockan 12.30 hålls en pressträff med
bostadsminister Per Bolund och
socialförsäkringsminister Ardalan Shekarabi gällande
åtgärder inom det bostadspolitiska området. Var vänlig
observera begränsningarna för att närvara.

Tid: 13 maj 2020 kl. 12.30
Plats: Bella, kvarteret Björnen.

Föranmälan görs till presskommunikatör Jesper Lindberg. Presslegitimation
krävs. Max två personer från respektive redaktion kan närvara.

Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på Regeringskansliets Youtube och
på regeringens Instagramkonto.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Nya åtgärder för att stärka
äldreomsorgen och vården under
coronakrisen
Publicerad 12 maj 2020

Till följd av coronavirusets utbrott presenterar
regeringen, Centerpartiet och Liberalerna idag nya
åtgärder. Ett äldreomsorgslyft genomförs som innebär
att anställda inom äldreomsorgen ska erbjudas betald
utbildning på arbetstid. Det möjliggör fler fasta
anställningar.
Utbrottet av coronaviruset har påverkat den redan ansträngda bemanningen
inom vård och omsorg, inte minst inom äldreomsorgen. Samtidigt har
sysselsättningen minskat i många andra branscher till följd av varsel och
uppsägningar. För att förbättra personalförsörjningen och göra det mer
attraktivt att söka jobb inom äldreomsorgen ska ett äldreomsorgslyft
genomföras som innebär att anställda inom äldreomsorgen ska erbjudas
betald utbildning på arbetstid.

För dem som behöver det ska en anställning kunna kombineras med
utbildning till vårdbiträde eller undersköterska på betald arbetstid. Staten
kommer att finansiera kostnaden för den tid den anställde är frånvarande på
grund av studier. Satsningen omfattar 2,2 miljarder kronor under 2020 och
2021. Satsningen ligger i linje med det som presenterats av SKR och
Kommunal där de bedömde att 10 000 personer skulle kunna omfattas.

För att säkerställa att det finns tillräckligt många utbildningsplatser skjuter
regeringen också till medel så att 10 000 personer kan vara i utbildning med
fokus på vård och omsorg inom regionalt yrkesvux under det fjärde kvartalet
2020 om de studerar på halvtid. Platserna är helfinansierade av staten under
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2020. För de utbildningsplatser som söks för 2021 är kommunerna med och
finansierar 30 % av platserna.

Utöver detta föreslås folkhögskolans yrkesutbildningar byggas ut med ca 1
000 nya halvårsplatser redan 2020, även dessa med tyngdpunkt på vård och
omsorg. Staten föreslås stå för hela kostnaden för denna utbyggnad och
ingen regional medfinansiering kommer att behövas.

Ytterligare medel för att kompensera kommuner och
regioner för extraordinära kostnader

Riksdagen har tidigare antagit ett förslag från regeringen som innebär att
kommuner och regioner kommer att kompenseras för merkostnader
kopplade till coronavirusets utbrott. För att säkerställa att medlen räcker
föreslås nu ytterligare två miljarder kronor. Därmed uppgår satsningen till
totalt fem miljarder kronor. Regeringen följer utvecklingen noga och står
beredda att skjuta till ytterligare medel till anslaget vid behov.

Ytterligare medel till Socialstyrelsen och
Folkhälsomyndigheten

Socialstyrelsen föreslås få ett tillskott på 97 miljoner kronor 2020, främst för
att kunna täcka kostnader för egen och inhyrd bemanning samt lagerhållning
av material.

Även Folkhälsomyndigheten får mer medel i år för att förstärka och utveckla
myndighetens arbete med anledning av virusutbrottet. Tillskottet på 28
miljoner kronor ska bland annat finansiera en ökad bemanning och ett
fördjupat analysarbete.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff om ytterligare åtgärder
med anledning av det nya
coronaviruset
Publicerad 12 maj 2020 Uppdaterad 12 maj 2020

Idag klockan 08.10 hålls en pressträff om nya
budgetåtgärder med anledning av coronaviruset. Var
vänlig observera begränsningarna för att närvara.

Tid: 12 maj 2020 kl. 08.10
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6

På pressträffen deltar finansminister Magdalena Andersson, Emil Källström
ekonomisk-politisk talesperson i Centerpartiet, Mats Persson ekonomisk-
politisk talesperson i Liberalerna, och finansmarknadsminister Per Bolund.

Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på Regeringskansliets Youtube och
på regeringens Instagramkonto.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Utredning om social bostadspolitik
ska hjälpa fler in på
bostadsmarknaden
Publicerad 08 maj 2020

Regeringen ger en utredare i uppdrag att titta på två
viktiga delar i den sociala bostadspolitiken:
uppgiftsfördelningen mellan stat och kommun, samt de
bostadspolitiska verktyg som kommuner har för att
hjälpa de hushåll som står längst ifrån
bostadsmarknaden. Målet är en socialt hållbar
bostadsförsörjning där alla människor har ett tryggt
boende som passar de egna behoven.
Det finns stora utmaningar på bostadsmarknaden i Sverige. Många
människor har i dag svårt att etablera sig på bostadsmarknaden och att
anpassa sin boendesituation efter ändrade livsförhållanden. Det är både ett
problem för den enskilda och för samhället i stort.

Den nuvarande uppgiftsfördelningen har sin grund i hur bostadspolitiken
formades på 1940-talet. Regeringens utredare ska analysera om
ansvarsfördelningen behöver förändras eller förtydligas.

Regeringen bedömer att det behövs särskilda insatser för att underlätta
inträde på den ordinarie bostadsmarknaden, både inom det hyrda och ägda
beståndet. Utredaren ska analysera och förbättra verktyg så som kommunala
bostadsförmedlingar och förturer, hyresgarantier, vilka villkor kreditgivare
ställer på förstagångsköpare mm.

- Det räcker inte med att bara öka byggtakten. Vi måste säkerställa att vi har
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en bostadsmarknad som är tillgänglig för alla. De verktyg som finns i den
bostadssociala verktygslådan måste fungera, säger bostadsminister Per
Bolund.

Utredarens uppdrag handlar också om att motverka boendesegregation och
förbättra förutsättningarna för jämlika uppväxt- och levnadsvillkor.

Till särskild utredare utser regeringen riksdagsledamoten Karolina Skog.
Skog var miljöminister fram till 2019 och dessförinnan kommunalråd med
ansvar för stadsbyggnad och bostadsförsörjning i Malmö. Skog har även varit
ledamot i Bostadsplaneringskommittén (SOU 2015:59) samt
Sambyggnadsberedningen inom SKR.

Utredningen ska redovisas senast den 8 november 2021.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förstärkta åtgärder för
arbetstagare och företag
Publicerad 07 maj 2020

Flera av de ekonomiska åtgärder som regeringen,
Centerpartiet och Liberalerna har presenterat för att
lindra virusutbrottets konsekvenser förstärks, bland
annat ersättningen för den första sjukdagen och statens
ansvar för företagens sjuklönekostnader. Dessutom
höjs taket i a-kassan från dag 101.
Det är totalt fem åtgärder som nu förstärks. Satsningarna beräknas ha en
offentligfinansiell effekt på 14,7 miljarder kronor och bygger på en
överenskommelse mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna
och Miljöpartiet.

Höjt tak i a-kassan från dag 101

Taket i a-kassans inkomstrelaterade ersättning föreslås höjas för
ersättningsdag 101 och framåt från 760 kronor till 1 000 kronor per dag.
Höjningen är tillfällig och gäller från den 29 juni 2020 till den 3 januari 2021.
 Regeringen har tidigare bland annat höjt ersättningen för dag 1–100.
Kostnaden för förstärkningen är 1,1 miljarder kronor.

Förlängd ersättning för första sjukdagen

Ersättningen för den första sjukdagen, som ursprungligen skulle ha gällt till
31 maj, föreslås förlängas i fyra månader till den 30 september. Samtidigt
höjs schablonersättningen med 104 kronor från den 1 juni. Det innebär att
den som varit sjuk och får ett karensavdrag på lönen kan söka en
schablonersättning om 804 kronor från Försäkringskassan från det datumet.
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Kostnaden för förstärkningen är 3,2 miljarder kronor.

Fortsatt slopat krav på läkarintyg

Även det slopade kravet på läkarintyg föreslås förlängas till 30 september för
att minska belastningen på vården. De tillfälliga reglerna innebär att en
person inte behöver styrka sin sjukfrånvaro med ett läkarintyg under de 14
första sjukdagarna för att kunna få sjuklön eller sjukpenning, jämfört med de
vanliga reglerna då läkarintyg ska lämnas från och med åttonde sjukdagen.
Kostnaden för förstärkningen är 1,1 miljarder kronor.

Statligt ansvar för sjuklönekostnader förlängs och justeras

Det statliga stödet för att täcka företagens sjuklönekostnader föreslås
förlängas på det sätt som varit fallet för april och maj så att även juni och juli
omfattas. Staten kommer från och med den 1 augusti till den 30 september
ersätta arbetsgivarna för högre sjuklönekostnader till följd av
coronapandemin. Regeringen bereder just nu detaljerna i förslaget.
Kostnaden för detta är 9 miljarder kronor.

Fortsatt kompensation av egenföretagare vid sjukfrånvaro

Det ekonomiska stödet till egenföretagare som är sjuka föreslås också
förlängas från 31 maj till 30 september. Stödet innebär att egenföretagare
med F-skatt har rätt till en schabloniserad ersättning på 804 kr per dag för
dag 1–14 i sjukfallet. Kostnaden för förstärkningen är 250 miljoner kronor.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff om ytterligare åtgärder
med anledning av det nya
coronaviruset
Publicerad 07 maj 2020

Idag klockan 16.00 hålls en pressträff om utökade
budgetåtgärder med anledning av coronaviruset. Var
vänlig observera begränsningarna för att närvara.

Tid: 7 maj 2020 kl. 16.00
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6

På pressträffen deltar finansminister Magdalena Andersson, Emil Källström
ekonomisk-politisk talesperson i Centerpartiet, Mats Persson ekonomisk-
politisk talesperson i Liberalerna, och finansmarknadsminister Per Bolund.

Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på Regeringskansliets Youtube och
på regeringens Instagramkonto.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Krav om ränta vid uppskov av
hyresbetalningar tas tillfälligt bort
för Fortifikationsverkets och
Statens fastighetsverks
hyresgäster
Publicerad 30 april 2020

Under den rådande situationen med covid-19 medges
Fortifikationsverket och Statens fastighetsverk undantag
från kravet att ta ut ränta, när de beviljar anstånd för
hyresgäster med hyresinbetalningar.
- Vi vill underlätta situationen för hyresgäster hos statens två största mark-
och fastighetsförvaltande myndigheter, säger bostadsminister Per Bolund.

Undantaget omfattar samtliga hyresgäster hos de båda myndigheterna som
efter överenskommelse med sin hyresvärd medgivits anstånd med
hyresinbetalningarna under 2020, oavsett om hyresgästen är statlig eller
privat och oavsett bransch, region eller företagsstorlek.

Statliga myndigheter är normalt ålagda att ta ut ränta enligt den räntesats
som för varje budgetår fastställs av Riksgäldskontoret med ett tillägg av två
procentenheter när de ger kredit eller anstånd med en betalning. Detta enligt
förordningen om hantering av statliga fordringar, en reglering som
Fortifikationsverket och Statens Fastighetsverk nu alltså tillfälligt undantas
från.

Fortifikationsverket ansvarar för att förvalta en viss del av statens fasta
egendom. Den största andelen av hyresgästerna är statliga aktörer,
företrädelsevis inom försvarssektorn. Myndigheten hyr även ut åt privata
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aktörer som teknik- och fastighetsbolag, industriföretag och restauranger.

Statens fastighetsverk ansvarar bland annat för att förvalta delar av statens
fasta egendom. Den största andelen av hyresgästerna är statliga aktörer,
bland annat de statliga museerna. Statens fastighetsverk har även privata
hyresgäster inom bland annat restaurang- och besöksnäringen och inom
kultursektorn.

Båda myndigheterna bedriver sina verksamheter i stora delar av landet.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff om ytterligare åtgärder
med anledning av det nya
coronaviruset
Publicerad 30 april 2020

Idag klockan 10.30 hålls en pressträff om nya
budgetåtgärder med anledning av coronaviruset. Var
vänlig observera begränsningarna för att närvara.

Tid: 30 april 2020 kl. 10.30
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6

På pressträffen deltar finansminister Magdalena Andersson, Emil Källström
ekonomisk-politisk talesperson i Centerpartiet, Mats Persson ekonomisk-
politisk talesperson i Liberalerna, och finansmarknadsminister Per Bolund. 

Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på Regeringskansliets Youtube och
på regeringens Instagramkonto.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansinspektionen ska följa upp
finansmarknadsaktörernas
klimatrapportering
Publicerad 23 april 2020

Finansinspektionen ska verka för att det finansiella
systemet bidrar till en hållbar utveckling.
Klimatförändringarna är centrala i det arbetet eftersom
de har stor global inverkan och tydliga kopplingar till
den finansiella stabiliteteten.
Regeringen ger Finansinspektionen i uppdrag att följa upp
finansmarknadsaktörers klimatrapportering samt hur lån och investeringar
förhåller sig till Parisavtalets 1,5-gradersmål.

- Jag ser fram emot att få en bra lägesbild av hur banker och
kapitalförvaltare är exponerade mot klimatrisker och i vilken utsträckning
aktörerna bidrar till att nå Parisavtalets 1,5-gradersmål. Finansinspektionens
analys kommer bli ett viktigt underlag för ytterligare åtgärder, säger
finansmarknadsminister Per Bolund. 

I uppdraget ingår också att Finansinspektionen ska bidra till utvecklingen av
verktyg och metoder som underlättar processen för de svenska
finansmarknadsaktörerna att mäta och rapportera effekter på klimatet, att
integrera klimataspekter och Parisavtalets 1,5-gradersmål i sina strategier.

Finansinspektionen ska vara aktiv i internationella samarbeten och verka för
en ökad och bättre mätning och rapportering av klimatrisker och
klimateffekter internationellt. Myndigheten ska också ansvara för
genomförandet av lämpliga åtgärder inom ramen för det frivilliga initiativ
som regeringen ställde sig bakom i samband med klimattoppmötet i New

https://www.regeringen.se/


York i september 2019; Enhancing transparency and aligning private
financial flows with the Paris Agreementet.

Finansinspektionen ska redovisa uppdraget till regeringen senast den 22 mars
2021.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund på digital resa till
Västerbotten
Publicerad 21 april 2020

Den 22 april genomför bostadsminister Per Bolund en
digital resa till Skellefteå och Bygdsiljum i Västerbotten.
Fokus för de digitala mötena är trähus och byggandet
av en av världens högsta träbyggnader, Sara Kulturhus.
Per Bolund kommer via videolänk att besöka både Sara Kulturhus och
Martinsons produktionsanläggning för samtal om träbyggande och hur de
påverkats av virusutbrottet.
Resan skulle ha ägt rum i fysisk form i början av april men genomförs med
anledning av virusutbrottet istället digitalt. Innehållet är detsamma som i det
ursprungliga programmet.
Per Bolund finns tillgänglig för kommentarer till media under dagen, givetvis
också det digitalt. Kontakta pressekreterare Hanna Björnfors för mer
information.

Program:

10.00-11.30 Digitalt besök på Martinsons anläggning och sågverk i
Bygdsiljum

13.00-14.00 Digitalt besök på Sara Kulturhus i Skellefteå

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Protokoll från Finansiella
stabilitetsrådets möte
Publicerad 17 april 2020

I dag har protokollet från Finansiella stabilitetsrådets
extrainsatta möte den 16 april publicerats.
På mötet deltog finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören för
Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad.

Protokollet från mötet finns bifogad som bilaga i pressmeddelandet och är
också publicerat på stabilitetsrådets webbsida.

Finansiella stabilitetsrådets webbplats

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund sammankallar
Finansiella stabilitetsrådet
Publicerad 15 april 2020

Torsdagen den 16 april träffar finansmarknadsminister
Per Bolund Finansinspektionen, Riksbanken samt
Riksgälden för ett extrainsatt möte i Finansiella
stabilitetsrådet. Efter mötet finns Per Bolund tillgänglig
för kommentarer till media.
Tid för media:
Tid: 16 april 2020 kl. 11.30
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6 (korsningen
Rödbodgatan/Karduansmakargatan). 
Presslegitimation samt föranmälan krävs, maila
frida.farlin@regeringskansliet.se

Mot bakgrund av coronavirusets effekter på de finansiella marknaderna
sammankallar finansmarknadsminister Per Bolund det finansiella
stabilitetsrådet för ett nytt extrainsatt möte. Syftet är att ansvariga
myndigheter ska diskutera effekterna av vidtagna åtgärder för att värna den
finansiella stabiliteten och behov av ytterligare åtgärder.  

Deltar på mötet gör förutom finansmarknadsminister Per Bolund,
generaldirektören för Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef
Stefan Ingves samt riksgäldsdirektör Hans Lindblad. Vid stabilitetsrådsmöten
förs endast diskussioner – inga beslut fattas.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Uppväxling krisåtgärd för jobb och
företag
Publicerad 14 april 2020

Regeringen, Centerpartiet och Liberalerna presenterar
nu ytterligare åtgärder för att mildra virusutbrottets
konsekvenser för jobb och ekonomi i Sverige. Det
pågående virusutbrottet har betydande konsekvenser
för svensk ekonomi. Fokus för de redan presenterade
krisåtgärderna har varit att få åtgärder på plats snabbt.
Idag presenteras förbättringar i systemet för
korttidspermittering för att det ska bli än mer kraftfullt.
Regeringen kommer att överlämna förslagen till riksdagen i en extra
ändringsbudget i mitten av maj. Förslagen bygger på en överenskommelse
mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet.

Uppväxling av systemet med korttidspermittering

Systemet för korttidspermittering föreslås förstärkas tillfälligt. Förslaget
innebär att arbetsgivare nu kan minska arbetstiden för anställda med upp till
80 procent, och att staten bär den absolut största delen av kostnaden.
Förstärkningen av systemet ska gälla under tre månader från den 1 maj 2020.

Arbetsgivarens kostnader minskar kraftigt

Det nya systemet innebär att kostnaderna minskar ännu mer för
arbetsgivaren. Lönekostnaden för en anställd minskar med över 70 procent
samtidigt som arbetstagaren får behålla nästan 90 procent av sin ursprungliga
lön. Kombinerat med de nedsatta arbetsgivaravgifterna kan upp till 86
procent av den totala lönekostnaden lyftas från arbetsgivaren under maj och
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juni månad.

Kraftigt utökade kontrollinsatser

Med en högre ersättningsgrad krävs också större kontroll. Regeringen
kommer tillföra resurser motsvarande 130 medarbetare till Skatteverket för
att kontrollera företag som fått stöd för korttidspermittering. Detta kommer
bland annat ske genom fler oanmälda kontroller av personalliggare.

Regeringskansliet ser även över möjligheterna att genom andra åtgärder
skärpa kontrollerna för att försvåra fusk med systemet.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff om ytterligare åtgärder
med anledning av det nya
coronaviruset
Publicerad 14 april 2020

Idag klockan 16.00 hålls en pressträff om nya
budgetåtgärder med anledning av coronaviruset. Var
vänlig observera begränsningarna för att närvara.

Tid: 14 april 2020 kl. 16.00
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6

På pressträffen deltar finansminister Magdalena Andersson, Emil Källström
ekonomisk-politisk talesperson i Centerpartiet, Mats Persson ekonomisk-
politisk talesperson i Liberalerna, och finansmarknadsminister Per Bolund. 

Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på Regeringskansliets Youtube-
kanal och på regeringens Instagram, @sverigesregering.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Fler bostäder till äldre i hela landet
Publicerad 14 april 2020

Behovet av bostäder som är anpassade till äldres behov
är stort på många håll i landet. Särskilt i kommuner med
svaga bostadsmarknader är det svårt att kunna
finansiera omvandling av befintliga bostäder för att
passa äldres behov. I vårändringsbudgeten för 2020
föreslår regeringen en förstärkning om 300 miljoner
kronor till Statens Bostadsomvandling AB, Sbo, för att
möta behovet av bostäder för äldre.
Sbo har uppdraget att tillsammans med kommuner omvandla befintliga
fastigheter till tillgänglighetsanpassade bostäder för äldre. Omvandlingarna
som Sbo gör minskar kommunernas kostnader för äldreomsorg och skapar en
positiv utveckling på den lokala bostadsmarknaden.

- Kommuner med svag bostadsmarknad klarar inte detta själva och jag är
glad att nu ge Sbo utökade möjligheter att tillföra en tydlig samhällsnytta,
säger finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund.

I kommuner med vikande befolkning och svag bostadsmarknad är det svårt
för kommuner att skapa de bostäder som behövs för att bättre balansera
utbud och efterfrågan. Svaga bostadsmarknader gör att kommunala
bostadsbolag har svårt att investera i bostadsomvandlingar.

Totalt har Sbo förvärvat, utvecklat och avvecklat fastigheter på 35 orter i
Sverige under perioden 2005–2019. Det omfattar under perioden fastigheter
med drygt 1 000 trygghetsanpassade lägenheter och lokaler.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Fältsjukhus undantas från bygglov
med anledning av coronaviruset
Publicerad 03 april 2020 Uppdaterad 29 oktober 2020

Regeringen har överlämnat ett förslag till lagrådet som
innebär att tidsbegränsade undantag för att kunna
uppföra fältsjukhus och temporära byggnader ska
kunna göras om spridningen av en samhällsfarlig
sjukdom innebär att lokalerna för hälso- och
sjukvårdsverksamhet inte räcker till för att tillgodose
behovet av vård.
Boverket inkom den 26 mars med en skrivelse till Regeringskansliet där
myndigheten påtalar att det finns behov av en ändring i PBL för att
underlätta de statliga myndigheternas, regionernas och kommunernas
hantering av den pågående pandemin.

Enligt plan- och bygglagen kan det krävas bygglov för att bygga fältsjukhus
eller att anordna vårdplatser i en byggnad som vanligtvis används för något
annat. Det kan även krävas bygglov för att sätta upp tält och andra tillfälliga
byggnader som behövs till följd av spridningen av coronaviruset, exempelvis
i anslutning till sjukhus och vårdcentraler.

- Kraven på bygglov får inte fördröja eller försvåra regionernas arbete med
att anordna vårdplatser. Det är anledningen till att regeringen nu föreslår en
lagändring. Förslaget innebär att regeringen ges möjlighet att besluta om
undantag från plan- och bygglagen för att hantera coronaviruset, säger
finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund.

Förslagen innebär att regeringen även ska kunna besluta om undantag från
flera andra krav i plan- och bygglagen, exempelvis kraven på att byggnader
måste utformas och placeras med hänsyn till vissa allmänna intressen. Även
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kravet på att en byggnad måste stämma överens med det som kommunen har
bestämt i en detaljplan, ska kunna undantas.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 maj 2020. Regeringens föreskrifter
ska även kunna gälla retroaktivt. Det innebär att undantagen även ska kunna
omfatta sådana tillfälliga byggnader som eventuellt redan har byggts utan
bygglov.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ytterligare tillskott till kommuner
och regioner
Publicerad 02 april 2020

Många kommuner och regioner drabbas hårt
ekonomiskt till följd av det pågående utbrottet av covid-
19. Regeringen, Centerpartiet och Liberalerna avser
därför att föreslå tillskott på sammanlagt 22 miljarder
kronor i vårändringsbudgeten för 2020, som
presenteras den 15 april. Förstärkningen görs genom
både ökade generella statsbidrag och en ökning av
beloppet som ska täcka merkostnader inom hälso- och
sjukvård samt omsorg.

Ökade generella statsbidrag i år och kommande år

Kommuner och regioner föreslås få ett tillskott på 20 miljarder kronor i
generella statsbidrag i år, jämfört med de 5 miljarder kronor som regeringen
har aviserat tidigare. Det nya tillskottet på ytterligare 15 miljarder kronor för
2020 görs för att stärka kommunsektorns förmåga att upprätthålla
samhällsviktiga funktioner som vård, skola och omsorg samt kollektivtrafik.

Av den sammanlagda ökningen på 20 miljarder kronor är 12,5 miljarder
permanenta anslagsökningar, det vill säga pengar som kommer kommuner
och regioner till del även kommande år.

Utökade medel för att kompensera kommuner och regioner
för extraordinära kostnader

Riksdagen har antagit ett förslag från regeringen som innebär att kommuner
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och regioner kommer kompenseras för merkostnader kopplade till utbrottet
av covid-19. Regeringen räknar nu med att kostnaderna kommer bli högre än
tidigare beräknat. Därför föreslås ytterligare 2 miljarder kronor gå till detta
ändamål, det vill säga totalt 3 miljarder kronor. Det är framförallt ett stort
behov av skyddsutrustning och intensivvårdsplatser som väntas medföra
högre kostnader för sjukvården och omsorgen.

Mer flexibla regler för den så kallade kömiljarden

Sveriges kommuner och regioner (SKR) har efterfrågat flexiblare regler för
den så kallade kömiljarden. Regeringen kommer därför föreslå att stora delar
av prestationskraven tas bort tillfälligt under 2020. Det innebär att omkring 2
miljarder kronor som tidigare endast skulle betalas ut till de regioner som har
uppfyllt dessa krav kommer betalas ut till samtliga regioner baserat på
befolkningsmängd. Regeringen inleder nu en dialog med SKR om detta.

Övriga åtgärder i vårändringsbudgeten

Utbrottet av det nya coronaviruset har medfört ett kraftigt ökat antal samtal
till krisinformationsnumret 113 13, som drivs av SOS Alarm. Regeringen
föreslår därför att verksamhetens anslag ökas med 15 miljoner kronor under
2020 för att finansiera ökade kostnader för bemanning som den ökade
belastningen medför.     

Regeringen ser också över flera olika möjligheter att minska den
administrativa bördan för kommunsektorn och underlätta hanteringen av det
nya coronaviruset genom att till exempel förändra krav på uppföljning och
återrapportering för riktade statsbidrag och överenskommelser. Ett intensivt
och brett arbete pågår och regeringen har för avsikt att återkomma med mer
konkreta förslag när så är möjligt.

Förslagen bygger på en överenskommelse mellan Socialdemokraterna,
Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff om nya budgetåtgärder
med anledning av coronaviruset
Publicerad 02 april 2020 Uppdaterad 02 april 2020

Idag klockan 08.45 hålls en pressträff om ytterligare
budgetåtgärder med anledning av coronaviruset. Var
vänlig observera begränsningarna för att närvara.

Tid: 2 april 2020 kl. 08.45
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6

På pressträffen deltar finansminister Magdalena Andersson, Emil Källström
ekonomisk-politisk talesperson i Centerpartiet, Mats Persson ekonomisk-
politisk talesperson i Liberalerna, och finansmarknadsminister Per Bolund.

Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på Regeringskansliets Youtube och
på regeringens Instagramkonto.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Krispaket för jobb och omställning
Publicerad 30 mars 2020

Regeringen, Centerpartiet och Liberalerna presenterar
nu ytterligare åtgärder för att mildra virusutbrottets
konsekvenser för jobb och ekonomi i Sverige.
Det pågående virusutbrottet har betydande konsekvenser för svensk
ekonomi och många har blivit eller riskerar att bli arbetslösa. För att lindra
konsekvenserna på arbetsmarknaden presenteras nu ett krispaket för jobb
och omställning.

Regeringen kommer att överlämna förslagen till riksdagen i en extra
ändringsbudget inom kort samt i den kommande vårändringsbudgeten.
Förslagen bygger på en överenskommelse mellan Socialdemokraterna,
Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet.

Tillfälligt förstärkt arbetslöshetsförsäkring

Även med de kraftfulla åtgärder som vidtagits hittills för att motverka de
ekonomiska konsekvenserna av virusutbrottet bedöms arbetslösheten öka
kraftigt. Detta ställer krav på att arbetslöshetsförsäkringen anpassas. Kraven
på vem som kan få a-kassa föreslås tillfälligt sänkas både vad gäller hur
mycket man behöver ha arbetat och hur länge man behöver ha varit medlem
i en a-kassa. Samtidigt föreslås att såväl taket som grundbeloppet i a-kassan
höjs tillfälligt för att lindra de ekonomiska konsekvenserna för den som blivit
arbetslös. De sex karensdagarna föreslås också slopas tillfälligt samtidigt som
a-kassorna tillförs medel för sin handläggning.

Mer aktiv arbetsmarknadspolitik

För att bättre möta en utveckling där fler bedöms bli arbetslösa föreslås
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ökade medel till Arbetsförmedlingen och arbetsmarknadspolitiska program.
Perioden som en person kan ha en extratjänst, ett nystartsjobb eller ett
introduktionsjobb föreslås förlängas med ytterligare ett år, för de som redan
har det. Maxtiden för stöd till start av näringsverksamhet föreslås också
förlängas från sex till tolv månader. Dessutom föreslås bidrag till kommuner
för fler sommarjobb till ungdomar samt medel för gröna jobb för att
möjliggöra subventionerad anställning inom främst natur- och skogsvård.

Fler platser och mer distansundervisning på universitet och
högskolor

För att öka möjligheterna att studera på universitet och högskola föreslås
antalet platser utökas. Dels föreslås en allmän utbyggnad av antalet platser,
dels föreslås fler utbildningsplatser på sommarkurser samt basår för att bland
annat arbetslösa ska ha möjlighet att läsa in behörighet för att vidareutbilda
sig till exempelvis vårdyrken. Dessutom föreslås ökade medel för att stärka
kapaciteten och utveckla arbetet med distansundervisning vid universitet och
högskolor. Medel tillförs också till nätbaserad utbildning, så kallad mooc
(massive open online courses), som är avgiftsfri och öppen för allmänheten.
Den som varslas kan genom dessa kurser snabbt påbörja
kunskapsinhämtning. För att kompensera för ökad arbetsbelastning föreslås
också ökade medel till Universitets- och högskolerådet samt CSN. 

Fler möjligheter till yrkesutbildning i hela landet

I ett läge när arbetslösheten bedöms öka kommer det att behövas bättre
möjligheter att vidareutbilda sig i hela landet. Medlen till regionalt yrkesvux
föreslås öka samtidigt som tillskottet möjliggör en full statlig finansiering av
utbildningen. Yrkeshögskolan föreslås förstärkas med nya platser, korta
kurser och kurspaket samt olika försöksverksamheter för att fler ska kunna
ta examen. Folkhögskolan föreslås byggas ut med full finansiering av staten.
Dessutom föreslås förbättrade möjligheter att studera på distans, dels genom
att ytterligare stöd till utbildningsanordnare inom yrkeshögskolan vad gäller
distanspedagogik, dels genom att göra fler distanskurser från
studieförbunden tillgängliga.

Slopat fribelopp i studiemedlen

För att vårdstudenter ska kunna gå in och hjälpa till i vården utan att
studiemedlet minskas föreslås att fribeloppet för alla som får studiemedel
tillfälligt slopas under 2020.





Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff om ytterligare åtgärder
med anledning av det nya
coronaviruset
Publicerad 30 mars 2020 Uppdaterad 30 mars 2020

Idag klockan 16.00 hålls en pressträff om nya
budgetåtgärder med anledning av coronaviruset. Var
vänlig observera begränsningarna för att närvara.

Tid: 30 mars 2020 kl. 16.00
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6

På pressträffen deltar finansminister Magdalena Andersson, Emil Källström
ekonomisk-politisk talesperson i Centerpartiet, Mats Persson ekonomisk-
politisk talesperson i Liberalerna, och finansmarknadsminister Per Bolund.

Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på Regeringskansliets Youtube och
på regeringens Instagramkonto.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff om ytterligare åtgärder
med anledning av det nya
coronaviruset
Publicerad 25 mars 2020

OBS! Ta med presslegitimation. Idag klockan 17.00
hålls en pressträff om nya budgetåtgärder med
anledning av coronaviruset.

Tid: 25 mars 2020 kl. 17.00
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6

På pressträffen deltar finansminister Magdalena Andersson, Emil Källström
ekonomisk-politisk talesperson Centerpartiet, Mats Persson ekonomisk-
politisk talesperson Liberalerna och finansmarknadsminister Per Bolund.

Pressträffen webbsänds på regeringen.se.

Ta med presslegitimation.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Protokoll från Finansiella
stabilitetsrådets möte
Publicerad 25 mars 2020

I dag har protokollet från Finansiella stabilitetsrådets
extrainsatta möte den 24 mars publicerats.
På mötet deltog finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören för
Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad.

Protokollet från mötet är publicerat på stabilitetsrådets webbsida.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund sammankallar
Finansiella stabilitetsrådet
Publicerad 24 mars 2020 Uppdaterad 24 mars 2020

Tisdagen den 24 mars träffar finansmarknadsminister
Per Bolund Finansinspektionen, Riksbanken samt
Riksgälden för ett extrainsatt möte i Finansiella
stabilitetsrådet. Efter mötet finns Per Bolund tillgänglig
för kommentarer till media.

Tid för media:

Tid: 24 mars 2020 kl. 09:30
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6.

Presslegitimation samt föranmälan krävs. För anmälan, maila
hanna.bjornfors@regeringskansliet.se

Mot bakgrund av coronavirusets effekter på de finansiella marknaderna
sammankallar finansmarknadsminister Per Bolund det finansiella
stabilitetsrådet för ett nytt extrainsatt möte. Syftet är att ansvariga
myndigheter ska diskutera effekterna av vidtagna åtgärder för att värna den
finansiella stabiliteten och behov av ytterligare åtgärder.

Deltar på mötet gör förutom finansmarknadsminister Per Bolund,
generaldirektören för Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef
Stefan Ingves samt riksgäldsdirektör Hans Lindblad. Vid stabilitetsrådsmöten
förs endast diskussioner – inga beslut fattas.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Krispaket för svenska företag och
jobb
Publicerad 16 mars 2020

Regeringen presenterar nu ytterligare åtgärder för att
mildra de ekonomiska effekterna av virusutbrottet.
Förslagen bygger på en överenskommelse mellan
Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och
Miljöpartiet.
Regeringen avser att överlämna förslagen till riksdagen i den extra
ändringsbudget som beslutas av regeringen den 19 mars.

Det krispaket som vi nu presenterar kan, beroende på hur situationen
utvecklas, omfatta över 300 miljarder kronor om hela
likviditetsförstärkningen genom skattekontot utnyttjas.

Korttidspermittering införs idag

Förslaget innebär att arbetsgivarens lönekostnader kan minska med hälften
genom att staten står för en större kostnad. Konstruktionen liknar
korttidsarbete, men subventionsgraden utökas kraftigt. Arbetstagaren får ut
över 90 procent av lönen. Syftet är att rädda svenska jobb.

Förslaget om korttidspermittering föreslås träda ikraft den 7 april och gälla
under 2020 men det tillämpas från och med i dag den 16 mars.

Staten tar över sjuklöneansvaret i två månader

Staten föreslås tillfälligt ta hela kostnaden för alla sjuklönekostnader under
april och maj. Även egenföretagare ersätts genom att de får en
schabloniserad sjukpenning för dag 1-14.
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Likviditetsförstärkning via skattekontot

Förslaget innebär att företag kan få anstånd med betalning av
arbetsgivaravgifter, preliminärskatt på lön och mervärdesskatt som redovisas
månadsvis eller kvartalsvis.

Företags anstånd omfattar tre månaders skatteinbetalningar och lämnas
under längst 12 månader. Detta ersätter det tidigare presenterade förslaget.

De nya reglerna föreslås börja gälla den 7 april 2020, men kan tillämpas
retroaktivt från 1 januari 2020. Det innebär att företag som har betalat in
skatt på sitt skattekonto för januari till mars kan få skatten återbetald från
Skatteverket. Anstånd kommer endast beviljas företag som inte missköter sin
ekonomi eller på annat sätt är oseriösa. Anstånd får inte heller beviljas
företag som har större skatteskulder.

Förslagen om anstånd och korttid går nu till Lagrådet för snabb behandling.

Samlade ekonomiska åtgärder i Sverige hittills

Staten kommer att kompensera kommuner och regioner för
extraordinära åtgärder och merkostnader inom hälso- och sjukvården
och omsorgen kopplade till coronaviruset.
För att minska smittspridningen i samhället slopas karensavdraget mellan
11 mars och 31 maj genom att staten betalar ut sjukpenning för första
dagen i sjukfallet.
Folkhälsomyndigheten, Socialstyrelsen och Läkemedelsverket får
ytterligare resurser.
Resurserna ökas för den s.k. smittbärarpenningen då antalet individer
som har rätt till denna ersättning antas komma att öka.
Staten tar tillfälligt över sjuklöneansvaret i två månader.
Likviditetsförstärkning ges via skattekontot för moms,
arbetsgivaravgifter och anställdas preliminärskatt från 1 januari.
Korttidspermittering införs från och med den 16 mars.
Utöver regeringens åtgärder har Riksbanken meddelat att de lånar ut upp
till 500 miljarder kronor till företagen via bankerna för att säkerställa
kreditförsörjningen. Finansinspektionen har meddelat att de sänker den
kontracykliska kapitalbufferten till noll för att värna en väl fungerande
kreditförsörjning.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff om ytterligare åtgärder
med anledning av det nya
coronaviruset
Publicerad 16 mars 2020

På måndag den 16 mars klockan 09.00 hålls en
pressträff om nya budgetåtgärder med anledning av
coronaviruset.

Tid: 16 mars 2020 kl. 09.00
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6

På pressträffen deltar finansminister Magdalena Andersson, Emil Källström
ekonomisk-politisk talesperson Centerpartiet, Mats Persson ekonomisk-
politisk talesperson Liberalerna och finansmarknadsminister Per Bolund.

Presslegitimation samt föranmälan krävs. För anmälan, kontakta
jonathan.svensson@regeringskansliet.se

Pressträffen webbsänds på regeringen.se.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund sammankallar
bankerna med anledning av
coronaviruset
Publicerad 13 mars 2020

I dag fredagen den 13 mars håller
finansmarknadsminister Per Bolund ett telefonmöte med
de tio största bankerna i Sverige, Svenska
Bankföreningen och Sparbankernas Riksförbund med
anledning av coronaviruset. Efter mötet finns Per
Bolund tillgänglig för kommentarer till media i
Finansdepartementets lokaler.

Tid: 13 mars 2020 kl. 11.45
Plats: Lokal Cittran, kvarteret Loen. Entré via Rödbodgatan 6 (korsningen
Rödbodgatan/Karduansmakargatan).

Presslegitimation samt föranmälan krävs. För anmälan, maila
hanna.bjornfors@regeringskansliet.se.

Onsdagen den 11 mars sammankallade Per Bolund Finansinspektionen,
Riksbanken samt Riksgälden för ett extrainsatt möte i Finansiella
stabilitetsrådet med anledning av coronaviruset. I samband med det
meddelade Bolund att även bankerna skulle sammankallas. Detta möte hålls
alltså i dag.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Protokoll från Finansiella
stabilitetsrådets möte
Publicerad 12 mars 2020

I dag har protokollet från Finansiella stabilitetsrådets
extrainsatta möte den 11 mars publicerats.
På mötet deltog finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören för
Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad.

Protokollet från mötet är publicerat på stabilitetsrådets webbsida.

Finansiella stabilitetsrådets webbplats

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Extra ändringsbudget med
anledning av coronaviruset
Publicerad 11 mars 2020

Med anledning av coronaviruset presenteras idag ett
förslag till extra ändringsbudget. Förslaget bygger på en
överenskommelse mellan Socialdemokraterna,
Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet.
Regeringen och berörda myndigheter följer det pågående virusutbrottet
mycket noga och är redo att snabbt vidta åtgärder för att stärka
bekämpningen av virusutbrottet men också dess följdverkningar. Att
myndigheter och smittskydd har alla verktyg de behöver är inte bara
avgörande för att bekämpa smittan utan också centralt för att minimera
smittans samhällsekonomiska kostnader. Förslaget till extra ändringsbudget
innehåller förslag som omfattar fyra olika områden.

Kommuner och regioner ska kompenseras för extraordinära
kostnader

Genom den extra ändringsbudgeten skapas nu en möjlighet för staten att i
efterhand kompensera kommuner och regioner för extraordinära åtgärder
och merkostnader inom hälso- och sjukvården kopplade till coronaviruset.
Det kan till exempel handla om högre kostnader för personal, högre
kostnader för att säkra bemanningen av 1177 Vårdguiden,
laboratorieanalyser, extra materielåtgång och smittspårning med mera.

Berörda statliga myndigheter ska stärkas

Folkhälsomyndigheten får ett tillskott på 41 miljoner kronor för främst
personalkostnader. Socialstyrelsen får ett tillskott på 20 miljoner kronor för
främst personalkostnader, utbildningsinsatser och materiel.
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Läkemedelsverket får ett tillskott på 5 miljoner kronor för sitt arbete att
tillsammans med regionerna säkerställa läkemedelsförsörjningen i Sverige.
Tillskotten motsvarar myndigheternas egna bedömningar av vad de behöver i
nuläget. Socialstyrelsens låneram tredubblas från 100 till 300 miljoner kronor
för att de ska kunna köpa in bland annat skyddsutrustning och
provtagningsutrustning.

Ekonomiskt stöd till enskilda

Karensavdraget (tidigare kallat karensdag) slopas genom att staten betalar ut
ersättning för första dagen i sjukfallet och anslaget för smittbärarpenning
höjs. Åtgärderna bedöms kunna minska smittspridningen och därmed
belastningen på vården.

Åtgärder vidtas för att understödja företag som drabbas
ekonomiskt

Förslaget om korttidsarbete, som syftar till att undvika uppsägningar och ge
företagen möjlighet att snabbt komma igång igen när läget vänder,
tidigareläggs och föreslås träda i kraft redan den 1 maj 2020. Möjlighet för
företag att få anstånd med betalning av arbetsgivaravgifter och anställdas
preliminärskatt upp till ett år kommer också att föreslås, med inriktningen att
anståndet ska gälla arbetsgivaravgifter och preliminärskatter för högst två
månader.

Osäkerheten i det nuvarande läget är stor och läget kan snabbt komma att
förändras. Utöver vad som presenteras idag undersöks ett stort antal
ytterligare åtgärder som snabbt ska kunna vidtas om behov uppstår.
Regeringen för dialog med riksdagen så att åtgärder som kräver
riksdagsbeslut ska kunna beslutas så snart som möjligt.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen, Centerpartiet och
Liberalerna håller pressträff
Publicerad 11 mars 2020

I dag klockan 13.15 hålls en pressträff om en extra
ändringsbudget med anledning av det nya
coronaviruset.

Tid: 11 mars 2020 kl. 13.15
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbogatan 6

På pressträffen deltar finansminister Magdalena Andersson, Emil Källström
ekonomisk-politisk talesperson Centerpartiet, Mats Persson ekonomisk-
politisk talesperson Liberalerna och finansmarknadsminister Per Bolund.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund sammankallar
Finansiella stabilitetsrådet
Publicerad 10 mars 2020 Uppdaterad 10 mars 2020

(Ny version) Onsdag den 11 mars träffar
finansmarknadsminister Per Bolund
Finansinspektionen, Riksbanken samt Riksgälden för
ett extrainsatt möte i Finansiella stabilitetsrådet. Efter
mötet håller Bolund, i egenskap av rådets ordförande,
en pressträff.
Mot bakgrund av coronavirusets effekter på de finansiella marknaderna har
finansmarknadsminister Per Bolund kallat rådet. Syftet är att ansvariga
myndigheter ger en lägesuppdatering samt för en diskussion kring behov av
analyser och eventuella åtgärder.  Vid stabilitetsrådsmöten förs endast
diskussioner – inga beslut fattas.

Deltar på mötet gör förutom finansmarknadsminister Per Bolund,
generaldirektören för Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef
Stefan Ingves samt riksgäldsdirektör Hans Lindblad.

Pressträff med Per Bolund

Plats: Lilla pressrummet, kvarteret Loen. Entré via Rödbodgatan 6.
Tid: 11 mars kl. 10.30, inpassering från kl 10.00

Pressträffen webbsänds på regeringen.se.

Medtag presslegitimation.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen vill att även utländska
handlare ska betala kemikalieskatt
Publicerad 06 mars 2020

Regeringen har lämnat en remiss till Lagrådet med
förslag om att ta bort undantaget från kemikalieskatt
som utländska säljare i vissa fall har idag. Förslaget
beräknas öka skatteintäkterna med omkring 40 miljoner
kronor per år och föreslås börja gälla 1 oktober i höst.
- För oss är det en principiellt viktig fråga att svenska och utländska företag
konkurrerar på likvärdiga villkor. Undantaget har funnits där av praktiska
skäl men nu har vi tagit fram ett förslag där även utländska företag omfattas
av skatten, säger finansminister Magdalena Andersson.

Kemikalieskatten kommer tas ut på varor som skickas direkt till svenska
konsumenter från ett annat EU-land och betalas av säljaren, förutsatt att den
har en årlig försäljning av skattepliktiga varor till Sverige överstiger 100 000
kronor. Även om företagets försäljning understiger det beloppet kan
kemikalieskatten behöva betalas. Det gäller i de fall produkterna förmedlas
av någon annan, till exempel en hemsida som erbjuder varor från olika
säljare, och de årliga förmedlingarna överstiger 100 000 konor. I de fallen
blir förmedlaren skyldig att betala skatten.   

- Vi har ett ansvar att skydda människor mot farliga kemikalier.
Kemikalieskatten ser till att mängden farliga ämnen i våra vardagsprylar
minskar. Både miljöfrågan och marknaden är global, därför ska samma regler
gälla för alla företag, säger biträdande finansminister Per Bolund.

Vid försäljningar från länder utanför EU ska skatten betalas från första
kronan i samband med att köparen betalar tull och eventuell moms.
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De nya reglerna föreslås träda ikraft den 1 oktober 2020 och förväntas öka
skatteintäkterna med omkring 40 miljoner kronor per år.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Flera uppdrag inom
samhällsplanering och bostäder
på dagens regeringssammanträde
Publicerad 05 mars 2020

Regeringen har idag gett Boverket i uppdrag att ta fram
en modell för årlig omräkning av normhyror enligt
förordningen om investeringsstöd för hyresbostäder.
Regeringen har även beslutat att Boverket ska redovisa
det hittills genomförda arbetet inom arkitektur och
gestaltad livsmiljö.

Förslag om årlig omräkning av normhyror

Inför ändringarna i investeringsstödet framförde flera remissinstanser att det
behövs en kontinuerlig uppräkning av de högsta tillåtna stödnivåerna
respektive normhyrorna i förordningen. Det eftersom värdet av stödet annars
försvagas till följd av inflationen och av att produktionskostnaderna ökar
över tid. Regeringen bedömer dock att det krävs bredare underlag innan en
sådan förändring kan genomföras. Boverket ska därför analysera och föreslå
hur en omräkning av normhyrorna ska göras. Förslaget bör särskilt ta hänsyn
till olika regionala förutsättningar. 

Investeringsstödet återinfördes i en effektivare form den 1 februari i år.
Ändringarna gjordes enligt en sakpolitisk överenskommelse mellan
Socialdemokraterna, Miljöpartiet de gröna, Centerpartiet och Liberalerna.

Redovisning av genomfört arbete inom arkitektur och
gestaltad livsmiljö
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År 2018 beslutades propositionen Politik för gestaltad livsmiljö
(2017/18:110) som innebar en ny politik för arkitektur, form och design, och
gestaltningen av livsmiljön i stort. Som ett led i den större satsningen fick
Boverket i uppdrag att förstärka arbetet hos offentliga aktörer på nationell,
regional och lokal nivå i frågor inom arkitektur och gestaltad livsmiljö.
Myndigheten fick därmed även det nationella samordningsansvaret. 

Nu kompletterar regeringen uppdraget med ett krav på att redovisa det
arbete som hittills genomförts. Redovisningen blir ett underlag till det
fortsatta arbetet med att främja arkitektur och gestaltad livsmiljö och att
bidra med kompetensstöd på området till offentliga aktörer, vilket på lång
sikt ska bidra till en ökad kvalitet på den gestaltade livsmiljön i hela landet. 

Boverket ska redovisa arbetet för regeringen senast 15 oktober 2020.

Regeringen beslutade även om ett uppdrag vad gäller införandet av krav på
klimatdeklaration för nya byggnader.

Pressmeddelande: Boverket förbereder krav på klimatdeklaration

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Boverket förbereder krav på
klimatdeklaration
Publicerad 05 mars 2020

Regeringen ger Boverket i uppdrag att under 2020–
2022 vidta åtgärder för att underlätta för aktörer att leva
upp till kravet på klimatdeklaration för nya byggnader.
Regeringen vill införa krav på klimatdeklarationer för nya byggnader från
den 1 januari 2022. Kravet syftar till att minska utsläppen från bygg- och
fastighetssektorn, som idag står för en femtedel av Sveriges klimatutsläpp.
Ungefär hälften av en ny byggnads klimatpåverkan uppstår under
byggskedet.

- Klimatdeklarationen kommer ge information om var och när utsläppen sker
i byggprocessen och det gynnar alla, inte minst bostadsköpare, upphandlare
och byggherrar. Nu gör vi det lättare för alla byggherrar att leva upp till det
kommande kravet på klimatdeklaration, säger bostadsminister Per Bolund.

Enligt uppdraget ska Boverket:

utveckla en öppen databas med relevanta klimatdata som ska kunna
användas för beräkning av klimatpåverkan från byggnader ur ett
livscykelperspektiv,
utveckla ett register för klimatdeklarationer,
utveckla informations- och vägledningsunderlag, samt
ta fram en plan för den fortsatta utvecklingen av klimatdeklarationer för
att inkludera hela livscykeln och omfatta gränsvärden för byggnaders
klimatpåverkan.

Uppdraget bygger vidare på det förberedande arbete som myndigheten gjort
under 2019. Ett förslag på plan för den fortsatta utvecklingen av
klimatdeklarationer ska redovisas till regeringen senast den 12 juni 2020. En
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öppen databas med klimatdata och ett klimatdeklarationsregister ska kunna
börja användas av relevanta aktörer senast när kravet avses träda ikraft, den
1 januari 2022. Uppdraget ska slutredovisas senast den 20 december 2022.

Införandet av krav på klimatdeklaration vid uppförande av byggnader
omfattas av en sakpolitisk överenskommelse mellan Socialdemokraterna,
Miljöpartiet de gröna, Centerpartiet och Liberalerna.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Jämställdhet på agendan när Per
Bolund besöker Örebro
Publicerad 03 mars 2020

Torsdag den 5 mars besöker finansmarknads- och
bostadsminister Per Bolund Örebro. Ministern träffar
kommunens parkenhet om de nya lekmiljöerna i
Varbergaparken, som utformats med jämställd lek i
fokus. Han samtalar också med Peab om
machokulturen i byggbranschen.
Media är välkomna att delta under delar av dagen. Kontakta pressekreterare
Hanna Björnfors för mer information.

Ur programmet

13.00 Varbergaparken
Besök i parken tillsammans med parkenheten vid Örebro kommun, samtal
om renoveringen och de nya mer jämställda lekmiljöerna.

15.00 Besök på Peabs byggarbetsplats
Samtal med Maria Hernroth, hållbarhetschef på Peab, om machokulturen i
byggbranschen. 
Adress: Oskarsvägen 38D, Örebro
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Jämställdhet i fokus när Per
Bolund besöker Karlstad och
Kristinehamn
Publicerad 02 mars 2020

Onsdag den 4 mars besöker finansmarknads- och
bostadsminister Per Bolund Karlstad och Kristinehamn.
Den röda tråden för dagens besök och aktiviteter är
jämställdhet. Per Bolund ska bland annat samtala om
genuspedagogik på förskolan Lotsen.
Media är välkomna att delta under delar av dagen. Kontakta pressekreterare
Hanna Björnfors för mer information.

Ur programmet

09.40 Förskolan Lotsen, Karlstad

Samtal om bland annat träbyggande, genuspedagogik och utemiljö.

12.40 Presteruds gymnasium, Kristinehamn

Ministern träffar rektorn samt elever från Industritekniska programmet och
Vård- och omsorgsprogrammet.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Konsekvenser för glesbygd i fokus
när förslag om nytt reseavdrag ska
analyseras
Publicerad 21 februari 2020

Reseavdragskommittén har föreslagit ändrade
avdragsregler för resor mellan bostaden och
arbetsplatsen. Regeringen ger nu Trafikanalys uppdrag
om fördjupad analys av vissa frågor kopplade till
förslaget som berör personer som bor eller arbetar i
glesbygd.
- Vi ger nu Trafikanalys i uppdrag att göra en fördjupad analys av
konsekvenserna av kommitténs förslag för dem som bor eller arbetar i
glesbygd. Syftet är att få ett bättre underlag för det fortsatta arbetet, säger
finansminister Magdalena Andersson.

Uppdraget är att analysera hur en förändring av regelverket för reseavdrag
skulle påverka personer som bor eller arbetar i glesbygd och för de personer
som inte har tillgång till kollektivtrafik. Analysen ska också omfatta i vilken
utsträckning förslaget påverkar rörligheten på arbetsmarknaden och
möjligheten att få tag på personal i glesbygdskommuner.

- Vi behöver mer information om hur personer som bor i glesbygd utan
tillgång till kollektivtrafik påverkas av reseavdragskommitténs förslag.
Dagens system har flera brister, det är värt mer för höginkomsttagare, leder
till höga utsläpp och är så komplicerat att det ofta deklareras fel, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Reseavdragskommittén har i betänkandet Skattelättnad för arbetsresor (SOU
2019:36) föreslagit att nuvarande reseavdrag avskaffas och i stället ersätts av
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en avståndsbaserad och färdmedelsneutral skattereduktion för längre
arbetsresor.

Uppdraget ska redovisas senast den 22 maj 2020.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Digitalisering ska förenkla
samhällsbyggnadsprocessen
Publicerad 18 februari 2020

För att göra samhällsbyggnadsprocessen enklare och
effektivare får Lantmäteriet i uppdrag att bygga upp en
digital infrastruktur. Den ska göra det lättare för bland
annat kommuner och byggherrar att hitta viktiga data,
som exempelvis detaljplaner.
Processen från idé till färdig byggnad omfattar många aktörer och stora
mängder data. En förutsättning för att det ska fungera så effektivt som
möjligt är att data kan utbytas enkelt och effektivt mellan aktörerna. Idag
krävs ett omfattande manuellt arbete för att hitta digital information som är
aktuell, relevant och korrekt. Det beror bland annat på att informationen och
handlingarna är analoga eller inte digitalt standardiserad. Följden blir längre
ledtider.

- Många aktörer menar att det läggs onödigt mycket tid på att leta efter
information som borde vara enkelt att tillgå. Ett ökat bostadsbyggande
förutsätter effektiva processer och då behöver tiden läggas där den gör störst
nytta, säger bostadsminister Per Bolund.

Kommuner behöver få stöd i att ta stegen mot en digital
samhällsbyggnadsprocess. I uppdraget ingår även att förbereda
uppbyggnaden av Lantmäteriets datavärdskap – en nationell servicefunktion
som ska ge kommunerna det stöd de behöver för att åstadkomma ett säkert,
standardiserat och obrutet digitalt informationsflöde.

Uppdraget ska delredovisas senast den 1 februari 2021 och slutredovisas
senast den 31 januari 2022.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Stärkt planering för en hållbar
utveckling
Publicerad 17 februari 2020

Regeringen utökar nu uppdraget till utredningen
Samordning för bostadsbyggande. Utredningen ska se
över åtgärder som kan stärka samhällsplaneringens roll
i hållbar utveckling, bland annat vad gäller relevanta
bestämmelser i plan- och bygglagen och kravet på
utrymme för parkering.
- Hela samhället måste bidra till klimatomställningen, inte minst på
transportområdet. Hur vi bygger och planerar våra samhällen avgör vilka
transportval människor kan göra i sin vardag. Vi behöver göra mer för att
öka transporteffektiviteten och tillgängligheten i svenska samhällen, säger
bostadsminister Per Bolund.

Kommunerna har framfört att de behöver bättre verktyg för att effektivisera
transporter och tillgängliggöra hållbara transportmedel. Flera aktörer har
också poängterat att tillgången till parkeringsplatser är en av de faktorer som
har störst betydelse för val av transportmedel och för resmönster i en stad.
Den särskilda utredningen Samordning för bostadsbyggande får därför i
uppdrag att se över om kommuner i vissa fall ska kunna avstå från kravet på
utrymme för parkering, om transportbehoven kan tillgodoses på annat sätt.

- Investeringar i modern kollektivtrafik och nya cykelbanor gör att allt fler
stadsbor väljer bort bilen. Genom att ge kommunerna fler verktyg för
hållbara transportlösningar kan vi minska klimatutsläppen ännu snabbare,
säger bostadsminister Per Bolund.

Utöver kravet på utrymme för parkering innebär tilläggsdirektivet att
utredningen även ska utreda relevanta bestämmelser i plan- och bygglagen.
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Det handlar om hur den kan utformas för ökad transporteffektivitet som
leder till minskad miljö- och klimatpåverkan och om att förbättra
förutsättningar för att utveckla gång-, cykel- och kollektivtrafik samt
hållbara godstransporter. Slutligen ska utredningen också undersöka hur
byggherrar, fastighetsägare och verksamhetsutövare kan samverka med det
offentliga i samband med planering enligt plan- och bygglagen.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 december 2020.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen vill införa
klimatdeklaration för byggnader
Publicerad 17 februari 2020

Finansdepartementet remitterar nu ett förslag som
innebär krav på klimatdeklaration för nya byggnader.
Kravet ska bidra till en snabbare omställning mot ett
mer hållbart samhälle med lägre utsläpp i byggsektorn
och föreslås gälla från den 1 januari 2022.
När det byggs nya byggnader påverkas klimatet negativt. Samtidigt görs i dag
få klimatberäkningar, som till exempel livscykelanalyser, vid nyproduktion.
Införandet av ett krav på klimatdeklaration är ett led i styrningen mot
minskad klimatpåverkan från byggnader.

- Utsläppen från byggandet måste minska. En stor del av en byggnads
klimatpåverkan uppstår redan under byggskedet. Nu får vi en tydlig bild av
var och när utsläppen sker så att vi kan minska dem, säger bostadsminister
Per Bolund.

Deklarationen har två funktioner. Den ska stödja aktörer som fattar beslut
som påverkar klimatutsläpp under byggprocessen och den ska förbättra
förutsättningarna för minskad klimatpåverkan i byggandet.
Klimatdeklarationen ska även på sikt kunna användas till att ställa
minimikrav vid byggande ur ett livscykelperspektiv. Regeringen bedömer att
många aktörer kommer kunna gynnas av informationen, inte minst
byggherrar och upphandlare.

I promemorian lämnas förslag till ny lag och förordning om klimatdeklaration
för byggnader samt förslag till ändring av plan- och bygglagen. Förslagen
omfattas av januariavtalet, den sakpolitiska överenskommelsen mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Utredning om
arbetskraftsinvandring
Publicerad 06 februari 2020

Regeringen har i dag beslutat att tillsätta en utredning
för att attrahera internationell kompetens och motverka
utnyttjande av arbetskraftsinvandrare.
– Det svenska systemet för arbetskraftsinvandring ska nu ses över. Vi ska
göra det lättare för högkvalificerade att jobba i Sverige, samtidigt som vi tar
ett brett grepp om problemen med missbruk och exploatering, säger justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson. 

– Vi ska ta tillvara den kompetens som redan finns i vårt land. En ny grund
för uppehållstillstånd ska underlätta för personer med spetskompetens som
vill söka arbete eller starta företag i Sverige, säger finansmarknads- och
bostadsminister Per Bolund. 

Åtgärder för att attrahera internationell kompetens och motverka utnyttjande
av arbetskraftsinvandrare, Dir. 2020:8

Sverige behöver ett system för arbetskraftsinvandring som bidrar till att
människor vill komma till Sverige för att arbeta. Det handlar om tillväxt,
konkurrenskraft och kompetensförsörjning. Utredaren ska därför föreslå en
ny grund för uppehållstillstånd som ska underlätta för högkvalificerade
personer som vill söka arbete eller starta företag i Sverige. Dessutom ska
problem med så kallade kompetensutvisningar förhindras. Värdefull
kompetens får inte gå förlorad på grund av obetydliga misstag.

Samtidigt ser vi omfattande problem med missbruk av reglerna och
exploatering av arbetskraftsinvandrare. Utredningen ska därför kartlägga
problem kopplade till bland annat handel med arbetstillstånd, organiserat
missbruk och exploatering av deltidsarbete. Utredaren ska sedan lägga
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skarpa förslag på åtgärder.

Uppdraget bygger på en överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet
och Liberalerna. Delar av uppdraget ska redovisas i ett delbetänkande senast
den 1 februari 2021. Övriga delar ska redovisas senast den 1 november
2021. 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förbättrad tillsyn av ödehus för
kommunerna
Publicerad 06 februari 2020 Uppdaterad 06 februari 2020

Boverket ska utreda möjligheten för kommunernas
byggnadsnämnder att ta ut avgifter i samband med
tillsynsärenden. Syftet är att ge dem bättre
förutsättningar att arbeta med tillsyn. Problemen med
exempelvis förfallna ödehus, olovligt byggande och
undermålig ventilation kan då åtgärdas snabbare än i
dag.
Kommunernas byggnadsnämnder ansvarar för olika tillsynsfrågor.
Byggnadsnämndernas tillsyn är viktig för en rättssäker och effektiv plan- och
bygglagstiftning. Samtidigt har flera rapporter uppmärksammat brister i
tillsynsarbetet.

- Att komma tillrätta med problemen med förfallna ödehus och ovårdade
tomter är viktigt för en god vardagsmiljö för människor i hela landet. Men då
behöver också kommunerna ges förutsättningarna att göra detta jobb, säger
bostadsminister Per Bolund.

I uppdraget ingår också att utreda förutsättningarna att införa nya
byggsanktionsavgifter där regeringen uppmärksammat vissa luckor.
Byggsanktionsavgifter tas ut när bestämmelserna i plan- och bygglagen inte
följs av den som bygger.

Uppdraget ska redovisas senast den 28 februari 2021.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Kreditalternativ ska inte få
presenteras före andra
betalningssätt
Publicerad 04 februari 2020

Regeringen har överlämnat en proposition till riksdagen
med förslag som ska stärka konsumenternas ställning
vid e-handel.
Förslaget innebär att kreditalternativ inte ska få presenteras före andra
betalningssätt vid e-handel. Ett sådant alternativ får inte heller vara förvalt. 

Det blir allt vanligare att svenska konsumenter betalar med kredit när de
handlar på nätet. På många e-handelsplatser är det vanligt att
betalningsalternativ som innebär att en kredit lämnas presenteras före andra
betalningsmetoder. Ofta är detta alternativ förvalt och ibland kan
konsumenten aktivt behöva söka efter betalningsalternativ som innebär att
betalning sker direkt. Förslaget som nu lämnas till riksdagen förbjuder sådan
marknadsföring.

- Att ta ett lån ska alltid vara en medveten handling. Det här förslaget
säkerställer att konsumenter tar en kredit för att de vill ha det, och inte bara
för att alternativet är förvalt, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ett enklare och mer effektivt
regelverk för bygglov
Publicerad 28 januari 2020

En särskild utredare ska se över regelverket för bygglov
för att det ska bli enklare, effektivare och mer
ändamålsenligt. Utredaren ska bland annat föreslå när
lovplikt respektive anmälningsplikt bör inträda för olika
typer av åtgärder.
Många och relativt stora ändringar i lovregelverket har genomförts efter att
den nuvarande plan- och bygglagen trädde i kraft 2011. Ändringarna har
främst inneburit fler undantag från kravet på bygglov. Regelverket är
komplext och svårtolkat och ställer höga krav på den som ska avgöra om en
åtgärd kräver lov eller anmälan. Regelverket har dessutom brister ur ett
europarättsligt perspektiv.  

- Reglerna för bygglov har blivit som ett lapptäcke och det upplevs som
krångligt. Vi vill ha ett system som är tydligt och rättssäkert och bidrar till ett
ökat byggande. Därför ska regelverket ses över, säger bostadsminister Per
Bolund.

Effektiviteten i lovregelverket har stor betydelse för många och kravet på
bygglov bör enligt uppdraget inte sättas högre än vad som är motiverat. Det
finns utrymme att förenkla systemet för när lov- och anmälningsplikt bör
inträda och i fråga om vilka åtgärder som ska få strida mot detaljplan och
områdesbestämmelser. Regelverket behöver även ge bättre förutsättningar
att möta det stora behovet av bostäder och landsbygdsutveckling.

Enligt januariavtalet, en sakpolitisk överenskommelse mellan
Socialdemokraterna, Miljöpartiet de gröna, Centerpartiet, Liberalerna,
ska ett slopat krav på bygglov för den som vill bygga ett kafé, ett ridhus eller
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liknande i anslutning till sin gård utredas, liksom enklare regler för
byggnation utanför detaljplanelagt område. Den utredning som nu läggs
omhändertar detta samtidigt som ett välbehövligt helhetsgrepp tas för hela
bygglovkapitlet i plan- och bygglagen.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Antalet riksintressen ska minska
Publicerad 23 januari 2020

Flera myndigheter får i uppdrag att se över vilka
områden de bedömer är av riksintresse. Översynen ska
leda till att områden av riksintresse kraftigt minskar,
både vad gäller antal och sammantagen area. Boverket
ska samordna översynen.
När systemet med riksintressen infördes var avsikten att det skulle omfatta
ett fåtal unika områden. Med tiden har både antalet geografiska områden och
utbredningen av dessa ökat. Samtidigt har samhället genomgått stora
förändringar och fler samhällsintressen har tillkommit. Detta har gjort att
flera riksintressen är föråldrade och inte svarar mot dagens behov.

- Vi behöver underlätta för bostadsbyggandet i Sverige, och för det krävs
stora regelförenklingar. Att minska antalet riksintressen är en del i arbetet
med att göra det enklare och billigare att bygga, säger bostadsminister Per
Bolund.

De myndigheter som får uppdraget är Boverket, Naturvårdverket,
Riksantikvarieämbetet, Statens Energimyndighet, Tillväxtverket och
Trafikverket.

Uppdraget är en del av januariavtalet, en sakpolitisk överenskommelse
mellan Socialdemokraterna, Miljöpartiet de gröna, Centerpartiet och
Liberalerna.

Översynen ska delredovisas senast den 20 november 2020 och slutredovisas
senast den 15 september 2021.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Sista pusselbiten för
investeringsstödet: Fördelning av
pengar utifrån bostadsbrist och
byggbehov
Publicerad 23 januari 2020

För att fler hyresrätter ska byggas där bostadsbristen är
som störst ska Boverket utifrån bostadsbrist och
byggbehov fördela det statliga investeringsstödet i två
potter – en för storstadsregionerna och en för övriga
landet. Detta är en signal om att det behövs byggas mer
hyresbostäder med relativt lägre hyra i
storstadsregionerna för att möta behoven där.
I december beslutade regeringen att från den 1 februari 2020 återinföra
investeringsstödet för hyresbostäder och bostäder för studenter i en
effektivare form. Nu får Boverket i uppdrag att fördela stödet.

- Beslutet är det sista steget i att få investeringsstödet på plats. Nu ser vi till
att pengarna går dit de behövs som mest, säger bostadsminister Per Bolund.

Boverket kommer fördela ramar till länsstyrelserna för beslut om att bevilja
stöd utifrån dessa två potter. Fördelningen av ramar får dock ändras om det
är nödvändigt för att ta hänsyn till den faktiska efterfrågan på stöd.

- Det råder bostadsbrist i många kommuner, samtidigt som bristen på
hyresrätter särskilt drabbar de som redan har det svårt att komma in på
bostadsmarknaden. Det måste byggas fler bostäder i hela landet som vanligt
folk har råd med, säger finansminister Magdalena Andersson.
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Förändringar i investeringsstödet omfattas av januariavtalet, den sakpolitiska
överenskommelsen mellan Socialdemokraterna, Miljöpartiet de gröna,
Centerpartiet och Liberalerna.

Uppdraget om fördelning av investeringsstöd utifrån bostadsbrist och
byggbehov finns i Boverkets regleringsbrev.

Regleringsbrev för budgetåret 2020 avseende Boverket

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund besöker Jönköping
Publicerad 17 januari 2020

Måndagen den 20 januari besöker Per Bolund
Jönköping för att medverka på Jönköpingsdagen.
Ministern kommer under dagen även att träffa
landshövding Helena Jonsson, SJ:s vd Crister Fritzon
och besöka två av länets projekt inom Klimatklivet.
Media är välkomna att delta under delar av dagen. Kontakta pressekreterare
Hanna Björnfors för mer information.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ändring i Finansinspektionens
instruktion – finansiella systemet
ska bidra till hållbar utveckling
Publicerad 16 januari 2020

Regeringen ändrar förordningen med instruktion för
Finansinspektionen så att uppgiften att arbeta för att det
finansiella systemet bidrar till en hållbar utveckling
tydliggörs.
- Finansmarknaden spelar en viktig roll för utvecklingen mot ett mer hållbart
samhälle. Arbete med hållbarhetsmålet ska inte vara tillfälligt och därför
ändrar nu regeringen i förordningen med instruktion för Finansinspektionen,
säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Ett av målen för finansmarknadsområdet är att det finansiella systemet ska
bidra till en hållbar utveckling. Det beslutades av riksdagen 2016.
Finansinspektionen har sedan dess fått flera uppdrag av regeringen som rör
hållbarhet på finansmarknaderna, och inspektionen har också länge arbetat
med frågan i internationella sammanhang.

Ändringen ska träda i kraft den 15 februari.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ett nytt regelverk om säkerställda
obligationer
Publicerad 19 december 2019

En utredning får i uppdrag att föreslå lagändringar som
följer av ett nytt EU-regelverk om säkerställda
obligationer. Det beslutade regeringen i dag.
Utredaren får i uppdrag att lämna förslag till lagändringar som krävs för att i
svensk rätt genomföra det nya EU-direktivet och anpassa svensk rätt till
ändringarna av tillsynsförordningen. Utredaren ska sträva efter att slå vakt
om funktionssättet hos den svenska marknaden för säkerställda obligationer.

- Säkerställda obligationer är en viktig finansieringskälla för svenska banker
och den svenska marknaden för säkerställda obligationer är i dag en av de
största i Europa. Det nya regelverket innebär att regleringen för säkerställda
obligationer blir mer enhetlig på EU-nivå, säger finansmarknadsminister Per
Bolund.

Säkerställda obligationer är obligationer som ges ut av banker och andra
kreditinstitut, där obligationsinnehavarna, har en särskild förmånsrätt i den
säkerställda obligationens säkerhetsmassa, utöver sin fordran på
emittentinstitutet. Säkerhetsmassan består av tillgångar, vanligtvis bolån, som
hålls avskilda från emittentinstitutets övriga tillgångar. 

Sverige har i dag en nationell reglering av säkerställda obligationer i lagen
om utgivning av säkerställda obligationer. Det nya EU-regelverket, som
består av ett nytt direktiv och en ändring av den s.k. tillsynsförordningen, är
del av ett paket som ska fördjupa den s.k. kapitalmarknadsunionen. 

Till särskild utredare utses Pär Nygren, biträdande områdeschef vid
Finansinspektionen och f.d. vice riksgäldsdirektör.
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Uppdraget ska redovisas senast den 31 oktober 2020.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Gunilla Nordlöf ny ordförande i
Riksgäldskontorets styrelse
Publicerad 19 december 2019

Regeringen har idag fattat beslut om nya ledamöter i
Riksgäldskontorets styrelse. Ny ordförande är Gunilla
Nordlöf och Jan Landahl har utsetts till vice ordförande.
 - Jag är väldigt glad att Gunilla Nordlöf har åtagit sig att leda arbetet i
styrelsen som ordförande och att Jan Landahl åtagit sig uppgiften som vice
ordförande. Gunillas mångåriga och breda erfarenhet av att leda och styra
statlig verksamhet och hennes omfattande kunskaper om statens
finansförvaltning gör henne särskilt lämpad för uppgiften, säger
finansmarknadsministern Per Bolund.

Gunilla Nordlöf arbetar idag som generaldirektör för Tillväxtverket.
Regeringen har även utsett f.d. riksrevisorn Jan Landahl som ny vice
ordförande och förordnat justitierådet Inga-Lill Askersjö som ny ledamot i
styrelsen.

Regeringen har förordnat följande personer att vara ledamöter i
styrelsen för Riksgäldskontoret från och med den 1 januari 2020 till och
med den 31 mars 2023:

Gunilla Nordlöf, ordförande
Jan Landahl, vice ordförande
Ann-Christine Lindeblad
Helena Thunander Holmstedt
Rikard Forslid
Ylva Hedén Westerdahl
Nils Öberg
Inga-Lill Askersjö
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I styrelsen ingår även riksgäldsdirektör Hans Lindblad.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Nya ledamöter i
Finansinspektionens styrelse
utsedda
Publicerad 19 december 2019

Regeringen har idag fattat beslut om nya ledamöter i
Finansinspektionens styrelse.
Som nya ledamöter förordnas f.d. chefsjuristen Charlotte Zackari samt
Stefan Nyström, avdelningschef på Naturvårdsverket. Nuvarande
ordförande, vice ordförande samt tre ledamöter omförordnas.

- De nya ledamöterna tillför kompetens inom både hållbarhetsfrågor och
juridik vilket kommer vara värdefullt för styrelsens arbete, säger
finansmarkandsminister Per Bolund.

Regeringen har förordnat följande personer att vara ledamöter i
styrelsen för Finansinspektionen från och med den 1 januari 2020 till
och med den 31 mars 2023:

Landshövdingen Sven-Erik Österberg
Generaldirektören Maria Bredberg Pettersson
Professorn Astri Muren
F.d. hovrättsrådet Mats Walberg
Professorn Peter Englund
F.d. chefsjuristen Charlotte Zackari
Avdelningschefen Stefan Nyström

I styrelsen ingår även generaldirektören för Finansinspektionen, Erik
Thedéen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen inför ett effektivare
investeringsstöd för hyresbostäder
Publicerad 19 december 2019

Regeringen har idag beslutat att investeringsstödet för
hyresbostäder och studentbostäder ska återinföras i en
effektivare form från den 1 februari 2020. Ett effektivare
stöd bidrar till en fortsatt hög byggtakt av bostäder med
relativt lägre hyror i hela landet. Formen och
inriktningen för stödet är en överenskommelse mellan
regeringen, Centerpartiet och Liberalerna i enlighet med
januariavtalet.
Hösten 2016 infördes investeringsstödet till nya hyresbostäder och bostäder
för studerande. Sedan dess har stödet beviljats till mer än 28 500 nya
bostäder med hyror som är relativt lägre än i andra nyproducerade bostäder.

- För oss har det varit viktigt göra det möjligt för fler att komma in på
bostadsmarknaden och att skapa långsiktiga förutsättningar för branschens
aktörer. Nu har vi tagit beslut om ett investeringsstöd i en effektivare form
riktat till hela landet som kommer bidra till att fler energieffektiva hyresrätter
och bostäder för studerande byggs, säger bostadsminister Per Bolund.

Förändringarna innebär i korthet:

Blandningen av stora och små bostäder ska öka. Minst 10 procent av
lägenheterna ska vara små med högst ett rum och kök eller motsvarande.
Kommunen ska erbjudas att hyra eller förmedla var åttonde bostad till
sociala kontrakt och till ungdomar och unga vuxna. Utifrån det lokala
behovet får kommunen bedöma hur lägenheterna ska användas.
Två potter ska utformas – en för storstadsregionerna och en för övriga
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landet. Utformningen ska baseras på bostadsbristen och byggbehovet i
respektive regiontyp.
Byggstart ska ske senast ett år från beviljandebeslut.
Tillåtna ingångshyror ska indexeras i takt med kostnadsutvecklingen i
samhället. Uppräkningen ska ske utifrån regionala förutsättningar.

År 2020 finns 2,1 miljarder kronor i anslagna medel till investeringsstöd för
hyresrätter och bostäder för studerande, och från 2021 och framåt ökar
anslaget till ca 3 miljarder kronor årligen.

- Det behövs bostäder i hela landet som vanligt folk har råd med. För att
möta bostadsbristen föreslår vi nu en stor satsning för att det ska byggas fler
hyresrätter och studentbostäder med relativt lägre hyror. Anslagsnivåerna
kommer att trappas upp till 3 miljarder årligen, säger finansminister
Magdalena Andersson.

Förändringarna i förordningen beslutades av regeringen den 19 december
och publiceras i Svensk författningssamling inom kort. Förordningen träder i
kraft 1 februari 2020.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Utredning tillsatt om utfasning av
fossila drivmedel samt förbud mot
försäljning av nya bensin- och
dieselbilar
Publicerad 19 december 2019

Regeringen tillsätter en utredning som ska ge förslag på
hur ett förbud mot försäljning av nya bensin- och
dieseldrivna bilar ska genomföras samt när fossila
drivmedel ska ha fasats ut. Sven Hunhammar har
utsetts till särskild utredare.
– Sverige ska bli världens första fossilfria välfärdsland. Transportsektorn står
för en tredjedel av Sveriges utsläpp av växthusgaser och har därmed en
betydande roll i klimatomställningen, säger finansmarknads- och
bostadsminister Per Bolund.

Sven Hunhammar är civilingenjör och doktor i naturresurshushållning. Han
är anställd vid Trafikverket som måldirektör för miljö och hälsa, men har
tidigare arbetat på Stockholm Environment Institute, Naturvårdsverket,
Trafikanalys och Naturskyddsföreningen.

Utredaren ska bland annat:

analysera förutsättningarna för att införa ett nationellt förbud mot
försäljning av nya bensin- och dieseldrivna bilar och hur fordon som
drivs på förnybara drivmedel eller som är elhybrider ska kunna undantas
från ett sådant förbud.
analysera hur ett EU-förbud mot försäljning av nya bensin- och
dieseldrivna bilar och en utfasning av fossila drivmedel i EU kan
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åstadkommas
lämna nödvändiga författningsförslag, dock inte inom skatteområdet där
endast åtgärder får analyseras och konsekvensanalyser utföras.
föreslå ett årtal för när fossila drivmedel ska vara utfasade i Sverige och
vilka åtgärder som behövs för att det ska kunna ske på ett så
kostnadseffektivt sätt som möjligt.

Utredningens kommittédirektiv bygger på januariavtalet punkt 31, den
sakpolitiska överenskommelsen mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet,
Liberalerna och Miljöpartiet.

Uppdraget ska redovisas senast den 1 februari 2021.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Pressinbjudan: Per Bolund
presenterar utredning om
utfasning av fossila drivmedel
samt förbud mot försäljning av nya
bensin- och dieselbilar
Publicerad 18 december 2019

Den 19 december presenterar finansmarknads- och
bostadsminister Per Bolund direktiv och utredare för en
utredning som ska föreslå ett årtal för när fossila
drivmedel ska vara helt utfasade i Sverige. Utredningen
ska också lämna förslag på hur ett nationellt förbud mot
försäljning av nya bensin- och dieseldrivna bilar ska
kunna införas.

Tid: 19 december 2019 kl. 11.00
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré från vakten vid Rödbodgatan 6.

Deltagare: Per Bolund samt den som fått i uppdrag att leda utredningen. 

Insläpp sker från kl. 10.30.

Pressträffen kommer att webbsändas på regeringen.se.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Barbro Thorblad utreder stärkta
åtgärder för arbetet mot
penningtvätt och finansiering av
terrorism
Publicerad 18 december 2019

Regeringen har utsett Barbro Thorblad till särskild
utredare för utredningen Stärkta åtgärder mot
penningtvätt och finansiering av terrorism.
Hon har bland annat varit generaldirektör vid Domstolsverket och lagman
vid Malmö tingsrätt. Hon har även haft flera utredningsuppdrag; i
Utredningen om översyn av Ekobrottsmyndigheten, Utredningen om
sekretess hos utlandsmyndigheterna och Utredningen om framtidens
kriminalvård.

I utredningen ingår bland annat att se över Finansinspektionens kapacitet,
informationsutbyte mellan banker och myndigheter, samt om
myndigheternas samarbete och ansvarsfördelning på området för åtgärder
mot penningtvätt och finansiering av terrorism är ändamålsenligt utformat.

- Barbro Thorblads gedigna erfarenhet gör henne till ett självklart val att
utreda vilka ytterligare åtgärder som kan vidtas för att stärka arbetet mot
penningtvätt och finansiering av terrorism, säger finansmarknadsminister Per
Bolund.

Utredningen ska redovisas senast den 31 december 2020.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Uppdrag till Vinnova om
finansmarknadsforskning
Publicerad 17 december 2019

Regeringen ger Vinnova i uppdrag att genomföra en
förnyad satsning på finansmarknadsforskning som ska
bidra till målen för finansmarknadsområdet vad gäller
finansiell stabilitet, väl fungerande marknader och att
det finansiella systemet ska bidra till en hållbar
utveckling.
Det finansiella systemet är en förutsättning för att samhället ska fungera och
utgör en viktig del av den globala infrastrukturen. En väl fungerande
finansmarknad är en viktig del i regeringen arbete med att förbättra
förutsättningarna för nya jobb och företag, eftersom andra sektorer då får
bättre förutsättningar att utvecklas.

- De finansiella marknaderna spelar en viktig roll i omställningen till en
hållbar ekonomi och vi har också idag ett riksdagsbundet mål som säger att
det finansiella systemet ska bidra till en hållbar utveckling. Men det behövs
ytterligare kunskap om hur det finansiella systemet kan utvecklas och inte
minst mot bakgrund av den höga förändringstakt som varit sedan den senaste
globala finanskrisen. Mot bakgrund av det finansiella systemets centrala
betydelse har regeringen beslutat om en förnyad långsiktig satsning på
finansmarknadsforskning, säger finansmarknadsminister Per Bolund. 

En hållbar ekonomi förutsätter att det finansiella systemet stänger ute illegala
finansiella flöden, där det finns ett växande intresse, från såväl privata
sparare som institutionella investerare, att veta hur deras förvaltade pengar
används. De finansiella marknaderna spelar därmed en viktig roll i
omställningen till en hållbar ekonomi.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Protokoll från Finansiella
stabilitetsrådets möte
Publicerad 13 december 2019

I dag har protokollet från Finansiella stabilitetsrådets
möte den 6 december publicerats.
På mötet deltog finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören för
Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad. Vid mötet diskuterades det allmänna
stabilitetsläget, behovet av analyser och eventuella åtgärder, samt
kommande arbete för att stärka den finansiella stabiliteten.

Protokollet från mötet är publicerat på stabilitetsrådets webbsida.

Finansiella stabilitetsrådets webbplats
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

EU:s bankpaket om
riskreducerande åtgärder
Publicerad 13 december 2019

Utredningen om EU:s bankpaket om riskreducerande
åtgärder har överlämnat sitt betänkande till
finansmarknadsminister Per Bolund idag.
Utredningen har haft i uppdrag att ta fram ett förslag till de svenska
lagändringar som krävs för att genomföra direktiven och anpassa och
komplettera svensk rätt med anledning av ändringarna i förordningarna.

- Ändringarna av regelverken för kapitaltäckning och krishantering av
banker stärker bankernas motståndskraft inom hela EU och jag vill tacka
utredningen för deras arbete med att föreslå ett genomförande för svensk
del, säger Per Bolund.

De ändringar av regelverken om kapitaltäckning och hantering av banker i
kris som beslutades om tidigare i år består dels av ändringar i två EU-
förordningar, dels ändringar i två EU-direktiv.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag för en utvecklad
översiktsplanering till riksdagen
Publicerad 11 december 2019

Nu går regeringen vidare med förslagen för att utveckla
den kommunala översiktsplaneringen. Lagändringen
kommer att underlätta kommunernas arbete med
planering och prövning, exempelvis detaljplanering och
beslut om bygglov, och innebär att regeringen tar
ytterligare ett steg för att skapa en digital
samhällsbyggnadsprocess. Det framgår av
propositionen En utvecklad översiktsplanering, som i
dag överlämnades till riksdagen.
Redan i dag ställer plan- och bygglagen krav på att varje kommun ska ha en
översiktsplan som ska ange inriktningen för den långsiktiga utvecklingen av
den fysiska miljön. Planen är vägledande för beslut om hur mark- och
vattenområden ska användas och hur den byggda miljön ska utvecklas och
bevaras. 

– Med en kontinuerlig och utvecklad översiktsplanering får kommunerna
bättre förutsättningar att möjliggöra både nya bostäder och en långsiktigt
hållbar utveckling, säger bostadsminister Per Bolund.

I propositionen föreslår regeringen att kommunen i början av varje
mandatperiod ska anta en planeringsstrategi. I strategin ska kommunen bland
annat ta ställning till om översiktsplanen är aktuell och det fortsatta arbetet
med översiktsplaneringen. Detta ska vara en förutsättning för att
översiktsplanen ska anses vara aktuell, vilket underlättar arbetet med
efterföljande planering och prövning. 
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Det föreslås även att regeringen ska få ställa krav på att översiktsplanen ska
finnas i digital form.

– Regeringen har vidtagit flera åtgärder för att digitalisera
samhällsbyggnadsprocessen. Bland annat har vi infört krav på digitala
detaljplaner, och nu går vi vidare för att skapa tydliga förutsättningar för
digitala översiktsplaner. En digital samhällsbyggnadsprocess underlättar för
aktörerna i byggbranschen och kommer därmed att effektivisera arbetet med
olika planeringsfrågor, säger bostadsminister Per Bolund. 

I propositionen föreslår regeringen även ändrade bestämmelser om
översiktsplanens innehåll. Tydligare krav på innehåll ska underlätta dialogen
mellan staten och kommunen om hur bebyggelsen ska utvecklas på lång sikt.
Samtidigt föreslår regeringen att några av de nuvarande kraven ska tas bort
för att det ska bli enklare att ta fram en översiktsplan i framtiden. 

Inga ändringar i sak har gjorts i förhållande till det förslag som regeringen
överlämnande till Lagrådet i oktober. 

Lagändringarna föreslås i huvudsak träda i kraft 1 april 2020.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund besöker Gävle:
Lantmäteriet och hållbarhet i fokus
Publicerad 11 december 2019

Under torsdagen den 12 december är Per Bolund i
Gävle för att besöka Lantmäteriet, BillerudKorsnäs och
stadsdelen Andersberg. Media är välkomna att delta
under delar av dagen.
Kontakta pressekreterare Frida Färlin för mer information om medias
deltagande.

Program

09.30-12.00 Besök på Lantmäteriet
Statsrådet får veta mer om myndighetens verksamhet och målområden.

14.00-15.15 Besök på BillerudKorsnäs
Rundvisning av fabriken och information om verksamheten i stort. Under
besöket diskuteras även utvecklingen av att ersätta engångsartiklar av plast
med mer hållbara material.

15:30-16:45 Besök i Andersberg
Statsrådet besöker Andersberg för att höra om stadsdelens utmaningar
kopplat till segregation. Bland annat träffar han representanter för
fritidsgården Helges och fotbollsföreningen Gefle IF.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressinbjudan: Sverige och
bankunionen
Publicerad 09 december 2019 Uppdaterad 06 december 2019

Måndag den 9 december tar finansmarknadsminister
Per Bolund emot betänkande från utredningen om ett
eventuellt svenskt deltagande i Europeiska
bankunionen. Betänkandet överlämnas vid en pressträff
av särskilda utredaren Anna-Karin Jatko.

Tid: 9 december 2019 kl. 15.00
Plats: Lilla pressrummet, entré grinden vid Karduansmakargatan/
Rödbodgatan 6

Regeringen beslutade i december 2017 att ge en särskild utredare i uppdrag
att göra en genomgripande analys av innebörden av ett eventuellt svenskt
deltagande i Europeiska bankunionen. I uppdraget ingick även att redovisa
för- och nackdelar samt de risker som är förknippade med att delta i eller
kvarstå utanför bankunionen. 

Pressträffen kommer att webbsändas på regeringen.se.

Presslegitimation krävs.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Att köpa på kredit i e-handel ska
vara ett aktivt val
Publicerad 05 december 2019

För att stärka konsumenternas ställning ska
kreditalternativ inte få presenteras före andra
betalningssätt i e-handeln. Ett sådant alternativ får inte
heller vara förvalt. Det är förslag som regeringen lämnar
till lagrådet idag.
- Det är orimligt att konsumenten knuffas in i att ta en kredit för att betala
för varor eller tjänster i e-handeln. Forskning visar att vi är benägna att välja
det som kommer upp först eller är förvalt vid presentationer av olika
ekonomiska alternativ. Det här förslaget förbjuder en sådan marknadsföring
och säkerställer att konsumenterna tar en kredit för att de vill ha det, och
inte bara för att alternativet är förvalt, säger finansmarknadsminister Per
Bolund.

Att betala med kredit för konsumtionsvaror ökar i Sverige. En vanlig
situation när konsumenter tar en sådan kredit är när betalning ska ske i e-
handeln. Ett skäl till detta är att kreditalternativ ofta presenteras först eller är
förvalt. Den senaste tiden har det även framkommit att e-handlarna i vissa
fall får ersättning om kunden tar en kredit från den som administrerar
betalningen på hemsidan.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansiella stabilitetsrådet träffas 6
december
Publicerad 29 november 2019

Fredagen den 6 december träffas företrädare för
regeringen, Finansinspektionen, Riksbanken samt
Riksgälden för möte i Finansiella stabilitetsrådet.
Rådet ska diskutera det allmänna stabilitetsläget, behov av analyser och
eventuella åtgärder, samt kommande arbete för att stärka den finansiella
stabiliteten. Vid stabilitetsrådsmöten förs endast diskussioner – inga beslut
fattas.

Deltar på mötet gör finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören
för Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad.

Efter mötet kommer finansmarknadsminister Per Bolund, i egenskap av
rådets ordförande, att finnas tillgänglig för media i entrén på
Finansdepartementet, Jakobsgatan 24. Tid: 13.10-13.25. Föranmälan sker
till: frida.farlin@regeringskansliet.se, 073-0785224, pressekreterare åt
finansmarknadsminister Per Bolund.

Presslegitimation krävs.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressinbjudan:
Riksbankskommittén överlämnar
förslag till ny riksbankslag
Publicerad 29 november 2019 Uppdaterad 27 november 2019

Fredag den 29 november tar finansmarknadsminister
Per Bolund emot slutbetänkandet En ny riksbankslag.
Betänkandet överlämnas vid en pressträff av
Riksbankskommitténs ordförande Mats Dillén.

Tid: 29 november 2019 kl. 11.30
Plats: Lilla pressrummet, entré via Jakobsgatan 24 insläppt sker från kl.
11.15

Regeringen beslutade i december 2016 att ge en parlamentariskt sammansatt
kommitté i uppdrag att göra en översyn av det penningpolitiska ramverket
och lagen om Sveriges riksbank. Regeringen gav vidare hösten 2017
Riksbankskommittén i uppdrag att även lämna förslag om Riksbankens
finansiella oberoende och balansräkning och på vilka villkor Riksbanken får
förstärka valutareserven genom lån av Riksgäldskontoret.

Presslegitimation krävs. 
Pressträffen kommer att webbsändas på regeringen.se
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Skatt på plastbärkassar införs
nästa år
Publicerad 26 november 2019

Regeringens förslag om att införa en skatt på
plastbärkassar lämnas nu till riksdagen. Förslaget
aviserades i budgetpropositionen för 2020 och är en del
av budgetsamarbetet mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
- Nu ansluter sig Sverige till den stora grupp länder som ser fördelarna med
att dra ned på vår plastförbrukning och därför infört skatter, avgifter eller
begränsningar för att minska förbrukningen av plastpåsar, säger biträdande
finansminister Per Bolund.

Förslaget innebär att plastbärkassar som typiskt sett erbjuds konsumenter i
handeln för att packa och bära varor beskattas med 3 kronor per bärkasse.
För plastbärkassar som är tunnare än 15 mikrometer och har en volym på
maximalt 7 liter föreslås skatten vara 30 öre per bärkasse.

Syftet med skatten är att minska förbrukningen av till högst 40 stycken per
person och år vid utgången av 2025, för att på så sätt minska nedskräpning
och spridning av mikroplaster.

Skattskyldig är den som tillverkar plastbärkassar, den som för in eller tar
emot plastbärkassar från annat EU-land och den som importerar
plastbärkassar.

Enligt förslaget ska skatten tillämpas från och med den 1 maj 2020. Den
beräknas ge 2,1 miljarder kronor i ökade skatteintäkter 2020, vilket är en
delårseffekt.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ny lag om nationellt konto- och
värdefackssystem ska ge
effektivare verktyg vid finansiella
utredningar
Publicerad 21 november 2019

Regeringen har idag remitterat ett förslag till lagrådet
om ett nationellt datasöksystem som förbättrar
myndigheternas möjligheter att snabbt få information
om var en viss person innehar konton eller värdefack.
- Detta är ett förslag i en lång rad av åtgärder för att förbättra arbetet mot
organiserad brottslighet, penningtvätt och finansiering av terrorism.
Dessutom försvårar vi för de som vill fuska med skatten eller undvika att
betala sina skulder genom att gömma sina pengar. Genom det nya konto- och
värdefackssystemet får de myndigheter som har till uppgift att utreda sådana
ärenden bättre verktyg att utföra sitt arbete på ett effektivt sätt, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Systemet kommer inte att ge myndigheterna tillgång till vare sig mer eller
andra uppgifter än vad de har rätt att begära från de finansiella företagen i
dag. Däremot gör systemet det möjligt för myndigheterna att få mer
fullständiga resultat på en väsentligt kortare tid.

Med förslaget genomförs den sista delen av femte penningtvättsdirektivet,
ett EU-direktiv som nyligen förhandlades fram med de andra
medlemsstaterna och där Sverige har haft en aktiv roll.

Datasöksystemet regleras i en ny lag, lagen om konto- och
värdefackssystem, och föreslås träda i kraft den 10 september 2020. Den nya
lagen kan läggas till listan av reformer som regeringen vidtagit de senaste

https://www.regeringen.se/


åren för att bl.a. förstärka regelverket för bekämpning av penningtvätt och
finansiering av terrorism.  Bara under 2019 och första kvartalet 2020
kommer regeringen att ha lämnat totalt fem propositioner till riksdagen med
flera viktiga ändringar i penningtvättsregelverket.

Mer information om regeringens arbete med att bekämpa penningtvätt och
finansiering av terrorism finns att läsa på regeringens hemsida.
www.regeringen.se/amlcft



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag om ytterligare ändringar
av placeringsreglerna för Första–
Fjärde AP-fonderna nu till
Lagrådet
Publicerad 21 november 2019

Regeringen har idag lämnat förslag till Lagrådet om
ändringar av placeringsreglerna för Första–Fjärde AP-
fonderna för att ytterligare förbättra möjligheten att
investera i illikvida tillgångar och öka
kostnadseffektiviteten.
- Med förslagen förbättrar vi regelverket ytterligare och ökar AP-fondernas
möjligheter till högre avkastning och till mer långsiktigt hållbara
investeringar, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Förutom att öka kostnadseffektiviteten så syftar förslagen till att förbättra
avkastningsmöjligheterna och öka långsiktigheten när det gäller placeringar i
illikvida tillgångar samt ge Första–Fjärde AP-fonderna liknande
förutsättningar som andra jämförbara institutionella investerare.

Första–Fjärde AP-fonderna har sedan den 1 januari 2019 fått ändrade
placeringsregler som innebär att AP-fondernas möjligheter att placera
utanför börsen har ökat samt att det införts ett krav på hållbarhet i
förvaltningen.

I lagrådsremissen föreslås i huvudsak följande:

Det ska tydliggöras att Första–Fjärde AP-fonderna får göra
saminvesteringar i onoterade företag genom onoterade riskkapitalföretag

https://www.regeringen.se/


och att AP-fonderna inte får ta på sig det operativa
företagsledningsansvaret i dessa. Röstandelsbegränsningen höjs från
nuvarande 30 procent till 35 procent av röstetalet för samtliga aktier
eller andra andelar i riskkapitalföretaget.
Första–Fjärde AP-fonderna ska få göra sidoinvesteringar i ett onoterat
företag tillsammans med en fond som de investerat i och som också
investerat i företaget.
Första–Fjärde AP-fonderna ska få behålla ett innehav av aktier eller
andra andelar som överstiger 10 procent av röstetalet för samtliga aktier
eller andra andelar i företaget vid notering av fastighetsbolag eller
riskkapitalföretag.
Första–Fjärde AP-fonderna ska få göra investeringar i obligationer och
andra fordringsrätter som inte är utgivna för allmän omsättning indirekt
genom placeringar i fonder eller riskkapitalföretag och få ge lån till
fastighetsbolag och onoterade riskkapitalföretag som de innehar aktier
eller andra andelar i.

Avsikten är att lagändringarna ska träda i kraft den 1 maj 2020.
Pensionsgruppen, med företrädare för de partier som står bakom
pensionsöverenskommelsen, har ställt sig bakom lagrådsremissens förslag.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

En utvidgning av det straffbara
området för insiderbrott på
värdepappersmarknaden
Publicerad 19 november 2019

Fler ageranden ska omfattas av insiderbrott och
tillämpningsområdet för den svenska straffregleringen
ska utökas till att omfatta ytterligare en typ av finansiella
instrument. Det föreslår regeringen i en proposition som
överlämnats till riksdagen idag.
Regeringen föreslår ändringarna för att den svenska straffregleringen av
insiderbrott och annat marknadsmissbruk bättre ska överensstämma med det
EU-rättsliga regelverket på området. Ändringarna görs i lagen om straff för
marknadsmissbruk på värdepappersmarknaden. 

Genom förslaget utvidgas det straffbara området för insiderbrott till att även
omfatta vissa råd och uppmaningar till att ägna sig åt insiderhandel, även om
dessa inte föranleder någon annan att agera. Dessutom inkluderas ytterligare
ett slag av finansiella instrument av lagens tillämpningsområde. Det är fråga
om sådana finansiella instrument vilkas värde inverkar på värdet på andra
finansiella instrument som finns upptagna till handel på en reglerad marknad
eller handlas på en handelsplattform. Det kan till exempel vara så kallade
CFD:er, ”contracts for difference”. 

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 mars 2020.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Riktlinjer för statsskuldens
förvaltning 2020
Publicerad 14 november 2019

Regeringen har idag fattat beslut om riktlinjer för
Riksgäldskontorets förvaltning av statsskulden.
Statsskuldens exponering i utländsk valuta ska vara
oförändrad i avvaktan på resultaten av
Riksgäldskontorets analys av statsskuldens strategiska
valutaexponering.
Löptidsstyrningen för kronskulden och valutaskulden slås ihop till ett
gemensamt löptidsmål för statsskulden. Styrningen av kronskuldens
sammansättning behålls oförändrad.

Riktlinjer för 2020 - Statsskuldens sammansättning ska styras mot:

En oförändrad valutaexponering
Real kronskuld: 20 procent (långsiktigt)
Nominell kronskuld ska utgöra resterande andel
Löptiden för statsskulden ska styras mot 3,5–6 år (i termer av duration)

Regeringen anser att minskningen av statsskuldens valutaexponering ska
upphöra i avvaktan på Riksgäldskontorets analys av statsskuldens strategiska
valutaexponering. En anledning till detta är att analysen kan visa att det finns
skäl för att ompröva den tidigare inriktningen om att exponeringen ska
minska i den takt som tidigare angetts. År 2015 beslutade regeringen att
valutaexponeringen gradvis skulle minska de närmaste åren och sedan dess
har valutaskulden halverats. Risken med att behålla nuvarande
valutaexponering bedöms som mycket begränsad. Med anledning av de
senaste årens utveckling på de finansiella marknaderna är det lämpligt att
analysera den strategiska fördelningen i statsskulden avseende
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valutaexponering.

För att renodla styrningen har regeringen i de senaste årens riktlinjebeslut
stegvis justerat löptidsstyrningen av statsskulden. För att tydliggöra den
övergripande risknivån och ge en bättre överblick över
ränteomsättningsrisken i skulden görs ytterligare en justering och ett
gemensamt löptidsmål för statsskulden introduceras i riktlinjerna för 2020–
2023. Löptiden är en av flera faktorer som påverkar statsskuldens
förväntade kostnad och risk.

Regeringen ser inte skäl att ändra styrningen av kronskuldens
sammansättning. Med nuvarande riktlinjer kommer stocken realobligationer
att minska väsentligt och Riksgäldskontorets analys visar inga tydliga
systematiska kostnadsskillnader. Regeringen anser därför att andelen
realobligationer ska vara oförändrad.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Tydligare krav på Finanspolisens
återkoppling på rapporter om
misstänkt penningtvätt
Publicerad 14 november 2019

Regeringen har i dag beslutat en lagrådsremiss med
förslag som syftar till att göra Finanspolisens
återkoppling på rapporter om misstänkt penningtvätt
mer ändamålsenlig och tydlig.
Under förra året fick Finanspolisen in ca 19 300 rapporter om misstänkt
penningtvätt. För att systemet ska fylla sin funktion måste de som
rapporterar misstänkta transaktioner kunna utveckla sin förmåga att
övervaka affärsförbindelser och enstaka transaktioner med sina kunder. Det
förutsätter i sin tur att Finanspolisen ger ändamålsenlig återkoppling.

- Regeringen har under de senaste åren kommit med ett stort antal förslag för
att stärka regelverket. Med förslagen i lagrådsremissen kommer systemet för
bekämpning av penningtvätt och finansiering av terrorism förbättras
ytterligare genom att skapa och sprida kunskap samt öka medvetenheten om
penningtvätt och finansiering av terrorism, säger Per Bolund.

Finanspolisen har i uppdrag att förebygga, upptäcka och bekämpa
penningtvätt och finansiering av terrorism. En av Finanspolisens främsta
uppgifter är att ta emot, bearbeta och analysera rapporter om misstänkt
penningtvätt och finansiering av terrorism från verksamhetsutövare.

Förslagen föreslås träda i kraft den 1 april 2020.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Stärkt arbete mot penningtvätt och
finansiering av terrorism
Publicerad 07 november 2019

En utredning får i uppdrag att föreslå reformer för att
ytterligare stärka arbetet mot penningtvätt och
finansiering av terrorism. Det beslutade regeringen i
dag.
- Regeringen arbetar intensivt med att bekämpa penningtvätt och
finansiering av terrorism, och vi har under de senaste åren kommit med ett
stort antal förslag för att stärka regelverket. Nu tar vi ytterligare ett viktigt
steg framåt, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

En viktig del i arbetet mot penningtvätt och finansiering av terrorism är att
myndigheterna och bankerna har de verktyg som de behöver. Utredningen
ska därför överväga åtgärder för att förbättra förutsättningarna för tillsynen
och för ett effektivt informations- och erfarenhetsutbyte.

Utredningen ska bland annat:

analysera förutsättningarna för Finansinspektionen att effektivt bedriva
tillsyn på området åtgärder mot penningtvätt och finansiering av
terrorism,
analysera förutsättningarna för bankernas samt Finanspolisens och andra
brottsbekämpande myndigheters förutsättningar att bekämpa
penningtvätt och finansiering av terrorism, vilket innefattar former för
informationsdelning mellan banker och berörda myndigheter,
göra en genomgripande analys av ändamålsenligheten i den befintliga
tillsynsstrukturen på området, och
för de relevanta områdena, lämna förslag till författningsändringar.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 december 2020.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Boendeformen byggemenskaper
ges möjlighet att söka startbidrag
Publicerad 07 november 2019

Möjligheterna att utveckla bostäder som passar för olika
typer av hushåll ska öka. Regeringen aviserade i
budgeten för 2020 att det ska bli möjligt för så kallade
byggemenskaper att söka startbidrag och i dag tog
regeringen beslut om en sådan stödförordning.
Boendeformen byggemenskaper, där människor planerar och bygger
bostäder tillsammans, är i dag förhållandevis ovanlig. 

-  Genom stödet fyller vi två syften. Dels hjälper vi de byggemenskaper som
redan är på gång att nå sitt mål att bygga nya hem tillsammans, dels ökar vi
kunskapen om byggemenskaper hos samhällsaktörerna, säger
bostadsminister Per Bolund.

Regeringen planerar att avsätta tre miljoner kronor till stödet för
byggemenskaper under 2020. Stödet kommer att administreras av Boverket
och byggemenskaper kommer att kunna söka startbidrag på högst 400 000
kronor. För att få ta del av det måste byggemenskapen vara organiserad i en
ekonomisk förening där minst sex medlemmar har satsat 10 000 kronor var,
och det måste vara klart att kommunen medger att huset får byggas på den
tilltänkta tomten.

 

 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag om att även utländska
handlare ska betala kemikalieskatt
Publicerad 28 oktober 2019

Utländska företag som säljer varor direkt till
privatpersoner i Sverige har av praktiska skäl varit
undantagna från kemikalieskatt på elektronik. Nu
remitterar Finansdepartementet ett förslag om att det
undantaget tas bort.
- Vi ser nu till att även utländska handlare får betala kemikalieskatten. Det är
en principiell fråga att ha lika villkor när utländska e-handelsföretag
konkurrerar med svenska företag. Hittills har utländska företag som säljer
varor direkt till privatpersoner av praktiska skäl varit undantagna från
skatten. Det har varit starkt kritiserat och därför har vi arbetat fram ett
förslag där vi kommer till rätta med problemet, säger finansminister
Magdalena Andersson.

Förslaget i promemorian som Finansdepartementet nu skickat på remiss
innebär att undantaget för utländska försäljare i den nuvarande lagen tas
bort.

- Syftet med kemikalieskatten är att minska på användningen av farliga
kemikalier i prylar vi alla använder i vår vardag. Det är självklart lika viktigt
när utländska företag säljer till svenska privatpersoner och därför är detta ett
viktigt tillägg. Vi ser den här skatten som ett av verktygen för att få bort de
värsta kemikalierna från marknaden, säger biträdande finansminister Per
Bolund.

I praktiken innebär förslaget att företag i andra EU-länder kommer betala
kemikalieskatt, förutsatt att företagets årliga försäljning av skattepliktiga
varor till Sverige överstiger 100 000 kronor. Även om försäljningarna
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understiger det beloppet kan kemikalieskatten behöva betalas. Det gäller i de
fall produkterna förmedlas av någon annan, till exempel en hemsida som
erbjuder varor från olika säljare, och de årliga förmedlingarna överstiger
100 000 konor. I de fallen blir förmedlaren skyldig att betala skatten.    

Vid försäljningar från länder utanför EU ska skatten betalas från första
kronan, i samband med att köparen betalar tull och eventuell moms.

De nya reglerna föreslås träda ikraft den 1 oktober 2020 och förväntas öka
skatteintäkterna med omkring 40 miljoner kronor per år.

Remissvaren ska ha kommit in till Finansdepartementet senast den 10 januari
2020.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen föreslår nya
bestämmelser för en utvecklad
översiktsplanering
Publicerad 25 oktober 2019

Regeringen har i dag överlämnat lagrådsremissen En
utvecklad översiktsplanering. I den föreslår regeringen
nya bestämmelser i plan- och bygglagen för den
kommunala översiktsplaneringen. Lagändringen ska
bland annat underlätta arbetet med planering och
prövning, exempelvis detaljplanering och beslut om
bygglov, och bidra till en digital
samhällsbyggnadsprocess.
Enligt plan- och bygglagen ska varje kommun ha en översiktsplan som ska
ange inriktningen för den långsiktiga utvecklingen av den fysiska miljön.
Planen är vägledande för beslut om hur mark- och vattenområden ska
användas och hur den byggda miljön ska utvecklas och bevaras.

- Genom att utveckla översiktsplaneringen kan vi underlätta för
kommunerna att snabbare få fram bostäder och arbeta för en hållbar
samhällsutveckling, säger bostadsminister Per Bolund.

I lagrådsremissen föreslår regeringen att kommunen i början av varje
mandatperiod ska anta en planeringsstrategi. I strategin ska kommunen bland
annat ta ställning till kommunens fortsatta arbete med översiktsplaneringen.
Detta ska vara en förutsättning för att översiktsplanen ska anses vara aktuell,
vilket underlättar arbetet med efterföljande planering och prövning.

Lagrådsremissen innehåller även ett förslag om att regeringen ska få ställa
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krav på att översiktsplanen ska finnas i digital form.

- Regeringen tar nu ytterligare ett steg för att skapa en digital
samhällsbyggnadsprocess. Tydliga regler för hur översiktsplanen ska
utformas digitalt kommer att göra det lättare för aktörerna i byggbranschen
att kunna använda översiktsplanen och därmed effektivisera arbetet med
olika planeringsfrågor, säger bostadsminister Per Bolund.

Regeringen föreslår även ändrade bestämmelser om översiktsplanens
faktiska innehåll. Tydligare lagkrav på planens innehåll ska underlätta
dialogen mellan staten och kommunen om hur bebyggelsen ska utvecklas.
Samtidigt föreslås att några av de nuvarande kraven på innehållet ska tas
bort för att underlätta för kommunerna när de tar fram en översiktsplan.

Innehållet i lagrådsremissen bygger på ett förslag från
Översiktsplaneutredningen. Lagändringarna föreslås i huvudsak träda i kraft
1 april 2020.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag om större
komplementbostadshus till
riksdagen
Publicerad 23 oktober 2019

Nu går regeringen vidare med förslaget om att utöka
den tillåtna byggnadsarean från 25 till 30 kvadratmeter
för komplementbostadshus, det vill säga bostadshus
som får byggas utan krav på bygglov i anslutning till ett
en- eller tvåbostadshus. I propositionen som i dag
överlämnats till riksdagen föreslås lagändringen träda i
kraft den 1 mars 2020.
Det krävs inte bygglov för att i direkt anslutning till ett en- eller
tvåbostadshus uppföra en komplementbyggnad på högst 25 kvadratmeter
sedan 2014. En sådan byggnad kan även innehålla en permanent bostad och
kallas då komplementbostadshus. För att skapa förutsättningar för fler och
bättre sådana bostäder föreslår regeringen nu att den tillåtna byggnadsarean
ökas till 30 kvm.

- Med förslaget kommer det redan i vår bli lättare att bygga bra bostäder.
Vårt syfte är att det ska skapa nya bostäder i hela landet, till exempel för
studenter och unga, säger bostadsminister Per Bolund.

Dagens begränsning på 25 kvadratmeter innebär i praktiken en invändig
boarea på omkring 22 kvadratmeter. Detta gör att bostaden i princip endast
kan utformas på ett sätt, där ett rum används som badrum och ett rum för
övriga bostadsfunktioner. En utökning till 30 kvadratmeter innebär att
boarean istället blir cirka 27 kvadratmeter. Detta innebär en bättre
boendekvalitet, fler möjligheter att utforma och möblera sin bostad, och att
alla grundläggande funktioner ryms inom byggnaden. 
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I propositionen aviseras även att regeringen avser att se över regleringen om
bygglov m.m. i ett större sammanhang, bl.a. för att komma till rätta med de
brister som finns i regelverket gällande rätten till domstolsprövning. 

Inga ändringar i sak har gjorts jämfört med det förslag som lämnades i
lagrådsremissen som överlämnades i augusti.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 mars 2020.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Lagrådsremiss om skatt på
plastbärkassar
Publicerad 21 oktober 2019

Regeringen har remitterat ett förslag om skatt på
plastbärkassar till Lagrådet. Förslaget syftar till att
genomföra aviseringen i budgetpropositionen för 2020
om att införa en sådan skatt. Förslaget finns med i
januariavtalet och remitteras till Lagrådet som en del av
budgetsamarbetet mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Förslaget innebär att plastbärkassar som typiskt sett erbjuds konsumenter i
handeln för att packa och bära varor beskattas med 3 kronor per bärkasse.
För plastbärkassar som är tunnare än 15 mikrometer och har en volym på
maximalt 7 liter föreslås skatten vara 30 öre per bärkasse.

- Jag tror fler konsumenter kommer att använda samma påse fler gånger när
det kostar några kronor extra. Det kan bli en vinst för miljön och minskad
nedskräpning, säger biträdande finansminister Per Bolund.

Skattskyldighet föreslås uppkomma i samband med tillverkning eller import
av plastbärkassar.

Förslaget är att skatten tillämpas från 1 maj 2020 och den beräknas ge 2,1
miljarder kronor i ökade skatteintäkter 2020, vilket är en delårseffekt.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund deltar i nordiska bygg-
och bostadsministermötet på
Island
Publicerad 09 oktober 2019

I morgon, torsdag, deltar Per Bolund i ett nordiskt bygg-
och bostadsministermöte på Island. Mötet hålls inom
ramen för det nordiska ministerrådet för hållbar tillväxt.
På mötet ska ministrarna bl.a. diskutera harmoniseringsarbetet kring nordiska
byggregler, hållbart och cirkulärt byggande, bostadsförsörjningen i glesbygd
samt ungas och marginaliserade gruppers möjligheter till bostad. Mötet är en
uppföljning av det bygg- och bostadsministermöte som Sverige stod värd för
i maj 2018.

I samband med ministermötet kommer Per Bolund även att delta i ett
rundabordssamtal på temat - En mer integrerad nordisk marknad för
byggande, med representanter från den nordiska byggsektorn.

Nordiska ministerrådet för hållbar tillväxt
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

De stora bankerna ges särskilt
ansvar för kontantservice i hela
Sverige
Publicerad 01 oktober 2019

Regeringen har idag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag om att säkerställa tillgången till
kontanttjänster för konsumenter och företag i hela
landet.
Banker med verksamhet i Sverige och med en inlåning över 70 miljarder kr,
ska tillhandahålla platser för kontantuttag till konsumenter och insättningar
av dagskassor till företag.

- Förslaget innebär att de stora bankerna ska ges ett särskilt ansvar för att se
till att det finns en fungerande kontantservice i hela landet. Den som är
beroende av kontanter för att sköta sin vardagsekonomi eller sitt företagande
ska fortsatt kunna känna sig trygga i att den servicen kommer att finnas i
hela landet, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

I propositionen föreslås att svenska banker eller filialer till utländska banker
som tillhandahåller betalkonton till konsumenter och företag ska
tillhandahålla platser för kontantuttag och dagskasseinsättningar i
betryggande utsträckning i hela landet. Enligt förslaget ska regeringen i
föreskrifter precisera vad den skyldigheten innebär. Om en svensk bank inte
fullgör sina skyldigheter, ska Finansinspektionen få ingripa genom
föreläggande om rättelse och sanktionsavgift.

Förslagen föreslås träda i kraft den 1 januari 2021.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Fokus på bostäder och klimat när
Per Bolund besöker Göteborg
Publicerad 26 september 2019

Fredag den 27 september besöker bostadsminister Per
Bolund Göteborg för att bland annat besöka
bostadsprojekt med hållbarhet och innovation i fokus
samt att delta i Global Climate Strike Göteborg.

Program under dagen:

11.00 – 12.15 Visning av Bostadsrättsföreningen Viva

Ett bostadsprojekt med fokus på lösningar med social, ekonomisk och
miljömässig hållbarhet i fokus. Projektet är initierat av Riksbyggen i
samverkan med bland andra Johanneberg Science Park, Chalmers,
Göteborgs universitet, Göteborg Energi, Göteborgs Stad och RISE -
Research Institutes of Sweden.

12.30 – 14.20 Visning av HSB Living Lab 
I HSB Living Lab pågår forskning och utveckling av hållbara boenden med
syfte att öka innovationstakten inom bostadssektorn.

16.00 – 17.00 Deltar i Global Climate Strike Göteborg
Under manifestationen kommer Per Bolund finnas tillgänglig för media
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Fokus på socialt hållbar
stadsutveckling när Per Bolund
besöker Malmö
Publicerad 19 september 2019

Fredag den 20 september besöker bostadsminister Per
Bolund Malmö för samtal om socialt hållbar
stadsutveckling. Han deltar under dagen i ett
rundabordssamtal, besöker en förskola och diskuterar
barnperspektivet i stadsplaneringen och träffar
Miljöförvaltningen och får stadens synpunkter på
bostadstillsyn.
Media är välkomna att delta under dagen. Kontakta politiskt sakkunnig
Cattis Carlén för mer information, eller pressekreterare Martin Kling.

Program

11.15 Visning av utställningen LEK! på Form- och Designcenter
Adress: Lilla Torg 9, Malmö

11.30 Deltar i rundabordssamtal om socialt hållbar stadsutveckling på Form-
och Designcenter

13.45 Besök på Björkhagen förskola om barnperspektivet i stadsplaneringen 
Adress: Disponentgatan 8, Malmö. Media är välkomna.

15.00 Besök på Miljöförvaltningen om bostadstillsyn
Adress: Bergsgatan 17, Malmö
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Skatt på avfallsförbränning införs
under 2020
Publicerad 16 september 2019

Regeringen avser införa en skatt på avfallsförbränning
under 2020. Förslaget är en del av budgetpropositionen
2020. Förslaget ingår också i januariavtalet, som är en
sakpolitisk överenskommelse mellan
Socialdemokraterna, Miljöpartiet, Centerpartiet och
Liberalerna.
Förslaget om skatt på förbränning av avfall syftar till att på lång sikt uppnå
en mer resurseffektiv och giftfri avfallshantering, uppfyllande av målet att
Sverige ska gå före på klimat- och miljöområdet och bli världens första
fossilfria välfärdsland samt att Sverige senast 2045 inte ska ha några
nettoutsläpp av växthusgaser till atmosfären.

- Nu lägger vi ytterligare en pusselbit till den gröna skatteväxlingen. En skatt
på avfallsförbränning kommer att gynna återvinning och gynna de företag
som satsar på cirkulära affärsmodeller, säger Per Bolund.

Förslaget innebär en avfallsförbränningsskatt införs med en skattenivå som
kommer att trappas upp stegvis, från 75 kr per ton avfall 2020, till 100 kr per
ton avfall 2021 och till 125 kr per ton avfall 2022.

Den stegvisa upptrappningen ger aktörerna en relativt lång omställningstid.
Aktörerna kan vidta åtgärder och på så sätt mildra negativa
övergångseffekter.

Undantag för farligt avfall, animaliska biprodukter, biobränsle och viss
produktion av material kommer att införas.
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Skatten föreslås träda ikraft 1 april 2020 och bedöms öka skatteintäkterna
med 0,24 miljarder kronor för 2020.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Skatt på plastbärkassar
Publicerad 16 september 2019

I budgetpropositionen för 2020 aviserar regeringen att
en skatt på plastbärkassar ska införas. Skatten ska
bidra till att Sverige uppnår EU:s mål om att förbruka
maximalt 40 plastbärkassar per person och år till slutet
av 2025 och därigenom bidra till att minska
nedskräpningen och spridningen av mikroplaster i
naturen. Att en skatt på plastbärkassar bör införas
framgår av Januariavtalet. Förslaget är en del av
budgetsamarbetet mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
- Plastpåsar är praktiskt för oss människor, men ett otyg för djuren och
naturen. De orsakar nedskräpning och finns kvar länge i naturen eftersom
det tar väldigt lång tid att brytas ned. En skatt kommer att stimulera till ny
teknik och hållbara konsumtionsmönster, säger Per Bolund, biträdande
finansminister.

Plastbärkassar som typiskt sett erbjuds konsumenter i handeln för att packa
och bära varor bör enligt aviseringen beskattas med 3 kronor per bärkasse.
För plastbärkassar som är tunnare än 15 mikrometer och har en volym på
maximalt 5 liter bör skatten vara 30 öre per bärkasse.

Plastbärkassar som är avsedda att användas flertalet gånger omfattas inte av
skatten. Påsar som till exempel soppåsar omfattas inte heller av skatten.

Skattskyldig är inte konsumenten i butik, utan den som yrkesmässigt
tillverkar, för in eller importerar plastbärkassar från utlandet.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Investeringsstöd för fler
hyresbostäder och bostäder för
studerande i hela landet
Publicerad 16 september 2019 Uppdaterad 16 september 2019

Regeringen tillför medel till investeringsstödet för
hyresbostäder och bostäder för studerande.
Hösten 2016 infördes investeringsstödet till nya hyresbostäder och bostäder
för studerande. Sedan dess har stöd beviljats till mer än 24 000 nya bostäder
med hyror som är relativt lägre än i andra, motsvarande, nyproducerade
bostäder.

I överenskommelse med Centerpartiet och Liberalerna tillskjuts nu medel till
investeringsstödet för att förbättra förutsättningarna för att bygga fler
hyresbostäder till rimliga hyresnivåer i hela landet.

- Investeringsstödet ska ge fler bostäder med relativt lägre hyra som
förmedlas med rimliga krav på hyresgästernas ekonomi. Med hjälp av
investeringsstödet tillkommer bostäder i hela landet som annars inte hade
byggts, säger bostadsminister Per Bolund.

- Det behövs bostäder i hela landet som vanligt folk har råd med. För att
möta bostadsbristen föreslår vi nu en stor satsning för att det ska byggas fler
hyresrätter och studentbostäder med rimliga hyror. Anslagsnivåerna kommer
att trappas upp till 3 miljarder årligen, säger finansminister Magdalena
Andersson.

I budgetpropositionen föreslås anslaget att ökas med 600 mnkr för år 2020.

I enlighet med januariavtalet ska investeringsstödet koncentreras och
effektiviseras och riktas mot hyresrätter i hela landet. Mot den bakgrunden
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har Finansdepartementet remitterat departementspromemorian Förslag till
ändringar i förordningen om statligt investeringsstöd för hyresbostäder och
bostäder för studerande. Det nya regelverket planeras vara på plats fr.o.m. 1
januari 2020. 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen tillsätter utredning om
skatt på engångsartiklar
Publicerad 12 september 2019

Som en del i genomförandet av januariavtalet inleds nu
arbetet med att införa en skatt på engångsartiklar. En
utredning ska föreslå hur skatten ska utformas.
Regeringen har idag fattat beslut om
utredningsdirektiven.
Utredningen ska fram till augusti nästa år arbeta fram ett förslag på hur en
skatt på engångsartiklar kan se ut och vilka produkter som bör omfattas.

- Engångsprodukter är en av de vanligaste källorna till nedskräpning i
naturen och avfallsmängderna i Sverige ökar. En stor del av ökningen beror
på användningen av engångsmaterial. Regeringen vill vända utvecklingen
och minska efterfrågan på engångsartiklar. Utredningen är en del i det
arbetet, säger Per Bolund.

Från 2021 införs ett förbud i EU mot vissa engångsartiklar i plast. Syftet med
den här skatten är att fånga upp engångsartiklar som har en negativ
miljöpåverkan, men som inte träffas av EU:s förbud.

Utredningen får ett brett uppdrag att titta på vilka produkter som bör
beskattas. Det som ska utredas är skatt på engångsartiklar som innehåller
plast. Engångsartiklar av andra material ska också utredas, om materialen
inte är fullständigt biologiskt nedbrytbara eller om det är särskilt befogat med
hänsyn till syftet med skatten.

Utredaren ska överväga differentiering av beskattningen om skatten föreslås
omfatta engångsartiklar som består av biobaserade eller återvunnet material,
samt material som är fullständigt nedbrytbara i naturen inom rimlig tid.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Barnperspektivet blir nytt moment i
samhällsplaneringen
Publicerad 12 september 2019

För att säkerställa att barns och ungas rättigheter tas
hänsyn till i samhällsplaneringen har regeringen i dag
gett Boverket i uppdrag att undersöka den praktiska
tillämpningen av barnkonventionen. Uppdraget faller
inom ramen för regeringens satsning på socialt hållbar
stadsutveckling.
- Barns och ungas rättigheter är oerhört viktiga i stadsplaneringen. Vi
kompletterar därför vår utvecklingsstrategi för städer med ett socialt
hållbarhetsperspektiv. Barns livsvillkor påverkas av hur den byggda miljön
planeras och ser ut, säger bostadsminister Per Bolund.

Uppdraget till Boverket består av två delar. Den ena handlar om
myndighetens interna arbete för att öka de anställdas kunskap om barns
rättigheter, om barnkonventionen och hur båda dessa ska tas hänsyn till vid
beslut och åtgärder. I detta arbete erbjuds Boverket stöd av
Barnombudsmannen (BO). Den andra delen handlar om att undersöka hur
kommuner och länsstyrelser arbetar med att efterleva barnkonventionen i
samhällsplaneringen.

- Det är centralt att tillgodose sociala värden för att våra städer ska bli
trygga, trivsamma och hälsosamma uppväxtmiljöer för våra barn. Här ser vi
att det saknas kunskap för att barns villkor ska vägleda planeringen av våra
samhällen, säger Per Bolund.

I augusti gav regeringen också ett uppdrag till en utredare inom ramen för
socialt hållbar stadsutveckling med syftet att öka regeringens kunskap.
Särskilt intressant att kartlägga är verktyg och metoder som används för att
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mäta och synliggöra effekten av social hållbarhet.

Uppdragen ska redovisas 2 november 2020 respektive 31 december 2019.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förstärkning av
penningtvättstillsynen och andra
åtgärder mot penningtvätt
Publicerad 12 september 2019

Regeringen kommer i budgetpropositionen för 2020
föreslå resurstillskott till Finansinspektionen och tre
länsstyrelser för att förstärka penningtvättstillsynen.
- Regeringen har haft som långsiktig strategi att bekämpa penningtvätt och
finansiering av terrorism, och vi har under de senaste åren kommit med ett
stort antal förslag för att stärka regelverket. När vi stärker regelverket
behöver vi också skjuta till mer resurser till myndigheterna som nu kan höja
sin ambition ytterligare. Ett hållbart finansiellt system tillåter inte missbruk
som penningtvätt eller finansiering av terrorism, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Finansinspektionen har ansvar för tillsynen av att alla finansiella företag i
Sverige följer penningtvättslagen. Detsamma gäller för länsstyrelserna i
Skåne, Stockholms och Västra Götalands län som har ansvar för ett stort
antal icke-finansiella företag (t.ex. pantbanker, skatterådgivare, oberoende
jurister m.fl.).

Regeringen kommer att föreslå ett resurstillskott på 10 miljoner kronor för
Finansinspektionen, och ett samlat tillskott på 12 miljoner kronor för
länsstyrelserna, båda fr.o.m. 2020. Tillskottet till länsstyrelserna är en
förlängning av den tillfälliga satsning som genomfördes i
vårändringsbudgeten för 2019. Tillskottet till Länsstyrelserna finansieras
genom att Riksgäldskontorets förvaltningsanslag minskas med 12 miljoner
kronor då anslaget inte utnyttjas fullt ut.

I budgetpropositionen aviseras att regeringen avser att återkomma till
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riksdagen med förslag om att införa ett system som gör det möjligt för vissa
myndigheter att få tillgång till uppgifter om bankkonton bl.a. för att upptäcka
penningtvätt. Förslaget är en del av genomförandet av EU:s senaste
penningtvättsdirektiv. Skatteverket bör ansvara för systemet och anslaget
föreslås därför ökas med 20 miljoner kronor för 2020.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Klimatdeklaration vid uppförande
av byggnader
Publicerad 06 september 2019

Regeringen avser att införa krav på klimatdeklarationer
vid uppförande av byggnader från och med 1 januari
2022. För att genomföra de åtgärder som krävs för att
göra detta på ett ändamålsenligt och effektivt sätt tillförs
Boverket 10 miljoner årligen fram till 2022.
- Den som investerar i en bostad ska enkelt kunna ta reda på vilken
klimatpåverkan byggprocessen har haft. Klimatdeklarationer är ett tydligt
sätt att ge enskilda köpare, offentliga upphandlare och andra aktörer mer
information samtidigt som det gynnar de i byggbranschen som satsar på
hållbara lösningar, säger bostadsminister Per Bolund. 

Regeringens förslag till budgetproposition för 2020 bygger på en
överenskommelse mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna
och Miljöpartiet.

Om klimatdeklarationer 
Bygg- och fastighetssektorn står enligt Boverket för cirka en femtedel av de
nationella utsläppen av växthusgaser och regeringen genomför därför
långsiktiga satsningar för att minska klimatpåverkan från bygg- och
fastighetssektorn i allt som byggs. 

Klimatdeklarationen är ett led i styrningen mot en minskad klimatpåverkan
från byggnader ur ett livscykelperspektiv.

Syftet med att införa krav på redovisning av klimatdeklaration är att främja
omställningen mot ett hållbart byggande med minskad klimatpåverkan. För
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att minska tröskeln för införandet av kravet och ge rätt förutsättningar för
berörda aktörer att uppfylla detta, behöver vissa åtgärder vidtas. Bland annat
behöver en nationell databas med klimatdata utvecklas och åtgärder vidtas
för att främja ett utvecklat kravställande utifrån ett livscykelperspektiv. 

I juni gav regeringen Boverket i uppdrag att inleda ett förberedande arbete
för att underlätta införandet av krav på klimatdeklaration. 
 
Boverket ska ta fram en tydlig plan för den fortsatta utvecklingen av
klimatdeklarationen. Planen syftar till att ge branschen långsiktiga spelregler
och planeringsförutsättningar för att ställa om till ett hållbart byggande.
Klimatdeklarationen ska på sikt kunna användas till att ställa minimikrav
utifrån ett livscykelperspektiv.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Nytt stöd för gröna och trygga
samhällen
Publicerad 06 september 2019

Regeringen föreslår nu ett förstärkt arbete för gröna och
trygga samhällen. Budgetpropositionen bygger på en
överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet och
Liberalerna.
– Våra städer och samhällen behöver bli en del av lösningen på vår
generations största utmaning, att lösa miljökrisen. Parallellt med detta
behöver vi säkerställa att våra samhällen är trygga och socialt hållbara.
Genom det här stödet kan olika aktörer göra våra samhällen till gröna och
trivsamma platser där man kan leva ett tryggt och hållbart liv, säger
bostadsminister Per Bolund.

Regeringen inför nu ett stöd till åtgärder som både främjar stadsgrönska och
ekosystemtjänster i urbana områden och som stärker den sociala
hållbarheten och tryggheten i städer och samhällen. Satsningen är en
fristående fortsättning på det tidigare stödet Gröna städer, som hade högt
söktryck. Regeringen föreslår 50 mnkr för 2020, 150 mnkr för 2021 och 200
mnkr för 2022.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Stora satsningar på värdefull natur
i regeringens budgetproposition
Publicerad 06 september 2019 Uppdaterad 06 september 2019

Regeringen föreslår nu en förstärkning av arbetet för
Sveriges värdefulla natur genom satsningar på bland
annat skydd av skog, mer bevakning av läget i naturen
och ett stärkt arbete mot övergödning.
Budgetpropositionen bygger på en överenskommelse
mellan regeringen, Centerpartiet och Liberalerna.
– Klimatförändringar och en snabb förlust av arterna på jorden sker här och
nu och påverkar också oss här i Sverige. Vi kan inte skjuta över dessa
enorma problem på våra barn utan behöver ta ansvar här och nu. Därför
föreslår vi återigen historiskt stora satsningar inom både miljö- och
klimatområdena, säger miljö- och klimatminister Isabella Lövin.

Rent hav och vatten

– Havet, sjöarna och våra vattendrag ger oss liv och näring. Därför är det
oerhört allvarligt när delar av Sverige drabbas av återkommande vattenbrist
och sjöar och hav förorenas, övergöds och den biologiska mångfalden
utarmas. Därför satsar regeringen på att hjälpa våra hav och vatten att
tillfriskna genom den viktiga satsningen Rent hav.

Regeringen anser bland annat att takten i arbetet med att nå de havs- och
vattenrelaterade miljökvalitetsmålen behöver öka. Därför föreslår regeringen
240 miljoner kronor bland annat för insatser mot övergödning 2020. Som en
del av satsningen på Rent hav och vatten föreslår regeringen också att
arbetet med sanering av förorenade sediment och miljöfarliga vrak stärks
med 65 miljoner kronor 2020, det inkluderar även internationellt
kemikaliearbete.
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Miljöövervakningen är avgörande för att se hur arbetet med att nå Sveriges
miljömål går. Miljöövervakningen ger underlag för väl underbyggda beslut.
Regeringen satsar därför 80 miljoner kronor 2020 på miljöövervakning av
hav och vatten.

Skydd och skötsel av värdefull natur

Regeringens tydliga ambition är att skyddsvärda skogar inte ska avverkas
utan bevaras – antingen genom formellt skydd eller genom frivilliga
avsättningar. Resurserna för skydd av värdefull natur ska säkras, därför
föreslår regeringen en förstärkning med 200 miljoner kronor för 2020 så att
Naturvårdsverket och länsstyrelserna kan förstärka arbetet med att skydda
värdefulla skogar.

– Vi behöver ta hand om naturen för att den ska kunna ta hand om oss.
Regeringen vill att mer värdefull natur skyddas och att fler viktiga våtmarker
ska återställas. Därför vill vi göra stora satsningar för skydd och skötsel av
värdefull natur, säger Per Bolund               

Regeringen går också fram med en satsning på 400 miljoner kronor för 2020
som ska stärka bland annat skötseln av naturreservat och nationalparker.
Satsningen syftar också till att stärka arbetet mot invasiva arter, att bevara
hotade arter, viltförvaltning samt restaurering och anläggande av våtmarker.

Det är viktigt att länsstyrelsernas har goda förutsättningar för att bedriva
tillsyn och tillsynsvägledning enligt miljöbalken. Regeringen föreslår därför
att länsstyrelsens förvaltningsanslag ökar med 42 miljoner kronor för att
stärka deras arbete med miljötillsyn.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Pressträff med anledning av miljö-
och klimatsatsningarna i
höstbudgeten
Publicerad 06 september 2019 Uppdaterad 05 september 2019

Fredagen den 6 september kl. 10.30 håller miljö- och
klimatminister Isabella Lövin och finansmarknads- och
bostadsminister Per Bolund en pressträff om miljö- och
klimatsatsningarna i höstbudgeten. Höstbudgeten är en
del av budgetsamarbetet mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.

Tid: 6 september 2019 kl. 10.30
Plats: Bryggan, Strömparterren 3, Stockholm

Pressträffen webbsänds på regeringen.se.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Infrastrukturdepartementet

Extra satsningar på nattåg i
Sverige och till Europa
Publicerad 04 september 2019 Uppdaterad 04 september 2019

Det ska vara enkelt att resa klimatsmart. En god
tillgänglighet i hela Sverige är viktigt för att det ska vara
möjligt att bo, leva och verka i alla delar av landet.
Därför förlänger regeringen satsningarna på nattåg i
Sverige och till kontinenten. Satsningarna är en del av
höstbudgeten och budgetsamarbetet mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
- Det är klimatpolitik ut i fingerspetsarna. Tåg är ett bra, klimatsmart sätt att
resa och vi vill att det ska finnas bra alternativ till flyget. Sverige ska bli
världens första fossilfria välfärdsnation, säger infrastrukturminister Tomas
Eneroth.

Regeringen satsade 50 miljoner kronor på nattåg till kontinenten i
vårändringsbudgeten för 2019. Nu förlängs satsningen med 50 miljoner
kronor per år 2020-2022. Dessutom förstärks satsningen på nattåg till och
från norra Sverige. Det innebär bland annat att den tillfälliga satsningen på
nattåg till och från Jämtland förlängs till 2023.

- Nu visar regeringen att vi menar allvar med att kunna resa klimatsmart
oavsett var i landet du bor. För att tåget ska kunna bli ett självklart val så
måste vi från politiken göra det möjligt att ta sig med nattåg i Sverige till
både Jämtland och övre Norrland, men också till övriga Europa, säger
biträdande finansminister Per Bolund.

Höstbudgeten är en del av budgetsamarbetet mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna och presenteras 18 september.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Fler verktyg mot utländska banker
som inte följer penningtvättslagen
Publicerad 29 augusti 2019

Finansinspektionen ska ges ytterligare verktyg för att
ingripa mot utländska banker som inte följer
penningtvättslagen. Det föreslår regeringen i en remiss
som överlämnats till lagrådet idag.
Finansinspektionen har tillsyn över att svenska och utländska banker som
driver verksamhet från filial i Sverige följer penningtvättslagen. I
lagrådsremissen föreslås att Finansinspektionen ska ges ytterligare verktyg
för att kunna ingripa mot utländska kreditinstitut som inte följer
penningtvättslagen.

Regeringen har haft som långsiktig strategi att komma till rätta med
penningtvätt och terrorfinansiering. Nu tar vi nästa steg när
Finansinspektionen får utökade möjligheter att ingripa mot utländska banker
i Sverige. det är viktigt att rätt verktyg och medel finns när banker inte följer
lagen, säger finansmarknadsminister Per Bolund.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund inviger
delningslägenheten Colive Lab i
Stockholm
Publicerad 27 augusti 2019

Onsdag 28 augusti inviger bostadsminister Per Bolund
delningslägenheten Colive Lab på Södermalm i
Stockholm.
För möjlighet till enskilda intervjuer, kontakta pressekreterare Martin Kling
för mer information.

Tid: Onsdag 28 augusti kl. 13.00 
Plats: Nytorgsgatan 44, Stockholm
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund inviger Solstaden
Flogsta i Uppsala
Publicerad 27 augusti 2019

Onsdag 28 augusti är bostadsminister Per Bolund på
plats i Uppsala för att inviga Solstaden Flogsta där ca 2
000 studentlägenheter nu får sin elanvändning från
solceller.
Vid invigningen deltar även representanter för Heimstaden och Uppsala
kommun.

Media är välkomna att delta, kontakta pressekreterare Martin Kling för mer
information.

Tid: onsdag 28 augusti, start 9.00 och invigning 10.00
Plats: Solstaden Flogsta, Sernanders väg mellan hus 6 och 7
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund tar första spadtaget till
klimatpositiva hyreshus
Publicerad 20 augusti 2019

Onsdagen den 21 augusti besöker bostadsminister Per
Bolund Västerås för att inviga byggandet av ETC Byggs
klimatsmarta hyreshus.
Utöver bostadsministern deltar bl.a. Västerås stads
byggnadsnämndsordförande Lars Kallsäby, kommunalrådet Anders
Teljebäck och ETC Bygg.

Tid: kl. 09.30 onsdagen 21 augusti 2019
Plats: Öster Mälarstrand, Västerås, mellan Rangatan och Ägirgatan

För möjlighet till enskilda intervjuer efter pressvisning och fika, kontakta
pressekreterare Frida Färlin.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff och fototillfälle vid
Harpsund 22 augusti
Publicerad 19 augusti 2019

Torsdagen den 22 augusti samlas regeringen på
Harpsund där finansminister Magdalena Andersson
redogör för det ekonomiska läget och förutsättningarna
för 2020 års budget.
I samband med detta håller Magdalena Andersson en pressträff om det
ekonomiska läget. Pressträffen webbsänds på regeringen.se.

Det blir också tillfälle för fotografer att ta en gruppbild av de samlade
statsråden. Efter fotograferingen ger finansminister Magdalena Andersson
samt biträdande finansminister Per Bolund en kort gemensam kommentar.

Tid och plats för fototillfälle
Torsdag 22/8 klockan 13.00
Plats: Gårdsplanen, Harpsund

Tid och plats för pressträff
Torsdag 22/8 klockan 15.00
Plats: Fatburen, Harpsund

Ta med presslegitimation.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen föreslår 30
kvadratmeters bostadshus utan
bygglov
Publicerad 25 juli 2019

Regeringen vill utöka den tillåtna byggnadsarean för
komplementbostadshus från 25 till 30 kvadratmeter från
den 1 mars 2020. Det föreslås i en lagrådsremiss som
beslutades i dag.
- Med större boyta är det lättare att bygga attraktiva bostäder som bättre
täcker hushållets behov. Ändringen ger därför förutsättningar för fler nya
bostäder i Sverige, säger bostadsminister Per Bolund.

Sedan 2014 krävs normalt inte bygglov för att i direkt anslutning till ett en-
eller tvåbostadshus uppföra en komplementbyggnad på högst 25
kvadratmeter. Denna kan även innehålla en permanent bostad och kallas då
komplementbostadshus. De byggnader som har undantagits från kravet på
bygglov får även strida mot den gällande detaljplanen.

- Syftet är att skapa förutsättningar för fler komplementbostadshus och göra
det möjligt att uppföra bostäder med högre boendekvalitet, säger Per Bolund.

För att skapa förutsättningar för fler och bättre komplementbostadshus
föreslår regeringen nu en ändring i plan- och bygglagen. Dagens begränsning
på 25 kvadratmeter innebär i praktiken en invändig boarea på omkring 22
kvadratmeter. Detta gör att bostaden i princip endast kan utformas på ett
sätt, där ett rum används som badrum och ett rum för övriga bostads‐
funktioner. En utökning till 30 kvadratmeter innebär att boarean istället blir
cirka 27 kvadratmeter. Det skulle ge större funktionalitet och fler möjligheter
till möblering.
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Av lagrådsremissen framgår även att regeringen har för avsikt att närmare
utreda regelverket kring bygglovfria åtgärder för att skapa större tydlighet
och enhetlighet samt komma till rätta med de rättsliga brister som finns i
nuvarande regelverk, bland annat när det gäller möjligheten till domstols‐
prövning.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 mars 2020.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Staten ska ge ut gröna
obligationer senast 2020
Publicerad 18 juli 2019

Regeringen beslutade i dag att ge Riksgäldskontoret i
uppdrag att senast 2020 genomföra en emission av
gröna obligationer, det vill säga obligationer som
finansierar utgiftsposter i budgeten som går till hållbara
investeringar och projekt. Emissionen ska främja den
svenska marknaden för gröna obligationer och är en del
av regeringens arbete i omställningen mot hållbar
utveckling.
I Sverige har gröna obligationer sedan tidigare emitterats av både privata och
offentliga aktörer. Senast 2020 ska även staten emittera gröna obligationer.
Riksgäldskontoret, som är statens skuldförvaltare, får därför i uppdrag att
analysera hur emissionen ska genomföras.

- Att staten nu ger ut gröna obligationer är en viktig del i omställningen mot
en hållbar utveckling. Finansmarknaden spelar en central roll i denna
omställning och genom att främja marknaden för gröna obligationer vill
regeringen öka möjligheterna till hållbara investeringar, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

En ytterligare del i uppdraget är att Riksgäldskontoret ska samverka med
Regeringskansliet för att utarbeta det så kallade gröna ramverket, vilket är
vad som skiljer gröna obligationer från konventionella obligationer. Det är i
ramverket som utgifterna för obligationerna definieras och väljs ut, dvs. vilka
utgiftsposter i statens budget som ska finansieras genom de gröna
obligationerna. Detta ska sedan följas upp genom kravet för återrapportering.
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Enligt uppdraget bör valet av lämpliga gröna utgifter ta sin utgångspunkt i
det klimatpolitiska ramverket samt i regeringens klimat- och miljöpolitik,
vilken följs upp genom det nationella miljömålsarbetet som redovisas till
riksdagen.

- Uppdraget är startskottet för de förberedelser som behövs för emissionen,
bland annat urvalet av vilka budgetutgifter som bör ingå och lämplig löptid,
säger Per Bolund.

Uppdraget ingår i januariavtalet, som är en sakpolitisk överenskommelse
mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de
gröna.

Bakgrund

Riksdagen har beslutat att det finansiella systemet ska bidra till en hållbar
utveckling. Regeringen arbetar för att göra det lättare för investerare och
privatpersoner att fatta välinformerade och hållbara investeringsbeslut och
för att förbättra informationen kring klimat- och hållbarhetsrelaterade risker. 

I arbetet att främja utvecklingen av en hållbar finansmarknad fick en särskild
utredare i uppdrag att analysera och lämna förslag på hur marknaden för
gröna obligationer kan utvecklas. Den 10 januari 2018 överlämnades
betänkandet ”Att främja marknaden för gröna obligationer”. Utredningens
bedömning är att den enskilt viktigaste främjandeåtgärden vore om svenska
staten emitterade gröna obligationer.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Effektivare investeringsstöd för
hyresbostäder
Publicerad 11 juli 2019 Uppdaterad 11 juli 2019

Finansdepartementet remitterar i dag en promemoria
med förslag om nya villkor för investeringsstöd för
hyresbostäder och bostäder för studerande.
Förändringar i investeringsstöden för hyresrätter ingår i januariavtalet, som
är en sakpolitisk överenskommelse mellan Socialdemokraterna,
Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de gröna.

Enligt januariavtalet ska investeringsstöden koncentreras och effektiviseras
och riktas mot hyresrätter i hela landet. Med hjälp av investeringsstöd
tillkommer bostäder som annars inte hade byggts.

Promemorian innehåller bland annat förslag om:

en differentiering av investeringsstödet eftersom förutsättningarna
varierar runt om i landet. Stödet delas upp i en pott för
storstadsregionerna och en pott för övriga landet,
en effektivisering av stöden där bostadsprojekt i storstadsregionerna med
flest lägenheter per bostadsarea ska prioriteras.

Två olika sätt att underlätta för fler människor som behöver ny- eller
återetablera sig på bostadsmarknaden redovisas. Det första alternativet riktas
mot ungdomar och unga vuxna i storstadsregionerna medan det andra
alternativet riktas mot personer i hela landet som befinner sig i en särskilt
utsatt situation. 

Efter det att remissinstanserna har lämnat synpunkter på förslagen förväntas
regeringen besluta om ändringar i förordningen om statligt investeringsstöd
för hyresbostäder och bostäder för studerande under hösten 2019.

https://www.regeringen.se/


Ändringarna är tänkta att gälla från den 1 januari 2020.

Regeringen beslutade den 19 juni om vissa förändringar i investeringsstödet
som tillämpas på de ansökningar om stöd som inkommit före den 1 januari
2019. Dessa förändringar kvarstår enligt förslaget i promemorian och
kommer att tillsammans med de förändringar som kommer att beslutas under
hösten att tillämpas på alla ansökningar som inkommit efter den 1 januari
2019.

Regeringen kommer i budgetpropositionen för 2020 att återkomma med
förslag till vilka ekonomiska medel som ska användas för investeringsstödet
under kommande år.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Stärkt konsumentskydd vid e-
handel
Publicerad 28 juni 2019

När konsumenter ska betala på e-handelsplatser är det vanligt att det
betalningsalternativ som presenteras först - eller är förvalt - innebär att
konsumenterna tar en kredit. För att stärka konsumentskyddet så föreslås det
att ett sådant betalningsalternativ inte får presenteras först eller vara förvalt
om det finns andra betalningsalternativ. Det är förslag i en promemoria som
Finansdepartementet remitterat idag.

- Den snabba utvecklingen av betalningstjänster på internet har gjort det
lättare och säkrare för konsumenter att handla. Men det innebär också risker
för den enskilde. Förslaget stärker skyddet för konsumenten genom att risken
för att ta en kredit utan ett eget aktivt val minskar, säger Per Bolund,
finansmarknadsminister.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Boverket ska föreslå hur
bostadsbristen ska beräknas
Publicerad 20 juni 2019

Regeringen ger Boverket i uppdrag att lämna förslag på
hur bostadsbristen ska beräknas och presenteras.
Beräkningarna ska kunna användas av offentliga
aktörer i arbetet med bostadsförsörjningsfrågor. I
dagsläget saknas vedertagna definitioner och enhetliga
begrepp vilket försvårar bedömningen av behov.
Uppdraget ska genomföras i samverkan med SKL och
berörda myndigheter.
De presenterade beräkningarna ska kunna användas av offentliga aktörer i
arbetet med bostadsförsörjningsfrågor. Boverket ska dessutom lämna förslag
på enhetliga begrepp som ska kunna användas vid kommunikation kring
bostadsbristen.

- Med en mer välgrundad och gemensam bild av bostadsbristen kan arbetet
med att planera, utföra och följa upp insatserna på bostadsmarknaden
förbättras. Uppdraget är ett viktigt steg i regeringens arbete med att
motverka bostadsbristen och få en bättre förståelse för hur
bostadsmarknaden fungerar, säger bostadsminister Per Bolund.

Det finns i dag inget vedertaget begrepp för vad bostadsbrist är. Istället
brukar den beskrivas i termer av kötider till en hyresrätt, trångboddhetens
utveckling eller antal sociala kontrakt i kommunerna. Boverkets
byggbehovsprognos har sedan flera år även pekat på att nyproduktionen av
bostäder inte motsvarar befolkningsutvecklingen. Det saknas alltså en
samlad bedömning av hur behoven på bostadsmarknaden ser ut och
utvecklas samt hur behoven förhåller sig till utvecklingen av utbudet på
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marknaden. Uppdraget syftar till att sammanfatta utmaningar som dessa.

Uppdraget ska genomföras i samverkan med SKL samt berörda myndigheter
och redovisas senast den 30 september 2020.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag om skatt på
plastbärkassar
Publicerad 20 juni 2019

Finansdepartementet remitterar i dag en promemoria
med förslag på en skatt på plastbärkassar. Skatten ska
bidra till att Sverige uppnår EU:s mål om att förbruka
maximalt 40 plastbärkassar per person och år till slutet
av 2025 och minska spridningen av mikroplaster i
naturen. Förslaget finns med i Januariavtalet och
remitteras som en del av budgetsamarbetet mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
- Vi står inför ett akut miljöproblem där människors hälsa och djurs
överlevnad står på spel. Miljoner djur får varje år i sig plastpåsar och
mikroplaster vilket är en katastrof. En skatt kan hjälpa till att styra mot att
antalet plastpåsar som hamnar i naturen minskar, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Förslaget innebär att plastbärkassar som typiskt sett erbjuds konsumenter i
handeln för att packa och bära varor beskattas med 3 kronor per bärkasse.
För plastbärkassar som är tunnare än 15 mikrometer och har en volym på
maximalt 5 liter föreslås skatten vara 30 öre per bärkasse.

Plastbärkassar som är avsedda att användas flertalet gånger omfattas inte av
skatten. Påsar som till exempel soppåsar och fryspåsar omfattas inte heller
av skatten.

Enligt förslaget är skattskyldig den som yrkesmässigt tillverkar, för in eller
importerar plastbärkassar från utlandet.

Bakgrund
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I april 2015 antog EU direktiv 2015/720. Genom detta direktiv infördes
bestämmelser i direktiv 94/92/EG (det s.k. förpackningsdirektivet) med syfte
att minska förbrukningen av tunna plastbärkassar. Bl.a. åläggs
medlemsstaterna att minska den årliga förbrukningen av tunna plastbärkassar
till maximalt 90 stycken per person vid utgången av år 2019 respektive 40
stycken vid utgången av år 2025.

Regeringen utfärdade år 2016 förordningen (2016:1041) om plastbärkassar.
Förordningen medför en skyldighet för den som i en yrkesmässig verksamhet
tillhandahåller bärkassar till konsumenter att informera om plastbärkassars
miljöpåverkan och åtgärder för att minska förbrukningen. Enligt
förordningen ska även den som i en yrkesmässig verksamhet tillverkar
plastbärkassar eller för in sådana till Sverige varje år rapportera till
Naturvårdsverket hur många plastbärkassar som tillverkats eller förts in.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

De stora bankerna ska
tillhandahålla kontantservice i hela
Sverige
Publicerad 20 juni 2019

Banker med verksamhet i Sverige och med en inlåning
över 70 miljarder kr, ska tillhandahålla platser för
kontantuttag för konsumenter och insättningar av
dagskassor för företag i betryggande utsträckning i hela
landet. Det föreslår regeringen i en lagrådsremiss som
överlämnats idag.
– Det är viktigt att samhället värnar om tillgången till kontanter och
kontanter som betalningsmedel. Tyvärr har bankerna fortsatt att minska sin
kontantservice, särskilt på glesbygden. Förslaget innebär att de stora
bankerna ges ett särskilt ansvar för att säkerställa kontantservice i hela
landet, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Om en svensk bank inte fullgör sina skyldigheter, ska Finansinspektionen få
ingripa genom föreläggande om rättelse och sanktionsavgift.

– Förslaget gynnar särskilt de grupper som befinner sig i digitalt utanförskap
eller små företag med kontanthantering. Det stärker konsumenternas och
företagens ställning som bankkunder och är dessutom bra för samhället i
stort genom att de gör betalningsmarknaden mer robust och tillgänglig,
menar Per Bolund.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Krav på klimatdeklaration ska
minska klimatpåverkan från
byggnader
Publicerad 19 juni 2019

Regeringen har i dag gett Boverket i uppdrag att
förbereda införandet av krav på redovisning av en
klimatdeklaration vid uppförande av byggnader.
På uppdrag av regeringen lämnade Boverket i juli 2018 ett förslag om att
införa ett krav på redovisning av en klimatdeklaration vid uppförande av
vissa byggnader. I januariavtalet framgår att minimikrav ska ställas vid
byggande utifrån ett livscykelperspektiv.

- Klimatavtrycket vid bostadsproduktion är en stor utsläppskälla. Vi kommer
nu kunna styra mot en minskad klimatpåverkan och på sikt ställa minimikrav
på aktörerna inom bostadssektorn, säger bostadsminister Per Bolund.

För att berörda aktörer ska ha förutsättningar att leva upp till kravet behöver
vissa förberedande åtgärder vidtas. Regeringen ger därför Boverket i
uppdrag att under 2019 inleda ett förberedande arbete för att underlätta ett
införande.

Boverket ska:

utveckla en öppen databas med relevanta klimatdata som ska kunna
användas för beräkning av klimatpåverkan från byggnader,
utveckla ett klimatdeklarationsregister som kan användas när kravet på
klimatdeklaration träder ikraft,
utveckla informations- och vägledningsunderlag, samt
ta fram en plan för den fortsatta utvecklingen av klimatdeklarationen för
att inkludera hela livscykeln och omfatta gränsvärden för
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klimatpåverkan.

Införandet omfattas av januariavtalet, som är en sakpolitisk
överenskommelse mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna
och Miljöpartiet de gröna. Kravet ska gälla fr.o.m. 1 januari 2022.

Uppdraget ska redovisas i samband med myndighetens årsredovisning för
2019.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Protokoll från Finansiella
stabilitetsrådets möte
Publicerad 17 juni 2019

I dag har protokollet från Finansiella stabilitetsrådets
möte den 10 juni publicerats.
På mötet deltog finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören för
Finansinspektionen, Erik Thedéen och riksbankschef Stefan Ingves samt
Riksgäldens stabschef, Jörgen Eklund. Vid mötet diskuterades det allmänna
stabilitetsläget, behovet av analyser och eventuella åtgärder, samt
kommande arbete för att stärka den finansiella stabiliteten.

Protokollet från mötet är publicerat på stabilitetsrådets webbsida.

Finansiella stabilitetsrådets webbplats
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Utredning föreslår omlokalisering
av 80 årsarbetskrafter från
Stockholm till Härnösand
Publicerad 17 juni 2019

Regeringen har i dag tagit emot betänkandet om ökad
statlig verksamhet i Härnösand. Utredningen föreslår
omlokalisering av delar av verksamheter från fem olika
myndigheter. De fem myndigheterna ska samlas i
gemensamma kontorslokaler i anslutning till
Specialpedagogiska skolmyndighetens lokaler i
Härnösand.
- Härnösand har en lång tradition som utbildningsort och en omfattande
erfarenhet av statlig administration. Jag är övertygad om att en ökad statlig
närvaro i Härnösand kan ge positiva effekter för både Västernorrland och
Sverige, säger biträdande finansminister Per Bolund.

Utredningen har haft i uppdrag att utreda förutsättningarna för att öka den
statliga närvaron i Västernorrlands län genom att samla arbetsuppgifter från
flera myndigheter i Stockholms län och tillhandahålla gemensamma lokaler
med gemensam kontorsservice i Härnösands kommun för dessa uppgifter.

Utredningen föreslår att delar av verksamheter från fem olika myndigheter
flyttas till en gemensam kontorsgemenskap där Specialpedagogiska
skolmyndigheten fungerar som värdmyndighet. Förslaget omfattar ca 80
årsarbetskrafter och gäller följande:

Skolverkets verksamhet avseende lärarlegitimationer
Delar av Socialstyrelsens verksamhet avseende legitimationer inom
hälso- och sjukvård
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Skatteverkets verksamhet avseende registervård för de register som
verkets nuvarande verksamhet i Härnösand utgår ifrån
Delar av verksamheten avseende Sidas strategi för informations- och
kommunikationsverksamhet
Kammarkollegiets verksamhet avseende auktorisation av tolkar och
översättare.

- För att samhället ska hålla ihop behöver staten finnas närvarande i hela
landet. Regeringen är fast besluten att förstärka den statliga närvaron. Vi ska
nu analysera utredningens förslag och de kommer vara ett viktigt underlag i
det fortsatta arbetet, säger civilminister Ardalan Shekarabi.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Utredningen om ökad statlig
verksamhet i Härnösand tas emot
Publicerad 17 juni 2019

I dag tar finansmarknads- och bostadsminister Per
Bolund emot utredningen om ökad statlig verksamhet i
Härnösand.

Tid: 17 juni 2019 kl. 14.10
Plats: Lilla Pressrummet, entré från vakten vid Rödbogatan 6, Stockholm

I samband med överlämnandet anordnas en pressträff kl. 14.10 med särskild
utredare Ingegerd Palmér, Per Bolund och ansvarig minister för offentlig
förvaltning, Ardalan Shekarabi. Utredningen har sett över möjligheten att
samla och flytta uppgifter från myndigheter i Stockholms län till
gemensamma kontorslösningar i Härnösand.

Pressträffen webbsänds på regeringen.se.

Ta med presslegitimation.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansiella stabilitetsrådet träffas
10 juni
Publicerad 03 juni 2019

Måndagen den 10 juni träffas företrädare för
regeringen, Finansinspektionen, Riksbanken samt
Riksgälden för möte i Finansiella stabilitetsrådet.
Rådet ska diskutera det allmänna stabilitetsläget, behov av analyser och
eventuella åtgärder, samt kommande arbete för att stärka den finansiella
stabiliteten.
Vid stabilitetsrådsmöten förs endast diskussioner – inga beslut fattas.

Deltar på mötet gör finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören
för Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
Riksgäldens stabschef, Jörgen Eklund.

Efter mötet kommer finansmarknadsminister Per Bolund, i egenskap av
rådets ordförande, att finnas tillgänglig för media i entrén på
Finansdepartementet, Jakobsgatan 24. Tid: 13.10-13.25.

Föranmälan sker till: martin.kling@regeringskansliet.se, 070-539 57 29,
pressekreterare åt finansmarknadsminister Per Bolund. Presslegitimation
krävs.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Effektivare återköps- och flytträtt
för försäkringssparande
Publicerad 29 maj 2019

Det ska bli tydligare regler för försäkringsföretagens
uttag av avgifter vid återköp och flytt av individuella
personförsäkringar. Det förslås i en proposition som
regeringen överlämnat till riksdagen i dag. Det föreslås
också att det ska bli möjligt att flytta hela värdet i en
eller flera pensionsförsäkringar till en annan
pensionsförsäkring utan några
beskattningskonsekvenser.
- Vi ger med detta bättre möjligheter för den aktive konsumenten att flytta
sitt sparande utan att för den sakens skull skapa onödiga risker för andra
sparare. Jag hoppas fler tar tillfället i akt och ser över sitt pensionssparande,
säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Syftet med lagändringarna är att de ska effektivisera möjligheterna att
återköpa och flytta sparandet i livförsäkringar. Det ger bättre möjligheter att
kunna påverka utfallet av pensionen och annat försäkringssparande.

I korthet föreslås bl.a. följande:

Tydligare regler om vilka kostnader som försäkringsföretagen ska få
beakta när de fastställer avgifter vid återköp och flytt av individuella
personförsäkringar.
Ökade möjligheter att flytta ihop värdet i olika pensionsförsäkringar.
Förslaget innebär att hela värdet i en eller flera pensionsförsäkringar får
flyttas till en annan pensionsförsäkring med samma person som
försäkrad, utan några beskattningskonsekvenser. En sådan flytt ska även
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kunna ske under en pågående utbetalning av pension, men några
pensionsutbetalningar får inte ha påbörjats från den mottagande
försäkringen.

Förslagen om avgifter i propositionen påverkar de försäkringstagare och
försäkrade som har individuell tjänstepension eller ett privat
försäkringssparande. Förslaget om ökade möjligheter att flytta ihop värdet i
olika pensionsförsäkringar omfattar även de som har kollektivavtalad
tjänstepension.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2020.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Utvärdering av AP-fondernas
verksamhet för 2018
Publicerad 29 maj 2019

AP-fonderna hade negativ avkastning under 2018, men
har sedan starten 2001 bidragit positivt till den
långsiktiga finansieringen av det allmänna
inkomstpensionssystemet. Det framgår av regeringens
årliga skrivelse med utvärdering av AP-fondernas
verksamhet som överlämnas till riksdagen i dag.
- AP-fonderna utgör en viktig del av det svenska pensionssystemet och
bidrar samtidigt till utvecklingen mot en hållbar finansmarknad, med de nya
hållbarhetskraven kommer det arbetet dessutom att intensifieras de
kommande åren. Bland annat behöver fossila investeringar utvärderas utifrån
att fossilanvändning måste minska drastiskt om vi ska nå klimatmålen, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Ett integrerat hållbarhetsarbete och ändrade
placeringsregler

Den 1 januari 2019 trädde nya placeringsregler för Första-Fjärde AP-fonden
i kraft. De nya placeringsreglerna innebär att fondernas diversifierings‐
möjligheter har ökat samtidigt som det har införts ett krav på hållbarhet i
förvaltningen. Under 2018 har Första-Fjärde AP-fonderna genom det
gemensamma Etikrådet utfört ett omfattande arbete för att förbereda sig för
de nya lagreglerna som innebär ett högre krav på att Första-Fjärde AP-
fonderna agerar föredömligt utifrån ett hållbarhetsperspektiv.

För samtliga AP-fonder är hållbarhetsfrågorna en integrerad del av
förvaltningen och fonderna har under året fortsatt att vidareutveckla sitt
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hållbarhetsarbete. De olika AP-fonderna har tagit olika initiativ i detta
avseende, exempelvis genom ökade investeringar i gröna obligationer och
gröna mandat, aktivt arbete för att minska portföljens koldioxidavtryck och
rapportering enligt Task Force on Climate Related Financial Disclosures.

Buffertfondernas avkastning uppgick till -2 miljarder kronor
2018

Under 2018 uppgick det samlade resultatet för Första‒Fjärde och Sjätte AP-
fonderna (buffertfonderna) till -2 miljarder kronor efter kostnader, vilket
motsvarar en avkastning på -0,2 procent. Detta kan jämföras med 
-1,1 procent som är snittet för ett urval av utländska pensionsfonder med
liknande uppdrag och storlek som AP-fonderna. Sedan 2001 när det
nuvarande systemet infördes har den genomsnittliga avkastningen varit 5,7
procent per år, vilket kan jämföras med att inkomstindex under samma
period i genomsnitt ökat med 2,9 procent per år. Inkomstindex ligger till
grund för uppräkningen av skulden i inkomstpensionssystemet. Vid 2018 års
slut uppgick buffertfondernas kapital till 1 383 miljarder kronor, vilket är
29 miljarder kronor lägre än vid föregående årsskifte. Under 2018 var
nettoflödet från buffertfonderna till inkomstpensionssystemet efter
administrationskostnader 28 miljarder kronor.

Avkastningen för förvalsalternativet högre än för de privata
fonderna

Sjunde AP-fonden har sin roll inom premiepensionssystemet. Under 2018
hade förvalsalternativ (AP7 Såfa) en avkastning på -2,75 procent, vilket kan
jämföras med -2,93 procent som var den genomsnittliga avkastningen för de
privata fonderna i premiepensionssystemet. Förvalsalternativets
genomsnittliga årsavkastning har varit 6,4 procent per år sedan 2001, vilket
kan jämföras med 3,6 procent för de privata fonderna i
premiepensionssystemet.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Skärpta åtgärder mot penningtvätt
och finansiering av terrorism
Publicerad 23 maj 2019

Regeringen har i dag beslutat en lagrådsremiss med
förslag som förbättrar systemet för bekämpning av
penningtvätt och finansiering av terrorism.
– Sverige arbetar intensivt mot penningtvätt och finansiering av terrorism.
Nu vill vi förhindra att fler aktörer blir utnyttjade för penningtvätt och vi
skärper regelverket på flera punkter. Det handlar om alltifrån förstärkning av
skyddet för visselblåsare till ett utökat utbyte av information mellan
tillsynsmyndigheter, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Med förslaget genomförs det femte penningtvättsdirektivet, ett EU-direktiv
som nyligen förhandlades fram med de andra medlemsstaterna och där
Sverige har haft en aktiv roll. Regeringen föreslår i huvudsak:

flera typer av företag – konsthandlare och växlare av virtuella valutor –
ska omfattas av penningtvättslagstiftningen,
tydligare och skärpta åtgärder för kundkännedom ska vidtas i
förhållande till kunder i högrisktredjeländer,
utrymmet för att vidta förenklade åtgärder för kundkännedom i fråga om
anonyma betalningsinstrument ska begränsas,
skyddet för visselblåsare ska stärkas genom rätt till skadestånd, och
Finansinspektionen ska i större utsträckning samarbeta och utbyta
information med Europeiska centralbanken och utländska
tillsynsmyndigheter.

Regeringen föreslår dessutom att skyldigheten för företag som omfattas av
penningtvättslagstiftningen att lämna uppgifter till Finanspolisen också ska
gälla i förhållande till Säkerhetspolisen.
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– Förslagen i lagrådsremissen kommer att förbättra systemet för bekämpning
av penningtvätt och finansiering av terrorism, och tydliggöra för alla
systemets aktörer, privata sektorn och myndigheterna, vad som förväntas av
dem, säger Per Bolund.

Förslagen ska i huvudsak träda i kraft den 1 januari 2020.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ny ordförande i Första och Tredje
AP-fonden
Publicerad 23 maj 2019

Regeringen har idag utsett Urban Hansson Brusewitz
som ny ordförande i Första AP-fondens styrelse och
Christina Lindenius som ny ordförande i Tredje AP-
fondens styrelse. Båda är sedan tidigare ledamöter i
respektive styrelse. Dessutom har regeringen utsett tre
nya vice ordförande och sammanlagt 12 nya ledamöter i
de sex AP-fondstyrelserna.
- Det är viktigt att AP-fondernas styrelser har en bred kompetens i alltifrån
kapitalförvaltning, näringsliv och hållbarhet. Det speglar också de
tillsättningar vi nu gör, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Urban Hansson Brusewitz, ny ordförande i Första AP-fonden, har lång
erfarenhet från ledande positioner i statlig regi. Urban var tidigare ledamot
och ersätter Urban Karlström som lämnar styrelsen efter åtta år.

Christina Lindenius, ny ordförande i Tredje AP-fonden, har bred erfarenhet
från ledande positioner i både statlig och privat regi. Christina var tidigare
ledamot och ersätter Pär Nuder som lämnar styrelsen efter åtta år.

Ledamöterna i de sex AP-fondernas styrelser, totalt 50 stycken inklusive sex
ordförande och sex vice ordförande, utses för ett år i taget. Fyra ledamöter i
respektive fond (Första–Fjärde AP-fonden) ska enligt lag utses efter förslag
från arbetstagare- och arbetsgivarorganisationer.

Ny vice ordförande i Andra, Tredje och Sjunde AP-
fonden
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Regeringen har utsett Lin Lerpold som ny vice ordförande i Andra AP-
fonden, Peter Englund som vice ordförande i Tredje AP-fonden och Per
Frennberg som vice ordförande i Sjunde AP-fonden.

12 nya ledamöter

Regeringen har utsett följande nya ledamöter i AP-fondernas styrelser

Peter Hansson (Första AP-fonden)
Per Klingbjer, nominerad av SACO (Första AP-fonden)
Charlotte Nordström, nominerad av SKL (Första AP-fonden)
Lin Lerpold (Andra AP-fonden)
Ylva Hedén Westerdahl (Tredje AP-fonden)
Magnus Emfel (Tredje AP-fonden)
Johan Bygge (Tredje AP-fonden)
Hillevi Engström, nominerad av TCO (Tredje AP-fonden)
Henrik Rättzén (Fjärde AP-fonden)
Karolina Ekholm (Sjunde AP-fonden)
Anders Wihlborn (Sjunde AP-fonden)
Mikaela Valtersson (Sjunde AP-fonden)

Se bilaga för förteckning över alla ledamöter. Samtliga ledamöter förordnas
från och med den 23 maj 2019 till dess att regeringen fastställer AP-
fondernas resultat- och balansräkningar för 2019.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen stärker arbetet mot
penningtvätt
Publicerad 21 maj 2019

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen som innebär att Länsstyrelsen i Stockholms
län ska få möjlighet att ingripa mot advokater,
advokatbolag och personer i advokatbolags ledning
som överträder penningtvättslagen.
- Regeringen arbetar kontinuerligt med att stärka regelverket mot
penningtvätt och finansiering av terrorism. Det är därför angeläget att alla
tillsynsmyndigheter har verktyg för att kunna ingripa mot de som inte följer
lagen, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Advokatsamfundet utövar tillsyn över advokatväsendet. Enligt förslaget ska
samfundet – om det finns skäl att överväga beslut om sanktionsavgift eller
tillfälligt förbud att ingå i ett advokatbolags ledning – lämna över ärendet till
länsstyrelsen som beslutar i frågan.

De nya bestämmelserna föreslås träda i kraft den 1 oktober 2019.
Regeringen har de senaste åren arbetat med att förstärka regelverket mot
penningtvätt och finansiering av terrorism, nationellt och på EU-nivå. Som
exempel kan nämnas att en ny penningtvättslag med kraftigt ökade
sanktionsmöjligheter har införts, att en samordningsfunktion har skapats på
Polismyndigheten och att Finansinspektionen har fått resurstillskott bl.a. för
att stärka banktillsynen.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Nytt regelverk för
värdepappersbolag ska utredas
Publicerad 16 maj 2019

Regeringen har idag gett utsett justitierådet Ann-
Christine Lindeblad till särskild utredare med uppdrag
att lämna förslag till lagändringar i svensk rätt för att
genomföra EU:s nya regelverk om kapitaltäckning för
värdepappersbolag.
Inom kort förväntas EU besluta om ett nytt regelverk om kapitaltäckning för
värdepappersbolag, bestående av en ny förordning och ett nytt direktiv.
Värdepappersbolag är företag som har tillstånd att driva värdepappersrörelse,
men som inte har tillstånd att driva bank- eller finansieringsrörelse. Idag
omfattas dessa bolag av det regelverk om kapitaltäckning som banker och
andra kreditinstitut lyder under.

I och med det nya EU-regelverket får värdepappersbolag som inte är
systemviktiga ett eget mer anpassat regelverk. Systemviktiga
värdepappersbolag kommer även fortsättningsvis lyda under det befintliga
regelverket för banker och andra kreditinstitut.

Den särskilda utredaren får därför i uppdrag att lämna förslag till
lagändringar som följer av det pågående arbetet inom EU och som krävs för
att anpassa och komplettera svensk rätt till den nya EU-förordningen och i
svensk rätt genomföra det nya EU-direktivet.

Uppdraget ska redovisas senast den 28 februari 2020.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Gruppen av stater mot korruption
(Greco) har utvärderat Sveriges
åtgärder för att förebygga
korruption
Publicerad 03 maj 2019

Sverige har tillträtt Europarådets konventioner mot
korruption och är sedan 20 år medlem av Greco,
Europarådets organ för att följa upp efterlevnaden av
konventionerna. Greco utvärderar ländernas konkreta
åtgärder och fokuserar på några sektorer i taget.
Utvärderingen resulterar i en rapport med fakta, analys
och rekommendationer till åtgärder. Genomförandet av
rekommendationerna följs sedan regelbundet upp.
Just nu pågår den femte utvärderingsrundan, där Polismyndigheten och
högsta nationella nivån granskas. Rapporten bygger på skriftligt material och
på besök i Sverige, då utvärderingsteamet talade med över 60 personer från
olika sektorer i samhället.

Greco konstaterar att Sverige har en låg nivå av korruption och berömmer
den långtgående öppenheten när det gäller tillgången till information om
regeringens och Polismyndighetens arbete.

– Sverige har en lång tradition av en mycket låg nivå av korruption och det
är glädjande att Greco uppmärksammar det. Vi kommer nu att analysera
rapporten och gå vidare med vårt arbete, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.
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Greco lyfter också fram de nya lagarna om karenstid vid övergång till den
privata sektorn och om skyldighet för bland annat statsråd att anmäla
innehav av finansiella instrument.

– Regeringen har nyligen infört bestämmelser om karens när politiker går
över till det privata näringslivet, något som Greco välkomnar och vill se en
vidareutveckling av. Vi har också nyligen kommit med flera åtgärder för att
förstärka arbetet med en god förvaltningskultur i staten. Till exempel arbetar
vi för att införa en gemensam, obligatorisk introduktionsutbildning för alla
statsanställda om grundläggande principer för att förebygga jäv och
intressekonflikter, säger civilminister Ardalan Shekarabi.

Greco rekommenderar i 15 punkter Sverige att på olika sätt fortsätta
utveckla arbetet för att stärka öppenheten, integriteten och
ansvarsskyldigheten i de granskade sektorerna, för att ännu bättre förebygga
korruption.

Regeringen ser rekommendationerna som ett bra stöd för det kontinuerliga
arbetet att förebygga och motverka korruption. Processen för att omhänderta
rekommendationerna på bästa sätt har redan påbörjats och innebär i vissa
avseenden att vidareutveckla redan pågående initiativ.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Placeringsreglerna för Första–
Fjärde AP-fonderna ändras
Publicerad 23 april 2019

Finansdepartementet remitterar idag en promemoria
med ytterligare förslag till ändringar av Första–Fjärde
AP-fondernas placeringsregler. Syftet med förslagen är
att öka kostnadseffektiviteten, avkastningsmöjligheterna
och långsiktigheten när det gäller placeringar i illikvida
tillgångar, men även att ge fonderna liknande
förutsättningar som andra jämförbara institutionella
investerare.
- Denna förändring har chans att både ge högre avkastning för AP-fonderna
och möjliggöra mer långsiktiga investeringar som kan vara viktiga för
klimatomställningen, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

I promemorian föreslås att det ska tydliggöras att Första–Fjärde 
AP-fonderna får göra saminvesteringar i onoterade företag genom onoterade
riskkapitalföretag med vissa begränsningar avseende ägarandel och operativa
företagsledningsansvar.

Andra föreslagna förändringar innefattar att Första–Fjärde AP-fonderna ska
få:

göra indirekta investeringar i obligationer och andra fordringsrätter som
inte är utgivna för allmän omsättning genom placeringar i fonder,
ge lån till fastighetsbolag och onoterade riskkapitalföretag som de
innehar aktier eller andra andelar i,
behålla ett innehav av aktier eller andra andelar som överstiger
10 procent av röstetalet för samtliga aktier (eller andra andelar) i
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företaget vid notering av fastighetsbolag eller riskkapitalföretag som en
AP-fond före notering innehar aktier (eller andra andelar i).

Första–Fjärde AP-fonderna har sedan den 1 januari 2019 fått ändrade
placeringsregler som innebär att fondernas diversifieringsmöjligheter har
ökat samtidigt som det har införts ett krav på hållbarhet i förvaltningen.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 mars 2020.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Utredning om att beskatta skadliga
kemikalier i kläder och skor
Publicerad 18 april 2019

Regeringen har idag beslutat att ge en särskild utredare
i uppdrag att analysera och lämna förslag på hur en
skatt på skadliga kemikalier i kläder och skor kan
utformas. Syftet är att minska förekomsten av eller
risken för exponering och spridning av miljö- och
hälsofarliga ämnen från kläder och skor.
- Nu tillsätter vi en utredning om skatt på skadliga kemikalier i kläder och
skor. Skälet är enkelt. Vi vill få bort giftet från våra kläder, det gäller inte
minst barnens, säger finansminister Magdalena Andersson.

Skatten ska vara substitutionsdrivande. Utredningen ska analysera hur
skatten skulle påverka de olika aktörerna i produktkedjan – från tillverkare
till konsument. Utredningen ska även titta på hur utländska säljare ska
hanteras med ambitionen att även dessa ska omfattas av skatten för att inte
missgynna svenska handlare och hur skatten ska utformas så att försäljning
och uthyrning av begagnade kläder inte begränsas.

- Att få bort gifter ur vår vardag är något som den här regeringen prioriterar.
Därför är det också rimligt att det ska kosta mer att förorena, säger
finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund.

Idag finns en skatt på kemikalier i viss elektronik. Socialdemokraterna,
Miljöpartiet, Centerpartiet och Liberalerna är överens om att även införa en
skatt på skadliga kemikalier i kläder och skor som en del av januariavtalet.
Utredningen som tillsätts ska nu undersöka hur en sådan skatt kan utformas.
Uppdraget ska redovisas senast 1 april 2020.
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I januariavtalet ingår också en del som handlar om att införa ett
producentansvar för textilier. Möjliga framkomliga vägar för att kraftigt öka
återbruk och återvinning av textilier ska prövas där branschen och ideella
aktörer involveras. Den frågan bereds fortfarande inom Regeringskansliet.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund besöker Luleå
tisdagen den 23 april
Publicerad 18 april 2019

På tisdag åker till finansmarknads- och bostadsminister
Per Bolund till Luleå. Under förmiddagen besöker han
pilotanläggningen Hybrit som är en del av Industriklivet
och arbetet för att skapa stålproduktion som inte är
beroende av kol. Därefter besöker han stadsdelen
Kronan.
Program

11.30 Platsbesök på Hybrit
Rundvisning vid stålverkets masugn och vid anläggningen som är under
konstruktion. Hybrit är SSAB, LKAB och Vattenfalls gemensamma initiativ
för fossilfritt stål och en del av Industriklivet. Adress: Norrbottens järnverk,
SSAB, Svartövägen 20.

14.10 Rundvandring och visning av Kronan
Ministern tar sig med elbuss till ett besök i Luleås nya stadsdel Kronan.

Media är välkommen att delta. Kontakta pressekreterare Martin Kling för
mer information.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Smarta transporter ska få statligt
stöd
Publicerad 12 april 2019 Uppdaterad 12 april 2019

Regeringen har beslutat om en utvidgning av
Stadsmiljöavtalen som ska stärka utvecklingen av
hållbara stadsmiljöer. Ändringen tar ett helhetsgrepp på
urbana transporter genom att bredda stödet till att även
omfatta åtgärder för godstransportlösningar.
Genom ändringen breddas stödet för åtgärder som stimulerar utvecklingen av
hållbara stadsmiljöer. Utvidgningen gör det möjligt att även använda
stadsmiljöavtalen för medfinansiering av anläggningar och nya lösningar för
samlastning, samordnade urbana godstransporter och för att skapa
förutsättningar för godstransporter med cykel i urban miljö.

- Smarta godstransporter är en förutsättning för fungerande och dynamiska
städer. Lokalt ser vi redan flera hållbara och kreativa lösningar som både är
effektiva och klimatsmarta. Det här är ett sätt för staten att hjälpa
kommunerna en bit på vägen till hållbara godstransporter, säger
bostadsminister Per Bolund.

Transporter av varor och annat gods står för en betydande del av
transportbehovet i våra städer, och det finns därför stora potentiella
miljövinster i åtgärder för hållbara godstransportlösningar. I Nationell
trafikslagsövergripande plan för transportinfrastrukturen för perioden 2018–
2029 finns sammantaget 12 miljarder till stadsmiljöavtalen. Av dessa får
bidraget till urbana godstransporter uppgå till maximalt 1,2 miljarder kronor
under planperioden, varav Trafikverket får ingå avtal om maximalt 400
miljoner kronor under respektive 4-årsperiod.

Ändringen träder i kraft 22 maj 2019.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund besöker Malmö för
samtal om hållbara städer och
samhällsplanering
Publicerad 11 april 2019

Under torsdagen besöker bostadsminister Per Bolund
Malmö. I fokus för dagen står Malmö stads arbete med
en hållbar samhällsplanering och stadsutveckling.
Program

14.55-15.50 Rundvisning genom Västra Hamnen, Lindängen, Hyllie och
Rosengård tillsammans med företrädare från Malmö stad.

15.50-16.15 Möjlighet för media att delta i Amiralstadens projektlokal.
Adress: Kopparbergsgatan 4 C, Malmö.

16.15-17.30 Föredrag i Amiralstadens projektlokal med representanter för
fastighetsbolagen Trianon och Rosengård Fastigheter, den globala rörelsen
The Shift och det lokala projektet Mallbo.

Besöket görs bland annat med anledning av det beslut om stöd för att främja
hållbara stadsmiljöer som tas under torsdagens regeringssammanträde.

För mer information kontakta pressekreterare Martin Kling.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Flygskatten behålls i vårbudgeten
Publicerad 09 april 2019

Regeringen har för avsikt att i vårändringsbudgeten
föreslå att flygskatten behålls. Vårändringsbudgeten är
en del av budgetsamarbetet mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna och presenteras 10 april.
– Flygets klimatpåverkan ska minska. Flyget ska stå för åtminstone en del av
sina klimatkostnader. Därför behåller vi flygskatten, säger biträdande
finansminister Per Bolund.

– Regeringen förbereder flera åtgärder för att minska flygets klimatpåverkan.
Bland annat bereds frågan om ett obligatoriskt krav på att blanda in
biodrivmedel i flyg för att minska klimatutsläppen, säger miljö- och
klimatminister Isabella Lövin.

Förslaget innebär att regeringen inte genomför det tillkännagivande som
fanns i M/KD-budgeten om att avskaffa flygskatten.

Förslaget om att behålla flygskatten kommer att innebära att budgeten för
2019 förstärks med runt 785 miljoner kronor.
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Pressmeddelande från Infrastrukturdepartementet

Fortsatt stöd till solceller
Publicerad 08 april 2019

Regeringen säkerställer att utbyggnaden av solceller för
2019 kan fortsätta. 300 miljoner kronor avsätts i
vårändringsbudgeten. Det möjliggör att
investeringsstödet till solceller kan lämnas till betydligt
fler projekt än tidigare.
- Det ska vara enkelt och lönsamt att investera i förnybar energi för eget
bruk. Det här är ett stöd som varit oerhört efterfrågat och det känns bra att
kunna hjälpa den gröna omställningen på vägen, säger finansmarknads- och
bostadsminister Per Bolund.

Genom revidering av förordningen ändras nu stödet till upp till 20 procent av
de stödberättigande kostnaderna. Den nya stödandelen tillämpas vid
beslutstillfället och gäller därmed också ansökningar som nu ligger i kön. Det
möjliggör att investeringsstödet till solceller kan lämnas till fler projekt än
vad som tidigare kunde prognosticeras.

- Med solcellsstödet gör vi det lätt och lönsamt för människor att vara med
och ställa om Sverige. Redan nu ser vi en solcellsexplosion på taken runt om
i landet, jag är glad att den nu kan fortsätta. Det är bara tillsammans som vi
kan klara klimatomställningen, säger miljö- och klimatminister Isabella
Lövin.

I vårändringsbudgeten tillförs 300 miljoner kronor i budgeten för 2019. Det
innebär en nivå på 736 miljoner kronor som får direkt stöd till utbyggnaden
av solceller. Förordningsändringen beslutades på regeringssammanträdet den
4 april 2019.

Vårändringsbudgeten är en del av budgetsamarbetet mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna och presenteras den 10
april.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Pressträff om miljö- och
klimatsatsningar i
vårändringsbudgeten
Publicerad 07 april 2019 Uppdaterad 07 april 2019

Måndagen den 8 april kl. 13.30 presenterar miljö- och
klimatminister Isabella Lövin och finansmarknads- och
bostadsminister Per Bolund regeringens satsningar på
klimat och miljö i vårändringsbudgeten.

Tid: 8 april 2019 kl. 13.30
Plats: Bella, kv. Björnen. Entré Rödbodgatan 6

Presslegitimation krävs.

Pressträffen webbsänds på regeringen.se.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag om effektivare återköps-
och flytträtt för
försäkringssparande till Lagrådet
Publicerad 04 april 2019

Regeringen går nu vidare i arbetet med att förbättra
möjligheterna att påverka den egna pensionen och
annat försäkringssparande. I en remiss till Lagrådet
föreslås lagändringar som bland annat innebär tydligare
regler för försäkringsföretagens uttag av avgifter vid
återköp och flytt av individuella personförsäkringar. Det
föreslås också att det ska bli möjligt att flytta hela värdet
i en eller flera pensionsförsäkringar till en annan
pensionsförsäkring utan några
beskattningskonsekvenser.
- Nu får svenska pensionssparare möjligheten att flytta ihop sitt sparande, få
bättre överblick över sin framtida pension och sänka sina kostnader. Som det
ser ut i dag är många inlåsta i sparande med höga avgifter vilket också
riskerar att minska pensionen. Men det ser vi nu till att ändra på, säger
finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund

Syftet med lagändringarna är att de ska effektivisera möjligheterna att
återköpa och flytta sparandet i livförsäkringar. Det ger bättre möjligheter att
kunna påverka utfallet av pensionen och annat försäkringssparande.

I korthet föreslås bl.a. följande:

Tydligare regler om vilka kostnader som försäkringsföretagen ska få
beakta när de fastställer avgifter vid återköp och flytt av individuella

https://www.regeringen.se/


personförsäkringar.
Ökade möjligheter att flytta ihop värdet i olika pensionsförsäkringar.
Förslaget innebär att hela värdet i en eller flera pensionsförsäkringar får
flyttas till en annan pensionsförsäkring med samma person som
försäkrad, utan några beskattningskonsekvenser. En sådan flytt ska även
kunna ske under en pågående utbetalning av pension, men några
pensionsutbetalningar får inte ha påbörjats från den mottagande
försäkringen.

Förslagen om avgifter påverkar de försäkringstagare och försäkrade som har
individuell tjänstepension eller ett privat försäkringssparande. Förslaget om
ökade möjligheter att flytta ihop värdet i olika pensionsförsäkringar omfattar
även de som har kollektivavtalad tjänstepension.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2020.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Nattåg till kontinenten
Publicerad 31 mars 2019

Regeringen vill förbättra människors möjligheter att resa
med liten klimatpåverkan. Därför satsar regeringen 50
miljoner kronor under 2019 på nattåg till övriga Europa.
Regeringen satsar 50 miljoner kronor under 2019. Anslaget får användas för
utgifter för av staten upphandlad tågtrafik från Sverige till destinationer i
andra länder. Det är en del i regeringens politik av omställningen av hela
transportsystemet.

- Det ska vara lätt att resa klimatsmart. Därför satsar regeringen på nattåg ut
till kontinenten. Det är ännu för tidigt att säga något om vilka europeiska
städer som kan bli aktuella. Det är frågor vi nu vill att Trafikverket ska titta
på. Målet är nattåg till flera europeiska städer, säger Tomas Eneroth
infrastrukturminister.

Satsningen på nattåg tillsammans med att vi nu gör den största
järnvägssatsningen i modern tid kommer att betyda mycket för omställningen
av transportsektorn. Det gör vi för att klara klimatet, bygga ett starkt
samhälle och för att nå målet att bli världens fossilfria välfärdsland.

- Fler och fler människor vill kunna resa klimatsmart både på semestern och i
jobbet. Nu är det upp till oss politiker att bidra till att tåget blir ett självklart
alternativ att välja ut i Europa, säger Per Bolund, biträdande finansminister.

Fakta om satsningen

Ett nytt ramanslag 1:16 Internationell tågtrafik förs upp på statens
vårändringsbudget med 50 000 000 kronor. Anslaget får användas för
utgifter för av staten upphandlad tågtrafik från Sverige till destinationer i
andra länder. Anslaget får även användas för utgifter för tillfällig juridisk,
ekonomisk eller annan expertis vid ingående av nya avtal samt för
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förvaltningsutgifter som är direkt hänförliga till sådana avtal.

Vårändringsbudgeten är en del av budgetsamarbetet mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna och presenteras 10 april.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ytterligare åtgärder mot
penningtvätt
Publicerad 29 mars 2019

Regeringen har överlämnat en remiss till Lagrådet med
förslag som innebär att Länsstyrelsen i Stockholms län
ska få möjlighet att ingripa mot advokater, advokatbolag
och personer i ett advokatbolags ledning som
överträder penningtvättslagen.
- Regeringen jobbar kontinuerligt för att stärka regelverket mot penningtvätt
och finansiering av terrorism. Detta innefattar även att se till att
advokatväsendet inte kan utnyttjas eller bidra till penningtvätt, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Advokatsamfundet har sedan tidigare tillsynsansvaret över advokatväsendet.
Enligt förslaget ska samfundet – om det finns skäl att överväga beslut om
sanktionsavgift eller tillfälligt förbud att ingå i ett advokatbolags ledning –
lämna över ärendet till länsstyrelsen för beslut.

- Penningtvätt och finansiering av terrorism måste motverkas och
förebyggas. Det är därför viktigt att alla tillsynsmyndigheter, däribland
Länsstyrelsen i Stockholms län, har verktyg för att kunna ingripa mot de som
inte följer penningtvättslagen, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

De nya bestämmelserna föreslås träda i kraft den 1 oktober 2019. De kan
läggas till listan av reformer de senaste åren för att förstärka regelverket för
bekämpning av penningtvätt och finansiering av terrorism. Bland annat har
en ny penningtvättslag med kraftigt ökade sanktionsmöjligheter införts, en
samordningsfunktion har skapats på polismyndigheten och
Finansinspektionen har fått resurstillskott bl.a. för att stärka banktillsynen.
Även på EU-nivå pågår arbete för att ytterligare stärka regelverket.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Svårare att ta ut oskäliga
fondavgifter
Publicerad 13 mars 2019

Från och med 1 januari 2020 införs det nya krav på
fondförvaltare att tydligare redovisa hur aktivt
tillgångarna i en fond förvaltas. Syftet är att minska
förekomsten av fonder som marknadsförs som aktivt
förvaltade men som i själva verket följer ett
jämförelseindex. Det föreslår regeringen i en proposition
som överlämnats till riksdagen.
– Människor ska inte luras att betala för något de inte får. Nu gör vi det
svårare för oseriösa aktörer att ta ut för höga avgifter. Denna förändring
gynnar många småsparare, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Förslaget innebär att det ställs krav på fondförvaltare att lämna information
om aktivitetsgrad i fondförvaltningen i förhållande till ett så kallat relevant
jämförelseindex. Informationen ska beskriva hur fonden förvaltas och varför
det index som används är relevant. Om fonden har funnits i två år eller
längre ska förvaltaren även visa aktivitetsgraden som ett aktivitetsmått för
varje år under de föregående tio åren (eller den tid som fonden har funnits).
Fondförvaltaren ska också förklara den uppnådda aktivitetsgraden. För de
fonder som har ett så koncentrerat och specifikt innehav att det saknas ett
relevant index för jämförelsen ska förvaltaren i stället informera om detta.
Informationen ska finnas tillgänglig på fondförvaltarens webbplats, i
informationsbroschyren och i årsberättelsen för fonden.

Informationskravet ska gälla förvaltning av värdepappersfonder och
specialfonder för förvaltare som är fondbolag, förvaltare av alternativa
investeringsfonder, utländska förvaltningsbolag med tillstånd av
Finansinspektionen att förvalta en värdepappersfond samt Sjunde 
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AP-fondens förvaltning av fonder inom premiepensionssystemet.

Reglerna föreslås träda i kraft den 1 januari 2020.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Större frihet att bygga altaner utan
bygglov
Publicerad 12 mars 2019 Uppdaterad 12 mars 2019

I sommar kan det bli lättare att gå från tanke till handling
för de som drömmer om en altan till huset. Regeringen
har beslutat att skicka ett förslag till Lagrådet om ett
undantag i plan- och bygglagen gällande kravet på
bygglov för altaner. Regeringen föreslår även att
altaner, under vissa förutsättningar, får placeras i strid
med gällande detaljplan eller områdesbestämmelser.
- Byggreglerna ska inte sätta käppar i hjulet för den villaägare som vill njuta
av en kopp kaffe i solen på en egen altan. Lagom till semestern gör vi det nu
möjligt för den som vill bygga en altan till sitt eget hus att slippa behöva be
kommunen om bygglov, säger Per Bolund, bostadsminister.

Regeringen vill med förslaget förenkla regelverket och ge fastighetsägare
större frihet att bygga altaner i anslutning till ett en- eller tvåbostadshus.

Undantaget ska gälla för en altan som byggs inom 3,6 meter från
bostadshuset, om altanen inte är högre än 1,8 meter över marken och inte
placeras närmare än 4,5 meter från tomtgränsen. Altanen får placeras närmre
gränsen än 4,5 meter om grannen medger det.

Undantaget ska inte gälla för altaner i anslutning till byggnader och
bebyggelseområden som är särskilt värdefulla från historisk, kulturhistorisk,
miljömässig eller konstnärlig synpunkt.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 juli 2019 och bygger på en
sakpolitisk överenskommelse mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet,
Liberalerna och Miljöpartiet. 
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Bostadsminister Per Bolund
besöker Skanskas lärlingsprogram
för kvinnor
Publicerad 07 mars 2019

I dag besöker bostadsminister Per Bolund Skanska i
Stockholm för att ta del av företagets nya
lärlingsprogram ”Bygg din framtid”. Lärlingsprogrammet
vänder sig till kvinnor i åldrarna 20 - 45 år som idag
arbetar eller är arbetssökande inom andra branscher.
I lärlingsprogrammets första omgång finns 12 platser med inriktningen
träarbetare i Stockholm. De som går programmet erbjuds
anställningstrygghet och lön från första dagen i programmet samt yrkesbevis
som snickare. Intresset har varit stort med 326 sökande. Målet är att
programmet ska utvärderas och sedan skalas upp till ett nationellt program
med fler yrkesinriktningar.

På plats deltar Gunnar Hagman, vd Skanska Sverige och mångfaldschef
Monica Westerberg för att berätta mer om lärlingsprogrammet.

Bakgrunden till satsningen är att Skanska tror att byggbranschen kan passa
många fler. Branschen har idag 1,7 procent yrkesarbetande kvinnor. Skanska
vill attrahera, rekrytera och behålla fler yrkesarbetande kvinnor.

Tid: Klockan 15:15, Torsdag den 7 mars 
Plats: Skanskas projekt; Stockholm New, Mårtensdalsgatan 16
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet

Sex ministrar tar gemensamt
initiativ för att bekämpa
dödsolyckor i arbetslivet
Publicerad 04 mars 2019

Hittills i år har tolv personer omkommit på jobbet. Att
förhindra dödsolyckor är en viktig prioritering för
regeringen. Därför tar nu sex ministrar ett gemensamt
initiativ för att tydligt markera att dödsfall i arbetet är helt
oacceptabelt.
Den nationella arbetsmiljöstrategi som regeringen beslutade i januari 2016
innehåller en nollvision mot dödsolyckor och förebyggande av arbetsolyckor.
Att förhindra dödsolyckor är en viktig prioritering för regeringen. Under
förra mandatperioden förstärkte regeringen resurserna till
arbetsmiljöpolitiken med mer än 100 miljoner kronor.

Men fortfarande dör en person varje vecka till följd av sitt arbete. Bara
hittills i år har tolv personer omkommit på jobbet. Därför gör nu sex statsråd
med ansvar för frågor kopplade till de mest olycksdrabbade branscherna
gemensam sak i att lyfta upp det viktiga arbetet mot dödsolyckor och
tillsammans arbeta för att förhindra ytterligare dödsfall. I dialog med
myndigheter och relevanta aktörer ska regeringen synliggöra och arbeta för
att bryta den negativa trenden med antalet dödsolyckor i arbetet.

Det gemensamma initiativet består av statsråden:

Ylva Johansson (S), Arbetsmarknadsminister
Per Bolund (MP), Bostadsminister
Ibrahim Baylan (S), Näringsminister
Jennie Nilsson (S), Landsbygdsminister
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Tomas Eneroth (S), Infrastrukturminister
Anders Ygeman (S), Energi- och digitaliseringsminister

Arbetsmarknadsministern träffar parterna och
myndigheter för möte om dödsolyckor

Ett första steg i arbetet mot dödsolyckor är att arbetsmarknadsminister Ylva
Johansson idag den 4 mars träffar berörda myndigheter och representanter
för arbetsmarknadens parter i några av de branscher som är värst drabbade
av dödsolyckor. Under mötet kommer man att diskutera hur fler dödsolyckor
på arbetsplatserna kan förhindras och hur regeringens mål om nollvision ska
kunna uppfyllas. Mötet äger rum på Arbetsmarknadsdepartementet måndag
den 4 mars klockan 15:00.

-Vi kan aldrig acceptera att människor dör till följd av sitt arbete. Alla ska ha
rätt att komma hem från jobbet. Varje dödsfall är ett misslyckande för
arbetsgivaren och samhället, säger arbetsmarknadsminister Ylva Johansson.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ingripanden mot utländska
kreditinstitut enligt
penningtvättslagen
Publicerad 12 februari 2019

Finansdepartementet har idag skickat ut en promemoria
på remiss med förslag som förbättrar
penningtvättslagstiftningens funktionssätt.
Cirka 35 utländska kreditinstitut driver verksamhet från filialer i Sverige
inklusive två av Sveriges största banker. I promemorian föreslås att
Finansinspektionen ska ges ytterligare verktyg för att kunna ingripa mot
utländska kreditinstitut som inte fullföljer sina skyldigheter enligt
penningtvättslagen.

- Penningtvätt och finansiering av terrorism har samhällsskadliga verkningar.
Det är därför viktigt att Finansinspektionen kan ingripa på ett kraftfullt sätt
mot utländska kreditinstitut om de inte fullgör sina skyldigheter enligt
penningtvättslagen, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

I promemorian föreslås också vissa förenklingar av
penningtvättslagstiftningen.     

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2020.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringsförslag för förbättrad
insättningsgarantilagstiftning
Publicerad 12 februari 2019

Finansdepartementet har idag skickat ut en promemoria
på remiss med förslag som förbättrar
insättningsgarantilagstiftningens funktionssätt.
Lagen om insättningsgaranti, som är en implementation av EU:s
insättningsgarantidirektiv, innehåller bestämmelser om garanti för
insättningar i svenska banker. I den svenska lagen uttrycks
ersättningsbeloppet i svenska kronor (950 000 kronor). Enligt direktivet ska
ersättningsbeloppet anpassas till det i direktivet angivna ersättningsbeloppet
(100 000 euro) vart femte år med start den 3 juli 2020. Det innebär att den
svenska lagen kan behöva ändras vart femte år.

För att på ett rimligt sätt kunna anpassa ersättningsbeloppet vart femte år
såsom direktivet förutsätter, föreslås att ersättningsbeloppet i svenska kronor
ska regleras på föreskriftsnivå av Riksgäldskontoret i stället för i lagen.  

– Förslaget innebär att ersättningsbeloppet också i fortsättningen uttrycks i
svenska kronor. Det medför ett tydligt konsumentskydd för insättarna, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2020.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet,
Regeringskansliet

Nya statssekreterare i
Regeringskansliet
Publicerad 22 januari 2019 Uppdaterad 22 januari 2019

Regeringen har i dag utsett 31 statssekreterare i
Regeringskansliet. Tidigare statssekreterare har
entledigats från sina tjänster. Flertalet statssekreterare
har tidigare haft en motsvarande anställning i
Regeringskansliet.

Statsrådsberedningen

Regeringen har utsett Nils Vikmång till statsministerns statssekreterare.
Regeringen har även utsett Madeleine Harby Samuelsson och Karin
Wallensteen till statssekreterare hos statsminister Stefan Löfven.

Regeringen har utsett Paula Carvalho Olovsson till statssekreterare hos EU-
minister Hans Dahlgren.

Regeringen har utsett Mats Andersson och Maria Ferm till statssekreterare i
samordningskansliet i Statsrådsberedningen.

Arbetsmarknadsdepartementet

Regeringen har utsett Annika Dahl till statssekreterare hos
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson.

Regeringen har utsett Karin Strandås till statssekreterare hos
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jämställdhetsminister samt minister med ansvar för arbetet mot
diskriminering och segregation Åsa Lindhagen.

Finansdepartementet

Regeringen har utsett Max Elger och Leif Jakobsson till statssekreterare hos
finansminister Magdalena Andersson.

Regeringen har utsett Ulf Holm och Elin Olsson till statssekreterare hos
finansmarknads- och bostadsminister samt biträdande finansminister Per
Bolund.

Regeringen har utsett Alejandro Firpo till statssekreterare hos civilminister
Ardalan Shekarabi.

Försvarsdepartementet

Regeringen har utsett Jan-Olof Lind till statssekreterare hos försvarsminister
Peter Hultqvist.

Infrastrukturdepartementet

Regeringen har utsett Mattias Landgren till statssekreterare hos
infrastrukturminister Tomas Eneroth.

Regeringen har utsett Sebastian de Toro till statssekreterare hos energi- och
digitaliseringsminister Anders Ygeman.

Justitiedepartementet

Regeringen har utsett Catharina Espmark och Lars Westbratt till
statssekreterare hos justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Regeringen har utsett Elisabeth Backteman till statssekreterare hos
inrikesminister Mikael Damberg.

Kulturdepartementet

Regeringen har utsett Helene Öberg till statssekreterare hos kultur- och
demokratiminister samt minister med ansvar för idrottsfrågorna Amanda
Lind.



Miljödepartementet

Regeringen har utsett Eva Svedling och Gunvor Ericson till statssekreterare
hos miljö- och klimatminister samt vice statsminister Isabella Lövin.

Näringsdepartementet

Regeringen har utsett Stina Billinger och Emil Högberg till statssekreterare
hos näringsminister Ibrahim Baylan.

Regeringen har utsett Per Callenberg till statssekreterare hos
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Socialdepartementet

Regeringen har utsett Maja Fjaestad till statssekreterare hos socialminister
Lena Hallengren.

Utbildningsdepartementet

Regeringen har utsett Erik Nilsson till statssekreterare hos
utbildningsminister Anna Ekström.

Regeringen har utsett Malin Cederfeldt Östberg till statssekreterare hos
minister för högre utbildning och forskning Matilda Ernkrans.

Utrikesdepartementet

Regeringen har utsett Annika Söder till kabinettssekreterare hos
utrikesminister Margot Wallström.

Regeringen har utsett Per Olsson Fridh till statssekreterare hos
biståndsminister Peter Eriksson.

Regeringen har utsett Niklas Johansson till statssekreterare hos
utrikeshandelsminister och minister med ansvar för nordiska frågor Ann
Linde.



Pressmeddelande

Sveriges nya regering
Publicerad 21 januari 2019 Uppdaterad 24 januari 2019

(Ny version) I dag lämnade statsminister Stefan Löfven
sin regeringsförklaring i riksdagen och anmälde de
statsråd som ingår i regeringen. Regeringsskiftet äger
rum vid en konselj på slottet under ledning av H.M.
Konungen. Konseljen inleds klockan 14.15.
Sveriges nya regering består av statsministern och 22 statsråd.

Statsrådsberedningen 

Statsminister 
Stefan Löfven

EU-minister
Hans Dahlgren

Arbetsmarknadsdepartementet

Arbetsmarknadsminister
Ylva Johansson

Jämställdhetsminister samt minister med ansvar för arbetet mot
diskriminering och segregation  
Åsa Lindhagen

Finansdepartementet

Finansminister
Magdalena Andersson
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Finansmarknads- och bostadsminister, biträdande finansminister 
Per Bolund

Civilminister
Ardalan Shekarabi

Försvarsdepartementet

Försvarsminister
Peter Hultqvist

Infrastrukturdepartementet

Infrastrukturminister
Tomas Eneroth

Energi- och digitaliseringsminister
Anders Ygeman

Justitiedepartementet

Justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson

Inrikesminister
Mikael Damberg

Kulturdepartementet

Kultur- och demokratiminister samt minister med ansvar för
idrottsfrågorna
Amanda Lind

Miljödepartementet

Miljö- och klimatminister samt vice statsminister
Isabella Lövin

Näringsdepartementet

Näringsminister



Ibrahim Baylan

Landsbygdsminister
Jennie Nilsson

Socialdepartementet

Socialminister
Lena Hallengren

Socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll

Utbildningsdepartementet

Utbildningsminister
Anna Ekström

Minister för högre utbildning och forskning
Matilda Ernkrans

Utrikesdepartementet

Utrikesminister
Margot Wallström

Minister för internationellt utvecklingssamarbete
Peter Eriksson

Utrikeshandelsminister och minister med ansvar för nordiska frågor
Ann Linde



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Utredning om lagändringar för att
genomföra EU:s bankpaket om
riskreducerande åtgärder
Publicerad 20 december 2018

I dag beslutade regeringen om en särskild utredare som
ska lämna förslag till de lagändringar som krävs i
svensk rätt för att genomföra EU:s bankpaket om
riskreducerande åtgärder.
Utredningen ska lämna förslag till de lagändringar som krävs i svensk rätt för
att genomföra de riskreducerande åtgärder som följer av det pågående
arbetet inom EU med anledning av Europeiska kommissionens förslag till
ändringar av regelverken om kapitaltäckning och hantering av banker i kris,
det s.k. bankpaketet.

Per Håkansson, senior rådgivare på Finansinspektionen, har utsetts till
särskild utredare.

Uppdraget ska redovisas senast den 1 oktober 2019.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Protokoll från Finansiella
stabilitetsrådets möte
Publicerad 11 december 2018

I dag har protokollet från Finansiella stabilitetsrådets
möte den 4 december publicerats.
På mötet deltog finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören för
Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad. Vid mötet diskuterades det allmänna
stabilitetsläget, behovet av analyser och eventuella åtgärder, samt
kommande arbete för att stärka den finansiella stabiliteten.

Protokollet från mötet är publicerat på stabilitetsrådets webbsida.

Finansiella stabilitetsrådets webbplats
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Övergångslösning för fortsatt
tillgång till investeringstjänster
efter Brexit
Publicerad 28 november 2018

Enligt ett förslag som remitteras av
Finansdepartementet i dag ska regeringen kunna
meddela föreskrifter om att företag som hör hemma
utanför EES under en viss tid ska kunna undantas från
kravet på tillstånd av Finansinspektionen att driva
värdepappersrörelse.
Det föreslås att värdepappersföretag som hör hemma i Storbritannien under
en övergångsperiod efter landets utträde ur EU ska kunna fortsätta
tillhandahålla tjänster till professionella kunder som de ingått avtal med före
utträdet.

Syftet med förslagen är att undanröja risken för ett avbrott i tillgången till
finansiella tjänster som behövs för hantering av derivatkontrakt som svenska
företag har ingått med en motpart i Storbritannien.

Förslaget har betydelse endast om Storbritannien skulle lämna EU utan att
någon överenskommelse om övergångsregler finns på plats mellan parterna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansiella stabilitetsrådet träffas 4
december
Publicerad 27 november 2018

Tisdagen den 4 december träffas företrädare för
regeringen, Finansinspektionen, Riksbanken samt
Riksgälden för möte i Finansiella stabilitetsrådet.
Rådet ska diskutera det allmänna stabilitetsläget, behov av analyser och
eventuella åtgärder, samt kommande arbete för att stärka den finansiella
stabiliteten. Vid stabilitetsrådsmöten förs endast diskussioner – inga beslut
fattas.

Deltar på mötet gör finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören
för Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad.

Efter mötet kommer finansmarknadsminister Per Bolund, i egenskap av
rådets ordförande, att finnas tillgänglig för kommentarer i entrén på
Finansdepartementet, Jakobsgatan 24. Tid: 13.30-14.00. Föranmälan sker
till: martin.kling@regeringskansliet.se, 070-539 57 29, pressekreterare åt
finansmarknadsminister Per Bolund.

Presslegitimation krävs.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Riktlinjer för statsskuldens
förvaltning 2019
Publicerad 15 november 2018

Regeringen fattade i dag, den 15 november, beslut om
riktlinjer för hur statsskulden ska förvaltas.
Löptidsstyrningen för kronskulden slås ihop. Som en
konsekvens av detta ändras kronskuldens
löptidsintervall till mellan 4 och 6,5 år. Styrningen av
skuldens sammansättning behålls oförändrad.
När realobligationerna introducerades på 1990-talet var strategin att låna i
längre löptider än med nominella obligationer då investerare var villiga att
betala en premie för att försäkra sig mot inflationschocker. Förutsättningarna
har i dag förändrats och det finns inte längre finns några starka skäl att styra
kronskuldslagens löptider separat.

Riksgäldskontorets kvalitativa och kvantitativa analyser visar att
förhållandet mellan löptid och kostnad numer är detsamma för reala som för
nominella obligationer, vilket innebär att det inte längre finns skäl att styra
löptiden för de två skuldslagen separat. Ett gemensamt styrmått för
kronskulden skulle också ge en bättre överblick av risknivån i den samlade
kronskulden och att styrintervallet kan minskas. Löptiden är en av flera
faktorer som påverkar statsskuldens förväntade kostnad och risk.

Sammanfattning av riktlinjer för 2019

Löptiden (i termer av duration) för skuldslagen ska styras mot:

Valutaskuld: 0‒1 år
Kronskuld: 4–6,5 år
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Statsskuldens sammansättning ska styras mot:

Valutaskuld: Minskning med högst 30 miljarder kronor per år
Real kronskuld: 20 procent (långsiktigt)
Nominell kronskuld ska utgöra resterande andel

Bakgrund
Målet för statsskuldspolitiken är att statens skuld ska förvaltas så att
kostnaderna för skulden långsiktigt minimeras samtidigt som risken i
förvaltningen beaktas. Förvaltningen ska ske inom ramen för de krav som
penningpolitiken ställer.

Ansvaret för att målet uppnås delas mellan regeringen och
Riksgäldskontoret. Regeringen styr den övergripande risknivån i de årliga
riktlinjebesluten, medan Riksgäldskontoret ansvarar för att upplåning och
förvaltning görs inom ramen för riktlinjerna och i enlighet med målet. Till
grund för beslutet ligger bl.a. Riksgäldskontorets förslag till riktlinjer.

Återrapportering av måluppfyllelsen lämnas till riksdagen vartannat år i form
av en skrivelse. Nästa utvärdering kommer att lämnas till riksdagen i april
2020.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen godkänner
Finansinspektionens förslag om
vissa ändringar av
amorteringskraven
Publicerad 15 november 2018

Finansinspektionen har föreslagit vissa tekniska
ändringar i amorteringsförskrifterna så att alla företag
som lämnar bostadskrediter måste tillämpa
amorteringskraven. Regeringen har godkänt förslaget.
Riksdagen har med bred majoritet ställt sig bakom att amorteringskraven ska
tillämpas av alla kreditgivare som lämnar bolån och att
kapitalfrigöringskrediter samtidigt inte ska omöjliggöras. Finansinspektionens
föreslagna ändringar av amorteringskraven innebär att även företag som
lämnar bolån enligt lagen om verksamhet med bostadskrediter måste tillämpa
kraven. Möjlighet till undantag från amortering för kapitalfrigöringskrediter
införs. Dessa krediter är lån som ges till äldre mot säkerhet i deras bostad
och där man inte betalar ränta eller amortering under lånets löptid.

Finansinspektionen lämnade sitt förslag till ändrade föreskrifter till
regeringen den 18 september. Ändringarna ska träda i kraft den 1 januari
2019. För att Finansinspektionen ska kunna utfärda dessa föreskrifter i tid
har regeringen idag beslutat att lämna sitt medgivande till
Finansinspektionens förslag.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Nytt regeringsförslag underlättar
hanteringen av banker i kris
Publicerad 04 september 2018

Regeringen har idag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag om en ny fordringsklass i den
svenska förmånsrättsordningen.
Förslaget utgör en viktig komponent i EU:s krishanteringsregelverk som
syftar till att öka motståndskraften hos banker i EU, minska riskerna för
framtida finanskriser och minska kostnaderna för skattebetalarna i händelse
av en finanskris.

I propositionen föreslås lagändringar för att genomföra direktiv (EU)
2017/2399. I detta direktiv ställs krav på en viss fordringsklass i den
nationella förmånsrättsordningen. I propositionen föreslås därför bl.a. att en
ny fordringsklass ska införas i den svenska förmånsrättsordningen.
Fordringar i den nya fordringsklassen ska medföra rätt till betalning efter
oprioriterade fordringar men före efterställda fordringar. Regleringen syftar
till att underlätta för bankerna att uppfylla krishanteringsregelverkets krav på
skulder. Den föreslagna regleringen syftar även till att möta ett övergripande
behov av harmonisering, minska risken för att borgenärer vid resolution
hamnar i ett sämre läge än i konkurs och att underlätta och effektivisera
resolutionsförfarandet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 29 december 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Snabbare elektronisk information
ska motverka penningtvätt och
finansiering av terrorism
Publicerad 04 september 2018

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen som innebär en förbättring av
brottsbekämpande myndigheters tillgång till information
från finansiella företag. Det är ytterligare ett i raden av
åtgärder regeringen tagit för att motverka penningtvätt
och finansiering av terrorism. Faktum är att Sverige idag
har bland de bästa systemen i världen enligt en
internationell utvärdering inom området.
– Det bästa sättet att komma åt ekonomisk brottslighet är att strypa deras
pengaflöden, säger finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

Redan i dag ställs det krav på att de finansiella företagen på begäran av
förundersökningsledare ska lämna ut finansiell information, t.ex. om
kontohändelser och transaktioner. Syftet med regeringens förslag är att
specificera i lagarna att informationen ska lämnas ut utan dröjsmål och i
elektronisk form. På så sätt undviks långa väntetider och tidskrävande arbete
som kan följa av att informationen lämnas ut sent och i pappersform.

- Förslaget kan läggas till listan av regeringens åtgärder för att motverka
missbruk av det finansiella systemet för brottsliga ändamål. Vi har bland
annat fått på plats en ny lag om penningtvätt, en ny lag om registrering av
verkliga huvudmän samt en ny samordningsfunktion för bekämpning av
penningtvätt och finansiering av terrorism, säger Per Bolund.
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Den internationella organisationen Financial Action Task Force (FATF) tar
fram standarder för bekämpning av penningtvätt och finansiering av
terrorism och utvärderar sedan ländernas system. Både länder som är
medlemmar i FATF, såsom Sverige, och andra länder utvärderas. Sverige har
nu, inom ramen för FATF:s första uppföljningsrapport, bedömts uppfylla
organisationens krav på tillräcklig teknisk efterlevnad och effektivitet.
Endast sex länder, varav tre FATF-medlemmar, har hittills under nuvarande
utvärderingsrunda (2012–2022) lyckats med detta.

- Det gläder mig att Sverige är bland de få länder som har passerat det
nålsöga som går ut på att både ha lagstiftningen på plats och att ha visat att
det är effektivt i praktiken. Men det är inget argument för att luta sig tillbaka,
vi kommer fortsätta arbeta aktivt mot penningtvätt och finansiering av
terrorism, säger Per Bolund

Lagändringarna om förbättrade möjligheter till snabbt inhämtande av
finansiell information för brottsbekämpande myndigheter föreslås träda i
kraft den 1 september 2019. Polismyndigheten föreslås också få möjlighet att
meddela föreskrifter om hur den elektroniska formen ska se ut. FATFs
uppföljningsrapport kom i slutet på juli och återfinns på organisationens
hemsida: www.fatf-gafi.org 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Utredning för fler statliga jobb i
Härnösand
Publicerad 31 augusti 2018

Regeringen beslutade under torsdagen att tillsätta en
utredning för att öka den statliga närvaron i
Västernorrland. Utredningen ska se över möjligheten att
samla och flytta uppgifter från myndigheter i Stockholms
län till gemensamma kontorslösningar i Härnösand.
Satsningen skulle innebära runt 50 nya statliga tjänster
i kommunen. Regeringen utser Ingegerd Palmér till
särskild utredare.
- Regeringen menar allvar med att hela landet ska leva. Därför gör vi nu en
satsning på Västernorrland och Härnösand. Det här uppdraget är ett
komplement till de beslut om omlokaliseringar, utökningar av verksamhet
och lokalisering av nya myndigheter som regeringen tidigare beslutat om,
säger biträdande finansminister Per Bolund.

Regeringen bedömer att ytterligare insatser behövs i Norrlandslänen, där
Västernorrlands län är det län där statliga jobb minskat mest 2008–2014.
Härnösand har högre arbetslöshet än genomsnittet i landet, högre medelålder
än rikssnittet och en låg befolkningsökning, varför insatsen ska riktas dit.
Utredningen kommer att se över vilka uppgifter och verksamheter det kan
beröra, men det rör sig om delar av myndigheters verksamhet och inte om
flytt av hela myndigheter.

Ingegerd Palmér är sedan 2017 Styrelseordförande för Högskolan i Gävle
och har tidigare varit rektor för Luleå tekniska universitet och Mälardalens
högskola. Hon har även suttit i ett flertal myndighetsstyrelser, däribland
CSN, Rådet för högre utbildning, Svenska institutet och Livsmedelsverket.
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Utredningen är en av flera satsningar för att öka den statliga närvaron i
Västernorrland. Regeringen har tidigare lokaliserat Myndigheten för digital
förvaltning till Sundsvall och uppdragit åt Statens servicecenter att lokalisera
viss del av sin verksamhet till Sollefteå. Tidigare i år öppnades även ett
servicekontor i Kramfors.

Uppdraget ska rapporteras till regeringen den 30 april 2019.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen föreslår nya regler om
krav på information om
aktivitetsgrad i fondförvaltning
Publicerad 30 augusti 2018

Regeringen har i dag beslutat om en lagrådsremiss
med förslag som syftar till att komma till rätta med
brister med så kallade dolda indexfonder. Med förslaget
blir det svårare att framställa en fond som aktivt
förvaltad om den i själva verket förvaltas passivt.
- Det är minst sagt upprörande att lura konsumenter till att betala för en aktiv
förvaltning när fonden i själva verket bara följer ett jämförelseindex. Jag
hoppas förslaget vi lägger fram kan förhindra sådan verksamhet, säger
konsument- och finansmarknadsminister Per Bolund. 

Förslaget innebär att det ställs krav på fondförvaltare att lämna information
om aktivitetsgrad i fondförvaltningen i förhållande till ett s.k. relevant
jämförelseindex. Informationen ska beskriva hur förvaltningen av fonden
bedrivs och varför det index som används är relevant. Om fonden har funnits
i två år eller längre tid ska aktivitetsgraden även anges som ett aktivitetsmått
för varje år under de föregående tio åren eller den kortare tid som fonden har
funnits. En förklaring till den uppnådda aktivitetsgraden ska då också
lämnas. För det fåtal fonder som har ett så koncentrerat och specifikt
innehav att det saknas ett relevant index för jämförelsen ska förvaltaren i
stället informera om detta. Informationen som ska lämnas ska finnas
tillgänglig på fondförvaltarnas webbplats samt i informationsbroschyren och
årsberättelsen för fonden. Förslaget som regeringen nu går fram med ger
därmed spararna förutsättningar att bedöma om storleken på den årliga avgift
som fondförvaltare tar ut är motiverad och förslaget underlättar även en
jämförelse mellan fonder.
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- Med det här förslaget kommer det bli mycket svårare för aktörer att ta ut
höga avgifter för en passiv förvaltning av fonder, säger konsument- och
finansmarknadsminister Per Bolund.

Informationskravet föreslås gälla vid förvaltning av värdepappersfonder och
specialfonder och träffar förvaltare som är fondbolag (dvs. svenska
aktiebolag som har tillstånd att förvalta en värdepappersfond), förvaltare av
alternativa investeringsfonder, utländska förvaltningsbolag med tillstånd från
Finansinspektionen att förvalta en värdepappersfond, samt Sjunde AP-
fondens förvaltning av fonder inom premiepensionssystemet.

Reglerna föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Utredning ska få fler att välja
bilpool
Publicerad 30 augusti 2018

Regeringen tillsätter en utredning som ska titta på
åtgärder för att främja bilpooler. I första hand ska
utredningen undersöka förutsättningarna för sänkt
moms. Syftet är stimulera till en cirkulär ekonomi med
mer resurseffektiva persontransporter.
- Om fler får tillgång till bil genom en bilpool så minskar behovet av att alla
ska äga en egen bil som står still större delen av tiden. Det är ett bra exempel
på hur vi kan använda resurser smartare och mer effektivt. På så vis kan
både utsläpp och behovet av parkeringsplatser minska, säger
konsumentminister Per Bolund.

Utredningen ska i första hand undersöka förutsättningarna för sänkt
mervärdesskatt på bilpoolstjänster. I andra hand ska den undersöka andra
sätt att främja bilpooltjänster. Utredningen innefattar även moped- och
motorcykelpooler.

Trafiksektorn och inte minst personbilstrafiken har stor potential för
resurseffektivisering. Dagens bilpark används ineffektivt då den
genomsnittliga bilen endast nyttjas en bråkdel av tiden och har låg
energieffektivitet.

Utredaren ska även undersöka i vilken utsträckning förslagen kan bidra till
minskade vägtrafikvolymer, ökad effektivitet i transportsystemet och
minskade utsläpp.

Utredningen ska redovisas den 18 december 2019.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen föreslår utvidgad
skattebefrielse för
egenproducerad el
Publicerad 30 augusti 2018

Regeringen går nu vidare i arbetet med att ge solelen
bästa möjliga villkor. I en lagrådsremiss föreslås att fler
aktörer som producerar el ska omfattas av fullständig
skattebefrielse istället för dagens nedsättning.
Majoriteten av den förnybara el som framställs i mindre anläggningar på
samma ställe som elen förbrukas är sedan tidigare helt befriad från
energiskatt.

I lagrådsremissen föreslås att skattebefrielsen ska utökas till att även omfatta
aktörer som har en högre samlad produktionskapacitet. För till exempel en
solelproducent innebär förslaget att denne kan få skattebefrielse även om
den samlade produktionskapaciteten överstiger 255 kW. Skatteundantaget
gäller den el som produceras i mindre anläggningar och som förbrukas där
den framställs. Det innebär att den förnybara el som idag omfattas av en 98
procentig nedsättning av energiskatten blir helt skattefri.

- Regeringen har arbetat intensivt för att ge solelen bästa möjliga
förutsättningar. Nu tar vi nästa steg och slopar skatten helt för de
producenter som har lite högre kapacitet, till exempel många skolor och
lagerlokaler, säger biträdande finansminister Per Bolund.   

Ändringarna föreslås träda i kraft 1 juli 2019. Regeringen avser att ansöka
om statsstödsgodkännande hos Europeiska kommissionen för det utvidgade
undantaget.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Kulturdepartementet

Regeringen tillsätter utredning för
att ta fram nya hyresmodeller för
vissa kulturinstitutioner
Publicerad 30 augusti 2018

Regeringen har beslutat att tillsätta en särskild utredare
som ska utreda och föreslå nya alternativa och hållbara
hyresmodeller för de fem kulturinstitutioner som sedan
2001 har en kostnadsbaserad hyresmodell.
– Detta är ett viktigt steg för att ge Statens fastighetsverk och de berörda
kulturinstitutionerna de bästa förutsättningarna till ett välfungerande
hyresförhållande, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

I utredningen ingår att värdera och bedöma möjligheterna till att de
föreslagna alternativa modellerna kan tillämpas på andra motsvarande
fastigheter som rymmer kulturverksamheter och som förvaltas av Statens
fastighetsverk.

– Äntligen närmar vi oss ett avslut i denna segdragna fråga om modell för
hyressättning för några av våra betydelsefulla kulturinstitutioners byggnader.
En ny modell kommer att underlätta för de berörda att få bättre
planeringsförutsättningar vad gäller deras hyreskostnader, säger
kulturminister Alice Bah Kuhnke

Huvudbyggnaderna vid Kungliga Operan, Kungliga Dramatiska Teatern,
Nationalmuseum, Naturhistoriska riksmuseet och Historiska museet har
sedan 2001 en hyresmodell som inte har fungerat som regeringen och
parterna har tänkt sig. Riksdagen har också tillkännagivit för regeringen att
man bör överväga de särskilda problem som systemet med kostnadshyra har
lett till inom kulturområdet. Av det skälet har regeringen valt att besluta om
ett kommittédirektiv.
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En särskild utredare ska:

analysera nuvarande hyresmodell och hyresrelation mellan de fem
kulturinstitutionerna och Statens fastighetsverk och modellens effekter
för hyresgästerna och statens finanser,
med utgångspunkt i analysen föreslå nya hållbara alternativa
hyresmodeller för de fem kulturinstitutionerna för att hantera bristerna
med den befintliga modellen,
belysa effekterna av förslagen för såväl berörda kulturinstitutioner, som
Statens fastighetsverks fastighetsförvaltning och statens finanser, och
värdera och bedöma möjligheterna till att de föreslagna alternativa
modellerna kan tillämpas på andra motsvarande fastigheter som rymmer
kulturverksamhet och som förvaltas av Statens fastighetsverk.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 oktober 2019.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke och Per Bolund
besöker Linköping och Norrköping
Publicerad 24 augusti 2018

Den 27–28 augusti kommer ministrarna Alice Bah
Kuhnke och Per Bolund bland annat att delta i samtal
vid handelskamrarna i Linköping och Norrköping.
Ministrarna kommer även att delta vid ett panelsamtal
på Campus Norrköping, Linköpings universitet.
Delar ur ministrarnas program (med reservation för ändringar). Tid för
intervjuer finns, kontakta pressekreteraren.

Måndag 27 augusti

12.00 – 13.00 Ministrarna deltar i ett lunchsamtal om klimatet. Arrangörer är
Östsvenska handelskammaren och CSR East Sweden.
Adress: Cleantech Park, Gjuterigatan 1, Linköping

14.30 – 15.30 Utfrågning av elever på Katedralskolan.
Adress: Platensgatan 20, Linköping

Tisdag 28 augusti

07.30 – 09.00 Frukostsamtal om klimatet. Arrangörer är Östsvenska
handelskammaren och CSR East Sweden.
Adress: Kammarforum, Dalsgatan 13, Norrköping

11.00 Presstid. Ministrarna har innan dess träffat klimatforskare på SMHI.
Adress: SMHI, Folkborgsvägen 17.

13.15 – 15.00 Panelsamtal på Campus Norrköping, Linköpings universitet.
Moderator Johan Hedrén, universitetslektor.
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Adress: Campus Norrköping, K4 i Kåkenhus

15.30 – 17.00 Studiebesök på secondhandbutiken Varie.
Adress: Rådstugugatan 30



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen vill se bättre kött i
offentlig sektor
Publicerad 24 augusti 2018

Regeringen vill göra det obligatoriskt för upphandlande
myndigheter att ställa krav på djurskydd och låg grad av
antibiotikaanvändning vid upphandling av animaliska
livsmedel. Det presenterade civilminister Ardalan
Shekarabi och konsumentminister Per Bolund på en
pressträff idag.
Sedan de nya upphandlingslagarna trädde i kraft har myndigheter fått
utökade möjligheter att ställa specifika krav på djurskydd i upphandlingar av
livsmedel. Detta görs i ungefär 60 procent av fallen. Regeringen anser att det
är för lite och inleder därför ett arbete i syfte att göra det obligatoriskt att
ställa sådana krav.

- De höga krav på miljö och hälsa som vi har i Sverige och som de svenska
bönderna lever upp till ska inte innebära en konkurrensnackdel gentemot de
utländska producenter som inte uppnår samma höga nivå, säger civilminister
Ardalan Shekarabi.

Regeringen påbörjar nu arbetet med att utreda hur lagstiftningen kan
utformas med hänsyn till bland annat EU-lagstiftning och våra internationella
åtaganden.

- Vi kommer att vidta åtgärder för att få en långsiktig hållbar
livsmedelsförsörjning som gynnar god djurhållning och minskar
klimatpåverkan. Vi vet att många konsumenter tycker det här är viktigt och
nu möter vi den efterfrågan, säger konsumentminister Per Bolund. 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ardalan Shekarabi och Per Bolund
presenterar en nyhet på
upphandlingsområdet vid
pressträff fredag 24 augusti
Publicerad 23 augusti 2018 Uppdaterad 23 augusti 2018

Fredag 24 augusti håller civilminister Ardalan Shekarabi
och konsumentminister Per Bolund en pressträff för att
berätta om en nyhet på upphandlingsområdet.

Tid: 24 augusti 2018 kl. 10.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

På pressträffen deltar även Elisabet Qvarford, VD på Svenskt kött, Maria
Donis, VD på Svensk fågel och Eva Guovelin, ordförande
Livsmedelsarbetareförbundet.

Pressträffen webbsänds på regeringen.se.

Medtag presslegitimation.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Idag besöker Per Bolund
Eskilstuna
Publicerad 22 augusti 2018

Onsdag 22 augusti besöker finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund Eskilstuna. Han möter
medborgare på Eskilstuna Centralstation för att därefter
besöka Närsjö gård, bland annat med anledning av
sommarens torka och för att ta del av utvecklingen av
Sörmlands matkluster. Under eftermiddagen deltar han i
en företagardebatt.
Programpunkter

12:00-12:30 Träffar medborgare vid Eskilstuna Centralstation för att
diskutera kommunens planer på en kommunal flygplats, men även
regeringens flygskatt och hur vi kan resa mer hållbart.

14:10-15:10 Besöker KRAV-certifierade Närsjö gård och FarCon AB.

17:15-18:15 Deltar i en företagardebatt i Biografbaren, Järntorget 2,
Eskilstuna. Medverkande är bl.a. Per Bolund (MP), Niklas Frykman,
riksdagskandidat (L), Göran Gredfors, gruppledare (M), Roger Pihl från
Företagarna, och Erika Olsson, egenföretagare Sörmlands matkluster.

Media är välkomna att delta, kontakta pressekreterare Martin Kling för mer
information.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Erland Olauson ska utreda
järnvägsunderhållets organisering
Publicerad 16 augusti 2018 Uppdaterad 16 augusti 2018

Idag den 16 augusti har regeringen gett Erland Olauson
i uppdrag att leda utredningen Överförande av
basunderhåll från Infranord AB till Trafikverket.
Regeringen vill ta nästa steg mot ett bättre fungerande järnvägsunderhåll.
Erland Olauson ska därför kartlägga förutsättningarna för att flytta ansvaret
för basunderhåll från det statliga bolaget Infranord AB till Trafikverket.
Basunderhåll är den verksamhet som bedrivs för att säkerställa den dagliga
driften, och är viktig för järnvägens punktlighet och robusthet.

– Vi är glada över att kunna utse Erland Olauson för det här uppdraget. Han
har en gedigen erfarenhet och kunskap och är rätt person för uppgiften. Det
är helt centralt att underhållet av järnvägen fungerar optimalt, säger
infrastrukturminister Tomas Eneroth.

Den särskilde utredaren ska också föreslå vilka åtgärder som skulle kunna
vidtas i syfte att säkerställa ett effektivt genomförande av verksamhetsflytt
till Trafikverket.

– Fler och fler vill resa klimatsmart och tågresandet ökar stadigt. Det är
glädjande men ska den positiva utvecklingen fortsätta måste resenärerna
kunna lita på att tågen kommer och går i tid och där spelar underhållet en
avgörande roll, säger finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

Erland Olauson har tidigare arbetat som chefsjurist och avtalssekreterare vid
LO.I samband med tillsättandet av Erland Olauson som särskild utredare
förlängs uppdraget. Utredningen ska redovisas 30 augusti 2019.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff och fototillfälle vid
Harpsund 16 augusti
Publicerad 10 augusti 2018

Torsdagen den 16 augusti samlas regeringen på
Harpsund där finansminister Magdalena Andersson
redogör för det ekonomiska läget och förutsättningarna
för 2019 års budget.
I samband med detta håller Magdalena Andersson en pressträff på Harpsund
om det ekonomiska läget. Pressträffen webbsänds på regeringen.se.

Det blir också tillfälle för fotografer att ta en gruppbild av de samlade
statsråden. Efter fotograferingen ger finansminister Magdalena Andersson
samt biträdande finansminister Per Bolund en kort gemensam kommentar.

Tid och plats för fototillfälle
Torsdag 16/8 klockan 13.15
Plats: Gårdsplanen, Harpsund

Tid och plats för pressträff
Torsdag 16/8 klockan 15.00
Plats: Fatburen, Harpsund

Ta med presslegitimation.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Stärkt tillsyn över
fastighetsmäklarbranschen
Publicerad 09 augusti 2018 Uppdaterad 09 augusti 2018

I dag har migrationsminister och biträdande
justitieminister Heléne Fritzon och finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund gemensamt tagit emot
en utredning med förslag på utökad tillsyn över
fastighetsmäklarbranschen.
2017 års fastighetsmäklarutredning har haft i uppdrag att lämna förslag som
innebär att fastighetsmäklarföretagen blir en integrerad del av det
fastighetsmäklarrättsliga systemet. I uppdraget har ingått att lämna förslag på
ett ändamålsenligt system med registreringsplikt för mäklarföretagen och att
ställa dessa företag under tillsyn.

– För många människor är bostadsköpet den ekonomiskt mest betydande
transaktionen i livet och det är viktigt att allt går rätt till. Att vi har en sund
och väl fungerande fastighetsmäklarbransch är avgörande för att
konsumenter ska känna trygghet när de ingår bostadsaffärer, säger
migrationsminister och biträdande justitieminister Heléne Fritzon.

– För konsumenter kan bostadsmarknaden uppfattas komplicerad och det är
svårt att känna sig trygg med att allt sker enligt regelboken. En orsak till
detta har bland annat varit brister i anbudsförfarandet vid bostadsköp. Med
en mäklarbransch i ordning ges nu förutsättningar till tryggare affärer på
bostadsmarknaden, säger finansmarknads- och konsumentminister Per
Bolund.

Utredningen föreslår i huvudsak att:

En ny fastighetsmäklarlag införs som inte bara ska gälla för enskilda
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fastighetsmäklare utan också för fastighetsmäklarföretag. Företagen ska
även omfattas av penningtvättsregelverket.
Mäklarföretagen ska registreras och ställas under
Fastighetsmäklarinspektionens tillsyn. Även företagets ägare och ledning
ska omfattas av tillsyn.
Mäklarföretag ska arbeta för att företagets mäklare uppfyller sina
skyldigheter enligt fastighetsmäklarlagen.
Mäklare som förmedlar hyresrätter med en hyra på 10 000 euro eller
mer ska registrera sig som särskilda hyresförmedlare och omfattas av
både fastighetsmäklarlagen och penningtvättsreglerna.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2019.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen utreder vägar för att
främja grönt sparande
Publicerad 02 augusti 2018

Regeringen ger en utredning i uppdrag att undersöka
förutsättningarna för gröna investeringar och hur de kan
främjas genom en ny skattegynnad sparform.
Utredningen ska lämna förslag på förändringar av
skattereglerna för att främja sparande där kapitalet
används för att finansiera gröna projekt.
– Ett skattegynnat grönt sparande med en tydlig kvalitetsmärkning skulle
både skapa tydlighet för spararna och samtidigt bidra till finansieringen av en
omställning mot ett hållbart samhälle, säger Per Bolund,
finansmarknadsminister.

Regeringen har vidtagit många åtgärder för en grön finansmarknad. En del
av omställningen av finansmarknadspolitiken har varit att göra det lätt för
sparare att välja rätt. Ett gynnat grönt sparande skulle kunna vara ytterligare
ett verktyg för att förenkla och göra det mer attraktivt att spara hållbart.

– Om vi ska klara klimat- och miljöomställningen krävs enormt stora
investeringar och då är det viktigt att göra det ekonomiskt fördelaktigt att
placera kapital i sådana investeringar, säger Per Bolund.

Ett skatteincitament kan utformas på olika sätt, t.ex. i form av en avdragsrätt
eller en skattereduktion för grönt sparande. Ett exempel är det nederländska
systemet med gröna sparkonton. Ett annat alternativ kan vara en lägre
beskattning av sparande på investeringssparkonton där bara finansiella
instrument eller fondandelar som uppfyller vissa miljökrav får förvaras.
Utredningen ska analysera fördelarna och nackdelarna med olika alternativ.
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Uppdraget ska redovisas senast den 31 mars 2020.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen vill införa
ursprungsmärkning av kött och
fisk på restaurang
Publicerad 12 juli 2018 Uppdaterad 12 juli 2018

Det finns ett stort intresse för mat och för var maten
kommer ifrån bland svenska konsumenter idag. God
information är en förutsättning för att konsumenter ska
kunna göra medvetna och hållbara val. Regeringen ger
därför Livsmedelsverket i uppdrag att se över vilka
åtgärder som krävs för att kunna införa obligatorisk
ursprungsmärkning av kött och fisk på restaurang och i
storhushåll.
– Svenska livsmedel står för hög kvalitet, god djurhållning och låg
antibiotikaanvändning. I matbutiker är det idag lätt att få reda på köttets och
fiskens ursprung, men så är det inte när man är ute och äter på restaurang.
Därför får Livsmedelsverket i uppdrag att analysera förutsättningarna för att
kunna anmäla en sådan märkning till EU-kommissionen, säger
landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.

– Med bättre informerade konsumenter kan fler agera efter vad man tycker
känns rätt och riktigt. Ursprungsmärkning av kött är ett bra sätt att ge
information om den mat som hamnar på tallriken. Det kommer
förhoppningsvis göra att fler väljer mer hållbart producerat kött, säger
konsumentminister Per Bolund.

Anmälan till EU-kommissionen
För att Sverige ska kunna genomföra en nationell bestämmelse för
obligatorisk ursprungsmärkning av kött och fisk på restaurang och i
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storhushåll måste regeringen göra en anmälan till EU-kommissionen. I
anmälan ska man kunna bevisa sambandet mellan kvaliteter hos livsmedlet
och dess ursprung eller härkomstplats. Man ska också lägga fram belägg för
att flertalet konsumenter anser att denna uppgift är mycket viktig.
Livsmedelsverket får därför i uppdrag att analysera vilka studier som Sverige
behöver ta fram för att kunna underbygga en ansökan. Konsumentverket ska
bistå Livsmedelsverket i uppdraget. Verket ska också följa utvecklingen i
den anmälan som Finland gjort av en motsvarande märkning.

Uppdraget ska redovisas till Näringsdepartementet senast den 3 december
2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag till ny reglering för
tjänstepensionsföretag
Publicerad 04 juli 2018

Finansdepartementet har idag skickat ut en promemoria
på remiss med förslag till ny reglering för
tjänstepensionsföretag. Regleringen ska genomföra
EU:s andra tjänstepensionsdirektiv (IORP II). För att
uppnå ett starkare kundskydd kompletteras EU-
regelverket med en förstärkt solvensreglering. De nya
reglerna föreslås träda i kraft den 1 maj 2019.
I promemorian föreslås en ny lag om tjänstepensionsföretag som ska gälla för
företag som enbart erbjuder tjänstepensionsförsäkringar, det vill säga
livförsäkringar som är knutna till en anställning. Alla försäkringsföretag och
tjänstepensionskassor som uppfyller vissa krav ska kunna omvandlas till
tjänstepensionsföretag. Det kommer även att vara möjligt att bilda nya
tjänstepensionsföretag.

– Vi har valt att utnyttja den möjlighet som ges genom andra tjänste-
pensionsdirektivet att skapa en modern och självständig reglering för
tjänstepensionsföretagen som är anpassad för svenska företag, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Den föreslagna regleringen genomför andra tjänstepensionsdirektivet, men
utgår även från Tjänstepensionsföretagsutredningens betänkande (SOU
2014:57). Utöver de regler som följer av direktivet föreslås bland annat att
det ska införas ett riskkänsligt kapitalkrav som motsvarar kapitalbehovet
enligt Finansinspektionens trafikljusmodell.
– Syftet med lagstiftningen är att möjliggöra en effektiv förvaltning av
tjänstepensionskapital samtidigt som de framtida pensionärerna får ett
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fullgott skydd, säger Per Bolund.

Remissvaren ska ha kommit in till Finansdepartementet senast den 12
oktober 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Ett nytt premiepensionssystem
2020
Publicerad 29 juni 2018 Uppdaterad 29 juni 2018

Partierna som står bakom pensionssystemet har kommit
överens om att reformera premiepensionssystemet för
att ge bättre trygghet och högre framtida pensioner.
Regeringen har därför beslutat att tillsätta en utredning
som ska lämna förslag om ett nytt
premiepensionssystem och utsett Mikael Westberg till
särskild utredare. Det nya systemet ska vara på plats
2020.
Premiepensionssystemet är den del av det allmänna pensionssystemet som
placeras i fonder. Flera tidigare utredningar har konstaterat att
premiepensionens konstruktion gör det svårt för den enskilde att välja
fonder. I dag finns över 800 fonder på fondtorget för premiepension.

De senaste åren har det även visat sig att oseriösa aktörer utnyttjat
människors okunskap genom metoder som inte hör hemma i ett gemensamt
trygghetssystem. Pensionsmyndigheten har konstaterat att flera
fondförvaltare brutit mot samarbetsavtalet och därför sagt upp avtalen och
avregistrerat 21 fonder från fondtorget. Pensionsmyndigheten driver flera
rättsprocesser både i Sverige och utomlands för att de drabbade
pensionsspararna ska få tillbaka sina pengar. Pensionsgruppen är överens om
att premiepensionssystemet ska behållas men att systemet måste reformeras
för att ge bättre trygghet och högre framtida pensioner.

- Dina pensionspengar ska alltid vara trygga och säkra. Pensionsspararnas
pengar ska aldrig behöva jagas i skatteparadis och du ska inte behöva vara
finansexpert för att få en bra pension, säger Annika Strandhäll, socialminister
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och ordförande i Pensionsgruppen.

- En viktig del av reformerna har varit nya hållbarhetskrav inom
pensionssystemet – så också inom premiepensionen. De som förvaltar vårt
pensionskapital ska inte bara göra det till en god avkastning utan det måste
också gå i linje med en hållbar utveckling där vi väger in
klimatutmaningarna. Ingen svensk regering har gjort så här mycket för en
hållbar finansmarknad tidigare, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Pensionsgruppen, med företrädare för de partier som står bakom
pensionssystemet, har kommit överens om att reformera
premiepensionssystemet i två steg vilket innebär att staten kommer ta ett
större ansvar för att det inte ska kunna finnas aktörer som lurar till sig våra
framtida pensioner.

I väntan på en större reformering har riksdagen i ett första steg beslutat att
från och med 1 november 2018 införa hårdare krav på de fonder som finns i
dagens premiepensionssystem. Åtgärderna kommer göra fondtorget mer
tryggt men det kommer fortfarande vara svårt för den enskilde att överblicka
och välja fonder, samt för myndigheter att utöva kontroll och tillsyn.

I ett andra steg får en utredare därför i uppdrag att presentera förslag på ett
regelverk för ett nytt, kontrollerat och upphandlat fondtorg för
premiepension. Utredningen ska även lämna förslag på en reglering av en
myndighet som ska upphandla fonder och ha löpande ansvar för att utbudet
på fondtorget är tryggt och av god kvalitet. En konsekvens av dessa åtgärder
är att antalet fonder kommer minska avsevärt.

Utredaren Mikael Westberg är i dag chefsjurist på Pensionsmyndigheten där
han bland annat varit inblandad i hanteringen av de pågående
rättsprocesserna för att säkra och hämta hem pensionsspararnas pengar.
Westberg tillträder efter sommaren en ny tjänst som rättschef på
Försäkringskassan.

Utredningen om ett nytt premiepensionssystem är en del av
Pensionsgruppens pensionsöverenskommelse från december 2017.
Utredningen ska senast den 1 november 2019 lämna förslag på nytt regelverk
och reglering av den nya myndigheten. Utredningen ska slutredovisa sitt
arbete senast den 31 augusti 2020. Ambitionen är att det nya systemet ska
vara på plats under 2020.

Pensionsgruppen har även kommit överens om att inom kort tillsätta en



särskild översyn av risknivån i förvalet i premiepensionssystemet.

Pensionsgruppen består av företrädare för Socialdemokraterna,
Moderaterna, Miljöpartiet, Centerpartiet, Liberalerna och
Kristdemokraterna.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Pressinbjudan: Ett nytt
premiepensionssystem
Publicerad 28 juni 2018 Uppdaterad 28 juni 2018

I morgon fredag klockan 9.00 presenterar
finansmarknadsminister Per Bolund och socialminister
tillika ordförande i pensionsgruppen Annika Strandhäll
en ny statlig utredning.

Tid: 29 juni 2018 kl. 09.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Regeringens särskilde utredare, som medverkar på pressträffen, får i uppdrag
att lämna förslag på ett uppdaterat och förbättrat premiepensionssystem. Alla
tre finns tillgängliga för enskilda intervjuer i samband med pressträffen.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ökad hållbarhet och ändrade
placeringsregler för Första-Fjärde
AP-fonderna
Publicerad 26 juni 2018

Placeringsreglerna ska moderniseras och fondmedlen
ska förvaltas på ett föredömligt sätt genom ansvarsfulla
investeringar och ansvarsfullt ägande. Det föreslår
regeringen i en proposition som överlämnas till
riksdagen idag. Syftet med förslagen är att skapa mer
hållbara fonder som ger högre avkastning och därmed
högre framtida pensioner.
– Det är viktigt att AP-fonderna går före och visar att det går att bidra till en
hållbar utveckling och samtidigt förvalta medlen så att de ger en hög
avkastning. Det känns bra att kunna gå till riksdagen med ett förslag som gör
detta möjligt och som har pensionsgruppens stöd, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

I propositionen föreslås att det införs ett nytt mål för placeringsverksamheten
- att fonderna ska förvalta fondmedlen på ett föredömligt sätt genom
ansvarsfulla investeringar och ansvarsfullt ägande. Dessutom föreslås att
fonderna inte behöver ha lika stor andel räntebärande värdepapper med låg
kredit- och likviditetsrisk, att begränsningen av innehav av onoterade
värdepapper tas bort och ersätts av en högsta andel illikvida tillgångar samt
att de inte längre behöver överlämna en andel av tillgångarna till extern
förvaltning.

– AP-fonderna ska ge bästa möjliga avkastning och nu får de genom friare
placeringsregler bättre förutsättningar att göra det jobbet, säger Per Bolund.
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Förslaget innebär att fonderna kan placera en större andel av sina fondmedel
utanför börsen samtidigt som de inte behöver ha lika stor andel placerade i
räntebärande värdepapper. Detta ökar möjligheterna till en bra avkastning,
säger Per Bolund.

Avsikten är att lagändringarna ska träda i kraft den 1 januari 2019. Vissa
ytterligare ändringar av placeringsreglerna ska tas fram i Regeringskansliet
under hösten 2018. Pensionsgruppen, med företrädare för de partier som står
bakom pensionsöverenskommelsen, har ställt sig bakom propositionen.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ny ordförande och chef för
Allmänna reklamationsnämnden
Publicerad 21 juni 2018

Regeringen har beslutat att utse Marcus Isgren till ny
ordförande och chef för Allmänna
reklamationsnämnden. Marcus Isgren tillträder tjänsten
den 1 oktober i år.
- Jag är mycket glad för att Marcus Isgren har tackat ja till uppdraget som
ordförande och chef för Allmänna reklamationsnämnden, säger
konsumentminister Per Bolund. Som domare och administrativ direktör i
allmän domstol har Marcus Isgren stor erfarenhet av såväl kvalificerat
juridiskt arbete som ledningsarbete inom statsförvaltningen.

Marcus Isgren är i dag rådman och administrativ direktör vid Södertörns
tingsrätt. Isgren är även extern avdelningsordförande vid Allmänna
reklamationsnämnden.

- Jag ser fram emot att leda en myndighet som har så stor betydelse för
konsumenterna. Eftersom antalet anmälningar till Allmänna
reklamationsnämnden ständigt ökar blir det en utmaning att fortsätta arbetet
med att effektivisera verksamheten utan att äventyra kvaliteten, säger
Marcus Isgren.

Om Allmänna reklamationsnämnden
Allmänna reklamationsnämnden har till uppgift att kostnadsfritt pröva tvister
mellan en konsument och en näringsidkare som härrör från ett avtal om köp
av en vara, tjänst eller annan nyttighet. Myndighetens ansvarsområde
innefattar även att informera konsumenter och näringsidkare om
myndighetens praxis, stödja den kommunala konsumentverksamhetens
hantering av tvister genom utbildning och information, och genomföra
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förtroendeskapande åtgärder i förhållande till näringslivet. ARN har cirka 50
anställda. Förvaltningsanslaget 2018 uppgår till ca 44 miljoner kronor. ARN
är en enrådighetsmyndighet med insynsråd och är till sin helhet lokaliserad
till Stockholm.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Samtal om ökad hållbarhet och
ändrade placeringsregler för
Första-Fjärde AP-fonderna.
Publicerad 19 juni 2018

Finansmarknadsminister Per Bolund bjuder in till ett
samtal kring regeringens förslag om ökad hållbarhet
och ändrade placeringsregler för Första-Fjärde AP-
fonderna.

Tid: 20 juni 2018 kl. 13.15
Plats: Strömsalen, Rosenbad

Anmälan till pressekreterare Martin Kling

Välkomna!

Bakgrund
Regeringen vill modernisera lagkraven för hur Första-Fjärde AP-fondernas
fondmedel ska förvaltas. Syftet är att modernisera reglerna för hur dessa
fonder investerar våra framtida pensioner för att bli mer hållbara, och
samtidigt möjliggöra hög avkastning och på så sätt högre framtida pensioner.
För att berätta mer om bakgrunden och målet med förslaget samt svara på
frågor bjuder finansmarkandsminister Per Bolund in till ett samtal. Förslaget
remitterades till lagrådet den 24 maj i år och regeringen har för avsikt att
lämna en proposition till riksdagen inom kort.

Regeringen föreslår att det införs ett nytt mål för placeringsverksamheten -
att fonderna ska förvalta fondmedlen på ett föredömligt sätt genom
ansvarsfulla investeringar och ansvarsfullt ägande. Dessutom föreslås att
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kravet på en minsta andel räntebärande värdepapper med låg kredit- och
likviditetsrisk sänks, att begränsningen av innehav av onoterade värdepapper
tas bort och ersätts av en högsta andel illikvida tillgångar samt att kravet på
att överlämna en andel av tillgångarna till extern förvaltning tas bort.

Avsikten är att lagändringarna ska träda i kraft den 1 januari 2019.
Pensionsgruppen, med företrädare för de partier som står bakom
pensionsöverenskommelsen, har ställt sig bakom förslagen.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Protokoll från Finansiella
stabilitetsrådets möte
Publicerad 18 juni 2018

I dag har protokollet från Finansiella stabilitetsrådets
möte den 12 juni publicerats.
På mötet deltog finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören för
Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad. Vid mötet diskuterades det allmänna
stabilitetsläget, behovet av analyser och eventuella åtgärder, samt
kommande arbete för att stärka den finansiella stabiliteten.

Protokollet från mötet är publicerat på stabilitetsrådets webbsida.

Finansiella stabilitetsrådets webbplats
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Utrikesdepartementet

Regeringen presenterar färdplan
för fri och rättvis handel
Publicerad 12 juni 2018

Regeringens ambition är att Sverige ska vara ett
föregångsland för fri och rättvis handel. Därför
presenteras nu en färdplan med tio utgångspunkter
som beskriver regeringens arbete och hur det ska
utvecklas framåt.
- En fri och rättvis handel innebär att man som konsument ska känna sig
trygg med att det man handlar har tillverkats under schysta förhållanden,
säger konsumentminister Per Bolund.

Färdplanen består av tio punkter som beskriver regeringens arbete för fri och
rättvis handel. Däribland åtgärder inom handelspolitik,
utvecklingssamarbete, jämställdhet och arbetsvillkor.

- I ljuset av de globala utmaningar vi ser, till exempel ökad protektionism, är
arbetet för fri och rättvis handel viktigare än någonsin. Inte minst för att
främja en hållbar ekonomisk tillväxt och bekämpa fattigdom och därmed
uppnå målen i Agenda 2030, säger handelsminister Ann Linde.

Förutom att redovisa regeringens arbete och ambitioner för fri och rättvis
handel, ska färdplanen tydliggöra regeringens förväntan på aktörer som
arbetar med dessa frågor.

- Det här är frågor som berör många olika aktörer. Vi hoppas att färdplanen
ska stimulera till mer samarbete mellan alla goda krafter i samhället, säger
Per Bolund.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Obligatorisk ursprungsmärkning
av kött på restaurang
Publicerad 11 juni 2018

Regeringen kommer att gå vidare med frågan om att
införa en obligatorisk ursprungsmärkning av kött på
restauranger och i storkök. Därför planerar regeringen
att ge Livsmedelsverket i uppdrag att tillsammans med
Konsumentverket undersöka hur man ska gå till väga
för att införa en sådan märkning.
Det finns ett stort intresse idag för var mat kommer ifrån men det är, till
skillnad från i butikerna, svårt att få tag i den informationen när man äter på
restaurang. Regeringen har under mandatperioden vid flertal tillfällen
uppmanat restaurangbranschen att ta fram en frivillig ursprungsmärkning.
Resultatet har inte varit tillfredställande och därför förbereder regeringen nu
att göra ursprungsmärkningen obligatorisk.

- Svenska livsmedel står för hög kvalitet, god djurhållning och låg
antibiotikaanvändning. I matbutiker är det idag lätt att få reda på köttets
ursprung, men så är det inte när man är ute och äter på restaurang. Därför
vill regeringen införa obligatorisk ursprungsmärkning av kött även på
restauranger och i storkök, säger landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.

- Ursprungsmärkning av kött är ett bra sätt att ge information om den mat
som hamnar på tallriken. Genom att sätta ett tydligt informationskrav på
branschen ges konsumenten kunskap om livsmedlens ursprung både när man
handlar i butik och äter på restaurang, säger konsumentminister Per Bolund

Enligt gällande bestämmelser måste ett medlemsland anmäla till EU-
kommissionen om landet vill införa ytterligare nationella bestämmelser om
ursprungsmärkning. I anmälan behöver landet visa på samband mellan

https://www.regeringen.se/


kvalitet och ursprung samt kunna visa att konsumenterna efterfrågar
ursprungsmärkning.

Regeringen planerar därför att ge Livsmedelsverket i uppdrag att tillsammans
med Konsumentverket undersöka hur man ska gå till väga för att införa en
obligatorisk ursprungsmärkning av kött på restauranger och i storkök.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansiella stabilitetsrådet träffas
12 juni
Publicerad 05 juni 2018

Tisdagen den 12 juni träffas företrädare för regeringen,
Finansinspektionen, Riksbanken samt Riksgälden för
möte i Finansiella stabilitetsrådet.
Rådet ska diskutera det allmänna stabilitetsläget, behov av analyser och
eventuella åtgärder, samt kommande arbete för att stärka den finansiella
stabiliteten. Vid stabilitetsrådsmöten förs endast diskussioner – inga beslut
fattas.

Deltar på mötet gör finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören
för Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad.

Efter mötet kommer finansmarknadsminister Per Bolund, i egenskap av
rådets ordförande, att finnas tillgänglig för kommentarer.

Tid: 13.30-14.00 
Plats: Strömsalen, Rosenbads Presscenter.

Föranmälan till Martin Kling.

Presslegitimation krävs.

Finansiella stabilitetsrådet
Syftet med rådet är att diskutera frågor om finansiell stabilitet och behovet
av att vidta åtgärder för att motverka uppbyggnaden av finansiella obalanser
och, i händelse av en finansiell kris, diskutera behovet av att vidta åtgärder
för att hantera en sådan situation. Regeringen och de i rådet representerade
myndigheterna beslutar självständigt inom sina respektive ansvarsområden
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vilka åtgärder som ska vidtas. Rådet är ett mötesforum och inte ett
beslutsfattande organ.

Mer om Finansiella stabilitetsrådet



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Nytt regeringsförslag underlättar
hanteringen av banker i kris
Publicerad 31 maj 2018

Regeringen har beslutat om en lagrådsremiss med
förslag till ny reglering som kommer att göra det lättare
för bankerna att möta kraven i
krishanteringsregelverket.
– Nu underlättar vi för bankerna att möta kraven i krishanteringsregelverket
och förstärker myndigheternas förutsättningar för en effektiv krishantering,
säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Krishanteringsregelverket skapades för att öka motståndskraften hos banker
i EU, minska riskerna för framtida finanskriser och minska kostnaderna för
skattebetalarna i händelse av en finanskris. Förslaget som innefattar en ny
fordringsklass i förmånsrättsordningen utgör en viktig komponent i detta
regelverk.

I lagrådsremissen föreslås lagändringar för att genomföra direktiv
2017/2399/EU. I detta direktiv ställs krav på en viss fordringsklass i den
nationella förmånsrättsordningen. I lagrådsremissen föreslås bl.a. att en ny
fordringsklass ska införas i den svenska förmånsrättsordningen. Fordringar i
den nya fordringsklassen ska medföra rätt till betalning efter oprioriterade
fordringar men före efterställda fordringar. Regleringen syftar till att
underlätta för bankerna att uppfylla krishanteringsregelverkets krav på
skulder. Den föreslagna regleringen syftar även till att möta ett övergripande
behov av harmonisering, minska risken för att borgenärer vid resolution
hamnar i ett sämre läge än i konkurs och att underlätta och effektivisera
resolutionsförfarandet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 29 december 2018.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Margot Wallström, Per Bolund och
Helene Hellmark Knutsson
besöker Hallstahammar den 31
maj
Publicerad 30 maj 2018

Under torsdagen får äldreboendet Äppelparken och
HVO-macken i Hallstahammar besök av utrikesminister
Margot Wallström, finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund och minister för högre
utbildning och forskning Helene Hellmark Knutsson.
På Äppelparken träffar ministrarna måltidschefen Mona Johansson som
berättar om kommunens satsning på ekologisk mat, för att därefter träffa de
boende på Äppelparken. På HVO-macken guidas de av energi- och
klimatsamordnare Carl-Magnus Palmblad.

Under besöken deltar bland annat även Catarina Pettersson (S),
kommunalråd, och Peter Ristikartano (MP), kommunstyrelsens ordförande.

Program

12.20 Restaurang Smedjan, äldreboendet Äppelparken
Ingrid Maries väg 1, Hallstahammar

13:15 Studiebesök på HVO-mack
Nibblegatan 19b, Hallstahammar

13:45 Möjlighet för media att träffa ministrarna
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För mer information om besöken, var vänlig kontakta pressekreterarna.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Positivt bidrag från AP-fonderna till
inkomstpensionssystemet
Publicerad 29 maj 2018

AP-fonderna har både under 2017 och sedan starten
2001 bidragit positivt till den långsiktiga finansieringen
av det allmänna inkomstpensionssystemet. Det framgår
av regeringens årliga skrivelse med utvärdering av AP-
fondernas verksamhet som överlämnas till riksdagen i
dag.
- AP-fonderna har fortsatt att bidra positivt till inkomstpensionssystemet
även under 2017. Samtidigt pågår förändringar av fondernas placeringsregler
för att ur både ett avkastnings- och hållbarhetsperspektiv ytterligare förbättra
fondernas resultat, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Buffertfondernas avkastning uppgick till 121
miljarder kronor 2017

De senaste årens goda börsutveckling har gett ett starkt bidrag till AP-
fondernas resultat. Under 2017 uppgick det samlade resultatet för Första‒
Fjärde och Sjätte AP-fonderna (buffertfonderna) till 121 miljarder kronor
efter kostnader, vilket motsvarar en avkastning på 9,2 procent. Sedan 2001
när det nuvarande systemet infördes har den genomsnittliga avkastningen
varit 6,2 procent per år, vilket kan jämföras med att inkomstindex under
samma period i genomsnitt ökat med 3,0 procent per år. Inkomstindex ligger
till grund för uppräkningen av skulden i inkomstpensionssystemet. Vid 2017
års slut uppgick buffertfondernas kapital till 1 412 miljarder kronor, vilket är
91 miljarder kronor mer än vid föregående årsskifte. Under 2017 utbetalades
30 miljarder kronor från buffertfonderna till inkomstpensionssystemet.
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Avkastningen för förvalsalternativet i
premiepensionssystemet

Sjunde AP-fonden har sin roll inom premiepensionssystemet. Under 2017
avkastade förvalsalternativ (AP7 Såfa) 16,5 procent, vilket kan jämföras
med 9,6 procent som var den genomsnittliga avkastningen för de privata
fonderna i premiepensionssystemet. Förvalsalternativets genomsnittliga
årsavkastning uppgår till 7,0 procent sedan 2001, vilket kan jämföras med
4,1 procent för de privata fonderna i premiepensionssystemet.

Buffertfondernas kostnader

Buffertfondernas redovisade kostnader uppgick till 1 754 miljoner kronor
under 2017. Det var 17 miljoner kronor mer än föregående år och motsvarar
en ökning på 1,0 procent. I förhållande till det totala buffertkapitalet
minskade kostnaderna från 0,136 till 0,129 procent jämfört med föregående
år.

Arbete med ändrade placeringsregler

Regeringen har beslutat om en lagrådsremiss avseende ändrade
placeringsregler och ökad hållbarhet i förvaltningen för Första–Fjärde AP-
fonderna. Avsikten är att lagändringarna ska träda i kraft den 1 januari 2019.
Pensionsgruppen har även tagit ställning för att vissa ytterligare ändringar av
placeringsreglerna för Första–Fjärde AP-fonderna ska utredas under hösten
2018. Avsikten är att dessa lagändringarna ska kunna träda i kraft den 1 juli
2019.

Inkomstpensionssystemet

Inkomstpensionssystemet är i huvudsak ofonderat. Det innebär att inbetalda
pensionsavgifter används för att finansiera samma års pensionsutbetalningar.
För att hantera skillnaden mellan de löpande pensionsavgifterna och
pensionsutbetalningarna finns ett buffertkapital som förvaltas av Första–
Fjärde och Sjätte AP-fonderna. Sjätte AP-fonden skiljer sig från de övriga
buffertfonderna då fondens uppdrag är att investera på riskkapitalmarknaden
i onoterade företag. Denna fond har inga betalningsflöden gentemot
pensionssystemet. Vid 2017 års slut utgjorde kapitalet i buffertfonderna 15
procent av tillgångarna i inkomstpensionssystemet, resterande 85 procent
utgjordes av avgiftstillgångar.





Pressmeddelande från Finansdepartementet

Svensk-fransk konferens om grön
ekonomi visar vägen framåt
Publicerad 28 maj 2018

Den 29 maj medverkar finansmarknadsminister Per
Bolund på konferensen “Green Finance: the way
forward”. Konferensen är ett konkret steg i
genomförandet av den svensk-franska partnerskapet för
innovation och gröna lösningar och kommer att fokusera
på hur utbytet kan utvecklas och fördjupas för en grön
finansmarknad.
- Förutom avgörande reformer för en grön finansmarknad nationellt så har
Sverige tagit en ledande roll på EU-nivå. För några år sedan var det i stort
sett bara Sverige och Frankrike som drev detta men nu har vi fått med oss
Kommissionen att jobba för en grönare finansmarknad, säger Per Bolund
finansmarknadsminister.

Konferensen arrangeras av Crédit Agricole CIB och SEB med stöd av
Frankrikes ambassad i Stockholm. Den fokuserar på fyra områden: varför
ska vi driva frågan om en grön finansmarknad? Hur stöttar gröna obligationer
regeringars miljöpolitik? Hur kan vi röra oss från gröna projekt till grön
finansiering? Hur kan man organisera och bedöma gröna finansiella
instrument.

- Klimatomställningen kräver enorma investeringar. Det innebär en möjlighet
om vi är tidigt ut men en risk om vi inte börjar agera redan nu, säger Per
Bolund.

Konferensen äger rum tisdagen den 29 maj mellan klockan 8.30 och 13.00.
Ett utförligt program för konferensen finns på Frankrikes ambassads
hemsida.
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Program för konferensen



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ökade medel för stärkt tillsyn av
spelreklam
Publicerad 25 maj 2018

Nya regler för marknadsföring av spel innebär större
krav på tillsyn. Regeringen ger därför Konsumentverket
i uppdrag att inhämta kunskapsunderlag som ska
säkerställa en effektiv kontroll på området.
I januari 2017 infördes ett krav om måttfullhet och ett förbud mot spelreklam
riktad mot barn och ungdomar i lotterilagen. De nya bestämmelserna ingår
även i regeringens förslag till ny spellag som föreslås börja gälla vid
årsskiftet.

De nya reglerna ställer större krav på Konsumentverkets tillsyn av
marknadsföringen på spelmarknaden. Regeringen ger därför myndigheten ett
tillskott på 500 000 kronor för att vidta åtgärder som behövs för att
säkerställa en fungerade och effektiv tillsyn över marknadsföringen.

- Regeringens mål är att begränsa spelandets negativa effekter för enskilda
konsumenter. Med den nya spellagstiftningen på plats ska vi nu se till så att
de skärpta marknadsföringskraven efterlevs och i det arbetet har
Konsumentverket som tillsynsmyndighet en viktig roll, säger
konsumentminister Per Bolund.

Konsumentverkets uppdrag ska även bidra till den utvärdering av
omregleringen av spelmarknaden som Statskontoret genomför. I det
uppdraget analyseras bland annat vilka effekter reformen har för
konsumentskyddet.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Uppdrag till Statskontoret om
översyn av stödet till konsumenter
Publicerad 24 maj 2018

Som ett led i att verka för väl fungerande stöd till
konsumenter i form av information och vägledning har
regeringen gett Statskontoret i uppdrag att bedöma hur
stödet fungerar i dag. I uppdraget ingår att överväga om
det finns möjligheter till förbättringar.
- Det är svårt att vara konsument idag och det är därför viktigt med ett
välfungerande stöd i hela landet. Regeringen ger därför en oberoende instans
i uppdrag att titta på frågan och peka på förbättringsområden. Med detta som
underlag kan vi sedan ta nya steg, tillsammans med kommunerna och andra
aktörer, säger konsumentminister Per Bolund.

Konsumentmarknaderna utvecklas i snabb takt, inte minst till följd av
digitaliseringen. Det gäller allt från marknadsföring och försäljningskanaler
till utbudet av produkter och betalningsupplägg. För i synnerhet mer sårbara
konsumenter kan denna utveckling innebära utmaningar. Att det finns
lättillgänglig och opartisk information samt vägledning för konsumenter är
därför mycket viktigt.

Flertalet kommuner erbjuder frivilligt konsumentvägledning, men resurserna
har minskat och verksamheten varierar kraftigt mellan olika kommuner. Stöd
erbjuds sedan några år också bl.a. via konsumentupplysningstjänsten Hallå
konsument i Konsumentverkets regi.

Statskontoret ska presentera sin analys den 30 april 2019.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag om ökad hållbarhet och
ändrade placeringsregler för
Första-Fjärde AP-fonderna nu till
Lagrådet
Publicerad 24 maj 2018

Förslag om moderniserade placeringsregler och lagkrav
på att fondmedlen ska förvaltas på ett föredömligt sätt
genom ansvarsfulla investeringar och ansvarsfullt
ägande, överlämnas i dag i en remiss till Lagrådet.
Syftet med förslagen är att reglerna för hur Första–
Fjärde AP-fonderna investerar våra framtida pensioner
moderniseras för att bli mer hållbara, samtidigt som det
möjliggör hög avkastning och bättre framtida pensioner.
- Det finns en förväntan om att AP-fonderna, som förvaltare av allmänna
pensionsmedel, tar ett samhällsansvar genom att främja en hållbar
utveckling. De nya hållbarhetskraven på AP-fonderna, tillsammans med de
krav vi infört i premiepensionen, betyder att vi får en tydlig höjning av den
gröna ambitionsnivån i förvaltningen av pensionerna, säger Per Bolund.

I lagrådsremissen föreslås att det införs ett nytt mål för
placeringsverksamheten - att fonderna ska förvalta fondmedlen på ett
föredömligt sätt genom ansvarsfulla investeringar och ansvarsfullt ägande.
Dessutom föreslås att kravet på en minsta andel räntebärande värdepapper
med låg kredit- och likviditetsrisk sänks, att begränsningen av innehav av
onoterade värdepapper tas bort och ersätts av en högsta andel illikvida
tillgångar samt att kravet på att överlämna en andel av tillgångarna till extern
förvaltning tas bort.
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- Förslaget innebär att fonderna kan placera en större andel av sina
fondmedel utanför börsen samtidigt som de inte behöver ha lika stor andel
placerade i räntebärande värdepapper. Detta ökar möjligheterna till en bra
avkastning, säger Per Bolund.

Avsikten är att lagändringarna ska träda i kraft den 1 januari 2019. Vissa
ytterligare ändringar av placeringsreglerna ska utredas under hösten 2018.
Pensionsgruppen, med företrädare för de partier som står bakom
pensionsöverenskommelsen, har ställt sig bakom lagrådsremissens förslag.

 

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förbättrade möjligheter till snabbt
inhämtande av finansiell
information för brottsbekämpande
myndigheter
Publicerad 24 maj 2018

Regeringen har i dag överlämnat en remiss till Lagrådet
med ett förslag om att förbättra brottsbekämpande
myndigheters tillgång till information från finansiella
företag inom ramen för förundersökningar. Framöver
ska det vara tydligt att informationen ska lämnas utan
dröjsmål och i elektronisk form.
– När myndigheterna kan få informationen snabbt och elektroniskt ökar vi
effektiviteten i brottsbekämpningen och gör det svårare för brottslingarna att
dölja sina medel, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Redan i dag ställs det krav på de finansiella företagen, genom de lagar som
reglerar dem, att på begäran av förundersökningsledare lämna ut finansiell
information, t.ex. om kontohändelser och transaktioner. Syftet med
regeringens förslag är att specificera i lagarna att informationen ska lämnas
ut utan dröjsmål och i elektronisk form. På så sätt undviks långa väntetider
och tidskrävande arbete som kan följa av att informationen lämnas ut sent
och i pappersform.

- Förslaget kan läggas till listan av regeringens åtgärder för att motverka
missbruk av det finansiella systemet för brottsliga ändamål. Vi har bland
annat fått på plats en ny penningtvättslag, en ny lag om registrering av
verkliga huvudmän samt en ny samordningsfunktion för bekämpning av
penningtvätt och finansiering av terrorism, säger Per Bolund.
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Lagändringarna om förbättrade möjligheter till snabbt inhämtande av
finansiell information för brottsbekämpande myndigheter föreslås träda i
kraft den 1 september 2019. Polismyndigheten föreslås också få möjlighet att
meddela föreskrifter om hur den elektroniska formen ska se ut.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ny ordförande i Andra och Sjunde
AP-fonden
Publicerad 24 maj 2018

Regeringen har idag utsett Jan Roxendal som ny
ordförande i Andra AP-fondens styrelse och Rose Marie
Westman som ny ordförande i Sjunde AP-fondens
styrelse. Båda är sedan tidigare ledamöter i respektive
styrelse. Dessutom har regeringen utsett två nya vice
ordförande och sammanlagt nio nya ledamöter i de sex
AP-fondstyrelserna.
‒ AP-fondernas uppgift är att bidra till svenska folkets pensioner. Att sitta i
en sådan styrelse är därför ett viktigt och ansvarsfullt uppdrag. Jag är därför
glad att kunna förordna kompetenta styrelser med stärkt hållbarhetsprofil.
Jag vill samtidigt uttrycka min uppskattning för styrelsernas och fondernas
arbete, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Jan Roxendal, ny ordförande i Andra AP-fonden, har bred erfarenhet från
ledande positioner i en internationell miljö liksom mångårig
styrelseerfarenhet i både statlig och privat regi. Jan var tidigare vice
ordförande och ersätter Marie S Arvidsson som lämnar styrelsen efter åtta
år.

Rose Marie Westman, ny ordförande i Sjunde AP-fonden, har lång
erfarenhet av global makroanalys och av att förvalta pensionskapital. Ros
Marie har varit ledamot i Sjunde AP-fondens styrelse sedan 2012 och
ersätter Bo Källstrand som lämnar styrelsen efter åtta år.

Ledamöterna i det sex AP-fondernas styrelser, totalt 50 stycken inklusive
sex ordförande och sex vice ordförande, utses för ett år i taget. Fyra
ledamöter i respektive fond (Första‒Fjärde AP-fonden) ska enligt lag utses
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efter förslag från arbetstagar- och arbetsgivarorganisationer.

Ny vice ordförande i Andra och Sjätte AP-fonden

Regeringen har utsett Jeanette Hauff som ny vice ordförande i Andra AP-
fonden. Jeanette var tidigare ledamot i styrelsen och efterträder Jan
Roxendal som blir ordförande. Som vice ordförande i Sjätte AP-fonden har
regeringen utsett Urban Lindskog, tidigare ledamot i styrelsen. Urban
efterträder Per Strömberg som lämnar styrelsen efter sju år.

Nio nya ledamöter

Regeringen har utsett följande nya ledamöter i AP-fondernas styrelse:

Anders Henriksson, Landstingsstyrelsens ordförande Kalmar län, (Första
AP-fonden)
Martina Björkman Nyqvist, Docent Handelshögskolan i Stockholm
(Andra AP-fonden)
Hanse Ringström, oberoende rådgivare (Andra AP-fonden)
Torbjörn Hållö, LO-ekonom (Tredje AP-fonden)
Mikael Sandström, Chefsekonom TCO (Tredje AP-fonden)
Alexander Ljungqvist, Familjen Stefan Persson Professor
Entrepreneurial Finance (Sjätte AP-fonden)
Karin Reuterskiöld, Hållbarhetsstrateg Danske Bank (Sjätte AP-fonden)
Per Frennberg, fd Kapitalförvaltningschef Alecta (Sjunde AP-fonden)
Emma Ihre, Hållbarhetschef Mannheimer Swartling Advokatbyrå
(Sjunde AP-fonden)

Se bilaga för förteckning över alla ledamöter. Samtliga ledamöter förordnas
från och med den 24 maj 2018 till dess att regeringen fastställer AP-
fondernas resultat- och balansräkningar för 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund provar cykling i
Uppsala
Publicerad 07 maj 2018 Uppdaterad 07 maj 2018

Idag besöker konsumentminister Per Bolund Uppsala
för att ta del av kommunens olika projekt för att få fler
medborgare och medarbetare att ta sig fram på cykel i
staden. Något som både är bra för hälsan och miljön.
Uppsala kommun erbjuder bland annat elcyklar för medarbetare i
hemtjänsten och för boende på äldreboenden. För anställda i kommunen
finns möjlighet att hyra cyklar med bruttolöneavdrag och i projektet
"Vintercyklisten" bekostar kommunen dubbdäck och reflexer för de som
deltar.

Bolund besöker också projektet "Cykling utan ålder" där ett antal
äldreboenden använder elcyklar för att göra det möjligt för äldre och
funktionsnedsatta att följa med ut på cykelturer.

Om projektet "Cykling utan ålder" på Uppsala kommuns webbplats.

Vid besöket i Uppsala kommer Per Bolund även delta på en fika som
anordnas med anledning av kampanjen World Fairtrade Challenge, som
pågår 7–9 maj i år.

Programmet i korthet:
09:00 Fairtrade Challenge fika
10:30 Uppsala kommun – Stort strategiskt program för cykel

Media är välkomna att delta vid besöken. Kontakta Martin Kling för mer
information.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Ett tryggt och mer hållbart
premiepensionssystem
Publicerad 26 april 2018

Förvaltare och fonder som vill finnas inom
premiepensionssystemet kommer snart behöva
underställa sig en rad nya krav som specificeras i
propositionen Ett tryggt och mer hållbart
premiepensionssystem som idag har överlämnats till
riksdagen. Syftet med förslagen från Pensionsgruppen
är att göra premiepensionssystemet både mer tryggt
och mer hållbart i väntan på att ett upphandlat fondtorg
är på plats.
- Nu gör vi pensionerna tryggare och enklare för spararna. Samtidigt ser vi en
utveckling där Sverige blir världsledande på klimatomställningen av
pensionssystemet. Det känns bra för framtiden, säger konsument- och
finansmarknadsminister Per Bolund.

I propositionen föreslås bl.a. att fondförvaltare ska uppfylla krav på
hållbarhetsarbete, verksamhetshistorik, avkastningshistorik och minsta
tillåtna förvaltat kapital för att få erbjuda fonder på fondtorget. Dessutom
ska det införas ett förbud mot marknadsföring och försäljning av produkter
på premiepensionsområdet via telefon. De partier som står bakom
pensionssystemet och därför ingår i Pensionsgruppen har ställt sig bakom
lagrådsremissen.

- I Sverige ska alla ha trygga pensioner. Det här är ett första steg mot ett nytt
premiepensionssystem där vi säkerställer att vi aldrig ska behöva jaga
pensionspengar utomlands, säger Annika Strandhäll, socialminister och
ordförande i pensionsgruppen.
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Förslagen om egenhändigt undertecknande och förbudet mot marknadsföring
och försäljning via telefon ska träda i kraft den 1 juli 2018. Övriga förslag
ska träda i kraft den 1 november 2018. Åtgärderna är tänkt att gälla
övergångsvis för att göra nuvarande fondtorg mer tryggt.

Nästa steg – ett upphandlat fondtorg

Pensionsgruppen har även tagit ställning för en större förändring av
premiepensionssystemet genom en övergång till ett upphandlat fondtorg.
Övergripande principer för detta slogs fast i december 2017 i
Pensionsgruppens överenskommelse om långsiktigt höjda och trygga
pensioner. Regeringen kommer inom kort presentera en utredning vars syfte
är att ta fram förslag på ett tryggt, kontrollerat och professionellt upphandlat
fondtorg.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Stärkt konsumentskydd vid
försäkringsförsäljning
Publicerad 24 april 2018

I en proposition som överlämnas till riksdagen idag
föreslår regeringen nya regler för distribution av
försäkringar. Syftet är att öka kundskyddet på
försäkringsmarknaden genom större trygghet och
tydlighet för alla kunder. Förslagen ska även ge
Finansinspektionen bättre förutsättningar att utöva en
effektiv och kraftfull tillsyn.
Den nya lagen föreslås dels för att genomföra EU-direktivet om
försäkringsdistribution, dels för att åtgärda specifika problem som
förekommer på den svenska försäkringsmarknaden. Det nya regelverket är
omfattande. Bland förslagen finns krav på kunskap och kompetens hos
försäljare, olika bedömningar som ska göras före försäljningen av
försäkringar, tydligare och mer utförlig information till kunder samt vissa
begränsningar när det gäller provisioner och andra tredjepartsersättningar.

Regelverket innehåller även särskilda krav som gäller vid distribution av s.k.
försäkringsbaserade investeringsprodukter (bl.a. depå- och
fondförsäkringar). Finansinspektionen får också utökade tillsyns- och
sanktionsmöjligheter.

- Tyvärr har många kunder blivit pålurade oskäligt dyra lösningar paketerade
som försäkringar. Försäljarna har haft låga krav på sig och ibland inte haft
konsumentens bästa i åtanke. Många konsumenter har nog inte varit
medvetna om vilka dyra lösningar de köpt och det är en oacceptabel
situation som vi nu vill råda bot på, säger konsument- och
finansmarknadsminister Per Bolund.
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Förslaget innebär att det i svensk rätt ställs upp strängare krav än i
försäkringsdistributionsdirektivet när det gäller rådgivning grundad på en
personlig och opartisk analys. Det innebär att en försäkringsdistributör som
har informerat kunden om att den ger sådan rådgivning inte får lämna råd om
egna produkter eller ta emot provisioner. Ett kryphål täpps också till som
möjliggjort för oseriösa förmedlare att undgå ingripande från
Finansinspektionen. Vidare föreslås krav på allmän lämplighet, förbud mot
viss marknadsföring och vissa provisioner samt särskilda regler vid
distribution av pensionsförsäkringar som är exponerade mot
marknadsvolatilitet (bl.a. pensionsförsäkringar i form av depå- och
fondförsäkringar).

Den nya lagen om försäkringsdistribution föreslås träda i kraft den 1 oktober
2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Statens upplåningskostnader har
fortsatt att minska
Publicerad 24 april 2018

Statens lånekostnader har under de senaste fem åren
fortsatt att minska samtidigt som riskerna i förvaltningen
sänkts visar en utvärdering av statens upplåning och
skuldförvaltning 2013‒2017 som överlämnas till
riksdagen idag.
- En låg statsskuld och ordning i statens finanser är de viktigaste faktorerna
för att säkerställa låga kostnader för statsskulden. Den globala och svenska
räntenedgången, en väl avvägd statsskuldspolitik och en effektiv
skuldförvaltning är också viktiga förklaringar till varför statens
upplåningskostnader har minskat, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Anledningen till att riskerna har sänkts är att löptiden gjorts längre och
valutaexponeringen minskats. En något flexiblare styrning har också stärkt
Riksgäldskontoret förutsättningar att efterleva det övergripande målet för
statsskuldspolitiken ‒ att låna så billigt som möjligt utan att ta för stora
risker. De slutsatserna drar regeringen i den skrivelse om utvärdering av
statens upplåning och skuldförvaltning 2013‒2017 som överlämnas till
riksdagen idag.

Löptiden har förlängts

Under 2016 och 2017 förlängdes statsskuldens löptid. Förlängningen medför
minskade variationer i kostnaden för den nominella kronskulden. Bakom
besluten låg analyser om att kostnadsfördelen med att låna kort minskat. För
statsskulden som helhet ökade löptiden från 4 till 5 år under
utvärderingsperioden. Flexibiliteten i löptidsstyrningen har utökats något i
syfte att undvika omotiverade transaktionskostnader.
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Valutaexponering har minskat

År 2015 påbörjades en gradvis minskning av valutaexponeringen i
statsskulden. Den årliga minskningstakten begränsas av ett tak på 30
miljarder kronor, men den planerade minskningstakten är 20 miljarder kronor
per år. Beslutet om att gradvis minska valutaexponeringen togs efter ett
flerårigt analysarbete som visat att det inte finns tillräckligt stöd för att
valutaexponering ger lägre förväntade kostnader för staten. Samtidigt skapar
exponering mot andra valutor valutarisk. Genom att valutaexponeringen
minskar reduceras riskerna utan att de förväntade kostnaderna ökar.

Upplåningskostnaderna har minskat

Den allmänna ränteutvecklingen globalt och i Sverige har gjort att statens
upplåningskostnad fortsatt att minska. Upplåningsräntan i en tioårig nominell
obligation var 2 procent under 2013 och ner mot 0,5 procent under 2016 och
2017. Räntebetalningarna på statsskulden var i genomsnitt 11 miljarder
kronor per år under utvärderingsperioden.

Minskad statsskuld i förhållande till BNP och
betydligt lägre än EU-genomsnittet

Vid utgången av 2017 var den okonsoliderade statsskulden 1 328 miljarder
kronor, motsvarande 29 procent av BNP. I förhållande till
utvärderingsperiodens början innebär detta att statsskulden som andel av
BNP minskat med 2 procentenheter. Vid en jämförelse av EU-ländernas
offentliga skuldsättning används den offentliga sektorns konsoliderade
bruttoskuld (Maastrichtskulden). För Sveriges del uppgick Maastrichtskulden
till 42 procent av BNP vid 2016 års slut. Motsvarande skuldkvot för EU som
helhet var 83 procent vid samma tidpunkt.

Uppdrag till Riksgäldskontoret

Utvärderingen har resulterat i två uppdrag till Riksgäldskontoret. Den första
är att överväga om det är lämpligt att ha avvecklat premieobligations-
upplåningen när de sista premieobligationerna löper till förfall 2021, vilket
bl.a. ges mot bakgrund av att upplåningsformen inte bidragit till att sänka
kostnaderna för statsskulden sedan 2014. Det andra uppdraget handlar om
att inom ramen för det statsskuldspolitiska målet och riktlinjerna för
statsskuldens förvaltning om möjligt vidta ytterligare åtgärder så att det



kassaöverskott som uppstod i slutet av 2017 återgår till historiskt normala
nivåer.

Hur statsskuldsförvaltningen styrs och utvärderas

Målet för statsskuldsförvaltningen är att låna så billigt som möjligt utan att ta
för stora risker. Regeringen styr den övergripande inriktningen för
statsskuldens förvaltning i årliga riktlinjebeslut. Riksgäldskontoret ansvarar
för att upplåning och förvaltning görs i enlighet med målet och inom ramen
för de riktlinjer som regeringen beslutat. Statsskuldsförvaltningen utvärderas
vartannat år i en skrivelse som lämnas till riksdagen. Eftersom målet för
statsskuldspolitiken är långsiktigt görs utvärderingen i rullande
femårsintervall.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund talar om skuldfällan i
Helsingborg
Publicerad 24 april 2018 Uppdaterad 24 april 2018

Idag, tisdagen den 24 april, deltar konsumentminister
Per Bolund på BUS-dagarna Helsingborg. Han kommer
att tala om skuldfällan som drabbar fler och fler
svenskar.
De ekonomiska problemen i samband med skuldsättning påverkar inte bara
den skuldsatte utan även nära och kära, och inte minst barn. Dessutom blir
samhällskostnaderna stora. Konsumentminister Per Bolund pratar om vad
som är aktuellt inom området och hur man har arbetat för att motverka att
människor hamnar i skuldfällan.

BUS-dagarna arrangeras av Yrkesföreningen för budget- och skuldrådgivare
i kommunal tjänst och äger rum den 24 - 25 april på Helsingborgs
Stadsteater. Per Bolund talar tisdagen den 24 april klockan 10.50

Vänligen kontakta pressekreterare Martin Kling för mer information samt
frågor relaterat till media.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Regeringen stärker
konsumentskyddet i samband
med paketresor
Publicerad 19 april 2018

Många resenärer bokar numera sina resor på internet
och många reseföretag erbjuder möjligheter att
skräddarsy paketresor. Utvecklingen har medfört att
vissa resor inte omfattas av det nuvarande regelverket.
Regeringen föreslår därför nya regler som ökar skyddet
för resenärer. Samtidigt kommer reglerna att främja en
välfungerande resemarknad.
– När man bokar sin semester ska man känna sig trygg och säker, därför
stärker regeringen nu skyddet för resenärer som bokar en paketresa, säger
biträdande justitieminister Heléne Fritzon.

– Det nya regelverket innebär såväl förbättringar för företagen som ett stärkt
konsumentskydd på resemarknaden. Regeringens förslag innebär att
reseföretagens kostnader för att ordna resegarantier bör kunna sänkas
avsevärt mot i dag, säger konsumentminister Per Bolund.

I dag köper allt fler resor via internet och utformar innehållet själva. Den här
utvecklingen har lett till att många resor inte omfattas av de skyddsregler
som gäller i dag. Regeringen går nu därför fram med två parallella lagförslag
på området som anpassar lagstiftningen till dagens förhållanden. Skyddet för
resenärerna stärks, både inför och under resans gång, samtidigt som den nya
regleringen kommer att främja en välfungerande resemarknad.

I propositionen En ny paketreselag – ett starkare resenärsskydd, föreslår
regeringen att:
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Fler resenärer ska omfattas av skyddsregler. Det gäller till exempel resor
som sätts ihop av resenären själv eller om resenären ber ett reseföretag
om hjälp. Kombinationer av resetjänster som köps från olika företag ska
också kunna utgöra en paketresa.
Vad som kan ingå i en paketresa utvidgas. En paketresa kan till exempel
bestå av bilhyra och ett inträde till en fotbollsmatch eller en konsert.
Rätten till information inför ett köp utökas. Resenären får rätt att
avbeställa paketresan innan den har påbörjats. Kraven blir hårdare på
arrangören att se till att paketresan fullgörs enligt avtalet.
Resenären ges rätt till inkvartering när hemtransport inte kan ordnas.
Arrangören blir också skyldig att ge lämplig assistans när resenären
befinner sig i svårigheter.
Det införs regler om att resenären ska ha rätt till skadestånd vid
bokningsfel.

I propositionen Ny resegarantilag, som kompletterar paketreselagstiftningen,
föreslår regeringen att:

Resegaranti ska kunna ordnas i olika former så att aktörerna har
möjlighet att välja den lösning som passar bäst för deras verksamhet.
Därmed stärks till exempel resenärens skydd om resan inte kan
genomföras på grund av en arrangörs konkurs.
Resegarantin ska säkerställa att betalningar återfås om resan inte
genomförs till följd av insolvens hos arrangören eller den näringsidkare
som förmedlat ett sammanlänkat researrangemang.
Resegarantin ska också säkerställa hemtransport och inkvartering om det
behövs i avvaktan på hemtransport.

Genom förslagen anpassas också svensk rätt till ett nytt EU-direktiv om
paketresor och sammanlänkade researrangemang.

Den nya lagstiftningen föreslås träda i kraft den 1 augusti 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund i diskussion om
konsumentmakt
Publicerad 18 april 2018 Uppdaterad 18 april 2018

Idag deltar konsumentminister Per Bolund på ett
seminarium om konsumentinflytande och kooperation.
Han kommer att tala om konsumentmakt och därefter
delta i en paneldiskussion på samma tema.
Frågor som kommer att beröras under paneldiskussionen är bland annat vad
konsumentinflytande är idag, hur vi förhåller oss till ägande och vilka
kooperativa möjligheter och utmaning som finns. Seminariet anordnas av
Kooperativa Förbundet. Övriga deltagande organisationer är Drivenow och
Welcome.

Tid: Onsdagen den 18 april 2018 kl. 10.45-12.00
Plats: Vår Gård, Saltsjöbaden

Media är välkommen att delta. Vänligen kontakta pressekreterare Martin
Kling för mer information.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Utökat solcellsstöd i regeringens
vårbudget
Publicerad 15 april 2018 Uppdaterad 15 april 2018

Regeringen tar nya steg mot ett fossilfritt Sverige och
investerar ytterligare 170 miljoner kronor i
samhällsbygget genom nya medel till företag och
privatpersoner som installerar solceller. Satsningen är
en del av vårändringsbudgeten, som bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet.
Under de senaste fyra åren har regeringen bytt riktning på politiken. Stödet
till solceller har höjts successivt höjts och är nu totalt 1 085 miljoner kronor
för 2018, vilket nästan innebär en tjugodubbling jämfört med de 59 miljoner
som gick till solcellsstöd under den förra regeringen 2014. Regeringens
investeringar i samhällsbygget ger resultat och solcellsutbyggnaden i Sverige
ökar nu kraftigt.

- Nu byggs det solceller så det knakar på hustaken runtom i Sverige. Det är
tydligt att många människor vill göra en aktiv insats för att ställa om till
100% förnybar el. Det är bra. Klimatet kan inte vänta och solenergi kan
komma att spela en allt viktigare roll i ett framtida hållbart energisystem,
säger biträdande finansminister Per Bolund.

Under tidigare år byggdes en kö upp då intresset för stödet var större än
budgeterade medel. Med de ökade medlen i budgetarna 2017 och 2018 har
denna kötid minskats radikalt, trots att ansökningarna också ökat. Nu har
länsstyrelserna på vissa håll svårt att hinna med hanteringen. För att
ytterligare korta kötiderna kommer en del av beloppet att gå till
länsstyrelsernas arbete med att hantera stödet.
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- Det är viktigt att det inte uppstår flaskhalsar i systemet. Genom att stärka
länsstyrelserna kortar vi väntetiderna för den som vill vara med och bidra till
den gröna omställningen. Det ska vara lätt att göra rätt, säger Per Bolund.

Den 1 januari i år höjdes stödnivån från tidigare 20 procent för
privatpersoner till 30 procent av de stödberättigande kostnaderna. Statens
energimyndighet har fått i uppgift att utreda hur ansökningsförfarandet och
administrationen av stödet kan förenklas såväl för dem som investerar i
solceller som för dem som administrerar stödet. Uppdraget ska redovisas till
Regeringskansliet senast den 1 augusti i år.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund presenterar
vårbudgeten i Järfälla
Publicerad 13 april 2018

Per Bolund, biträdande finansminister, presenterar
regeringens vårbudget på Herrestaskolans solpanelstak
i Järfälla.

Tid: 16 april 2018 kl. 11.00
Plats: Stora entrén, Herrestaskolan, Karlslundsvägen 25 i Barkarbystaden

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Bolund deltar i Åre Business
Forum
Publicerad 12 april 2018

Fredagen den 13 april deltar Per Bolund,
finansmarknads- och konsumentminister samt
biträdande finansminister, i Åre Business Forum.
Bolund deltar i en debatt om ekonomisk politik och träffar representanter för
lokala näringslivet och kommunföreträdare för att diskutera bland annat
naturturism, delningsekonomi och etablering.

Program:

8.30 Besök Åre Skidsport och Houdini

10.00 Möten med företrädare för kommunen och lokala näringslivet, 
Åre Business Forum

11.30 Debatt, Åre Business Forum

13.10 Skidtur med naturguide

14.00 Möte Åre2019

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Martin Kling.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet, Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
vårbudgeten 2018
Publicerad 12 april 2018

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera den ekonomiska vårpropositionen 2018 på
en presskonferens måndag den 16 april, klockan 09.00
i Rosenbad i Stockholm. Flera statsråd kommer också
att presentera vårbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av vårbudgeten (sorterat
efter departement):

Statsrådsberedningen

Ibrahim Baylan, samordnings- och energiminister
Södertälje
Kontaktperson: Sami Mashial, telefon 076-144 17 03

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson, arbetsmarknads- och etableringsminister
Umeå
Kontaktperson: Natalie Sial, telefon 072-520 54 49

Finansdepartementet

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister
Järfälla
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Kontaktperson: Martin Kling, telefon 070-539 57 29

Ardalan Shekarabi, civilminister
Uppsala
Kontaktperson: Matilda Glas, telefon 070-367 03 64

Justitiedepartementet

Morgan Johansson, justitie- och inrikesminister
Malmö
Kontaktperson: Sofie Rudh, telefon 072-545 74 21

Heléne Fritzon, migrationsminister och biträdande justitieminister
Karlskrona
Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, telefon 072-543 84 89

Miljö- och energidepartementet

Karolina Skog, miljöminister
Kristinehamn
Karlstad
Kontaktperson: Hanna Björnfors, telefon 072-500 92 11

Näringsdepartementet

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister
Jönköping
Kontaktperson: Daniel Ferreira, telefon 076-135 56 92

Tomas Eneroth, infrastrukturminister
Växjö
Kontaktperson: Karin Boman Röding, telefon 076-116 65 62

Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister
Luleå
Kontaktperson: Carl-Martin Vikingsson, telefon 076-135 38 78

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialminister
Göteborg



Alingsås
Kontaktperson: Jakob Andersson, telefon 072-450 41 85

Lena Hallengren, barn-, äldre- och jämställdhetsminister
Kalmar
Västervik
Kontaktperson: Jens Petersen, telefon 070-293 69 35

Utbildningsdepartementet

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning
Eskilstuna
Kontaktperson: Sam Assadi, telefon 072-538 13 43

Anna Ekström, gymnasie- och kunskapslyftsminister
Västerås
Kontaktperson: Sam Assadi, telefon 072-538 13 43



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Kommande förslag om förstärkt
tillfälligt kommunstöd för
ensamkommande ungdomar
Publicerad 04 april 2018

Regeringen förstärker i vårändringsbudgeten det
tillfälliga kommunstödet för att stödja de kommuner som
vill låta ensamkommande ungdomar som rotat sig i
kommunen bo kvar. Det handlar om en ny satsning på
200 miljoner kronor, som kommer fördelas automatiskt
mellan kommuner där ensamkommande unga som inte
har flyttat till ett anläggningsboende bor efter 18-
årsdagen. Vårändringsbudgeten för 2018 bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet.
Under de senaste åren har många ensamkommande som kommit till Sverige
fått vänta så länge på ett slutgiltigt besked om de får stanna i Sverige eller
inte att de under asylprocessen hunnit bli 18 år, vilket gör att kommunerna
inte längre har rätt till ersättning för deras boende. Därför har många
ungdomar blivit tvungna att flytta till Migrationsverkets anläggningsboenden
på annan ort.

I höstas avsatte regeringen 390 miljoner kronor i höständringsbudgeten samt
195 miljoner kronor i budgeten för i år för att kommunerna ska kunna låta
ensamkommande som hinner bli 18 år bo kvar i sin vistelsekommun fram till
att de får ett slutligt beslut i sitt asylärende istället för att behöva byta skola
och få sämre etableringsmöjligheter. Nu tillförs ytterligare 200 miljoner
kronor för 2018.
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- Vi har sett att regeringens kommunstöd har fyllt en viktig funktion och det
finns många framgångsrika exempel på hur medlen använts på ett effektivt
sätt till boende för ungdomarna. En del kommuner har investerat pengarna i
kommunala HVB-hem och stödboenden medan andra kommuner ingått
partnerskap med ideella föreningar som ordnat med boende för ungdomarna.
Men det finns fortsatt stora behov av att ge trygghet i ungdomarnas
boendesituation säger biträdande finansminister Per Bolund.

Medlen ska stödja de vistelsekommuner som vill låta ensamkommande
ungdomar som rotat sig i kommunen bo kvar. Fördelningen av medel i
vårändringsbudgeten kommer anpassas så att medel går till de kommuner där
ensamkommande unga som inte behövt flytta till ett anläggningsboende bor
efter 18-årsdagen.

- Vår framtid ligger i våra barn och unga. För att Sverige ska kunna fortsätta
utvecklas behöver vi skapa trygghet för alla som bor i vårt land. Alla barn
och unga i Sverige, oavsett var de kommer ifrån, ska ha bästa möjliga
tillvaro, trygghet och framtidsutsikter. Det stärker tryggheten för dem, och
för oss alla, säger Per Bolund.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Förslag om mer tryggt och hållbart
pensionssystem nu till Lagrådet
Publicerad 29 mars 2018

Förvaltare och fonder som vill finnas inom
premiepensionssystemet kommer snart behöva
underställa sig en rad nya krav, som nu överlämnas i en
remiss till Lagrådet. Syftet med förslagen från
Pensionsgruppen är att göra premiepensionssystemet
både mer tryggt och mer hållbart i väntan på att ett
upphandlat fondtorg är på plats
- Nu tar vi nästa steg för att göra premiepensionssystemet mer tryggt och
hållbart. Det är ett omfattande paket som kommer stänga ute oseriösa
fondförvaltare och gör Sverige världsledande på klimatomställning av
pensionssystemet, säger konsument- och finansmarknadsminister Per
Bolund.

I lagrådsremissen föreslås bl.a. att fondförvaltare ska uppfylla krav på
hållbarhetsarbete, verksamhetshistorik, avkastningshistorik och minsta
tillåtna förvaltat kapital för att få erbjuda fonder på fondtorget. Dessutom
ska det införas ett förbud mot marknadsföring och försäljning av produkter
på premiepensionsområdet via telefon. De partier som står bakom
pensionssystemet och därför ingår i Pensionsgruppen har ställt sig bakom
lagrådsremissen.

- Vanligt folk förtjänar en bra pension och en trygg ålderdom.
Premiepensionen har länge haft problem och snarare skapat otrygghet.
Därför har vi beslutat att på kort sikt skärpa kraven och på längre sikt skapa
ett helt nytt, tryggt och upphandlat premiepensionssystem. Spararnas
trygghet ska vara i fokus, inte fondbolagens, säger Annika Strandhäll,
socialminister och ordförande i Pensionsgruppen.
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I endast ett fall har Pensionsgruppen valt att inte gå vidare med ett krav. Det
gäller förslaget om att Pensionsmyndighetens ägarandel får uppgå till
maximalt 50 procent av fondkapitalet.

- Det visade sig att kravet riskerade att slå mot större seriösa aktörer och
fonder som var tydligt anpassat för pensionssparande, säger Per Bolund.

Förslagen om egenhändigt undertecknande och förbudet mot marknadsföring
och försäljning via telefon ska träda i kraft den 1 juli 2018. Övriga förslag
ska träda i kraft den 1 november 2018. Åtgärderna är tänkt att gälla
övergångsvis för att göra nuvarande fondtorg mer tryggt.

Nästa steg – ett upphandlat fondtorg

Pensionsgruppen har även tagit ställning för en större förändring av
premiepensionssystemet genom en övergång till ett upphandlat fondtorg.
Övergripande principer för detta slogs fast i december 2017 i
Pensionsgruppens överenskommelse om långsiktigt höjda och trygga
pensioner. Regeringen kommer inom kort presentera en utredning vars syfte
är att ta fram förslag på ett tryggt, kontrollerat och professionellt upphandlat
fondtorg.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund deltar i
högnivåkonferens om hållbar
finansmarknad i Bryssel
Publicerad 22 mars 2018 Uppdaterad 22 mars 2018

Idag deltar finansmarknadsminister Per Bolund på
High-Level Conference on Sustainable Finance i
Bryssel. Konferensen anordnas av Europeiska
kommissionen och leds av ordförande Jean-Claude
Juncker.
Konferensen handlar om kommissionens föreslagna handlingsplan för
finansiering av hållbar tillväxt, EU:s strategi utifrån det, samt den nyckelroll
som finansindustrin har vid sidan av EU:s arbete. Under konferensen samlas
ledare från medlemsländer såväl som från privata aktörer med syftet att
etablera det stöd och engagemang som krävs i övergången till en mer hållbar
ekonomi. Per Bolund deltar i en paneldiskussion om kommissionens förslag
och vilka ytterligare åtgärder som kan behöva vidtas.

- På morgondagens finansmarknad är det investeringar i cirkulära,
resurseffektiva och koldioxidsnåla projekt som ger lönsamhet. Konferensen
berör oerhört viktiga frågor om EU:s strategi för att nå en grön
finansmarknad. Sverige har varit pådrivande och det känns bra att
kommissionen nu driver på för hållbara investeringar och för att göra
finansmarknaden grönare, säger Per Bolund.

Andra deltagare på konferensen är Frankrikes president Emmanuel Macron,
Miguel Arias Cañete, EU-kommissionären med ansvar för klimatåtgärder
och energi, och Michael Bloomberg som leder ett nytt FN-projekt där man
tillsammans med ett antal finansbolag, däribland Nordea, ska utveckla
metoder för klimatredovisning.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Utredningen om
gräsrotsfinansiering har
överlämnat sitt betänkande
Publicerad 19 mars 2018

Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund
har idag tagit emot betänkande från utredningen om
gräsrotsfinansiering (crowdfunding).
Gräsrotsfinansiering är en liten men snabbt växande del av de finansiella
marknaderna. Det som utmärker gräsrotsfinansiering är att många
investerare, som var och en investerar små belopp i ett särskilt projekt,
samlas och sammanförs med dem som söker kapital. Ofta sker det genom en
plattform på internet.

- Det är positivt att vi ser en framväxt av plattformar för gräsrotsfinansiering
och att denna finansieringsform kan erbjuda ett komplement till
bankfinansiering, säger Per Bolund.

- Det är viktigt att underlätta för företag att få finansiering, särskilt små och
medelstora bolag och företag i uppstartsfasen. Samtidigt vill vi säkerställa ett
högt konsumentskydd så att tillväxten av gräsrotsfinansiering är hållbar,
fortsätter Per Bolund.

Utredningen har kartlagt den roll, funktion och incitamentsstruktur som
gäller på marknaden för gräsrotsfinansiering samt analyserat och kartlagt
vissa oklarheter i förhållande till befintlig reglering, i synnerhet vad gäller
lånebaserad och andelsbaserad gräsrotsfinansiering. Utredare har varit
Severin Blomstrand.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Bolund tar emot utredningen om
gräsrotsfinansiering
Publicerad 16 mars 2018

Måndagen den 19 mars tar finansmarknadsminister Per
Bolund emot utredningen om gräsrotsfinansiering vid
en pressträff med särskild utredare Severin Blomstrand.

Tid: 19 mars 2018 kl. 12.00
Plats: Lilla pressrummet, Rosenbads presscenter

Medtag presslegitimation. Pressträffen webbsänds.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Tydligare regler om skyldighet för
vissa offentliga funktionärer att
anmäla innehav av finansiella
instrument
Publicerad 15 mars 2018

Regeringen föreslår en ny lag om skyldighet för vissa
offentliga funktionärer att anmäla innehav av finansiella
instrument. Förslaget har i dag överlämnats till
Lagrådet.
Syftet med anmälningsskyldigheten är att den ska bidra till att stärka
allmänhetens förtroende för de myndigheter och offentliga funktionärer som
omfattas. Anmälningsskyldigheten minskar risken för handel med finansiella
instrument som kan vara förtroendeskadlig.

Den nya lagen gör det tydligare vilka anställda och uppdragstagare i statliga
myndigheter, kommuner och landsting som ska vara anmälningsskyldiga.
Sedan tidigare är statsråden enligt ett regeringsbeslut skyldiga att anmäla sina
innehav av finansiella instrument. Nu tas denna skyldighet in i lagen.

– Det är viktigt att allmänheten har högt förtroende för offentlig verksamhet.
Flera myndigheter anser att dagens regler kan vara svåra att tillämpa. Genom
det här förslaget får myndigheterna ett tydligare stöd, säger finansmarknads-
och konsumentminister
Per Bolund.

Reglerna om anmälningsskyldighet blir också mer flexibla. I dag ska alla
direkta innehav av finansiella instrument anmälas. Enligt förslaget ska
regeringen vid behov få bestämma att vissa indirekta innehav också ska
anmälas. Regeringen kan också bestämma att vissa finansiella instrument får
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undantas från anmälningsskyldighet. För mer enhetlig tillämpning ges
regeringen rätt att föreskriva hur anmälningarna ska ske och hur de
myndigheter som omfattas av reglerna ska hantera anmälningarna.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Nya regler vid bokning av
paketresor stärker
konsumentskyddet
Publicerad 15 mars 2018 Uppdaterad 15 mars 2018

Många resenärer bokar numera sina resor på internet
och många reseföretag erbjuder möjligheter att
skräddarsy paketresor. Utvecklingen har medfört att
vissa resor inte omfattas av det nuvarande regelverket.
Regeringen föreslår därför nya regler som ökar skyddet
för resenärer. Samtidigt kommer reglerna att främja en
välfungerande resemarknad.
– Ett stort antal svenskar reser årligen med en paketresa, och för många kan
resan vara en stor investering. Därför stärker och moderniserar vi nu
resenärsskyddet, säger biträdande justitieminister Heléne Fritzon.

– Regeringens förslag innebär att reseföretagens kostnader för att ordna
resegarantier bör kunna sänkas avsevärt mot i dag. Det nya regelverket
innebär såväl förbättringar för företagen som ett stärkt konsumentskydd på
resemarknaden, säger konsumentminister Per Bolund.

I dag köper allt fler resor via internet och utformar innehållet själva. Den här
utvecklingen har lett till att många resor inte omfattas av de skyddsregler
som gäller i dag. Regeringen går nu därför fram med två parallella lagförslag
på området som anpassar lagstiftningen till dagens förhållanden. Skyddet för
resenärerna stärks, både inför och under resans gång, samtidigt som den nya
regleringen kommer att främja en välfungerande resemarknad.

I lagrådsremissen En ny paketreselag – ett starkare resenärsskydd, föreslår
regeringen att:
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Fler resenärer ska omfattas av skyddsregler. Det gäller till exempel resor
som sätts ihop av resenären själv eller om resenären ber ett reseföretag
om hjälp. Kombinationer av resetjänster som köps från olika företag ska
också kunna utgöra en paketresa.
Vad som kan ingå i en paketresa utvidgas. En paketresa kan till exempel
bestå av bilhyra och ett inträde till en fotbollsmatch eller en konsert.
Rätten till information inför ett köp utökas. Resenären får rätt att
avbeställa paketresan innan den har påbörjats. Kraven blir hårdare på
arrangören att se till att paketresan fullgörs enligt avtalet.
Resenären ges rätt till inkvartering när hemtransport inte kan ordnas.
Arrangören blir också skyldig att ge lämplig assistans när resenären
befinner sig i svårigheter.
Det införs regler om att resenären ska ha rätt till skadestånd vid
bokningsfel.

I lagrådsremissen Ny resegarantilag, som kompletterar
paketreselagstiftningen, föreslår regeringen att:

Resegaranti ska kunna ordnas i olika former så att aktörerna har
möjlighet att välja den lösning som passar bäst för deras verksamhet.
Därmed stärks till exempel resenärens skydd om resan inte kan
genomföras på grund av en arrangörs konkurs.
Resegarantin ska säkerställa att betalningar återfås om resan inte
genomförs till följd av insolvens hos arrangören eller den näringsidkare
som förmedlat ett sammanlänkat researrangemang.
Resegarantin ska också säkerställa hemtransport och inkvartering om det
behövs i avvaktan på hemtransport.

Genom förslagen anpassas också svensk rätt till ett nytt EU-direktiv om
paketresor och sammanlänkade researrangemang.

Den nya lagstiftningen föreslås träda i kraft den 1 augusti 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ny generaldirektör och chef för
Fortifikationsverket
Publicerad 15 mars 2018 Uppdaterad 15 mars 2018

Regeringen har idag utsett Maria Bredberg Pettersson
till ny generaldirektör och chef för Fortifikationsverket.
Maria Bredberg Pettersson kommer närmast från en
befattning på Rikspolischefens kansli vid
Polismyndigheten. Hon tillträder sin anställning som
generaldirektör den 9 april 2018.
- Jag är glad att Maria Bredberg Pettersson har tackat ja till uppdraget som
generaldirektör och chef för Fortifikationsverket. Hon har en gedigen CV
med erfarenheter som vi bedömt som synnerligen relevanta för
Fortifikationsverket. Mot bakgrund av de utmaningar som verket står inför
med anledning av det säkerhetspolitiska läget är jag mycket nöjd över denna
rekrytering, säger finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

- Fortifikationsverket är en viktig myndighet med uppgift att bidra till att
bygga ett starkt totalförsvar. Det känns otroligt inspirerande och ansvarsfullt
att få ta över stafettpinnen efter Urban Karlström. Jag ser fram emot att
tillsammans med alla kunniga och engagerade medarbetare ytterligare
utveckla verksamheten, säger Maria Bredberg Pettersson.

Fortifikationsverket ansvarar för att förvalta en viss del av statens fasta
egendom, såsom fastigheter avsedda för försvarsändamål. Myndigheten ska
på uppdrag av regeringen genomföra nybyggnation och ombyggnation av
fast egendom samt för statens räkning förvärva fast egendom. Myndigheten
bedriver sin verksamhet i stora delar av landet och har sitt huvudkontor
förlagt till Eskilstuna.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen

Ministrarna Strandhäll, Bolund och
Baylan besöker Örebro och
Västerås
Publicerad 14 mars 2018

Socialminister Annika Strandhäll, finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund och samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan besöker Örebro och
Västerås torsdagen den 15 mars. Fokus för besöken är
exempel på insatser för att förbättra integration,
etablering och migration. Bland annat besöker
ministrarna Tegelbrukets verksamhet i Örebro och i
Västerås kommer ministrarna delta i samtal om
integration med inbjudna gäster.
Tegelbruket i Örebro erbjuder verksamheter för ungdomar inom idrott, kultur
och lärande. Under besöket kommer ministrarna att träffa inbjuda gäster
inom integrationsområdet, presentera regeringens insatser och få en visning
av verksamheterna. I Västerås träffar ministrarna gäster från civilsamhälle,
näringsliv och verksamheter för samtal om integration.

Ministrarna är tillgängliga för media som är välkomna vid presentation
av nya regeringsförslag på Tegelbruket 
(Lertagsgatan 2, Örebro) från 13:40.
Media är välkomna att medverka under möten på restaurang Global
Living (Smedjegatan 13, Västerås) från 17:15.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag till stärkt konsumentskydd
vid försäljning av försäkringar
Publicerad 08 mars 2018

Regeringen har idag överlämnat en lagrådsremiss med
förslag till nya regler för distribution av försäkringar. Det
nya omfattande regelverket kommer att leda till större
trygghet och tydlighet för alla kunder på
försäkringsmarknaden. Det kommer att drabba oseriösa
försäkringsförmedlare hårt.
Den nya lagen föreslås dels för att genomföra EU-direktivet om
försäkringsdistribution, dels för att åtgärda specifika problem som
förekommer på den svenska försäkringsmarknaden. Det nya regelverket är
omfattande. Bland förslagen finns krav på kunskap och kompetens hos
försäljare, olika bedömningar som ska göras före försäljningen av
försäkringar, tydligare och mer utförlig information till kunder samt vissa
begränsningar när det gäller provisioner och andra tredjepartsersättningar.

Regelverket innehåller även särskilda krav som gäller vid distribution av s.k.
försäkringsbaserade investeringsprodukter (bl.a. depå- och
fondförsäkringar). Finansinspektionen får också utökade tillsyns- och
sanktionsmöjligheter.

- Tyvärr har många kunder blivit pålurade oskäligt dyra lösningar paketerade
som försäkringar, säger konsument- och finansmarknadsminister Per Bolund.
Försäljarna har haft låga krav på sig och inte haft konsumentens bästa i
åtanke. Många konsumenter har nog inte varit medvetna om vilka dyra
lösningar de köpt. Det är en oacceptabel situation som vi nu vill råda bot på.

Förslaget innebär att det i svensk rätt ställs upp strängare krav än i
försäkringsdistributionsdirektivet när det gäller rådgivning grundad på en
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personlig och opartisk analys. Det innebär att en försäkringsdistributör som
har informerat kunden om att den ger sådan rådgivning inte får lämna råd om
egna produkter eller ta emot provisioner. Ett kryphål täpps också till som
möjliggjort för oseriösa förmedlare att undgå ingripande från
Finansinspektionen. Vidare föreslås krav på allmän lämplighet, förbud mot
viss marknadsföring och vissa provisioner samt särskilda regler vid
distribution av pensionsförsäkringar som är exponerade mot
marknadsvolatilitet (bl.a. pensionsförsäkringar i form av depå- och
fondförsäkringar).

Den nya lagen om försäkringsdistribution föreslås träda i kraft den 1 oktober
2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag om mer oberoende
redovisningstillsyn av
börsnoterade företag
Publicerad 08 mars 2018

Regeringen har tagit ytterligare steg för att motverka
offentliggörande av felaktig eller missvisande finansiell
information om börsnoterade företag. I lagrådsremissen
En ny ordning för redovisningstillsyn som överlämnas i
dag föreslås bland annat att övervakningen av
regelbunden finansiell information flyttas från börserna
och i stället kan överlämnas till ett oberoende
övervakningsorgan.
Syftet med redovisningstillsynen är att bidra till en konsekvent tillämpning av
de redovisningsregler som gäller för emittenter av värdepapper som är
upptagna till handel på en reglerad marknad (t.ex. Stockholmsbörsen).
Regelbunden finansiell information som offentliggörs i exempelvis
årsrapporter ska granskas så att de uppfyller de krav som ställs i
redovisningsregler och åtgärder ska vidtas när överträdelser upptäcks.

- Genom de föreslagna förbättringarna stärker vi investerarskyddet och
förtroendet för kapitalmarknaden. Det är avgörande för en fungerande
marknad att vi kan lita på informationen på den, säger finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund.

I lagrådsremissen föreslås att kravet på börserna att övervaka den
regelbundna finansiella information som emittenterna offentliggör ska tas
bort. I stället föreslås en möjlighet till uppdelat ansvar för
redovisningstillsynen, på så sätt att den löpande övervakningen får
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överlämnas till en nämnd, med representativa företrädare på
redovisningsområdet. Finansinspektionen, som behörig myndighet, ska ha
kvar det yttersta ansvaret och fortsatt ha befogenhet att besluta om
ingripanden vid eventuella överträdelser.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Kulturdepartementet

Utökat stöd till unga hemlösa
Publicerad 08 mars 2018

Regeringen satsar 120 miljoner kronor per år i tre år för
att stötta ideella organisationer i deras arbete mot
hemlöshet bland unga vuxna, där psykisk ohälsa kan
vara en bidragande orsak till hemlösheten. Det beslutet
kommer regeringen fatta idag. Beslutet är en följd av
budgetpropositionen för 2018.
- En konsekvens av psykisk ohälsa kan vara hemlöshet och vi vet att det där
finns märkbara skillnader mellan olika grupper. Här är det viktigt att visa
medkänsla och skapa rimliga livsvillkor, säger biträdande finansminister Per
Bolund.

Medlen går till etablerade organisationer som redan idag har omfattande
insatser gällande hemlöshet och unga vuxna. De kan användas för boende
eller andra insatser för att kunna komma tillbaka in i samhället.

- Civilsamhället har en kapacitet att nå grupper och utsatta människor som
det offentliga kan ha svårt att nå. Möjligheterna att göra detta behöver bli
bättre och därför gör regeringen den här satsningen, säger Per Bolund.

Medlen administreras av Kammarkollegiet, som också ska sammanställa vad
medlen har använts till samt en redogörelse av resultaten. Samtliga
organisationer ska inkomma med en rapport till Kammarkollegiet per den 1
april 2019 och Kammarkollegiet ska i sin tur återrapportera till regeringen
den 3 juni 2019. Kammarkollegiets arbete med administration och
återrapportering får bekostas med max 1 000 000 kronor inom de beslutade
120 miljonerna.

Kammarkollegiet ska efter rekvisition engångsvis betala ut:
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Organisation Belopp/kronor
Svenska Röda Korset 30 000 000 
Stockholms stadsmission 30 000 000 
Rädda Barnen 25 000 000 
Svenska kyrkan 15 000 000 
Göteborgs stadsmission 9 500 000 
Skånes stadsmission 9 500 000 



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Regeringen vill se ökad trygghet
för Sveriges småföretagare och
studenter
Publicerad 07 mars 2018

Idag ser reglerna vid sjukdom och föräldraledighet för
företagare olika ut beroende på vilket bolagsform
företaget har. För att stärka tryggheten för Sveriges
småföretagare lägger regeringen nu fram ett lagförslag
som innebär att samma skydd gäller, oavsett
bolagsform. Regeringen vill också stärka skyddet för
den som går från arbete till studier genom ett förbättrat
SGI-skydd.
– Osäkerheten kring de sociala skyddsnäten ska inte hindra människor från
att starta företag. Med det här lagförslaget får vi flera att våga ta steget att
starta och driva företag i Sverige, säger biträdande finansminister Per
Bolund.

– Våra gemensamma system måste ge trygghet även när du är småföretagare
eller student. Det handlar om möjligheten till föräldraledighet och trygghet
vid sjukdom, säger socialminister Annika Strandhäll.

Dagens regler gör att den som startar en enskild firma kan använda särskilda
regler under sitt uppbyggnadsskede under de första två åren. Då kan
företagaren få en sjukpenninggrundande inkomst (SGI, det som sjukpenning
och föräldrapenning beräknas på) som minst motsvarar lönen för den som
har ett liknande arbete som anställd. Detta gäller idag inte för den som startar
ett företag i form av ett aktiebolag, något regeringen vill ändra så att samma
regler gäller oavsett företagsform för de som startar ett eget företag.
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Dagens system med SGI-skydd för studerande skyddar enbart tidigare
inkomst om fullt studiestöd tas ut under hela utbildningen. Det nya förslaget
innebär att skyddet utvecklas så att alla utbildningar som ger rätt till
studiemedel på eftergymnasial nivå automatiskt ger ett skydd, oavsett uttag
av studiestöd, så länge utbildningen är på minst halvtid.

Alla studerande på eftergymnasial nivå, till exempel högskola eller
yrkeshögskola, som studerar på en utbildning som berättigar till studiestöd
omfattas av förslaget. Utbildningen måste vara minst på halvtid och den
studerande måste ha en SGI, alltså arbetat tidigare. Från och med det andra
kalenderhalvåret det år den försäkrade fyller 20 år gäller det även för studier
på grundläggande eller gymnasial nivå.

Förslagen beträffande företagarnas SGI föreslås träda ikraft den 1 augusti
2018. Övriga förslag föreslås träda i kraft den 1 juli 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Försvarsdepartementet

Regeringen godkänner
Fortifikationsverkets köp av
marinhamnen i Fårösund
Publicerad 26 februari 2018

Regeringen har beslutat om ett medgivande till köp av
marinhamnen i Fårösund på Gotland. Det innebär att
Fortifikationsverket får köpa fastigheterna Gotland
Bunge Kronhagen till en kostnad av högst 20 miljoner
kronor.
- Det är bra att en lång historia som skapat frågetecken kring den aktuella
hamnen nu kan komma till ett slut. Finansieringen sker genom nyttjande av
myndighetens låneram, men eftersom förvärvet inte ingår i
Fortifikationsverkets investeringsplan behöver beslutet godkännas av
regeringen, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Fastigheterna Gotland Bunge Kronhagen utgör tillsammans marinhamnen i
Fårösund och har en markareal om cirka sju hektar. Inom området finns ett
antal byggnader och anläggningar, bland annat större pirar och bryggor.
Marinhamnen bedöms ha ett strategiskt läge ur Försvarsmaktens perspektiv.

- Gotland är ett av de strategiska områden som pekas ut av regeringen i 2015
års försvarsbeslut. Syftet med anläggningen är att upplåta den till
Försvarsmakten som avser använda den i sin verksamhet, säger
försvarsminister Peter Hultqvist.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Utredning ska komplettera den
nya EU-förordningen om
konsumentskyddssamarbete
Publicerad 22 februari 2018

Regeringen tillsätter idag en utredning som ska ta fram
kompletterande regler till den nya EU-förordningen om
konsumentskyddssamarbete som börjar att gälla 2020.
Syftet är att analysera hur myndigheternas
befogenheter enligt förordningen ska kunna utövas
effektivt och rättssäkert.
EU beslutade under hösten om en ny förordning som reglerar hur bland
annat Konsumentverket och motsvarande tillsynsmyndigheter i Europa ska
samarbeta när företag bryter mot konsumentskyddande regler – rörande t.ex.
marknadsföring eller avtalsvillkors skälighet –, samt vad myndigheterna ska
ha för befogenheter i dessa sammanhang. För att förordningen ska kunna
utövas rättssäkert och i enlighet med svensk grundlag ska en utredning ta
fram kompletterande regler. Utredningen kommer att ledas av Dag Mattsson,
justitieråd i Högsta domstolen.

- Utvecklingen på konsumentmarknaderna, inte minst den ökade
digitaliseringen, innebär utmaningar för tillsynsmyndigheterna. Det är därför
angeläget att myndigheterna har goda möjligheter att utöva en effektiv
tillsyn, säger konsumentminister Per Bolund.

Utredaren ska enligt direktivet:

analysera vilka författningsändringar som kan behöva göras för att
befogenheterna i förordningen ska kunna utövas av behöriga
myndigheter på ett effektivt och rättssäkert sätt,
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bedöma vilka tillsynsmyndigheter som bör anses vara behöriga
myndigheter enligt EU-förordningen och vilka befogenheter respektive
myndighet bör ha, och
lämna de författningsförslag som behövs för att komplettera den nya
förordningen.

Uppdraget ska redovisas senast den 22 februari 2019.

EU-förordningen innehåller vissa befogenheter som tillsynsmyndigheterna i
medlemsstaterna måsta ha tillgång till. Det handlar bland annat om
möjligheten att under vissa förutsättningar kunna begära information av olika
typer av aktörer, kunna göra köp under dold identitet och kunna beordra att
varningsrutor visas när konsumenter besöker vissa webbplatser.
Förordningen börjar att tillämpas den 17 januari 2020.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ny direktör och chef för
Fastighetsmäklarinspektionen
Publicerad 22 februari 2018

Regeringen har idag anställt Gunilla Paulsson Lindberg
som ny direktör och chef för
Fastighetsmäklainspektionen från och med den 15
mars 2018 till och med den 31 december 2024. Gunilla
Paulsson Lindberg har tidigare bland annat varit
avdelningschef vid Jordbruksverket.
− Jag är mycket nöjd med att Gunilla Paulsson Lindberg har tackat ja till att
bli chef för Fastighetsmäklarinspektionen, säger konsumentminister Per
Bolund. Hennes kompetens och erfarenhet från såväl juridiken som ledande
befattningar inom statsförvaltningen gör henne mycket lämplig att leda och
bidra till en mer aktiv, omfattande och underbyggd tillsynsverksamhet.

Gunilla Paulsson Lindberg är jurist och har bland annat arbetat som
avdelningschef vid Jordbruksverket, enhetschef vid Lotteriinspektionen och
som åklagare.

− Jag ser fram emot att leda en myndighet med stor betydelse för
konsumenternas förtroende för fastighetsmäklarmarknaden. Det känns också
roligt att få leda en verksamhet som befinner sig i en utvecklingsfas, säger
Gunilla Paulsson Lindberg.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Hållbarhet i fokus när Per Bolund
besöker Linköping och Norrköping
Publicerad 19 februari 2018

Tisdagen den 20 februari besöker Per Bolund
Linköping och Norrköping. Han kommer bland annat att
föreläsa vid Linköpings universitet och besöka
techbolaget Againity.
Under dagen besöker Per Bolund Linköpings universitet där han kommer att
tala inför studenter om finansmarknaden och det ökade behovet av
hållbarhetskompetens inom finansbranschen. Föreläsningen anordnas av
Börsgruppen vid Linköpings universitet.

I Norrköping träffar Per Bolund företaget Againity, vilka utvecklar system
som omvandlar spillvärme till elenergi. Han besöker även Lantmännen
Agroetanol för rundvisning och samtal om svenska biodrivmedel. I samband
med besöket hos Lantmännen Agroetanol bjuds media in att delta.

Program:

12.00 – 13.15 Föreläsning vid Linköpings universitet

14.00 – 16.00 Besök på Lantmännen Agroetanol
Hanholmsvägen 69, Norrköping

16.15 – 17.10 Besök på Againity
Laxholmstorget 3, Norrköping

Kontakt:

Ludvig Hubendick
Politiskt sakkunnig hos finansmarknads- 
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och konsumentminister hos Per Bolund
072-2293777



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund pratar om cirkulär
ekonomi och besöker
naturreservat i Örebro
Publicerad 14 februari 2018

Imorgon den 15 februari besöker finansmarknads- och konsumentminister
Per Bolund Örebro. Under dagen träffar han studenter vid Örebro universitet
och håller ett föredrag om cirkulär ekonomi. Under eftermiddagen besöker
han Oset och Rynningevikens naturreservat för att sätta fokus på sänkt
moms på naturguider. På eftermiddagen träffar han representanter för
Kommuninvest för att diskutera gröna obligationer. En grön obligation är en
obligation där intäkterna investeras i projekt som är miljövänliga, till exempel
i projekt som bidrar till åtgärder för klimatet.

Program:
12.30-13.30 
Föredrag om cirkulär ekonomi och öppen frågestund
Kårhusets restaurang, Fakultetsgatan 3

14.00-15.10 
Verksamhetsbesök i Oset och Rynningeviken
Naturens hus, Oljevägen 15

15.30-16.40 
Möte med Kommuninvest
Drottninggatan 2

För mer information, kontakta Frida Hagström.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag om förbättrade
förutsättningar för effektiv
resolution av banker på remiss
Publicerad 13 februari 2018

I en promemoria som Finansdepartementet har
remitterat i dag, föreslås att det ska införas en ny
fordringsklass i den svenska förmånsrättsordningen.
Krishanteringsregelverket skapades för att öka motståndskraften hos banker
i EU, minska riskerna för framtida finanskriser och minska kostnaderna för
skattebetalarna i händelse av en finanskris. Förslaget om en ny fordringsklass
i förmånsrättsordningen utgör en viktig komponent i detta regelverk.

Fordringar i den nya fordringsklassen ska tas ut efter oprioriterade fordringar
och före efterställda fordringar. Förslaget underlättar för potentiellt
systemviktiga banker att uppfylla krishanteringsregelverkets krav på innehav
av vissa skulder.

– Förslaget är av central betydelse för en effektiv hantering av banker i kris
och för bankernas möjlighet att leva upp till krishanteringsregelverkets krav,
säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Förslaget ska träda i kraft den 29 december 2018.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Samförståndsavtal om samarbete
kring finansiell stabilitet i Norden-
Baltikum undertecknat
Publicerad 09 februari 2018

Finansmarknadsminister Per Bolund, hans
motsvarigheter i Norden-Baltikum, samt
myndighetscheferna för centralbanker,
tillsynsmyndigheter och resolutionsmyndigheter, har
tagit fram ett nytt samförståndsavtal för att underlätta
samarbetet kring finansiell stabilitet och krishantering i
regionen.
Ett nytt samförståndsavtal för att underlätta samarbetet gällande
gränsöverskridande finansiell stabilitet har tagits fram av
Finansdepartementet, Riksbanken, Finansinspektionen samt Riksgälden,
tillsammans med deras motsvarigheter i Danmark, Estland, Finland, Island,
Lettland, Litauen och Norge.

– Vi har ett mycket bra samarbete med våra närliggande grannländer.
Finansiell stabilitet är ett viktigt område att samarbeta kring, särskilt mot
bakgrund av de integrerade marknaderna i Norden-Baltikum. Goda
kontakter mellan myndigheterna med ansvar för finansiell stabilitet är
ovärderligt om något inträffar som hotar stabiliteten, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Eftersom länderna i Norden och Baltikum har sammankopplade finansiella
finns ett gemensamt intresse avseende finansiell stabilitet. Samarbetet inom
Nordic Baltic Stability Group fyller en sådan funktion och är unikt i att samla
relevanta departement, tillsynsmyndigheter, centralbanker och
resolutionsmyndigheter i dessa åtta länder.
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Ett förnyat samförståndsavtal har träffats med anledning av etablerandet av
resolutionsmyndigheterna, som i respektive länder sedan 2016 ansvarar för
krishantering av gränsöverskridande finansiella företag. Den tidigare
överenskommelsen undertecknades 2010 och omfattade då endast relevanta
departement, tillsynsmyndigheter och centralbanker. Nu blir
resolutionsmyndigheterna medlemmar i gruppen. Samarbetet inom Nordic
Baltic Stability Group handlar bl.a. om informationsutbyte och gemensamma
krisövningar, och formerna för det framgår av samarbetsavtalet.

Samförståndsavtalet ska ses som en avsiktsförklaring om hur samarbetet
gällande finansiell stabilitet i Danmark, Estland, Finland, Island, Lettland,
Litauen, Norge och Sverige kan bibehållas och utvecklas. Avtalet medför
inga ändringar i formella beslutsprocesser för Sverige och går inte utöver
gällande EU/EES-regler.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen utser ledamöter till
rådgivande organ för miljösmart
konsumtion
Publicerad 08 februari 2018

Regeringen har idag utsett ledamöter till ett rådgivande
organ till Konsumentverkets arbete med forumet för
miljösmart konsumtion. - Jag är glad att kunna
presentera en mycket spännande och kompetent
samling personer från akademi, näringsliv, civila
samhället och kommunsektorn, säger
konsumentminister Per Bolund.
I mars 2017 gav regeringen ett uppdrag till Konsumentverket att inrätta och
tillhandahålla ett forum för miljösmart konsumtion. Forumet ska sammanföra
olika samhällsaktörer och stimulera till kunskaps- och erfarenhetsutbyten
och olika samarbeten.

Som stöd till Konsumentverket för genomförandet av uppdraget tillsätts nu
ett rådgivande organ. Initiativet är en del av regeringens strategi för hållbar
konsumtion.

- Jag har stora förhoppningar om att arbetet som bedrivs i forumet för
miljösmart konsumtion ska resultera i mer kunskaper och bättre verktyg i
arbetet för en mer miljömässigt hållbar konsumtion. I detta arbete kommer
det rådgivande organet att spela en viktig roll. Våra konsumtionsmönster är
inte miljömässigt hållbara. Även om en hel del har åstadkommits så återstår
mycket arbete, säger konsumentminister Per Bolund.

Det nyinrättade organet består av tio ledamöter från akademin, näringslivet,
det civila samhället och kommunsektorn.
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- Jag är övertygad om att Konsumentverket och forumet för miljösmart
konsumtion kommer att få mycket stöd i form av värdefull kunskap och
praktiska erfarenheter, säger konsumentminister Per Bolund.

Ledamöter i det rådgivande organet:

Tekn. Dr. Tomas Rydberg, IVL Svenska Miljöinstitutet
Professorn Fredrik Carlsson, Göteborgs universitet, institutionen för
nationalekonomi och statistik
Professorn Björn Sandén, Chalmers tekniska högskola
Avdelningschefen Gunilla Elsässer, Världsnaturfonden (WWF)
Lantmästaren Louise Ungerth, konsult, tidigare Konsumentföreningen
Stockholm
Miljöhandläggaren Fredrik Bäck, Sveriges Kommuner och Landsting
(SKL)
Kanslichefen Maria Sandow, Svensk Handel Stil
Projektledaren Caroline Ankarcrona, Kungl.
Ingenjörsvetenskapsakademien (IVA)
Naturskadespecialisten och meteorologen Pär Holmgren,
Länsförsäkringar
Noura Berrouba, styrelseledamot i Sveriges ungdomsorganisationer
(LSU) och European Youth Parliament (EYP)



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Skriftlighetskrav vid
telefonförsäljning
Publicerad 06 februari 2018 Uppdaterad 06 februari 2018

I syfte att stärka konsumentskyddet kommer regeringen
att besluta en lagrådsremiss med förslag om att införa
ett skriftlighetskrav vid telefonförsäljning.
– Att äldre personer och andra som är särskilt utsatta råkar illa ut vid
telefonförsäljning är inte acceptabelt. Genom förslaget stärker vi nu
konsumenters förutsättningar att fatta genomtänkta beslut när de blir
uppringda av försäljare på telefon, säger biträdande justitieministern Heléne
Fritzon.

Problem kopplade till telefonförsäljning har varit uppmärksammade under en
längre tid. Det handlar exempelvis om att konsumenter felaktigt påstås ha
ingått avtal eller att de ingår avtal utan att förstå vad det innebär. Problemen
är ofta kopplade till en överrumplande och pressande försäljningssituation.

– Konsumentproblem vid telefonförsäljning har varit en följetong under en
längre tid och det är hög tid att stärka konsumentskyddet på området. Jag är
väldigt glad att regeringen nu kan lägga fram förslag som på allvar förbättrar
situationen för konsumenter vid telefonförsäljning, säger finansmarknads-
och konsumentminister Per Bolund.

Förslaget innebär att det inte längre ska vara möjligt att ingå ett avtal
muntligen, när näringsidkaren på eget initiativ kontaktar konsumenten på
telefon i syfte att ingå ett avtal. Om samtalet leder till att parterna vill ingå
ett avtal, ska näringsidkaren skicka en bekräftelse av sitt anbud till
konsumenten. För ett giltigt avtal ska det sedan krävas att konsumenten efter
att telefonsamtalet är avslutat accepterar näringsidkarens anbud. Både
bekräftelsen och accepten ska vara skriftliga och kan skickas med
exempelvis mejl, sms eller post. Om näringsidkaren trots att något avtal inte
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ingåtts på detta sätt ändå levererar en vara eller utför en tjänst, ska
konsumenten inte vara skyldig att betala för den.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 september 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Heléne Fritzon och Per Bolund
presenterar förslag för stärkt
konsumentskydd
Publicerad 05 februari 2018 Uppdaterad 05 februari 2018

I morgon tisdag den 6 februari presenterar biträdande
justitieminister Heléne Fritzon och finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund ett förslag som ska
stärka konsumentskyddet.

Tid: 6 februari 2018 kl. 12.15
Plats: Bella Venezia, Rosenbad
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Vissa förändringar i lagstiftningen
på bankområdet
Publicerad 25 januari 2018

I en lagrådsremiss föreslår regeringen vissa
förändringar i lagstiftningen på bankområdet. Framför
allt föreslås att Sparbankernas säkerhetskassa
avvecklas och att Finansinspektionens föreskriftsrätt
utökas.
– Sparbankernas säkerhetskassa tillkom redan 1934 och har till uppgift att
trygga sparbankernas verksamhet och kundernas rätt. Genom de
unionsrättsliga regelverken om hantering av banker i kris och
insättningsgarantin, har kassan spelat ut sin roll. Regeringen föreslår därför
att kassan avvecklas och att pengarna i kassan betalas tillbaka till de
sparbanker som har bidragit till den, säger finansmarknadsminister Per
Bolund.

– Regleringen i fråga om bankernas kreditprocess är allmänt utformad och
varje bank har ansvar för att skapa sunda rutiner för sin kreditprocess.
Erfarenheter från den globala finanskrisen 2008-2010 visar på behovet av att
säkerställa att dessa kreditprocesser är tillförlitliga. Regeringen föreslår
därför att Finansinspektionen ska kunna meddela föreskrifter om bankernas
kreditprocess, säger Per Bolund.

I lagrådsremissen föreslås sammanfattningsvis att

Sparbankernas säkerhetskassa ska upplösas vid utgången av 2018 genom
likvidation,
det införs en utökad föreskriftsrätt i fråga om kreditinstituts
kreditprocess och jävskrediter, samt
vissa ofullständigheter i regelverket om krishantering ska korrigeras.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Rimligare villkor för snabblån
Publicerad 23 januari 2018 Uppdaterad 23 januari 2018

Regeringen har överlämnat en proposition till riksdagen
med förslag som ska skapa förutsättningar för rimligare
villkor på marknaden för snabblån och andra liknande
krediter med höga kostnader. Färre personer ska
riskera att fastna i en skuldspiral, och därför föreslår
regeringen bland annat att det införs ett räntetak och ett
kostnadstak.
– Snabblån riktas ofta till konsumenter som inte har några andra
lånemöjligheter och som därför tvingas acceptera räntor på flera hundra
procent. Så ska det inte få vara. Nu stärker vi konsumentskyddet och gör det
svårare att profitera på människor i ekonomisk utsatthet, säger biträdande
justitieminister Heléne Fritzon.

Räntan för snabblån överstiger i dag i flertalet fall 50 procent och det
förekommer krediträntor på upp till 400 procent. I propositionen föreslår
regeringen därför att kredit- och dröjsmålsräntor för högkostnadskrediter
maximalt får vara 40 procentenheter högre än referensräntan (för
närvarande -0,5 procent). För en högkostnadskredit ska kostnaderna, till
exempel räntor, avgifter och inkassokostnader, aldrig få överstiga det lånade
beloppet. Vid ett lån på 1 000 kr ska man som konsument alltså inte behöva
betala mer än totalt 2 000 kr.

– Genom att införa ett räntetak och ett kostnadstak vidtar regeringen nu
kraftfulla åtgärder. Vi ska ha en mer ansvarsfull lånemarknad och genom
förslaget minskar risken för att snabblån och andra dyra lån leder in personer
i en skuldspiral, säger finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

Regeringen vill också skärpa reglerna för marknadsföringen av lån till
konsumenter. Reklamen ska inte få utformas så att den lockar konsumenter
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till snabba, ogenomtänkta beslut.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 september 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ny generaldirektör och chef för
Statens fastighetsverk
Publicerad 18 januari 2018

Regeringen har idag utsett Ingrid Eiken Holmgren till ny
generaldirektör och chef för Statens fastighetsverk.
Ingrid Eiken Holmgren kommer närmast från
befattningen som VD för Mäklarsamfundet. Hon
tillträder sin anställning som generaldirektör den 20
februari 2018.
- Jag är glad att Ingrid Eiken Holmgren har tackat ja till uppdraget som
generaldirektör och chef för Statens fastighetsverk. Hennes tidigare
yrkeserfarenhet från både den privata sektorn och från chefs- och
ledarbefattningar inom den statliga sektorn, liksom hennes sakkunskaper på
fastighetsområdet, gör henne till en mycket lämplig generaldirektör för
Statens fastighetsverk, säger Per Bolund.

Ingrid Eiken Holmgren har tidigare bland annat varit statssekreterare vid
Kulturdepartementet, departementsråd och chef för internrevisionen i
Regeringskansliet samt verkat vid Finansdepartementets budgetavdelning.
Hon har examen i ekonomi från Stockholms universitet i Stockholm.

- Det känns meningsfullt och roligt att leda en verksamhet med stor
samhällsbetydelse. Våra kulturhistoriska byggnader och miljöer ska hållas
levande och väcka stolthet hos allmänheten och förvaltas så att de finns kvar
för kommande generationer, säger Ingrid Eiken Holmgren. Nu ser jag fram
emot att möta mina nya kollegor. Vi ska tillsammans utveckla verksamheten
på ett hållbart, resurseffektivt och förtroendegivande sätt.

Statens fastighetsverk ansvarar för att förvalta en viss del av statens fasta
egendom. Myndigheten ska inom sitt uppdrag bidra till ett hållbart byggande
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och en hållbar förvaltning. Fastigheterna ska förvaltas så att en god
resurshushållning och en hög ekonomisk effektivitet uppnås. Myndigheten
bedriver sin verksamhet i stora delar av landet och har sitt huvudkontor
förlagt till Stockholm.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Marknaden för gröna obligationer
ska främjas
Publicerad 10 januari 2018

Finansmarknadsminister Per Bolund har idag tagit emot
betänkande från utredningen om gröna obligationer.
Utredningen är en del i regeringens arbete för en grön
finansmarknad.
- Gröna obligationer kan vara viktiga för att öka finansieringen till
klimatomställningen. Det blir spännande att ta del av utredningens
bedömning av hur marknaden fungerar idag och hur den kan stärkas. Jag
tycker exempelvis det är intressant att utredningen föreslår att staten ska ge
ut gröna obligationer säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Utredningen har också analyserat och lämnat förslag på processer och rutiner
för tredjepartsvalidering av gröna obligationer, samt lämnat förslag på vilken
information som investerare behöver för att fatta välgrundade
investeringsbeslut. Utredare har varit Mats Andersson.

- Att stötta gröna obligationer är en del i regeringens arbete att nå en grön
finansmarknad, utöver sådant som redan genomförs såsom hållbarhetskrav
inom pensionssystemet, att klimatrisker blir en del av tillsynen av
finansmarknaden och ett nytt centrum för hållbar finans, säger Per Bolund.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Bolund tar emot utredningen Ett
reklamlandskap i förändring
Publicerad 21 december 2017 Uppdaterad 21 december 2017

Den 12 januari tar konsumentminister Per Bolund emot
betänkandet Ett reklamlandskap i förändring –
konsumentskydd och tillsyn i en digitaliserad värld
(SOU 2018:1) vid en pressträff med den särskilde
utredaren Gunnar Larsson.

Tid: 12 januari 2018 kl. 10.30
Plats: Lilla pressrummet, Rosenbads presscenter

Medtag presslegitimation. Pressträffen webbsänds.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Bolund tar emot utredningen
Gröna obligationer
Publicerad 21 december 2017

Onsdagen den 10 januari 2018 tar
finansmarknadsminister Per Bolund emot utredningen
”Gröna obligationer” vid en pressträff med särskild
utredare Mats Andersson.

Tid: 10 januari 2018 kl. 15.00
Plats: Lilla pressrummet, Rosenbads presscenter

Medtag presslegitimation. Pressträffen webbsänds.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Regeringen vill utveckla
skogsbruk med grön infrastruktur
och färre kalhyggen
Publicerad 19 december 2017

Regeringen vill att det statliga skogsbruket vara en
förebild för andra skogsbrukare i landet.
Fortifikationsverket och Statens fastighetsverk får därför
i uppdrag att utveckla arbetet med grön infrastruktur och
hyggesfritt skogsbruk.
 

I dagens skogsbruk är trakthyggesbruk det vanligaste. Det är en form av bruk
som leder till kalhyggen. De statliga skogsägarna Statens fastighetsverk och
Fortifikationsverket får nu i uppdrag att öka andelen skog som brukas med
hyggesfria metoder. 

– Ett hyggesfritt skogsbruk har stora fördelar för både djur och växter och
för friluftslivet. Genom att skogen sköts genom plockhuggning och liknande
metoder kan arters naturliga livsmiljöer bevaras, säger miljöminister Karolina
Skog.

Myndigheterna får också i uppdrag att utveckla sitt arbete med grön
infrastruktur. Det handlar om att binda ihop livsmiljöer i naturen. På så vis
kan exempelvis hotade arter ta sig mellan olika platser i skogen där de trivs,
så att ytan de kan leva på blir större.

– Det statliga skogsbruket ska vara en förebild för övriga skogsbrukare i
landet. Statens fastighetsverk och Fortifikationsverket kan utveckla praktiska
tillämpningar som kan komma till användning för hela det svenska

https://www.regeringen.se/


skogsbruket, säger finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

Regeringen har sedan tidigare satsat 12 miljoner kronor per år för
metodutveckling och rådgivning kring hyggesfritt skogsbruk.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Kraftiga åtgärder för ett tryggare
och mer hållbart
premiepensionssystem på remiss
Publicerad 19 december 2017

Idag tas nästa steg för ett tryggare och hållbarare
fondtorg. De sex partier som står bakom
pensionssystemet och därför ingår i Pensionsgruppen
är överens om att remittera en
departementspromemoria som innehåller kraftfulla
åtgärder för att snabbt säkra pensionsspararnas
intressen.
Premiepensionssystemet är den fonderade delen av det allmänna
pensionssystemet vars syfte är att ge trygghet under ålderdomen. Under
senare tid har det visat sig att oseriösa aktörer utnyttjat systemet genom
metoder som inte hör hemma i ett allmänt socialförsäkringssystem.
Pensionsgruppens sex partier är därför överens om att ta krafttag för att
premiepensionssystemet ska bli tryggt.

Regeringen gav mot den bakgrunden Pensionsmyndigheten och
Finansinspektionen i uppdrag att ta fram åtgärder som stärker
premiepensionssystemet och stoppar oseriösa fondförvaltare.
Pensionsmyndigheten återrapporterade till regeringen i juni och det så
kallade 30-punktsprogrammet har sedan dess beretts i Regeringskansliet.
Utöver förslagen i 30-punktsprogrammet kommer ett hållbarhetskrav att
introduceras.

- De senaste åren har en rad skandaler och potentiellt brottsliga gärningar
uppdagats bland de valbara fonder på fondtorget. Detta är oacceptabelt.
Utöver dagens åtgärder som syftar till att göra fondtorget tryggare innehåller

https://www.regeringen.se/


förslaget ett krav på att endast fonder med ett aktivt hållbarhetsarbete tillåts
på fondtorget, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Regeringens förslag innebär bland annat att kvantitativa krav på fonders
storlek, krav på verksamhets- och avkastningshistorik samt krav på att en
viss andel av fondens tillgångar ska förvaltas utanför premiepensionens
fondtorg införs. Tidsplanen är att lämna över en proposition till Riksdagen
under våren och att åtgärderna ska vara på plats till juli 2018.

Åtgärderna kommer göra fondtorget mer tryggt men kommer fortfarande
vara svårt att överblicka, vilket gör det svårt att upprätthålla en tillräcklig
tillsyn och för den enskilde att välja. Därför har Pensionsgruppen beslutat – i
den nya överenskommelsen som presenterades i förra veckan – att dagens
öppna fondtorg ska göras om till ett tryggt fondtorg med kontrollerade och
professionellt upphandlade fonder. En konsekvens av dessa åtgärder är att
antalet fonder kommer minska avsevärt.

- Vi politiker måste ta ett större ansvar för premiepensionssystemet. Det
måste utgå ifrån hur människor faktiskt agerar och det ska vara nolltolerans
mot det fusk vi hittills sett. Det är därför ett styrkebesked att vi över
blockgränserna har kommit överens om att få på plats ett nytt tryggt och
hållbart premiepensionssystem, säger Pensionsgruppens ordförande och
socialminister Annika Strandhäll.

Pensionsgruppen består av företrädare för Socialdemokraterna,
Moderaterna, Miljöpartiet, Centerpartiet, Liberalerna och
Kristdemokraterna.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff med Per Bolund med
anledning av promemorian Ett
tryggt och mer hållbart
pensionssystem
Publicerad 19 december 2017 Uppdaterad 19 december 2017

Tisdagen den 19 december klockan 13.00 kommer
finansmarknadsminister Per Bolund att finnas tillgänglig
för frågor på departementspromemorian Ett tryggt och
mer hållbart premiepensionssystem som remitteras vid
samma tidpunkt.

Tid: 19 december 2017 kl. 13.00
Plats: Strömsalen på Rosenbads presscenter

Medtag presslegitimation. 

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Statsrådsberedningen

Regeringen ökar stödet till
solceller
Publicerad 14 december 2017

Regeringen beslutade i onsdags att ändra i
förordningen om statligt stöd till solceller. Från och med
den 1 januari 2018 kommer alla aktörer, även
privatpersoner, att kunna få stöd med 30 procent av
kostnaderna.
– Många människor vill göra en aktiv insats för att ställa om till 100%
förnybar el och vi vill underlätta för dem att agera nu. Det ska vara lätt att
göra rätt. Den här satsningen gör att det blir mer gynnsamt och enkelt än
någonsin tidigare att skaffa solceller och producera egen grön el, säger
biträdande finansminister Per Bolund.

Som en del i budgetpropositionen för 2018 avsätter regeringen drygt 900
miljoner kronor per år under perioden 2018–2020 till investeringsstöd för
solceller. Stödets utformning och ansökningsförfarande ska även ses över, i
syfte att förenklas. Stödnivån höjs från tidigare 20 procent för privatpersoner
till 30 procent från och med årsskiftet. Den reviderade förordningen
2009:689 om statligt stöd till solceller gäller beslut som tas från och med den
1 januari 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Strandhäll och Bolund går igenom
ny pensionsuppgörelse - Ny tid: kl
10.00
Publicerad 14 december 2017

Annika Strandhäll och Per Bolund bjuder in till
pressbreifing för att gå igenom förslagen i detalj och
svara på frågor. Ny tid är kl. 10.00 i riksdagens
presscenter.
Pensionsgruppens expert och sekreterare finns tillgänglig i samband med
detta.
Tid: Torsdagen den 14 december Ny tid: kl 10.00
Plats: Riksdagens presscenter.

Kontakt:
För Socialdemokraterna, Annika Strandhäll och övergripande frågor: Victor
Harju, 072-504 36 70

För Miljöpartiet och Per Bolund: Anna Söderström, 072-532 17 13

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Pensionsgruppen kommenterar ny
uppgörelse
Publicerad 14 december 2017 Uppdaterad 14 december 2017

Idag, torsdagen den 14 december klockan 09:00, finns
representanter för de sex partierna bakom
pensionsöverenskommelsen tillgängliga för
kommentarer i Bankhallen, Riksdagen.
Det går att läsa mer om överenskommelsen i detta pressmeddelande

Debattartikel på Dagens Nyheters webbsida

Överenskommelsen i sin helhet finns tillgänglig här

Kontakt:

För Socialdemokraterna, Annika Strandhäll och övergripande frågor: Victor
Harju, 072-504 36 70
För Moderaterna: Charlie Levin Forsberg, 072-567 22 83
För Liberalerna: Adam Alfredsson, 070-298 67 90
För Centerpartiet: Terje Frennefalk, 076-136 20 99
För Kristdemokraterna: Sabina Jansson, 070-764 53 52
För Miljöpartiet och Per Bolund: Anna Söderström, 072-532 17 13

Strandhäll och Bolund går igenom ny uppgörelse

Annika Strandhäll och Per Bolund bjuder in till pressbreifing för att gå
igenom förslagen i detalj och svara på frågor.

https://www.regeringen.se/


Pensionsgruppens expert och sekreterare finns tillgänglig i samband med
detta.

Tid: Torsdagen den 14 december kl. 09:45
Plats: Riksdagens presscenter.

Kontakt:
För Socialdemokraterna, Annika Strandhäll och övergripande frågor: Victor
Harju, 072-504 36 70

För Miljöpartiet och Per Bolund: Anna Söderström, 072-532 17 13



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Blocköverskridande
överenskommelse för långsiktigt
höjda och trygga pensioner
Publicerad 14 december 2017 Uppdaterad 14 december 2017

Det är snart 20 år sedan det svenska pensionssystemet
kom på plats. I grunden är det ett sunt och bra system
men sedan det infördes har mycket förändrats. Under
de senaste åren har systemet därför setts över och
slutsatsen är att det behöver utvecklas och
moderniseras. Partierna som står bakom
pensionssystemet har därför kommit överens om att
renovera pensionssystemet för att säkra långsiktigt
höjda, hållbara och trygga pensioner.
– Vi är alla överens och tar nu ett helhetsgrepp och renoverar det svenska
pensionssystemet för att höja pensionerna och öka tryggheten för både
dagens och framtidens pensionärer, säger Annika Strandhäll, ordförande i
Pensionsgruppen, och Per Bolund, ansvarig för AP-fonderna och
premiepension i regeringen.

Pensionsgruppen består av de partier som nu står bakom det svenska
pensionssystemet och principen är att det behöver råda konsensus kring
förändringar i pensionssystemet. Bakom den nya överenskommelsen står:
Socialdemokraterna, Moderaterna, Centerpartiet, Liberalerna,
Kristdemokraterna och Miljöpartiet.

– I takt med att vi lever längre måste vi också jobba längre om pensionerna
ska kunna fortsätta växa. Denna överenskommelse är ett viktigt steg mot ett
längre arbetsliv och därmed högre pensioner och mer resurser till välfärden,

https://www.regeringen.se/


säger allianspartiernas fyra företrädare i Pensionsgruppen.

Pensionsgruppen är överens om:

1. Ett reformerat och förstärkt grundskydd.
Grundskyddet för de ekonomiskt mest utsatta pensionärerna ska höjas.
Bland annat kommer garantipensionen utökas med ett tilläggsbelopp för de
pensionärer som har det tuffast. Taket i bostadstillägget ska höjas för att
möta att hyrorna stigit. Personer med garantipension ska även kunna
förbättra sin ekonomi genom att jobba längre. Det ska fortsatt vara tydligt
ekonomiskt bättre att ha arbetat jämfört med nivån på grundskyddet.

Grundskyddet i pensionssystemet består av garantipensionen,
bostadstillägget och äldreförsörjningsstödet. Ett utredningsförslag
presenteras i februari 2018.

2. Ett reformerat premiepensionssystem.
Premiepensionen görs om för att ge bättre trygghet och högre framtida
pensioner. Staten kommer ta ett större ansvar för att det inte ska kunna
finnas aktörer på finansmarknaden som lurar till sig våra framtida pensioner.
Som ett led i detta ska Pensionsmyndighetens 30-punktsprogram, som höjer
kraven för att vara verksam på dagens fondtorg, införas snarast. Detta
kompletteras av ett hållbarhetskrav som gäller för samtliga fonder på
fondtorget.

Förvalet (Sjunde AP-fonden) är utgångspunkten i systemet där staten
ansvarar för att ge en kostnadseffektiv, trygg och stabil pensionsförsäkring
under hela livet utan krav på kunskap eller egna åtgärder för spararen.
Målsättning är en avkastning som långsiktigt överstiger inkomstindex.
Risknivån i förvalet ska utredas för att säkerställa att den är rimlig. För den
som väljer att göra aktivt val kommer kapitalet placeras på ett tryggt,
kontrollerat och professionellt upphandlat fondtorg. En konsekvens av 30-
punktsprogrammet och det upphandlade fondtorget är att antalet fonder
minskar avsevärt jämfört med i dag.

3. Långsiktigt hållbara pensioner.
I Sverige lever vi allt längre, sedan pensionsöverenskommelsen på plats har
medellivslängden ökat med 2,4 år. Det är positivt, men innebär att
pensionerna som andel av slutlönen blir allt lägre eftersom de måste räcka
under en längre tid. För att upprätthålla bra pensioner behöver arbetslivet
förlängas och bli mer hållbart. Vi behöver få fler arbetade timmar i svensk



ekonomi.

Förändringarna bygger i huvudsak på de förslag som lämnades i
Pensionsåldersutredningen (SOU 2013:25) men även på den
avsiktsförklaring som arbetsmarknadens parter ställde sig bakom 2016.
Förändringarna innebär att alla pensionsåldergränser och motsvarande
åldersgränser i trygghetssystemen (exempelvis sjukförsäkring och a-kassa)
höjs och att dessa sedan kopplas till utvecklingen av medellivslängden. Hur
stor del av livslängdsökningen som bör påverka riktåldern liksom den
närmare tekniska konstruktionen behöver utredas vidare.

Det kommer fortfarande vara möjligt, likt i dag, att bestämma när man vill gå
i pension, så länge man uppnått lägsta åldern.

Lägsta åldern när det går att ta ut allmän pension höjs:

- 2020 från 61 till 62 år
- 2023 från 62 till 63 år
- 2026 från 63 till 64 år

Rätten att stanna kvar på arbetsmarknaden, LAS-åldern, höjs:

- 2020 från 67 till 68 år
- 2023 från 68 till 69 år

Åldern för när det går att ta ut garantipension höjs:

- 2023 från 65 till 66 år
- 2026 från 66 till riktåldern (dvs. den knyts till medellivslängdsökningen)
Pensionsgruppen är överens om att personer med ett långt arbetsliv, minst 44
år, ska omfattas av övergångsbestämmelse så att de även framöver ges rätt
till garantipension från 65 års ålder.

Reformen ska vara statsfinansiellt neutral. Pensionsgruppen är överens om
att pensionerna i första hand ska upprätthållas genom ett längre arbetsliv,
men att avgiften till pensionssystemet ska analyseras vidare.

4. Arbetsmiljö- och utbildningsrelaterade åtgärder för ett hållbart
arbetsliv.
För långsiktigt trygga och hållbara pensioner krävs en större omställning än
bara förändringar i pensionssystemet. Det krävs att arbetslivet blir mer



jämställt, hållbart, flexibelt och modernt. Det är nödvändigt att människor
inte slits ut på arbetsmarknaden utan orkar hela vägen. För att nå ett hållbart
arbetsliv, klara framtidens kompetensförsörjning och långsiktigt hållbara
pensioner är möjligheten att ställa om under arbetslivet central. Det måste
vara möjligt att byta bana flera gånger under livet. Även tidpunkten för
inträdet på arbetsmarknaden är viktig.
Dessa områden ligger utanför Pensionsgruppens mandat att fatta beslut om,
men partierna bakom pensionsöverenskommelsen är överens om att
intensifiera arbetet med ytterligare insatser för en bättre arbetsmiljö och en
bättre möjlighet att ställa om under arbetslivet.

5. Ett råd för arbetsmarknadens parter knyts till Pensionsgruppen.
Vägen mot ett längre arbetsliv berör hela samhället och inte minst
arbetsmarknadens parter. Det fortsatta arbetet för ett längre och mer hållbart
arbetsliv och utvecklat pensionssystem bör därför dialog med parterna på
arbetsmarknaden. För att underlätta det samarbetet skapas därför ett
partsråd för ömsesidigt samråd mellan Pensionsgruppen och parterna.

6. Delegation för äldre arbetskraft.
För en väl fungerande arbetsmarknad är det nödvändigt att alla människors
kompetens tillvaratas. Samtidigt finns det studier som visar att
åldersdiskriminering börjar redan i 40-årsåldern. För att uppnå ett mer
hållbart arbetsliv och långsiktigt hållbara pensioner kommer
Pensionsgruppen inom kort att presentera en delegation som ska arbeta
forskningsnära, tillsammans med andra relevanta aktörer, för att motverka
åldersdiskriminering och se till att vi bättre tar till vara äldres kompetens på
arbetsmarknaden.

7. Översyn av avdragsreglerna för tjänstepension.
Det allmänna pensionssystemet och tjänstepensionerna måste fungera bättre
tillsammans. Därför behöver avdragsreglerna för tjänstepension ses över för
att både det allmänna pensionssystemet och de kollektivavtalade
pensionslösningarna ska bidra till långsiktigt trygga och hållbara pensioner.

8. Åtgärder för mer jämställda pensioner.
Det svenska pensionssystemet är jämställt, men det ger ojämställda
pensioner. Kvinnor har i genomsnitt 30 procent lägre pensioner jämfört med
män. Detta vill Pensionsgruppen ändra på varför en handlingsplan för
jämställda pensioner har beslutats. För att minska pensionsgapet mellan män
och kvinnor behöver bland annat förändringar ske på arbetsmarknaden.



9. Moderniserade placeringsregler för AP-fonderna.
Reglerna för hur AP-fonderna investerar våra framtida pensioner behöver
moderniseras för att bli mer hållbara, för att mer pengar ska kunna placeras
utanför börsen och för att möjliggöra högsta möjliga avkastning och bättre
framtida pensioner.

Här kan du läsa hela överenskommelsen för långsiktigt höjda och trygga
pensioner

Här kan du läsa arbetsmarknadens parters avsiktsförklaring

Pensionsgruppens företrädare:

Annika Strandhäll, ordförande (S)
Lars-Arne Staxäng (M)
Solveig Zander (C)
Mats Persson (L)
Lars Gustafsson (KD)
Rickard Persson (MP)
Fredrik Lundh Sammeli (S)
Teresa Carvalho (S)



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen tillsätter en utredning
om bankunionen
Publicerad 13 december 2017

Regeringen har i dag beslutat att ge en särskild
utredare i uppdrag att göra en genomgripande analys
av innebörden av ett eventuellt svenskt deltagande i
Europeiska bankunionen, samt redovisa för- och
nackdelar med att delta i eller kvarstå utanför
bankunionen.
- Vi vill göra en grundlig och förutsättningslös analys av bankunionen, nu när
den varit i bruk under tre år, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Generaldirektören vid Exportkreditnämnden Anna-Karin Jatko har utsetts till
särskild utredare. Filosofie lic. i nationalekonomi Fredrik Bystedt har utsetts
till huvudsekreterare.

Bankunionen är ett gemensamt system inom EU för tillsyn över och
hantering av kriser i banker. Sverige deltar inte i bankunionen.

Uppdraget ska redovisas senast den 30 november 2019.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Protokoll från Finansiella
stabilitetsrådets möte
Publicerad 12 december 2017

I dag har protokollet från Finansiella stabilitetsrådets
möte den 5 december publicerats.
På mötet deltog finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören för
Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad. Vid mötet diskuterades det allmänna
stabilitetsläget, behovet av analyser och eventuella åtgärder, samt
kommande arbete för att stärka den finansiella stabiliteten.

Protokollet från mötet är nu publicerat på stabilitetsrådets webbsida.

Finansiella stabilitetsrådets webbplats

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Statsrådsberedningen

Regeringen deltar vid
klimattoppmöte i Paris
Publicerad 08 december 2017

På tisdag den 12 december deltar statsminister Stefan
Löfven och ministern för internationellt
utvecklingssamarbete och klimat samt vice statsminister
Isabella Lövin på det internationella klimattoppmötet
"One Planet Summit" i Paris.
"One Planet Summit" anordnas mot bakgrund av att det är två år sedan det
historiska klimatavtalet antogs in Paris, 2015. Målet med mötet är att öka
ambitionen i klimatfrågan och implementeringen av Parisavtalet.

Statsminister Stefan Löfven kommer innan toppmötet att delta på en lunch
med inbjudna stats- och regeringschefer på Elyséepalatset.

Ministern för internationellt utvecklingssamarbete och klimat samt vice
statsminister Isabella Lövin kommer tidigare på dagen att träffa Frankrikes
miljöminister Nicolas Hulot samt delta i en högnivåpanel på temat
"Strengthening Policies for the Ecological and Inclusive Transition".

Finansmarknadsminister Per Bolund kommer också att delta på en
högnivåkonferens om klimatfinansiering den 11 december.

På förmiddagen den 12 december klockan 09.30 kommer Stefan Löfven och
Isabella Lövin att hålla en pressträff på residenset för den svenska
ambassadören i Paris.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Den 11 december deltar Per
Bolund på Climate Finance Day i
Paris
Publicerad 08 december 2017 Uppdaterad 08 december 2017

Den 11 december anordnar det franska
finansdepartementet för tredje året i rad konferensen
Climate Finance Day. På inbjudan av den franska
ekonomiministern deltar finansmarknadsminister Per
Bolund.
- Sverige och Frankrike leder utvecklingen mot en mer hållbar och grön
finanssektor. Detta är inte bara nödvändigt för att nå målen i Parisavtalet
utan även centralt för att långsiktigt bibehålla den finansiella stabiliteten,
säger Per Bolund.

Under dagen kommer Per Bolund delta i högnivåsamtal med institutionella
investerare hos OECD. Därefter följer möten med representanter från den
franska kapitalförvaltaren Amundi, Christian Thimann, ordförande för High
Level Group on Sustainable Finance samt med Frankrikes ekonomiminister
Bruno Le Maire.

Behovet av finansiering för att genomföra Parisavtalet beräknas globalt till
mellan 5000 – 6000 miljarder USD per år fram till 2030. För att
implementera avtalet krävs finansiering genom såväl statliga som privata
medel. Den 29 november lanserade finansmarknadsminister Per Bolund och
minister för internationellt utvecklingssamarbete Isabella Lövin ett nytt
center för grön och hållbar finansiering, Stockholm Sustainable Finance
Centre. Detta ses som ett viktigt för att dels rikta om kapitalflöden till mer
gröna och hållbara investeringar, dels stärka Stockholms roll som ett
internationellt ledande grönt finansiellt nav.
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- Stockholm Sustainable Finance Centre är ännu ett steg mot en mer hållbar
finanssektor. Tidigare har vi vidtagit åtgärder för att lyfta hållbarhet inom
AP-fonderna, premiepensionen och inom Finansinspektionens tillsyn över
hela finanssektorn, säger Per Bolund.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen godkänner
Finansinspektionens förslag om
förstärkt amorteringskrav
Publicerad 30 november 2017

Finansinspektionen har föreslagit ett förstärkt
amorteringskrav. Regeringen har i dag godkänt
förslaget.
- Hushållens skuldsättning har ökat kraftigt under ett stort antal år. Den
ökande skuldsättningen bygger upp stora risker för svensk ekonomi. Det är
rimligt att nya bolånetagare som tar stora lån i förhållande till sina inkomster
amorterar sina skulder, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Det förstärkta amorteringskravet innebär att nya bolånetagare med
bolåneskulder som överstiger 4,5 gånger bruttoinkomsten ska amortera minst
1 procent av skulderna utöver det befintliga amorteringskravet.

Finansinspektionens ändrade föreskrifter med förstärkt krav på amortering
av bolån föreslås gälla från och med den 1 mars 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Presskonferens med
finansmarknadsminister Per
Bolund
Publicerad 29 november 2017

Tid: 30 november 2017 kl. 11.45
Plats: Bella Venezia, Rosenbads presscenter.

Med anledning av regeringens beslut gällande Finansinspektionens förslag
om ändring i Finansinspektionens föreskrifter om amorteringskrav håller
finansmarknadsminister Per Bolund pressträff torsdagen den 30 november
klockan 11.45.

Pressträffen webbsänds. Medtag presslegitimation.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansiella stabilitetsrådet träffas 5
december
Publicerad 28 november 2017

Tisdagen den 5 december träffas företrädare för
regeringen, Finansinspektionen, Riksbanken samt
Riksgälden för möte i Finansiella stabilitetsrådet.
Rådet ska diskutera det allmänna stabilitetsläget, behov av analyser och
eventuella åtgärder, samt kommande arbete för att stärka den finansiella
stabiliteten.

Vid stabilitetsrådsmöten förs endast diskussioner – inga beslut fattas.

Deltar på mötet gör finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören
för Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad.

Efter mötet kommer finansmarknadsminister Per Bolund, i egenskap av
rådets ordförande, att finnas tillgänglig för kommentarer.

Tid: 13.45 
Plats: Strömsalen, Rosenbads Presscenter

Föranmälan till Anna Söderström. Presslegitimation krävs.

Finansiella stabilitetsrådet
Syftet med rådet är att diskutera frågor om finansiell stabilitet och behovet
av att vidta åtgärder för att motverka uppbyggnaden av finansiella obalanser
och, i händelse av en finansiell kris, diskutera behovet av att vidta åtgärder
för att hantera en sådan situation. Regeringen och de i rådet representerade
myndigheterna beslutar självständigt inom sina respektive ansvarsområden
vilka åtgärder som ska vidtas. Rådet är ett mötesforum och inte ett
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beslutsfattande organ.

Mer om Finansiella stabilitetsrådet

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Regeringen vill ha schysstare
villkor för snabblån
Publicerad 24 november 2017 Uppdaterad 24 november 2017

Regeringen har fattat beslut om en lagrådsremiss som
ska skapa bättre förutsättningar för rimliga villkor på
marknaden för snabblån och andra likande krediter med
höga kostnader. Färre personer ska riskera att fastna i
en skuldspiral. För att åstadkomma detta föreslår
regeringen bland annat att det införs ett räntetak och ett
kostnadstak.
– Genom förslagen stärker vi skyddet för konsumenterna och begränsar
möjligheten att profitera på människor i ekonomisk utsatthet. Det är
oacceptabelt att konsumenter utnyttjas, säger biträdande justitieminister
Heléne Fritzon.

Räntan för snabblån överstiger i dag i flertalet fall 50 procent och det
förekommer krediträntor på upp till 400 procent. I lagrådsremissen föreslår
regeringen därför att kredit- och dröjsmålsräntor för högkostnadskrediter
maximalt får vara 40 procentenheter högre än referensräntan (f.n. -0,5
procent). För en högkostnadskredit ska kostnaderna, till exempel räntor,
avgifter och inkassokostnader, aldrig få överstiga ett belopp som motsvarar
kreditbeloppet. Vid ett lån på 1 000 kr ska man som konsument alltså inte
behöva betala mer än totalt 2 000 kr.

– Nu vidtar regeringen kraftfulla åtgärder för att få till en mer ansvarsfull
marknad och för att minska risken att snabblån och andra dyra lån leder in
personer i en skuldspiral. Konsumenter ska i så liten utsträckning som möjligt
behöva oroa sig för att en liten skuld växer och blir okontrollerbar, säger
finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.
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Regeringen vill också skärpa reglerna för marknadsföringen av lån till
konsumenter. Reklamen ska inte få utformas så att den lockar konsumenter
till snabba, ogenomtänkta beslut.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 september 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund träffar bankerna om
hållbar kreditgivning
Publicerad 14 november 2017

Den 15 november träffar finansmarknadsminister Per
Bolund företrädare för Sveriges ledande banker,
Svenska Bankföreningen och Finansinspektionen.
Syftet med mötet är att följa upp bankernas arbete kring
hållbar kreditgivning samt diskutera hur bankerna ska
rapportera kring de klimatrisker som de möter i sin
verksamhet.
- Bankernas roll i vårt gemensamma arbete för att göra samhället och vår
ekonomi hållbarare kan inte överskattas. Genom sin utlåning har bankerna
ett viktigt inflytande på i vilken riktning som samhället utvecklas.
Regeringen har höga mål inom hållbarhet och vi vill att bankerna ska bidra
till det, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Finansinspektionen fick 2015 i uppdrag av regeringen att i en särskild
rapport redovisa bankernas riktlinjer för kreditgivning till företag utifrån ett
miljö- och hållbarhetsperspektiv. Av rapporten framgick det att
Finansinspektionen anser att bankerna bör bli mer transparenta gentemot
konsumenterna när det gäller hur bankerna beaktar hållbarhet i
kreditgivningen. Som ett svar på detta har Svenska Bankföreningen och åtta
banker drivit ett projekt vars mål är att på ett enhetligt sätt rapportera kring
hur hållbarhet beaktas i kreditgivningen. Sedan dess har den s.k. Bloomberg-
gruppen lämnat sina rekommendationer på hur finansiella och icke-
finansiella företag ska rapportera kring de klimatrisker som deras verksamhet
utsätts för. Rapporteringen syftar till att ge investerare, kreditgivare och
försäkringsföretag en tydligare inblick i vilka klimatrisker som ett företag
utsätts för.
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- Klimatförändringarna kan innebära risker för det finansiella systemet och
för enskilda finansiella aktörer. Det är hög tid att börja redovisa vilka
klimatrisker man möter i sin verksamhet, säger finansmarknadsminister Per
Bolund.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund i Malmö om
regeringens satsningar på sociala
företag
Publicerad 13 november 2017

Per Bolund talar imorgon på Social Innovation Summit
om vikten av social innovation, varför regeringen satsar
på sociala företag och om hur man kan använda
skattesystemet för att ställa om till ökad hållbarhet.
- Sociala företag kan komma med nya lösningar på samhällsutmaningar som
det offentliga av olika anledningar inte gör. Med rätt förutsättningar kan den
typen av social innovation leda till ett starkare och mer hållbart
samhällsbygge som kommer alla till del, säger biträdande finansminister Per
Bolund.

Under dagen deltar Per Bolund också i ett panelsamtal om hur vi kan bli
bättre på att mäta hållbarhet och värdet av samhällsnytta, där han kommer
berätta om regeringens nya mått på välstånd, ett ramverk bestående av 15
olika indikatorer för ekonomisk, social och miljömässig hållbarhet som
kompletterar BNP i budgetarbetet.

På eftermiddagen besöker Per Bolund ett lokalt företag som säljer elcyklar,
för att prata om det ökade intresset kopplat till regeringens nya
elfordonspremie på 350 miljoner kronor som är en del av budgeten 2018.

- Regeringens elfordonspremie gör att stora grupper av tänkbara
cykelpendlare kan få tillgång till eldrivna fordon och lättare kunna välja bort
bilresor. Det ger minskade utsläpp, men också renare och mer levande städer
säger biträdande finansminister Per Bolund.

Social Innovation Summit arrangeras i Malmö av Mötesplats Social
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Innovation vid Malmö högskola.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund tillgänglig för intervjuer
Publicerad 13 november 2017

Med anledning av Finansinspektionens väntade besked kring ett skärpt
amorteringskrav finns finansmarknadsminister Per Bolund tillgänglig för
intervjuer på Finansdepartementet, Jakobsgatan 24, klockan 14:00.

Föranmälan krävs till pressekreterare Anna Söderström, 072-532 17 13.

Medtag legitimation.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Riktlinjer för statsskuldens
förvaltning 2018
Publicerad 09 november 2017

Regeringen fattade i dag beslut om riktlinjer för hur
statsskulden ska förvaltas. Löptiden i statsskulden
förlängs något vilket minskar risken till en låg kostnad.
Styrningen av skuldens sammansättning behålls
oförändrad.
- Kostnadsfördelen med att låna kortfristigt har fortsatt att minska. Detta
motiverar att vi förlänger statsskuldens löptid ytterligare, säger
finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

Löptiden är en av flera faktorer som påverkar statsskuldens förväntade
kostnad och risk. Analyserna bakom de senaste årens riktlinjebeslut visar att
kostnadsfördelen med att låna kortfristigt har minskat. För tredje året i följd
förlängs därmed löptiden med 0,3 år i den del av statsskulden som utgörs av
nominell upplåning i kronor. För de delar av statsskulden som utgörs av real
kronskuld och valutaskuld görs inga löptidsförändringar. Styrningen av
statsskuldens sammansättning behålls också oförändrad.

Det nuvarande volymriktvärdet på 70 miljarder kronor för instrument med
mer än tolv år till förfall utgår och ersätts av ett löptidsintervall för hela den
nominella kronskulden. I dag styrs löptiden i den nominella kronskulden med
ett löptidsintervall för instrument med upp till tolv åt till förfall och med ett
volymriktmärke för instrument med mer än tolv år till förfall.

I riktlinjebeslutet införs även förtydliganden om hur statsskuldens kostnad
ska mätas. Detta för att göra det enklare att följa upp det övergripande målet
för statsskuldsförvaltningen.
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Sammanfattning av riktlinjer för 2018

Löptiden(i termer av duration) för de tre skuldslagen ska styras mot:

Valutaskuld: 0‒1 år
Real kronskuld: 6–9 år
Nominell kronskuld: 4,3–5,5 år

Statsskuldens sammansättning ska styras mot:

Valutaskuld: Minskning med högst 30 miljarder kronor per år
Real kronskuld: 20 procent (långsiktigt)
Nominell kronskuld ska utgöra resterande andel

Bakgrund
Målet för statsskuldspolitiken är att statens skuld ska förvaltas så att
kostnaderna för skulden långsiktigt minimeras samtidigt som risken i
förvaltningen beaktas. Förvaltningen ska ske inom ramen för de krav som
penningpolitiken ställer.

Ansvaret för att målet uppnås delas mellan regeringen och
Riksgäldskontoret. Regeringen styr den övergripande risknivån i de årliga
riktlinjebesluten, medan Riksgäldskontoret ansvarar för att upplåning och
förvaltning görs inom ramen för riktlinjerna och i enlighet med målet. Till
grund för beslutet ligger bl.a. Riksgäldskontorets förslag till riktlinjer.
Riksbanken ges också möjlighet att yttra sig över Riksgäldskontorets förslag.

Återrapportering av måluppfyllelsen lämnas till riksdagen vartannat år i form
av en skrivelse. Nästa utvärdering kommer att lämnas till riksdagen i april
2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Nya regler om betaltjänster skapar
tydliga spelregler för
betaltjänstmarknaden
Publicerad 09 november 2017 Uppdaterad 09 november 2017

Regeringen har idag beslutat om en lagrådsremiss med
förslag till nya regler om betaltjänster. Förslaget syftar
till att skapa bättre förutsättningar för säkra och effektiva
betalningar och därigenom ett stärkt konsumentskydd.
Tydlig reglering kan även bidra till att skapa bättre
förutsättningar för innovation och produktutveckling
bland aktörer som erbjuder betaltjänster.
Den svenska marknaden för betaltjänster har de senaste åren vuxit fort och
stora etablerade aktörer har fått bereda mark för nya innovativa företag.
Sverige har på kort tid blivit en hubb för finansiella teknikbolag som
attraherar både kompetens och riskvilligt kapital.

- E-handel och digitala lösningar har banat väg för nya betalningssätt.
Svenskar är förändringsbenägna och tar snabbt till sig ny teknik, i synnerhet
på detta område. Genom den nya lagstiftningen möjliggör vi att befintliga
och nya aktörer kan erbjuda sina tjänster på ett säkert och effektivt sätt,
säger finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

I lagrådsremissen föreslås lagändringar i syfte att genomföra andra
betaltjänstdirektivet. En nyhet är att s.k. betalningsinitieringstjänster och
kontoinformationstjänster omfattas av direktivet och nu hamnar under
reglering. Detta öppnar upp möjligheterna för privatpersoner och företag att
på ett säkert och effektivt sätt kunna använda sig av sådana aktörer t.ex. när
en betalning genomförs.
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- Det är min förhoppning att konsumenter framöver ska kunna erbjudas
billigare, säkrare och bättre betaltjänster, säger finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 maj 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Proposition om ytterligare verktyg
för makrotillsyn till riksdagen
Publicerad 26 oktober 2017

Finansinspektionen ska kunna vidta fler åtgärder för att
motverka finansiella obalanser på kreditmarknaden, det
föreslås i en proposition som regeringen beslutat om
idag.
– Genom förslaget får Finansinspektionen ett förstärkt mandat att föreslå
ytterligare verktyg för makrotillsyn. Förslaget innebär att processen för att
genomföra nya krav som minskar finansiella risker kopplat till hushållens
skuldsättning blir tydligare och snabbare, säger Per Bolund.

I propositionen lämnas förslag till en ny bestämmelse i lagen om bank- och
finansieringsrörelse och lagen om verksamhet med bostadskrediter om krav
att driva sin verksamhet på ett sådant sätt att man inte bidrar till finansiella
obalanser på kreditmarknaden. Regeringen eller den myndighet som
regeringen bestämmer förslås få meddela föreskrifter om kravet. Förslaget
innebär i korthet att Finansinspektionen ska ges förstärkt lagstöd att kunna
vidta åtgärder för att motverka finansiella obalanser på kreditmarknaden, till
exempel avseende hushållens skuldsättning. Eftersom denna typ av åtgärder
kan få effekter såväl på makroekonomin som på den enskildes ekonomi,
föreslås att Finansinspektionen ska inhämta regeringens medgivande innan
några nya föreskrifter beslutas.

Förslagen i propositionen följer av den politiska överenskommelse som
träffades mellan regeringen, de borgerliga partierna och Vänsterpartiet i
oktober 2016 om ett utvidgat mandat för Finansinspektionen.

Lagändringar föreslås träda i kraft den 1 februari 2018.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund i Glasgow om svenska
mått på välstånd
Publicerad 20 oktober 2017

Den 20-21 oktober besöker biträdande finansminister
Per Bolund Storbritannien för att delta vid en
internationell konferens om inkluderande tillväxt, som
arrangeras i Glasgow av den skotska regeringen. Där
kommer han bland annat att prata om de nya mått på
välstånd, som regeringen presenterat tidigare i år.
Under resan gör Bolund även lokala besök i Stirling och
Edinburgh.
- Det är glädjande att Sverige uppmärksammas för att vi jobbar med nya
välståndsmått. Ramverket Nya mått på välstånd är ett viktigt verktyg för att
följa utvecklingen av människors livskvalitet och ekonomins långsiktiga
hållbarhet, säger Per Bolund.

Konferensen fokuserar på diskussion och erfarenhetsutbyte från arbete med
inkluderande tillväxt och hållbarhetsarbete i olika länder.

- Det finns sedan tidigare ett stort internationellt intresse för svensk politik
och det hållbarhetsarbete som regeringen driver. I fjol presenterade vi
skattesänkningar för reparationstjänster för att främja hållbar konsumtion,
som fick ett enormt internationellt medialt genomslag.

I den ekonomiska vårpropositionen tidigare i år presenterade regeringen för
första gången Nya mått på välstånd som ska användas för att komplettera
BNP. Det är ett ramverk med femton mått på välstånd som belyser
ekonomiska, miljömässiga och sociala aspekter av livskvalitet.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Nya satsningar för fri- och rättvis
handel
Publicerad 05 oktober 2017 Uppdaterad 05 oktober 2017

Konsumentminister Per Bolund har idag som ett led i
arbetet för att Sverige ska vara ett föregångsland för fri
och rättvis handel presenterat en satsning som handlar
om bättre information om produktionsvillkor i andra
länder.
 - Sverige ska vara ett föregångsland för fri och rättvis handel, ett steg i det
är att göra det lättare för oss konsumenter att få bra information om
produkter vi köper. Därför planeras ett gemensamt uppdrag till
Konsumentverket och Upphandlingsmyndigheten att främja tillförlitlig
information om produktionsvillkor i andra länder, säger Per Bolund.

Konsumentverket och Upphandlingsmyndigheten föreslås i
budgetpropostionen för 2018 få 1 miljon kronor vardera per år 2018-2020
för att genomföra uppdraget. Konsumentverket föreslås också fördela 4
miljoner kronor till civila samhällets informationsarbete.

- Vi fattar beslut som konsumenter varje dag, till exempel när vi köper kläder
eller mat, där våra beslut också påverkar utvecklingen. Det civila samhället
har en stor roll för att sprida kunskap och information till konsumenter och vi
satsar därför medel som kommer fördelas via Konsumentverket till
organisationer som är verksamma på konsumentområdet, säger Per Bolund.

Regeringens budgetproposition bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet.

Bakgrund: Regeringens arbete för fri- och rättvis handel 
Regeringen har i flera sammanhang uttalat ambitionen att Sverige ska vara
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ett föregångsland för fri och rättvis handel. Arbetet har bland annat nära
beröringspunkter med regeringens strategi för hållbar konsumtion och arbetet
som rör Agenda 2030 (bl.a. mål 8 om anständiga arbetsvillkor och
ekonomisk tillväxt och mål 12 om hållbar konsumtion och produktion). 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Bolund presenterar satsning för fri-
och rättvis handel i Linköping
Publicerad 04 oktober 2017

Imorgon, torsdag den 5 oktober, gör finansmarknads-
och konsumentminister Per Bolund ett besök i
Linköping för att tala på Fairtrade City- och
regionkonferens. I samband med besöket i Linköping
besöker han också IM Fair Trade-butiken och
presenterar en satsning för fri- och rättvis handel. Under
eftermiddagen besöker Per Bolund Cleantech
Östergötland, som är en hub för miljöteknikföretag.
Program i Linköping den 5 oktober:

Kl. 10.20 - 11.00 Besök i IM Fair Trade-butiken och presentation av
budgetsatsning
Adress: Bokhållaregatan 1

Kl. 11.30-12.00 Besöker Länsstudiedagen för ett samtal om fri- och rättvis
handel
Adress: Scandic Frimurarhotellet, S:t Larsg. 14

Kl. 13.10-13.40 Deltar på Fairtrade City- och regionkonferens
Adress: Scandic Frimurarhotellet, S:t Larsg. 14

Kl.14.00-15.00 Afternoon tea och panelsamtal på Cleantech Östergötland
Adress: Cleantech Park Östergötland, Gjuterigatan 1

För intervjuer, kontakta pressekreterare Anna Söderström, telefon 072-532
17 13
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

IMF:s utvärdering av det
ekonomiska läget i Sverige
avslutad
Publicerad 28 september 2017

Internationella valutafonden (IMF) har under hösten
2017 besökt Sverige för att genomföra sin årliga
översyn av det ekonomiska läget i Sverige, en så kallad
artikel IV-konsultation. De har nu publicerat sina
slutsatser. IMF slår bland annat fast att Sverige har en
fortsatt sund finanspolitisk inriktning.
IMF har analyserat ett antal områden. De slår fast att Sveriges tillväxt är
robust och att takten som nya jobb skapas är "remarkabel", särskilt givet
Sveriges redan rekordhöga sysselsättningsgrad. Den starka tillväxten
förväntas fortsätta nästa år, stöttad av ett förbättrat omvärldsläge, en
expansiv penningpolitik och reformerna i budgeten för 2018.

IMF skriver att de offentliga finanserna går med överskott och att det
strukturella sparandet är stabilt, långt över det strukturella underskottet
2014. Sveriges finanspolitiska inriktning "är fortsatt sund och tillåter de
automatiska stabilisatorerna att verka fullt ut över konjunkturcykeln"

De anser att budgetpropositionen för 2018 tar itu med sociala mål.
Reformerna "stärker den svenska modellen och minskar klyftorna". IMF
stödjer också de förändringar som görs av anställningssubventionerna och
anser att de borde göra att fler företag och arbetstagare kan dra nytta av
subventionerna.

- Mycket positivt att vi ser ett fortsatt starkt internationellt stöd för
regeringens förda finanspolitik. Roligt att IMF också uppmärksammar att

https://www.regeringen.se/


budgetpropositionen stärker den svenska modellen och minskar klyftorna,
säger finansminister Magdalena Andersson och noterar att IMF också pekar
på de större personalbehoven i vård, skola och omsorg framöver givet den
demografiska utvecklingen.

IMF trycker också på de risker som finns på bostadsmarknaden och förordar
bland annat att det investeringsstöd för hyresrätter som regeringen infört
borde expanderas och att förbättrad kollektivtrafik inom
arbetsmarknadsregioner skulle förbättra situationen. De förordar också
införande av marknadshyror, ett återinförande av fastighetsskatten och att
minska ränteavdraget.

Kopplat till bostadsmarknaden pekar IMF på en del åtgärder som de anser
skulle förbättra den finansiella stabiliteten, bland annat menar de att Sverige
ska behålla sina likviditetskrav i euro och dollar givet svenska bankers stora
beroende av marknadsfinansiering.

-Vi instämmer i IMF:s analys att en stor andel marknadsfinansiering innebär
risker. Vi följer nära utvecklingen av de internationella regleringsinitiativen
på området, säger Per Bolund. IMF lyfter även att Nordeas flytt till Finland i
sig inte borde påverka bankens kapitalkrav. Det är en hållning som
Finansinspektionen och regeringen delar.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Bolund håller tal om Sveriges
arbete för hållbara investeringar
på UNPRI i Berlin
Publicerad 22 september 2017

På måndag den 25 september talar
finansmarknadsminister Per Bolund på konferensen
UNPRI (United Nations Principles of Responsible
Investments) som samlar investerare från hela världen
för att diskutera hur hållbarhet kan implementeras i
kapitalförvaltningen.
- Vårt arbete i Sverige börjar ge resultat. Vi har skarpare krav på
hållbarhetsredovisning än resten av EU, inom kort kommer de statliga AP-
fonderna få ny lagstiftning som tydligare driver dem i en mer hållbar riktning
och vi har föreslagit ny lagstiftning för att hela fondmarknaden ska redovisa
hur de arbetar med hållbarhet, säger Per Bolund. Sverige har också drivit på
frågorna på EU-nivå och EU-kommissionen har tillsatt en expertgrupp för att
se hur befintlig hållbarhetslagstiftning kan förbättras.

UNPRI samlar 1800 investerare och totalt 70 000 miljarder dollar som
arbetar för att finansmarknaderna på en global nivå ska ställa om till en
hållbar utveckling. Årets konferens fokuserar dels på klimatfrågorna och de
rekommendationer som Task Force on Climate Related Financial Disclosures
presenterat och dels på FN:s hållbarhetsmål.

- Detta är ett mycket viktigt arbete för att finansmarknaden ska kunna bidra
till omställningen men också för att kapitalförvaltningen kan bedrivas så att
den är hållbar ur ett rent ekonomiskt perspektiv. Till exempel föreslås att
finansiella aktörer ska göra scenarioanalyser av hur deras kapitalförvaltning
stämmer överens med 2-gradersmålet, berättar Per Bolund.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansinspektionen tillförs ökade
resurser för stärkt tillsyn
Publicerad 20 september 2017

I budgetpropositionen för 2018 har regeringen i
samarbete med Vänsterpartiet kommit överens om att
Finansinspektionen ska få ett tillskott på 80 miljoner
kronor. Den föreslagna satsningen motiveras bl.a. av ett
generellt behov av stärkt banktillsyn.
- Det är glädjande att vi nu kan ta ytterligare ett stort steg för att stärka vår
tillsyn över Sveriges finansiella aktörer, säger Per Bolund.

Under året har ett nytt regelverk tagits i bruk för att motverka penningtvätt
och finansiering av terrorism. Fler företag omfattas nu av regelverket vilket
ställer nya krav på Finansinspektionen. För att kunna utöva en effektiv
tillsyn skjuter nu regeringen till extra medel för att säkerställa att företagen
förbättrar arbetet med att skära av penningflödet till organiserad brottslighet.
Utöver detta får Finansinspektionen medel för att i ökad utsträckning kunna
integrera hållbarhet i sin verksamhet samt genomföra och följa upp nya
regler kring bland annat marknadsmissbruk.

- Genom skärpt lagstiftning för att stävja marknadsmissbruk kan
Finansinspektionen nu ge företag och privatpersoner sanktionsavgifter. Detta
stärker förtroendet för de finansiella marknaderna, säger Per Bolund.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund besöker Östersund för
klimatseminarium och
budgetpressträff
Publicerad 15 september 2017

Biträdande finansminister Per Bolund talar på
Klimatseminarium 2017 och håller budgetpressträff i
Östersund nästa vecka.
- Klimatutmaningen är vår tids ödesfråga, och regeringen har ambitionen att
Sverige ska bli världens första fossila välfärdsland. Klimatseminaritet i
Östersund anordnas i år i samarbete med Fossilfritt Sverige och med fokus på
lösningar kring denna omställning. I årets budget ökar vi bland annat stödet
till solceller med mer än en halv miljard per år för att fler ska kunna
producera sin egen gröna el och vi dubblerar pengarna till lokala
klimatinvesteringar, som till exempel finansierat laddstationer åt både
Östersundshem och Fortum i Östersund, säger Per Bolund.

Per Bolund besöker Östersund 19-20 september och kommer också besöka
Östersundshem och kommunens näringslivskontor.

Media är välkomna att delta vid besöken, kontakta pressekreterare Anna
Söderström för mer information.

Program:
Obs!
Idag klockan 11.00 presenterar biträdande finansminister
Per Bolund budgetpropositionen i Östersund. Pressträffen
har bytt plats och kommer att hållas i Rådhussalen i
Rådhuset
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19 september
14.00-15.30 Studiebesök och elbilsrundtur med Östersundshem,
Rådhusgatan 29

16.00-17.00 Studiebesök Näringslivskontoret, Rådhuset, Rådhusgatan 21,
Östersund

20 september
08.15-10.00 Deltar på Klimatseminarium 2017 "Fossilfritt Jämtland –
Möjligheter i en modernare morgondag", OSD, Krondikesvägen 93,
Östersund

11.00-11.45 Pressträff om budgetproposition 2018, Rådhussalen i Rådhuset



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
budgeten för 2018
Publicerad 15 september 2017

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera budgetförslaget för 2018 på en
presskonferens den 20 september klockan 09.00 i
Rosenbad i Stockholm. Flera statsråd kommer också att
presentera höstbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av höstbudgeten
(sorterat efter departement)

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson, arbetsmarknadsminister

Malmö

Kontaktperson: Natali Sial, telefon 072 520 54 49

Finansdepartementet

Magdalena Andersson, finansminister

Klockan 09.00 Presskonferens i Bella Venezia, Rosenbad

Kontaktperson: Isabel Lundin, telefon 076 296 46 38 och Gösta Brunander,

https://www.regeringen.se/


telefon 072 544 28 66

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister, biträdande
finansminister

Östersund

Kontaktperson: Anna Söderström, telefon 072 532 17 13

Ardalan Shekarabi, civilminister

Karlskrona

Kontaktperson: Matilda Malmqvist Glas, telefon 070 367 03 64

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Visby

Kontaktperson: Marinette Nyh Radebo, telefon 072 238 77 44

Justitiedepartementet

Morgan Johansson, justitie- och inrikesminister

Södertälje

Kontaktperson: Sofie Rudh, telefon 072 545 74 21

Helene Fritzon, migrationsminister och biträdande justitieminister

Skövde

Kontaktperson: Fredrik Persson, telefon 072 214 10 58

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister

Stockholm



Kontaktperson: Kristoffer Talltorp, telefon 072 542 80 32

Miljö- och energidepartementet

Karolina Skog, miljöminister

Linköping

Motala

Kontaktperson: Hanna Björnfors, telefon 072 500 92 11

Näringsdepartementet

Mikael Damberg, näringsminister

Kalmar

Växjö

Kontaktperson: Daniel Ferreira, telefon 076 135 56 92

Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister

Uppsala

Norrtälje

Kontaktperson: Martin Kling, telefon 070 539 57 29

Sven-Erik Bucht, landsbygdsminister

Arvika

Molkom

Kontaktperson: Maria Soläng, telefon 072 206 19 47

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialminister

Umeå



Vindeln

Vännäs

Kontaktperson: Karin Boman Röding, telefon 076 116 65 62

Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Göteborg

Borås

Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, telefon 072 543 84 89

Utbildningsdepartementet

Anna Ekström, gymnasie- och kunskapslyftsminister

Kristianstad

Kontaktperson: Helena Paues, telefon 072 209 45 20

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Utbildningsdepartementet

Unik förstärkning av den statliga
finansieringen av skolan
Publicerad 14 september 2017 Uppdaterad 14 september 2017

Kunskaperna ska fortsätta öka och ojämlikheten i
skolsystemet ska brytas. Regeringen föreslår nu en unik
förstärkning av den statliga finansieringen av skolan
genom ett nytt statligt stöd för stärkt likvärdighet och
kunskapsutveckling, i enlighet med Skolkommissionens
förslag. Förstärkningen innebär att resurserna till skolan
i större utsträckning fördelas efter behov för att bidra till
att nå målet om en jämlik kunskapsskola.
Under det gångna året har internationella kunskapsmätningar visat att
elevernas kunskaper i svensk skola förbättras. Samtidigt är ojämlikheten i
skolan alltjämt en prioriterad fråga för regeringen.

- Det ska vara din ansträngning i skolan som avgör din framtid, du ska aldrig
begränsas av var eller i vilken familj du växer upp. Därför investerar vi nu
stort i att bryta ojämlikhet och segregation, säger utbildningsminister Gustav
Fridolin.

Regeringen föreslår nu en unik förstärkning av den statliga finansieringen av
skolan i enlighet med förslag från den Skolkommission som regeringen
tillsatte 2015. Med en infasning på tre år föreslås sex miljarder kronor
avsättas för syftet. Det statliga stödet för stärkt likvärdighet och
kunskapsutveckling ska fördelas så att resurserna viktas med hänsyn till
socioekonomiska faktorer som sammanställs i ett av SCB årligt framräknat
index. De kommuner som får ta störst del av stödet är de med ett högt
socioekonomiskt indexvärde.
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- Vi ska inte acceptera att ojämlikheten växer i svensk skola.
Skolkommissionen var tydlig i att staten måste ta större ansvar för
jämlikheten i skolsystemet. Nu genomför vi fullt ut kommissionens första
förslag, med ett starkt statligt system för likvärdig resursfördelning, säger
utbildningsminister Gustav Fridolin.

Budgetpropositionen för 2018 bygger på en överenskommelse mellan
regeringen och Vänsterpartiet.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin och Per Bolund
håller pressträff om budgetnyhet
Publicerad 13 september 2017

Torsdag den 14 september presenterar
utbildningsminister Gustav Fridolin och biträdande
finansminister Per Bolund en budgetnyhet.

Tid: 14 september 2017 kl. 12.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Riksbankskommittén får i uppdrag
att utreda Riksbankens finansiella
oberoende och balansräkning
Publicerad 08 september 2017 Uppdaterad 08 september 2017

Regeringen kommer att överlämna arbetet med att
stärka Riksbankens finansiella oberoende till den
parlamentariska riksbankskommittén. Efter att
remissvaren har analyserats står det klart att det är
önskvärt att förslaget om att stärka Riksbankens
finansiella oberoende samordnas med
Riksbankskommitténs uppdrag att föreslå en ny
riksbankslag och förtydliga Riksbankens uppgifter.
Frågan om Riksbankens finansiella oberoende och balansräkning har beretts
inom Regeringskansliet. Under arbetets gång har det framkommit en stor
mängd synpunkter. Det har bl.a. framförts att det krävs en tydligare analys
av storleken på Riksbankens eget kapital. Flera av de faktorer som berör
Riksbankens behov av ett eget kapital kan komma att påverkas av de förslag
som Riksbankskommittén ska lämna.

- Det finns stora fördelar med att låta Riksbankskommittén ge förslag på hur
Riksbankens finansiella oberoende ska stärkas, säger finansmarknadsminister
Per Bolund. Det kommer också ge bra förutsättningar för en bred förankring
i riksdagen.

Regeringen kommer under hösten fatta beslut om tilläggsdirektiv till
Riksbankskommittén om att ta fram lagförslag kring Riksbankens finansiella
oberoende och balansräkning.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen föreslår minskade
kostnader för första medarbetaren
och skattelättnader för
personaloptioner
Publicerad 05 september 2017 Uppdaterad 05 september 2017

Allt fler i Sverige har ett jobb att gå till - 200 000 fler
människor jobbar sedan regeringen tillträdde 2014. För
att ännu fler ska komma i arbete vill regeringen nu göra
det enklare för små företag att anställa sin första
medarbetare och föreslår i budgetpropositionen för
2018 sänkta arbetsgivaravgifter för fler företagsformer.
Samtidigt vill regeringen införa skattelättnader för
personaloptioner.
- Eftersom det framförallt är i små företag som jobben skapas vill vi ge de
allra minsta företagen bättre möjligheter att växa. Nu sänker vi tröskeln för
fler företag att anställa sin första medarbetare. Höjd skatt på utsläpp
möjliggör nu sänkt skatt på arbete, säger biträdande finansminister Per
Bolund.

Nedsatta arbetsgivaravgifter
Det är ofta ett stort steg för ett företag att anställa sin första medarbetare.
Därför föreslår regeringen i budgetpropositionen att fler företag ska kunna få
nedsatta arbetsgivaravgifter när de anställer sin första medarbetare. Förslaget
möjliggörs genom det förslag om skatt på flygresor som regeringen
presenterat som en del av den kommande budgetpropositionen.

Förslaget inom det så kallade växa-stödet innebär att den sänkning av
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arbetsgivaravgifterna som redan idag gäller för enskilda näringsidkare
utvidgas till att även omfatta aktiebolag som inte har någon anställd, eller
endast en anställd som också är delägare eller närstående till delägare, samt
till handelsbolag utan anställda och med högst två delägare.

Skattelättnader för personaloptioner
Sverige har en av världens starkaste startup-miljöer. Små, snabbväxande
företag med innovativa tjänster och produkter stärker vårt näringsliv för
framtiden. De är små och snabbväxande, men har en stor utmaning i att
attrahera och behålla kompetens. För att stötta dessa företag föreslår
regeringen nu skattelättnader för personaloptioner.

- Mindre, nystartade företag kan ha svårt att erbjuda marknadsmässiga löner,
men får genom det här förslaget möjlighet att i stället erbjuda sina anställda
skattegynnade personaloptioner. Vi vill göra det möjligt för dessa företag att
stanna och växa i Sverige, säger finansminister Magdalena Andersson.

Förslaget om skattelättnader för personaloptioner innebär att om en anställd
får en personaloption av sin arbetsgivare ska den anställde inte
förmånsbeskattas när personaloptionen utnyttjas. Arbetsgivaren ska därför
inte heller betala arbetsgivaravgifter. I stället sker beskattning först när den
aktie, som den anställde har köpt genom att utnyttja personaloptionen, säljs.
Beskattning sker då som inkomst av kapital.
Förslagen är en del av en överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet inför budgetpropositionen för 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Utrikesdepartementet

Den största klimatsatsningen
någonsin
Publicerad 04 september 2017

I budgetpropositionen för 2018 presenterar regeringen
den största satsningen på klimat och miljö någonsin.
Redan 2018 vill regeringen satsa ytterligare 5 miljarder
kronor på miljö- och klimatarbetet i Sverige och
internationellt för att minska utsläppen och skapa jobb
och utveckling i Sverige.
– Vi gör nu stora strukturella satsningar för att ställa om Sverige, exempelvis
riktade mot industrin och transportsektorn. Men vi gör också satsningar för
att göra det lättare att ha en hållbar vardag. Det är till exempel satsningar på
solceller, laddstolpar och elcyklar, säger Isabella Lövin.

Satsningarna fördelar sig över en stor mängd åtgärder med investeringar i
hela Sverige för att minska utsläppen av växthusgaser, för att ställa om till
förnybar energi och för att värna biologisk mångfald i hav och på land.
Särskilda satsningar presenteras också för att städerna ska vara levande och
hållbara.

– Vår generation ska kunna lämna över ett samhälle till våra barn där de
stora miljöproblemen är lösta och där städerna ska vara levande och
hälsosamma uppväxtmiljöer. Det återstår mycket för att lyckas med det - det
har under alltför lång tid underinvesterats i hållbar utveckling, säger Isabella
Lövin.

Regeringen föreslår historiskt stora investeringar på klimat- och
miljöområdet. För 2018 innebär det:
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En höjning med 109% inom utgiftsområde 20 (allmän miljö- och
naturvård) jämfört med 2014. Vi har därmed mer än fördubblat
satsningarna.
Totalt i budgeten läggs 5 miljarder kronor på miljö- och klimat under
2018.

Budgetpropositionen för 2018 bygger på en överenskommelse mellan
regeringen och Vänsterpartiet.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Utrikesdepartementet

Lövin och Bolund håller pressträff
om budgetnyhet
Publicerad 04 september 2017 Uppdaterad 04 september 2017

Måndagen den 4 september kl. 09.45 håller klimat- och
vice statsminister Isabella Lövin och biträdande
finansminister Per Bolund pressträff och presenterar en
budgetnyhet.

Tid: 4 september 2017 kl. 09.45
Plats: Bella Venezia, Rosenbads presscenter

I anslutning till pressträffen erbjuds ett fototillfälle utanför Rosenbad.

Medtag presslegitimation. 

Välkomna!
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen förslår ett bonus-
malus-system samt bränslebyte
för minskade utsläpp från bilar
Publicerad 03 september 2017 Uppdaterad 03 september 2017

Sverige ligger internationellt sett långt fram när det
gäller klimatpolitik, men våra utsläpp från
transportsektorn är fortfarande höga. Regeringen
föreslår nu därför två viktiga åtgärder för att minska
utsläppen från bilar. Förslagen är en del av
överenskommelsen mellan regeringen och
Vänsterpartiet.

Ett bonus-malus-system för bilar

För att öka andelen miljöanpassade fordon och på sikt bidra till en fossilfri
fordonsflotta, föreslår regeringen att miljöanpassade fordon med låga utsläpp
av koldioxid får en bonus på upp till 60 000 kr, vilket är högre än dagens
supermiljöbilspremie på 40 000 kr och det remitterade förslaget på 45 000
kr. Nya fordon med höga utsläpp av koldioxid föreslås få en högre skatt de
första tre åren. Från 1 januari 2020 föreslås beskattningen baseras på den
nya testkörcykeln. Då finns möjlighet att justera nivåerna så att minst samma
miljöstyrning upprätthålls. Den befintliga fordonsflottan påverkas inte av
förslaget utan får en oförändrad fordonsskatt när bonus-malus-systemet
införs. Vi ökar förutsebarheten i hur skatten kommer att bli och ger
konsumenterna, fordonstillverkarna och marknaden bättre möjligheter att
anpassa sig till de nya reglerna.

Bränslebytet
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Den andra åtgärden regeringen förselår är bränslebyte med syfte att göra det
lättare för alla att tanka klimatsmart. Bränslebytet innehåller en så kallad
reduktionsplikt som innebär att alla som säljer drivmedel successivt ska
blanda in mer biobränsle i den bensin och diesel som säljs. Plikten blir
världens hittills mest ambitiösa och målsättningen är att ska utsläppen
minska med 40 % till 2030, vilket innebär att ungefär hälften av all bensin
och diesel som säljs då ska vara förnybar. Genom andra skatteförändringar
säkerställs att priset på bränslet till konsument inte påverkas nämnvärt av
reformen när bränslebytet införs.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Utredare föreslår möjliga
strukturförändringar av
premiepensionen
Publicerad 31 augusti 2017 Uppdaterad 31 augusti 2017

Stefan Lundbergh fick i juni regeringens och
Pensionsgruppens uppdrag att göra en förstudie över
möjliga strukturella förändringar av premiepensionen för
ett tryggt och säkert pensionssystem. I dag
presenterades rapporten för den blocköverskridande
Pensionsgruppen.
– Premiepensionssystemet är inte tillräckligt tryggt. Det behöver göras om så
att det utgår från hur människor faktiskt agerar. Systemet måste bli enklare,
tryggare och mer effektivt, säger Annika Strandhäll, socialminister och
ordförande i Pensionsgruppen.

De sex partierna som står bakom pensionsöverenskommelsen,
Socialdemokraterna, Moderaterna, Centerpartiet, Miljöpartiet, Liberalerna
och Kristdemokraterna, kommer nu analysera förslagen och därefter ta
arbetet vidare. 

Studien är en del i Pensionsgruppens handlingsplan för att stoppa missbruken
inom premiepensionssystemet. Planen innehåller åtgärder som skyndsamt
ska komma på plats för att göra dagens system mer hållbart och säkert, där
Pensionsmyndighetens åtgärdsprogram om 30 punkter är utgångspunkten.
Men ytterligare åtgärder behövs för att säkerställa ett system som är säkert,
långsiktigt hållbart och som bidrar till trygga och goda pensioner för alla.

– Pensionsgruppen arbetar nu med flera viktiga steg för att snabbt göra
fondtorget säkrare och miljömässigt- och socialt hållbarare. Denna förstudie
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är en bra början på Pensionsgruppens långsiktiga arbete, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Förstudien över möjliga strukturella förändringar av premiepensionen tar sin
utgångspunkt i nationell och internationell erfarenhet samt aktuell forskning.
Rapporten presenterar både en nulägesbild och ett antal möjliga vägar
framåt. En övergripande slutsats är att skyddet för konsumenter behöver
stärkas och att systemet i större utsträckning behöver utgå från hur
människor faktiskt agerar när de ställs inför finansiella val.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Bolund tävlar för Sverige i hållbar
design
Publicerad 29 augusti 2017

På fredag 1 september reser biträdande finansminister
Per Bolund till Helsingör för att representera Sverige vid
Index Award 2017, världens största tävling för hållbar
design.
- Det är hedrande att Sverige är finalister i det som brukar kallas Nobelpriset
för design, dessutom tävlar vi med något så ovanligt som våra
skattereformer, säger Per Bolund.

Rep-avdraget för vitvaror och momssänkningen för reparationer av cyklar,
skor och kläder är anledningen att Sverige är nominerade. Utöver jurypriset i
kategorin Community så kan Sverige också vinna publikpriset "People's
Choice Vote".

- Skattereformerna är en del i vår strategi för en hållbar konsumtion, där vi
vill göra det lätt att göra rätt och välja det hållbara alternativet i vår vardag.
Det ska vara enklare att reparera sina skor eller kylen när de går sönder,
säger Per Bolund.

De svenska skattereformerna har sedan de presenterades förra året rönt stor
uppmärksamhet runt om i världen.

- Vi ska fortsätta använda ekonomiska styrmedel för att nå en hållbar
utveckling. Steg för steg ska vi gå mot en cirkulär ekonomi, säger Per
Bolund.

I samband med resan till Helsingör besöker Per Bolund också Helsingborg,
där han gör studiebesök hos "Cykeldoktorn" och på HH Ferries Groups färja
Tycho Brahe, som seglar på linjen Helsingborg-Helsingör och är en av två
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färjor som håller på att konvertera om från diesel till ren batteridrift och
därmed kommer att vara världens största batteridrivna färjor.

- Sverige ska bli världens första fossilfria välfärdsland och den här satsningen
är ett mycket bra exempel på hur även sjöfarten kan ställa om, säger Per
Bolund.

Media är välkomna att delta på besöken i Helsingborg. För
pressackreditering till Index Award, kontakta Design to Improve Life,
www.designtoimprovelife.dk

Program 1 september

14.45-15.45 Studiebesök hos Cykeldoktorn, Södra Storgatan 39,
Helsingborg
17.20-18.15 Studiebesök hos HH Scandlines, Helsingborg Färjeläger;
Helsingborg
19.30 Index Award prisceremoni, Hal 14, Allegade 2, 3000 Helsingör



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Statsrådsberedningen

Pressträff och fototillfälle vid
Harpsund
Publicerad 18 augusti 2017 Uppdaterad 18 augusti 2017

Torsdagen den 24 augusti samlas regeringen på
Harpsund där finansminister Magdalena Andersson
redogör för det ekonomiska läget och förutsättningarna
för 2018 års budget.
I samband med detta håller Magdalena Andersson en pressträff på Harpsund
om det ekonomiska läget. Pressträffen webbsänds på regeringen.se.

Det blir också tillfälle för fotografer att ta en gruppbild av de samlade
statsråden. Efter fotograferingen ger finansminister Magdalena Andersson
samt biträdande finansminister Per Bolund en kort gemensam kommentar.

Tid och plats för fototillfälle
Torsdag 24 augusti klockan 13.00
Plats: Gårdsplanen, Harpsund

Tid och plats för pressträff
Torsdag 24 augusti klockan 15.00
Plats: Fatburen, Harpsund

Ta med presslegitimation.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

En effektivare flytträtt för
pensionssparare
Publicerad 16 augusti 2017 Uppdaterad 16 augusti 2017

Finansdepartementet presenterar idag förslag för att
förbättra konsumenternas möjligheter att påverka den
egna pensionen. En promemoria remitteras med förslag
till lagändringar som syftar till att effektivisera
möjligheterna att flytta pensionssparande.
– Vi har sett att konsumenterna kan få en bättre överblick över sitt
pensionssparande genom att utöva sin flytträtt. Förslagen om att utöka och
förtydliga den skatterättsliga flyttregeln förbättrar konsumenternas
möjligheter att agera för att på så sätt få ett bättre slutligt pensionsutfall
samtidigt som vi tar itu med flyttavgifterna som i många fall är omotiverat
höga, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Förslagen om avgifter i promemorian påverkar de konsumenter som har
individuell tjänstepension och ett privat pensionssparande. Förslaget om
ökade möjligheter att flytta ihop värdet i olika pensionsförsäkringar omfattar
även de som har kollektivavtalad tjänstepension.
Ambitionen är att de nya reglerna delvis ska träda i kraft år 2018 och fullt ut
från år 2019.

Förslagen i korthet

Vilka typer av avgifter som försäkringsföretagen får ta ut vid en flytt
preciseras och förtydligas samtidigt som möjligheten att flytta ihop
värdet i olika pensionsförsäkringar utökas och förtydligas.
Försäkringsföretaget får vid flytt av försäkringssparande ta ut avgifter
som direkt relateras till den administrativa hanteringen av flytten. Vilka
kostnader som får beaktas föreslås bestämmas i föreskrifter från
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regeringen eller Finansinspektionen. Vidare klargörs att företaget vid
flytt dessutom får ta ut avgifter för sådana kostnader (exempelvis
provision till försäkringsförmedlare) som har uppkommit i just den
avflyttande försäkringen – ett avgiftsuttag som begränsas till fem år efter
avtalets ingående.
Hela värdet i en eller flera pensionsförsäkringar får flyttas utan
skattekonsekvenser till en annan pensionsförsäkring med samma person
som försäkrad. En sådan flytt ska också kunna ske under pågående
utbetalning av pension i den avflyttande försäkringen. Utbetalning får
dock inte ha påbörjats från den mottagande försäkringen.
Konsumenterna ska ha rätten till en snabb handläggning av en begäran
om flytt av en försäkrings värde till ett annat försäkringsföretag. I
promemorian görs bedömningen att det inte krävs några ytterligare
lagstiftningsåtgärder för att Finansinspektionen ska kunna utöva tillsyn
över försäkringsföretagens handläggningstider för flytt.
I syfte att effektivisera Skatteverkets kontrollverksamhet ändras
kontrolluppgiftsskyldigheten avseende pensionsförsäkringar. I
promemorian föreslås bl.a. att vissa kontrolluppgifter ska innehålla
nödvändiga identifikationsuppgifter för försäkringsavtalet och en
förlängd tidsfrist för att lämna kontrolluppgifter.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ökad hållbarhet och större
frihetsgrad i placeringsreglerna för
Första–Fjärde AP-fonderna
Publicerad 07 juli 2017

Ändrade placeringsregler och en moderniserad styrning
av hållbarhetsfrågor i förvaltningen för Första–Fjärde
AP-fonderna. Det är förslagen som de sex partierna
som står bakom pensionsöverenskommelsen kommit
överens om och som Finansdepartementet remitterar i
en promemoria idag. Ambitionen är att de nya reglerna
ska börja tillämpas under 2018.
Förslaget innebär en ökad frihetsgrad i placeringsreglerna som möjliggör att
en större andel av fondmedlen än idag kan placeras utanför börsen, samtidigt
som kravet på räntebärande värdepapper sänks. Detta ökar möjligheterna till
en bra avkastning och goda pensioner, speciellt med tanke på dagens låga
räntor.

– Över tid förändras placeringsmönster och därför behöver vi även se över
Första–Fjärde AP-fondernas placeringsmandat, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Förslaget syftar även till att förstärka och tydliggöra regelverket kring
fondernas hållbarhetsarbete. Fokus på hållbarhet skrivs för första gången in i
lagstiftningen och kopplingen till de svenska miljömålen och internationella
överenskommelser tydliggörs. Detta är viktigt för att upprätthålla en god
trovärdighet för förvaltningen av buffertkapitalet.

– Genom detta förslag är jag övertygad om att AP-fonderna kommer att
minska miljöpåverkan från sina portföljer och placera sig i det absoluta
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toppskiktet vad gäller hållbarhet. Detta är nödvändigt om Parisavtalet och
målen inom Agenda 2030 ska nås, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Ingen förändring föreslås av det övergripande målet för förvaltningen av
fondmedlen eller av övriga regler som idag gäller för Första–Fjärde AP-
fonderna.

Bakom förslagen står Pensionsgruppen, som förutom regeringspartierna
Socialdemokraterna och Miljöpartiet består av Moderaterna, Centerpartiet,
Liberalerna och Kristdemokraterna.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag om ytterligare verktyg för
att motverka finansiella obalanser
på kreditmarknaden
Publicerad 22 juni 2017

Finansinspektionen ska kunna vidta fler åtgärder för att
motverka finansiella obalanser på kreditmarknaden. Det
föreslår regeringen i en remiss som överlämnats till
Lagrådet idag.
– Genom förslaget får Finansinspektionen ett förstärkt mandat att föreslå
ytterligare verktyg för makrotillsyn. Förslaget innebär att processen för att
genomföra nya krav som bland annat får effekter på bolånemarknaden blir
tydligare och snabbare, säger Per Bolund.

I lagrådsremissen föreslås att Finansinspektionen ska ges förstärkt lagstöd att
kunna vidta åtgärder för att motverka finansiella obalanser på
kreditmarknaden, till exempel avseende hushållens skuldsättning. Eftersom
denna typ av åtgärder kan få effekter såväl på makroekonomin som på den
enskildes ekonomi, föreslås att Finansinspektionen ska inhämta regeringens
medgivande innan några nya föreskrifter beslutas.

Förslagen i lagrådsremissen följer av den politiska överenskommelse som
träffades mellan regeringen, de borgerliga partierna och Vänsterpartiet i
oktober 2016 om ett utvidgat mandat för Finansinspektionen.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 februari 2018.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Nya skatteregler för
företagssektorn
Publicerad 20 juni 2017

Finansdepartementet har idag skickat en promemoria
på remiss med förslag som ska förbättra neutraliteten
mellan finansiering med eget och lånat kapital samt
motverka skatteplanering med ränteavdrag.
Promemorian innehåller bland annat förslag som
innebär att en generell begränsning av ränteavdrag i
bolagssektorn införs.
Ett konkurrenskraftigt och dynamiskt företagsklimat är grunden för tillväxt
och jobbskapande. Villkoren för företagande ska vara inter-nationellt
konkurrenskraftiga, främja investeringar, innehålla förutsebara regelverk och
stödja en sund konkurrens. Skattesystemet bör motverka att vinster förs ut
från Sverige via ränteavdrag. Mot denna bakgrund föreslås en generell
begränsning av ränteavdrag i bolagssektorn kombinerat med en sänkning av
bolagsskatten. Avdragsbegränsningen är utformad med
Företagsskattekommitténs alternativförslag som förebild. Det förordas att
begränsningen införs i form av en EBIT-regel (avdragsutrymme om 35
procent). I andra hand kan den införas i form av en EBITDA-regel
(avdragsutrymme om 25 procent).

Vidare föreslås ett avdragsförbud för ränta vid vissa gränsöverskridande
situationer (hybridregler). Reglerna om begränsning av ränteavdrag för vissa
interna lån föreslås få ett snävare tillämpningsområde och det föreslås
skatteregler om finansiella leasingavtal. Därutöver föreslås ett primäravdrag
som innebär att reglerna om värdeminskningsavdrag avseende hyreshus
ändras.

Förändringarna förväntas leda till att Sverige blir starkare. Förslagen innebär
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att aggressiv skatteplanering med ränteavdrag blir svårare, vilket ökar
skattesystemets legitimitet. Vidare minskar incitamenten till skuldsättning
och därmed ökar motståndskraften i ekonomin.

Förslagen föreslås träda i kraft den 1 juli 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

500 miljoner till kommuner och
landsting som särskilt bidrar till att
minska arbetslösheten
Publicerad 19 juni 2017

Regeringen avser att i höstens budgetproposition
föreslå att 500 miljoner kronor avsätts för att stärka
skola, vård och omsorg och stötta kommuner och
landsting som anställer personer som står långt ifrån
arbetsmarknaden. Tillsammans med tidigare
presenterade förslag avser regeringen att investera 5
nya miljarder i välfärden i höstens budget.
De extra pengarna kommer att kunna användas fritt av kommun och
landsting. De kan till exempel gå till att anställa fler i skola, vård och omsorg,
men också till ökade möjligheter till handledning vid nyanställningar eller
insatser för att förbättra arbetsmiljön.

- Under högerregeringens åtta år med ofinansierade skattesänkningar fick
välfärden stå tillbaka. För att kunna anställa fler i skolan, vården och
omsorgen kommer regeringen nästa år att satsa ytterligare 5 miljarder på
välfärden. Totalt innebär det att vi har satsat över 30 miljarder i skolan,
vården och omsorgen nästa år, säger finansminister Magdalena Andersson

Det föreslagna stödet riktar sig till de kommuner och landsting som satsar på
att anställa personer som står långt ifrån arbetsmarknaden. Alla kommuner
och landsting ska kunna ta del av stödet beroende på hur många personer
som de anställer med hjälp av extratjänster. Extratjänster är en
anställningsform för personer som har svårt att få jobb även på en gynnsam
arbetsmarknad. Staten betalar hela lönen för dessa personer, för att
möjliggöra att fler får in en fot på arbetsmarknaden.
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- Vi vet att många medarbetare i skolan, vården och omsorgen har svårt att
få tiden att räcka till. Genom ett stöd till dem så får fler äldre en möjlighet att
få gå en promenad i solen och lärarna kan få hjälp med administration och
att skapa lugn och ro i våra skolor, säger biträdande finansminister Per
Bolund.

Förslagen inför budgetpropositionen bygger på en överenskommelse mellan
regeringen och Vänsterpartiet.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Protokoll från Finansiella
stabilitetsrådets möte
Publicerad 16 juni 2017 Uppdaterad 16 juni 2017

I dag har protokollet från Finansiella stabilitetsrådets
möte den 12 juni publicerats.
På mötet deltog finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören för
Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad. Vid mötet diskuterades det allmänna
stabilitetsläget, behovet av analyser och eventuella åtgärder, samt
kommande arbete för att stärka den finansiella stabiliteten.

Protokollet från mötet är nu publicerat på stabilitetsrådets webbsida.

Finansiella stabilitetsrådets webbplats
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Seminarium om ”Nya mått på
välstånd”
Publicerad 16 juni 2017

Finansminister Magdalena Andersson och biträdande
finansminister Per Bolund bjuder in till seminarium om
regeringens mått på välstånd tisdagen den 20 juni
klockan 10.00-11.30.

Tid: 20 juni 2017 kl. 10.00 till kl. 11.30
Plats: Rosenbads konferenscenter, Drottninggatan 5

I årets ekonomiska vårproposition introducerade regeringen bilagan "Nya
mått på välstånd", ett nytt verktyg för att följa utvecklingen av människors
livskvalitet och ekonomins långsiktiga hållbarhet. I den ryms femton
indikatorer som kompletterar BNP och belyser ekonomiska, miljömässiga
och sociala aspekter av livskvalitet.

Sverige är ett bra land att bo i, men det finns mycket som kan bli bättre. BNP
är ett viktigt mått för att beskriva ekonomisk tillväxt, men det ger endast en
begränsad bild av ett samhälles utveckling.

Regeringen vill fortsätta diskussionen om hur vi kan arbeta framåt med att
mäta utveckling, livskvalitet och ekonomins långsiktiga hållbarhet - och hur
vi stärker samhällsbygget inom dessa områden.

Seminariet består av en presentation av regeringens mått på välstånd samt ett
panelsamtal under ledning av Per Bolund. På slutet finns möjlighet för
publiken att delta i diskussionen och ställa frågor.
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I panelen:

Eva Alfredsson, doktor/analytiker KTH/Tillväxtanalys
Klas Eklund, hållbarhetsekonom SEB
Johanna Giorgi, hållbarhetsansvarig Tillväxtverket

Journalister är välkomna, föranmälan krävs. Medtag presslegitimation.
Anmälan skickas till monica.ankarvall@regeringskansliet.se - ange att du är
journalist i din anmälan.

Seminariet startar klockan 10.00, dörrarna öppnas från klockan 09:30.

Seminariet kommer att webbsändas.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Magdalena Andersson och Per
Bolund kommenterar
finansutskottets särskilda yttrande
Publicerad 15 juni 2017

Tid: 15 juni 2017 kl. 12.00
Plats: Finansdepartementet

Med anledning av finansutskottets särskilda yttrande ger finansminister
Magdalena Andersson och biträdande finansminister Per Bolund
kommentarer på Finansdepartementet kl 12.00 idag, torsdag.

Föranmälan sker till pressekreterare Anna Söderström och Isabel Lundin
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Välfärdspaket med miljarder till
landstingen
Publicerad 13 juni 2017

För att stärka skola, vård och omsorg avser regeringen
att föreslå extra resurser till kommuner och landsting.
Detta presenterar finansministern Magdalena
Andersson och biträdande finansminister Per Bolund
vid en pressträff idag. Det kommande förslaget är en
överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet.
– Vi kommer att investera i ett nytt stort välfärdspaket, med minst fem nya
välfärdsmiljarder för att stärka skola, vård och omsorg, säger Magdalena
Andersson.

Tillsammans med tidigare satsningar så innebär det investeringar på över 30
miljarder kronor i välfärden nästa år.

– Tre miljarder föreslås gå till sjukvården för att skapa en mer tillgänglig vård
och för att stärka arbetsvillkoren och göra det möjligt för landstingen att
kunna satsa på personalen, säger Per Bolund.

För de redan presenterade sjukvårdssatsningarna, en patientmiljard som ska
bidra till en mer tillgänglig och samordnad vård och två miljarder som ska
stärka arbetsvillkor och utvecklade arbetssätt för vårdens personal, så väljer
landstingen de insatser som är mest prioriterade utifrån lokala behov.

Hur de resterande två miljarder föreslås användas kommer att kommuniceras
inom kort, men även här är fokus på att stärka skola, vård och omsorg.

En preliminär fördelning på de olika landstingen presenteras också vid
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pressträffen.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff med Magdalena
Andersson och Per Bolund
Publicerad 13 juni 2017

Idag, tisdagen 13 juni kl 14.15 håller finansminister
Magdalena Andersson och biträdande finansminister
Per Bolund pressträff om välfärdsatsningar i
budgetpropositionen för 2018 och presenterar
fördelningen av de aviserade landstingsmiljarderna.

Tid: 13 juni 2017 kl. 14.15
Plats: Bella Venezia, Rosenbads presscenter

Medtag presslegitimation.

Pressträffen kommer att webbsändas.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund besöker
matlagningskurs för barn på
Lidingö
Publicerad 12 juni 2017

Imorgon den 13 juni gör konsumentminister Per Bolund
ett besök på Lidingö för att diskutera regeringens
strategi för hållbar konsumtion. I samband med besöket
träffar han också Småkockarna och grundaren
Madeleine Morne som erbjuder matlagningskurser för
barn.

Plats:

Program

Kl 16-17.30 Företagsbesök och matlagningskurs hos Småkockarna,
Herserudsvägen 1, Lidingö
Kl 18-20 Per Bolund presenterar regeringens strategi för hållbar
konsumtion. Brasserie Jernet, Lidingö centrum.

För intervjuer i samband med besöket på Lidingö, kontakta pressekreterare
Anna Söderström
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ökad jämförbarhet och bättre
förutsättningar för fondsparande
att göra hållbara fondval
Publicerad 09 juni 2017

Genom vårt sparande har vi möjligheten att bidra till att
förändra världen till det bättre. Regeringen har därför
beslutat om en lagrådsremiss med förslag till bättre
förutsättningar för fondsparande att göra hållbara
fondval.
- Med den här lagstiftningen lägger sig Sverige bland de främsta i världen
med skarpa krav på hållbarhet i fondsparandet. Vi tror att hållbara fonder
inte bara är bra för planeten utan även för plånboken, säger finansmarknads-
och konsumentminister Per Bolund.

I lagrådsremissen föreslås bland annat:

Att fondförvaltare ska lämna information om fonders förvaltning med
avseende på hållbarhet.
Om hållbarhetsaspekter inte beaktas vid förvaltningen av en fond ska
fondförvaltaren lämna information om detta.

Lagrådsremissen innehåller även förslag till bättre förutsättningar för
fondförvaltare:

Ändringar som ska göra det möjligt för fondförvaltare att föra
investeringssparkonto.
Att lagändringar görs som innebär att en andelsklass i en
värdepappersfond får förenas med villkor för distribution eller
valutasäkring vilket gör att den som distribuerar fondandelarna kan ta
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betalt direkt från kunden för oberoende rådgivning eller
portföljförvaltning.
Att lagändringar görs som innebär att de bestämmelser i svensk rätt som
utvidgar tillämpningsområdet för det EU-rättsliga
kapitaltäckningsregelverket tas bort.

- Fondsparandet i Sverige är mycket omfattande och det är därför av stor
vikt att denna marknad har goda villkor men också att det finns en tillräckligt
hög transparens som underlättar för konsumenter att göra de val de önskar
avseende sitt fondsparande, säger finansmarknads- och konsumentminister
Per Bolund.

Lagarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Färdig utformning av
resolutionsavgiften presenteras
Publicerad 08 juni 2017

I en lagrådsremiss som beslutas idag den 8 juni 2017
föreslår regeringen att resolutionsavgiften ökas för 2018
men trappas av fr.o.m. 2019 och att målnivån för
resolutionsavgiften inte tas bort.
- Vi har tittat noga på de remissvar som inkommit. Vår bedömning är att vårt
nya förslag är väl avvägt, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Banksektorn gör stora vinster och det är i goda tider som risker för den
finansiella stabiliteten – t.ex. genom ökad skuldsättning och stigande
tillgångspriser – byggs upp.

Det talar enligt regeringens uppfattning för att avgiftsuttaget till
resolutionsreserven – såsom föreslås i promemorian "Ett ökat avgiftsuttag till
resolutionsreserven" – bör ökas. Samtidigt finns skäl att ta intryck av
remisskritiken mot promemorians förslag. Det gäller inte minst vissa av de
invändningar som Finansinspektionen, Riksgäldskontoret och Sveriges
riksbank framför.

- Sverige har en stor, koncentrerad och växande banksektor. Det innebär att
det i Sverige finns behov av en stor resolutionsreserv, säger finansminister
Magdalena Andersson.

Mot den bakgrunden föreslår regeringen att

resolutionsavgiften ska vara 0,125 procent av avgiftsunderlaget för
2018, 0,09 procent för 2019 och 0,05 procent fr.o.m. 2020 fram tills
fonden beräknas vara fylld 2025.
målnivån för resolutionsavgiften (tre procent av de garanterade
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insättningarna) kvarstår oförändrad.

Som tidigare kommunicerats föreslås ändringen gälla från 1 januari 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff med Magdalena
Andersson och Per Bolund
Publicerad 07 juni 2017

Imorgon, torsdag 8 juni kl 08.30, håller finansminister
Magdalena Andersson och finansmarknadsminister Per
Bolund pressträff och presenterar den färdiga
utformningen av resolutionsavgiften.

Tid: 8 juni 2017 kl. 08.30
Plats: Rosenbads presscenter

Pressträffen kommer även att webbsändas på regeringen.se.

Obs! Tag med presslegitimation.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansiella stabilitetsrådet träffas
12 juni
Publicerad 07 juni 2017

Måndagen den 12 juni träffas företrädare för
regeringen, Finansinspektionen, Riksbanken samt
Riksgälden för möte i Finansiella stabilitetsrådet.
Rådet ska diskutera det allmänna stabilitetsläget, behov av analyser och
eventuella åtgärder, samt kommande arbete för att stärka den finansiella
stabiliteten. Vid stabilitetsrådsmöten förs endast diskussioner – inga beslut
fattas.

Deltar på mötet gör finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören
för Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad.
Efter mötet kommer finansmarknadsminister Per Bolund, i egenskap av
rådets ordförande, att finnas tillgänglig för kommentarer.
Kontakta pressekreterare Anna Söderström för intervju.

Finansiella stabilitetsrådet
Syftet med rådet är att diskutera frågor om finansiell stabilitet och behovet
av att vidta åtgärder för att motverka uppbyggnaden av finansiella obalanser
och, i händelse av en finansiell kris, diskutera behovet av att vidta åtgärder
för att hantera en sådan situation. Regeringen och de i rådet representerade
myndigheterna beslutar självständigt inom sina respektive ansvarsområden
vilka åtgärder som ska vidtas. Rådet är ett mötesforum och inte ett
beslutsfattande organ.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ny lag för att öka kundskyddet och
skapa en mer konkurrensneutral
marknad
Publicerad 02 juni 2017

Finansdepartementet föreslår en ny lag om
försäkringsdistribution som innehåller ett stort antal
reformer för att öka skyddet för kunder och skapa mer
likartade konkurrensvillkor på marknaden för
försäkringsdistribution. Dessutom bidrar de nya
reglerna till en likartad reglering på marknaden för
finansiell rådgivning.
– Det ska inte råda någon tvekan om att försäkringsförmedlare ger det råd
som är bäst för dig som kund, inte sin egen vinning, säger finansmarknads-
och konsumentminister Per Bolund.

Den nya lagen skapar ett gemensamt regelverk för den
försäkringsdistribution som bedrivs av försäkringsföretag och olika
kategorier av försäkringsförmedlare. Även andra marknadsaktörer som har
försäljning av försäkringsprodukter som sidoverksamhet omfattas såsom
resebyråer och biluthyrningsföretag, såvida de inte uppfyller villkoren för att
undantas. Hittills har bara försäkringsförmedlares distribution av försäkringar
varit lagreglerad i motsvarande omfattning. Den föreslagna lagen kan därför
bidra till ett starkare kundskydd och en ökad konkurrensneutralitet mellan
olika aktörer på marknaden.

De nya bestämmelserna syftar bland annat till att klargöra vilka tillstånd som
krävs för att distribuera försäkring, utföra investeringstjänster relaterade till
finansiella instrument och att ge rådgivning om fonder inom
premiepensionssystemet. Genom klargörandet etableras en mer
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konkurrensneutral marknad, som innebär att samma regler gäller för alla som
vill utföra dessa tjänster.

Därtill höjs kraven på de fysiska och juridiska personer som distribuerar
försäkringar. Kraven blir som högst vid rådgivning på grundval av en
opartisk och personlig analys samt vid distribution av försäkringar som syftar
till sparande, som bland fond- och depåförsäkringar, även när dessa
distribueras som pensionsförsäkringar. Dessutom ges Finansinspektionen
utökade tillsynsverktyg för att kunna bedriva en effektivare tillsyn.

Lagen om försäkringsdistribution kommer att ersätta befintlig lag om
försäkringsförmedling, och genomför Europaparlamentets och rådets direktiv
om försäkringsdistribution, IDD (Insurance Distribution Directive) i svensk
lagstiftning.

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 23 februari 2018, med vissa
övergångsbestämmelser.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Strandhäll och Bolund får
Pensionsmyndighetens åtgärder
för ett tryggare
premiepensionssystem
Publicerad 31 maj 2017 Uppdaterad 31 maj 2017

Pensionsmyndigheten överlämnar slutredovisningen av
regeringens uppdrag om ”Stärkt konsumentskydd inom
premiepensionen”. Pensionsmyndigheten har fått i
uppdrag av regeringen och pensionsgruppen att föreslå
åtgärder för att stärka konsumentskyddet på
premiepensionens fondtorg, dessa åtgärder redovisas
nu. Förslagen kommer nu tas vidare av den
blocköverskridande pensionsgruppen.

Tid: 1 juni 2017 kl. 13.00 till kl. 13.45
Plats: Pressrummet, Rosenbad

Medverkar vid pressträffen gör:

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister och ordförande i
pensionsgruppen
Katrin Westling Palm, Pensionsmyndighetens generaldirektör
Per Bolund, finansmarknadsminister

Även Pensionsmyndighetens chefsjurist Mikael Westberg och analyschef
Ole Settergren finns tillgängliga för frågor och kommentarer.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

AP-fonderna har bidragit positivt
till inkomstpensionssystemet
Publicerad 30 maj 2017

AP-fonderna har sedan starten 2001 och under 2016
bidragit positivt till den långsiktiga finansieringen av det
allmänna inkomstpensionssystemet. Det framgår av
regeringens årliga skrivelse med utvärdering av AP-
fondernas verksamhet som överlämnas till riksdagen i
dag.
‒ AP-fonderna har fortsatt att bidra positivt till inkomstpensionssystemet och
samtidigt minskat sina kostnader jämfört med föregående år. Det tryggar
våra framtida pensioner, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Buffertfondernas avkastning uppgick till 118
miljarder kronor 2016

De senaste fem årens goda börsutveckling har gett ett starkt bidrag till AP-
fondernas resultat. Under 2016 uppgick det samlade resultatet till 118
miljarder kronor efter kostnader för de så kallade buffertfonderna, Första‒
Fjärde och Sjätte AP-fonderna . Det motsvarar en avkastning på 9,7 procent,
vilket är högre än 5,6 procent som är den genomsnittliga avkastningen per år
sedan 2001.

Under 2016 utbetalades 27 miljarder kronor netto från buffertfonderna till
inkomstpensionssystemet. Buffertfondernas kapital uppgick till 1 321
miljarder kronor vid 2016 års slut, vilket är 91 miljarder kronor mer än vid
föregående årsskifte.

Avkastningen för förvalsalternativet i
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premiepensionssystemet

Sjunde AP-fonden har sin roll inom premiepensionssystemet. Under 2016
avkastade förvalsalternativ (AP7 Såfa) 15,5 procent, vilket kan jämföras
med 8,8 procent för de privata fonderna i premiepensionssystemet. Sedan
2001 uppgår förvalsalternativets genomsnittliga avkastning till 6,5 procent
per år, vilket kan jämföras med 4,2 procent för de privata fonderna i
premiepensionssystemet.

Buffertfondernas kostnader minskade 2016

Buffertfondernas redovisade kostnader uppgick till 1 737 miljoner kronor
under 2016. Detta var en minskning med 100 miljoner kronor eller 6 procent
jämfört med föregående år. Som andel av buffertkapitalet minskade
förvaltningskostnaderna från 0,152 till 0,136 procent. Minskningen kommer
efter det att buffertfondernas kostnader ökat med i genomsnitt 10 procent
per år de senaste fyra åren. En externt genomförd studie visar att Första-
Fjärde AP-fonderna är kostnadseffektiva i jämförelse med ett urval
utländska pensionsfonder med liknande uppdrag och storlek.

Arbete med ändrade placeringsregler pågår

Första‒Fjärde AP-fonderna har anpassat sin övergripande
tillgångsförvaltning på ett rimligt sätt inom givna placeringsregler. Den ökade
andelen alternativa tillgångar har genererat en god avkastning och kan
förväntas bidra till en dämpande effekt på resultatnedgången vid en negativ
utveckling på aktiemarknaden. För att stärka 
Första‒Fjärde AP-fondernas förutsättningar att uppnå målet för
förvaltningen har Finansdepartementet inlett ett arbete med att ta fram
ändrade placeringsregler och modernisera styrningen av hållbarhetsfrågor i
förvaltningen. Ambitionen är att de ändrade reglerna ska börja tillämpas
under 2018.

Bakgrund

AP-fonderna och det allmänna pensionssystemet
Inkomstpensionssystemet är i huvudsak ofonderat. Det innebär att inbetalda
pensionsavgifter används för att finansiera samma års pensionsutbetalningar.
För att hantera skillnaden mellan de löpande pensionsavgifterna och
pensionsutbetalningarna finns ett buffertkapital som förvaltas av Första–
Fjärde AP-fonderna. Målet för Första–Fjärde AP-fonderna är att de ska



förvalta fondmedlen på sådant sätt att de blir till största möjliga nytta för
försäkringen för inkomstgrundad ålderspension.

Sjätte AP-fonden skiljer sig från de övriga buffertfonderna då fondens
uppdrag är att investera på riskkapitalmarknaden i onoterade företag. Denna
fond har inga betalningsflöden gentemot pensionssystemet.

Vid 2016 års slut utgjorde kapitalet i buffertfonderna 15 procent av
tillgångarna i inkomstpensionssystemet, resterande 85 procent utgjordes av
avgiftstillgångar.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Catrina Ingelstam ny ordförande i
Sjätte AP-fonden
Publicerad 24 maj 2017

Regeringen har idag utsett civilekonomen Catrina
Ingelstam som ordförande för Sjätte AP fondens
styrelse. Catrina är sedan tidigare ledamot i fondens
styrelse och ersätter Ebba Lindsö som inte står till
förfogande för omval. Regeringen har även utsett en ny
vice ordförande i Andra AP-fonden, en ny ledamot i
Tredje AP-fonden och två nya ledamöter i Sjätte AP-
fonden.
– AP-fonderna har i uppgift att bidra till svenska folkets pensioner, så att
sitta i en AP-fondstyrelse är ett viktigt och ansvarsfullt uppdrag. Jag är glad
för de nya krafter som nu tillförs styrelserna samtidigt som jag vill uttrycka
min uppskattning för styrelsernas och fondernas arbete, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Catrina har en lång bakgrund inom ledande operativa roller och
styrelseuppdrag med affärsfokus inom b.la. finans, fastigheter och försäkring.
Catrina sitter i styrelsen sedan tidigare och ersätter Ebba Lindsö som efter
sex år som ordförande valt att inte ställa upp för omval.

Ledamöterna i de sex AP-fondernas styrelser, totalt 50 stycken inklusive sex
ordförande och sex vice ordförande, utses för ett år i taget.

Regeringen har även utsett följande nya ledamöter i AP-fondernas styrelser:

Jan Roxendal, vice ordförande (Andra AP-fonden)
Christina Lindenius, ledamot (Tredje AP-fonden)
Ingrid Werner, ledamot (Fjärde AP-fonden)
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Klas Eklund, ledamot (Sjätte AP-fonden)
Katarina Staaf, ledamot (Sjätte AP-fonden)

Förteckningen över alla ledamöterna i styrelserna för AP-fonderna finns i
bilagan. Samtliga ledamöter förordnas från och med den 24 maj till dess att
regeringen fastställt AP-fondernas resultat- och balansräkningar för 2017.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Bolund talar på Sparbankernas
Förbundsstämma i Hudiksvall
Publicerad 19 maj 2017

På måndag 22 maj gör konsument- och
finansmarknadsminister Per Bolund ett besök i
Hudiksvall för att tala på Sparbankernas
Förbundsstämma. I samband med detta besöker han
också Ystegården utanför Hudiksvall där flera
företagare arbetar tillsammans med inriktning mot miljö
och ekologi.
- I arbetet med regeringens strategi för hållbar konsumtion har företagare en
viktig roll att spela för att göra det lättare att välja miljösmarta alternativ,
säger Per Bolund.

På Sparbankernas förbundsstämma kommer Per Bolund att tala om
regeringens syn på Sveriges ekonomiska utsikter samt lyfta vikten av en
proportionerlig regelbörda för mindre finansiella aktörer.

- Sparbankerna fyller en viktig roll i dagens samhälle, inte bara genom att
erbjuda banktjänster i stora delar av landet utan även genom att stötta lokala
verksamheter som ofta är viktiga för att hela Sverige ska kunna leva, säger
Per Bolund.

Program den 22 maj
13:30- 15:00 Besök på Ystegården
Plats: Ystegårn i Hillsta, Forsa/Näsviken

16:00-16:45 Anförande på Sparbankernas Förbundsstämma
Plats: Högliden, Högliden 5, Hudiksvall
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För intervjuer, kontakta pressekreterare Anna Söderström



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Seminarium om användarnas
villkor i delningsekonomin
Publicerad 16 maj 2017

Konsumentminister Per Bolund bjuder in till ett
seminarium där utredaren Karin Bradley presenterar sitt
betänkande ”Delningsekonomin på användarnas villkor”
och en efterföljande panel diskuterar utredningens
slutsatser.

Tid: 23 maj 2017 kl. 09.00 till kl. 10.30
Plats: Rosenbads konferenscenter, Drottninggatan 5, Stockholm

I panelen deltar Daniel Karfs, biträdande konsumentombudsman från
Konsumentverket, Ola Degerfors, Vd för Hygglo och representant för Shared
Economy Sweden, Oksana Mont, professor i hållbar konsumtion och
produktion från Lunds universitet och Johan Hedelin, chef för avdelningen
för analys på Konkurrensverket.

Utredningen har bl.a. haft i uppdrag att göra en kartläggning av
delningsekonomin, analysera användarnas roller och rättsliga ställning och
bedöma behovet av åtgärder. Här kan du ladda ner utredningen.
Delningsekonomin på användarnas villkor

Program:
9.00-9.10: Konsumentminister Per Bolund inleder seminariet

9.10-9.25: Regeringens utredare Karin Bradley presenterar utredningens
slutsatser
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9.25-10.10 Paneldiskussion:

Daniel Karfs, biträdande konsumentombudsman, Konsumentverket
Ola Degerfors, Vd för Hygglo och representant för Shared Economy
Sweden
Oksana Mont, professor i hållbar konsumtion och produktion, Lunds
universitet
Johan Hedelin, chef för avdelningen för analys, Konkurrensverket

10.10-10.25: Publikfrågor

10.25-10.30: Avrundande sammanfattning

Föranmälan till anna.soderstrom@regeringskansliet.se.

Medtag presslegitimation.

Seminariet webbsänds på regeringen.se.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund steker hamburgare i
Sundsvall
Publicerad 12 maj 2017

I samband med att konsumentminister Per Bolund
besöker Konsumentdagarna i Sundsvall på tisdag den
16 maj så träffar han Arla Mejerier och Max
Hamburgare för att diskutera regeringens strategi för
hållbar konsumtion.

Tid: 16 maj 2017 kl. 10.20 till kl. 15.45
Plats: Sundsvall

- Mat, boende och transporter är de tre prioriterade områdena i vårt arbete
eftersom de står för de största konsumtionsutsläppen, säger Per Bolund.

På Konsumentdagarna träffas Sveriges kommunala konsumentvägledare en
gång per år för att diskutera aktuella frågor.

- I år kommer jag bland annat att prata om regeringens arbete för att
motverka överskuldsättning och hur vi arbetar för en mer hållbar
konsumtion, säger Per Bolund.

Program i Sundsvall den 16 maj:

Kl. 10.20-11.30 Företagsbesök på Arla Mejeri, Bultgatan 16 A

Kl. 13.00-14.30 Deltar på Konsumentdagarna, Hotell Södra Berget, Södra
Stadsberget 1
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Kl.14.45-15.45 Praktiserar på Max Hamburgare, Antennvägen 5

För intervjuer i samband med besöket i Sundsvall, kontakta pressekreterare
Anna Söderström



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Lagförslag rörande skadestånd vid
vårdslös finansiell rådgivning
remitteras
Publicerad 28 april 2017

F.d. justitierådet Bertil Bengtsson presenterar lagförslag
rörande konsumenters rätt till skadestånd vid vårdslös
finansiell rådgivning.
– Det ligger i både företagens och konsumenternas intresse att reglerna på
området är tydliga och att skyddet är väl avvägt. Promemorian kommer nu
att skickas på remiss och regeringen kommer därefter att överväga vilka
åtgärder den ska föreslå, säger finansmarknads- och konsumentminister Per
Bolund.

Förslag i promemorian
Enligt lagen (2003:862) om finansiell rådgivning till konsumenter har
konsumenter rätt till ersättning för s.k. ren förmögenhetsskada som en
finansiell rådgivare orsakat av vårdslöshet eller med uppsåt. Enligt
förarbetena till lagen, som ligger till grund för den praxis som utvecklats,
saknar dock konsumenten rätt till ersättning för utebliven vinst. Mot den
bakgrunden har utredaren Bertil Bengtsson tittat på om lagtexten bör ändras
och lämnat två alternativa förslag som redovisas i promemorian. Enligt det
ena förslaget framgår det uttryckligen av lagtexten att konsumenten inte har
rätt till ersättning för utebliven vinst och enligt det andra står det uttryckligen
att konsumenten har rätt till sådan ersättning.

I promemorian föreslås också att konsumenter ska ges rätt att kräva att en
vårdslös rådgivare tar över ett finansiellt instrument som sjunkit väsentligt i
värde och samtidigt ersätter konsumenten med vad han eller hon
ursprungligen har betalat.

https://www.regeringen.se/


Remissperioden avslutas den 29 september 2017.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund tar emot
Konsumentrapporten med fokus
på bostadsmarknaden
Publicerad 28 april 2017 Uppdaterad 28 april 2017

Fastighetsmäklartjänster står i fokus när KO Cecilia
Tisell lämnar över Konsumentrapporten till
konsumentminister Per Bolund vid en pressträff på
tisdag 2 maj klockan 11.00.

Tid: 2 maj 2017 kl. 11.00
Plats: Rosenbads presscenter, Stockholm

Det är en marknad som kvalar in på listan över de tio mest problematiska i
rapporten. Problemområden är bland annat budgivning, lockpriser och lagar
som fungerar bristfälligt för bostadsrätter. Årets rapport granskar också
abonnemangsfällor, ett gissel som drabbar många konsumenter i sociala
medier och via telefonförsäljning.

Pressträffen webbsänds. Medtag presslegitimation.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

God nivå på Sveriges system för
bekämpning av penningtvätt och
finansiering av terrorism enligt
FATF
Publicerad 25 april 2017

Sveriges system för bekämpning av penningtvätt och
finansiering av terrorism har utvärderats av den
internationella organisationen Financial Action Task
Force (FATF).
- Vi ska stoppa alla möjligheter till att brottslingar kan tvätta sina pengar eller
slussa medel till terrorism genom det svenska finansiella systemet.
Utvärderingen visar att Sveriges system för bekämpning av penningtvätt och
finansiering av terrorism håller en god nivå, säger Per Bolund,
finansmarknadsminister.

Flera internationella experter har under femton månader utfört en grundlig
genomgång av Sveriges lagstiftning på området. Ett hundratal företrädare
från offentliga, privata och ideella sektorn har dessutom intervjuats för att
bedöma Sveriges effektivitet på området penningtvätt och finansiering av
terrorism.

- Detta är ett arbete som fortsätter oförtröttligt. Vi har nyligen beslutat om en
ny penningtvättslagstiftning som kommer att vara mer effektiv och en lag om
verkliga huvudmän som ökar insynen av ägare i ett bolag och gör det svårare
att gömma sig bakom en juridisk person, säger Per Bolund.

Utvärderingen granskar hur svensk lag överensstämmer med FATF:s
rekommendationer och innehåller en utförlig genomgång av det svenska
systemet.
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Om FATF:
FATF – Financial Action Task Force är en organisation som har funnits
sedan 1989. Sverige är medlem tillsammans med 34 andra länder samt EU-
kommissionen och Gulfrådet. Organisationen ställer detaljerade krav på
ländernas system för bekämpning av penningtvätt och finansiering av
terrorism, och följer även upp dessa krav med periodiskt återkommande
utvärderingar som är mycket grundliga.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Överskuldsättning och jobb i fokus
för Bolunds besök i Västerås
Publicerad 24 april 2017

På onsdag den 26 april besöker konsument- och
finansmarknadsminister Per Bolund Västerås och talar
på BUS-dagarna där budget- och skuldrådgivare från
hela landet träffas.
– Regeringens arbete mot överskuldsättning fortsätter i snabbt takt. I
november förra året antogs en ny skuldsaneringslag som gör det lättare att
ansöka om och genomgå en skuldsanering, vi har genom Konsumentverket
sett till att det nu finns nationella rekommendationer för landets budget- och
skuldrådgivare och vi ger myndigheterna bättre möjligheter att arbeta
förebyggande för att färre personer ska drabbas, säger Per Bolund.

Under besöket i Västerås kommer Per Bolund att göra ett besök på den
lokala budget- och skuldrådgivningen, företagsbesök på Accessum som
skapar jobbmöjligheter för personer med funktionsnedsättningar och på
2change World som jobbar för att utveckla affärsidéer för en hållbar
utveckling.

Program 26 april

10.50 Talar på BUS-dagarna
Plats: Aros Congress Center, Munkgatan 7, Västerås

13.00 Besök hos Västerås budget- och skuldrådgivare
Plats: Stadshuset, Munkgatan 11, Västerås

14.00 Besök hos Accessum
Plats: Slottsstigen 2, Västerås
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15.15 Möte med 2change World
Plats: Konstmuseet K2, Karlsgatan 2, Västerås

För intervjuer, kontakta Anna Söderström



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund kommenterar
internationell granskning om
Sveriges arbete mot penningtvätt
och finansiering av terrorism
Publicerad 21 april 2017

Tid: 25 april 2017 kl. 09.00
Plats: Rosenbads presscenter

På tisdag den 25 april klockan 09.00 kommenterar finansmarknadsminister
Per Bolund en granskning från Financial Action Task Force (FATF) om
Sveriges arbete mot penningtvätt och finansiering av terrorism.

Rapporten publiceras av FATF den 25 april klockan 08.30 på www.fatf-
gafi.org.

Pressträffen kommer webbsändas på regeringen.se.

Medtag presslegitimation.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Regeringen följer upp miljöarbetet
i vårpropositionen
Publicerad 18 april 2017

Regeringen inför en ny miljöbilaga i vårpropositionen
för att ge en tydligare bild av arbetet för att nå
miljömålen och ge ett bredare perspektiv på
miljöpolitiken. Miljöbilagan för 2017 fokuserar på
åtgärder för att minska utsläppen från transporter och
från hushållens konsumtion.
Naturvårdsverket redovisade nyligen i sin årliga rapport om miljömålen att
14 av 16 miljömål inte går att nå till 2020.

- Regeringen är tydlig med ambitionen att miljömålen ska nås. Vi har höjt
anslagen för miljöpolitiken med över 70 procent och i vårbudgeten gör vi
ytterligare satsningar. Med bilagan vill vi fördjupa diskussionen kring
transporternas klimatutsläpp och de konsumtionsbaserade utsläppen. Det är
två områden som har varit särskilt viktiga att fokusera analysen kring, säger
miljöminister Karolina Skog.

Transporter är det område som regeringen bedömer kräver mest jobb
framöver för nå målet om att minska utsläppen med 70 procent till 2030. De
har koppling till flera miljömål, som klimat, luftföroreningar och buller.
Konsumtionsbaserade utsläpp räknar ihop alla de utsläpp som uppstått under
tillverkning och transport av en vara eller tjänst fram till den når
slutkonsumenten.

- Konsumtion i Sverige orsakar stora utsläpp i andra länder. Regeringen har
antagit en strategi för hållbar konsumtion och genomfört flera
skatteförändringar för att stimulera hållbara sätt att konsumera. Framöver
behöver vi bli bättre på att reparera, dela och hyra varor, istället för slit-och-
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släng-kulturen som finns idag, säger biträdande finansminister Per Bolund.

Den ekonomiska vårpropositionen bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet. Miljöbilagan ska ingå i propositionen
vartannat år från och med i år.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen kompletterar BNP
med nya mått på välstånd
Publicerad 18 april 2017

I den ekonomiska vårpropositionen, som presenteras
idag, introducerar regeringen ett nytt verktyg för att följa
utvecklingen av människors livskvalitet och ekonomins
långsiktiga hållbarhet. Vårpropositionen bygger på en
överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet.
- BNP är ett viktigt mått för att beskriva ekonomisk tillväxt. Det är enkelt
och tydligt, men det ger också en begränsad bild av ett samhälles utveckling.
Förutsättningarna för ekonomins och välfärdens utveckling beror dels på hur
mycket resurser som skapas, dels på hur de fördelas, används och förvaltas,
säger finansminister Magdalena Andersson.

I en särskild bilaga presenteras femton mått på välstånd som belyser
ekonomiska, miljömässiga och sociala aspekter av livskvalitet och är tänkta
att komplettera BNP.

- Här får vi en bredare bild av samhällets utveckling. Sverige är ett oerhört
bra land att bo i, men det finns mycket som kan bli bättre. Till exempel har vi
hög sysselsättningsgrad och minskande arbetslöshet, men samtidigt ökar
hushållens skulder och klyftorna ökar: en allt större andel av befolkningen
har låg ekonomisk standard. Utsläppen av växthusgaser minskar, men mer
behöver göras för att vi ska nå Paris-målen, säger biträdande finansminister
Per Bolund.

Arbetet med att ta fram indikatorerna har bland annat tagit avstamp i
Utredningen om mått på livskvalitet, det nationella miljösystemet och målen i
FN:s globala mål för hållbar utveckling – Agenda 2030. SCB har haft i
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uppdrag att ge förslag på indikatorer och vilka data som finns att tillgå. I
bilagan "Nya mått på välstånd" till årets vårproposition finns följande
indikatorer med:

Ekonomiska
BNP per capita
Sysselsättningsgraden
Arbetslöshet
Hushållens skuldsättning
Offentlig sektors konsolideradebruttoskuld

Miljömässiga
Luftkvalitet
Vattenkvalitet
Skyddad natur
Kemikaliebelastning
Utsläpp av växthusgaser

Sociala
Låg disponibel inkomst
Utbildningsnivå
Mellanmänsklig tillit
Självskattad allmän hälsa
Nöjd med livet

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Personalliggare i fler
verksamheter
Publicerad 13 april 2017 Uppdaterad 13 april 2017

Regeringen tar idag ytterligare ett steg i arbetet mot
skattefusk och svartarbete. På uppdrag av regeringen
har Skatteverket lämnat förslag om hur systemet med
krav på personaliggare ska utvidgas till att även omfatta
kropps- och skönhetsvård, fordonsserviceverksamhet
samt livsmedels- och tobaksgrossistverksamhet. Detta
förslag skickas idag ut på remiss.
-Svartarbete är ett allvarligt samhällsproblem av flera skäl. Dels får vi mindre
skatteintäkter och dels en snedvriden konkurrens där företag som använder
svart arbetskraft får en fördel gentemot seriösa företag, säger biträdande
finansminister Per Bolund.

- För arbetstagaren kan svartarbete också leda till sämre arbetsförhållanden,
hälsorisker och social dumping, säger finansminister Magdalena Andersson.

Ett krav på personalliggare innebär möjligheter till förbättrad skattekontroll
och bedöms vara ett effektivt sätt att förebygga svartarbete i den här typen
av verksamheter. Enligt Skatteverket förväntas förslagen öka
skatteintäkterna med drygt 200 miljoner kronor per år. Dessutom bedöms det
vita arbetet öka med drygt 1 300 årsarbetskrafter.

Förslagen föreslås träda i kraft den 1 juli 2018 och bygger på en
överenskommelse mellan regeringen och Vänsterpartiet.

Bakgrund:

Som en del av regeringens strategi mot skattefusk och svartarbete fick
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Skatteverket i april 2016 i uppdrag att lämna förslag på hur systemet med
krav på personaliggare kunde utvidgas.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Bolund presenterar vårbudget i
Västerås
Publicerad 12 april 2017

Den 18 april klockan 11.00 presenterar biträdande
finansminister Per Bolund regeringens vårbudget i
Västerås på Mälarhamnar. Innan pressträffen gör Per
Bolund ett besök på Carbomax.
9.45-10.30 Besöker Carbomax, adress: Saltängsvägen 7, Västerås

11.00 Pressträff om vårbudgeten på Mälarhamnar, adress: S:a Seglargatan 3,
Västerås

För mer information, kontakta Anna Söderström, tfn 072-532 17 13 eller  e-
post anna.soderstrom@regeringskansliet.se
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Bolund på företagsbesök till
Södertälje
Publicerad 11 april 2017

Imorgon, den 12 april, gör finansmarknads- och
konsumentminister, samt biträdande finansminister Per
Bolund företagsbesök i Södertälje, han besöker Saltå
kvarn och Ekobanken. Han träffar också Södertälje
Tillsammans som är ett initiativ från det lokala
näringslivet för att öka konkurrenskraften genom att ta
till vara utrikesfödd kompetens.
Program:
14:10 Träffar Södertälje Tillsammans, adress: Södertälje stadshus

15:30 Besöker Saltå Kvarn, adress: Saltå 3 153 91 Järna

16.40 Besöker Ekobanken, adress: Skäve Magasin – 153 22 Järna

För intervjuer, kontakta pressekreterare Anna Söderström
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Bolund diskuterar hållbar tillväxt
med företagare i Ystad
Publicerad 06 april 2017

Idag besöker finansmarknads- och konsumentminister
Per Bolund Ystad och träffar företagare från Skåne frö,
Ingelstorp Trädgård och Simrisalg på Sparbanken Syd
för att prata om hållbar tillväxt.
- Många företagare har goda idéer för hur deras produkter och tjänster kan
bidra till en mer hållbar utveckling. Jag hoppas få inspiration till regeringens
fortsatta arbete med vår strategi för hållbar konsumtion, säger Per Bolund.

För intervjuer, kontakta Anna Söderström
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen överlämnar skrivelse
om beredskap vid
Brexitomröstningen
Publicerad 05 april 2017

Föredömlig beredskap och god beslutsfattande förmåga
är några av de iakttagelser som gjorts i den skrivelse
som regeringen idag överlämnar till riksdagen med
anledning av Riksrevisionens granskning.
Riksrevisionen har i rapporten Svenska myndigheters beredskap inför Brexit-
omröstningen redovisat sin bedömning av om myndigheterna med ansvar för
att värna om den finansiella stabiliteten vidtog förberedelser i tillräcklig
omfattning inför folkomröstningen i Storbritannien och Nordirland om EU-
medlemskapet i juni 2016.

De övergripande slutsatserna är att regeringen, myndigheterna under
regeringen och Riksbanken vidtog förberedelser i rimlig omfattning och att
krisberedskapen var god inför folkomröstningen. Riksrevisionen framför att
beredskapen framstår som "föredömlig" med tanke på att omröstningen ägde
rum på midsommarafton.

– Det är glädjande att Riksrevisionen bekräftar att beredskapen hos
regeringen och de tre myndigheterna med ansvar för finansiell stabilitet är
god. Inom ramen för det finansiella stabilitetsrådet finns ett etablerat
samarbete och en kontinuerlig beredskap, säger finansmarknadsminister Per
Bolund.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Solpaneler och glasåtervinning i
fokus för Bolund
Publicerad 05 april 2017

Idag gör konsumentminister Per Bolund besök i
Askersund och Hammar som en del av turnén om
regeringens strategi för hållbar konsumtion.
I Askersund besöker Per Bolund Sjöängenskolan där Vattenfall och
kommunen har ett projekt och utrustat skolan med solpaneler,
lagringsmöjlighet och laddstolpar. I Hammar besöks Svensk Glasåtervinning
som har en verksamhet som är en viktig del i en cirkulär ekonomi.

Program:

15.30-16.30 Besök på Sjöängensskolan, Askersund

17.00-17.45 Besök på Svensk Glasåtervinning, Hammar

För intervjuer, kontakta Anna Söderström
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag till ökat kundskydd på
värdepappersmarknaden
Publicerad 05 april 2017 Uppdaterad 05 april 2017

I en proposition som överlämnas till riksdagen idag
föreslår regeringen ett ökat kundskydd på
värdepappersmarknadsområdet och bättre
förutsättningar att utöva en effektiv och kraftfull tillsyn
för Finansinspektionen. Syftet är att öka kundskyddet
på värdepappersmarknadsområdet. Förslagen ska
även ge Finansinspektionen bättre förutsättningar att
utöva en effektiv och kraftfull tillsyn.
I propositionen föreslås lagändringar, dels för att genomföra EU-direktivet
om marknader för finansiella instrument (MiFID II), dels med anledning av
EU-förordningen om marknader för finansiella instrument (MiFIR).
Lagändringarna är omfattande och innebär att nuvarande regler skärps
samtidigt som nya regler införs för värdepappersinstitut, börser och
handelsplatser.

Bland förslagen finns krav på tillståndsplikt för drift av OTF-plattformar och
vissa datarapporteringstjänster och krav på kontrollsystem för att hantera
risker med så kallad robothandel. Finansinspektionen får också utökade
tillsyns- och sanktionsmöjligheter.

Vidare föreslås skärpta regler för rådgivning om investeringar i syfte att
minska risken för intressekonflikter. Förslaget innebär också att ett
värdepappersinstitut som har informerat kunden om att det tillhandahåller
investeringsrådgivning på oberoende grund inte får lämna råd om egna
finansiella produkter.
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De lagändringar som föreslås i propositionen och som avser MiFID II, MiFIR
och marknadsmissbruksdirektivet, ska träda i kraft den 3 januari 2018.
Övriga lagändringar föreslås träda i kraft den 1 augusti 2017.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen ger grönt ljus till
ombyggnad av Carolina Rediviva
Publicerad 30 mars 2017

Regeringen har i dag gett Statens fastighetsverk
klartecken att genomföra en ombyggnad av en av
statens kulturfastigheter, Carolina Rediviva i Uppsala.
Byggnaden inrymmer Universitetsbiblioteket i Uppsala och hyresgästen,
Uppsala universitet har tillsammans med Statens fastighetsverk kommit fram
till att Uppsala universitets Centralbiblioteks entréplan behöver
omdisponeras och effektiviseras.

- Med den föreslagna renoveringen kommer lokalerna bli mer tillgängliga för
besökare, samtidigt som nödvändiga renoveringar behövs i delar av
fastigheten. Byggnaden är en del av vårt viktiga gemensamma kulturarv,
säger ansvarig minister Per Bolund.

Projektet har en kostnadsram om högst 154 miljoner kronor varav Statens
fastighetsverks finansiering står för högst 102 miljoner kronor. Övrig
investering står Uppsala universitet för. Byggtiden beräknas till 18 månader
från det datum som arbetena kan inledas.

Universitetsbiblioteket är idag Sveriges äldsta och största och blev 1993
statligt byggnadsminne. År 1778 revs det tidigare universitetshuset Academia
Carolina, där man haft planer på att placera bibliotekets samlingar. Den
biblioteksbyggnad som invigdes 1841 fick därför namnet Carolina Rediviva,
"det återuppståndna Carolina".
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Inbjudan till pressträff om
utredningen Användarna i
delningsekonomin
Publicerad 27 mars 2017

Tid: 3 april 2017 kl. 10.00
Plats: Lilla pressrummet, Rosenbads presscenter

Konsumentminister Per Bolund tar emot betänkandet "Delningsekonomi –
på användarnas villkor". av Karin Bradley, särskild utredare och
universitetslektor vid en pressträff den 3 april kl 10.00.

Pressträffen kommer även webbsändas på regeringen.se.

Medtag presslegitimation.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund deltar på nordiskt
finansministermöte i Oslo
Publicerad 23 mars 2017

Imorgon, den 24 mars, reser biträdande finansminister
Per Bolund till Oslo för att delta på det nordiska
finansministermötet. Temat för mötet är den nordiska
bankmarknaden och aktuella EU/EES-frågor inklusive
EU:s framtid, Brexit och betydelsen av välfungerande
marknader för små, öppna ekonomier som de nordiska.
- Jag kommer också lyfta vårt gemensamma nordiska klimatarbete och hur
gröna investeringslösningar kan stärkas, säger Per Bolund.

Finansministrarna träffas en gång per år för att diskutera aktuella politiska
frågor och utmaningar inom ramen för regeringssamarbetet i Nordiska
ministerrådet.

För intervjuer, kontakta Anna Söderström
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Statsrådsberedningen

Sänkt skatt för pensionärer
Publicerad 23 mars 2017

Skatten sänks för ca 1,4 miljoner personer över 65 år
med upp till 2 500 kronor per år. Detta innebär att 70
procent av alla personer över 65 år får sänkt skatt och
skatteklyftan mellan pensionärer och löntagare därmed
sluts för alla med en inkomst upp till 14 000 kronor.
Förslaget, som idag skickas på remiss, är en del av en
överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet inför budgetpropositionen för 2018.
Sen regeringen tillträdde 2014 har arbetslösheten sjunkit och underskotten i
de offentliga finanserna försvunnit. Tack vare ordning och reda i ekonomin
och att det är fler som jobbar finns därför utrymme för att fortsätta sänka
pensionärsskatten.

- De som har varit med och byggt upp vårt land och har lagt grunden för vår
gemensamma välfärd ska ha en bra pension. Det är en del av den svenska
modellen, säger statsminister Stefan Löfven.

Förslaget innebär att 70 procent av alla personer över 65 år får sänkt skatt.
För en ålderspensionär med en pension på 14 000 kronor i månaden, vilket
är medianpensionen för kvinnliga ålderspensionärer, kommer skatten sänkas
med cirka 200 kronor i månaden. För den här gruppen innebär förslaget att
skatteklyftan mellan pensionärer och löntagare helt tas bort.

- Regeringens mål är att avskaffa den orättvisa pensionärsskatten, nu tar vi
ytterligare ett steg på den inslagna vägen, säger finansminister Magdalena
Andersson.

Regeringen sänkte redan 2016 skatten så att personer äldre än 65 år med
inkomster upp till 10 000 kronor per månad inte betalar högre skatt än
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löntagare yngre än 65 år. Nu tar regeringen nästa steg genom att det förhöjda
grundavdraget förstärks så att skatten sänks med upp till 2500 kronor för
personer äldre än 65 år med inkomst mellan 123 400 och 360 000 kronor per
år.

- Den här skattesänkningen är också viktig av jämställdhetsskäl. Kvinnor har
i genomsnitt lägre pensioner än män vilket gör att förslaget bidrar till att öka
den ekonomiska jämställdheten, säger biträdande finansminister Per Bolund.

Förslaget föreslås träda i kraft den 1 januari 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Statsrådsberedningen

Inbjudan till pressträff
Publicerad 23 mars 2017 Uppdaterad 23 mars 2017

I dag, torsdag den 23 mars, kommer statsminister
Stefan Löfven, finansminister Magdalena Andersson
och biträdande finansminister Per Bolund att presentera
en nyhet i Stockholm.

Tid: 23 mars 2017 kl. 12.20
Plats: PRO:s lokaler, Hästskovägen 81, Järfälla
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Sänkt moms på guidning av
naturområden
Publicerad 21 mars 2017

Mervärdesskatten ska sänkas från 25 till 6 procent på
guidning av naturområden. Det föreslås i en
promemoria som Finansdepartementet skickar ut på
remiss idag. Förslaget är en del av en
överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet inför budgetpropositionen för 2018.
Regeringen vill öka möjligheterna att bedriva naturturism, inte minst i mindre
företag och utanför storstadsområdena. Därför föreslås en sänkning av
mervärdesskatten på naturguidning som innebär att naturturism likställs med
liknande turismtjänster.

- Vi vill locka fler att upptäcka den svenska naturen. Sverige har många
fantastiska naturområden och vi ser ett starkt intresse för natur- och
ekoturism. Naturguider och andra ekoturistföretag är ofta företag med lokal
förankring, som drivs av människor som bor och verkar i bygden – och som
ofta anställer lokalt, säger biträdande finansminister Per Bolund.

Enligt nu gällande regler beskattas förevisning och guidning av naturområden
med 25 procent mervärdesskatt. Jämförbara turismtjänster såsom
djurparksbesök och vissa sightseeingturer beskattas med 6 procent
mervärdesskatt. Även vissa tillhandahållanden av naturturismtjänster
beskattas med 6 procent mervärdesskatt i de fall det bedömts att den
huvudsakliga delen av tjänsten utgörs av persontransport.

Regeringen har sedan tidigare gjort stora satsningar på nya naturreservat,
skötsel och underhåll av befintliga skyddade områden. Från och med 2016
har vi ökat resurserna till åtgärder för – och skydd av – värdefull natur med
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940 miljoner kronor per år.

- Regeringen har satsat på skydd och skötsel av värdefull natur och på att
stärka Sverige som resmål för natur- och ekoturism. Vi ser att det är många
från andra länder som besöker Sverige för att uppleva vår natur. Med
förslaget sänks kostnaden för detta, vilket bidrar till att locka fler turister,
säger miljöminister Karolina Skog.

Förslaget föreslås träda i kraft den 1 januari 2018 och bedöms minska
skatteintäkterna med 320 miljoner kronor 2018 och 290 miljoner kronor
efterföljande år.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Pressträff med Per Bolund och
Karolina Skog
Publicerad 20 mars 2017

Biträdande finansminister Per Bolund och miljöminister
Karolina Skog håller pressträff och presenterar ett
skatteförslag.

Tid: 21 mars 2017 kl. 11.10
Plats: Korsningen Västra brobänken/Flaggmansvägen, Skeppsholmen,
Stockholm

Medverkar gör också Joakim Malm från Stockholm Adventures.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen föreslår att
Riksbankens finansiella
oberoende stärks
Publicerad 17 mars 2017

Finansdepartementet remitterar idag ett förslag som
innebär att Riksbankens finansiella oberoende stärks
genom att en målsatt nivå för det egna kapitalet
fastställs i lag. Förslaget innehåller även regler för hur
Riksbanken ska återkapitaliseras och hur
vinstutdelningar till staten får ske. Vidare förtydligas att
förtida upplåning till valutareserven endast får ske när
synnerliga skäl finns. Förslaget ligger i linje med
finansutskottets betänkande från juni 2016 som
samtliga partier i riksdagen stod bakom.
Finansdepartementet remitterar idag ett förslag som innebär att Riksbanken
endast ska dela ut pengar till staten om det egna kapitalet överstiger 60
miljarder kronor. Nivån kommer att räknas upp med inflationen för att
säkerställa att Riksbanken inte heller i framtiden är beroende av anslag från
riksdagen. Kapitalet kan placeras på sådant sätt att Riksbanken med god
marginal kan täcka sina kostnader och detta stärker Riksbankens oberoende.

- Frågan kring Riksbankens finansiella oberoende har i nästan två decennier
varit en outlöst fråga och utretts flera gånger. Jag är glad över att vi nu, med
ett brett stöd i riksdagen, kan presentera ett förslag som åtgärdar detta, säger
finansminister Magdalena Andersson.

Promemorian innehåller även förslag på reglering kring hur upplåning till
valutareserven får ske. Valutareservens roll har över tid minskat då Sverige
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sedan länge har en rörlig växelkurs. I krissituationer kan det dock uppkomma
ett behov av att bistå den finansiella marknaden med likviditet i utländsk
valuta. Riksbanken ska då ha möjlighet att låna upp utländsk valuta via
Riksgäldskontoret. Riksbanken ska däremot inte ha en fri dragningsrätt på
statsskulden i syfte att utöka sin valutareserv.

- Storleken på Sveriges statsskuld ska beslutas av Sveriges riksdag. Förslaget
innebär att Riksbanken ska återbetala valutalån motsvarande fem procent av
Sveriges BNP, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Allt eftersom de statsobligationer som getts ut för att finansiera
valutareserven förfaller kommer de utländska tillgångarna att avyttras. Detta
medför att skattebetalarnas kostnad för statsskulden kommer minska med ca
en halv miljard kronor årligen. Förfallen innebär att den svenska statsskulden
minskar med 20 procent över tid.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund inviger Earth Week i
Växjö
Publicerad 17 mars 2017 Uppdaterad 17 mars 2017

På måndag den 20 mars gör konsumentminister Per
Bolund besök i Växjö och inviger Earth Week
tillsammans med kommunstyrelsens ordförande Anna
Tenje. Besöket är en del i Per Bolunds turné runt om i
landet om regeringens strategi för hållbar konsumtion.
Under dagen i Växjö föreläser Per Bolund på Katedralskolan och på
Linnéuniversitet. Han gör också besök på äldreboendet Skärvet som håller
på att byggas i Skanskas regi, besöker Lidl för att diskutera hållbar
konsumtion inom dagligvaruhandeln och träffar representanter från Växjö
kommun och företagsrepresentanter från nätverket Sustainable Småland.

Program:

10.10–10.20: Invigning av Earth Week
Plats: Konserthuset, Västra Esplanaden 10-14

11.00–12.00: Föreläsning på Katedralskola
Plats: Samuel Ödmans Väg 1

13.40–14.30: Platsbesök på Skärvet
Plats: Södra Järnvägsgatan 22

15.00–16.00: Föreläsning Linnéuniversitetet
Plats: Universitetsplatsen 1, sal K 1043

16.30–17.30: Besök hos Lidl Växjö
Plats: Erik Norbergs Väg 3, Växjö
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18.00-19.55: Talar på Bar Grön
Plats: Kafé de luxe, Sandgärdsgatan 17-19

Under dagen finns möjlighet till intervjuer, kontakta pressekreterare Anna
Söderström.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff med Magdalena
Andersson och Per Bolund
Publicerad 17 mars 2017 Uppdaterad 17 mars 2017

Idag, fredagen den 17 mars, håller finansminister
Magdalena Andersson och biträdande finansminister
Per Bolund pressträff och presenterar förslag om
Riksbankens finansiella oberoende.

Tid: 17 mars 2017 kl. 10.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbads presscenter

Varmt välkomna!

Medtag presslegitimation.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Uppdrag till Finansinspektionen att
föreslå reglering av kapitalkrav för
tjänstepensionsföretag
Publicerad 16 mars 2017 Uppdaterad 16 mars 2017

Regeringen ger idag Finansinspektionen i uppdrag att
analysera och lämna förslag på hur en lämplig reglering
av kapitalkrav för tjänstepensionsföretag bör utformas.
Uppdraget är en del i regeringens arbete med att ta
fram en ny lagstiftning för tjänstepensionsföretag.
– Regeringens ambition är att nå en balanserad lösning som innebär ett
fullgott skydd för pensionstagarna samtidigt som det möjliggör en effektiv
förvaltning av tjänstepensioner, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

I Finansinspektionens uppdrag ingår att ta fram förslag till såväl ett
schablonmässigt som ett riskkänsligt kapitalkrav, men också ett krav på en
kapitalbas. Uppdraget omfattar även att klargöra vilken skyddsnivå och
tidshorisont som är lämplig för att beräkna det riskkänsliga kravet, liksom
vilka poster som bör ingå i kapitalbasen och hur dessa ska bestämmas och
värderas. Hänsyn ska tas till förekomsten av garantier från arbetsgivaren och
uttaxeringsrätt eller liknande.

Centrala utgångspunkter för uppdraget är att förvaltningen av
tjänstepensionsplaner är en mycket långsiktig verksamhet, att verksamheten
har sin grund i överenskommelser på arbetsmarknaden och att det finns ett
behov av god avkastning genom t.ex. effektiv kapitalförvaltning och låga
avgifter.

Finansinspektionen ska redovisa uppdraget till regeringen den 15 augusti
2017.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen gör det lättare att
anställa första medarbetaren
Publicerad 15 mars 2017

Finansdepartementet remitterar idag en promemoria
med förslag om att fler företag ska kunna få nedsatt
arbetsgivaravgift när de anställer sin första
medarbetare. Förslaget möjliggörs genom det förslag
om skatt på flygresor som just nu bereds i
Regeringskansliet och är en del av en
överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet inför budgetpropositionen för 2018.
– Många företag som idag är stora arbetsgivare och motorer i
samhällsekonomin har en gång varit små. Det är ofta ett stort steg att anställa
sin första medarbetare. På det här sättet sänker vi tröskeln så att fler
företagare vågar ta steget, säger biträdande finansminister Per Bolund.

Sverige ska bli ett av världens första fossilfria välfärdsländer och flyget står
idag för stora klimatutsläpp. Regeringen har därför varit tydlig med sin
ambition att införa en skatt på flygresor för att minska flygets
klimatpåverkan.

– Vi avser skicka ett förslag om skatt på flygresor till Lagrådet före
sommaren. På så vis skapar vi en grön skatteväxling där vi höjer skatten på
utsläpp och sänker skatten på arbete, säger Per Bolund.

Förslaget i korthet: Nedsatt arbetsgivaravgift för första medarbetaren

Befintlig lagstiftning om nedsättning av arbetsgivaravgifterna ("Växa-
stödet") som idag omfattar enskilda näringsidkare föreslås utvidgas till att
även omfatta fler företagsformer. Det remitterade förslaget omfattar

https://www.regeringen.se/


handelsbolag med två ägare samt aktiebolag utan anställda, alternativt med
en anställd som också är delägare eller närstående till delägare.
Arbetsgivaravgifter och allmän löneavgift sätts ned från 31,42 % till 10,21 %
för den första medarbetaren i dessa företag. Detta innebär att endast
ålderspensionsavgiften ska betalas vid dessa anställningar.

För att få nedsättningen krävs minst tre månaders anställning och minst
20 timmars arbetstid per vecka. Den gäller för månadslöner upp till 25
000 kronor. Vid högre löner gäller stödet på de första 25 000.
Företaget ska inte haft några anställda efter 31 december 2016.
Detta föreslås vara en tillfällig lagstiftning 2018-2021, men även
anställningar som påbörjas mellan 1 april och 31 december 2017
berättigas till nedsättningen från och med den 1 januari 2018.
Den maximala nedsättningen blir 63 630 kr per företag. Beräknad
nettokostnad för förslaget är 1,80 miljarder kronor 2018 och därefter
1,44 miljarder kronor per år.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff med Per Bolund
Publicerad 15 mars 2017 Uppdaterad 15 mars 2017

Idag, onsdagen den 15 mars, håller biträdande
finansminister Per Bolund pressträff och presenterar
nya skatteförslag från regeringen.

Tid: 15 mars 2017 kl. 10.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbads presscentrum

Ta med presslegitimation!

Välkomna!
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Miljö- och energiskattepaket inför
höstbudgeten
Publicerad 14 mars 2017

Finansdepartementet har idag remitterat en promemoria
med förslag som utgör ett miljö- och energiskattepaket.
Inför budgetpropositionen för 2018 är det angeläget att
skatteförslag kan förberedas genom remittering och
granskning av Lagrådet. Förslagen är en del av en
överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet inför budgetpropositionen för 2018.
Promemorian Vissa punktskattefrågor inför budgetpropositionen 2018
innehåller bland annat följande förslag.

Sänkt energiskatt på el för mindre datacenter

I promemorian föreslås att skattenedsättningen för förbrukning av el i
datorhallar utvidgas. Detta genom att kravet på att anläggningens
sammanlagda installerade effekt sänks till 0,1 megawatt. Från och med den 1
januari 2017 gäller en lägre skattenivå om 0,5 öre per kilowattimme för el
som förbrukas i datacenter med en installerad effekt för annan utrustning än
kyl- och fläktanläggningar på minst 0,5 megawatt, benämnda datorhallar.

Sänkt energiskatt på el för leveranser av värme och
kyla till datorhallar samt på hjälpförbrukning av el vid
leverans till bl.a. datorhallar

Sedan tidigare gäller en lägre energiskattenivå om 0,5 öre per kilowattimme
för el som förbrukas för framställning av värme och kyla för leverans till
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vissa ändamål, bl.a. industrins tillverkningsprocess. I promemorian föreslås
att den lägre skattenivån även ska gälla när värme eller kyla framställs för
leverans till datorhallar samt att även s.k. hjälpförbrukning av el ska omfattas
av den lägre skattenivån vid leverans för de nedsättningsberättigande
ändamålen. Förslagen syftar till att utjämna konkurrensskillnader på
värmemarknaden.

Promemorian innehåller vidare bl.a. förslag om en administrativ återbetal‐
ningsgräns på samma nivå som den som i dag gäller för datorhallarna och
industrin samt förslag på bestämmelser som säkerställer att EU-rättens regler
om statligt stöd följs i fråga om dessa skattenedsättningar.

Indexering av miljöskatter

För att upprätthålla miljöstyrningen bör skattenivåerna för naturgrus, avfall,
kemikalier i viss elektronik och den förslagna skatten på flygresor anpassas
efter förändringarna i den allmänna prisutvecklingen genom en årlig
omräkning baserad på konsumentprisindex (KPI). För naturgrusskatten och
avfallsskatten föreslås den årliga omräkningen även beakta utvecklingen av
bruttonationalprodukten genom en schablonuppräkning med två
procentenheter.

Ändrad beskattning av viss värmeproduktion

Höjningar föreslås av koldioxidskatten i värmesektorn för att minska
utsläppen av koldioxid från svenska anläggningar och bidra till en globalt
hållbar utveckling samt för att lägga grunden till en omställning till netto‐
nollutsläpp till 2045. Höjningar sker från noll till 11 procent av den generella
koldioxidskattenivån för kraftvärmeanläggningar samt från 80 procent till 91
procent av den generella koldioxidskattenivån för fjärrvärmeanläggningar.

Övriga förändringar av energiskatten på el

I promemorian föreslås att försäkranssystemet för energiskatt på el slopas
samtidigt som möjligheten att godkännas som frivilligt skattskyldig utvidgas
till förbrukningsändamål som har omfattats av försäkranssystemet. De som
inte är skattskyldiga föreslås få möjlighet till återbetalning av energiskatt på
el som förbrukas för ändamål som idag omfattas av försäkranssystemet.

Därutöver föreslås en sänkt förbrukningsgräns för kvartalsvis återbetalning
av energiskatt på el som förbrukas i datacenter, i industriell tillverk‐



ningsprocess eller som landström samt att det för godkännande som frivilligt
skattskyldig ska vara tillräckligt med en årlig elförbrukning för de
nedsättningsberättigande ändamålen om mer än 10 gigawattimmar.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff med Magdalena
Andersson och Per Bolund
Publicerad 14 mars 2017 Uppdaterad 14 mars 2017

Tid: 14 mars 2017 kl. 11.00
Plats: Rosenbads presscenter, Rosenbad

I dag, tisdagen den 14 mars, håller finansminister Magdalena Andersson och
biträdande finansminister Per Bolund pressträff och presenterar nya
skatteförslag från regeringen.

Ta med presslegitimation!

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Uppdrag till Finansinspektionen
om innovation av finansiella
tjänster
Publicerad 09 mars 2017

Sverige är idag en ledande nation inom den snabbt
växande Fintech-sektorn. För att befästa denna position
har regeringen idag beslutat att ge ett uppdrag till
Finansinspektionen om innovation till nytta för
finansiella företag och konsumenter av finansiella
tjänster. Finansinspektionen ska utreda hur
myndigheten kan möta de frågeställningar och behov
som kan uppkomma när finansiella företag erbjuder nya
innovativa tjänster.
Som ett led i regeringens arbete med att stärka svensk konkurrens- och
innovationskraft har ett nationellt innovationsråd inrättats. Rådet har pekat
på vikten av att offentliga processer, regelverk och policys bidrar till att
skapa förutsättningar för utveckling av innovativa idéer. Uppdraget till
Finansinspektionen är ett led i det arbetet. Ny teknik möjliggör nya typer av
finansiella tjänster. Regeringen ser generellt positivt på denna utveckling,
eftersom innovation är till nytta för såväl företag som konsumenter av
finansiella tjänster.

- Vi vill underlätta för nya aktörer att starta, växa och verka inom Fintech-
sektorn, säger finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

Regelverk och processer vid myndigheter är dock inte alltid anpassade till
den snabba utvecklingen. Exempelvis finns en osäkerhet kring vilka regler
som gäller eller att dagens reglering inte är anpassad för den snabba
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produktutveckling som för närvarande äger rum inom Fintech. Detta kan
medföra svårigheter för innovativa företags verksamhet. I vissa länder har
dialogen mellan myndigheter och Fintech-bolag ökad. Syftet är att ge stöd
och råd till företag i frågor som exempelvis rör regelverk och tillståndsplikt,
ett konkret exempel är s.k. regulatory sandboxes där utvalda företag tillåts
pröva affärsidéer under ett lättare regelverk.

Finansinspektionen ska genomföra uppdraget i samverkan med Verket för
innovationssystem (Vinnova) och uppdraget ska redovisas senast den 1
december 2017.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Åtgärder för att återupprätta
förtroendet för Statens
fastighetsverk
Publicerad 09 mars 2017

Regeringen har i dag beslutat att ge Statskontoret i
uppdrag att analysera hur Statens fastighetsverk arbetar
med att skapa en god förvaltningskultur. Regeringen
har även utsett Birgitta Böhlin till vikarierande
generaldirektör för myndigheten.
- Regeringen fortsätter arbetet med att säkerställa att Statens fastighetsverk
får ett återupprättat förtroende och blir en myndighet med god
förvaltningskultur, säger ansvarig minister Per Bolund.

Uppdrag till Statskontoret

Med anledning av den senaste tidens händelser ger regeringen i uppdrag åt
Statskontoret att kartlägga brister och föreslå en handlingsplan för vilka
åtgärder Statens fastighetsverk bör vidta för att skapa en god
förvaltningskultur. Uppdraget ska redovisas den 29 september 2017.

Ny vikarierande generaldirektör

- Birgitta har en lång chefserfarenhet och arbetat länge i den offentliga
förvaltningen och jag är därför glad över att hon tackat ja till att kliva in i
denna roll, säger Per Bolund. Hon har dessutom tidigare erfarenhet av att
leda en ifrågasatt myndighet.

Birgitta har tidigare bland annat varit vd på Samhall, generaldirektör och
chef vid Försvarets Materielverk och sjukhusdirektör vid Huddinge sjukhus.
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Hon är i dag bland annat styrelseordförande i Försäkringskassan och i det
statliga bolaget Almi. Birgitta tillträder befattningen som vikarierande
generaldirektör den 18 april 2017. Anställningen är tills vidare, dock längst
till dess att en ny generaldirektör anställs.

- Genom denna utnämning stärker vi ledningen för Statens fastighetsverk,
säger Per Bolund. Nuvarande vikarierande gd Marja-Lena Pilvesmaa har
gjort ett mycket bra arbete under den här tiden och kommer återgå till sin
ordinarie roll som administrativ chef.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Konsumentverket får uppdrag att
arbeta för en mer miljösmart
konsumtion
Publicerad 09 mars 2017 Uppdaterad 09 mars 2017

Regeringen vill driva på utvecklingen mot en mer
hållbar konsumtion och ger idag Konsumentverket i
uppdrag att inrätta ett forum för miljösmart konsumtion
och att stimulera miljösmarta konsumtionsmönster.
- Allt fler vill konsumera hållbart, men vi vet inte alltid hur vi ska bära oss åt.
Regeringen vill att det ska vara lätt att göra rätt och vill därför att
konsumenter ska få fler enkla möjligheter att agera miljösmart. Exempelvis
kan så kallad nudging ha stora effekter. I Köpenhamn har man till exempel
testat att rita fotspår till sopkorgarna och visat att det gör att mindre skräp
hamnar på gatan, säger konsumentminister Per Bolund.

Det nya forumet kommer att samla representanter från näringsliv,
civilsamhälle, akademin, myndigheter och kommuner och landsting för att
samarbeta kring hur konsumtionen kan bli mer hållbar.

Konsumentverkets två uppdrag är en del av regeringens strategi för hållbar
konsumtion som presenterades i höstbudgeten för 2017.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund på fintech-resa till
London
Publicerad 09 mars 2017

Imorgon den 10 mars besöker finansmarknadsminister
Per Bolund London tillsammans med representanter
från Stockholms Handelskammare, Nasdaq och EQT.
Besöket är en del i regeringens arbete för att stärka utvecklingen av den
svenska fintech-branschen, innovativa företag inom den finansiella sektorn.

- Vi ser en snabb framväxt i branschen, något som är glädjande både för
svenska jobb och för oss konsumenter som får ta del av ny teknik och
tjänster som underlättar i vår vardag. Internationellt efterfrågas svenska
erfarenheter och jag är stolt att Sverige ses som ett föredöme eftersom så
många företag och idéer som kommer härifrån har stora framgångar, säger
Per Bolund.

På programmet står bland annat möten med fintechbolag, besök på
inkubatorn Level 39, Citibank, och Financial Conduct Authority,
Storbritanniens motsvarighet till Finansinspektionen.

- Det blir intressant att ta del av deras erfarenheter som inspiration för vårt
fortsätta arbete för att minska hindren och säkerställa en fortsatt stark
utveckling, säger Per Bolund.

För mer information och intervjuer, kontakta pressekreterare Anna
Söderström.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Strandhäll och Bolund diskuterar
kvinnors pensioner på
Internationella kvinnodagen
Publicerad 07 mars 2017

Den 8 mars kommer socialförsäkringsminister Annika
Strandhäll och finansmarknadsminister Per Bolund att
befinna sig på Stockholms centralstation för att delta vid
Pensionsmyndighetens turné Kuvertjakten. Turnén går i
huvudsak ut på att informera och svara på
allmänhetens frågor kring det orangea
pensionskuvertet. Ministrarna kommer framförallt att
prata om regeringens och pensionsgruppens arbete för
jämställda pensioner.
Kuvertjakten 2017 är en turné som Pensionsmyndigheten anordnar och som
under 5 veckor kommer att besöka 31 olika orter i Sverige. Syftet med
turnén är att öka kunskapen kring pensioner och att få fler personer att
öppna sitt pensionskuvert och se över hur ens egen situation ser ut.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag för att lättare kunna
öppna, jämföra och byta
betalkonton
Publicerad 02 mars 2017

Regeringen har i dag fattat beslut om propositionen
Tillgång till betalkonto med grundläggande funktioner.
- De nya reglerna kommer bland annat att leda till större transparens och
bättre möjligheter att jämföra avgifter för betaltjänster som är kopplade till
betalkonton, säger finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

- Enligt förslaget ska även betaltjänstleverantörer vara skyldiga att ha en
rutin för bankbyte, vilket gör att det blir enklare för konsumenterna att byta
bank vid behov. Det öppnar för en mer effektiv konkurrens på
bankmarknaden, säger Per Bolund.

Förslagen ska bland annat:

ge konsumenter bosatta inom EES tillgång till betalkonto med
grundläggande funktioner
ge bättre insyn i och jämförbarhet för de avgifter som tas ut för
konsumenters betalkonton och de betaltjänster som är kopplade till
sådana konton
underlätta byte av betalkonton mellan olika betaltjänstleverantörer och
öppnande av betalkonto i annat land inom EES.

Lagändringarna föreslås i huvudsak träda i kraft den 1 juni 2017. Med dessa
ändringar införlivas EU:s betalkontodirektiv med svensk rätt.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff med Magdalena
Andersson och Per Bolund
Publicerad 25 februari 2017 Uppdaterad 24 februari 2017

Tid: 25 februari 2017 kl. 10.00
Plats: Rosenbads presscenter

Lördagen den 25 februari klockan 10.00 håller finansminister Magdalena
Andersson och finansmarknadsminister Per Bolund pressträff med anledning
av regeringens besked om bankskatten och resolutionsavgiften.

Pressträffen kommer även att webbsändas på regeringen.se.

Obs! Tag med presslegitimation.

 

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen arbetar vidare med
bankskatt – går inte vidare med
utredningsförslaget
Publicerad 24 februari 2017 Uppdaterad 24 februari 2017

Utredningen om skatt på finanssektorn har lämnat ett
förslag som syftar till att minska skattefördelen för hela
finanssektorn till följd av momsundantaget för finansiella
tjänster. Regeringspartierna och Vänsterpartiet är
överens om att i nuläget inte gå vidare med detta breda
förslag. Arbetet fortsätter med ett förslag som minskar
banksektorns skattefördel.
 Utredningen om skatt på finanssektorn överlämnade den 7 november 2016
sitt slutbetänkande med ett förslag som syftar till att minska den skattefördel
som hela finanssektorn har till följd av momsundantaget för finansiella
tjänster. Med utgångspunkt i en beräkning av statens skattebortfall
uppskattar utredningen denna skattefördel till 19,1 miljarder kronor för
finanssektorn som helhet år 2018. Betänkandet remitterades den 15
november 2016.

Nu har utredningens förslag beretts i Regeringskansliet. Regeringens
ambition har varit att säkerställa ett större bidrag från banksektorn till det
gemensamma. I processen har det framkommit att förslaget skulle kunna få
konsekvenser för bl.a. de ömsesidiga livbolagen och den snabbväxande
finansiella tekniksektorn som inte var avsedda. Regeringen kommer därför
inte att gå vidare med förslaget. I stället kommer regeringen se över
möjligheterna till en renodlad bankskatt som minskar banksektorns
skattefördel. Enbart storbankerna gjorde 2016 en samlad vinst på över 80
miljarder kronor efter skatt. Regeringen och Vänsterpartiet är överens om gå
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vidare med ett förslag på en sådan skatt som är förenlig med EU-rätten när
det är färdigberett. Regeringen kommer då ta ett samlat grepp på
beskattningen av finanssektorn.

 

Läs mer:

Slutbetänkande från utredningen: Skatt på finansiell verksamhet, SOU
2016:76



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen föreslår höjda avgifter
för bankerna
Publicerad 24 februari 2017 Uppdaterad 24 februari 2017

Finansdepartementet remitterar inom kort ett förslag
som innebär att avgiften till resolutionsreserven höjs.
Det stärker resolutionsreserven och därmed de
offentliga finanserna med drygt 3 miljarder kronor 2018.
År 2019 prognostiseras avgiftsuttaget bli drygt 6
miljarder kronor högre än idag på grund av en växande
banksektor. Förslaget bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna och Vänsterpartiet.
Resolutionsreserven är en viktig del i systemet för krishantering i den
finansiella sektorn. Den kan användas för att bidra till återkapitalisering av
en bank i kris. Resolutionsreserven finansieras av banksektorn genom ett
avgiftsuttag. Idag uppgår avgiftsuttaget till ca 7 miljarder kronor per år.
Höjningen av resolutionsreserven innebär att de offentliga finanserna stärks.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ytterligare åtgärder mot
penningtvätt och finansiering av
terrorism
Publicerad 23 februari 2017 Uppdaterad 23 februari 2017

Regeringen föreslår ytterligare åtgärder för att stärka
det finansiella systemets motståndskraft mot att
utnyttjas för olagliga ändamål och göra det svårare för
kriminella att omsätta vinster från brottslig verksamhet
och att finansiera terrorism. Förslaget överlämnas till
Lagrådet idag.
– Den nya lagen kommer att ställa relativt omfattande och detaljerade krav
på banker och andra som riskerar att utnyttjas för penningtvätt och
finansiering av terrorism. Samtidigt får de möjlighet att anpassa sina rutiner
och åtgärder på ett sätt som motsvarar riskerna i verksamheten. Regelverket
kan då tillämpas mer effektivt, utan att kostnaderna ökar, säger
finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

Lagändringarna är dels för att genomföra EU-direktivet om åtgärder mot
penningtvätt och finansiering av terrorism, dels med anledning av EU-
förordning om uppgifter som ska åtfölja överföringar av medel. Förslagen
innebär bland annat att tillsynsmyndigheterna får bättre förutsättningar att
utöva tillsyn, men också att de kan utdöma kraftfulla sanktioner om
bestämmelserna inte följs.

Dessutom föreslås en ny lag om registrering av så kallade. verkliga
huvudmän. Den nya lagen, som bygger på krav i EU-direktivet, syftar till att
göra det svårare att nyttja målvakter och använda juridiska personer eller
juridiska konstruktioner såsom truster för att begå brott. Företag ska bland
annat anmäla sina verkliga huvudmän, dvs. den som utövar den yttersta
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kontrollen över företaget, till ett register som hålls av Bolagsverket.
Möjligheten att ta reda på vem eller vilka som kontrollerar en juridisk person
är av stor vikt för att banker och andra som omfattas av den nya lagen ska
kunna upptäcka och förhindra penningtvätt. Även myndigheterna kan ha stor
nytta av att denna uppgift blir lättare att komma åt.

– Exempelvis Panama-dokumenten har visat att det är vanligt
förekommande att personer gömmer sin identitet bakom juridiska personer
som skapats endast för detta syfte. Det är positivt att vi nu försvårar sådana
upplägg där juridiska personer används som brottsverktyg, säger
finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

Lagarna föreslås träda i kraft den 26 juni 2017.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansinspektionen föreslås få fler
verktyg för makrotillsynen
Publicerad 23 februari 2017 Uppdaterad 23 februari 2017

Finansdepartementet föreslår att Finansinspektionen
ska kunna vidta fler åtgärder för att motverka finansiella
obalanser på kreditmarknaden. En promemoria med
förslaget remitteras idag.
– Vi ser fortsatt med oro på hushållens ökade skuldsättning. Förslaget
innebär att processen för att genomföra nya krav som bl.a. får effekter på
bolånemarknaden blir tydligare och snabbare. Vi måste kunna agera snabbt
om vi skulle se en oroväckande kraftig ökning av hushållens skuldsättning,
säger Per Bolund.

Promemorian är baserad på den politiska överenskommelse som träffades
mellan regeringen, de borgerliga partierna och Vänsterpartiet i oktober 2016
om ett utvidgat mandat för Finansinspektionen.

I promemorian föreslås i huvudsak att Finansinspektionen ska ges förstärkt
lagstöd att kunna vidta åtgärder för att motverka finansiella obalanser på
kreditmarknaden, till exempel avseende hushållens skuldsättning. Eftersom
denna typ av åtgärder kan få effekter såväl på makroekonomin som på den
enskildes ekonomi, föreslår departementet att Finansinspektionen ska
inhämta regeringens medgivande innan några nya föreskrifter beslutas.

Lagändringarna föreslås träda ikraft den 1 februari 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund besöker Ikea i Älmhult
Publicerad 03 februari 2017 Uppdaterad 03 februari 2017

Måndagen den 6 februari reser konsumentminister Per
Bolund till Älmhult för att besöka Ikea, Stena Aluminium
och representanter från Älmhults kommun.
I höstas presenterade regeringen en strategi för hållbar konsumtion. Som ett
led i arbetet med att utveckla och förverkliga strategin inleder nu Per Bolund
en turné för att besöka företag och kommuner som på olika sätt arbetar med
att vår konsumtion ska bli mer hållbar.

Program:

9-12.50: Besök hos IKEA

13-14.45: Besök hos Stena Aluminium

15-16:45: Besök hos kommunen

För intervjuer i samband med besöket, kontakta Anna Söderström

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet,
Socialdepartementet

Tre statsråd besöker Köping
Publicerad 03 februari 2017 Uppdaterad 03 februari 2017

Statsråden Per Bolund, Morgan Johansson och Åsa
Regnér besöker Köping torsdag den 9 februari. Fokus
för besöket är etablering av nyanlända.
Förutom statsråden deltar även Lena Johansson, regionråd med ansvar för
personalfrågor (S) och Daniel Åkervall, lokalt språkrör i Köping (MP).

Program i Köping

Klockan 15.00
Besök vid Svenska För medicinskt utbildade Akademiker (SFA),
Västmanlands sjukhus. Glasgatan 27, Köping.

Deltagarna utbildar sig i svenska språket samtidigt som de parallellt läser
yrkessvenska som ger baskunskaper för att arbeta inom svenska hälso- och
sjukvården.

Klockan 15.30
Mediatid, Västmanlands sjukhus. Media är även välkomna att delta hela
dagen.

Klockan 15.50
Besök vid Kompetenscenter, Glasgatan 20 B. Kompetenscenter är en
samlingsplats för olika typer av utbildningar inklusive SFI-utbildning.

Klockan 16.20 – 17.00
Öppet möte i Kompetenscentret. Elizabeth Salomonsson, kommunalråd (S),
och regionråd Andreas Porsvald (MP) deltar också.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Bolund talar i Lund om det
moderna samhällsbygget
Publicerad 01 februari 2017 Uppdaterad 01 februari 2017

Biträdande finansminister Per Bolund besöker Lund
torsdagen den 2 februari för att tala på
Kommunförbundet Skånes Välfärdskonferens och göra
flera företagsbesök som anknyter till regeringens
strategi för hållbar konsumtion.
Per Bolund kommer tala om det ekonomiska läget och regeringens politik för
ett modernt och hållbart samhällsbygge på Kommunförbundet Skånes
Välfärdskonferens. I samband med besöket i Lund kommer Per Bolund
också att besöka SoPact, som är en accelerator för entreprenörer och
organisationer som arbetar för att lösa sociala, kulturella eller miljömässiga
utmaningar i samhället, TetraPak som arbetar med hållbara material och som
nyligen beviljats medel från Klimatklivet för att uppföra laddstolpar för
elbilar och Sankta Lucia Cyklar som rustar upp och säljer gamla cyklar samt
utför reparationer.

Program:

12.30-13.00 Talar på Välfärdskonferensen arr: Kommunförbundet Skåne
plats: Scandic Star Hotell, Lund

13.30-14.30 Besök SoPact plats: Bredgatan 13, Lund

14.45-15.45 Besök Tetrapak plats: Ruben Rausings gata, Lund

16.00-16.30 Besök Sankta Lucia Cyklar plats: Lilla Fiskegatan 23

För intervjuer, kontakta pressekreterare Anna Söderström
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Magdalena Andersson och Per
Bolund besöker Umeå och
Örnsköldsvik
Publicerad 27 januari 2017 Uppdaterad 27 januari 2017

Måndagen den 30 januari besöker finansminister
Magdalena Andersson och finansmarknadsminister Per
Bolund Umeå och Örnsköldsvik. De håller bland annat
en gemensam pressträff och en föreläsning på Umeå
Universitet.
Ur programmet:

7.50
Frukostmöte om hur Umeå arbetar med social hållbarhet. Plats: Coompanion
Nord

8.20
Besöker Stöcke för att träffa utvecklingsgruppen Mötesplats Stöcke. Plats:
Missionshuset, Stöcke

10.40
Pressträff med Magdalena Andersson och Per Bolund. Plats: Umeå Östra
Station

11.45
Lunchföreläsning med Magdalena Andersson och Per Bolund om det
ekonomiska läget. Plats: Hörsal A, Lindehallen, Umeå Universitet

14.05
Besöker "Nybygget" i Örnsköldsvik, ett vård och omsorgsboende som byggs
av Örnsköldsviks kommun.

https://www.regeringen.se/


Media är välkomna att delta på besöken



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Marja-Leena Pilvesmaa
vikarierande generaldirektör för
Statens fastighetsverk
Publicerad 26 januari 2017 Uppdaterad 26 januari 2017

Regeringen har idag beslutat att Marja-Leena
Pilvesmaa ska vikariera som generaldirektör och chef
för Statens fastighetsverk.

Tid: 26 januari 2017 kl. 14.00
Plats: Lilla pressrummet, Rosenbads presscenter

Marja-Leena Pilvesmaa ska vikariera som generaldirektör och chef från och
med den 26 januari tills vidare, dock längst till och med den 1 mars 2017.

Pilvesmaa har arbetat på Statens fastighetsverk sedan 2005 och varit
administrativ direktör sedan 2015.

Per Bolund och Marja-Leena Pilvesmaa kommer att finnas tillgänglig för
kommentarer.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund deltar i
Ekofinrådsmötet den 27 januari
Publicerad 25 januari 2017 Uppdaterad 25 januari 2017

Den 27 januari deltar biträdande finansminister Per Bolund i Ekofinrådets
möte i Bryssel. Vid mötet kommer ministrarna bland annat anta slutsatser om
den europeiska planeringsterminen för 2017 samt få information om
arbetsprogram och prioriteringar under Maltas EU-ordförandeskap.

Vid mötet kommer även ordföranden för Högnivågruppen
för egna medel presentera slutrapporten för gruppens arbete.

För mer information eller intervjuförfrågningar, kontakta Anna Söderström.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag till stärkt kundskydd på
marknaderna för finansiella
instrument
Publicerad 20 januari 2017 Uppdaterad 20 januari 2017

Regeringen har beslutat om en lagrådsremiss med
förslag till nya regler om marknaderna för finansiella
instrument.
– Det här kommer att leda till större trygghet och tydlighet för kunderna.
Förslagen innebär en anpassning av regelverket på värdepappers‐
marknadsområdet till den utveckling som har skett under de senaste åren.
Samtidigt får Finansinspektionen bättre förutsättningar att utöva en effektiv
och kraftfull tillsyn, säger finansmarknads- och konsumentminister Per
Bolund.

I lagrådsremissen föreslås lagändringar, dels för att genomföra EU-direktivet
om marknader för finansiella instrument (MiFID II), dels med anledning av
EU-förordningen om marknader för finansiella instrument (MiFIR).
Lagändringarna är omfattande och innebär att nuvarande regler skärps
samtidigt som nya regler införs för värdepappersinstitut, börser och
handelsplatser. Bland förslagen finns krav på tillståndsplikt för drift av OTF-
plattformar och vissa datarapporteringstjänster, krav på kontrollsystem för
att hantera risker med så kallad robothandel samt skärpta regler för
rådgivning om investeringar. Finansinspektionen får också utökade tillsyns-
och sanktionsmöjligheter.

Förslaget innebär att det i svensk rätt ställs upp strängare krav än i MiFID II
när det gäller investeringsrådgivning på oberoende grund. Det innebär att ett
värdepappersinstitut som har informerat kunden om att det tillhandahåller
investeringsrådgivning på oberoende grund inte får lämna råd om egna
finansiella produkter.
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– Det är av stor vikt att vi har en väl fungerande marknad för finansiell
rådgivning i Sverige. Kunder ska kunna få hjälp att fatta bra investerings-
och sparbeslut utifrån sina egna behov. Förslaget kommer att minska risken
för intressekonflikter och dolda avgifter för kunderna, säger finansmarknads-
och konsumentminister Per Bolund.

I vår kommer även förslag till ny lag om försäkringsdistribution att
remitteras. Syftet med dessa lagförslag är att bidra till en mer likartad
reglering på marknaden för finansiell rådgivning för såväl försäkringar som
finansiella instrument. Sammantaget kommer det leda till ett starkare
konsumentskydd på hela marknaden.

Lagarna, de delar som gäller MiFID II, MiFIR och marknads‐
missbruksdirektivet, föreslås träda i kraft den 3 januari 2018. Övriga
lagändringar föreslås träda i kraft den 1 augusti 2017.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Kommitté utreder penningpolitiken
och Riksbanken
Publicerad 22 december 2016 Uppdaterad 22 december 2016

Regeringen har på uppdrag av Finansutskottet idag
beslutat att tillsätta en parlamentarisk kommitté som ska
se över det penningpolitiska ramverket och
riksbankslagen. Mats Dillén, fil dr och tidigare
generaldirektör för Konjunkturinstitutet, ska leda arbetet.
Representanter för alla riksdagspartier ska ingå i
kommittén som ska redovisa sitt uppdrag för regeringen
senast den 31 maj 2019.
‑ Det är snart 20 år sedan riksbankslagen reformerades. Mycket har skett
sedan dess och förutsättningarna för penningpolitiken har förändrats. Det
finns därför skäl för att göra en bred översyn av det penningpolitiska
ramverket och riksbankslagen, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Kommittén ska bland annat utreda och förtydliga penningpolitikens mål och
medel samt Riksbankens ansvar för finansiell stabilitet. Senast
riksbankslagen reformerades var i senare delen av 1990-talet. Sedan dess har
det ekonomisk-politiska landskapet och förutsättningarna för stabiliserings-
och penningpolitiken förändrats, inte minst till följd av finanskrisen och den
efterföljande ekonomiska avmattningen i stora delar av världen.

Uppdraget bygger på en överenskommelse mellan regeringen, Vänsterpartiet
och de borgerliga partierna och ska redovisas senast den 31 maj 2019.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag för att lättare kunna
jämföra och byta betalkonton och
tjänster
Publicerad 22 december 2016 Uppdaterad 22 december 2016

Regeringen överlämnar idag en remiss till Lagrådet
med förslag om nya bestämmelser för betalkonton med
grundläggande funktioner.
- De nya reglerna kommer bland annat att leda till större transparens och
bättre möjligheter för konsumenter att jämföra avgifter för betaltjänster som
är kopplade till betalkonton, säger finansmarknads- och konsumentminister
Per Bolund.

- Enligt förslaget ska även betaltjänstleverantörer vara skyldiga att ha en
rutin för bankbyte, vilket gör att det blir enklare för konsumenterna att byta
bank vid behov. Det öppnar för en mer effektiv konkurrens på
bankmarknaden, säger Per Bolund.

Förslagen ska bland annat:

ge konsumenter bosatta inom EES tillgång till betalkonto med
grundläggande funktioner
ge bättre insyn i och jämförbarhet för de avgifter som tas ut för
konsumenters betalkonton och de betaltjänster som är kopplade till
sådana konton
underlätta byte av betalkonton mellan olika betaltjänstleverantörer och
öppnande av betalkonto i annan medlemsstat.

Lagändringarna föreslås i huvudsak träda i kraft den 1 maj 2017. Med dessa
ändringar införlivas EU:s betalkontodirektiv i svensk rätt.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff om utredning om
penningpolitiken och Riksbanken
Publicerad 22 december 2016 Uppdaterad 22 december 2016

Regeringen har på uppdrag av Finansutskottet beslutat
att tillsätta en parlamentarisk kommitté som ska se över
det penningpolitiska ramverket och riksbankslagen.
Finansmarknadsminister Per Bolund presenterar
utredningens direktiv och utredare vid en pressträff i
dag kl. 12.30.

Tid: 22 december 2016 kl. 12.30
Plats: Rosenbads presscenter, Stockholm

Pressträffen kommer även att webbsändas och kan följas på regeringen.se.

Anmälan sker till Jonathan Svensson, medtag presslegitimation.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Danmark, Finland, Norge och
Sverige sluter samförståndsavtal
om betydande filialer
Publicerad 19 december 2016 Uppdaterad 19 december 2016

Finansmarknadsminister Per Bolund och hans
motsvarigheter i Danmark, Finland och Norge har tagit
fram ett samförståndsavtal om betydande filialer för att
underlätta samarbetet gällande banker som bedriver
gränsöverskridande verksamhet.
– Vi är glada över att Sverige även i detta avseende har ett välfungerade
samarbete med våra närliggande grannländer, säger finansmarknadsminister
Per Bolund.

Flera av de stora nordiska bankerna bedriver gränsöverskridande verksamhet
i sina grannländer, antingen genom en filialetablering eller direkt, utan sådan
etablering. Det är ländernas gemensamma uppfattning att det är viktigt att
bidra till att det råder likvärdiga förutsättningar och att säkerställa en
välfungerande och effektiv tillsyn över betydande filialer i de aktuella
länderna. De ansvariga tillsynsmyndigheterna och departementen i Danmark,
Finland, Norge och Sverige har därför tagit fram två separata
samförståndsavtal, så kallade Memorandum of Understanding (MoU), som
syftar till att underlätta samarbetet gällande banker som bedriver
gränsöverskridande verksamhet genom betydande filialer.

Ansvaret för betydande filialer är reglerad i EU/EEA-rätten. De nu
framtagna samförståndsavtalen är av övergripande karaktär och handlar om
betydande filialer generellt. Samförståndsavtalen ska ses som en
avsiktsförklaring om hur samarbetet gällande betydande filialer i Danmark,
Finland, Norge och Sverige bör hanteras, och avser inte att gå utöver
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gällande EU/EEA-regler.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Pressträff om regeringens förslag
om skattelättnad för
personaloptioner
Publicerad 18 december 2016 Uppdaterad 18 december 2016

Tid: 19 december 2016 kl. 08.30
Plats: SUP46, Regeringsgatan 65, Stockholm

Välkommen till pressträff måndag 19 december kl. 08.30 med biträdande
finansminister Per Bolund och närings- och innovationsminister Mikael
Damberg som kommenterar regeringens förslag om skattelättnad för
personaloptioner.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Protokoll från Finansiella
stabilitetsrådets möte
Publicerad 14 december 2016 Uppdaterad 14 december 2016

I dag har protokollet från Finansiella stabilitetsrådets
möte den 7 december publicerats.
På mötet deltog finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören för
Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad. Vid mötet diskuterades det allmänna
stabilitetsläget, behovet av analyser och eventuella åtgärder, samt
kommande arbete för att stärka den finansiella stabiliteten.

Protokollet från mötet är nu publicerat på stabilitetsrådets webbsida:
Stabilitetsrådets webbsida
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Utredning för att främja
marknaden för gröna obligationer
Publicerad 13 december 2016 Uppdaterad 13 december 2016

Regeringen kommer att tillsätta en utredning med
uppdrag att kartlägga hur marknaden för gröna
obligationer kan främjas. Mats Andersson, f.d. vd för
Fjärde AP-fonden, utses till särskild utredare.
- Det finns idag en stark efterfrågan på investeringar i gröna obligationer. Vi
vill undersöka hur marknaden kan utvecklas för att underlätta investeringar
som bygger en hållbar värld. Vi vill också säkerställa ett högt förtroende för
marknaden, tillväxten får inte ske på bekostnad av urholkade miljökrav,
säger finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

I uppdraget ingår att analysera och ta fram exempel på vilka projekttyper
som skulle kunna finansieras med gröna obligationer och föreslå en struktur
med processer och kriterier som identifierar gröna projekt. Utredningen ska
också analysera och lämna förslag på processer och rutiner för
tredjepartsvalidering av gröna obligationer, samt lämna förslag på vilken
information som investerare behöver för att fatta välgrundade investe‐
ringsbeslut.

Om utredaren lämnar förslag om en statlig emission av gröna obligationer,
ska ett sådant förslag vara förenligt med budgetlagens utformning, en
effektiv statsskuldsförvaltning samt vara kostnadsneutralt.

Till särskild utredare utses f.d. vd för Fjärde AP-fonden Mats Andersson.

- Jag är mycket glad att Mats Andersson accepterar uppdraget som utredare.
Han har både ett genuint intresse i att skapa en hållbar finansmarknad och
lång erfarenhet av kapitalförvaltning, framhåller Per Bolund.
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Uppdraget ska redovisas senast den 15 december 2017.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund presenterar utredning
om gröna obligationer
Publicerad 13 december 2016 Uppdaterad 13 december 2016

Finansmarknadsminister Per Bolund bjuder idag in till
pressträff för att presentera utredningsdirektiv och
utredare för utredningen ”Gröna obligationer” .

Tid: 13 december 2016 kl. 13.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad, Stockholm

Pressträffen kommer även att webbsändas och kan följas på regeringen.se.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Oseriösa pensionsfondsförvaltare
ska stoppas
Publicerad 09 december 2016 Uppdaterad 09 december 2016

Regeringen har beslutat att ge Pensionsmyndigheten i
uppdrag att analysera och föreslå åtgärder som ska
minska risken för att fondbolag och förvaltningsbolag
som förvaltar fonder på Pensionsmyndighetens fondtorg
utnyttjar systemet.
- Alla premiepensionssparare ska kunna känna sig trygga med att
förvaltningen av deras premiepension sköts på ett säkert och professionellt
sätt, säger socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Under våren uppdagades att det utländska förvaltningsbolaget Falcon Funds,
som Pensionsmyndigheten tecknat samarbetsavtal med, inte utförde sitt
uppdrag på ett professionellt sätt. Händelsen uppmärksammade regeringen
och berörda myndigheter på risken för att aktörerna på
Pensionsmyndighetens fondtorg inte lever upp till kraven i fondregelverket
samt risken för att de ägnar sig åt ekonomisk brottslighet.

För att stärka skyddet för premiepensionssparare ska Pensionsmyndigheten
därför analysera och klargöra de risker som kan uppstå när fondbolag och
förvaltningsbolag som förvaltar fonder på Pensionsmyndighetens fondtorg
brister i att följa reglerna samt föreslå åtgärder för att reducera dessa risker.

- Vi ger nu Pensionsmyndigheten ett brett uppdrag att vända på varje sten för
att åtgärda eventuella brister i premiepensionssystemet. Detta ska vara ett
tryggt system, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Uppdraget ska redovisas senast den 19 juni 2017.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansiella stabilitetsrådet träffas 7
december
Publicerad 30 november 2016 Uppdaterad 30 november 2016

Onsdagen den 7 december träffas företrädare för
regeringen, Finansinspektionen, Riksbanken samt
Riksgälden för möte i Finansiella stabilitetsrådet.
Rådet ska diskutera det allmänna stabilitetsläget, behov av analyser och
eventuella åtgärder, samt kommande arbete för att stärka den finansiella
stabiliteten. Vid stabilitetsrådsmöten förs endast diskussioner – inga beslut
fattas.

Deltar på mötet gör finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören
för Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad.

Finansmarknadsminister Per Bolund kommer, i egenskap av rådets
ordförande, att finnas tillgänglig för kommentarer i Strömsalen, Rosenbad kl
17.00. Kontakt: pressekreterare Anna Söderström.

Fakta om Finansiella stabilitetsrådet

Syftet med rådet är att diskutera frågor om finansiell stabilitet och behovet
av att vidta åtgärder för att motverka uppbyggnaden av finansiella obalanser
och, i händelse av en finansiell kris, diskutera behovet av att vidta åtgärder
för att hantera en sådan situation. Regeringen och de i rådet representerade
myndigheterna beslutar självständigt inom sina respektive ansvarsområden
vilka åtgärder som ska vidtas. Rådet är ett mötesforum och inte ett
beslutsfattande organ.

Finansiella stabilitetsrådets webbplats 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund besöker Göteborg
Publicerad 25 november 2016 Uppdaterad 25 november 2016

På måndag den 28 november reser finansmarknads-
och konsumentminister Per Bolund till Göteborg
inbjuden av Västsvenska Handelskammaren för att
träffa start-ups inom cleantech, tala om regeringens
strategi för hållbar konsumtion och göra studiebesök på
Volvo Cars, Caverion och Elecricity.

Program

09.30 Besöker Chalmers Ventures och träffar företag inom satsningen
GreenUps, gröna innovationsföretag.

12.00 Företagarlunch och diskussion om näringslivets roll för en hållbar
konsumtion.

13.30 Träffar Volvo Cars om deras projekt med självkörande bilar.

14.45 Företagsbesök på Caverion som designar, installerar, förvaltar och
utvecklar användarvänliga och energieffektiva lösningar för byggnader och
industrier.

16.15 Besök på Electricity, ett samarbete där industri, forskning och
samhälle utvecklar och testar lösningar för morgondagens hållbara
kollektivtrafik.

Per Bolund finns tillgänglig för media, kontakta pressekreterare Anna
Söderström.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Rapport från IMF:s utvärdering av
det ekonomiska läget i Sverige
publicerad
Publicerad 17 november 2016 Uppdaterad 17 november 2016

IMF har under hösten 2016 besökt Sverige för att
genomföra sin årliga översyn av det ekonomiska läget i
Sverige, en så kallad artikel IV-konsultation. Den har
sammanfallit med IMF:s utvärdering av Sveriges
finansiella stabilitet, en så kallad FSAP. Den
fullständiga rapporten har nu diskuterats i IMF:s styrelse
och publicerats.
Sedan den föregående FSAP-utvärderingen har Sverige infört många av
IMF:s rekommendationer. Exempelvis har ett stabilitetsråd inrättats och
resurserna till Finansinspektionen har ökat. Inom ramen för 2016 års FSAP-
utvärdering fastslår IMF att svenska finansiella institutioner står sig väl i de
stresstester som utförts. Dock har de makrofinansiella riskerna ökat, delvis
på grund av hushållens ökade skuldsättning.

- Arbetet med att bibehålla och stärka den finansiella stabiliteten är ett
kontinuerligt förbättringsarbete. Vi instämmer i stort med IMF:s analyser och
jag är glad över att vi nu har nått en blocköverskridande överenskommelse
om att utvidga Finansinspektionens makrotillsynsmandat, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

IMF konstaterar i artikel IV-konsultationen att den svenska tillväxten, i
jämförelse med större handelspartners, är god. Tillväxten drivs av en stark
inhemsk konsumtion men även investeringar i byggsektorn och offentlig
konsumtion bidrar. Arbetsmarknaden utvecklas väl med fallande
arbetslöshet och en positiv utveckling för sysselsättningen. IMF välkomnar

https://www.regeringen.se/


den av regeringen initierade översynen av det finanspolitiska ramverket där
överskottsmålet sänkts för att bättre återspegla Sveriges nuvarande
åtaganden.

IMF påpekar även att Sveriges förda finanspolitik varit lämplig givet förra
årets stora flyktingmottagande.

- IMF:s tydliga stöd är ett kvitto på att regeringen har fört en väl avvägd
finanspolitik, säger finansminister Magdalena Andersson.

För att nu säkerställa en god etablering av nyanlända betonar IMF, liksom
regeringen, vikten av utbildning och en aktiv arbetsmarknadspolitik.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund talar på Singapore
Fintech Festival
Publicerad 11 november 2016 Uppdaterad 11 november 2016

I nästa vecka reser finansmarknadsminister Per Bolund
med en delegation med representanter från 12 svenska
fintechföretag och Handelshögskolan i Stockholm till
Singapore. Per Bolund är inbjuden att tala om Sveriges
ledande roll inom fintech på Singapore Fintech Festival
- RegTech Forum.
- Det finns ett stort intresse för Sveriges erfarenheter inom digitala
betalningsmedel, där vi är ett land som ligger i framkant i utvecklingen. Idag
utgör kontanter endast 2 procent av värdet på samtliga betalningar i Sverige.
I endast 20 procent av alla transaktioner används kontanter jämfört med det
globala genomsnittet på 75 procent. Vi är många som gillar att använda
digitala betalningstjänster och det intresset driver på utvecklingen, säger Per
Bolund.

Syftet med resan är att utbyta erfarenheter och ge de svenska företag som
medverkar kunskaper om marknaden och möjlighet att bygga nätverk för att
främja framtida expansion.

- Vi får flera nya sätt att betala för varor och tjänster, samtidigt som
transaktionskostnader minskar. Det är en positiv utveckling som underlättar
för både konsumenter och företagare, säger Per Bolund

På agendan står bland annat möten med näringslivsföreträdare och
regeringsföreträdare. Per Bolund avslutar besöket med ett tal på RegTech
Forum den 18 november om hur Sverige blivit ledande inom digitalisering,
med särskilt fokus på fintech.

https://www.regeringen.se/


För mer information, kontakta Anna Söderström.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Riktlinjer för statsskuldens
förvaltning 2017
Publicerad 10 november 2016 Uppdaterad 10 november 2016

Regeringen fattade i dag beslut om riktlinjer för hur
statsskulden ska förvaltas. Beslutet innebär att löptiden
i statsskulden förlängs något. På så sätt minskas risken
i statsskulden till en låg kostnad. Styrningen av
statsskuldens sammansättning behålls oförändrad.
- Det låga ränteläget håller nere statens upplåningskostander samtidigt som
riskerna i statsskulden sänks, säger finansmarknads- och konsumentminister
Per Bolund.

Statsskuldens löptid är en av flera faktorer som påverkar skuldens
förväntade kostnad och risk. Den bakomliggande analysen till både 2016 och
2017 års riktlinjebeslut visar att kostnadsfördelen med att låna kortfristigt har
minskat. Genom att förlänga löptiden för den nominella kronskulden med 0,3
år (mätt som duration) minskar risken i termer av kostnadsvariation till en låg
kostnad. Förlängningen av löptiden sker liksom innevarande år genom en
minskad användning av swappar.

I riktlinjebeslutet förtydligas att Riksgäldskontorets positioner även kan
användas för att minska risken i statsskulden. Tidigare framgick endast att
positioner kan tas för att minska statsskuldens kostnader. Mandatet för
positioner i den svenska kronans valutakurs behålls oförändrat på 7,5
miljarder kronor.

Det låga ränteläget gör att premieobligationsupplåningen för närvarande inte
kan bidra till att sänka kostnaden för statsskulden. I riktlinjebeslutet förlängs
målperspektivet för privatmarknadsupplåningen så att
premieobligationsupplåningen kan behållas, då upplåningsformen bedöms
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kunna bli lönsam igen när räntorna väl stiger. För att begränsa
räntekostnadsförlusten fram tills dess bör Riksgäldskontoret överväga att inte
ge ut premieobligationer.

Sammanfattning av riktlinjer för 2017

Löptiden för de tre skuldslagen ska styras mot:

• Valutaskuld: duration 0‒1 år

• Real kronskuld: duration 6–9 år

• Nominell kronskuld:

– instrument med upp till 12 år till förfall: duration 2,9–3,9 år
– instrument med mer än 12 år till förfall: långsiktigt riktvärde för utestående
volym 70 miljarder kronor

Statsskuldens sammansättning ska styras mot:

• Valutaskuld: Minskning med högst 30 mdkr/år

• Real kronskuld: 20 procent (långsiktigt)

• Nominell kronskuld ska utgöra resterande andel

Bakgrund

Utgångspunkten för regeringens riktlinjebeslut är det av riksdagen beslutade
målet att statens skuld ska förvaltas så att kostnaderna blir så låga som
möjligt samtidigt som risken i förvaltningen beaktas. Riksgäldskontoret
ansvarar för att upplåning och förvaltning görs inom ramen för riktlinjerna
och i enlighet med målet.

Statens upplåning och skuldförvaltning utvärderas vartannat år i en skrivelse
till riksdagen. Nästa utvärdering kommer att lämnas till riksdagen i april
2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Bred politisk överenskommelse
om ett utvidgat mandat för
Finansinspektionen
Publicerad 26 oktober 2016 Uppdaterad 26 oktober 2016

Regeringen har efter breda politiska samtal med de
borgerliga partierna och Vänsterpartiet kommit överens
om att utvidga Finansinspektionens möjligheter att vidta
åtgärder för att motverka finansiella obalanser på
kreditmarknaden, t.ex. avseende hushållens
skuldsättning.
Syftet med förslaget är att motverka risker för samhällsekonomin och det
finansiella systemet, så kallade makroekonomiska och finansiella
stabilitetsrisker.

– Med den här överenskommelsen får vi en tydligare och kortare process för
att genomföra eventuella nya krav på kreditmarknaden. Finansinspektionen
kommer att få ett formellt mandat att kunna ta fram förslag på åtgärder som
sedan ska godkännas av regeringen, säger finansmarknadsminister Per
Bolund.

Det uppstod under våren 2015 vissa oklarheter över vilket lagstöd som fanns
för Finansinspektionen att vidta åtgärder avseende bl.a. amorteringskrav.
Regeringen och övriga partier kom då överens om att man skulle förtydliga
möjligheten att införa ett amorteringskrav.

Partierna är nu också överens om att Finansinspektionen ges ett bredare
mandat att i framtiden kunna vidta åtgärder, utöver det befintliga
amorteringskravet. Eftersom denna typ av åtgärder kan få makroekonomiska
effekter och kan ingripa i den enskildes ekonomi, finns det skäl att införa ett
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krav på att Finansinspektionen ska inhämta regeringens medgivande innan
några nya föreskrifter beslutas.

– Det är viktigt att det finns beredskap att kunna agera snabbt om vi ser en
fortsatt kraftig ökning av hushållens skuldsättning, säger Per Bolund.

En promemoria med förslag till ny lagstiftning kommer att remitteras av
Finansdepartementet.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund talar på European
Consumer Summit
Publicerad 17 oktober 2016 Uppdaterad 17 oktober 2016

Idag reser finansmarknads- och konsumentminister Per
Bolund till Bryssel för att tala på European Consumer
Summit om regeringens arbete för hållbar konsumtion.
Konferensen arrangeras av EU-kommissionen och samlar årligen bland annat
representanter från EU:s medlemsstater, EU-institutionerna och olika
intresseorganisationer. I år handlar konferensen om den pågående översynen
av den europeiska konsumentskyddslagstiftningen.

- Digitaliseringen och den växande delningsekonomin innebär både
möjligheter och utmaningar för oss som konsumenter, säger Per Bolund. Jag
kommer att lyfta regeringens arbete med hållbar konsumtion och behovet av
ett fortsatt starkt konsumentskydd som följer den nya utvecklingen.

Under dagen i Bryssel deltar Per Bolund också vid ett seminarium arrangerat
av tankesmedjan Bruegel för att tala om Sveriges arbete med hållbara
finansmarknader. Per Bolund kommer också att ha enskilda möten med
bland annat justitie- och konsumentskyddskommissionären Vera Jourová och
generaldirektören för generaldirektoratet för rättsliga frågor och
konsumentfrågor Tiina Astola.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Det förändrade reklamlandskapet
ska utredas
Publicerad 13 oktober 2016 Uppdaterad 13 oktober 2016

Regeringen tillsätter idag en utredning som ska
kartlägga det förändrade reklamlandskapet och föreslå
lämpliga åtgärder för att förbättra konsumentskyddet.
Utredningen ska analysera om det finns problem
kopplade till nya marknadsföringsmetoder och vilka
utmaningar utvecklingen ställer tillsynsmyndigheterna
inför. Utredare blir Gunnar Larsson, generaldirektör för
Kammarkollegiet.
Nya och förändrade marknadsföringsmetoder och nya kanaler för att nå
konsumenter med reklam gör det nödvändigt att se över konsumentskyddet.

– Marknadsföringen har förändrats i snabbt takt och därför behöver vi se till
att konsumentskyddet fortsätter att fungera väl när förutsättningarna ändras,
säger konsumentminister Per Bolund.

Regeringens utredning kommer ledas av Gunnar Larsson som är
generaldirektör för Kammarkollegiet och som tidigare var generaldirektör för
Konsumentverket och Konsumentombudsman.

– Gunnar Larsson har stor erfarenhet och kunskap om dessa frågor och jag
är därför glad att han tackat ja till att leda denna utredning, säger Per
Bolund.

Utredningen ska enligt direktivet:

kartlägga och beskriva vilka marknadsföringskanaler och
marknadsföringsmetoder som förekommer och sådana som kan förutses i
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framtiden

analysera och bedöma om dagens regelverk erbjuder ett tillräckligt och
ändamålsenligt skydd för konsumenter, med ett särskilt fokus på sårbara
konsumenter

analysera och bedöma vilka särskilda utmaningar tillsynsmyndigheten
ställs inför under rådande förhållanden 

vid behov föreslå lämpliga åtgärder för att förbättra konsumentskyddet
samt resonera om behovet av eventuella lagändringar

Uppdraget ska redovisas senast den 12 januari 2018.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund presenterar utredning
om reklam
Publicerad 13 oktober 2016 Uppdaterad 13 oktober 2016

Tid: 13 oktober 2016 kl. 12.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad, Stockholm

Nya och förändrade marknadsföringsmetoder och marknadsföringskanaler
har aktualiserat behovet av en översyn av konsumentskyddet.
Konsumentminister Per Bolund bjuder idag in till pressträff för att presentera
utredningsdirektiv och utredare för utredningen "Ett reklamlandskap i
förändring".

Pressträffen kommer även att webbsändas och kan följas på regeringen.se

Välkommen!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressfrukost med Magdalena
Andersson och Per Bolund
Publicerad 05 oktober 2016 Uppdaterad 05 oktober 2016

Finansminister Magdalena Andersson och biträdande
finansminister Per Bolund presenterar en samlad
genomgång av oppositionens budgetar vid en
pressfrukost imorgon torsdag klockan 7.45.

Tid: 6 oktober 2016 kl. 07.45 till kl. 08.30
Plats: Strömsalen i Bella Venezia, presscentret i Rosenbad.

Finansminister Magdalena Andersson berättar också om temat för
IMF/Världsbankens årsmöten i Washington DC, dit hon avreser i morgon
efter pressfrukosten.

Medtag pressleg. Föranmälan till presskontakter nedan

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Tjänstepensionsreglering
remitteras hösten 2017
Publicerad 05 oktober 2016 Uppdaterad 05 oktober 2016

Ett förslag på en ny tjänstepensionsreglering kommer
att remitteras under hösten 2017. Regleringen kommer
att utgå från förslagen i
Tjänstepensionsföretagsutredningens betänkande och
det reviderade tjänstepensionsdirektivet. För ett starkare
konsumentskydd föreslås att EU-regelverket
kompletteras med en förstärkt solvensreglering.
Det kommer att införas en möjlighet att bilda nya svenska
tjänstepensionsinstitut som står för åtaganden som avser risker kopplade till
dödsfall, långlevnad, invaliditet etc., men även en möjlighet att ansöka om
omvandling till tjänstepensionsföretag.

– Alla nuvarande försäkringsföretag som bedriver tjänstepensionsverksamhet
och tjänstepensionskassor kommer ges möjlighet att fortsätta att bedriva
tjänstepensionsrörelse enligt den nya lagen, säger finansmarknadsminister
Per Bolund.

Ambitionen är att nå en balanserad lösning som innebär ett fullgott skydd för
konsumenterna samtidigt som den möjliggör en effektiv förvaltning av
tjänstepensioner.

–Vi vill redan nu ge information om den tänkta inriktningen eftersom det kan
krävas renodling av företagens verksamheter, säger Per Bolund.

Målsättningen är att förslag på ny tjänstepensionsreglering ska remitteras
under hösten 2017.

https://www.regeringen.se/


Inriktning av det kommande förslaget:

Regeringen anser att det bör införas en modern och självständig
sektorreglering för svenska tjänstepensionsföretag som enbart bedriver
tjänstepensionsverksamhet samt en särskild övergångs- och
omvandlingsreglering
Försäkringsbolag som bedriver tjänstepensionsverksamhet och
tjänstepensionskassor lyder idag under övergångsregler som innebär att
de kan tillämpa EU-rättsliga tjänstepensionsregler på denna verksamhet.
Denna möjlighet upphör dock den 31 december 2022 för
försäkringsbolagen och den 31 december 2017 för
tjänstepensionskassorna.
Både försäkringsföretag som bedriver tjänstepensionsverksamhet och
tjänstepensionskassor har som alternativ möjlighet att tillämpa
försäkringsrörelselagen (Solvens II-regelverket) på hela verksamheten.
I avvaktan på införandet av den nya tjänstepensionsregleringen kommer
den övergångsreglering som gäller för tjänstepensionskassor att
förlängas.
Det lagförslag som bereds gäller regler som i svensk rätt genomför det
reviderade tjänstepensionsdirektivet (IORP II-direktivet), men även
nationella bestämmelser som tar sin utgångspunkt i förslagen i
betänkandet En ny reglering för tjänstepensionsföretag (SOU 2014:57).
Dessutom föreslås en förstärkt solvensreglering att införas. I
regeringskansliet pågår även ett arbete för att ta fram nya regler för
pensionsstiftelser med anledning av IORP II-direktivet.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund besöker DriveNow
Publicerad 30 september 2016 Uppdaterad 30 september 2016

Tid: 3 oktober 2016 kl. 15.15 till kl. 16.00
Plats: Birger Jarlsgatan 117, Stockholm

På måndag 3 oktober besöker konsumentminister Per Bolund
bildelningstjänsten DriveNow. Vid besöket kommer DriveNows vd Fredrik
Ellsäter berätta om verksamheten och deras internationella erfarenheter.

- Delandets ekonomi är en del av att ställa om till en mer hållbar konsumtion.
Det kan handla om att använda en bildelningstjänst istället för att äga en
egen bil eller att ha en verktygspool med sina grannar, säger Per Bolund.

Media är välkomna att delta vid besöket och det finns tid för intervjuer.

Kontakt:

Anna Söderström, pressekreterare hos Per Bolund
Tfn: 072-532 17 13

Marie Angselius, presskontakt hos DriveNow
Tfn: 070-940 58 37

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund besöker Bukowskis
Market i Västberga
Publicerad 30 september 2016 Uppdaterad 30 september 2016

Tid: 4 oktober 2016 kl. 10.30 till kl. 11.30
Plats: Bukowskis Market, Västberga Allé 3, Hägersten

Tisdagen den 4 oktober besöker konsumentminister Per Bolund
auktionsföretaget Bukowskis Market i Västberga. Där kommer han att träffa
VD Louise Arén, chef för värderingen Christian Olsén och värderaren David
Brolin.

- Andrahandsmarknaden påverkas av den digitala utvecklingen, det gör det
lättare för fler att konsumera hållbart eftersom möbler och andra föremål kan
användas under längre tid, säger Per Bolund.

Media är välkomna att delta under besöket.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Välkommen till seminarium om
strategin för hållbar konsumtion
Publicerad 29 september 2016 Uppdaterad 29 september 2016

En stor del av dagens miljöproblem kommer från vår
privata konsumtion. För att den negativa klimat- och
miljöpåverkan ska minska måste vi förändra hur och
vad vi konsumerar. På tisdag den 4 oktober håller
konsumentminister Per Bolund ett
lanseringsseminarium om regeringens strategi för
hållbar konsumtion som presenteras i höst.

Tid: 4 oktober 2016 kl. 13.00 till kl. 14.30
Plats: Rosenbads konferenscenter, Drottninggatan 5, Stockholm

Program:

13.00–13.30
Konsumentminister Per Bolund presenterar regeringens strategi för hållbar
konsumtion

13.30–14.10
Paneldiskussion:
Jan Bertoft, generalsekreterare Sveriges Konsumenter
Katarina Rosenqvist, hållbarhetschef Lidl
Eva Eiderström, chef Handla Miljövänligt, Naturskyddsföreningen
Henric Barkman, samhällsentreprenör och miljöstrateg

14.10–14.30
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Frågor från publiken, avrundning

Anmälan är obligatorisk och görs senast den 30 september till
monica.ankarvall@regeringskansliet.se

För frågor kontakta pressekreterare Anna Söderström.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

IMF:s utvärdering av det
ekonomiska läget i Sverige
avslutad
Publicerad 29 september 2016 Uppdaterad 29 september 2016

IMF har under hösten 2016 besökt Sverige för att
genomföra sin årliga översyn av det ekonomiska läget i
Sverige, en så kallad artikel IV-konsultation. De har nu
publicerat sina slutsatser. En fullständig rapport
kommer att diskuteras i IMF:s styrelse i november 2016
och därefter publiceras.
IMF har analyserat ett antal områden. De slår fast att svensk tillväxt är stark,
stöttad av penning- och finanspolitiken. Sysselsättningen har stigit med 1,5
procent hittills under 2016 och arbetslösheten är nere i sju procent. Inhemsk
efterfrågan är en stark faktor som driver tillväxten.

IMF anser det lämpligt att låta de migrationsrelaterade kostnaderna slå
igenom på det sätt som regeringen gör och budgetunderskottet förväntas vara
litet givet stabila intäkter och lägre kostnader på en del områden, så den
finanspolitiska inriktningen är i balans. De välkomnar reformerna i
budgetpropositionen för 2017 och säger att "medan man bevarar ett lågt
underskott år 2017 finns initiativ i budgeten på sammanlagt 0,6 procent av
BNP i bland annat utbildning, barn- och äldreomsorg, och aktiv
arbetsmarknadspolitik". Samtidigt pekar de på att fortsatta förbättringar av
mottagnings- och integrationssystemet är avgörande framöver.

IMF välkomnar också den förändring som görs av det finanspolitiska
ramverket där överskottsmålet sänks från 1 procent till 0,33 procent av BNP
och ett skuldankare införs.

https://www.regeringen.se/


- Det är mycket positivt att det finns tydligt internationellt stöd för att
regeringens förda finanspolitik är väl avvägd. IMF välkomnar även de
investeringar vi gör i bland annat utbildning samt barn- och äldreomsorg
samtidigt som vi har ett fast grepp om de offentliga finanserna, säger
Magdalena Andersson, och noterar samtidigt att de uppmärksammar
överenskommelsen om det finanspolitiska ramverket.

IMF betonar också att fortsatt hållbar tillväxt kräver åtgärder mot risker t.ex.
på bostadsmarknaden. På finansmarknadsområdet betonas också risker
kopplade till ett stort och internationellt banksystem.

- Här håller regeringen i stort med om de risker som tas upp och de
reflekteras i det pågående arbetet. På finansmarknadsområdet som är särskilt
i fokus har riksdagen har tagit initiativ till en utredning om Riksbanken som
ska sjösättas under hösten. Vi analyserar alternativ för förtydligande av
Finansinspektionens mandat för makrotillsyn och flera internationella
initiativ finns på kapital- och likviditetsområdet, säger Per Bolund.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund tar emot
Premiepensionsutredningen
Publicerad 22 september 2016 Uppdaterad 22 september 2016

Välkomna på pressträff i samband med att
finansmarknadsminister Per Bolund tar emot
Premiepensionsutredningen från utredaren Patric
Thomsson.

Tid: 26 september 2016 kl. 09.45
Plats: Lilla Pressrummet, Rosenbad

Medtag presslegitimation.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen stärker
Fastighetsmäklarinspektionen
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

Att köpa en bostad är för många den största affären
man gör i sitt liv. Samtidigt visar undersökningar att
mäklartjänster är en av de mest problematiska
marknaderna för konsumenter. Regeringen föreslår
därför en ökning av Fastighetsmäklarinspektionens
anslag i budgetpropositionen för 2017. Regeringen
planerar även en omlokalisering av myndigheten till
Karlstad.
- Med ökade resurser kan Fastighetsmäklarinspektionen stärka sitt arbete
och vidta de åtgärder som krävs för att vi som konsumenter ska kunna känna
oss trygga när vi köper en bostad, säger konsumentminister Per Bolund.

Regeringen föreslår att Fastighetsmäklarinspektionens anslag ökar med 21
miljoner konor till och med år 2020. Myndighetens omlokalisering till
Karlstad kommer att äga rum under 2017. Flytten ger bland annat
möjligheter till ökade synergier med Konsumentverket som sedan tidigare
har sin verksamhet i Karlstad. Konsumentverket kommer också att få i
uppdrag att i årets konsumentrapport särskilt belysa
fastighetsmäklarområdet.

- Omlokaliseringen innebär att Fastighetsmäklarinspektionen och
Konsumentverket kan starta ett utvecklingsarbete med möjligheter till
synergier och samarbeten i fokus, säger Per Bolund. Närheten till
Konsumentverket tillsammans med anslagsförstärkningen kommer att lägga
en långsiktig grund för en mer aktiv och omfattande tillsyn.

https://www.regeringen.se/


Budgetpropositionen för 2017 bygger på en överenskommelse mellan
regeringen och Vänsterpartiet.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Beslut om ökade medel till
Riksgäldskontoret
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

Riksgäldskontoret har sedan den 1 februari 2016 i uppdrag att vara
resolutionsmyndighet enligt lagen om resolution. I och med detta har
finansieringsförutsättningarna ändrats. Regeringen har tillsammans med
Vänsterpartiet därför kommit överens om att föreslå att medel motsvarande
5 miljoner kronor tillförs anslaget per år fr.o.m. 2017 för tillkommande
myndighetsuppgifter.

- Upprättandandet av en resolutionsmyndighet var ett mycket viktigt steg
mot att säkerställa att den finansiella stabiliteten upprätthålls. Genom att
ytterligare medel tillskjuts Riksgäldskontoret säkerställer vi att uppdraget kan
utföras på en mycket hög nivå, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

(Anm: Resolution innebär att staten genom Riksgälden kan ta kontroll över
problemdrabbade institut i händelse av kris för att rekonstruera eller
avveckla dem under ordnade former.)

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Nya satsningar stärker
Finansinspektionen
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

Finansinspektionen föreslås få ökade resurser i
budgetpropositionen för 2017 för bland annat förstärkt
storbankstillsyn.
Regeringen ser behov av att stärka existerande verksamhet med fokus på
tillsynsverksamheten.

- Sveriges finansiella sektor växer och utvecklas, vilket innebär att
Finansinspektionens uppgifter blir mer omfattande. Vi vill därför stärka
myndighetens tillsynsarbete, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Regeringen har därför tillsammans med Vänsterpartiet kommit överens om
att i budgetpropositionen för 2017 föreslå att anslaget ökar med 15 miljoner
kronor per år fr.o.m. 2017.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressträff i Uppsala och i Gävle
med biträdande finansminister Per
Bolund
Publicerad 19 september 2016 Uppdaterad 19 september 2016

I morgon den 20 september håller biträdande finansminister Per Bolund
pressträff i Uppsala och i Gävle och presenterar regeringens
budgetproposition för 2017.

Varmt välkomna!

Pressträff i Uppsala
I Uppsala medverkar kommunstyrelsens ordförande Marlene Burwick (S)
och kommunalrådet Maria Gardfjell. Pressträffen hålls på BASE 10, en
nyöppnad mötesplats för tech-företag.

Plats: BASE 10, Klostergatan 10, Uppsala
Tid: kl. 11.00

Pressträff i Gävle
I Gävle medverkar kommunalråd Roger Persson (MP) och riksdagsledamot
Anders Schröder (MP). Pressträffen hålla på Färnebo folkhögskolas filial i
Gävle, miljö- freds- och solidaritetsrörelsens folkhögskola.

Plats: Färnebo folkhögskola, Holmparken 1, Gävle
Tid: kl 13.15

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet

Förbättrat mottagande och kortare
vägar till arbete
Publicerad 19 september 2016 Uppdaterad 19 september 2016

I budgetpropositionen för 2017 satsar regeringen på
insatser som syftar till ett rättssäkert och effektivt
mottagandesystem, ett förbättrat mottagande i
kommunerna och att korta vägarna till arbete för
nyanlända. Regeringen höjer bland annat
Migrationsverkets anslag, ökar resurserna inom
etableringsuppdraget och satsar på vård och
behandling för traumatiserade asylsökande och
nyanlända. Budgetpropositionen för 2017 bygger på en
överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet.

Ett rättssäkert och effektivt mottagandesystem

Ökning av Migrationsverkets förvaltningsanslag

Under 2015 sökte ett mycket stort antal människor asyl i Sverige, och en stor
del av dessa har fortfarande inte fått beslut i sitt ärende. Under 2016 bedöms
Migrationsverket avgöra omkring dubbelt så många asylärenden som under
2015. Myndigheten har dock inte kunnat utöka prövningskapaciteten i den
utsträckning som hade behövts för att möta det stora antalet människor som
sökte asyl i Sverige 2015 och bibehålla eller förkorta handläggningstiderna.
Det har lett till att den totala vistelsetiden och antalet inskrivna inom
mottagandet ökat kraftigt under 2016. I ljuset av de förändrade
förutsättningarna föreslår därför regeringen att anslaget ökas med 1 685
mnkr 2017, 1 245 mnkr 2018, 475 mnkr 2019 och 68 mnkr 2020. Även om

https://www.regeringen.se/


Migrationsverket nu får ett tillskott av medel innefattar förslaget också ett
skärpt krav på Migrationsverket att vidta effektiviseringsåtgärder på
motsvarande 200 miljoner kronor årligen från 2017 till 2020.

Ökning av medel för domstolsprövning

Till följd av den stora ökningen av antalet asylärenden som Migrationsverket
planerar att avgöra under 2016 och kommande år bedöms
migrationsdomstolarna behöva avgöra betydligt fler asylmål än vad anslaget
dimensionerades för i budgetpropositionen för 2016. För att
migrationsdomstolarna och Migrationsöverdomstolen ska ha tillräckliga
resurser och kapacitet att kunna hantera denna ökning föreslår regeringen ett
tillskott till domstolarnas verksamhet. Ytterligare resurser skjuts även till för
att klara domstolarnas uppdrag att hantera överklaganden som gäller alla de
ansökningar om asyl som lämnades in 2015. Det handlar om tillskott till
domstolsprövning, rättsliga biträden och offentliga biträden. På så vis värnar
vi rättssäkerheten samtidigt som vi effektiviserar domstolsprocesserna. Totalt
handlar det om 625 mnkr 2017, 668 mnkr 2018, 292 mnkr 2019 och 244
mnkr 2020 till domstolsväsendet.

Förbättrat mottagande i kommunerna

När Sveriges befolkning växer är det särskilt viktigt att stärka välfärden.
Regeringen fortsätter att prioritera välfärden och föreslår i denna proposition
att 10 miljarder kronor tillförs kommuner och landsting årligen i generella
statsbidrag. Det ger dem förutsättningar att långsiktigt utveckla välfärden
utifrån lokala förutsättningar. Inledningsvis fördelas tillskottet så att de
kommuner som tagit störst ansvar för asylmottagandet också får mest
pengar. Stegvis övergår satsningen till att fördelas efter antalet invånare.

Resurser till länsstyrelserna för nyanländas bosättning

Den 1 mars 2016 trädde lagen om mottagande av vissa nyanlända för
bosättning i kraft. Syftet är att få till stånd en jämnare fördelning av
mottagande av nyanlända mellan landets kommuner, och att kommuner som
har goda förutsättningar för etablering ska ta emot nyanlända i större
utsträckning än tidigare. Länsstyrelserna har en viktig roll i genomförandet
av den nya bosättningslagen. Länsstyrelserna ska bland annat föra dialog
med kommunerna och besluta om kommuntal. Regeringen föreslår därför att
länsstyrelserna tillförs 10 mnkr per år från och med 2017.



Ökade medel till kommunerna för nyanlända med särskilda
behov

Nyanlända som har särskilda behov, till exempel av en
tillgänglighetsanpassad bostad eller närhet till specifik sjukvård, kan få vänta
längre än andra på att bli mottagna i en kommun. Regeringen föreslår att
utgiftsramen för ersättning till kommunerna för kostnader för nyanlända med
särskilda behov höjs under 2017-2020 i syfte att underlätta deras bosättning
och etablering. Eftersom kommunmottagandet väntas bli som högst 2017
föreslås ramen höjas som mest detta år för att därefter successivt anpassas
till ett lägre mottagande. Förslaget innebär att anslaget tillförs 80 mnkr 2017,
50 mnkr 2018 och 30 mnkr 2019 respektive 2020.

Stöd till kommunerna för att underlätta uthyrning av
privatbostäder

Länsstyrelserna har i uppdrag att verka för ökad beredskap och
mottagningskapacitet i kommunerna samt förbättrad samverkan. I
vårändringsbudgeten för 2016 tillförde regeringen 10 mnkr för att skapa
förutsättningar för en god bostadsförsörjning i kommunerna genom att
förmedla eller på annat sätt underlätta uthyrning av privatpersoners bostäder.
Regeringen föreslår i höstbudgeten att satsningen bör fortsätta och förstärkas
till 20 mnkr per år 2017 och 2018.

Vård till traumatiserade asylsökande och nyanlända

Förekomsten av sjukdomar som kräver vård vid ankomsten till Sverige har i
stor utsträckning påverkats av upplevelser, trauman och risker som den
asylsökande har exponerats för under flykten. Detta tillsammans med
separation från familjemedlemmar innebär en ökad risk för psykisk ohälsa.
Regeringen planerar att vidta åtgärder för att öka tillgängligheten av vård
och behandling för traumatiserade asylsökande och nyanlända. Regeringen
föreslår därför en satsning på området som uppgår till 40 mnkr årligen 2017-
2020.

Nationellt kunskapscentrum om ensamkommande barn

Ett nationellt kunskapscentrum för frågor kring ensamkommande barn ska
inrättas vid Socialstyrelsen. Syftet är att sprida aktuell kunskap,
framgångsrika metoder och effektiva processer till de kommuner, landsting



och ansvariga myndigheter som genomför insatser för ensamkommande
barn. För satsningen föreslår regeringen att Socialstyrelsen tilldelas 10 mnkr
årligen 2017–2018 och därefter 5 mnkr årligen 2019–2020.

Korta vägarna till arbete

Förstärkning av tidiga insatser för asylsökande

Tidiga insatser under asyltiden syftar till en bättre och snabbare etablering i
samhälls- och arbetslivet. Det är viktigt att tiden då den enskilde befinner sig
i asylprocessen kan tas tillvara och användas på ett meningsfullt sätt, bland
annat för att korta vägarna till en framtida etablering för den som får
uppehållstillstånd. Regeringen föreslår en förstärkning av medlen för tidiga
insatser som syftar till att ge asylsökande kunskaper i svenska språket,
kunskaper om det svenska samhället och andra etableringsfrämjande
insatser. Medel tillförs för tidiga insatser i huvudsak via civilsamhället med
135 mnkr 2017, 110 mnkr 2018, 100 mnkr 2019 och 30 mnkr 2020. Det är
länsstyrelserna som disponerar dessa medel. Ytterligare medel tillförs även
för språkinsatser genom satsningen Svenska från dag ett till folkbildningen
med 135 mnkr 2017, 120 mnkr 2018, 106 mnkr 2019 och 41 mnkr 2020.
Folkbildningsrådet fördelar dessa medel till både studieförbund och
folkhögskolor.

Kompetenskartläggning under asyltiden fortsätter

Regeringen föreslår att Arbetsförmedlingen tillförs 90 mnkr 2017 och 55
mnkr per år från och med 2018 för att erbjuda asylsökande
kompetenskartläggning, det vill säga att utbildningsbakgrund och
arbetslivserfarenhet kartläggs redan under asyltiden. Förslaget, som är viktigt
för en snabbare etablering, innebär att den satsning på Arbetsförmedlingens
kompetenskartläggning som beslutades i samband med vårändringsbudgeten
för 2016 fortsätter.

Länsstyrelserna får ansvar för samordning av tidiga insatser

Det finns behov av en samordnande aktör som kan verka för att de resurser
som avsätts för olika typer av insatser för asylsökande används
ändamålsenligt, ger verksamhet med god geografisk spridning och når en så
stor andel av målgruppen som möjligt. Regeringen har därför tidigare
aviserat att länsstyrelserna får i uppdrag att samordna och organisera tidiga



insatser för asylsökande från och med 2017. Med anledning av det nya
uppdraget föreslås länsstyrelsernas förvaltningsanslag förstärkas med 72
mnkr per år från och med 2017. Länsstyrelsernas nya uppdrag innebär att
Migrationsverket inte längre ska ansvara för att stärka asylsökandes
kunskaper i svenska eller andra etableringsförberedande åtgärder. Mot
bakgrund av detta minskas Migrationsverkets förvaltningsanslag med
motsvarande belopp.

Ökade resurser för kvalitet inom etableringsuppdraget

Antalet deltagare i etableringsuppdraget väntas öka kraftigt under de
närmaste åren, vilket innebär en stor utmaning för Arbetsförmedlingen.
Andelen som går vidare till arbete eller utbildning ökade under 2015 jämfört
med föregående år, men är fortfarande på en alltför låg nivå. Det är viktigt
att Arbetsförmedlingen ges förutsättningar att intensifiera
etableringsinsatserna så att fler går vidare till jobb eller utbildning. I syfte att
säkerställa kvalitet i insatserna och förbättra möjligheten till fördjupat stöd
utifrån individuella behov föreslår regeringen därför att Arbetsförmedlingens
förvaltningsanslag ökas med 520 mnkr 2017, 570 mnkr 2018, 700 mnkr 2019
samt 600 mnkr 2020. Dessutom föreslås att 130 mnkr tillförs redan 2016 i
höständringsbudgeten.

Effektiviseringar i etableringsuppdraget

Regeringen anser att det är angeläget att skapa bättre förutsättningar för
Arbetsförmedlingen att arbeta mer effektivt med etableringsuppdraget.
Regeringen avser att återkomma med förslag för att förenkla och
effektivisera etableringsuppdraget. Syftet är att göra regleringen av
nyanländas etablering mer lik det arbetsmarknadspolitiska regelverket i
övrigt. Detta förväntas få positiva effekter på antalet personer som lämnar
etableringsuppdraget till arbete eller studier. För att möjliggöra för
Arbetsförmedlingen att anpassa verksamheten till ett förändrat regelverk
föreslås att myndigheten tillförs 10 mnkr under 2017.

Ökad samverkan för nyanländas etablering

Delegationen för unga till arbete (Dua) har till uppgift att främja en
konstruktiv och flexibel samverkan mellan Arbetsförmedlingen och
kommuner för att minska ungdomsarbetslösheten. Delegationen har bedrivit
ett arbete med lokala överenskommelser mellan Arbetsförmedlingen och
kommuner som verktyg för samverkan. Erfarenheterna av detta bör nu tas



tillvara för att stärka genomslaget av arbetsmarknadspolitiska insatser på
lokal nivå som rör nyanlända. Delegationen ges därför ett utökat uppdrag att
främja samverkan mellan berörda aktörer som har betydelse för nyanländas,
företrädesvis nyanlända ungdomars, möjlighet att etablera sig i arbetslivet.
Därutöver föreslås att 30 mnkr per år 2017 och 2018 avsätts för
främjandeinsatser liknande de medel som idag finns för samverkan kring
unga.

Utökade medel för snabbspår

Under 2015 och 2016 har Arbetsförmedlingen samordnat de snabbspår som
arbetsmarknadens parter i samarbete med myndigheten har initierat.
Snabbspåren riktar sig till nyanlända som har erfarenhet eller utbildning inom
ett bristyrke där arbetsmarknadens parter har kommit överens om ett
snabbspår. I dag finns 14 snabbspår för ett tjugotal yrken klara. Inför 2016
tillfördes Arbetsförmedlingen medel för särskilda främjande- och
utvecklingsinsatser som syftar till att påskynda nyanländas etablering på
arbetsmarknaden. Regeringen föreslår nu att ytterligare 25 mnkr per år 2017-
2020 avsätts för detta ändamål. Därmed uppgår resurserna för detta till 35
mnkr per år 2017-2019 och 25 mnkr 2020.

Snabbspår för nyanlända entreprenörer

Den 30 juni 2016 beslutade regeringen att ge Tillväxtverket i uppdrag att
underlätta för nyanlända med erfarenhet av företagande genom ett snabbspår
för företagare. En ansökningsomgång för verksamhetsmedel har varit öppen
under sommaren och de beviljade projekten kommer att presenteras den 21
september. I budgetpropositionen 2017 föreslås ytterligare medel vikas för
ett snabbspår för företagare: 21 mnkr för 2017, 22 mnkr för 2018 och 16
mnkr för 2019.

Satsningar på lärlingsvux

Ett hinder som i dag förlänger etableringstiden är svårigheten att kombinera
språkstudier på lägre nivåer med till exempel kompletterande yrkesutbildning
och praktik. Regeringen satsar därför på att utöka platserna inom
lärlingsutbildning för vuxna (lärlingsvux). För 2017 avsätts medel för 2 600
platser inom lärlingsvux med möjlighet till studiemedel. Regeringen avser att
reservera delar av satsningen för elever inom svenska för invandrare (sfi)
och svenska som andraspråk. Satsningen uppgår till 243 mnkr för platser och
136 mnkr för studiemedel. Genom den föreslagna satsning stöds kommuner



och utbildningsanordnare att finna nya vägar till en målanpassad
yrkesutbildning för grupper som normalt inte ges denna möjlighet. Syftet är i
slutänden en snabbare väg ut i arbetslivet genom effektivare och mer
målanpassad utbildning.

Tekniksprånget förlängs och Jobbsprånget utvecklas

Tekniksprånget är en satsning på praktik för att bredda intresset för
ingenjörsutbildning på högskolan bland unga kvinnor och män med slutförd
gymnasieutbildning från naturvetenskapligt eller tekniskt program i
gymnasieskolan. Regeringen avsätter 11 mnkr per år 2018 och 2019 för att
förlänga Tekniksprånget ytterligare två år. Förslaget möjliggör även
utvecklingen av pilotverksamheten Jobbsprånget som bygger vidare på
Tekniksprånget. Jobbsprånget är en insats med praktik för nyanlända
akademiker som syftar till att underlätta deras etablering på den svenska
arbetsmarknaden. Regeringens ambition är att satsningen ska bidra till fler
ingenjörer samt att den ska underlätta ungdomars och nyanländas etablering
på den svenska arbetsmarknaden.

Effektivisering av garantierna

Regeringen föreslår i höstbudgeten en generell besparing på
verksamhetskostnader i jobb- och utvecklingsgarantin (JUG) och
jobbgarantin för ungdomar (JOG). Dessa kostnader utgörs bland annat av
utgifter för arbetsträning, arbetsmarknadsutbildning och andra externa
leverantörer. Effektiviseringen frigör resurser som används för att finansiera
reformer i budgetpropositionen för 2017. I praktiken innebär besparingen att
Arbetsförmedlingen kommer att behöva prioritera mer kostnadseffektiva
insatser i garantierna, till exempel praktik eller annan arbetsplatsförlagd
verksamhet, istället för relativt kostsamma insatser som till exempel
arbetsmarknadsutbildning.

Effektivare nystartsjobb med kollektivavtalsenliga villkor

Nystartsjobb har utvecklats till den vanligaste formen av subventionerad
anställning sett till antalet deltagare. Det finns däremot en viss risk för att
övergångar till arbete subventioneras mer än vad som är
arbetsmarknadspolitiskt motiverat. För att nystartsjobben ska bli mer
träffsäkra och effektiva avser regeringen att sänka subventionen för personer
som har varit arbetslösa i mindre än 2 år samt korta de maximala
stödperioderna. Regeringen avser samtidigt att öka subventionen i



nystartsjobb för personer som varit arbetslösa i mer än 3 år och för
nyanlända för att stärka deras möjligheter till inträde och etablering på
arbetsmarknaden.

Regeringen kommer under 2017 även att ställa krav på anställningsvillkor
som följer av, eller är likvärdiga med, kollektivavtal även för nystartsjobb för
att säkerställa lika goda arbetsvillkor för alla som anställs med en
lönesubvention. Med dessa förändringar blir nystartsjobben mer träffsäkra
och därmed ett bättre verktyg för att bekämpa arbetslösheten samtidigt som
resurser frigörs som kan användas för att finansiera regeringens reformer.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet

Pressträff med Ylva Johansson
och Per Bolund om satsningar i
budgeten
Publicerad 19 september 2016 Uppdaterad 19 september 2016

I dag, måndagen den 19 september, bjuder
arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva
Johansson och biträdande finansminister Per Bolund in
till en pressträff för att presentera regeringens
satsningar för förbättrat mottagande av asylsökande
och etablering av nyanlända i budgetpropositionen för
2017.

Tid: 19 september 2016 kl. 10.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Pressträffen kommer att webbsändas på www.regeringen.se

Presslegitimation krävs.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen gör det lättare att
konsumera hållbart
Publicerad 17 september 2016 Uppdaterad 17 september 2016

En stor del av dagens miljöproblem hänger ihop med
hur och vad vi konsumerar. I budgetpropositionen för
2017 presenterar regeringen därför en strategi för
hållbar konsumtion. Genom att göra det lätt att göra rätt
som konsument läggs grunden för ett grönt och
modernt samhälle.
– Vi ser att försäljningen av ekologiskt och rättvisemärkt ökar och det blir
vanligare att vi delar och byter varor med varandra istället för att var och en
köper nytt. Men många tycker att det är svårt att veta hur man handlar
miljösmart. Det ska vara lätt att göra rätt i butiken, när man väljer elavtal,
köper fonder eller tar andra beslut som konsument, säger konsumentminister
Per Bolund.

Strategin omfattar bland annat insatser för ökad kunskap, ekonomiska
styrmedel som gör det billigare att reparera varor, satsningar på hur vi kan
använda våra resurser mer effektivt och insatser för att förbättra
informationen om företags och fonders hållbarhetsarbete. I strategin
omnämns även åtgärder som görs inom sektorsspecifika områden. Det gäller
transport, livsmedel och boende som är de sektorer som står för den största
andelen av utsläppen från vår privata konsumtion.

Forum för miljösmart konsumtion

I budgeten föreslår regeringen att Konsumentverket får i uppdrag att inrätta
ett forum för miljösmart konsumtion i samverkan med andra berörda
myndigheter. Forumet ska samarbeta med andra aktörer i samhället.

https://www.regeringen.se/


– Redan idag arbetar forskare, företag och organisationer med lösningar för
en hållbar konsumtion. Mer kunskap och samarbete behövs för att underlätta
för konsumenter och företag att driva den hållbara utvecklingen framåt och
från politiskt håll ska vi ta fram bättre styrmedel för ett hållbart
samhällsbygge, säger Per Bolund.

Regeringen föreslår i budgetpropositionen för 2017 att Konsumentverket
tillförs 43 miljoner kronor till och med år 2020 och därefter 9 miljoner
kronor per år för arbete med miljösmart konsumtion. Budgetpropositionen
för 2017 bygger på en överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet.

Lanseringsseminarium för strategin

Den 4 oktober bjuder konsumentminister Per Bolund in till ett
lanseringsseminarium om strategin för hållbar konsumtion.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
höstbudgeten 2016
Publicerad 16 september 2016 Uppdaterad 19 september 2016

(Ny version) Finansminister Magdalena Andersson
kommer att presentera höstbudget 2016 på en
presskonferens tisdag den 20 september klockan 09.00
i Rosenbad i Stockholm. Flera statsråd kommer också
att presentera höstbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av höstbudgeten
(sorterat efter departement):

Statsrådsberedningen

Ibrahim Baylan, samordnings- och energiminister

Norrköping

Motala

Kontaktperson: Therese Knapp, tel 072 733 38 57

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson, arbetsmarknadsminister

Luleå

https://www.regeringen.se/


Kontaktperson: Natali Sial, tel 072 520 54 49

Finansdepartementet

Magdalena Andersson, finansminister

09:00: Presskonferens i Bella Venezia, Rosenbad

Kontaktperson: Fredrik Kornebäck, tel 072 543 84 87 och Miriam Abu Eid,
tel 072 216 95 65

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister

Uppsala

Gävle

Kontaktperson: Anna Söderström, tel 072 532 17 13

Ardalan Shekarabi, civilminister

Västerås

Borlänge

Kontaktperson: Peter Skeppström, tel 072 556 06 40

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Karlstad

Karlskoga

Kontaktperson: Marinette Nyh Radebo, tel 072 238 77 44

Justitiedepartementet

Anders Ygeman, inrikesminister

Eskilstuna



Kontaktperson: Victor Harju, tel 072 504 36 70 och Fredrik Persson, tel 072
214 10 58

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister

Skärholmen

Kontaktperson : Kristoffer Talltorp, tel 072 542 80 32

Miljö- och energidepartementet

Karolina Skog, klimat- och miljöminister

Lund

Kontaktperson: Hanna Björnfors, tel 072 500 92 11

Näringsdepartementet

Anna Johansson, infrastrukturminister

Göteborg

Borås

Kontaktperson: Adriana Haxhimustafa, tel 070 266 31 05

Sven-Erik Bucht, landsbygdsminister

Jönköping

Växjö

Kontaktperson: Maria Soläng, tel 072 206 19 47

Socialdepartementet

Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Kristianstad



Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, tel 072 543 84 89

Utbildningsdepartementet

Anna Ekström, gymnasie- och kunskapslyftsminister

Södertälje

Kontaktperson: Helena Paues, tel 072 209 45 20



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Bolund deltar i International Green
Finance Forum, Shanghai
Publicerad 03 september 2016 Uppdaterad 03 september 2016

Finansmarknadsminister Per Bolund deltar den 5-7
september på International Green Finance Forum i
Shanghai. Konferensen samlar politiker,
finansmarknadsaktörer och representanter från olika
internationella organ.
Bakgrunden till inbjudan är Sveriges aktiva engagemang i Green Finance
Study Group (GFSG), en grupp inom G20 som initierades av Kina i slutet av
förra året. Under konferensen kommer Per Bolund bland annat att hålla tal
om att hänsyn till klimatet är en hörnsten i arbetet med att upprätthålla den
finansiella stabiliteten.

– Sverige är ett litet land men inom grön finansmarknad är vi en stormakt. Vi
har många goda exempel och stor erfarenhet. Detta vill vi bygga vidare på,
gärna tillsammans med andra länder samt genom internationella
organisationer som G20 och EU, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Per Bolund kommer även att ha bilateraler med bland annat representanter
för den kinesiska centralbanken och IFC (en del av Världsbanken).

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag för effektivare bekämpning
av marknadsmissbruk
Publicerad 01 september 2016 Uppdaterad 01 september 2016

Regeringen har i dag beslutat om en lagrådsremiss
med förslag till effektivare regler mot insiderhandel,
marknadsmanipulation och obehörigt röjande av
insiderinformation (marknadsmissbruk).
- Att insiderhandel och annat marknadsmissbruk bekämpas är en viktig
förutsättning för förtroendet för värdepappersmarknaden. Förslaget ger goda
förutsättningar för en effektivare reglering genom ett utökat samarbete
mellan Finansinspektionen och Ekobrottsmyndigheten, säger
finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

I lagrådsremissen föreslås två nya lagar: en ny lag om straff för
marknadsmissbruk på värdepappersmarknaden och en ny lag med
kompletterande bestämmelser till EU:s marknadsmissbruksförordning.

Straffskalorna för marknadsmissbruksbrott skärps och grova brott
föreslås kunna ge upp till sex års fängelse.
Regler om administrativa sanktioner införs. Finansinspektionen, som
tillsynsmyndighet, kan ingripa mot marknadsmissbruk genom
sanktionsföreläggande och t.ex. besluta om rättelse, förbud att utöva
ledningsuppdrag i ett värdepappersinstitut, förbud att handla med vissa
finansiella instrument för egen räkning och sanktionsavgifter.
Finansinspektionens samarbete med Ekobrottsmyndigheten fördjupas
och inspektionen får även utökade egna utredningsbefogenheter.
Nya regler ska underlätta informationsutbyte mellan Finansinspektionen
och Ekobrottsmyndigheten.
Endast en typ av sanktion (straff eller administrativ sanktion) ska
beslutas i det enskilda fallet. Huvudregeln är att åtal väcks vid avsiktliga
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överträdelser av förbuden mot marknadsmissbruk, medan andra
överträdelser blir föremål för administrativa sanktioner. Åklagare ska
besluta om åtal ska väckas. Om så inte sker får Finansinspektionen
ingripa. Om ett åtal ogillas kan domstolen besluta om administrativ
sanktion om det finns förutsättningar för det.
Stockholms tingsrätt utses till särskilt forum för marknadsmissbruksbrott
vilket innebär att samtliga mål om överträdelser av dessa slag kommer
att hanteras där.
För att underlätta utredning av marknadsmissbruk införs nya
sekretessregler, bl.a. skydd för uppgift om identiteten hos den som
anmält en misstänkt överträdelse till Finansinspektionen.

Regeringen föreslår att lagstiftningen ska träda i kraft den
1 februari 2017.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ny generaldirektör utnämnd för
Konsumentverket
Publicerad 01 september 2016 Uppdaterad 01 september 2016

Regeringen har idag utnämnt Cecilia Tisell till ny
konsumentombudsman (KO) och generaldirektör för
Konsumentverket. Hon har tidigare varit vikarierande
KO och generaldirektör för Konsumentverket.
– Vår vardag som konsumenter är i förändring. Nya produkter och tjänster
tillsammans med digitaliseringen gör att nya utmaningar ständigt
uppkommer, säger konsumentminister Per Bolund. Konsumentverket utför
ett mycket viktigt arbete med att bevaka och stärka konsumenternas
ställning och att underlätta för konsumenterna att handla hållbart.

Cecilia Tisell är jurist och har tidigare arbetat som ställföreträdande
konsumentombudsman och avdelningschef vid Konsumentverket.
Dessförinnan har hon haft olika chefsbefattningar i domstol.

– Jag är glad att Cecilia Tisell, med sin erfarenhet av konsumentfrågor och
av myndighetens arbete, har tackat ja till uppdraget, säger Per Bolund.

Konsumentverket ansvarar för att konsumentskyddslagstiftningen inom
myndighetens tillsynsområde följs, att konsumenter har tillgång till
information och vägledning om sina rättigheter och skyldigheter och att
stärka konsumenternas ställning. Konsumentverkets generaldirektör är även
KO som självständigt driver mål i domstol som rör konsumenternas intressen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen stärker samarbetet för
att fler skuldsatta ska få hjälp
Publicerad 01 september 2016 Uppdaterad 01 september 2016

Regeringen ger Konsumentverket i uppdrag att inrätta
ett samverkansråd för budget- och skuldfrågor för att
fler personer som har eller riskerar att få problem med
skulder ska få hjälp.
- Många skuldsatta nås av olika anledningar inte av den hjälp som finns. Att
stärka det gemensamma arbetet med förebyggande och stödjande åtgärder är
en viktig del i regeringens strategi mot överskuldsättning, säger
konsumentminister Per Bolund.

Regeringen tillsätter nu ett samverkansråd för att fördjupa samarbetet mellan
olika aktörer.

- Den uppsökande verksamheten behöver stärkas för att hjälpa fler som är
eller riskerar att bli skuldsatta, säger Per Bolund. Överskuldsättning påverkar
både samhällsekonomin och de personer som drabbas.

I rådet ska Konsumentverket, Kronofogdemyndigheten, Finansinspektionen,
Kriminalvården och Försäkringskassan ingå. Även andra aktörer som
bedöms kunna bidra i arbetet mot överskuldsättning kommer att bjudas in,
t.ex. representanter från kommuner och civila samhället.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet

Förbättrat ersättningssystem för
mottagandet av ensamkommande
barn och unga
Publicerad 30 augusti 2016 Uppdaterad 30 augusti 2016

Regeringen har lyssnat på de synpunkter som har
framkommit från remissinstanserna och som ett resultat
av dessa senarelägger regeringen ikraftträdandet av det
nya ersättningssystemet för mottagandet av
ensamkommande barn och unga. Syftet med
senareläggningen är att minska omställningsproblemen
för kommunerna. Nytt ikraftträdandedatum för det nya
ersättningssystemet blir den 1 juli 2017.
Det är viktigt att värna kvalitet och säkerhet i mottagandet av
ensamkommande barn och unga. Dagens system är krångligt och inte
kostnadseffektivt. Regeringen måste ta ansvar för att regelverkets
utformning tar hänsyn till kommunernas förutsättningar och bidra till en
effektiv användning av skattemedel. Regeringen inför därför ett nytt
ersättningssystem i syfte att förenkla regelverket, förbättra kommunernas
planeringsförutsättningar, minska den administrativa bördan och öka
kostnadseffektiviteten.

Förändringar i regelverket får konsekvenser för kommuner, berörda
myndigheter och andra aktörer. Regeringen har därför gett remissinstanser
möjlighet att lämna skriftliga synpunkter på den promemoria som skickades
ut på remiss den 21 juni 2016 samt att delta vid en hearing som ägde rum den
24 augusti 2016. Efter synpunkterna från remissinstanserna skjuts
ikraftträdandet fram till den 1 juli 2017. Dessutom föreslår regeringen att 40
miljoner kronor per år avsätts för 2017 och 2018 för att underlätta för
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kommunernas omställning.

Beredning av förordningar pågår inom Regeringskansliet och regeringen
avser att fatta beslut om förordningsändringar så snart som möjligt.

Bakgrund

Dagens system för ersättning till kommuner för mottagandet av
ensamkommande barn och unga är inte ändamålsenligt. Regelverket är
svåröverskådligt och innebär en stor administrativ börda. Dagens regelverk
har också inneburit att oseriösa aktörer har kunnat ta ut orimligt höga priser
eftersom det inte har funnits något kostnadstak för placeringar utöver
överenskomna platser. Skattemedel ska användas effektivt. Det nya
ersättningssystemet ska ge kommunerna incitament att hitta mer
kostnadseffektiva boendelösningar. I det nya ersättningssystemet ska
regelverket för asylsökande ensamkommande barn och ensamkommande
barn med uppehållstillstånd harmoniseras. Regeringen har den 1 januari 2016
även infört en ny typ av placeringsform, stödboende, som ett komplement till
HVB och familjehem.

Det nya regelverket innebär att ersättningen i huvudsak är baserad på
schabloner och att det därmed finns en begränsning för hur mycket
kommunerna får i ersättning från staten. Schablonersättningen kommer att
vara 1 350 kronor per dygn för ensamkommande barn under 18 år som är
asylsökande eller har uppehållstillstånd. Schablonersättningen för
ensamkommande unga 18-20 år med uppehållstillstånd kommer att vara 750
kronor per dygn.

Det här förslaget bygger på en överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet

Pressträff med Ylva Johansson,
Magdalena Andersson och Per
Bolund om nytt ersättningssystem
för mottagandet av
ensamkommande barn och unga
Publicerad 30 augusti 2016 Uppdaterad 30 augusti 2016

I dag, tisdagen den 30 augusti, bjuder arbetsmarknads-
och etableringsminister Ylva Johansson, finansminister
Magdalena Andersson och biträdande finansminister
Per Bolund in till en pressträff i Rosenbad om det nya
ersättningssystemet för mottagandet av
ensamkommande barn och unga.

Tid: 30 augusti 2016 kl. 14.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Pressträffen kommer att webbsändas på regeringen.se.

Medtag presslegitimation.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Statsrådsberedningen

Pressträff och fototillfälle vid
Harpsund
Publicerad 22 augusti 2016 Uppdaterad 22 augusti 2016

Onsdagen den 24 augusti samlas regeringen på
Harpsund där finansminister Magdalena Andersson
redogör för det ekonomiska läget och förutsättningarna
för 2017 års budget.
I samband med detta håller Magdalena Andersson en pressträff på Harpsund
om det ekonomiska läget. Pressträffen webbsänds på regeringen.se.

Det blir också tillfälle för fotografer att ta en gruppbild av de samlade
statsråden. Efter fotograferingen ger finansminister Magdalena Andersson
samt biträdande finansminister Per Bolund en kort gemensam kommentar.

Tid och plats för fototillfälle
Onsdag 24/8 klockan 13.00
Plats: Gårdsplanen, Harpsund

Tid och plats för pressträff
Onsdag 24/8 klockan 15.00
Plats: Fatburen, Harpsund

Ta med presslegitimation.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förbättrade möjligheter för
gräsrotsfinansiering ska utredas
Publicerad 28 juli 2016 Uppdaterad 28 juli 2016

Regeringen har idag beslutat att tillsätta en utredning
med uppdrag att kartlägga och analysera marknaden för
gräsrotsfinansiering i Sverige.
- Det finns ett behov av innovativa lösningar för finansiering av små och
växande företag. Gräsrotsfinansiering växer snabbt och för att främja
utvecklingen ska de frågetecken som finns när det gäller regleringen på
marknaden utredas, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

I Sverige finns ett flertal plattformar som erbjuder gräsrotsfinansiering, som
är en möjlighet för privatpersoner att investera i utvalda projekt som företag,
organisationer eller individer kan ha svårt att hitta finansiering till.
Utvecklingen av gräsrotsfinansiering bör främjas i en riktning som
upprätthåller förtroendet för branschen och samtidigt säkerställer ett högt
konsumentskydd.

- Det är viktigt att som konsument känna sig trygg med de förutsättningar
som finns kring de projekt man investerar i och utredningens fokus kommer
därför vara gräsrotsfinansiering som är lånebaserad och andelsbaserad, säger
Per Bolund.

F.d. justitierådet Severin Blomstrand förordnas som särskild utredare.

- Jag är mycket glad att Severin Blomstrand accepterat uppdraget eftersom
han svarar för en gedigen kunskap på alla relevanta rättsliga områden. Han
har dessutom en lång erfarenhet inom kommittéväsendet med motsvarande
analys av mötet mellan ny teknik och juridik, säger finansmarknadsminister
Per Bolund.

https://www.regeringen.se/


Utredningens betänkande ska lämnas senast den 29 december 2017.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Stärkt skydd på bolånemarknaden
Publicerad 20 juli 2016 Uppdaterad 20 juli 2016

Regeringen har beslutat om en proposition med förslag
till nya regler som syftar till att stärka konsumentskyddet
på bolånemarknaden.
– De nya reglerna kommer att leda till en mer transparent och välfungerande
bolånemarknad, säger justitieminister Morgan Johansson.

Förslagen i propositionen bygger till stor del på EU:s så kallade
bolånedirektiv från 2014 och syftar till att stärka konsumenternas ställning
och främja en välfungerande bolånemarknad.

– Nu stärker vi konsumentens makt i en köpsituation som för många av oss
är den enskilt viktigaste ekonomiska affären i livet, säger finansmarknads-
och konsumentminister Per Bolund.

Förslagen innebär bland annat följande.

Utökade krav på information från näringsidkaren till konsumenten, bland
annat vid marknadsföring.
Konsumenten ska få bättre insyn i hur bolåneräntan bestäms.
Konsumenten ska få minst sju dagars betänketid för att fundera på
erbjudandet om bostadskredit.
Näringsidkaren ska som huvudregel inte kunna kräva att konsumenten
köper även andra finansiella tjänster eller produkter för att få en
bostadskredit.
Konsumenten ska få skydd mot ökade kostnader på grund av
valutakursförändringar (till exempel på grund av att krediten betalas i
svenska kronor men konsumenten får sin inkomst i euro).
Näringsidkaren ska diskutera amortering med konsumenten och lämna
ett förslag till amorteringsplan.
Näringsidkare som lämnar eller förmedlar bostadskrediter ska behöva
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tillstånd och stå under tillsyn och ha personal med tillräcklig kunskap
och kompetens.
Bara de som har rätt att driva verksamhet med bostadskrediter ska som
huvudregel ha rätt att lämna råd om bostadskrediter. Det införs också
skärpta regler för sådan rådgivning, bland annat får en rådgivare som
kallar sig oberoende inte ta emot ersättning från någon annan än
konsumenten.
Inte heller en oberoende kreditförmedlare ska få ta emot ersättning från
någon annan än konsumenten.
Det upprättas ett system för gränsöverskridande tillsyn inom EES. Bland
annat ska svenska och utländska tillsynsmyndigheter samarbeta och
utbyta information.

Regeringen föreslår att de nya reglerna ska träda i kraft den 1 januari 2017.

Prop. 2015/16:197 Stärkt konsumentskydd på bolånemarknaden



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Asylsökande med tillfälliga id-
handlingar ska kunna öppna
bankkonto
Publicerad 15 juni 2016 Uppdaterad 15 juni 2016

Finansmarknadsminister Per Bolund träffade på
onsdagen representanter för bankerna, bankföreningen,
Finansinspektionen och Migrationsverket för att
diskutera lämpliga åtgärder som gör det möjligt för
asylsökanden att med tillfälliga id-handlingar öppna
bankkonton i svenska banker.
– I och med detta tar vi ett stort steg framåt för att asylsökande ska kunna bli
en del av samhället. Förra året var det totalt 27 000 personer som beviljades
undantag från kravet på arbetstillstånd och redan i april i år var den siffran
cirka 9000 personer, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Finansdepartementet arbetar sedan i vintras tillsammans med
Finansinspektionen och Migrationsverket för att hitta en lösning så att de
asylsökande som vill jobba och betalar skatt i Sverige ska kunna öppna
bankkonto. Finansinspektionen har med utgångspunkt i Europeiska
banktillsynsmyndighetens (EBA) opinion arbetat fram ett förslag för
tillämpningen i Sverige. Förslaget innebär att de LMA-kort som utfärdas av
Migrationsverket ska gälla som ID-handling när en asylsökande, som
undantagits kravet på arbetstillstånd, ansöker om bankkonto.

– Efter diskussionerna på dagens möte råder nu enighet bland alla
inblandade parter om hur förslaget bör tillämpas i Sverige, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Protokoll från Finansiella
stabilitetsrådets möte
Publicerad 13 juni 2016 Uppdaterad 13 juni 2016

I dag har protokollet från Finansiella stabilitetsrådets
möte den 7 juni publicerats.
På mötet deltog finansmarknadsminister Per Bolund, riksgäldsdirektör Hans
Lindblad, förste vice riksbankschef Kerstin af Jochnick samt generaldirektör
för Finansinspektionen, Erik Thedéen.

Vid mötet diskuterades det allmänna stabilitetsläget, behovet av analyser och
eventuella åtgärder, samt kommande arbete för att stärka den finansiella
stabiliteten.

Protokollet från mötet är nu publicerat på stabilitetsrådets webbsida.
Finansiella stabilitetsrådets webb
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansiella stabilitetsrådet träffas 7
juni
Publicerad 31 maj 2016 Uppdaterad 31 maj 2016

Tisdagen den 7 juni träffas företrädare för regeringen,
Finansinspektionen, Riksbanken samt Riksgälden för
möte i Finansiella stabilitetsrådet.
Rådet ska diskutera det allmänna stabilitetsläget, behov av analyser och
eventuella åtgärder, samt kommande arbete för att stärka den finansiella
stabiliteten. Vid stabilitetsrådsmöten förs endast diskussioner – inga beslut
fattas.

Deltar på mötet gör finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören
för Finansinspektionen, Erik Thedéen, förste vice riksbankschef Kerstin af
Jochnick samt riksgäldsdirektör Hans Lindblad.

Finansmarknadsminister Per Bolund kommer, i egenskap av rådets
ordförande, att finnas tillgänglig för kommentarer efter kl. 14.00. För mer
information kontakta pressekreterare Anna Söderström.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Stärkt skydd på bolånemarknaden
Publicerad 27 maj 2016 Uppdaterad 27 maj 2016

Regeringen har beslutat om en lagrådsremiss med
förslag till nya regler som syftar till att stärka
konsumentskyddet på bolånemarknaden.
– De nya reglerna kommer att leda till en mer transparent och välfungerande
bolånemarknad, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Förslagen i lagrådsremissen bygger till stor del på EU:s så kallade
bolånedirektiv från 2014 och kommer bland annat att innebära att betänketid
införs för erbjudande om bostadskredit, utökade krav på information till
konsumenten och bättre insyn i hur bolåneräntan bestäms.

– Nu stärker vi konsumentens makt i en köpsituation som för många av oss
är den enskilt viktigaste ekonomiska affären i livet, säger finansmarknads-
och konsumentminister Per Bolund.

Förslagen i korthet:

Utökade krav på information från näringsidkaren till konsumenten, bland
annat vid marknadsföring.
Konsumenten ska få bättre insyn i hur bolåneräntan bestäms.
Konsumenten ska få minst sju dagars betänketid för att fundera på
erbjudandet om bostadskredit.
Näringsidkaren ska som huvudregel inte kunna kräva att konsumenten
köper även andra finansiella tjänster eller produkter för att få en
bostadskredit.
Konsumenten ska få skydd mot ökade kostnader på grund av
valutakursförändringar (till exempel på grund av att krediten betalas i
svenska kronor men konsumenten får sin inkomst i euro).
Näringsidkaren ska diskutera amortering med konsumenten och lämna
ett förslag till amorteringsplan.
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Näringsidkare som lämnar eller förmedlar bostadskrediter ska behöva
tillstånd och stå under tillsyn och ha personal med tillräcklig kunskap
och kompetens.
Bara de som har rätt att driva verksamhet med bostadskrediter ska som
huvudregel ha rätt att lämna råd om bostadskrediter. Det införs också
skärpta regler för sådan rådgivning, bland annat får en rådgivare som
kallar sig oberoende inte ta emot ersättning från någon annan än
konsumenten.
Inte heller en oberoende kreditförmedlare ska få ta emot ersättning från
någon annan än konsumenten.
Det upprättas ett system för gränsöverskridande tillsyn inom EES. Bland
annat ska svenska och utländska tillsynsmyndigheter samarbeta och
utbyta information.

Regeringen föreslår att förslagen ska träda i kraft den 1 januari 2017.

Lagrådsremiss: Stärkt konsumentskydd på bolånemarknaden



Pressmeddelande från Finansdepartementet

AP-fonderna fortsätter bidra
positivt till
inkomstpensionssystemet
Publicerad 25 maj 2016 Uppdaterad 25 maj 2016

AP-fonderna har både under 2015 och sedan starten
2001 bidragit positivt till den långsiktiga finansieringen
av det allmänna inkomstpensionssystemet. Det framgår
av regeringens årliga skrivelse med utvärdering av AP-
fondernas verksamhet som överlämnas till riksdagen i
dag.
‒ Det är glädjande att AP-fonderna har fortsatt att bidra positivt till
inkomstpensionssystemet samtidigt som de påskyndat utvecklingen mot en
hållbar finansmarknad, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Buffertfondernas avkastning uppgick till 65 miljarder
kronor 2015

Buffertfondernas avkastning varierar med utvecklingen på de finansiella
marknaderna. Under 2015 uppgick det samlade resultatet för Första‒Fjärde
och Sjätte AP-fonderna (buffertfonderna) till 65 miljarder kronor efter
kostnader. Det motsvarar en avkastning på 5,5 procent, vilket är i nivå med
den genomsnittliga avkastningen sedan 2001. Vid 2015 års slut uppgick
buffertfondernas kapital till 1 230 miljarder kronor, vilket är 45 miljarder
kronor mer än vid föregående årsskifte. Under 2015 utbetalades 21 miljarder
kronor netto från buffertfonderna till inkomstpensionssystemet. Vid 2015 års
slut utgjorde buffertkapitalet 14 procent av inkomstpensionssystemets
tillgångar, vilket är 4 procentenheter högre än då det nuvarande AP-
fondssystemet infördes 2001.
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Avkastningen för förvalsalternativet i
premiepensionssystemet

Sjunde AP-fonden har sin roll inom premiepensionssystemet. Sedan 2001
uppgår förvalsalternativets genomsnittliga avkastning till 5,9 procent per år,
vilket kan jämföras med 3,9 procent för de privata fonderna i
premiepensionssystemet. Under 2015 avkastade förvalsalternativ (AP7 Såfa)
6,3 procent, vilket kan jämföras med 6,7 procent för de privata fonderna i
premiepensionssystemet.

Riskhantering, kontroll och regelefterlevnad

Den fördjupade analys av AP-fondernas arbete med riskhantering, kontroll
och regelefterlevnad som gjorts för verksamheten 2015 visar att AP-
fonderna har utvecklat arbetet inom detta område betydligt de senaste åren.
Detta är ett viktigt område som kräver kontinuerlig utveckling, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Hållbarhet prioriterat

För att uppnå långsiktigt hög avkastning och god riskhantering är det viktigt
att hållbarhetsaspekter integreras i AP-fondernas verksamhet samt att AP-
fonderna försöker påverka företag i portföljerna att agera hållbart. AP-
fonderna bör även själva agera föredömligt när det gäller det interna
hållbarhetsarbetet.

- Det är positivt att AP-fonderna har utvecklat en gemensam standard för att
redovisa koldioxidavtryck för aktieportföljen, men det är viktigt att de
fortsätter med standarder även för andra tillgångsslag, säger Per Bolund.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Konsumentskyddet vid finansiell
rådgivning ska stärkas
Publicerad 23 maj 2016 Uppdaterad 23 maj 2016

Regeringen arbetar för att stärka konsumentskyddet på
marknaden för finansiell rådgivning. Målet är att
konsumentskyddet ska vara likvärdigt oavsett om
rådgivningen handlar om sparande i värdepapper eller i
försäkring, samtidigt som reglerna ska vara
proportionerliga och ta hänsyn till de olikheter som finns
när det gäller olika produkter och marknader.
Flera problem har uppmärksammats på den svenska marknaden för finansiell
rådgivning. Det handlar om intressekonflikter, bristande transparens och
skillnader i regelverken för olika aktörer inom rådgivningen. Just nu pågår
lagstiftningsarbete för att åtgärda problemen. I lagstiftningspaketet ingår
direktivet om marknader för finansiella instrument (MiFID II) och
Försäkringsdistributionsdirektivet (IDD).

– Ambitionen är att nå en balanserad lösning som gynnar bra rådgivning till
kunder samtidigt som hushållens behov av tillgång till finansiella tjänster
tillgodoses på ett bra sätt, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

En del av lagstiftningspaketet gäller bestämmelserna om
tredjepartsersättning, bland annat provisioner. Utgångspunkten är att dessa
ska utformas så likartat som möjligt för att skapa konkurrensneutralitet
mellan de aktörer som tillhandahåller finansiell rådgivning till konsumenter
både när det gäller finansiella instrument och försäkringsbaserade
investeringsprodukter (t.ex. fond- och depåförsäkring).

– Sammantaget kommer paketet av regler att samverka till att begränsa
problemen med intressekonflikter samtidigt som konsumentskyddet stärks på
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flera olika sätt. Den kommande regleringen bör utesluta den typ av
ersättningar som inte är i kundens intresse. Därför kommer regeringen inte
att införa ett generellt förbud mot tredjepartsersättning eller provisionsförbud
i detta skede, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Läs mer om arbetet med de nya reglerna

Tidsplan för arbetet med lagstiftningen

Debattartikel: Nu skärper vi reglerna för finansrådgivare



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Insatser för personskadade
Publicerad 19 maj 2016 Uppdaterad 19 maj 2016

Regeringen har idag beslutat att ge Finansinspektionen
och Socialstyrelsen i uppdrag inom området
personskador. Uppdragen syftar till insatser för en och
samma målgrupp men har olika inriktning.
Såväl enskilda som organisationer för ofta fram kritik om hälso- och
sjukvårdens och försäkringsbolagens behandling av personskadade, ofta i
trafiken, och hur de behandlas efter att en skada skett. Den kritik som
återkommande förs fram handlar bland annat om att dessa personer inte får
adekvat behandling och att de inte får den ersättning som de har rätt till. Det
hävdas också att t.ex. försäkringsläkare och behandlande läkare kan komma
fram till olika slutsatser om orsakssamband och skadebilder. Kritiken avser
således sjukvårdens verksamhet, läkarnas roller och bedömningar samt
försäkringsbolagens hantering av skadeärenden.

– Vi behöver genomföra insatser för att mer grundligt se vad som behöver
göras för att förbättra situationen för personskadade, säger folkhälso-,
sjukvårds- och idrottsminister Gabriel Wikström.

- Därför har vi nu tagit ett gemensamt grepp om frågorna genom att lämna
två uppdrag för att klargöra vilka fortsatta initiativ som bör tas, framhåller
Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

Uppdraget till Finansinspektionen avser att kartlägga och analysera
försäkringsbolagens processer och rutiner avseende personskadade, för att
klargöra om god försäkringsstandard avseende skadereglering upprätthålls.
Hanteringen av de trafikskadade bör särskilt belysas. Kartläggningen ska ta
sin utgångspunkt bl.a. i de rapporter som myndigheten tidigare har
publicerat. De medicinska rådgivarnas (försäkringsläkarnas) roll ska belysas,
bl.a. avseende ersättningssystem och hur försäkringsläkarens roll förhåller sig
till den behandlande läkarens roll (det senare i samråd med Socialstyrelsen).

https://www.regeringen.se/


Vidare ska förekomsten av självregleringsåtgärder kartläggas och vilken
betydelse dessa haft. Redovisningen av kartläggningen och analysen bör vid
behov även innehålla en handlingsplan för fortsatta insatser.

Uppdraget till Socialstyrelsen avser att kartlägga vilka förutsättningar hälso-
och sjukvården har att erbjuda personer med trafikskador och långvariga
smärttillstånd god vård i enlighet med vetenskap och beprövad erfarenhet. I
uppdraget ska Socialstyrelsen beakta jämställdhetsperspektivet och
uppmärksamma de skillnader i vård som erbjuds kvinnor och män.
Socialstyrelsen ska även bedöma behovet av och möjligheten att ta fram
nationella kunskapsstöd till vården på detta område som innefattar insatser
som främjar ett gott bemötande för dessa patienter.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Två nya ledamöter i AP-fondernas
styrelser
Publicerad 19 maj 2016 Uppdaterad 19 maj 2016

Regeringen har utsett ledamöterna i AP-fondernas styrelser och av dem är
två nya:

Malin Björkmo, konsult, (Tredje AP-fonden)
Kerstin Lindberg Göransson, Vd (Tredje AP-fonden)

Förteckning över alla ledamöterna i styrelserna för AP-fonderna finns i
bilagan. Samtliga ledamöter förordnas från och med den 19 maj 2015 till dess
att regeringen fastställer AP-fondernas resultat- och balansräkningar för
2016.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen lämnar medgivande
till Finansinspektionens föreskrifter
om amorteringskrav
Publicerad 12 maj 2016 Uppdaterad 12 maj 2016

Finansinspektionen har lämnat förslag till föreskrifter om
krav på amortering av bolån. Regeringen beslutade den
12 maj att lämna medgivande till att inspektionen
beslutar föreskrifter i enlighet med förslaget.
Efter regeringens beslut om medgivande kan Finansinspektionens förslag till
föreskrifter om amorteringskrav nu träda ikraft som planerat.

– Genom att förbättra amorteringskulturen kan vi minska risken för att
hushållen drar på sig alltför höga bolån som i sin tur skapar risker för
samhällsekonomin, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Finansinspektionens förslag till föreskrifter om krav på amortering av nya
bolån föreslås gälla från och med den 1 juni 2016.

Mer om Finansinspektionens förslag på Finansinspektionens webbplats.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Per Bolund har tagit emot en
rapport om hur dagens
hyressättningssystem kan
utvecklas
Publicerad 11 maj 2016 Uppdaterad 11 maj 2016

I dag har bostadsminister Per Bolund tagit emot en
rapport om hur dagens system för hyressättning kan
utvecklas. Rapporten har sammanställts av Claes Stråth
som i mars fick i uppdrag att som förhandlingsledare
och i samråd med Hyresgästföreningen Riksförbundet
(Hyresgästföreningen), Sveriges Allmännyttiga
Bostadsföretag (SABO) och Fastighetsägarna Sverige -
identifiera eventuella behov och ta fram förslag om hur
dagens system för hyressättning kan utvecklas.
- Rapporten innehåller flera intressanta inspel och slutsatser. Vi ser mycket
positivt på att Hyresgästföreningen och SABO har haft en konstruktiv dialog
och lyckats enas om flera förslag för att utveckla hyressättningssystemet,
säger bostadsminister Per Bolund.

Flera av de förslag som nämns i rapporten är sådant som parterna själva
kommer att ta ansvar för att genomföra.

- De förslag som skulle kräva aktiva åtgärder från regeringens sida kommer
vi nu att analysera inom regeringskansliet och de tas med i de pågående
bostadssamtalen med delar av oppositionen, fortsätter Per Bolund.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

200 miljoner kr till förbättrade
utemiljöer
Publicerad 06 maj 2016 Uppdaterad 06 maj 2016

Regeringen har beslutat om att ge 200 miljoner kronor i
stöd till socioekonomiskt utsatta områden för en
förbättring av områdenas utemiljöer. Genom stödet ska
till exempel lekplatser, ytor för spontanidrott och
parkanläggningar byggas och renoveras. Syftet är att
stödet ska höja livskvaliteten och stimulera till aktivitet
och social gemenskap i dessa områden. Reformen
bygger på en överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet om budgetpropositionen för 2016.
- Genom att anlägga eller renovera grönområden, parker och lekplatser ges
fler medborgare tillgång till attraktiva och trygga utemiljöer, säger
bostadsminister Per Bolund.

Stödet som ligger på totalt 200 miljoner kronor för 2016 riktas till utemiljöer i
bostadsområden som har särskilda socioekonomiska utmaningar.

Boverket får i uppgift att ta emot och bedöma ansökningar och kommer
också att hantera utbetalningen av stödet. Stödet kommer att täcka max 50
procent av kostnaden för åtgärden.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nya ledamöter i Boverkets
insynsråd
Publicerad 04 maj 2016 Uppdaterad 04 maj 2016

Regeringen utsåg idag nya ledamöter i insynsrådet vid
Boverket. Ledamöternas förordning gäller från den 4
maj till och med den 30 april 2019.
Boverkets insynsråd är en icke beslutsfattande instans inom Boverkets
organisation som ska utöva insyn och ge generaldirektören råd.

Ledamöterna i insynsrådet är:

Johan Löfstrand, riksdagsledamot
Caroline Szyber, riksdagsledamot
Reinhold Lennebo, verkställande direktör
Ola Månsson, verkställande direktör
Cecilia Fahlberg, f.d. förbundsdirektör
Eva Nygren, f.d. verksamhetsområdeschef
Anne-Marie Qvarfort, f.d. generaldirektör
Tobias Olsson, förbundsdirektör
Said Elmi, byggnadsinspektör

Generaldirektören för Boverket, Janna Valik, är ordförande i insynsrådet
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ny ordförande i Fjärde AP-
fondens styrelse
Publicerad 28 april 2016 Uppdaterad 28 april 2016

Regeringen har i dag utsett Sarah McPhee till
ordförande i Fjärde AP-fondens styrelse.
Sarah McPhee har mer än 30 års erfarenhet från finansbranschen och har
haft flera ledande positioner inom kapitalförvaltning. Sarah var senast VD på
SPP och dessförinnan Vice-VD och kapitalförvaltningschef på AMF.

Sarah McPhee arbetade även på Fjärde AP-fonden mellan 2001-2004 som
chef för Affärs- och Riskkontroll. Sarah McPhee har en examen från
Handelshögskolan i Stockholm men studerade dessförinnan även på Stanford
University och Wesleyan University.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Lägre upplåningskostnader för
staten
Publicerad 25 april 2016 Uppdaterad 25 april 2016

Statens lånekostnader har minskat de senaste åren
samtidigt som riskerna i förvaltningen har beaktats. En
flexiblare styrning har gett Riksgäldskontoret bättre
förutsättningar att nå det övergripande målet för
statsskuldspolitiken ‒ att låna så billigt som möjligt utan
att ta för stora risker. De slutsatserna drar regeringen i
den skrivelse om utvärdering av statens upplåning och
skuldförvaltning 2011-2015 som överlämnas till
riksdagen idag.
‑ Låga marknadsräntor och god ordning i de offentliga finanserna har gjort
att kostnaderna för statsskulden minskat de senaste åren. De allt lägre
upplåningskostnaderna för staten är också ett resultat av en väl avvägd
statsskuldspolitik och en effektiv skuldförvaltning, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Mer flexibel styrning av statsskulden

Regeringens styrning av statsskulden har under utvärderingsperioden gjorts
mer flexibel. För löptidsstyrningen har intervall ersatt fasta värden.
Inriktningen för statsskuldens löptid har varit runt 3,5 år (duration) under
hela utvärderingsperioden. I riktlinjerna för 2015 ändrades styrningen av
skulden i utländsk valuta så att valutaexponeringen ska minska med
maximalt 30 miljarder kronor per år.

Minskade upplåningskostnader
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Under 2015 var upplåningsräntan i statsobligationer i genomsnitt 0,5 procent
jämfört med 2,4 procent under 2011. Räntekostnaderna på statsskulden var
16 miljarder kronor 2015, vilket var en halvering jämfört med 2011. Risken i
statsskulden begränsas på flera olika sätt, både i regeringens riktlinjer och i
Riksgäldskontorets strategier för upplåning och marknadsvård.
Ränteomsättningsrisken begränsas av löptidsintervall som regeringen
fastställer, medan refinansieringsrisken begränsas av att Riksgäldskontoret
fördelar obligationsupplåningen jämnt under året. Refinansieringsrisken
begränsas också genom att Riksgäldskontoret lånar i utländsk valuta. En
upparbetad kanal till de internationella kapitalmarknaderna gör det möjligt
att låna stora belopp på kort tid.

Oförändrad storlek på statsskulden som andel av
BNP

Vid utgången av 2015 var den okonsoliderade statsskulden 1 403 miljarder
kronor, motsvarande 34 procent av BNP. I förhållande till
utvärderingsperiodens början är statsskulden som andel av BNP oförändrad.
Vid 2015 års slut utgjorde 241 miljarder kronor av statsskulden lån som
Riksgäldskontoret tagit upp för Riksbankens räkning. Vid en jämförelse av
EU-ländernas offentliga skuldsättning används den offentliga sektorns
konsoliderade bruttoskuld (Maastrichtskulden). Maastrichtskuld omfattar
förutom statsskulden även den kommunala sektorns skulder på
kapitalmarknaden. I måttet räknas AP-fondernas innehav av statspapper
bort. För Sveriges del uppgick Maastrichtskulden till 43 procent av BNP vid
2015 års slut. Motsvarande skuldkvot för EU som helhet var 87 procent vid
samma tidpunkt.

Styrning och utvärdering

Målet för statsskuldsförvaltningen är att låna så billigt som möjligt utan att ta
för stora risker. Regeringen styr den övergripande inriktningen för
statsskuldens förvaltning i årliga riktlinjebeslut. Riksgäldskontoret ansvarar
för att upplåning och förvaltning görs i enlighet med målet och inom ramen
för de riktlinjer som regeringen beslutat. 
Statsskuldsförvaltningen utvärderas vartannat år i en skrivelse som lämnas
till riksdagen. Eftersom målet för statsskuldspolitiken är långsiktigt görs
utvärderingen i rullande femårsintervall.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Magdalena Andersson och Per
Bolund deltar i informellt
Ekofinrådsmöte i Amsterdam
Publicerad 21 april 2016 Uppdaterad 21 april 2016

Den 22-23 april deltar finansminister Magdalena
Andersson och finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund i ett informellt
Ekofinrådsmöte i Amsterdam.
Deltar gör även vice riksbankschef Per Jansson. Vid mötet planeras
diskussioner om EU-budgeten, bankunionen, hållbar finansiering, stabilitets-
och tillväxtpakten, Panamadokumenten samt arbete för att förhindra
momsbedrägerier.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen ger kommuner
byggbonus för bostadsbyggande
Publicerad 21 april 2016 Uppdaterad 21 april 2016

I dag den 21 april har regeringen fattat beslut om
införandet av ett statsbidrag till kommuner för ökat
bostadsbyggande. Bidraget, som är tänkt att stimulera
bostadsbyggandet för de kommuner som ansöker och
uppfyller villkoren, är på totalt 1,85 miljarder för 2016.
Statsbidraget beräknas till 1,8 miljarder för 2017 och
därefter 1,3 miljarder årligen. Detta är en del av
budgetpropositionen för 2016 och är resultatet av en
överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet.
- Nu tar vi ett nytt stort steg för att öka bostadsbyggandet. Jag är glad att
kommuner som anstränger sig för att bygga fler bostäder, och som dessutom
tar emot många nyanlända, nu får en bonus från regeringen, säger Per
Bolund, finansmarknads-, konsument- och bostadsminister.

Enligt Boverkets bostadsenkät för 2015 bedömer 183 av landets 290
kommuner att det på marknaden råder ett underskott av bostäder. Det är
viktigt för Sverige att bemöta detta problem om tillväxt och sysselsättningen
även i fortsättningen ska öka och vara god. Av denna anledning beslutade i
dag regeringen om nästa steg i den största bostadspolitiska satsningen på 20
år.

Statsbidraget till kommuner för ökat bostadsbyggande är utformat så att
kommuner har rätt att söka stöd för varje bostad som omfattas av ett
startbesked från byggnadsnämnden under en tolvmånadersperiod (1 augusti
– 31 juli). Bidraget är oberoende av storleken på eller typ av bostad.
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Bidraget är uppdelat i två potter där den ena potten (pott A) på 60 procent
av det totala statsbidraget (för 2016 1,1 miljarder kronor) går till de bostäder
som byggs och som motsvarar ett behov av bostäder hos nyanlända i
respektive kommun. Pott B består av de resterande 40 procenten (740
miljoner kronor för 2016) och kommer gå till de bostäder som byggs utöver
behovet hos nyanlända. Med stödet vill regeringen stödja kommunerna i
arbetet för ökat bostadsbyggande och minska den allmänna bostadsbristen.

Följande kriterier behöver en kommun uppfylla för att få ta del av
statsbidraget:

Att kommunen under en tolvmånadersperiod har gett startbesked som
möjliggör byggande av minst en bostad. (Tolvmånadersperioden är 1
augusti föregående år och tolv månader framåt.)
Att det i kommunen finns minst en nyanländ invandrare folkbokförd som
fått uppehållstillstånd under en tolvmånadersperiod.
(Tolvmånadersperioden är 1 juli föregående år och tolv månader framåt.
Folkbokföringsadressen den 31 juli innevarande år är utgångspunkten.)
Detta villkor gäller endast för en del av stödet (60 procent).
Att kommunen under innevarande eller föregående mandatperiod har
antagit riktlinjer för bostadsförsörjningen enligt lagen (2000:1383) om
kommunernas bostadsförsörjningsansvar.
Att kommunen under innevarande eller föregående mandatperiod har
antagit en ny översiktsplan eller gjort en översyn av planens aktualitet
enligt 3 kap. plan- och bygglagen (2010:900).

Sista ansökningsdag för bidraget är 1 oktober och förordningen föreslås träda
i kraft den 15 juni 2016.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressinbjudan: Biträdande
finansminister Per Bolund
presenterar vårbudgeten i
Uppsala
Publicerad 12 april 2016 Uppdaterad 12 april 2016

Onsdagen den 13 april presenterar Per Bolund,
finansmarknads- och konsumentminister samt
biträdande finansminister, regeringens vårbudget för
2016 i Uppsala. Under pressträffen kommer även
nyckeltal och statistik specifikt för Uppsala att
presenteras.
Vårbudgeten innehåller bland annat en satsning om 10 miljarder för att
stärka välfärden i Sveriges kommuner samt en rad förslag för att göra det
enklare att leva miljövänligt. Regeringen aviserar även halverad moms på
reparationstjänster som ska göra det billigare att reparera istället för att
slänga, vilket även skapar nya arbetstillfällen.

Pressträffen äger rum på en av Uppsalas många cykelverkstäder. Förutom
Per Bolund kommer två lokalpolitiker från Uppsala att närvara: Marlene
Burwick, kommunstyrelsens ordförande, och Maria Gardfjell,
kommunstyrelsens förste vice ordförande.

Datum: Onsdag 13 april

Tid: 14.00-14.30

Plats: Abba Cykelcenter, S:t Persgatan 18A, Uppsala
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen lanserar snabbspår
för företagare
Publicerad 11 april 2016 Uppdaterad 11 april 2016

Regeringen föreslår i vårändringsbudgeten att 18
miljoner kronor satsas på nyanlända med erfarenhet av
företagande i ett så kallat ”snabbspår för företagare”.
Vårbudgeten bygger på en överenskommelse mellan
regeringen och Vänsterpartiet.
Det nya snabbspåret för företagare innebär att regeringen avsätter 18
miljoner kronor till Tillväxtverket som tillsammans med berörda myndigheter
och privata och offentliga aktörer ska fånga upp nyanlända med erfarenhet
av företagande så att de kan ges möjlighet att bli företagare även i Sverige.
Tillväxtverket ska utarbeta en modell så att nyanlända kan förbereda sig för
att bli företagare i Sverige redan under tiden i Arbetsförmedlingens
etableringsuppdrag, t.ex. genom informationsinsatser, deltagande i nätverk
och mentorprogram.

Snabbspåret innebär också att det finns en möjlighet att matcha befintliga
företag som står inför en generationsväxling men utan någon som kan ta
över, med företagsamma nyanlända som kan och vill föra företaget vidare.

- Snabbspåret ska vara den korta vägen in i det svenska samhället och bidra
till att vi bättre och snabbare tillvaratar den kompetens och
innovationsförmåga som finns bland nyanlända. C:a 15 procent av Sveriges
småföretagare har utländsk bakgrund, säger närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.

- Många som kommer till Sverige har en bakgrund som företagare och jag
tror att de har mycket att bidra med här i Sverige, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ny ledamot till
Finansinspektionens styrelse
Publicerad 07 april 2016 Uppdaterad 07 april 2016

Anders Kvist, finansdirektör och vice vd vid Kungsleden
AB, har idag av regeringen utsetts till ledamot i
Finansinspektionens styrelse.
Anders Kvist har över 30 års erfarenhet från nordisk bank- och
försäkringsverksamhet samt kapitalförvaltning i ledande positioner, bl.a. från
Skandinaviska Enskilda Banken AB, Ålandsbanken, Den norske Bank,
Skandia, Gotabanken, Svenska Handelsbanken. Anders Kvist har en examen
från Handelshögskolan i Stockholm.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Skatteförslag för mindre farliga
ämnen i människors hemmiljö
Publicerad 31 mars 2016 Uppdaterad 31 mars 2016

Kemikalieskatteutredningens betänkande
överlämnades till regeringen den 30 mars 2015 och har
därefter remissbehandlats. Utredningen föreslog två
nya punktskatter – en på viss elektronik och en på
golvbeläggningsmaterial, väggbeklädnad och
takbeklädnad av polymerer av vinylklorid. Båda med
syftet att minska tillförseln av farliga ämnen till
människors hemmiljö.
Skatterna är konstruerade så att samtliga varor inom avgränsade varugrupper
är skattepliktiga. Den skattskyldige får sedan göra avdrag av skatten om
vissa listade ämnen eller grupper av ämnen inte förekommer i varan.
Skattskyldig är den som yrkesmässigt tillverkar eller importerar, för in eller
tar emot en vara från ett annat land. För närvarande pågår arbete med
skatterna inom regeringskansliet. Den exakta utformningen av skatterna,
inklusive skattenivåer, är inte klar ännu men de förväntade intäkterna från
skatterna är cirka två miljarder kronor årligen.

I den promemoria som nu skickas ut på remiss föreslås att utredningens
förslag till lag om skatt på viss elektronik ska kompletteras med en lista
istället för den mätmetod som hänvisas till i betänkandet, vissa följdändringar
med anledning av detta samt en ändring av definitionen av yrkesmässig
verksamhet i förslaget till lag om skatt på viss elektronik och förslaget till lag
om skatt på golvbeläggningsmaterial, väggbeklädnad och takbeklädnad av
polymerer av vinylklorid. Remissynpunkterna avseende övriga delar av
betänkandet och eventuella ändringar med anledning av dessa kommer att
behandlas i en kommande lagrådsremiss.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag för att motverka
marknadsmissbruk
Publicerad 30 mars 2016 Uppdaterad 30 mars 2016

Regeringen har överlämnat förslag till riksdagen som
syftar till att klargöra för berörda marknadsaktörer hur
de ska agera för att uppfylla sina skyldigheter enligt
EU:s marknadsmissbruksförordning. Förslagen ska
även ge Finansinspektionen möjlighet att vidta åtgärder
för övervakning samt ingripa vid överträdelser.
I propositionen föreslås ändringar i lagen om anmälningsskyldighet för vissa
innehav av finansiella instrument. Ändringarna innebär att
Finansinspektionen utses till behörig myndighet enligt EU:s
marknadsmissbruksförordning och därmed får de befogenheter för den
behöriga myndigheten som följer direkt av förordningen.

Finansinspektionen föreslås även få möjlighet att ingripa mot den som
åsidosatt förordningens bestämmelser om anmälningsskyldighet för vissa
transaktioner, om handelsförbud 30 dagar före vissa finansiella rapporter och
om insiderförteckningar. Sanktionsbefogenheterna kan jämföras med de
befogenheter som finns i dag för överträdelser av bestämmelser i lagen om
anmälningsskyldighet för vissa innehav av finansiella instrument som
motsvarar bestämmelser i förordningen.

Vidare föreslås lagändringar som ger Finansinspektionen möjlighet att begära
in uppgifter för att utreda överträdelser av förordningens bestämmelser.

De lagändringar som föreslås i propositionen ska träda i kraft den 3 juli 2016.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Avdrag för klimatkompensation av
borttagna utsläppsrätter
Publicerad 29 mars 2016 Uppdaterad 29 mars 2016

Sverige behöver intensifiera sina ansträngningar för att
nå de klimatmål som riksdagen beslutat om och som vi
har drivit på för i EU-sammanhang. Att hålla tillbaka
uppvärmningen av jorden genom minskade utsläpp är
en direkt ödesfråga som både individer, familjer och
företag behöver engageras i.
Finansdepartementet har därför i dag remitterat en promemoria med förslag
om att det ska införas ett avdrag för klimatkompensation genom borttagande
av utsläppsrätter.

Avdraget ska enligt förslaget gälla för företag, inklusive enskilda
näringsidkare, som inte omfattas av EU:s system för handel med
utsläppsrätter. Avdraget, som alltså inte omfattar privatpersoner, avser
kostnaden för utsläppsrätter som tas bort från handelssystemet för att
klimatkompensera för växthusgaser som har släppts ut i den egna
verksamheten.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 januari 2017.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Skatteförslag för ökad
återanvändning och
momsbefrielse för
solelsproducenter m.fl.
Publicerad 24 mars 2016 Uppdaterad 24 mars 2016

Finansdepartementet remitterar i dag två promemorior
med förslag på skatteområdet för att stärka
incitamenten för individer och företag att minska
resursanvändning och utsläpp. Sammantaget bedöms
åtgärderna bidra till att Sverige når de klimatmål vi
åtagit oss.
Förslagen kommer att sändas ut på remiss för att utgöra underlag inför
budgetpropositionen för 2017, med avsikten att ändringarna ska träda ikraft
1 januari 2017. Sammantaget bedöms förslagen minska skatteintäkterna med
740 miljoner kronor. Följande frågor berörs:

Sänkt moms på mindre reparationer från 25 till 12 procent.
REP-avdrag för reparationer och underhåll av vitvaror i hemmet.
Omsättningsgräns för momsregistrering vid 30 000 kronor per år, vilket
inte minst berör mindre producenter av solel.

Sänkt moms på mindre reparationer

Även när det gäller bruksföremål väljer många som har ekonomisk möjlighet
att hellre köpa nytt istället för att underhålla eller reparera. Produkter och
råvaror måste användas på ett effektivt och hållbart sätt. Att förlänga
livslängden på produkter innebär att färre råvaror behöver utvinnas, förädlas
och transporteras. Behoven av att deponera avfall minskar. Ur miljösynpunkt
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är det därför angeläget att fler lagar och underhåller redan tillverkade varor
istället för att köpa nytt.

Regeringen föreslår därför att momsen på mindre reparationer sänks från 25
procent till 12 procent. Det gäller reparationer av cyklar, skor, lädervaror,
kläder och hemtextilier. "Reparationer" är inte begränsat till en skada som
redan uppstått. Förebyggande åtgärder såsom cykelservice eller förstärkning
av till exempel skor omfattas också av förslaget.

I många fall kräver utförande av denna typ av tjänster inte någon längre
formell utbildning. Därmed kan förslaget sänka tröskeln in på
arbetsmarknaden och stärka sysselsättningen bland grupper med svag
anknytning till arbetsmarknaden.

Den lägre momssatsen, som föreslås börja gälla från årsskiftet, bedöms
minska skatteintäkterna med 270 miljoner kronor under 2017.

REP-avdrag för reparationer och underhåll av
vitvaror

Idag är det i många fall relativt billigt och enkelt att köpa nytt jämfört med
att underhålla eller reparera sina saker. Det bidrar starkt till att det slängs
många vitvaror på tippen. 2015 återvanns åtminstone 58 000 ton kylskåp,
frysar och vitvaror, vilket motsvarar runt 6 kilo per invånare. Den mängden
kan minskas genom reparation och underhåll av produkterna. Att reparera
och underhålla kräver mindre mängd råvaror och energi än att producera
nytt, och ger lägre utsläpp. Att ge avdrag för att omfatta reparationer av
vitvaror är därmed inte bara bra för de som säljer sådana tjänster utan även
för miljön och därmed oss alla.

Liksom för RUT-avdraget är det arbetskostnaden man kan få en
skattereduktion för, inte kostnader för material, resor med mera. Arbetet ska
utföras i bostaden, vilken inkluderar garage, förråd eller tvättstuga.

Med vitvaror avses till exempel tvättmaskin, torktumlare och torkskåp, kyl,
frys, diskmaskin, spis, spishällar och inbyggnadsugnar samt mikrovågsugn.
Även köksfläkt och spiskåpa räknas som vitvaror.

Enligt SCB var det förra året ungefär 550 företag som utför dessa eller
liknande tjänster. Förslaget väntas minska skatteintäkterna med 190 miljoner
kronor per år.



Omsättningsgräns för mervärdesskatt på 30 000
kronor per år

Idag måste i princip alla som bedriver ekonomisk verksamhet momsregistrera
sig, oavsett hur liten verksamhet det handlar om. Det innebär en
administrativ börda för små aktörer. För att minska administrationen för
dessa små näringsidkare kommer regeringen att föreslå att företag med
mycket liten omsättning (30 000 kr per år) ska momsbefrias. Förändringen
innebär att man slipper momsregistrera sig, fakturera moms, och att redovisa
och betala in moms på sin försäljning.

Aktörer som berörs är exempelvis mikroproducenter av förnybar el såsom
villaägare som säljer överproduktion från egna solceller. Det kan också
handla om små ideella föreningar eller andra mindre verksamheter som
säsongsverksamhet, hobbyverksamhet och liknande. Individer som vill starta
en sidoverksamhet och är osäkra på hur stora inkomsterna blir kommer
också att få det lättare att ta steget att starta företag. Ungefär 280 000
företag och föreningar berörs i dagsläget av förslaget, som bedöms minska
skatteintäkterna med 280 miljoner kronor per år.

Denna promemoria skickas ut på remiss i mitten av april.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Statsrådsberedningen

Svensk delegation deltar i G20
och B20 möten om grön finans i
London 21-23 mars
Publicerad 21 mars 2016 Uppdaterad 21 mars 2016

G20 har, under Kinas ordförandeskap 2016, tillsatt en
ny arbetsgrupp för grön finansiering för att lyfta det
finansiella systemets roll för hållbar utveckling. Sveriges
policy- och marknadsutveckling inom grön finansiering
betraktas som mycket intressant och relevant. En
svensk delegation, bestående av tjänstemän från
Regeringskansliet och ledande svenska
marknadsaktörer, deltar i G20-arbetsgruppens
arbetsmöte och policyforum 21-23 mars.
- 2015 var den hållbara utvecklingens år och 2016 blir de hållbara
finansernas år. Sverige är en föregångare inom grön finansiering och kan ha
en stark röst globalt, t.ex. inom G20. Arbetet behöver bedrivas strategiskt
och långsiktigt för att uppnå målen för en hållbar utveckling, säger ministern
för strategi- och framtidsfrågor samt nordiskt samarbete, Kristina Persson.

- Med hållbar utveckling som ett nytt och prioriterat mål på våra finansiella
marknader och med flera marknadsaktörer som ligger långt fram är Sveriges
policy- och marknadserfarenheter både uppskattade och eftertraktade. Vi
ska ta ledartröjan för att inspirera och påverka, säger finansmarknads- och
konsumentministern, biträdande finansminister, Per Bolund.

Sveriges policy- och marknadserfarenheter inom gröna obligationer och
hållbarhetsdrivna investeringar bidrar nu till policydiskussionerna inom G20.
Det handlar om hur en global grön obligationsmarknad kan utvecklas och hur
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det globala finansiella systemet kan bidra till en grön omställning, inte minst
för att mobilisera resurser för det ambitiösa klimatavtalet från Paris. En
svensk delegation, bestående av tjänstemän från Finansdepartementet och
Framtidskansliet på Statsrådsberedningen samt representanter från SEB,
Fjärde AP-fonden och Kommuninvest deltar i G20:s arbetsgruppsmöte och
B20:s konferens "The Future of Green Finance" i London den 21 och 23
mars. I G20-arbetsgruppen Green Finance ingår SEB som observatör och s.k.
knowledge partner inom gröna obligationer.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

KO får stärkta möjligheter till
sanktioner
Publicerad 17 mars 2016 Uppdaterad 17 mars 2016

Konsumentombudsmannen (KO) ska ges bättre verktyg
vid sin tillsyn så att exempelvis otillåtna
reklamkampanjer ska kunna stoppas direkt. Förslaget
har lämnats till Lagrådet idag.
- Marknadsföringen gentemot konsumenter har blivit alltmer snabbrörlig och
uppsökande. Att KO har tillgång till effektiva och avskräckande sanktioner
är en förutsättning för ett fortsatt starkt konsumentskydd, säger
finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

Konsumentombudsmannen kan i dag meddela exempelvis förbud mot en
otillåten marknadsföringsåtgärd eller ett oskäligt avtalsvillkor under
förutsättning att näringsidkaren godkänner detta. Om näringsidkaren inte gör
det är alternativet för KO att väcka talan vid domstol. I Lagrådsremissen
föreslås att KO ska kunna meddela förbud som blir bindande direkt. KO:s
beslut ska kunna överklagas till domstol.

I Lagrådsremissen föreslås bland annat också en höjning av
marknadsstörningsavgiften, den avgift som är avsedd för vissa allvarligare
överträdelser av marknadsföringslagen. För att bedömningarna ska kunna bli
mer nyanserade föreslås beloppsgränserna höjas från 5 000 – 5 miljoner
kronor till 10 000–10 miljoner kronor.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 oktober 2016.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Svensk miljöpolitik och hållbara
investeringar fokus för Per Bolund
på Sustainability Summit i London
Publicerad 14 mars 2016 Uppdaterad 14 mars 2016

Tisdagen den 15 mars besöker Per Bolund London för
att delta på konferensen ”The Sustainability Summit”
anordnad av tidskriften the Economist. Under
konferenstemat ”Adapt or die” delar deltagarna med sig
av sina erfarenheter och diskuterar vad en smartare
miljöpolitik kan leda till och hur den kan förverkligas.
Finansmarknadsminister Per Bolund kommer att delta under
programpunkten "Embedding sustainability into national policy" där exempel
hämtas från olika länders miljöpolitik. Per Bolund kommer att dela med sig
av svenska erfarenheter, som det svenska miljömålssystemet,
elcertifikatssystemet och koldioxidskatt. Ministern kommer även att
poängtera vikten av att finanssektorn på allvar tar hänsyn till miljö- och
klimatrisker och styr om kapitalet mot ekonomiskt och miljömässigt hållbara
investeringar.

Per Bolund kommer även att besöka Social Finance UK som har lett
utvecklingen av sociala obligationer i Storbritannien. Sociala obligationer
finansierar preventiva insatser inom den offentliga sektorn. Eventuella
kostnadsminskningar utgör en grund till avkastning för privata investerare.
Besöket syftar till att öka kunskapen inom ett område som aktiverar privat
kapital på områden som hittills varit eftersatta.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Effektivare förbud vid bristande
kreditprövning
Publicerad 08 mars 2016 Uppdaterad 08 mars 2016

I en proposition som i dag har överlämnats till riksdagen
föreslår regeringen att Konsumentverket med
omedelbar verkan ska kunna förbjuda en kreditgivare
som allvarligt brister i sin kreditprövning att låna ut
pengar till konsumenter. Förslaget är en del i
regeringens arbete för att motverka överskuldsättning
bland konsumenter.
– Det är viktigt att omedelbart kunna stoppa att de här företagen från
att låna ut pengar. De som gör en bristande kreditbedömning och inte
kontrollerar betalningsförmågan ökar på bördan för folk som har det svårt att
klara sin överskuldsättning, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Innan en konsument får ta ett lån måste det göras en kreditprövning. Bara
personer som klarar av att betala tillbaka ska få låna pengar. Att företag gör
ordentliga kreditprövningar är centralt för konsumentskyddet på
finansmarknaden och en viktig åtgärd för att motverka överskuldsättning i
samhället.

I dag kan ett företag som inte gör tillräckliga kreditprövningar i särskilt
allvarliga fall förbjudas av Konsumentverket att lämna krediter. Men med
nuvarande lagstiftning börjar förbudet att gälla först när beslutet får laga
kraft. Det betyder att företag som inte följer gällande konsumentskyddsregler
kan fortsätta att låna ut pengar medan beslutet överklagas. Det riskerar att
skapa onödigt ekonomiskt lidande hos konsumenter och regeringen föreslår
därför att Konsumentverkets beslut att förbjuda ett företag att lämna krediter
ska kunna gälla omedelbart.

https://www.regeringen.se/


Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 juli 2016.

Prop. 2015/16:85 Ett effektivare förbud vid bristande kreditprövning



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Fler ska få hjälp ut ur skuldfällan
Publicerad 08 mars 2016 Uppdaterad 08 mars 2016

I en proposition som överlämnas till riksdagen idag
föreslår regeringen en ny skuldsaneringslag som ska
göra det möjligt för fler personer att ansöka om och
genomgå skuldsanering. Propositionen innehåller bland
annat förslag om att nyansera kravet på
överskuldsättning samt åtgärder som underlättar
gäldenärens betalningar.
Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 november 2016 och ska göra det
möjligt för fler personer att ta sig ur den påfrestande situationen som
överskuldsättning innebär.

– Överskuldsättning är ett växande problem i samhället. Alltför många
människor har skulder i Kronofogdens register. För den som drabbas
påverkas livet väldigt hårt, säger Per Bolund, finansmarknads- och
konsumentminister.

Förslaget innebär bland annat att juni och december blir betalningsfria
månader för den som beviljats skuldsanering samt att det kommer göras en
mer nyanserad bedömning av gäldenärens förmåga att betala sin skuld. Det
betyder att man kommer ta hänsyn till bland annat ålder, arbetsförmåga och
förhållanden på arbetsmarknaden vid beslut om eventuell skuldsanering.
Dessutom kommer det finnas större möjligheter att besluta om kortad
skuldsaneringsperiod om det finns särskilda skäl, till exempel om gäldenärens
barn riskerar att drabbas oskäligt hårt.

– Skuldsanering innebär för många ett väldigt hårt tryck ekonomiskt och
skapar svårigheter att leva ett normalt liv. Inte minst ur ett barnperspektiv är
det rimligt med en liten lättnad på två betalningsfria månader, säger Per
Bolund
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I förslaget ingår även att Kronofogdemyndigheten ska införa en
betalningsförmedlingstjänst, dit den enskilde gör sina betalningar.
Kronofogdemyndigheten förmedlar sedan pengarna till borgenärerna. Detta
för att gäldenärer inte längre ska behöva ett stort antal små betalningar varje
månad.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Karin Bradley utreder
delningsekonomin
Publicerad 17 februari 2016 Uppdaterad 17 februari 2016

Regeringen har utsett Karin Bradley till särskild utredare
med uppdrag att kartlägga den nya delningsekonomin
och se över olika användares roller och rättsliga
ställning.
Karin Bradley är universitetslektor och forskare vid Kungliga Tekniska
Högskolan, Institutionen för samhällsplanering och miljö. Hon har under de
senaste åren ägnat en stor del av sin forskning åt delningsekonomin.

Enligt direktivet ska utredningen:

kartlägga olika modeller som möjliggör eller underlättar transaktioner där
privatpersoner säljer, hyr ut, lånar ut eller ger bort materiella eller
finansiella tillgångar eller erbjuder tjänster etc.
analysera olika användares roller och rättsliga ställning vid sådana
transaktioner
resonera om huruvida befintlig lagstiftning är ändamålsenlig eller om det
finns behov av författningsändringar, nationellt eller inom EU, framför
allt gällande förmögenhetsrätt, de konsumenträttsliga delarna av
marknadsrätten, produktsäkerhet, tillsyn och tvistlösning
bedöma behovet av andra åtgärder för att främja en positiv utveckling,
till exempel genom information eller samarbete mellan olika
samhällsaktörer.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 mars 2017.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund bjuder in banker till
samtal om hållbar kreditgivning
Publicerad 11 februari 2016 Uppdaterad 11 februari 2016

Regeringen bjuder i dag in företrädare för Sveriges
största banker till ett rundabordssamtal om hållbar
kreditgivning. Frågan är högt prioriterad av regeringen
och det är angeläget att diskussioner inleds om vilka
åtgärder som kan vidtas av branschen för att främja
större genomlysning och öppenhet.
Finansinspektionen kom med en rapport under hösten som handlade om att
redovisa bankers riktlinjer för kreditgivning till företag utifrån ett miljö- och
hållbarhetsperspektiv. Av rapporten framgår att de interna reglerna i dag tar
hänsyn till att miljörisker ska beaktas när krediter ges till företag. Därutöver
framgår också att miljörisken bland annat ska ses utifrån ett etiskt
förhållningssätt och ryktesrisk.

I rapporten konstateras att det finns en positiv trend som innebär att arbetet
utifrån ett miljö- och hållbarhetsperspektiv sannolikt kommer att öka i
omfattning. För att påskynda en sådan utveckling krävs dock ytterligare
åtgärder vad gäller genomlysning och öppenhet som möjliggör för kunder,
investerare, motparter och andra intressenter att kunna bilda sig en
uppfattning om hur frågorna hanteras.

- Det är av stor vikt att bankbranschen ökar transparensen i sin kreditgivning
och själva kan enas om ett tillvägagångssätt utan att staten går in och
reglerar, säger finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

Vid mötet kommer Finansinspektionen att redogöra närmare för sin rapport
och därefter eftersöker Per Bolund en diskussion som syftar till handling för
att den positiva utvecklingen kring hållbarhetsfrågorna kan påskyndas.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Proposition om amorteringskrav till
riksdagen
Publicerad 09 februari 2016 Uppdaterad 09 februari 2016

Regeringens proposition om krav på amortering av nya
bolån har i dag lämnats till riksdagen. Förslaget innebär
i huvudsak att långivare ska tillämpa villkor som bidrar
till en sund amorteringskultur när de lämnar nya bolån.
Regeringen eller den myndighet som regeringen
bestämmer förslås få meddela föreskrifter om
amorteringskravet.
– Förslaget gör det möjligt för Finansinspektionen att gå vidare med
regleringen av hur amorteringskravet ska se ut i detalj. Genom att skärpa
amorteringskulturen kan vi motverka att hushållen drar på sig alltför höga
bolån som i sin tur äventyrar den makroekonomiska stabiliteten, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

I propositionen lämnas förslag till en ny bestämmelse om amorteringskrav i
lagen om bank- och finansieringsrörelse. Förslaget innebär i korthet att
kreditinstitut som lämnar bolån till enskilda personer ska tillämpa
återbetalningsvillkor som är förenliga med en sund amorteringskultur och
motverkar alltför hög skuldsättning hos hushållen. Regeringen eller den
myndighet som regeringen bestämmer får meddela föreskrifter om
amorteringskravet.

För att minimera risken att nyproduktion av bostäder minskar, bör krediter
som lämnas för förvärv av en nyproducerad bostad kunna undantas från
amorteringskravet. Undantag från amorteringskravet bör även kunna
beviljas, dels genom att vissa särskilda skäl föreligger (t.ex. närståendes
dödsfall, arbetslöshet, sjukdom eller skilsmässa), dels att undantaget ligger
inom ramen för god kreditgivningssed. Enbart nya bolån ska omfattas av
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amorteringskravet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft 1 maj 2016.

Finansinspektionens förslag till föreskrifter om krav på amortering av nya
bolån som remitterades i december 2015 föreslås gälla från och med den 1
juni 2016.

Mer om Finansinspektionens förslag i remisspromemorian på
Finansinspektionens webbplats.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressinbjudan:
Penningtvättsutredningen
presenterar betänkande
Publicerad 01 februari 2016 Uppdaterad 01 februari 2016

I dag bjuder finansmarknadsminister Per Bolund och
särskilde utredaren Kent Madstedt in till pressträff med
anledning av överlämnandet av betänkandet ”Ytterligare
åtgärder mot penningtvätt och finansiering av terrorism
– fjärde penningtvättsdirektivet – samordning – ny
penningtvättslag”.
Vid pressträffen presenteras 2015 års penningtvättsutrednings förslag av
särskilde utredaren Kent Madstedt, f.d. chefsåklagare vid
Ekobrottsmyndigheten. Finansmarknadsminister Per Bolund finns tillgänglig
för frågor samt enskilda intervjuer.

Tid: Måndag 1 februari kl. 15.00

Plats: Lilla pressrummet, Rosenbad. Medtag presslegitimation.

Utredningen har sett över det svenska regelverket gällande åtgärder mot
penningtvätt och finansiering av terrorism. I betänkandet lämnas förslag till
en ny lag samt flera förändringar i lagar som reglerar bl.a. bankers,
advokaters och revisorers verksamhet. Regelverket ställer krav på företag
och personer i särskilt utsatta verksamheter att vidta åtgärder för att
förhindra att det finansiella systemet utnyttjas för olagliga syften.
Regelverket har stor betydelse för de rättsvårdande myndigheternas
möjligheter att upptäcka och beivra brott med finansiell anknytning.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen föreslår ändringar av
insättningsgarantin
Publicerad 28 januari 2016 Uppdaterad 28 januari 2016

För att förbättra insättningsgarantin föreslår regeringen
ett flertal förändringar i regelverket. Förslagen
överlämnas i en remiss till Lagrådet idag.
– Regeringens förslag om en ändring av insättningsgarantin för bland annat
med sig att den sätts i svenska kronor. Detta är en viktig del av förslaget,
säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Förslagen innebär bland annat:

att det högsta ersättningsbeloppet bestäms till 950 000 kronor
att ett högre ersättningsbelopp (max 5 miljoner kronor) kan utgå för
vissa särskilda livshändelser som exempelvis försäljning av bostad
att utbetalningstiden vid ett ersättningsfall förkortas från 20 till 7
arbetsdagar
att institutens informationsskyldighet mot insättarna skärps

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2016. Med dessa ändringar
införlivas EU:s insättningsgarantidirektiv med svensk rätt.

Lagrådsremiss: Förstärkt insättningsgaranti
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Statsråden Regnér, Strandhäll och
Bolund talar vid
Jämställdhetsdagarna i Malmö
Publicerad 26 januari 2016 Uppdaterad 26 januari 2016

Den 27 januari invigningstalar jämställdhetsminister
Åsa Regnér vid Jämställdhetsdagarna i Malmö.
Statsråden Annika Strandhäll och Per Bolund deltar
också vid konferensen som i år har fokus på hur
jämställdhetsintegrering kan vara en strategi för att
identifiera och åtgärda ojämställdhet i samhället.
- Arbetet för ökad jämställdhet, med målet att kvinnor och män ska ha
samma makt att forma samhället och sina egna liv, måste genomföras på
olika nivåer i samhället. Det är därför välkommet och angeläget att vi utbyter
erfarenheter och kunskaper för att tillsammans driva på utvecklingen, säger
barn-, äldre och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

- Våra socialförsäkringar följer oss genom livet och ska ha jämställdhet i
fokus. Skillnaderna mellan mäns och kvinnors pensioner beror på att kvinnor
har lägre lön, arbetar mer deltid och tar större ansvar i hemmet. Det får
effekt på livsinkomsten men syns också i sjuktalen. Sammanhang som
Jämställdhetsdagarna är viktiga för att få till förändring, säger
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

- Jämställdheten ska integreras inom samtliga politiska områden och
genomsyra alla delar av politiken. Det handlar om vilka frågor som
prioriteras, hur politiken utformas och hur resurserna fördelas för att uppnå
målet att kvinnor och män ska ha samma möjlighet att forma samhället och
sina egna liv, säger finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.
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Tid och plats

Tid: Konferensen pågår 27-28 januari

Plats: Clarion Hotel & Malmö Live, Dag Hammarskjölds torg 2, Malmö

Ur programmet när statsråden deltar

Onsdag den 27 januari

Kl. 11.10 Jämställdhetsminister Åsa Regnér invigningstalar.

Kl. 12.30 Finansmarknad- och konsumentminister Per Bolund talar vid
seminarium om hur jämställdhetsbudgetering kan vara ett effektivt verktyg
för att se om jämställdhetsmålen översatts till budgetmässiga beslut och hur
resurser har fördelats.

Kl. 12.45 Åsa Regnér talar vid seminarium om kommunernas ansvar för att
säkerställa stöd och skydd för kvinnor som utsatts för våld hot. Hur kan det
civila samhällets arbete för våldsutsatta sammanfogas med det offentliga
ansvaret?

Kl. 13.30 Det inbäddade våldet. Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
talar om mäns våld mot kvinnor kopplat till sjukskrivningar.

Kl. 15.45 Per Bolund deltar vid seminariet med frågeställningen om det finns
alternativa och jämställda lösningar för hållbar ekonomisk utveckling.

Kl. 15.45 Annika Strandhäll deltar vid seminariet Högre kvalitet och mindre
sjukskrivningar med jämställd vård.

Jämställdhetsdagarna arrangeras av Sveriges Kvinnolobby och MCI
Scandinavia. Konferensen riktar sig till de som arbetar med och ansvarar för
jämställdhet i privat och offentlig verksamhet.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund besöker Peking och
Hongkong
Publicerad 14 januari 2016 Uppdaterad 14 januari 2016

Den 15-20 januari besöker finansmarknadsminister Per
Bolund Peking och Hongkong. På agendan står
medverkan vid invigningen av AIIB (Asian Infrastructure
Investment Bank), deltagande vid konferensen Asian
Financial Forum samt exportfrämjande aktiviteter för
bolag aktiva inom Fintechindustrin.
Sverige är som delägare inbjuden till att delta vid invigningen av i AIIB i
Peking. AIIB har ambitionen att vara en "clean, lean" multilateral finansiell
institution med innovations- och hållbarhetsdriven infrastrukturutveckling i
Asien som nisch. Per Bolund kommer att representera Sverige vid
invigningen.

- Viktiga frågor för Sverige är att AIIB lever upp till högt satta standarder
gällande miljömässiga investeringar och hänsyn till sociala villkor för
arbetare och att det finns starka, oberoende kontrollmekanismer, säger Per
Bolund, finansmarknads- och konsumentminister

Vid besöket i Peking kommer Per Bolund även att träffa representanter från
kinesiska centralbanken och finansdepartementet för att diskutera hur
Sverige kan bidra under Kinas G20-ordförandeskap.

Besöket i Hongkong inleds med deltagande på Asian Financial Forum. Per
Bolund kommer att hålla ett anförande samt delta i ett panelsamtal rörande
framtida katalysatorer för tillväxt i Asien.

En delegation med representanter för ett antal företag inom Fintechindustrin
medverkar under besöket i Hong Kong. Syftet med främjanderesan är att
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hjälpa bolagen att stifta bekantskap med Hongkongs regelverk samt bygga
nätverk som leder fram till växande svenska bolag.

- En rad svenska bolag drar för närvarande nytta av digitaliseringen och kan
erbjuda kostnadseffektiva betaltjänster till låga kostnader. Många av dessa
företag har goda förutsättningar att växa även internationellt, säger Per
Bolund, finansmarknads- och konsumentminister

Inom ramen för regeringens exportfrämjande uppdrag kommer Per Bolund
att delta i ett seminarium i CyberPort samt leda rundabordssamtal och möten
där svenska företag möter myndigheter och företag från Hongkong.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Protokoll från Finansiella
stabilitetsrådets möte 16/12
Publicerad 18 december 2015 Uppdaterad 18 december 2015

I dag har protokollet från Finansiella stabilitetsrådets
möte den 16 december publicerats.
På mötet deltog finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören för
Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad. Vid mötet diskuterades det allmänna
stabilitetsläget, behovet av analyser och eventuella åtgärder, samt
kommande arbete för att stärka den finansiella stabiliteten.

Protokollet från mötet är nu publicerat på stabilitetsrådets webbsida:
Stabilitetsrådets webbsida

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Användarnas villkor i
delningsekonomin ska utredas
Publicerad 18 december 2015 Uppdaterad 18 december 2015

Regeringen har beslutat om en särskild utredning som
ska kartlägga den nya delningsekonomin och se över
olika användares rättsliga ställning.
Delningsekonomin, där privatpersoner säljer, hyr ut och samäger tillgångar
eller erbjuder tjänster, växer allt snabbare. Utvecklingen beskrivs ofta som
omvälvande och positiv.

- Delningsekonomin har många fördelar, för såväl enskilda medborgare och
företag som för samhället i stort, säger konsumentminister Per Bolund. Det
handlar bland annat om ökad valfrihet, lägre priser och möjligheter till fler
och mer varierade lösningar för användning och ägande. Delningsekonomin
kan också ge människor möjlighet att konsumera mer hållbart.

- Samtidigt innebär den snabba utvecklingen flera utmaningar, bland annat
för konsumentskyddet. Vi vill skaffa oss ett brett kunskapsunderlag för att på
bästa sätt kunna stödja utvecklingen, säger Per Bolund.

Regeringen har beslutat att en särskild utredare ska få i uppdrag att:

kartlägga olika modeller som möjliggör eller underlättar transaktioner där
privatpersoner säljer, hyr ut, lånar ut eller ger bort materiella eller
finansiella tillgångar eller erbjuder tjänster etc.
analysera olika användares roller och rättsliga ställning vid sådana
transaktioner
resonera om huruvida befintlig lagstiftning är ändamålsenlig eller om det
finns behov av författningsändringar, nationellt eller inom EU, framför
allt gällande förmögenhetsrätt, de konsumenträttsliga delarna av
marknadsrätten, produktsäkerhet, tillsyn och tvistlösning
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bedöma behovet av andra åtgärder för att främja en positiv utveckling,
till exempel genom information eller samarbete mellan olika
samhällsaktörer.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 mars 2017.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Lagrådets yttrande gällande
förslaget om amorteringskrav
Publicerad 17 december 2015 Uppdaterad 17 december 2015

Regeringen har i dag tagit del av Lagrådets yttrande
avseende lagrådsremissen Amorteringskrav. Lagrådet
anser att det föreslagna amorteringskravet inte står i
strid med grundlagen.
– I dag har vi tagit del av Lagrådets yttrande om amorteringskravet. Lagrådet
konstaterar att det föreslagna bemyndigandet inte står i strid med
bestämmelserna i regeringsformen. Nu fortsätter arbetet med förslaget till
amorteringskrav inom Regeringskansliet. Nästa steg i processen är att en
proposition ska överlämnas till Riksdagen, säger finansmarknadsminister Per
Bolund.

I lagrådsremissen lämnas förslag till en ny bestämmelse om amorteringskrav i
lagen om bank- och finansieringsrörelse. Förslaget innebär i korthet att
kreditinstitut som lämnar bolån till enskilda personer ska tillämpa villkor som
i fråga om återbetalning är förenliga med en sund amorteringskultur och inte
bidrar till alltför hög skuldsättning hos hushållen. Regeringen eller den
myndighet som regeringen bestämmer får meddela föreskrifter om
amorteringskravet.

För att minimera risken att nyproduktion av bostäder minskar, bör krediter
som lämnas för förvärv av en nyproducerad bostad kunna undantas från
amorteringskravet. Undantag från amorteringskravet bör även kunna beviljas
när vissa särskilda skäl föreligger, exempelvis närståendes dödsfall,
arbetslöshet, sjukdom eller skilsmässa. Enbart nya bolån ska omfattas av
amorteringskravet.

Lagändringarna föreslås träda ikraft 1 maj 2016.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansinspektionen har
överlämnat uppdrag om
gräsrotsfinansiering
Publicerad 15 december 2015 Uppdaterad 15 december 2015

Regeringen har idag tagit emot ett uppdrag från
Finansinspektionen om att analysera marknaden för
gräsrotsfinansiering (crowdfunding), med fokus på
aktie- och lånebaserad finansiering.
I uppdraget har ingått att kartlägga förekomsten av gräsrotsfinansiering i
Sverige, särdragen i finansieringsformen, informationen till investerare och
konsumenter och erfarenheterna från andra länder som infört reglering på
området.

Finansinspektionen ska även beskriva vilken tillsyn som finns inom området.
Syftet med uppdraget är en ökad kunskap om finansieringsformen och
förutsättningarna för en sund och hållbar utveckling för branschen.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag om amorteringskrav till
Lagrådet
Publicerad 10 december 2015 Uppdaterad 10 december 2015

Regeringen har i dag överlämnat en remiss till Lagrådet
med förslag till krav på amortering av nya bolån.
Förslaget innebär i huvudsak att långivare ska tillämpa
villkor som bidrar till en sund amorteringskultur när de
lämnar nya bolån. Regeringen eller den myndighet som
regeringen bestämmer förslås få meddela föreskrifter
om amorteringskravet.
– Genom förslaget får Finansinspektionen det mandat som krävs för att
föreslå och implementera amorteringskravet. Den ökande skuldsättningen
hos hushållen medför risker, framförallt för den makroekonomiska
stabiliteten. Amorteringskravet är ett nödvändigt verktyg för att få en sund
amorteringskultur och minska risken för finansiell oro, säger Per Bolund.

I lagrådsremissen lämnas förslag till en ny bestämmelse om amorteringskrav i
lagen om bank- och finansieringsrörelse. Förslaget innebär i korthet att
kreditinstitut som lämnar bolån till enskilda personer ska tillämpa villkor som
i fråga om återbetalning är förenliga med en sund amorteringskultur och inte
bidrar till alltför hög skuldsättning hos hushållen. Regeringen eller den
myndighet som regeringen bestämmer får meddela föreskrifter om
amorteringskravet.

För att minimera risken att nyproduktion av bostäder minskar, bör krediter
som lämnas för förvärv av en nyproducerad bostad kunna undantas från
amorteringskravet. Undantag från amorteringskravet bör även kunna
beviljas, dels genom att vissa särskilda skäl föreligger (t.ex. närståendes
dödsfall, arbetslöshet, sjukdom eller skilsmässa), dels att undantaget ligger
inom ramen för god kreditgivningssed. Enbart nya bolån ska omfattas av
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amorteringskravet.

Lagändringarna föreslås träda ikraft 1 maj 2016.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Effektivare förbud vid bristande
kreditprövning
Publicerad 10 december 2015 Uppdaterad 10 december 2015

Konsumentverket ska med omedelbar verkan kunna
förbjuda kreditgivare som allvarligt brister i sin
kreditprövning att låna ut pengar. Detta föreslår
regeringen i dag i en lagrådsremiss.
Innan en konsument får ta ett lån måste det göras en kreditprövning. Bara
personer som klarar av att betala tillbaka ska få låna pengar. Att företag gör
ordentliga kreditprövningar är centralt för konsumentskyddet på
finansmarknaden och en viktig åtgärd för att motverka överskuldsättning i
samhället.

I dag kan ett företag som inte gör tillräckliga kreditprövningar i särskilt
allvarliga fall förbjudas av Konsumentverket att lämna krediter. Men med
nuvarande lagstiftning börjar förbudet att gälla först när beslutet får laga
kraft. Det betyder att företag som inte följer gällande konsumentskyddsregler
kan fortsätta att låna ut pengar medan beslutet överklagas. Det riskerar att
skapa onödigt ekonomiskt lidande hos konsumenter och regeringen föreslår
därför att Konsumentverkets beslut att förbjuda ett företag att lämna krediter
ska kunna gälla omedelbart.

– Vi måste motverka överskuldsättning och en viktig del är att få stopp på
oseriösa kreditföretag. Det här är ett effektivt verktyg för att få stopp på de
företag som tjänar pengar på att försätta människor i skuldfällor, säger
justitieminister- och migrationsminister Morgan Johansson.

– Regeringen stärker med den här åtgärden konsumentskyddet på
finansmarknaden. Den som gör en bristande kreditbedömning riskerar att
öka på bördan för den som redan har stora skulder, säger konsument- och
finansmarknadsminister Per Bolund.
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Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 april 2016.

Lagrådsremiss: Ett effektivare förbud vid bristande kreditprövning



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Fler ska kunna få sina skulder
sanerade
Publicerad 10 december 2015 Uppdaterad 10 december 2015

Evighetsgäldenärer och seriösa företagare som blivit
överskuldsatta ska få bättre möjligheter att starta om på
nytt. Därför överlämnar regeringen ett förslag till
Lagrådet som ska leda till att fler svårt skuldsatta
personer ska kunna få sina skulder sanerade.
Skuldsanering innebär att en person som har stora skulder helt eller delvis får
skulderna avskrivna. I dag finns det drygt 28 000 personer enbart i
Kronofogdemyndighetens register som sannolikt uppfyller villkoren för att
beviljas skuldsanering. Regeringen föreslår nu en ny skuldsaneringslag för att
möjliggöra för fler svårt skuldsatta att få sina skulder sanerade. Den nya
lagen innebär att samtliga delar av skuldsaneringsförfarandet ses över.

– Det är viktigt att alla tar ansvar för sin privatekonomi. Men samhället
måste samtidigt ge människor och deras familjer möjligheter att ta sig ur
skuldfällan och få en chans att starta om på nytt, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

– En alltför hög skuldsättning kan drabba den enskilde hårt och barn till
överskuldsatta är särskilt utsatta. Därför är det viktigt att regeringen nu går
fram med åtgärder för att fler svårt skuldsatta ska kunna få skuldsanering,
säger konsument- och finansmarknadsminister Per Bolund.

Den nya skuldsaneringslagen innebär bland annat att:

Kronofogdemyndigheten ska lämna information om skuldsanering till
svårt skuldsatta personer som finns i myndighetens register.
Ansökningsförfarandet förenklas.
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Det införs en betalningsförmedlingstjänst. Den enskilde ska betala till
Kronofogdemyndigheten, som sedan förmedlar pengarna till
borgenärerna.
Den som beviljats skuldsanering ska ha två betalningsfria månader per
år: juni och december.
Det ska finnas mer flexibilitet vid bestämmandet av skuldsaneringens
längd och större hänsyn ska tas till den pressade situation som en
överskuldsatt lever under.

I lagrådsremissen föreslås även en ny lag med en särskild skuldsaneringsform
för företagare, F-skuldsanering. I dag är företagare i de flesta fall förhindrade
från att beviljas skuldsanering bland annat eftersom det är svårt att ta fram
generella skuldsaneringsregler som gäller för både företagare och
privatpersoner. Genom F-skuldsanering ska överskuldsatta företagare som
engagerar eller har engagerat sig i en seriös näringsverksamhet ges
förbättrade möjligheter att få skuldsanering.

F-skuldsanering innebär en något kortare skuldsaneringsperiod med tuffare
krav på företagaren. Som exempel ska en inte obetydlig del av skulderna
kunna betalas, och företagaren kommer inte att få några betalningsfria
månader.

Förslagen är en del i regeringens strategi för att motverka överskuldsättning
som presenterades i budgetpropositionen för 2016. Förslaget om F-
skuldsanering är även en del i regeringens arbete för att öka sysselsättningen
och främja entreprenörskap och ekonomisk tillväxt.

De nya lagarna föreslås träda i kraft den 1 november 2016.

Lagrådsremiss: Skuldsanering – förbättrade möjligheter för överskuldsatta att
starta om på nytt

Artikel: Strategi ska motverka överskuldsättning



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansiella stabilitetsrådet träffas
16 december
Publicerad 09 december 2015 Uppdaterad 09 december 2015

Onsdagen den 16 december träffas företrädare för
regeringen, Finansinspektionen, Riksbanken samt
Riksgälden för årets andra möte i Finansiella
stabilitetsrådet.
Denna gång ska rådet diskutera det allmänna stabilitetsläget, behov av
analyser och eventuella åtgärder, samt kommande arbete för att stärka den
finansiella stabiliteten. Vid stabilitetsrådsmöten förs endast diskussioner –
inga beslut fattas.

Deltar på mötet gör finansmarknadsminister Per Bolund, generaldirektören
för Finansinspektionen, Erik Thedéen, riksbankschef Stefan Ingves samt
riksgäldsdirektör Hans Lindblad.

Efter mötet kommer finansmarknadsminister Per Bolund, i egenskap av
rådets ordförande, att finnas tillgänglig för kommentarer.

Tid och plats
Onsdagen den 16 december kl. 14.30
Bella Venezia, Rosenbad. Presslegitimation krävs.
(Webbsänds på regeringen.se/finans)
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund på COP21 i Paris
Publicerad 03 december 2015 Uppdaterad 03 december 2015

Den 30 november till 11 december samlas världens
länder i Paris för COP21, det tjugoförsta partsmötet
under FN:s klimatkonvention. Den 4-6 december är
finansmarknads-, konsument- och biträdande
finansminister Per Bolund i Paris för att delta på FN:s
klimatmöte.
Under fredagen medverkar Per Bolund på två seminarier kring hållbara
investeringar och hållbar finansmarknad.

- Hållbar finansmarknad är en prioriterad fråga under klimattoppmötet och
för regeringen. Det gäller att finansmarknaden börjar styra om från fossila
investeringar till investeringar i linje med målet om hålla den globala
temperaturökningen under två grader, säger Per Bolund.

Under lördagen medverkar Per Bolund i det svenska seminariet Fossil Free
Challenge tillsammans med klimat- och miljöminister Åsa Romson.
Seminariet anordnas av Miljö- och energidepartementet.

- Sverige ska bli ett av världens första fossilfria välfärdsländer. Att ta täten i
klimatomställningen är inte bara moraliskt rätt, det är också ekonomiskt
smart. Nu utmanar vi andra länder att följa efter, säger Per Bolund.

På söndagen medverkar Per Bolund i två FN-seminarier med fokus på
klimatfinansiering i låginkomstländer. Under helgen kommer Per Bolund
även att träffa ett antal ministrar från andra länder.

- Jag hoppas få tillfälle att prata både hållbar finansmarknad och
klimatfinansiering med flera av mina ministerkollegor under helgen. Båda
frågorna är nyckelfrågor om vi ska hålla uppvärmningen under två grader,
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säger Per Bolund.

Program

Fredag 4/12

10.15-11.45 Private Sector Actions on water Solutions for Climate
Resilience, Nordiska paviljongen

15-16.30 Investor Actions on Climate Change: Building on Momentum Past
Paris, Climate Action Arena

Lördag 5/12

14.15-15.45 Fossil Free Challenge tillsammans med Åsa Romson, klimat-
och miljöminister, Nordiska paviljongen

Söndag 6/12

12-14 Ministerial Meeting on Financing Climate Change Adaptation in Least
Developed Countries (LDCs), Pershing Hall Hotel, 49, rue Pierre Charron

14-17 Supporting Climate Change Adaptation and Mitigation Needs for
Landlocked Developing Countries, Pershing Hall Hotel, 49, rue Pierre
Charron



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansinspektionen har lämnat
över uppdrag om kreditgivning till
företag utifrån ett
hållbarhetsperspektiv
Publicerad 27 november 2015 Uppdaterad 27 november 2015

Finansinspektionen har idag lämnat över ett uppdrag till
finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund
gällande kreditgivning till företag utifrån ett miljö- och
hållbarhetsperspektiv.
Rapporten analyserar bankernas riktlinjer för kreditgivning till företag med
hänsyn till miljö- och hållbarhet och lämnar synpunkter på åtgärder för att
öka miljö- och hållbarhetsperspektivet i kreditgivning.

- Rapporten visar att bankerna idag tar hänsyn till miljö- och
hållbarhetsfrågor i sin kreditgivning. Men vi uppmanar branschen att
tydligare beskriva hur hållbarhetsfrågorna hanteras i deras utlåning så att
konsumenter enklare kan se vad bankerna gör med deras sparmedel, säger
Erik Thedéen generaldirektör för FI

- Jag ser mycket fram emot att ta del av Finansinspektionens rapport.
Kreditgivning har inte alls utsatts för samma granskning som exempelvis
fonder när det gäller hållbarhetsaspekter. Det finns ett behov av att se över
hur klimatrisker hanteras i utlåningsverksamheten, säger Per Bolund
finansmarknads- och konsumentminister

Rapporten i korthet
Finansinspektionen anser att det är mycket viktigt att bankerna blir mer
öppna när det gäller miljö- och hållbarhetsperspektivet i sin kreditgivning.
Antingen som en del i den information som bankerna redan idag presenterar,
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exempelvis i hållbarhetsredovisningen, eller på annat sätt som gör att kunder,
investerare, motparter och andra intressenter kan bilda sig en uppfattning om
vilken ambitionsnivå banken har och hur banken faktiskt beaktar miljö- och
hållbarhetsperspektivet i sin kreditgivning.

FI bedömer att bankernas arbete utifrån ett miljö- och hållbarhetsperspektiv
inom kreditgivning sannolikt kommer öka i omfattning. För att påskynda
utvecklingen behövs emellertid ytterligare åtgärder övervägas.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund och Werner Hoyer
inviger EIB:s nya kontor i
Stockholm
Publicerad 26 november 2015 Uppdaterad 26 november 2015

Torsdag 26 november inviger finansmarknadsminister
Per Bolund Europeiska investeringsbankens nya
stockholmskontor. På plats finns EIB:s president
Werner Hoyer och vice-president Jan Vapaavuori.

Program

Invigningstal av:

Werner Hoyer, president Europeiska investeringsbanken
Per Bolund, finansmarknadsminister
Jan Vapaavuori, vice-president Europeiska investeringsbanken

Avtäckning av plakett.

Tid: Torsdag 26 november kl. 17.30

Plats: Scandic Hasselbacken, Hazeliusbacken 20

Efter avtäckningen finns möjlighet att ställa frågor till Per Bolund, Werner
Hoyer och Jan Vapaavuori. 

Föranmälan krävs. Medtag pressleg.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansmarknadsministern och
finansiella aktörer i
rundabordssamtal om
investeringars koldioxidutsläpp
Publicerad 25 november 2015 Uppdaterad 25 november 2015

Idag 25 november träffar finansmarknadsminister Per
Bolund företrädare för finansiella aktörer, såsom
försäkringsbolag, banker och fristående fondbolag, för
att diskutera hur finansmarknaden kan bli mer hållbar.
Fokus är att öka transparensen och jämförbarheten
mellan olika investeringar när det gäller miljö- och
klimat.
- Hållbarare investeringar är en fråga som ligger högt på agendan för
kapitalförvaltare både i Sverige och internationellt. Många svenska aktörer
har redan anslutit sig till internationella initiativ som Montreal Pledge och jag
hoppas att fler vill göra det som ett resultat av samtalet, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Samtalet inleds med en redogörelse av AP fondernas metod när det gäller att
redovisa investeringars koldioxidutsläpp. Övriga frågor som kommer att
diskuteras är metoder för jämförbarhet av koldioxidavtryck och möjligheten
till ett ökat samarbete mellan svenska institutionella investerare i syfte att
påverka företag att minska sina koldioxidutsläpp.

Frågor hänvisas till pressekreterare Mikaela Kotschack
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Riktlinjer för statsskuldens
förvaltning 2016
Publicerad 12 november 2015 Uppdaterad 12 november 2015

Regeringen fattade i dag beslut om riktlinjer för hur
statsskulden ska förvaltas. Beslutet innebär att löptiden
i statsskulden förlängs något, detta mot bakgrund av att
kostnadsfördelen med att låna kortfristigt har minskat.
En längre löptid medför mindre variation i kostnaden för
skulden.
- Genom att förlänga löptiden i statsskulden kan riskerna minskas till en låg
eller ingen kostnad eftersom kostnadsskillnaden mellan kort och låg
upplåning är mindre än tidigare, säger finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund.

Statsskuldens löptid är en av flera faktorer som påverkar skuldens
förväntade kostnad och risk. Analysen som ligger till grund för
riktlinjebeslutet pekar på att det även fortsättningsvis är fördelaktigt att låta
statsskuldens löptid vara relativt kort. För den del av statsskulden som utgörs
av nominell upplåning i kronor förlängs dock löptiden med tre månader och
för den del som utgörs av lån i utländsk valuta förlängs löptiden med fyra
och en halv månad (mätt som duration). Löptidsförlängningen innebär att
risken i termer av kostnadsvariation minskar.

Graden av flexibilitet i löptidsstyrningen ökas samtidigt genom att
styrintervallet för den nominella kronskulden breddas från 0,5 till 1,0 år samt
att ett styrintervall på 1 år ersätter det tidigare löptidsriktvärdet för löptiden i
valutaskulden.

Genomförande av beslutet
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Riksgäldskontoret avser att uppnå förlängningen av den nominella
kronskulden genom att dra ner volymen av ränteswappar som i dagsläget
används för att förkorta löptiden. Den underliggande upplåningen och
policyn för denna påverkas därför inte av förlängningen.

Den flexiblare styrningen gör det möjligt för Riksgäldskontoret att undvika
onödiga transaktionskostnader och motiveras av rent operativa skäl.

Sammanfattning av riktlinjer för 2016

Löptiden för de tre skuldslagen ska styras mot:

• Valutaskuld: duration 0-1 år

• Real kronskuld: duration 6-9 år

• Nominell kronskuld:
– instrument med upp till 12 år till förfall: duration 2,6-3,6 år
– instrument med mer än 12 år till förfall: långsiktigt riktvärde för utestående
volym 70 miljarder kronor

Statsskuldens sammansättning ska styras mot:

• Valutaskuld: Minskning med högst 30 mdkr/år

• Real kronskuld: 20 procent (långsiktigt)

• Nominell kronskuld ska utgöra resterande andel



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund besöker Boden, Luleå
och Piteå
Publicerad 09 november 2015 Uppdaterad 09 november 2015

Den 9 och 10 november besöker finansmarknads-,
konsument- och biträdande finansminister, Per Bolund,
Boden, Luleå och Piteå.
Per Bolund kommer bland annat att besöka Fortifikationsverkets verksamhet
i Boden och Luleå Tekniska Universitet. Inom ramen för besöket på
universitetet håller ministern föreläsning om hållbar konsumtion.  På tisdagen
besöker Per Bolund Sparbanken Nord, Polarbröd och biodieseltillverkaren
Sunpine.

För mer information kontakta pressekreterare Mikaela Kotschack.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ändrade regler för
värdepapperscentraler
Publicerad 03 november 2015 Uppdaterad 03 november 2015

Regeringen föreslår i en proposition lagändringar
gällande värdepappersavveckling och
värdepapperscentraler med anledning av en ny EU-
förordning.
EU-förordningen innehåller regler som understryker behovet att avveckla
transaktioner med bland annat överlåtbara värdepapper och
penningmarknadsinstrument i rätt tid. Förordningen innehåller även
harmoniserade EU-regler för värdepapperscentraler (i svensk rätt kallade
central värdepappersförvarare) som hittills har varit nationellt reglerade. Den
innehåller även regler som syftar till att avveckla hinder för
gränsöverskridande konkurrens mellan värdepapperscentraler, bland annat
när det gäller registrering av aktier. I dessa delar fordras kompletterande
bestämmelser i svensk rätt.

Nuvarande svenska bestämmelser om kontoföring av finansiella instrument
kan däremot behållas i stor omfattning.

- Jag är glad att det har varit möjligt att behålla redan gällande bestämmelser
som är utmärkande för den svenska marknaden. Det är därmed även
fortsättningsvis möjligt att förvara sina kontoförda värdepapper säkert och
kostnadseffektivt på individuella konton direkt i värdepapperscentralen,
säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Den svenska centrala värdepappersförvararen Euroclear Sweden AB
kommer att omfattas av de nya harmoniserade reglerna när den har ansökt
om och fått auktorisation som värdepapperscentral.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 mars 2016.

Prop. 2015/16:10 Värdepapperscentraler och kontoföring av finansiella
instrument

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Nya regler för effektivare hantering
av krisande banker
Publicerad 03 november 2015 Uppdaterad 03 november 2015

Regeringen har i dag överlämnat en proposition med
förslag till lagändringar för att genomföra
krishanteringsdirektivet. Genom förslagen ges
Riksgäldskontoret omfattande verktyg för att kunna
stabilisera eller rekonstruera banker i kris. I
propositionen föreslås även nya tillsynsuppgifter för
Finansinspektionen och bestämmelser om
förebyggande arbete. Dessutom skapas en ny reserv
som ska täcka kostnader för krishanteringsåtgärder.
Krishanteringsdirektivet föreskriver ett nytt förfarande för rekonstruktion av
krisdrabbade kreditinstitut och värdepappersföretag, kallat resolution. Detta
område har tidigare inte varit föremål för reglering på EU-nivå. Centralt för
de nya gemensamma reglerna är att företagets ägare och långivare, snarare
än staten, ska bära eventuella förluster i företaget. Direktivet innehåller även
regler om förebyggande arbete för att undvika att företaget hamnar i problem
som kan framtvinga resolution.

I propositionen föreslås att Riksgäldskontoret ska bli resolutionsmyndighet,
med ansvar för att hantera kriser i finansiella företag genom resolution.
Finansinspektionen föreslås få ytterligare tillsynsuppgifter som syftar till att
förebygga att ett företag hamnar i en sådan situation att det måste försättas i
resolution. Det skapas också en ny fond – resolutionsreserven – som ska
finansieras med avgifter från företagen. Resolutionsreserven ska kunna
användas för att täcka kostnader för krishanteringsåtgärder.

- Med de nya reglerna blir det tydligt att bankernas ägare och långivare i
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första hand ansvarar för att bära förlusterna i en krissituation. Samtidigt
bygger vi upp de finansiella skyddsvallarna genom den nya
resolutionsreserven. Det bidrar till stabilare banker och säkrar finansiell
stabilitet, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

I propositionen föreslås två nya lagar, lagen om resolution och lagen om
förebyggande statligt stöd till kreditinstitut. Vidare finns förslag till ändringar
i andra lagar, bland annat lagen om bank- och finansieringsrörelse samt lagen
om värdepappersmarknaden.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 februari 2016.

Prop. 2015/16:5 Genomförande av krishanteringsdirektivet



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund talar på FN-konferens
om hållbara börser
Publicerad 03 november 2015 Uppdaterad 03 november 2015

Onsdag 4 november deltar finansmarknadsminister Per
Bolund på konferensen UN Sustainable Stock
Exchanges Regional Dialogue: Nordic Countries, i
Helsingfors.
Evenemanget samlar representanter för över hundra noterade företag,
investerare och VD:arna för de nordiska börserna med målet att demonstrera
ledarskap och öka kunskapen om börsernas roll i att styra mot hållbar
utveckling.

Under evenemanget kommer Per Bolund att hålla inledningsanförande.
Andra talare är Joakim Reiter, biträdande generalsekreterare för UNCTAD
(United Nations Conference of Trade and Development) och Olli-Pekka
Heinonen, statssekreterare i Finland.

The UN Sustainable Stock Exchanges initiative lanserades av Ban Ki-moon
år 2009 med syftet att uppmuntra hållbara investeringar och ökad
transparens.

Mer om evenemanget:
SSE:s webbplats.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Pressinbjudan: Åsa Romson och
Per Bolund tar emot rapport om
hur miljömålen ska nås
Publicerad 21 oktober 2015 Uppdaterad 21 oktober 2015

Torsdagen den 22 oktober hålls en pressträff med
klimat- och miljöminister Åsa Romson, finansmarknads-
och konsumentminister Per Bolund och Björn Risinger,
generaldirektör för Naturvårdsverket.
Naturvårdsverket överlämnar rapporten Fördjupad utvärdering av
miljömålen 2015. 

Rapporten pekar ut ett antal områden där insatser behöver göras för att öka
takten i arbetet med att nå miljömålen. 

Tid: kl. 14:00-14.30 den 22 oktober 2015
Plats: Miljö-och energidepartementet, Malmtorgsgatan 3, Stockholm 

Medtag presslegitimation. 

I anslutning till pressträffen hålls ett seminarium i Rosenbads
konferenscenter, Drottninggatan 5, om några av slutsatserna och förslagen i
rapporten och vad de kan innebära för olika aktörer. Journalister är
välkomna att delta i mån av plats. 

Seminariet kommer att webbsändas på regeringen.se:
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund delar ut
konsumentpriset Blåslampan
Publicerad 21 oktober 2015 Uppdaterad 21 oktober 2015

Onsdagen den 21 oktober medverkar konsument- och
finansmarkandsministern på Blåslampan 2015 i
Stockholm. Per Bolund kommer att vara prisutdelare
samt delta i paneldebatt om politiken som gör hållbart
sparande möjligt.
Blåslampan delas ut av Sveriges Konsumenter och är Sveriges enda
konsumentpris. Priset tilldelas en person, organisation eller företag som på
ett inspirerande och nyskapande sätt slagit vakt om konsumenternas
intressen. Dagens tema är hållbart sparande och seminariet inleds med att
Fair Finance Guides årliga granskning av de svenska bankernas
hållbarhetsarbete presenteras.

Tid: 11.00–12.30 
Plats: Bryggarsalen, Norrtullsgatan 12 N, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Biträdande finansminister Per
Bolund träffar Estlands
finansminster i Tallin
Publicerad 20 oktober 2015 Uppdaterad 20 oktober 2015

Biträdande finansminister Per Bolund besöker idag
tisdag den 20 oktober Tallin och träffar bland andra
Estlands finansminister Sven Sester.
Per Bolund håller även välkomsttal på Swedish Business Awards, ett forum
som arrangeras av den svenska ambassaden i Tallinn och Business Sweden. I
samband med detta delas priser ut i fyra kategorier: årets CSR-initiativ,
uthållig tillväxt, årets teknologiska innovation och årets unga entreprenör.

 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Erik Thedéen ny generaldirektör
för Finansinspektionen
Publicerad 15 oktober 2015 Uppdaterad 15 oktober 2015

Regeringen har i dag utsett Erik Thedéen till ny
generaldirektör och chef för Finansinspektionen. Han
kommer närmast från KPA Pension där han har varit vd.
Erik Thedéen tillträder som generaldirektör den 21
oktober.
- Jag är glad att Erik Thedéen tackat ja till uppdraget. Han har en mycket
gedigen erfarenhet av och kunskap om både finansmarknaden och
statsförvaltningen. Det gör honom mycket väl lämpad att leda och utveckla
Finansinspektionens verksamhet, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Finansinspektionen har en central roll när det gäller tillsyn, regelgivning och
tillståndsprövning för finansiella marknader och finansiella företag.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressinbjudan: Ny generaldirektör
för Finansinspektionen
Publicerad 15 oktober 2015 Uppdaterad 15 oktober 2015

I dag bjuder finansmarknadsminister Per Bolund in till
pressträff för att presentera ny generaldirektör för
Finansinspektionen.
Tid: Torsdag 15 oktober kl. 12.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbads presscenter

Medtag presslegitimation.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund talar på seminarium
om hållbar kapitalmarknad
Publicerad 08 oktober 2015 Uppdaterad 08 oktober 2015

Fredagen den 9 oktober medverkar
finansmarknadsminister Per Bolund på
Handelsbankens seminarium om gröna obligationer och
en hållbar kapitalmarknad.
Per Bolund kommer att prata om hållbarhet, klimatrisker och om regeringens
arbete att möta klimatutmaningen. En grönare och hållbarare finansmarknad
är en mycket viktig del i arbetet med att nå en utsläppsfri värld, gröna
obligationer och andra instrument är essentiella för att nå dit.

Tid: 08:40  - 09:10
Plats: IVA Konferenscenter, Grev Turegatan 16, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund talar på
Pensionsdagen
Publicerad 07 oktober 2015 Uppdaterad 07 oktober 2015

Torsdagen den 8 oktober medverkar
finansmarknadsministern på Pensionsdagen i
Stockholm. Per Bolund kommer att prata om
klimatförändringarnas inverkan på finansiella risker,
samt om hur en effektiv klimatpolitik förbättrar
möjligheterna till goda pensioner, även i framtiden.
Pensionsdagen anordnas av Statens Tjänstepensionsverk, SPV. SPV
administrerar den statliga tjänstepensionen med över 800 000 anställda och
pensionärer. Pensionsdagen är en dag med fokus på pensioner och
samhällsekonomi med talare från politiken såväl som från näringslivet.

Tid: 11.10-12.00 

Plats: Clarion Hotel Sign, Norra Bantorget, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund inviger
tioårsjubilerande Fair Trade Forum
i Uppsala
Publicerad 01 oktober 2015 Uppdaterad 01 oktober 2015

Fredagen den 2 oktober inviger finansmarknads- och konsumentminister Per
Bolund Fair Trade Forum i Uppsala. Tidigare i år blev Uppsala Fairtrade City
och forumet arrangeras för tionde året.

Tid och plats

Tid: Fredagen den 2 oktober klockan 09.00-10.00
Plats: Missionskyrkan, S:t Olofsgatan 40, Uppsala

Det finns tid för intervjuer efter invigningen, anmäl gärna intresse.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Stärkta sanktionsmöjligheter för
KO
Publicerad 28 september 2015 Uppdaterad 28 september 2015

I en departementspromemoria som
Finansdepartementet remitterat föreslås att
Konsumentombudsmannen ska få stärkta
sanktionsmöjligheter, till exempel ska otillåtna
reklamkampanjer kunna stoppas direkt.
- Marknadsföringen gentemot konsumenter har blivit mer snabbrörlig och
uppsökande. En reklamkampanj kan genom till exempel spridning i digitala
medier nå väldigt många människor på kort tid.

- För att kunna skydda konsumenterna behöver Konsumentombudsmannen
ha tillgång till effektiva och avskräckande sanktioner, säger finansmarknads-
och konsumentminister Per Bolund.

Konsumentombudsmannen kan i dag meddela exempelvis förbud mot en
otillåten marknadsföringsåtgärd eller ett oskäligt avtalsvillkor under
förutsättning att näringsidkaren godkänner detta. Om näringsidkaren inte gör
det är alternativet för KO att väcka talan vid domstol. I promemorian
föreslås att KO ska kunna meddela förbud som blir bindande direkt. KO:s
beslut ska kunna överklagas till domstol.

I promemorian föreslås bland annat också en höjning av
marknadsstörningsavgiften, den avgift som är avsedd för vissa allvarligare
överträdelser av marknadsföringslagen. För att bedömningarna ska kunna bli
mer nyanserade föreslås beloppsgränserna höjas från 5 000 – 5 miljoner
kronor till 10 000 – 10 miljoner kronor.

Remissinstanserna ska lämna sina synpunkter på förslagen senast den 14
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december i år.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 oktober 2016. 

Ds 2015:45  Stärkta sanktionsmöjligheter för Konsumentombudsmannen



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Genomförande av Solvens II-
direktivet på försäkringsområdet
Publicerad 23 september 2015 Uppdaterad 23 september 2015

Den 1 januari 2016 träder EU:s nya, grundligt
reformerade regelverk för försäkringsföretag, Solvens II,
i kraft. Regeringen har i dag lämnat en proposition till
riksdagen med förslag på hur denna nya reglering ska
genomföras i den svenska lagstiftningen.
Solvens II-direktivet utgör en del av ett samlat regelverk som också
innehåller en omfattande kompletterande detaljreglering. Det innehåller i
huvudsak förändrade kapitalkrav för försäkringsföretagen, tydligare krav på
företagsstyrning (riskhantering), förändrade regler för tillsynsprocesserna
samt mer omfattande krav på försäkringsföretagens rapportering och
offentliggörande av information.

Genom det nya Solvens II-regelverket införs bland annat:

nya värderingsregler för solvensbalansräkningarna,
riskkänsliga kapitalkrav och principbaserade regler kring företagens
investeringar,
mer sofistikerade kapitalkrav som är anpassade till det enskilda
företagets risknivå (interna modeller),
tydligare krav på försäkringsföretagens system och processer för
hantering av samtliga risker – men också krav på att företagen
regelbundet ska göra egna bedömningar av kapitalbehovet på kort och
lång sikt.

Dessutom införs genom direktivet en mer harmoniserad och proaktiv tillsyn.
Genom ökad rapportering av olika slag kommer det att bli enklare för alla
intressenter att bedöma ett försäkringsföretags verkliga situation. För att

https://www.regeringen.se/


bibehålla en mångfald av aktörer på försäkringsmarknaden tillåter direktivet
och därmed även svensk lagstiftning att försäkringsföretag av viss mindre
storlek och med viss verksamhet beviljas undantag från
försäkringsrörelselagens bestämmelser om solvens, offentliggörande av
information och grupptillsyn.

De nya bestämmelserna föreslås träda i kraft den 1 januari 2016 med vissa
övergångsregler.

Prop. 2015/16:9 Genomförande av Solvens II-direktivet på
försäkringsområdet



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Kraftfull satsning på
konsumenterna i höstbudgeten
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Regeringen gör i höstbudgeten en särskild satsning för
att stärka konsumenternas ställning. Sammanlagt ökas
budgeten för konsumentområdet cirka 17 miljoner
kronor, en satsning som är förankrad med
Vänsterpartiet. Pengarna ska användas till arbete för
stärkt tvistlösning, förbättrat konsumentstöd och
hållbarhetsarbete.
Konsumentmarknaderna är under snabb omvandling. Det är en utveckling
som ger nya möjligheter samtidigt som exempelvis förändrade
marknadsförings- och försäljningsmetoder ställer högre krav på
konsumenterna.

- Vi ser ett tydligt behov att stärka konsumentskyddet ytterligare. Med ett
tillskott på 17 miljoner kronor får ansvariga myndigheter resurser att svara
upp mot konsumenternas behov av bland annat tvistlösning och stöd i
konsumentfrågor, säger konsumentminister Per Bolund.

Det är Allmänna reklamationsnämnden som får ett permanent ökat anslag
med 10,2 miljoner kronor för att underlätta tvistlösning mellan konsumenter
och företag. Konsumentverkets anslag ökas permanent med 3 miljoner
kronor per år från och med 2016 så att de kan göra
konsumentupplysningstjänsten Hallå konsument mer tillgänglig.

Tydligare fokus på hållbar konsumtion

Regeringen ser också ett behov av en bredare och mer ambitiös ansats inom

https://www.regeringen.se/


konsumentpolitiken.

- Nu föreslår vi ett nytt mål för konsumentpolitiken som innebär ett starkare
fokus på  miljömässig, social och  ekonomisk hållbarhet. Redan nu pågår ett
arbete för att ta fram en strategi för hållbar konsumtion som ska presenteras
hösten 2016, säger Per Bolund.

Det nya målet ställer högre krav på Konsumentverkets arbete för hållbar
konsumtion. Regeringen föreslår därför att Konsumentverkets anslag ökas
permanent med 3 miljoner kronor 2016 och med 4 miljoner kronor från och
med 2017.

Ökat bidrag till det civila samhällets organisationer

Den ideella sektorn spelar en viktig roll inom konsumentpolitiken.
Organisationerna arbetar exempelvis med informationsinsatser om rättvis
handel och hållbar konsumtion eller arbetar för ökad tillgänglighet för
personer med funktionsnedsättning. För att möjliggöra ytterligare insatser
från det civila samhället föreslår regeringen en permanent ökning av anslaget
för åtgärder på konsumentområdet med 1 miljon kronor.  



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen vill ta krafttag mot
överskuldsättning
Publicerad 18 september 2015 Uppdaterad 18 september 2015

Omkring 400 000 personer finns i
Kronofogdemyndighetens register med en samlad skuld
på 70 miljarder kronor. Var fjärde har funnits i registret i
20 år eller mer. Allt för lite har gjorts för att vända
utvecklingen och nu krävs åtgärder på en lång rad
områden. Därför presenterar regeringen, efter en
överenskommelse med Vänsterpartiet, en samlad
strategi mot överskuldsättning i höstbudgeten.
- Överskuldsättning är ett allvarligt problem både för samhället och för dem
som drabbas. Problem med skulder kan slå hårt mot individen och leda till
försämrad hälsa som också kan drabba anhöriga, inte minst barn, säger
konsumentminister Per Bolund.

Strategin ska motverka att personer hamnar i allvarlig skuldsättning,
säkerställa att det finns åtgärder som tidigt fångar upp personer som är på
väg dit och att det finns åtgärder som gör det möjligt för enskilda att på ett
rimligt sätt ta sig ur en sådan situation.

- Allt fler ansöker om skuldsanering men vi ser ändå att alla som skulle
kunna få hjälp inte söker den. Därför vill vi ändra lagen så att det blir lättare
att få skuldsanering och förstärker också Kronofogdemyndigheten med
särskilda medel för arbetet med skuldsanering, säger Per Bolund.

Det handlar om 10 miljoner kronor per år i förstärkning till
Kronofogdemyndigheten 2016 och 2017, därefter permanentas medlen till
15 miljoner kronor årligen. Dessutom tillkommer 10 miljoner kronor per år
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till skuldsanering för företagare 2016-18.

För att bidra till att motverka problem med skulder får Konsumentverket ett
uppdrag att samordna mer uppsökande verksamhet, och regeringen vill se ett
stärkt samarbete med exempelvis socialtjänst och psykiatri.

Dessutom har regeringen tillsatt en utredning om möjligheterna till skärpta
regler för kreditgivning vid till exempel snabblån. Ett förslag som utreds
handlar om att konsumenten inte ska behöva betala tillbaka det lånade
beloppet om kreditgivaren inte gjort en ordentlig kreditprövning. Utredaren
tittar också på möjligheterna att införa räntetak och kostnadstak.

Utöver detta innehåller strategin bland annat förebyggande insatser och
tydligare ramar för budget- och skuldrådgivningen i kommunerna.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag till krav på amortering av
nya bolån
Publicerad 05 september 2015 Uppdaterad 05 september 2015

Regeringen har nu efter breda politiska samtal kommit
överens med de borgerliga partierna, och även
förankrat med Vänsterpartiet, att ett amorteringskrav ska
införas. En promemoria med förslag till krav på
amortering av nya bolån har remitterats.
Ladda ner promemorian: Amorteringskrav

- Den ökande skuldsättningen hos hushållen medför risker, framförallt för
den makroekonomiska stabiliteten. Det är en utveckling som oroar och som
måste hanteras. Med ett amorteringskrav minskar vi risken för att hushållens
skuldsättning bidrar till finansiell oro, säger finansmarknadsminister Per
Bolund. 

I promemorian lämnas förslag till en ny bestämmelse om amorteringskrav i
lagen om bank- och finansieringsrörelse. Amorteringskravet innebär att
kreditinstitut som lämnar bolån till enskilda personer ska tillämpa villkor som
i fråga om återbetalning är förenliga med en sund amorteringskultur och som
inte bidrar till alltför hög skuldsättning hos hushållen. 

Amorteringskravet syftar till att motverka makroekonomiska och finansiella
stabilitetsrisker förknippade med hushållens skuldsättning. Det föreslås att
regeringen eller den myndighet som regeringen bestämmer får meddela
föreskrifter om amorteringskravet.

- Förslagen är första steget mot en lagändring som innebär att 
Finansinspektionen kan få det mandat som krävs för att föreslå och
implementera ett amorteringskrav, säger finansmarknadsminister Per
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Bolund. 

Finansmarknadsminister Per Bolund har tillsammans med finansminister
Magdalena Andersson under våren haft samtal med de ekonomisk-politiska
talespersonerna för de borgerliga partierna, samt med Vänsterpartiet, för att
diskutera åtgärder som kan hantera riskerna förknippade med hushållens
skuldsättning. Parterna är överens om att ett amorteringskrav bör införas
samt att vissa hushåll bör kunna undantas från ett amorteringskrav. För att
minska eventuell påverkan på bostadsbyggande bör sådana undantag
exempelvis gälla köp av nyproducerade bostäder. Undantag bör också ges
om vissa särskilda skäl föreligger, t.ex. arbetslöshet, sjukdom, skilsmässa
eller närståendes dödsfall. 

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 maj 2016.

U



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Statsrådsberedningen

Pressträff och fototillfälle vid
Harpsund
Publicerad 19 augusti 2015 Uppdaterad 20 augusti 2015

Fredagen den 21 augusti träffas regeringen på
Harpsund där finansminister Magdalena Andersson
kommer att redogöra för det ekonomiska läget och
förutsättningarna inför 2016 års budgetarbete.
I samband med detta håller Magdalena Andersson en presskonferens om det
ekonomiska läget. Det kommer även att finnas tillfälle för fotografer att ta en
gruppbild av de samlade statsråden.

Finansminister Magdalena Andersson och Per Bolund, finansmarknads- och
konsumentminister samt biträdande finansminister, finns tillgängliga för
kommentarer i samband med fototillfället.

Pressträffen kommer att webbsändas på regeringen.se.

Tid och plats
Fototillfälle
Fredagen den 21 augusti ca kl. 13.00.
Plats: Gårdsplanen, Harpsund

Kommentarer Magdalena Andersson och Per Bolund ca kl. 13.15

Pressträff
Fredagen den 21 augusti ca kl. 15.00.
Plats: Fatburen, Harpsund

Ta med presslegitimation.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansinspektionen ska analysera
gräsrotsfinansiering
Publicerad 30 juli 2015 Uppdaterad 30 juli 2015

Regeringen har i dag beslutat att ge Finansinspektionen
i uppdrag att analysera marknaden för
gräsrotsfinansiering (crowdfunding), med fokus på
aktie- och lånebaserad finansiering. Syftet är att öka
kunskapen om finansieringsformen och
förutsättningarna för en sund och hållbar utveckling.
– Med gräsrotsfinansiering utvecklas en ny kanal för företag och projekt att
få finansiering. Det är en positiv utveckling som vi vill se hur den kan
främjas för fortsatt framväxt. Vi vill också undersöka om investerare och
konsumenterna får tillfredsställande information, så att deras intressen
värnas, säger finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

I uppdraget ingår att kartlägga förekomsten av gräsrotsfinansiering i Sverige,
särdragen i finansieringsformen, informationen till investerare och
konsumenter och erfarenheterna från andra länder som infört reglering på
området. Finansinspektionen ska även beskriva vilken tillsyn som finns inom
området och en beskrivning av eventuella problem och, vid behov, lämna
förslag på åtgärder för att verksamheten ska kunna utvecklas. Uppdraget ska
redovisas senast den 15 december 2015.

Gräsrotsfinansiering är en relativt ny och växande metod för att kanalisera
medel från allmänheten till projekt och små och nystartade företag.
Finansiering sker vanligen via webbaserade plattformar och i form av
donationer, bidrag i utbyte mot en framtida belöning, investeringar i
värdepapper och lån (s.k. peer-to-peer lending). Det är en global och starkt
växande marknad. Några EU-länder har infört, eller tydliggjort, reglering för
gräsrotsfinansiering (lån och aktiebaserade finansiering) och behovet av
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reglering har diskuterats på EU-nivå.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Utredare utsedd till utredningen
om ett reformerat
premiepensionssystem
Publicerad 02 juli 2015 Uppdaterad 02 juli 2015

Regeringen har idag utsett Patric Thomsson till särskild
utredare för utredningen Ett reformerat
premiepensionssystem.
- Patric Thomsson har mycket goda kunskaper om det svenska
pensionssystemet och juridiken kopplad till detta. Jag är glad att han kommer
leda utredningsarbetet, säger finansmarknads- och konsumentminister Per
Bolund.

Regeringen beslutade samtidigt om tilläggsdirektiv till utredningen som
innebär att tiden för redovisning av uppdraget ändras från senast den 3
september 2015 till senast den 2 september 2016. Tilläggsdirektiven innebär
också att utredaren får i uppdrag att analysera och föreslå genomförande av
förslag på författningsändring från Pensionsmyndigheten, som rör placering
av nysparares kapital när pensionsrätt för premiepension fastställs för första
gången.

- Tilläggsuppdraget sker med anledning av att Pensionsmyndigheten har gett
ett regelförenklingsförslag som har bäring på en av de frågor som utredaren
ska analysera enligt kommittédirektivet. Jag tycker därför att det är bra att
utredaren även beaktar det nytillkomna författningsförslaget i sitt kommande
arbete, avslutar Per Bolund.

Patric har tidigare bl.a. varit tf. chefsjurist på Premiepensionsmyndigheten
och huvudsekreterare i Solvens II-utredningen och
Tjänstepensionsföretagsutredningen. Utredningen kommer att starta sitt
arbete den 31 augusti 2015. 
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Kommittédirektiven har tagits fram i samråd med Pensionsgruppen.

Dir.2015:76 Tilläggsdirektiv till Utredningen om ett reformerat
premiepensionssystem

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utrikesdepartementet

Statsministern deltar i FN-
toppmöte i Addis Abeba
Publicerad 30 juni 2015 Uppdaterad 30 juni 2015

Den 13-14 juli deltar statsminister Stefan Löfven
tillsammans med ledare från hela världen i FN-
konferensen om utvecklingsfinansiering i Addis Abeba,
Etiopien.
– Det här toppmötet handlar om hur de nya globala hållbarhetsmålen ska
genomföras och finansieras. Regeringar från världens alla länder samlas för
att tillsammans med företrädare för civilsamhällesorganisationer och den
privata sektorn, parlamentariker och akademiker, finna nya vägar för att
utrota fattigdom och skapa en miljömässigt, socialt och ekonomiskt hållbar
global utveckling. Det handlar om att ta ansvar för vår gemensamma värld,
säger statsminister Stefan Löfven.

I Sveriges delegation ingår också biståndsminister Isabella Lövin och
finansmarknadsminister Per Bolund, liksom riksdagsledamöter,
frivilligorganisationer och företag.

Under resan kommer statsministern och biståndsministern att göra ett besök
till ett flyktingläger i kommunen Gambella i södra Etiopien med över 260
000 flyktingar.

Inför resan, torsdag den 9 juli klockan 11.00, bjuds media in till ett
bakgrundssamtal med statssekreterare Hans Dahlgren, i Rosenbad,
Stockholm. Anmälan krävs till Anne Ekberg.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Utredare ska se över
lagstiftningen om paketresor och
resegarantisystemet
Publicerad 26 juni 2015 Uppdaterad 26 juni 2015

Ett EU-direktiv som stärker konsumentskyddet vid
paketresor kommer inom kort att antas. Regeringen har
idag tillsatt en utredning som ska lämna förslag på de
lagändringar som behövs för att genomföra det nya
direktivet. Utredningen ska även göra en översyn av
resegarantisystemet. Utredare är rikskronofogde och
chef för Kronofogdemyndigheten Eva Liedström Adler.
Ett nytt direktiv om paketresor och sammanlänkade (assisterade)
researrangemang kommer inom kort att antas inom EU. Direktivet innebär
en modernisering av nuvarande regelverk och syftar till att anpassa reglerna
till utvecklingen på resemarknaden. Direktivet innehåller bl.a. bestämmelser
om vilken information resenären ska få innan han eller hon köper en
paketresa och vilka rättigheter resenären har om paketresan inte stämmer
överens med avtalet. Det finns även bestämmelser om resegarantier, dvs. rätt
till återbetalning och hemtransport om arrangören skulle gå i konkurs.

- Ändringarna innebär en behövlig anpassning av regelverket till dagens sätt
att köpa paketresor, som ofta sker via internet. De nya reglerna kommer
innebära att konsumentskyddet stärks, säger konsumentminister Per Bolund.

Utredaren ska undersöka hur svensk rätt förhåller sig till direktivet och
föreslå de författningsändringar och andra åtgärder som behövs för att
genomföra direktivet. Utredaren ska därutöver analysera dagens system för
att ställa resegarantier och överväga vilka ändringar som kan behövas. I
uppdraget ingår även att överväga behovet av resegarantier för andra typer

https://www.regeringen.se/


av researrangemang än paketresor och sammanlänkade researrangemang.

Rikskronofogden och chefen för Kronofogdemyndigheten Eva Liedström
Adler kommer att vara särskild utredare för utredningen, som ska lämna sina
förslag till regeringen senast den 31 augusti 2016.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag om ny reglering för AP-
fonderna
Publicerad 18 juni 2015 Uppdaterad 18 juni 2015

Onsdagen den 17 juni ställde sig Pensionsgruppen
bakom den departementspromemoria Nya regler för AP-
fonderna, som Finansdepartementet har tagit fram.
Promemorian bygger på den överenskommelse om AP-
fondernas framtida organisation och placeringsregler
som partierna bakom pensionsöverenskommelsen
enades om den 12 mars 2014. Promemorian ska nu
remitteras.
– Det är glädjande att det nu finns en bred politisk enighet kring förslagen.
Den nya regleringen innebär att ambitionsnivån när det gäller hållbarhet och
ansvarsfullt ägande förstärks betydligt i jämförelse med tidigare lagstiftning
samtidigt som placeringsreglerna moderniseras, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Förslagen syftar till att ytterligare förstärka buffertkapitalets möjligheter att
generera hög avkastning till pensionssystemet.

– Jag ser fram emot att ta del av remissinstansernas synpunkter säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Förslagen i korthet

Nya regler för placering av buffertkapital

De tidigare reglerna med kvantitativa begränsningar har blivit omoderna och
föreslås ersättas med en s.k. aktsamhetsprincip. Vissa kvantitativa
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begränsningar som gäller ägandet i det svenska näringslivet och möjligheten
att placera i onoterade tillgångar föreslås kvarstå. AP-fondernas möjligheter
att placera i onoterade tillgångar utökas dock betydligt i förslaget.

Skärpta krav på hållbarhet

AP-fonderna har kommit långt i arbetet med hållbarhet. Nu förslås 
ytterligare skärpningar av kraven på att AP-fonderna ska arbeta föredömligt
med ansvarsfulla investeringar och som ansvarsfulla ägare. De ska även fästa
särskild vikt vid hur en hållbar utveckling kan främjas, utan att göra avkall
på aktsamhetsprincipen.

Fem buffertfonder blir tre

De nuvarande fem buffertfonderna, Första-Fjärde och Sjätte AP-fonderna,
minskas till tre. Myndigheterna ska heta Första–Tredje AP-
fondsmyndigheterna och förvalta varsin AP-fond. Andra AP-
fondsmyndigheten ska enligt förslaget placeras i Göteborg, och till denna ska
nuvarande Sjätte AP-fonden överföras. Vilken av de tre nuvarande
Stockholmsbaserade AP-fonderna som ska avvecklas ska utredas när
förslaget har resulterat i en lagrådsremiss.

Ny nämndmyndighet etableras

En ny huvudman, i form av en nämndmyndighet kallad AP-fondsnämnden,
ska etableras. AP-fondsnämnden kommer att ha som uppgift att fastställa ett
gemensamt avkastningmål för förvaltningen av buffertkapitalet och en
referensportfölj utifrån vilken förvaltningen av buffertkapitalet ska
utvärderas.

Ds 2015:34 Nya regler för AP-fonderna



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Protokoll från Finansiella
stabilitetsrådets möte
Publicerad 18 juni 2015 Uppdaterad 18 juni 2015

I dag har protokollet från Finansiella stabilitetsrådets
möte den 15 juni publicerats.
På mötet deltog finansmarknadsminister Per Bolund, riksgäldsdirektör Hans
Lindblad, riksbankschef Stefan Ingves samt vik. generaldirektör för
Finansinspektionen, Martin Noréus. Vid mötet diskuterades det allmänna
stabilitetsläget, behovet av analyser och eventuella åtgärder, samt
kommande arbete för att stärka den finansiella stabiliteten. 

Protokollet från mötet är nu publicerat på stabilitetsrådets webbsida.
Stabilitetsrådets webbsida
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Påminnelse pressinbjudan: Per
Bolund tar emot betänkande om
konsumentskydd vid
telefonförsäljning
Publicerad 16 juni 2015 Uppdaterad 16 juni 2015

Observera korrigerad tid för pressträffen. Behöver
konsumentskyddet vid telefonförsäljning stärkas?
Svaret på den frågan presenteras vid en pressträff när
Utredningen om konsumentskydd vid telefonförsäljning
överlämnar sitt betänkande till finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund.
I oktober 2013 fick en särskild utredare uppdraget att överväga och bedöma
om konsumentskyddet i samband med telefonförsäljning behöver stärkas och
vid behov föreslå åtgärder. Till särskild utredare utsågs hovrättsrådet Anne
Kuttenkeuler. I utredarens uppdrag har bland annat ingått att överväga om
det bör införas ett krav på att konsumenten vid telefonförsäljning skriftligen
ska acceptera näringsidkarens erbjudande för att avtalet ska vara giltigt.

Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund tar emot utredningens
betänkande den 17 juni. Efter överlämnandet hålls en pressträff där Anne
Kuttenkeuler redogör för betänkandets innehåll.

Per Bolund finns tillgänglig för kommentarer i samband med pressträffen.

Tid: Onsdag 17 juni kl. 15.00.
Plats: Lilla pressrummet, Rosenbad.

Pressträffen kommer även att kunna följas via webb-tv på regeringen.se.
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Deltagare på pressträffen måste anmäla sig och kunna visa giltig 
presslegitimation. Anmälan görs via webbformuläret senast tisdag 16 juni.

Anmälan till pressträffen



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Utrikesdepartementet

Per Bolund och Isabella Lövin till
Financing for Development i Addis
Abeba
Publicerad 12 juni 2015 Uppdaterad 12 juni 2015

I sommar reser biträdande finansminister Per Bolund
och biståndsminister Isabella Lövin till FN:s tredje
internationella konferens Financing for Development i
Addis Abeba, Etopien.
FN:s medlemsländer samlas för att diskutera finansiering för att genomföra
den nya globala utvecklingsagendan som ska antas i september. Den så
kallade Post-2015 agendan tar vid när Millenniemålen löper ut.

Sverige har ett starkt internationellt engagemang med en generös
biståndspolitik, en ambitiös klimatagenda och lång erfarenhet av
samförståndspolitik. Sveriges röst väger därför tung i frågor om demokrati,
jämställdhet och mänskliga rättigheter. Regeringens ambition är att de
åtaganden som träffas i Addis Abeba ska skapa goda förutsättningar för
höstens konferenser. I New York i september ska de nya globala hållbara
utvecklingsmålen antas och i Paris i december ska världssambundet enas om
ett bindande klimatavtal.

Konferensen Financing for Development (FfD) i Addis Abeba hålls den 13-
16 juli.

Pressträff 16 juni: Presentation av regeringens
fokusområden

Regeringens fokusområden är grön ekonomi, jämställdhet, finansiella flöden
och skatte- och kapitalflykt samt anständiga arbetsförhållanden. Den 16 juni
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presenterar Per Bolund och Isabella Lövin regeringens arbete inför
konferensen.

Deltar gör också regeringens förhandlare och experter för de tre processerna:
ambassadör för Post-2015 Kajsa B Olofsgård, klimatambassadör Anna
Lindstedt, kansliråd Per Ola Matsson vid enheten för styrning av
utvecklingssamarbetet, samt Annika Sundén, chefsekonom på Sida.

Tid: Tisdag 16 juni kl. 8:30-9:30 (Kaffe och smörgås serveras från 8:15)
Plats: Finansdepartementet, Jakobsgatan 24

Välkommen!

Föranmälan krävs och deltagare måste kunna visa giltig presslegitimation.

Anmälan till pressträff 16 juni



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Rundabordssamtal om tillsyn för
en hållbar fondmarknad
Publicerad 08 juni 2015 Uppdaterad 08 juni 2015

Finansmarknadsminister Per Bolund håller i morgon det
fjärde och avslutande rundabordssamtalet för att
diskutera hur fondmarknaden kan bli mer hållbar. Fokus
denna gång är tillsyn, efterlevnad och sanktioner.
Samtalsserien samlar fondbranschen för att tillsammans med regeringen
identifiera olika sätt att öka kunskapen kring hållbara fonder samt få upp
hållbarhet på finansmarknadens agenda.

– Frågor som jag hoppas diskutera är om självreglering och
branschstandarder är vägen framåt eller om andra sätt är bättre för att främja
en hållbar ekonomisk utveckling, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Samtalet om tillsyn, efterlevnad och sanktioner inleds med föredrag av Johan
Munck, f.d. justitieråd, ordförande för disciplinnämnden vid Swedsec, Malin
Omberg, affärsområdeschef Konsument, Finansinspektionen och slutligen
Claes Norgren, riksrevisor vid Riksrevisionen.  Samtalet avslutas med en
diskussion med inbjudna deltagare.

Läs mer om hållbara fonder.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansiella stabilitetsrådet träffas
15 juni
Publicerad 08 juni 2015 Uppdaterad 08 juni 2015

Måndagen den 15 juni träffas företrädare för
regeringen, Riksgälden, Riksbanken samt
Finansinspektionen för årets första möte i Finansiella
stabilitetsrådet.
Denna gång ska rådet diskutera det allmänna stabilitetsläget, behov av
analyser och eventuella åtgärder, samt kommande arbete för att stärka den
finansiella stabiliteten. Vid stabilitetsrådsmöten förs endast diskussioner –
inga beslut fattas.

Deltar på mötet gör finansmarknadsminister Per Bolund, riksgäldsdirektör
Hans Lindblad, riksbankschef Stefan Ingves samt vik. generaldirektör för
Finansinspektionen, Martin Noréus.

Efter mötet kommer finansmarknadsminister Per Bolund, i egenskap av
rådets ordförande, att finnas tillgänglig för kommentarer. 

Tid: 15 juni kl. 14.45
Plats: Finansdepartementet, Jakobsgatan 24. Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund inviger Orangeriet i
Borås
Publicerad 04 juni 2015 Uppdaterad 04 juni 2015

På fredag den 5 juni reser konsumentminister Per
Bolund till Borås för att inviga Orangeriet – en
mötesplats där hållbar utveckling står i fokus.
- Orangeriet är just den typ av mötesplats som vi alla behöver för att få
utlopp för det intresse och den vilja som finns att agera och handla hållbart.
Klimatutmaningen är vår tids ödesfråga och en del av lösningen är att skapa
bättre förutsättningar för en hållbar konsumtion och det är mitt fokus under
mandatperioden, säger Per Bolund.

Under dagen besöker Per Bolund också Textile Fashion Center, som är en
mötesplats för kreativa verksamheter främst inom textil.

Tid och plats:  
Fredagen den 5 juni kl 11.30 
Adress: Stadsparken, Teaterbron 1, Borås

Efter invigningen finns möjlighet till intervjuer, kontakta pressekreterare
Anna Söderström
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund besöker London
Publicerad 01 juni 2015 Uppdaterad 01 juni 2015

Den 2-3 juni reser finansmarknadsminister Per Bolund
till London för att tala om ansvarsfulla investeringar på
konferensen Responsible Investor och på London
School of Economics. Per Bolund är inbjuden med
anledning av det tilläggsdirektiv till Fondutredningen
som gav utredaren i uppdrag att titta på hur
jämförbarheten mellan fonders hållbarhetsarbete kan
förbättras.
- Det är glädjande att vi får gensvar för vårt ökade fokus på ansvarsfulla
investeringar, både i Sverige och internationellt. Sparare har rätt att veta hur
deras sparkapital blir investerat. Den här utredningen är ett steg i rätt
riktning, säger Per Bolund.

I samband med detta besöker Per Bolund också Bank of England samt UK
Treasury. Frågor som kommer diskuteras är, förutom aktuella EU-frågor,
även konferensen Financing for Development som äger rum i Addis Abeba i
juli.

För mer information, kontakta pressekreterare Anna Söderström.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regelförenkling genom slopad
kvartalsrapportering
Publicerad 01 juni 2015 Uppdaterad 01 juni 2015

Regeringen har beslutat om en lagrådsremiss gällande
regelbunden finansiell information och offentliggörande
av aktieinnehav. Den innehåller förslag som minskar de
administrativa kraven för börsnoterade företag.
Som en följd av ändringarna i det s.k. öppenhetsdirektivet tas kravet på
kvartalsvis finansiell rapportering för börsnoterade företag bort. Det innebär
att börsbolag inte är skyldiga enligt lag att offentliggöra kvartalsrapporter
utan endast halv- och helårsrapporter.

– När vi minskar regelkrånglet kan vi underlätta för framför allt små och
medelstora företag att få tillgång till finansiering via aktiemarknaderna.
Bättre finansieringsmöjligheter skapar fler jobb, säger Per Bolund,
finansmarknadsminister. 

Regeringen bedömer att marknaden genom självreglering bör kunna göra
avvägningen mellan behovet av information till investerare och den
administrativa börda för de berörda företagen som rapporteringskraven
innebär.

Ökad genomlysning av ägarstruktur

Lagrådsremissen innehåller också förslag till ökad genomlysning av
ägarstrukturen i börsnoterade företag, genom ändring av reglerna om s.k.
flaggning. Flaggning innebär en skyldighet att anmäla transaktioner av större
andelar av aktier eller röster i företag.  Syftet med dessa regler är bl.a. att
motverka dolda uppköp. Flaggningsskyldigheten utvidgas till att omfatta fler
finansiella instrument och tidsfristen för flaggningsanmälan ändras från en
handelsdag till så snart som möjligt, men senast inom tre handelsdagar.
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Motverka korruption genom öppenhet
Lagrådsremissen innehåller också förslag till nya regler som ska öka
öppenheten och bl.a. motverka korruption kopplad till börsföretag som
utvinner naturresurser. Reglerna innebär att börsföretag inom
utvinningsindustrin och avverkning av naturskog ska upprätta en särskild
rapport över de betalningar som gjorts till myndigheter för rätten att utvinna
värdefulla naturtillgångar, som t.ex. virke, olja, naturgas och kol.

Genom förslagen i lagrådsremissen anpassas informationskraven i den
svenska lagstiftningen till det nya ramverket som gäller inom hela EU.

Regeringen föreslår att lagstiftningen ska träda i kraft den 1 februari 2016.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Nya regler för effektivare hantering
av krisande banker
Publicerad 28 maj 2015 Uppdaterad 28 maj 2015

Regeringen har i dag överlämnat en remiss till Lagrådet
med förslag till lagändringar för att genomföra
Krishanteringsdirektivet. Genom förslagen ges
myndigheter dels mer omfattande verktyg för att kunna
stabilisera eller avveckla banker i kris, dels införs
bestämmelser om förebyggande arbete. Dessutom
skapas en ny fond som ska täcka kostnader för
krishanteringsåtgärder.
Krishanteringsdirektivets ramverk för resolution av kreditinstitut och
värdepappersföretag anger EU-gemensamma regler för hur banker som
hamnar i kris ska tas omhand. Centralt för de nya gemensamma reglerna är
att företagets ägare och långivare, snarare än staten, ska bära eventuella
förluster i företaget. De nya reglerna ger inte bara möjligheter att
rekonstruera eller avveckla företagen utan bidrar även till förebyggande
arbete för att undvika att de hamnar i problem som kan framtvinga
resolution.

Det skapas också en ny fond – resolutionsreserven – som ska finansieras
med avgifter från företagen. Resolutionsreserven ska kunna användas för att
täcka kostnader för krishanteringsåtgärder.

- Med de nya reglerna blir det tydligt att bankernas ägare och långivare i
första hand ansvarar för att bära  förlusterna i en krissituation. Samtidigt
bygger vi upp de finansiella skyddsvallarna genom den nya
resolutionsreserven. Det bidrar till stabilare banker och säkrar finansiell
stabilitet, säger finansmarknadsminister Per Bolund.
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I lagrådsremissen föreslås två nya lagar, lagen om resolution och lagen om
förebyggande statligt stöd till kreditinstitut. Vidare finns förslag tilländringar i
andra lagar, bland annat lagen om bank- och finansieringsrörelse samt lagen
om värdepappersmarknaden.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2016.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund besöker Affärsracet i
Anderstorp
Publicerad 27 maj 2015 Uppdaterad 27 maj 2015

På torsdag den 28 maj talar finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund om hållbar tillväxt på
Affärsracet i Anderstorp.
– Genom att offensivt möta de utmaningar vi står inför när det gäller klimatet
skapas också många affärsmöjligheter genom ny teknik och nya
affärsmodeller. För en långsiktigt god ekonomisk utveckling så behöver vi en
tillväxt som är hållbar för framtiden, säger Per Bolund.

Affärsracet är en näringslivsmässa som arrangeras 27-28 maj i år, vid
motorbanan i Anderstorp.

Mer information hittar du här: http://www.affarsracet.se/

För intervjuer i samband med besöket, kontakta pressekreterare Anna
Söderström.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

AP-fonderna har bidragit positivt
till inkomstpensionssystemet
Publicerad 25 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

AP-fonderna har både under 2014 och sedan starten
2001 bidragit positivt till den långsiktiga finansieringen
av det allmänna inkomstpensionssystemet. Det framgår
av regeringens årliga skrivelse med utvärdering av AP-
fondernas verksamhet.
‒ Jag har ett stort förtroende för AP-fondernas arbete och deras kunskaper.
Det är glädjande att de bidrar i utvecklingen mot en hållbar finansmarknad,
säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Under 2014 uppgick det samlade resultatet för Första‒Fjärde och Sjätte AP-
fonderna (buffertfonderna) till 147 miljarder kronor efter kostnader, vilket
motsvarar en avkastning på 14,1 procent. En hög andel aktier i portföljerna i
kombination med en stark utveckling på aktie- och obligationsmarknaderna
samt värdeökningar från valutaexponering förklarar merparten av resultatet.
Vid 2014 års slut uppgick buffertfondernas förvaltade kapital till 1 185
miljarder kronor.

Buffertfondernas avkastning varierar med utvecklingen på de finansiella
marknaderna. Sedan starten 2001 uppgår buffertfondernas avkastning till 5,3
procent per år. Det överstiger mer än väl uppräkningen av skulderna i
inkomstpensionssystemet, vilket innebär att fonderna bidragit positivt till den
långsiktiga finansieringen av systemet.

‒ Den största delen av inkomstpensionen är knuten till den ekonomiska
utvecklingen i Sverige och buffertkapitalet utgör enbart runt 14 procent av
inkomstpensionssystemets tillgångar. Det är inte desto mindre glädjande med
en god värdeutveckling i AP-fonderna sedan starten 2001 men även under
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2014, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Sjunde AP-fondens förvalsalternativ (AP7 Såfa) avkastade 29 procent under
2014, vilket var ungefär dubbelt så mycket som avkastningen för privata
fonder i premiepensionssystemet och därmed klart över målet för Sjunde
AP-fonden.

Regeringen tycker att det är positivt att hållbarhetsarbetet inom AP-fonderna
har fortsatt under 2014 och förväntar sig att arbetet med att integrera
hållbarhetsfrågor i fondernas förvaltningsprocesser fortsätter att vara en
prioriterad fråga.

‒ Det är viktigt att AP-fonder fortsätter vara transparenta när det gäller den
klimatpåverkan som fondernas investeringar finansierar och att de arbetar
för att utveckla jämförbarheten i denna redovisning, säger Per Bolund.

Inkomstpensionssystemet

Inkomstpensionssystemet är i huvudsak ofonderat, vilket innebär att
inbetalda pensionsavgifter används för att finansiera samma års
pensionsutbetalningar. För att hantera skillnaden mellan de löpande
pensionsavgifterna och pensionsbetalningarna finns ett buffertkapital.
Buffertkapitalet har även som uppgift att bidra till stabiliteten i
pensionssystemets långsiktiga finansiering.

Inkomstpensionssystemets resultat påverkas av ett stort antal
samhällsekonomiska och demografiska faktorer. Kortsiktigt är
sysselsättningens utveckling den viktigaste faktorn, men aktie- och
obligationsmarknadernas påverkan på buffertkapitalet har också betydelse,
framför allt vid stora förändringar. På lång sikt är demografiska faktorer
viktigast.



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
22-23
Publicerad 22 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

25 maj - 7 juni
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

26/5
Möte med Apostoliska kyrkans representant

27/5
Tar emot Estlands premiärminister Taavi Rõivas

31/5
Närvarar vid välkomstceremonin med anledning av statsbesök från Indien

4/6
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

Kristina Persson

25/5
Samtal vid Global Utmanings 10års-jubileum, Stockholm

26/5
Företagsbesök, Stockholm
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27/5
Utrikes resa

28/5
Inrikes resa

29-31/5
Partiarrangemang

31/5
Närvarar vid välkomstceremonin med anledning av statsbesök från Indien

1/6
Håller anförande vid diplomatmöte, Arnö

2-3/6
Deltar i OECD, Paris

5/6
Medverkar vid integrationsseminarium, Örebro

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

27/5
Medverkar vid Forum för regional tillväxt och attraktionskraft, Stockholm

Medverkar vid rikskonferensen om flyktingguide/språkvän, Eskilstuna

29-31/5
Partievenemang

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

27/5
Utrikes resa



28/5
Deltar vid frågestund, riksdagen

2/6
Medverkar på Handelskammarens årsmöte, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

5/6
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

26/5 
Myndighetsbesök, Kalmar

27/5
Myndighetsbesök, Strängnäs

Anförande på seminarium i offentlig rätt vid juridiska fakulteten, Uppsala

29-31/5
Partiarrangemang

1/6
Utrikes resa

2/6
Inrikes resa

5/6
Anförande vid seminarium ”Hur skapar vi förutsättningar för framtidens
innovationsupphandlingar”? Malmö

Per Bolund

25/5
Inledningstalar för Fondbolagens förening

26/5
Deltar på IVL Svenska Miljöinstitutets konferens, Stockholm



27/5
Inrikes resa

1-2/6
Utrikes resa

2-3/6
Talar på konferensen Responsible Investor, London

5/6
Inrikes resa

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

25/5
Deltar på seminarium Folk och Försvar, Stockholm

26/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

27/5
Utrikes resa

29-31/5
Partiarrangemang

2/6
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

26/5
Talar vid Kulturdepartementets seminarium med anledning av
Demokratiutredningen, riksdagen

Talar vid TV-dagen, Stockholm

27/5



Deltar vid Det nationella musikmötet och Scenkonstbiennalen, Malmö

29/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

1/6
Delar ut Almapriset, Stockholm

3/6
Inrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

27/5
Reser till Göteborg

28/5
Deltar i Hållbarhetsgrillen, Stockholm

Ibrahim Baylan

26-29/5
Deltar vid Clean Energy Ministerial, Mexico

30-31/5
Partiarrangemang

5/6
Inrikes resa

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

27/5
Invigningstalar för Företagarnas Årsmöte, Stockholm

29-31/5
Partiarrangemang



31/5
Närvarar vid välkomstceremonin med anledning av statsbesök från Indien

3/6
Deltar i OECD, Paris

5/6
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Anna Johansson

25/5
Besöker Jönköping

27-28/5
Medverkar i International Transport Forum, Leipzig

29-31/5
Partiarrangemang

2/6
Möte med exekutiva järnvägsgruppen, Stockholm

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

Mehmet Kaplan

27/5
Besök hos Facebooks datacenter, Luleå

28/5
Håller anförande på Plan- och bygglagskonferens, Stockholm

29/5
Håller anförande på konferensen Citymoves, Stockholm

Håller anförande på HSB riksstämma, Stockholm

31/5
Deltar vid välkomstceremonin för statsbesök från Indien, Stockholm



2/6
Tal och prisutdelning på Offentlig Rummet, Visby

3/6
Inledningstalar på Boverkets konferens om Barns och Ungas utemiljö,
Sundbyberg

Invigning av nollenergihus Taklampan, Stockholm

5/6
Håller anförande på Villaägarnas kongress, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Sven-Erik Bucht

25/5
Håller anförande på Fiskbranschens Riksförbunds årsstämma, Göteborg

26/5
Håller anförande på LRF:s stämma, Sånga Säby

28/5
Deltar i panelsamtal ”Här är det bäst att bo”, Stockholm

29/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29-30/5
Partiarrangemang

1-2/6
Informellt ministermöte, Riga

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

4/6
Inviger Smaka på Stockholm, Stockholm

5/6
Inrikes resa



Socialdepartementet

Åsa Regnér

25/5
Invigningstalar för Svensk-chilenska institutet, Stockholm

27/5
Besök på Karolinska Universitetssjukhuset, Stockholm

Inrikes resa

28/5
Deltar vid frågestund, riksdagen

Inleder seminarium ”ny teknik i äldreomsorg”, Stockholm

Inrikes resa

29/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29-31/5
Partiarrangemang

31/5
Deltar vid välkomstceremonin för statsbesök från Indien, Stockholm

1/6
Deltar i Myndighetsdialog, Stockholm

Håller inledningsanförande Värdegrundsforum, Stockholm

2/6
Möte med funktionshinderdelegationen, Stockholm

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

Annika Strandhäll



25/5
Medverkar vid Seniorerna, Göteborg

26/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29-31/5
Partiarrangemang

Gabriel Wikström

26/5
Invigningstalar för Sveriges läkarförbunds fullmäktige 2015, Stockholm

27/5
Inledningstalar på SKL:s nationella konferens, Malmö

28/5
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

29/5
Öppnar Riksidrottsmötet, Malmö

29-31/5
Partiarrangemang

31/5
Deltar vid välkomstceremonin för statsbesök från Indien, Stockholm

1/6
Deltar i hearing om framtidens ANDT-politik, Stockholm
Inledningsanförande på Tobacco Endgame, Stockholm

2/6
Invigningstalar på Uppsala Health Summit, Uppsala

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

25/5
Inrikes resa



27/5
Inrikes resa

1/6
Inrikes resa

Aida Hadzialic

27/5
Forum för regional tillväxt och attraktionskraft, Stockholm

Utrikes resa

29-31/5
Partiarrangemang

1/6
Håller anförande på Global Utmanings och Riksbyggen, Stockholm

2/6
Träffar Ungdomspolitiska rådet, Stockholm

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

Helene Hellmark Knutsson

27/5
Inrikes resa

28/5
Medverkan vid Högskola och Samhälle i Samverkan, Kalmar

29-31/5
Partiarrangemang

2/6
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm

3/6
Anförande om hur bryter vi den ojämställda akademin, 
riksdagen



3/6 
Deltar vid konselj, Stockholms slott

4-5/6
Inrikes resa

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

26/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

28/5
Deltar vid riksdagsdebatt, riksdagen

30-31/5
Partiarrangemang

3/6
Deltar vid riksdagsdebatt, riksdagen

4/6
Inrikes resa

Isabella Lövin

26/5
Deltar i rådet för utrikes frågor (FAC), Bryssel

2/6
Deltar i World Economic Forum, Kapstaden

5/6
Utrikes resa



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Fem nya ledamöter i AP-
fondernas styrelser
Publicerad 21 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

Regeringen har utsett ledamöterna i AP-fondernas
styrelser, totalt 49 stycken inklusive sex ordförande och
sex vice ordförande.
Regeringen utser fem nya ledamöter:

Kent Eriksson, professorn (Första AP-fonden)
Åsa-Pia Järliden Bergström, projektledaren (Första AP-fonden)
Åsa Kullgren, finanslandstingsrådet, (Första AP-fonden)
Kristina Mårtensson, samhällspolitiska chefen (Andra AP-fonden)
Urban Lindskog, verkställande direktören (Sjätte AP-fonden)

Förteckning över alla ledamöterna i styrelserna för AP-fonderna finns i
bilagan. Samtliga ledamöter förordnas från och med den 30 maj 2015 till dess
att regeringen fastställer AP-fondernas resultat- och balansräkningar för
2015.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund deltar på Green
Investment Financing Forum i
Paris
Publicerad 19 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

Den 19 maj deltar finansmarknadsminister Per Bolund i
ett panelsamtal om gröna investeringar tillsammans
med Mexicos miljö- och naturresursminister Juan José
Guerra Abud och Dr Naoko Ishii, VD och ordförande för
Global Environment Facility. Panelsamtalet är en del av
konferensen Green Investment Financing Forum som
för anordnas av OECD i Paris i samband med Climate
Week Paris som genomförs 200 dagar innan FN:s
klimatmöte.
Utgångspunkten för konferensen är OECD-rapporten “Mapping Channels to
Mobilise Institutional Investment in Sustainable Energy: An OECD Report
for G20 Finance Ministers and Central Bank Governors” och den kommande
rapporten om gröna investeringsbanker och gröna obligationer.

- 2015 är ett avgörande år för klimatet eftersom inriktningen för det globala
klimatarbetet kommer att beslutas på klimatmötet i december. Vi ska
tillsammans med näringslivet ta gemensamt ansvar för att öka investeringar i
förnybart för att intensifiera omställningen till en hållbar ekonomi, säger Per
Bolund.

Per Bolund kommer att delta i ett panelsamtal under programpunkten:
"Public action to catalyse private investment for green growth".

För intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Anna Söderström.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund vill öka kunskapen om
hållbara fondval
Publicerad 13 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Finansmarknadsminister Per Bolund håller i dag ett
tredje rundabordssamtal för att diskutera hur
fondmarknaden kan bli mer hållbar. Fokus denna gång
är revision, validering, rapportering och utvärdering av
fondföretagens arbete - kan det öka medvetenheten om
hållbarhet? Vilka insatser ger störst effekt?
- Samtalsserien samlar fondbranschen för att tillsammans med regeringen
identifiera olika sätt att öka kunskapen kring hållbara fonder samt få upp
hållbarhet på finansmarknadens agenda. Jag hoppas att samtalen leder fram
till goda idéer kring hur fondbolagens hållbarhetsarbete kan mätas och
utvärderas för att främja en hållbar ekonomisk utveckling, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Dagens samtal om revidering, validering, rapportering och utvärdering ur ett
hållbarhetsperspektiv inleds med tre föredrag:

Lars G. Hassel, professor i redovisning, Umeå universitet, inleder med en
överblick av hållbarhetsredovisning under rubriken
"Hållbarhetsredovisning - värderelevans?".
Magnus Frostenson, docent, Örebro universitet, fortsätter med en inblick
i "Hållbarhetsredovisning - process, innehåll och kvalitet".
Filippa Bergin, hållbarhetschef, SPP/Storebrand, avslutar med det
praktiska perspektivet "Möjligheter och utmaningar med
hållbarhetsredovisning".

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
21-22
Publicerad 13 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

18-31 maj
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

21-22/5
Deltar vid det Östliga Partnerskapets toppmöte, Riga

Kristina Persson

18/5
Besöker Malmö

19/5
Håller anförande vid Möllekonferensen, Mölle

20/5
Möte med Lantbrukarnas Riksförbund, Stockholm

21/5
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

22/5
Inrikes resa

https://www.regeringen.se/


25/5
Samtal vid Global Utmanings 10års-jubileum

26/5
Företagsbesök, Stockholm

27/5
Inrikes resa

28/5
Inrikes resa

29-31/5
Partievenemang

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

18/5
Deltar i kunskapsseminarium om ny arbetsmiljöstrategi, Stockholm

19/5
Talar vid Studieförbundet Näringsliv och Samhälles (SNS)
arbetsmarknadsdag 2015, Stockholm

22/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

27/5
Medverkar vid Forum för regional tillväxt och attraktionskraft, Stockholm

Medverkar vid rikskonferensen om flyktingguide/språkvän, Eskilstuna

29-31/5
Partievenemang

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

19/5



Utfrågning om Finanspolitiska rådets rapport, riksdagen

Inrikes resa

22/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

27/5
Utrikes resa

28/5
Deltar vid frågestund, riksdagen

Ardalan Shekarabi

19/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

20/5
Håller anförande på seminarium om Statskontorets återapportering,
Stockholm

Anförande på seminariet Famna, Stockholm

21/5
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

22/5
Inrikes resa

29-31/5
Partievenemang

Per Bolund

19/5
Deltar på OECD-möte, Paris

21/5
Talar på Konsumentdagarna, Lidingö
Deltar vid högnivåmöte om tillväxt, Stockholm



25/5
Inledningstalar för Fondbolagens förening

26/5
Deltar på IVL Svenska Miljöinstitutets konferens, Stockholm

27/5
Inrikes resa

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

19-22/5
Utrikes resa

25/5
Deltar på seminarium Folk och Försvar, Stockholm

26/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

27/5
Utrikes resa

Justitiedepartementet

Anders Ygeman

18/5
Inrikes resa

23/5
Håller anförande på Polishögskolans dag, Stockholm

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

19/5
Möte i rådet för utbildning, ungdom, kultur och sport, Bryssel



22/5
Deltar i stadsvandring ”I slavhandels fotspår”, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

18/5
Deltar vid Petersberg Climate Dialogue, Berlin

27/5
Inrikes resa

Ibrahim Baylan

18/5
Besöker Östersund

19/5
Håller anförande på seminarium för Kungliga Ingenjörsvetenskapsakademien
och EK, Stockholm

20/5 
Partiarrangemang

22/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

26-29/5
Utrikes resa

30-31/5
Partiarrangemang

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

19-22/5
Utrikes resa



27/5
Invigningstalar för Företagarnas Årsmöte, Stockholm

29-31/5
Partiarrangemang

Anna Johansson

18/5
Besök av Kinas transportminister, Göteborg

19/5
Håller anförande på Logistik & Transportmässan, Göteborg

Håller anförande på Näringslivets Transportråds årsstämma, Göteborg

20/5
Deltar i flygseminarium, riksdagen

21/5
Anförande på DN:s konferens ”den moderna staden”, Stockholm

25/5
Inledningstalar på Klimatveckan på Elmiamässan, Jönköping

27-28/5
Utrikes resa

29-31/5
Partiarrangemang

Mehmet Kaplan

19/5
Håller anförande på Tylösandsveckan, Tylösand

20/5
Medverkar på Plan-och bostadsdagarna, Varberg

Deltar på Bofrämjandets seminarium, Stockholm

21/5



Huvudtalare på DN:s konferens ”Den moderna staden”, Stockholm

22/5
Deltar på samhällsbyggnadsseminarium, Kiruna

27/5
Inrikes resa

28/5
Håller anförande på Plan- och bygglagskonferens, Stockholm

29/5
Håller anförande på konferensen Citymoves, Stockholm

Håller anförande på HSB riksstämma, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Sven-Erik Bucht

19/5
Besöker Wapnö mejeri, Halmstad

Deltar vid Tylösandsveckan, Tylösand

21/5
Deltar i Nationella skogsprogrammets rådsmöte, Stockholm

25/5
Håller anförande på Fiskbranschens Riksförbunds årsstämma, Göteborg

Möte med länsstyrelsen i Västra Götaland, Göteborg

26/5
Håller anförande på LRF:s stämma, Sånga Säby

28/5
Deltar i panelsamtal ”Här är det bäst att bo”, Stockholm

29-31/5
Partiarrangemang

Socialdepartementet



Åsa Regnér

18/5
Inledningstalar på Dementia Forum X, Stockholm

19/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/5
Medverkar i paneldiskussion vid konferensen ”Supporting children with
imprisoned parents and their families-challenges, Rights and
Responsibilities”

Deltar vid Forum for Child Welfare, Stockholm

25/5
Invigningstalar för Svensk-chilenska institutet, Stockholm

27/5
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm
Inrikes resa

29-31/5
Partiarrangemang

Annika Strandhäll

20/5
Inrikes resa

Besök av Sydkoreas hälsominister, Stockholm

25/5
Inrikes resa

26/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29-31/5
Partiarrangemang

Gabriel Wikström



18/5
Deltar i World Health Assembly, Geneve

20/5
Besöker eHälsomyndigheten, Stockholm

22/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Möte med Sydkoreas hälsominister, Stockholm

23/5
Deltar i Göteborgsvarvet, Göteborg

25/5
Deltar i hearing arrangerad av Socialdepartementet

26/5
Invigningstalar för Sveriges läkarförbunds fullmäktige 2015, Stockholm

27/5
Inledningstalar på SKL:s nationella konferens, Malmö

28/5
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

29/5
Öppnar Riksidrottsmötet, Malmö

29-31/5
Partiarrangemang

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

21/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/5
Inrikes resa

25/5



Inrikes resa

27/5
Inrikes resa

Aida Hadzialic

18/5
Deltar i rådet för utbildning, ungdom, kultur och idrott, Bryssel

19/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

20/5
Besöker Tylösandsveckan, Tylösand

27/5
Forum för regional tillväxt och attraktionskraft, Stockholm

29-31/5
Partiarrangemang

Helene Hellmark Knutsson

18/5
Invigning av Rymdexpo utställning, Kungsträdgården

19-23/5
Utrikes resa

27/5
Inrikes resa

28/5
Medverkan vid Högskola och Samhälle i Samverkan, Kalmar

29-31/5
Partiarrangemang

Utrikesdepartementet

Margot Wallström



18-19/5
Deltar i rådet för utrikes ärenden (FAC) samt rådet för allmänna ärenden
(GAC), Bryssel

21-22/5
Utrikes resa

23-24/5
Utrikes resa

Isabella Lövin

18-21/5
Deltar vid Advisory Council for Sustainable Energy for All, New York

22/5
Deltar vid EU-nämnden inför rådet för utrikes ärenden (FAC), riksdagen

23/5
Utrikes resa

26/5
Deltar i rådet för utrikes ärenden (FAC), Bryssel



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansinspektionen ska redovisa
tillsynen över penningöverföring,
valutaväxling och
kontanthantering
Publicerad 05 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Regeringen ger Finansinspektionen i uppdrag att
utarbeta en rapport om hur tillsynsverksamheten enligt
penningtvättsregelverket bedrivs och hur den ska
bedrivas framöver gällande penningöverföring,
valutaväxling och kontanthantering.
Penningöverföring, valutaväxling och kontanthantering har uppmärksammats
i allt större utsträckning i sammanhang av såväl penningtvätt och finansiering
av terrorism som grov organiserad brottslighet i stort. I den nationella
riskbedömningen gällande penningtvätt har dessa verksamheter lyfts fram
som högriskområden för brottsligheten. Regeringen har i sin nationella
strategi för en effektiv regim för bekämpning av penningtvätt och
finansiering av terrorism lyft fram och gjort verksamheterna till ett
fokusområde.

Regeringen vill nu ägna särskilt intresse åt tillsynen på området.
Finansinspektionen ska därför i en rapport redovisa hur tillsynsverksamheten
bedrivs i dag och hur den är tänkt att bedrivas framöver. Rapporten ska även
innehålla en handlingsplan för hur myndigheten avser att arbeta med
tillsynen på området.

Rapporten ska redovisas den 14 augusti 2015.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag på genomförande av
Solvens II-direktivet
Publicerad 05 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Den 1 januari 2016 träder EU:s nya, grundligt
reformerade regelverk för försäkringsföretag, Solvens II,
i kraft. Regeringen har i dag lämnat en remiss till
Lagrådet med förslag på hur denna nya reglering ska
genomföras i den svenska lagstiftningen.
Solvens II-direktivet utgör en del av ett samlat regelverk som också
innehåller en omfattande kompletterande detaljreglering. Det innehåller i
huvudsak förändrade kapitalkrav för försäkringsföretagen, tydligare krav på
företagsstyrning (riskhantering), förändrade regler för tillsynsprocesserna
samt mer omfattande krav på försäkringsföretagens rapportering och
offentliggörande av information.

Genom det nya Solvens II-regelverket införs bland annat: 

nya värderingsregler för solvensbalansräkningarna
riskkänsliga kapitalkrav och principbaserade regler kring företagens
investeringar,
mer sofistikerade kapitalkrav som är anpassade till det enskilda
företagets risknivå (interna modeller),
tydligare krav på försäkringsföretagens system och processer för
hantering av samtliga risker – men också krav på att företagen
regelbundet ska göra egna bedömningar av kapitalbehovet på kort och
lång sikt.

Dessutom införs genom direktivet en mer harmoniserad och proaktiv tillsyn.
Genom ökad rapportering av olika slag kommer det att bli enklare för alla
intressenter att bedöma ett försäkringsföretags verkliga situation. För att

https://www.regeringen.se/


bibehålla en mångfald av aktörer på försäkringsmarknaden kommer
försäkringsföretag av viss mindre storlek och med viss verksamhet att
beviljas undantag från direktivets bestämmelser om solvens och
offentliggörande av information. Dessa företag kommer att regleras särskilt.

De nya bestämmelserna föreslås träda i kraft den 1 januari 2016 med vissa
övergångsregler.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressinbjudan: Per Bolund gör
företagsbesök i Helsingborg
Publicerad 05 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Imorgon den 6 maj reser finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund till Helsingborg för att
bland annat besöka inkubatorn Think, industriparken
IPOS och företaget Kemira som arbetar med att
förbättra vatten-, energi- och råmaterialeffektivitet i
vattenintensiva industrier.
- Det ska bli intressant att träffa dessa företagare för att lära mig mer om
deras verksamheter och för att höra hur vi från politiskt håll kan bidra till att
underlätta det arbete som sker för nya innovativa tjänster och produkter,
säger Per Bolund.

Under besöket kommer han också att träffa Per Tryding och Pernilla
Johansson från Sydsvenska handelskammaren, Håkan Lindström från
Helsingborgs stad och kommunstyrelsens ordförande Peter Danielsson (M),
kommunstyrelsens förste vice ordförande Annika Román (MP) samt
kommunalråd Marcus Friberg (MP)

Det finns möjlighet till intervjuer i samband med besöken, kontakta
pressekreterare Anna Söderström, telefon 072-532 17 13.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
20-21
Publicerad 30 april 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

11-24 maj
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

21-22/5
EU-toppmöte, Bryssel

Kristina Persson

11/5
Möte med Institutet för framtidsstudier, Stockholm

Möte med Föreningen Norden, Stockholm

12/5
Möte med Framtidsrådet, Stockholm

13/5
Avslutningsanförande vid Sjunde AP-fondens seminarium, Stockholm

18/5
Inrikes resa

https://www.regeringen.se/


19/5
Anförande vid Möllekonferensen, Mölle

20/5
Möte med Lantbrukarnas Riksförbund, Stockholm

21/5
Deltar i muntlig frågestund, riksdagen

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

11/5
Inrikes resa

18/5
Deltar i kunskapsseminarium om ny arbetsmiljöstrategi, Stockholm

19/5
Talar vid SNS arbetsmarknadsdag 2015, Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

12/5
Deltar i rådet för ekonomiska och finansiella frågor (Ekofin), Bryssel

19/5
Utfrågning om Finanspolitiska rådets rapport, riksdagen

Inrikes resa

22/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

11/5
Inrikes resa



19/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

20/5
Anförande på seminarium om Statskontorets återapportering, Stockholm

Anförande på seminariet Famna, Stockholm

Per Bolund

21/5
Talar på Konsumentdagarna, Lidingö

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

12/5
Inrikes resa

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

11/5
Inrikes resa

Anders Ygeman

18/5
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

12/5
Deltar i nordiskt ministerrådsmöte för kultur, Färöarna

16/5



Deltar vid Festival de Cannes, Cannes

19/5
Möte i rådet för utbildning, ungdom, kultur och sport, Bryssel

22/5
Deltar i Stadsvandring ”I slavhandels fotspår”, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

18/5
Utrikes resa

Ibrahim Baylan

18/5
Inrikes resa

19/5
Anförande på seminarium för Kungl. Ingenjörsvetenskapsakademien och
EK, Stockholm

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

11/5
Anförande vid Svensk Handels årsstämma, Stockholm

12/5
Medverkar i diplomeringsceremonin Global Swede, Stockholm

19-22/5
Utrikes resa

Anna Johansson

11-15/5
Utrikes resa



18/5
Inrikes resa

Besök av Kinas transportminister

19/5
Anförande på Logistik & Transportmässan, Göteborg

Anförande på Näringslivets Transportråds årsstämma, Göteborg 

20/5
Deltar i flygseminarium, riksdagen 

21/5 
Anförande på Dagens Nyheters konferens ”Den moderna staden”,
Stockholm

Mehmet Kaplan

11/5-12/5
Utrikes resa

13/5
Invigning av BoKlok, Huddinge

16/5
Besök på Birdie datorfestival, Uppsala

19/5
Anförande på Tylösandsveckan, Tylösand

20/5
Medverkar på Plan-och bostadsdagarna, Varberg

Deltar på Bofrämjandets seminarium, Stockholm

21/5
Huvudtalare på DN:s konferens ”Den moderna staden”, Stockholm

22/5
Deltar på samhällsbyggnadsseminarium, Kiruna



Sven-Erik Bucht

11/5
Deltar i rådet för jordbruk och fiske, Bryssel

19/5
Deltar vid Tylösandsdagarna, Tylösand

Besök på Wapnö mejeri, Halmstad

21/5
Deltar i Nationella skogsprogrammets rådsmöte, Stockholm

Socialdepartementet

Åsa Regnér

12/5
Medverkar som hedersgäst på Framtidens kvinnliga ledare 2015, Stockholm

18/5
Inledningstalar på Dementia Forum X, Stockholm

19/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

22/5
Medverkar i paneldiskussion vid konferensen ”Supporting children with
imprisonned parents and their families-challenges, Rights and
Responsibilities”

Annika Strandhäll

20/5
Inrikes resa

25/5
Inrikes resa

Gabriel Wikström



11/5
Landstingsdialog, Gävleborg

12/5
Medverkar på seminarium för alkohol och drogforskare 2015, Stockholm

18/5
Deltar i World Health Assembly, Geneve

20/5
Besöker e-hälsomyndigheten, Stockholm

22/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Möte med Sydkoreas hälsominister, Stockholm

23/5
Deltar i Göteborgsvarvet, Göteborg

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

18/5
Deltar i rådet för utbildning, ungdom, kultur och idrott, Bryssel

21/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Aida Hadzialic

11/5
Anförande på Lärarkonferens i Ung Företagsamhet, Älvsjö

13/5
Möte i EU-nämnden, riksdagen

Besöker Sanoma Utbildning AB, Stockholm

18/5
Deltar i rådet för utbildning, ungdom, kultur och idrott, Bryssel



19/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

20/5
Besöker Tylösandsveckan, Tylösand

Helene Hellmark Knutsson

11/5
Möte med Siemens Healthcare, Stockholm

14-15/5
Deltar på Ministerial Conference and Bologna Policy Forum, Armenien

18/5
Invigning av Rymdexpo utställning, Kungsträdgården

19/5
Utrikes resa

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

14/5
V4 möte, Bratislava

18-19/5
Deltar i rådet för utrikesfrågor, Bryssel

Isabella Lövin

12-13/5
Deltar i ”Stockholm Forum on Security and Development: Promoting a
sustainable peace”, Stockholm



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
19-20
Publicerad 30 april 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

4-17 maj
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

4/5
Deltar i TCO-kongress

7/5
Muntlig frågestund, riksdagen

Kristina Persson

4/5
Närvara vid mottagning på Kinas Ambassad, Stockholm

Medverka vid Romklubbens projekt ”Rethink economics”, Stockholm

5/5
Möte med utrikesutskottet, riksdagen

6/5
Anförande vid seminarium om Global deal, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Möte med Nordiska rådets svenska delegation

7/5
Utrikes resa

8/5
Möte med Ungdomsbarometern

11/5
Möte med Institutet för framtidsstudier, Stockholm

Möte med Föreningen Norden, Stockholm

12/5
Möte med Framtidsrådet, Stockholm

13/5
Avslutningsanförande vid Sjunde AP-fondens seminarium, Stockholm

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

4/5
Möte med Tysklands arbetsmarknadsminister, Berlin

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Medverkar vid Växjö Pride, Växjö

8/5
Dialog med det civila samhället om dess roll för nyanländas etablering,
Stockholm

11/5
Besöker Borlänge

Finansdepartementet

Magdalena Andersson



5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Inrikes resa

12/5
Deltar i Ekofin (rådet för ekonomiska och finansiella frågor), Bryssel

Ardalan Shekarabi

5/5
Medverkar i seminarium ” Ny styrning av välfärden - bortom NPM på
Mälardalens Högskola”, Västerås

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Tal på Juseks seminarium, Stockholm

Deltar vid seminarium Global Utmaning, Stockholm

11/5
Inrikes resa

Per Bolund

4/5
Inledningsanförande på Svensk Försäkrings årsmöte, Stockholm

5/5
Inrikes resa

6/5
Inrikes resa

7/5
Riksdagsseminarium om "Vilka politiska beslut behövs för att få en grönare
finanssektor?"

Försvarsdepartementet



Peter Hultqvist

7/5
Riksdagsdebatt, riksdagen

12/5
Inrikes resa

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

6/5
Utrikes resa

11/5
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

5/5
Deltar i seminarium om medborgerligt engagemang, Stockholm

6/5
Talar vid Biblioteksföreningens 100-årsjubileum, Lund

Delar ut Klarspråkskristallen och Minoritetsspråkspriset, Stockholm

Deltar i Talkshow P.S, Tensta

7/5
Deltar på Scenkonstens branschdagar, Västerås

8/5
Invigning av utställningen “Välkommen till Sverige”, Malmö

10/5
Utrikes resa

12/5



Deltar på Nordiskt ministerrådsmöte för Kultur, Färöarna

16/5
Utrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

6/5
Inrikes resa

7/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ibrahim Baylan

4/5
Inrikes resa

5/5
Anförande på Power Circle Summit 2015, Göteborg

7/5
Anförande på Svensk Energis stämma, Stockholm

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

4/5
Besök Volvo Cars, Göteborg

5/5
Inrikes resa

6/5
Anförande på samarbetsprojektet ”Agenda för hälsa och välstånd”

7/5
Deltar vid rådet för utrikes frågor (FAC)/handel, Bryssel



8/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

11/5
Anförande vid Svensk Handels årsstämma, Stockholm

12/5
Medverkar i diplomeringsceremonin Global Swede, Stockholm

Anna Johansson

4/5
Inrikes resa

5/5
Besök från Angeredsgymnasiet, Stockholm

9/5
Utrikes resa

Mehmet Kaplan

4/5
Inledningstalar på Hyresgästföreningens seminarium, Göteborg

5/5
Besöker ny pendeltågstation i Vega, Haninge

Diplomatutdelning på Lilla Kommissionen, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Talar på Miljöaktuellts konferens Hållbar Stad, Stockholm

7/5
Medverkan på IT & Telekomföretagens årsmöte, Stockholm

Anförande på Bostadsforum, Stockholm

Medverkan på Trähusbranschens årsmöte, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen



8/5
Medborgardialog med EU-kommissionens vice ordförande Jyrki Katainen,
Stockholms Universitet

11/5
Utrikes resa

13/5
Möte med indisk delstatsminister, Stockholm

Invigning av BoKlok, Huddinge

Sven-Erik Bucht

4/5
Besöker Skogsstyrelsen, Jönköping

5/5
Besök av Rumäniens jordbruksminister, Stockholm

Deltar vid Lantmännens föreningsstämma, Stockholm

7/5
Besök på Älveby Gård, Strängnäs

11/5
Deltar i rådet för jordbruk och fiske, Bryssel

Socialdepartementet

Åsa Regnér

4/5
Deltar i Nordiska ministerrådet, Köpenhamn

6/5
Deltar i Utbildningskongress ordnat av Senior i Centrum, Malmö

7/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

8/5



Möte med Jämställdhetsrådet, Stockholm

9/5
Deltar i Feministiskt Forum, Stockholm

12/5
Medverkar som hedersgäst på Framtidens kvinnliga ledare 2015, Stockholm

Annika Strandhäll

4/5
Utrikes resa

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Medverkar i seminarium med Svenska Försäkringsföreningen, Stockholm

7/5
Medverkar i TCO-seminarium, Stockholm

8/5
Inledningstalar på konferens med Sveriges Socionomers Riksförbund
Stockholm

Gabriel Wikström

6/5
Medverkar på Karolinska Institutets konferens om hälsa och välstånd,
Stockholm

Anförande på Psykiatridagen, Stockholm

Deltar på Swecares årsmöte, Stockholm

11/5
Landstingsdialog, Gävleborg

12/5
Medverkar på seminarium för alkohol och drogforskare 2015, Stockholm



Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

4/5
Deltar i seminarium om att OECD överlämnar rapport, Stockholm

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Aida Hadzialic

4/5
Deltar i seminarium om att OECD överlämnar rapport, Stockholm

6/5
Anförande på Västsvenska Handelskammaren, Göteborg

7/5
Besöker Lärcentrum, Järfälla

8/5
Anförande på Rikskonferens för Gymnasieskolans introduktionsprogram,
Eskilstuna

11/5
Anförande på Lärarkonferens i Ung Företagsamhet, Älvsjö

Helene Hellmark Knutsson

4/5
Inleder och avslutar IVA:s seminarium om universitets- och högskolepolitik
”När tre blir ett”, Stockholm

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Anförande på seminarium ”Forska! Sverige Agenda hälsa och välstånd”,
Stockholm

8/5



Besök på forskningsanläggningen European Spallation Source(ESS), Lund

11/5
Möte med Siemens Healthcare, Stockholm

14-15/5
Deltar på Ministerial Conference and Bologna Policy Forum, Armenien

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

5/5 
Utrikes resa

7/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

8/5
Besöker Uppsala

Medverkar på Europadagen, Stockholm

Isabella Lövin

4/5
Deltar på välgörenhetsgala för barn i Sydafrika, Gaza, Syrien m fl,
Stockholm

5/5
Deltar i Diakonia-seminarium, Stockholm

7/5
Avslutningstalar på Sidas lärarseminarium, Stockholm

Partiarrangemang



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Utökat uppdrag till
Konsumentverket
Publicerad 28 april 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Idag överlämnades Konsumentrapporten 2015 från
Konsumentverket till konsumentminister Per Bolund. I
samband med överlämnandet presenterade Bolund ett
nytt uppdrag till Konsumentverket som innebär att
myndigheten får ett utökat ansvar att redogöra för
problematiska konsumentmarknader och tänkbara
lösningar.
- Vi behöver ännu bättre underlag för att kunna möta den snabba
omvandlingen i konsumenternas vardag när det till exempel gäller nya
produkter, försäljningskanaler och affärsmetoder, säger Per Bolund. 

Konsumentverket har sedan 2013 lämnat en rapport till regeringen som
beskriver konsumenternas upplevelser och erfarenheter från olika
marknader. Det utökade uppdraget innebär att Konsumentverket närmare
ska belysa tre valfria områden som av konsumenterna ansetts särskilt
problematiska för att kunna beskriva problemens omfattning och orsaker och
utifrån det presentera förslag på lösningar. 

- Det är ett gemensamt ansvar mellan näringsliv och politiken att se till att vi
har väl fungerande marknader och samtidigt att vi som konsumenter kan
göra aktiva val och undvika problem. Då behöver vi gå i takt med
utvecklingen och vara beredd att genomföra de förändringar som krävs,
säger Per Bolund. 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Annika Brickman utreder
betaltjänster, förmedlingsavgifter
och betalkonton
Publicerad 28 april 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Regeringen har utsett f.d. justitierådet Annika Brickman,
ledamot av Lagrådet, till särskild utredare med uppdrag
att lämna förslag på de lagändringar som krävs för att
genomföra betaltjänstdirektivet och betalkontodirektivet
samt anpassa nuvarande lagstiftning till förordningen
om förmedlingsavgifter.
Uppdraget ska redovisas senast den 4 januari 2016. Förslag som har
betydelse för framtagande av kompletterande regler till förordningen om
förmedlingsavgifter ska delredovisas senast den 17 augusti 2015.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
18-19
Publicerad 24 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

27 april till 10 maj
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

27/4
Inrikes resa

29/4
Tar emot Ålands lantråd Camilla Gunell

1/5
Partiarrangemang, Sundsvall

7/5
Muntlig frågestund, riksdagen

Kristina Persson

27/4
Inrikes resa till Kalmar län

28/4
Inrikes resa till Blekinge

https://www.regeringen.se/


29/4
Tar emot Ålands lantråd Camilla Gunell

30/4
Inrikes resa

1/5
Partiarrangemang

4/5
Närvara vid mottagning på Kinas Ambassad, Stockholm

Medverka vid Romklubbens projekt ”Rethink economics”, Stockholm

5/5
Möte med utrikesutskottet, riksdagen

6/5
Anförande vid seminarium om Global deal, Stockholm

Möte med Nordiska rådets svenska delegation

7/5
Utrikes resa

8/5
Möte med Ungdomsbarometern

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

28/4
Arbetsplatsbesök med Sveriges byggindustrier, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

4/5
Möte med Tysklands arbetsmarknadsminister, Berlin

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen



6/5
Medverkar vid Växjö Pride, Växjö

8/5
Dialog med det civila samhället om dess roll för nyanländas etablering,
Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

1/5
Partiarrangemang

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Inrikes resa

Ardalan Shekarabi

28-29/4
Utrikes resa

1/5
Partiarrangemang

Per Bolund

27/4
Medverkar vid Visitadagen, Stockholm

Rundabordssamtal om kontanthantering, Stockholm

28/4
Anförande på seminarium om den gröna ekonomin och finansmarknadens
roll, Stockholm



4/5
Inledningsanförande på Svensk Försäkrings årsmöte, Stockholm

5/5
Inrikes resa

6/5
Inrikes resa

7/5
Riksdagsseminarium om ”Vilka politiska beslut behövs för att få en grönare
finanssektor”?

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

28/4
Besök på Gender Center, Kungsängen

29/4
Anförande vid Folk och Försvar, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

7/5
Riksdagsdebatt, riksdagen

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

27/4
Invigning av Hässleholms Tingsrätt, Hässleholm

1/5
Partiarrangemang

6/5
Utrikes resa



Anders Ygeman

27/4
Anförande på Kungliga Krigsvetenskapsakademins seminarium om
cybersäkerhet, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

28/4
Deltar vid Tomas Tranströmers begravning, Stockholm
Deltar i samrådsmöte med de nationella minoriteterna, Stockholm

29/4
Anförande vid World Press Freedom Day, Stockholm
Anförande på Barnkulturkonferens, Stockholm

5/5
Deltar i seminarium om medborgerligt engagemang, Stockholm

6/5
Talar vid Biblioteksföreningens 100-årsjubileum, Lund

Delar ut Klarspråkskristallen och Minoritetsspråkspriset, Stockholm

7/5
Deltar på Scenkonstens branschdagar, Västerås

8/5
Invigning av utställningen “Välkommen till Sverige”, Malmö

10/5
Utrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson



27/4
Deltar på Nordiskt ministerrådsmöte, Köpenhamn

29/4
Inrikes resa

6/5
Inrikes resa

7/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ibrahim Baylan

1/5
Partiarrangemang

4/5
Inrikes resa

5/5
Anförande på Power Circle Summit 2015, Göteborg

7/5
Anförande på Svensk Energis stämma, Stockholm

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

28/4
Inledningstal på DI Gasell, Stockholm

29/4
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

Anförande på Swedish Medtech årsmöte, Stockholm

29-30/4
Utrikes resa

1/5



Partiarrangemang

6/5
Anförande på samarbetsprojektet ”Agenda för hälsa och välstånd”

7/5
Deltar vid rådet för utrikes frågor(FAC)/handel, Bryssel

Anna Johansson

27/4
Besöker Volvo, Göteborg

28/4
Inledningstalar på Miljörapportens konferens Ekotransport 2030, Stockholm

29/4
Deltar i hearing, riksdagen

Medverkar i panelsamtal om infrastruktur anordnat av Tysk-Svenska
Handelskammaren, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

4/5
Inrikes resa

5/5
Besök från Angeredsgymnasiet, Stockholm

8/5
Inrikes resa

9/5
Utrikes resa

Mehmet Kaplan

28/4
Deltagande på Ledarskapsdagen, Göteborg



4/5
Inledningstalar på Hyresgästföreningens seminarium, Göteborg

5/5
Besöker ny pendeltågstation, Vega

7/5
Anförande på Bostadsforum

Sven-Erik Bucht

27/4
Delar ut pris Arla Guldko, Stockholm

29/4
Medverkar på internationell konferens om djurvälfärd, Köpenhamn

4/5
Besöker Skogsstyrelsen, Jönköping

5/5
Besök av Rumäniens jordbruksminister, Stockholm

Deltar vid Lantmännens föreningsstämma, Stockholm

7/5
Besök på Älveby Gård, Strängnäs

Socialdepartementet

Åsa Regnér

28/4
Besök på Gender Center, Kungsängen

29/4
Deltar i utställning i T-banan, Stockholm

Inrikes resa

1/5
Partiarrangemang



4/5
Deltar i Nordiska ministerrådet, Köpenhamn

6/5
Inrikes resa

7/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

8/5
Möte med Jämställdhetsrådet, Stockholm

Annika Strandhäll

27/4
Besöker arbetsplatser, Sundsvall

29/4
Medverkar i LO:s försäkringskonferens, Borlänge

1/5
Partiarrangemang

4/5
Utrikes resa

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Medverkar i seminarium med Svenska Försäkringsföreningen, Stockholm

7/5
Medverkar i TCO-seminarium, Stockholm

8/5
Inledningstalar på konferens med Sveriges Socionomers Riksförbund
Stockholm

Gabriel Wikström

27/4



Deltar på seminarium om psykisk ohälsa, Stockholm

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29/4
Deltar i Landstingsdialog, Södermanland

1/5
Partiarrangemang, Enköping och Uppsala

6/5
Medverkar på Karolinska Institutets konferens om hälsa och välstånd,
Stockholm

Anförande på Psykiatridagen, Stockholm

Deltar på Swecares årsmöte, Stockholm

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Aida Hadzialic

27/4 
Deltar i nordiskt ministermöte, Köpenhamn

29/4
Inrikes resa

1/5
Partiarrangemang

6/5
Anförande på Västsvenska Handelskammaren, Göteborg



7/5
Besöker Lärcentrum, Järfälla

8/5
Anförande på Rikskonferens för Gymnasieskolans introduktionsprogram,
Eskilstuna

Helene Hellmark Knutsson

27/4
Föreläsning på Stockholms Universitet, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

6/5
Anförande på seminarium ”Forska! Sverige Agenda hälsa och välstånd”,
Stockholm

8/5
Besök på forskningsanläggningen European Spallation Source(ESS), Lund

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

27-28/4
Deltar i översynskonferensen för ickespridningsavtalet (NPT), New York

29/4
Tar emot Ålands lantråd Camilla Gunell

30/4
Utrikes resa

1/5
Partiarrangemang

Isabella Lövin

27/4



Deltar på International Support for Ukraine Conference, Kiev

4/5
Deltar på välgörenhetsgala för barn i Sydafrika, Gaza, Syrien m fl,
Stockholm

5/5
Deltar i Diakonia-seminarium, Stockholm



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressinbjudan: Nya
finansieringslösningar och
hållbarhet i fokus för Bolund i
Eskilstuna
Publicerad 23 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Fredagen den 24 april besöker finansmarknads- och konsumentminister Per
Bolund Eskilstuna för att bland annat diskutera nya finansieringslösningar
med Företagarnas unga nätverk.

Program för dagen

10:45-11:30 
Panelsamtal om kreativ finansiering och tillväxt hos Unga Eskilstuna
tillsammans med Henrik von Stockenström, FundedByMe, Sofie Lundström,
ToBorrow samt Pär Nordström, ALMI Invest

13.15 - 14.00 
Besöker Kretsloppsgallerian

14.00 - 14.45 
Besöker Omlastningscentralen

Det finns möjligheter till intervjuer under dagen, kontakta pressekreterare
Anna Söderström. 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressinbjudan: Per Bolund
tillgänglig för frågor om
amorteringskravet
Publicerad 23 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Med anledning av Finansinspektionens beslut om att inte gå vidare med
amorteringskravet kommer finansmarknadsminister Per Bolund att finnas
tillgänglig för frågor från medier.

Ta med presslegitimation.

Välkomna!

Torsdagen den 23 april, kl. 12.00
Bella Venezia, Rosenbad

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressinbjudan:
Konsumentrapporten 2015 - läget
för Sveriges konsumenter
Publicerad 22 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Den 28 april tar konsumentminister Per Bolund emot
Konsumentrapporten 2015 av Konsumentverkets
generaldirektör Gunnar Larsson. I samband med
överlämnandet kommer aktuella konsumentpolitiska
insatser från regeringen att presenteras.
Konsumentrapporten ger en aktuell bild av hur konsumenterna upplever 45
olika marknader. Konsumentverket har tittat närmare på de fyra marknader
som av konsumenterna upplevs uppvisa mest problem. Rapporten innehåller
också en beskrivning av problem som kan uppstå vid gränsöverskridande
handel t.ex. på nätet och förslag till möjliga lösningar.

Tisdag 28 april kl. 10.15-11.00 (Fika serveras från kl. 10.00) 
Finansdepartementet, Jakobsgatan 24

Föranmälan önskas senast 27 april kl 15.00 via webbformulär, se länk

Vid frågor kontakta pressekreterare Anna Söderström, 072-532 17 13

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Strängare krav på
snabblåneföretagen
Publicerad 22 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Regeringen tillsätter i morgon torsdag en utredning som
ska överväga åtgärder för att åstadkomma en mer
ansvarsfull marknad för snabblån och andra
konsumentkrediter.
Fortfarande beviljas konsumenter snabblån som de inte har råd med. Detta
har lett till att antalet obetalda snabblån aldrig har varit högre än i dag.
Utredningen ska överväga åtgärder för att åstadkomma en mer ansvarsfull
marknad för snabblån och andra konsumentkrediter. Syftet med uppdraget är
att stärka konsumentskyddet och minska risken för att konsumentkrediter
leder till överskuldsättning. Utredningen ska ta fram förslag för att:

minska risken för att en konsument erbjuds och beviljas ett lån som han
eller hon inte klarar av att betala tillbaka,
minska risken för att en konsument hamnar i en skuldspiral på grund av
beviljade lån
öka konsumentens medvetenhet om följderna av och riskerna med vissa
slags lån.

Åtgärder som utredningen ska överväga är bland annat:

En civilrättslig sanktionsregel. Det kan handla om att kreditgivaren inte
får någon ränta eller ens tillbaka det utlånade beloppet, om det visar sig
att det inte har gjorts en ordentlig kreditprövning.
Räntetak. I flera länder inom EU är kreditgivarens möjlighet att ta ut
ränta begränsad. Är tiden mogen för att införa en sådan ordning även i
Sverige?
Kostnadstak. Ett sådant tak skulle kunna innebära att om konsumenten
har lånat 1 000 kr, ska han eller hon aldrig behöva betala kreditgivaren

https://www.regeringen.se/


mer är totalt 2 000 kr.
Skärpta informations- och marknadsföringskrav. Konsumenten måste
förstå kostnaderna för lånet och vilka risker som följer med det.
Kreditgivare måste också vara återhållsamma i marknadsföringen och
inte locka de svagaste konsumenterna att ansöka om dessa lån.

Johan Löfstrand (S), vice ordförande i Civilutskottet, har åtagit sig uppdraget
som utredare. Uppdraget ska redovisas senast den 30 september 2016.

Dir. 2015:43 En mer ansvarsfull marknad för konsumentkrediter

Debattartikel: "Skärpta lagar för sms- och snabblånsföretag"



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressinbjudan: Konsumentfrågor
och hållbar finansmarknad i fokus
för Bolund i Göteborg
Publicerad 20 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Onsdag 22 april besöker finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund Göteborg för att bland
annat lansera och informera om Hallå Konsument på
Göteborgs centralstation, diskutera Göteborgs
klimatarbete och gröna obligationer samt besöka
Centrum för finans på Handelshögskolan.

Program för dagen

13.00-13.30 
Deltar i utfrågning vid konsumentupplysningstjänsten Hallå Konsuments
monter på Göteborg centralstation tillsammans med
Konsumentombudsmannen Gunnar Larsson.

14.00 -14.45 
Besöker stadshuset för att diskutera Göteborgs klimatarbete, staden är
utsedd till Årets klimatstad 2015. Göteborg är den första svenska kommun
som har arbetat med gröna obligationer. Per Bolund träffar Magnus Borelius,
finanschef på stadsledningskontoret tillsammans med Miljö- och
klimatnämndens ordförande Derya Tumayer (MP).

15.15-16.15 
Besöker Konsument Göteborg, den kommunala konsumentvägledningen,
tillsammans med Gunnar Larsson.

16.30-17.30 

https://www.regeringen.se/


Besöker Handelshögskolan Göteborg, Centrum för finans.

Det finns möjlighet till intervjuer under dagen, kontakta pressekreterare
Anna Söderström, 072-532 17 13



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
17-18
Publicerad 17 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

20 april till 3 maj
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

20/4
Inrikes resa

24/4
KU-utfrågning, riksdagen

Kristina Persson

20/4
Besöker Norrtälje

28/4
Inrikes resa

30/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

https://www.regeringen.se/


Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

20/4
Möte med Luxemburgs arbetsmarknadsminister, Stockholm

21/4
Deltar vid informellt ministerrådsmöte EPSCO, Riga

24/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

25/4
Informella Ekofin, Riga

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

1/5
Inrikes resa

Ardalan Shekarabi

21/4
Medverkan på seminarium om ny styrning av välfärden, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/4
Medverkande på Förvaltningspolitiska dagen, Stockholm

Tal på Svenska spels årsstämma, Visby



24/4
Anförande på seminarium om upphandling, Östersund

28-29/4
Utrikes resa

1/5
Inrikes resa

Per Bolund

21/4
Anförande på DI:s Hållbarhetskonferens

22/4
Inrikes resa

27/4
Medverkar vid Visitadagen, Stockholm

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

20/4
Inledningsanförande vid försvarsmatsråd Skaraborg, Skövde

28/4
Besök på Gender Center, Kungsängen

29/4
Anförande vid Folk och Försvar, Stockholm

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

22/4
Inrikes resa

23/4



Utrikes resa

27/4
Invigning av Hässleholms Tingsrätt, Hässleholm

1/5
Inrikes resa

Anders Ygeman

20/4
Inrikes resa

21/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

20/4
Talar vid First Nordic Ukraina Film Festival, Stockholm

21/4
Deltar i möte med Svenska kommittén mot ansemitism, Stockholm

22/4
Deltar i konferens för Romsk inkludering, Luleå

28/4
Deltar i samrådsmöte med de nationella minoriteterna, Stockholm

29/4
Anförande vid World Press Freedom Day, Stockholm

Miljö- och energidepartementet



Åsa Romson

20/4
KU-utfrågning, riksdagen

21/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/4
Inrikes resa

27/4
Deltar på Nordiskt ministerrådsmöte, Köpenhamn

29/4
Inrikes resa

Ibrahim Baylan
23/4
Muntlig frågestund, riksdagen

1/5
Inrikes resa

Ibrahim Baylan

23/4
Muntlig frågestund, riksdagen

1/5
Inrikes resa

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

19-21/4
Utrikes resa

28/4
Inledningstal på DI Gasell, Stockholm



29/4
Utrikes resa

29/4
Anförande på Swedish Medtech årsmöte, Stockholm

1/5
Inrikes resa

Anna Johansson

20/4
Talar på Swedish Maritime Day, Göteborg

21/4
Invigning RTC, Sundsvall

22/4
Medverkar på konferensen Eayfairs, Malmö

Möte med Helsingborgs kommun

23/4
KU-utfrågning, riksdagen

Medverkar på Redareföreningens årsmöte, Stockholm

1/5
Inrikes resa

Mehmet Kaplan

21/4
KU-utfrågning, riksdagen

22/4
Invigning av studentbostäder, Örebro

Deltar på Byggstartsceremoni Aspö-Logi, Skövde

23/4
Anförande på Ecoforum, Stockholm



24/4
Anförande på SABOs kongress, Karlstad

28/4
Deltagande på Ledarskapsdagen, Göteborg

Sven-Erik Bucht

20/4
Jordbruks-och fiskeråd, Luxemburg

21/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

27/4
Prisutdelare Arla Guldko, Stockholm

29/4
Medverkar på internationell konferens om djurvälfärd, Köpenhamn

Socialdepartementet

Åsa Regnér

20/4
Inledningstalar vid Barnveckan, Stockholm

21/4
Anförande vid Senior Välfärdskonferens, Göteborg

Inledningstalar på konferensen ”Bioståndshandläggare i äldreomsorgen”,
Stockholm

22/4
Medverkar på Seniorernas distriktordförandekonferens, Stockholm

23/4
Medverkar på Konferens för Vård och Omsorg, Gävle

26/4
Utrikes resa



28/4
Besök på Gender Center, Kungsängen

29/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Annika Strandhäll

21/4
Medverkar på PKT:s konferens, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

24/4
Deltagande i seminarium om ”äldrefattigdom i ett välfärdssamhälle”,
Stockholm

27/4
Inrikes resa

29/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Gabriel Wikström

20-24/4
Utrikes resa

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa



Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Aida Hadzialic

20-22/4
Inrikes resa

23/4
Muntlig frågestund, riksdagen

27/4
Nordiskt ministermöte, Köpenhamn

29/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Helene Hellmark Knutsson

20/4
Besöker Mittuniversitet, Sundsvall

21/4
Anförande på Svensk Näringsliv, Stockholm

22/4
Besök på Tekniska museet, Stockholm

23/4
Talar på seminarium om forskningspolitik och jämställdhet, Stockholm

24/4
Besök på Högskolan Väst, Trollhättan

27/4



Föreläsning på Stockholms Universitet, Stockholm

1/5
Inrikes resa

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

21-23/4
Deltar i "Asian-African Summit", Jakarta

27-28/4
Utrikes resa

1/5
Inrikes resa



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Regeringen utser en vikarierande
generaldirektör för
Finansinspektionen
Publicerad 16 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Martin Noréus har i dag utsetts till vikarierande
generaldirektör för Finansinspektionen. Regeringen har
också beslutat att anställa generaldirektören Martin
Andersson i Regeringskansliet.
- Martin Noréus har arbetat länge på Finansinspektionen och har därför god
kunskap om myndighetens verksamhet. Jag är glad att han har möjlighet att
vikariera som generaldirektör, säger finansmarknads- och konsumentminister
Per Bolund.

Martin Noréus har arbetat på Finansinspektionen sedan 2009 och har under
det senaste året varit biträdande generaldirektör. Innan dess har han bland
annat arbetat på avdelningen för finansiell stabilitet på Sveriges riksbank.

Som en följd av att Martin Andersson har meddelat att han lämnar sin tjänst
som generaldirektör för Finansinspektionen har regeringen i dag även
beslutat att Martin Andersson ska placeras som generaldirektör i
Regeringskansliet. Placeringen gäller från och med i dag den 16 april till och
med den 15 oktober 2015. Martin Andersson kommer att vara placerad i
Finansdepartementet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Utredare ska se över betaltjänster,
förmedlingsavgifter och
betalkonton
Publicerad 10 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Regeringen har beslutat tillsätta en utredning som ska
lämna förslag till de lagändringar som krävs för att
genomföra betaltjänstdirektivet och betalkontodirektivet
samt anpassa nuvarande lagstiftning till förordningen
om förmedlingsavgifter.
- En viktig del av uppdraget gäller att säkerställa att de nya reglerna så långt
möjligt lever upp till behovet av ett starkt konsumentskydd, och där lämnar
direktiven möjligheter för medlemsländerna att ta ytterligare steg i den egna
lagstiftningen, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

De tre rättsakterna som förhandlats fram på EU-nivå innebär många fördelar,
som t.ex. regler om konsumenters rätt till betalkonto med grundläggande
funktioner såsom kort och internetbetalningar. Det blir också enklare,
säkrare och billigare för konsumenter att använda betaltjänster. Slutligen
införs maximinivåer för förmedlingsavgifter för vissa kortbaserade
betalningstransaktioner vilket bör leda till minskade kostnader för
konsumenterna.

Utredaren ska bland annat analysera direktiven och utarbeta de
författningsförslag som behövs för att genomföra dem i svensk rätt. Vidare
ska utredaren analysera eventuella anpassningar av lagstiftningen till
förordningen om förmedlingsavgifter för kortbaserade
betalningstransaktioner.

Uppdraget ska redovisas senast den 4 januari 2016. Förslag som har

https://www.regeringen.se/


betydelse för framtagande av kompletterande regler till förordningen om
förmedlingsavgifter ska delredovisas senast den 17 augusti 2015.



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
16-17
Publicerad 10 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

13-26 april
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Kristina Persson

13/4
Deltar vid internat för analysgrupperna och framtidskansliet, Lidingö

Deltar i seminarium om integration, Rosenbad

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

13/4
Kunskapsseminarium om ny arbetsmiljöstrategi, Stockholm

15/4
Talar vid industrifackens konferens, Bålsta

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

20/4

https://www.regeringen.se/


Möte med Luxemburgs arbetsmarknadsminister, Stockholm

21/4
Deltar vid informellt ministerrådsmöte EPSCO, Riga

24/4
Inrikes resa

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

17-19/4
Internationella valutafonden (IMF) och Världsbanken, Washington

Ardalan Shekarabi

14/4
Anförande på seminarium om Hållbar upphandling, Stockholm

Deltar vid riksdagsdebatt, riksdagen

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

15/4
Inrikes resa

16/4
Anförande på Kommuninvests årsstämma, Stockholm

18/4
Inrikes resa

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

15/4
Inrikes resa

20/4



Inledningsanförande vid försvarsmatsråd Skaraborg, Skövde

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

15/4
Invigningstalar vid Museernas vårmöte, Sigtuna

Deltar vid panelsamtal vid World Art Day, Stockholm

Inrikes resa

16/4
Deltar i möte med Handikappförbundet, Stockholm

17/4
Deltar i dialogmöte om kultursamverkansmodellen, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

17/4
Inleder seminarium om kortlivad klimatpåverkade luftföroreningar,
Rosenbad

21/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ibrahim Baylan

15-16/4
Informellt TTE-råd, Lettland

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Näringsdepartementet

Mikael Damberg



14/4
Invigningstalar på Skogsnäringsveckan, Stockholm

Håller anförande på 33-listan, Stockholm

Deltar på seminarium om PGU, Stockholm

15/4
Deltar i paneldiskussion ”Förutsättningar för entreprenörskap, entreprenörer
och innovation i Sverige”, Jönköping

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

19-21/4
Utrikes resa

Anna Johansson

13/4
Besöker järnvägsspår, Stockholm

15/4
Inledningstalar på Stora Transportdagen, Stockholm

Inrikes resa

16/4
Medverkar på Nationalföreningen för Trafiksäkerhetens främjandes
kongress, Stockholm

20/4
Talar på Swedish Maritime Day, Göteborg

Mehmet Kaplan

16/4
Medverkar på Fastighetsägarna GFR:s fullmäktigemöte, Göteborg

Sven-Erik Bucht

13/4



Prisutdelning LRF:s Guldmedalj Mjölk, Rosenbad

15/4
Inrikes resa

Håller anförande på Matdagen, Stockholm

17/4
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

20/4
Jordbruks-och fiskeråd, Luxemburg

Socialdepartementet

Åsa Regnér

14/4
Inledningstalar på Socionomdagarna, Älvsjö

15/4
Inrikes resa

16/4
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

17/4
Deltar vid UN Womens distriktkonferens, Östersund

20/4
Inledningstalar vid Barnveckan, Stockholm

Annika Strandhäll

13/4
Inrikes resa

15/4
Talar på Tjänstepensionsdagen, Stockholm

16/4
Inledningstalar på frukostseminarium om Fortes rapportarbete, Stockholm



17/4
Inrikes resa

Gabriel Wikström

13/4
Deltar i Landstingsdialog, Uppland

14/4
Inrikes resa

15/4
Inrikes resa

16/4
Deltar vid frågestund, riksdagen

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

20-24/4
Utrikes resa

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

17/4
Inrikes resa

Aida Hadzialic

13/4
Inledningstalar på vuxenutbildningskonferens, Linköping

15/4
Inrikes resa

16/4
Talar på Folkbindningsrådet, Stockholm

18/4



Inrikes resa

Helene Hellmark Knutsson

14/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

15/4
Deltar vid seminarium "Starka tillsammans - från idé till verklighet",
Göteborg

Anförande vid internationella vetenskapsfestivalen i Göteborg, Göteborg

Utrikesdepartementet

Isabella Lövin

14/4
Deltar på seminariet "Nystart för politik för Global utveckling", Stockholm

17-19/4
Internationella valutafonden (IMF) och Världsbanken, Washington



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansinspektionens
generaldirektör Martin Andersson
lämnar sitt uppdrag
Publicerad 09 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Martin Andersson har i dag begärt sitt entledigande från
tjänsten som generaldirektör och chef för
Finansinspektionen.
- Jag beklagar att Martin Andersson kommer att lämna sitt uppdrag vid
Finansinspektionen. Han har gjort ett bra arbete och jag hade gärna sett att
han stannat tiden ut, men jag respekterar hans beslut, säger finansmarknads-
och konsumentminister Per Bolund.

Martin Andersson har varit anställd som generaldirektör på
Finansinspektionen sedan januari 2009 och hans uppdrag förlängdes i januari
2015 med ytterligare tre år. Martin Andersson har nu tagit ledigt från sina
arbetsuppgifter som generaldirektör för Finansinspektionen.

Regeringen kommer inom kort att ta ställning till hans begäran om
entledigande. Till dess övertar biträdande generaldirektör Martin Noréus
hans arbetsuppgifter.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
15-16
Publicerad 02 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

6 - 19 april
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

9/4
Deltar i muntlig frågestund, riksdagen

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

10/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

13/4
Kunskapsseminarium om ny arbetsmiljöstrategi, Stockholm

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Finansdepartementet

https://www.regeringen.se/


Magdalena Andersson

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

16-20/4
Internationella valutafonden (IMF) och Världsbanken, Washington

Ardalan Shekarabi

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

9/4
Deltar i seminarium av Branschföreningen för Onlinespel (BOS) om
spelmissbruk, Stockholm

Per Bolund

7/4
Deltar i lansering av Hallå Konsument, Stockholm

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

10/4
Deltar i möte med Generalsekreterare för Svenska Kyrkan, Uppsala

15/4
Invigningstalar vid Museernas vårmöte, Sigtuna
Deltar vid panelsamtal vid World Art Day, Stockholm



16/4
Deltar i möte med Handikappförbundet, Stockholm

17/4
Deltar i dialogmöte om kultursamverkansmodellen, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

8/4
Besöker Kina

Ibrahim Baylan

10/4
Besöker Uppsala universitet, Uppsala

15-16/4
Informellt TTE-råd, Lettland

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

10/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

14/4
Invigningstalar på Skogsnäringsveckan, Stockholm

15/4
Inrikes resa

Anna Johansson



7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

15/4
Inledningstalar på Stora Transportdagen, Stockholm

16/4
Medverkar på Nationalföreningen för Trafiksäkerhetens främjandes
kongress, Stockholm

Mehmet Kaplan

8/4
Inrikes resa

16/4
Medverkar på Fastighetsägarna GFR:s fullmäktigemöte, Göteborg

Sven-Erik Bucht

10/4
Besök på det tyska företaget BKM på Arvidsjaur Flygplats

Socialdepartementet

Åsa Regnér

11/4
Inrikes resa

14/4
Inledningstalar på Socionomdagarna, Älvsjö

Annika Strandhäll

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

9/4
Deltar vid seminarium Pensionsgruppen, Stockholm



13/4
Inrikes resa

15/4
Talar på Tjänstepensionsdagen, Stockholm

Gabriel Wikström

13/4
Inrikes resa

15/4
Anförande på Västmanlands idrottsförbunds årsmöte, Västerås

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

17/4
Inrikes resa

Aida Hadzialic

8/4
Besöker CSN, Sundsvall

13/4
Inledningstalar på vuxenutbildningskonferens, Linköping

16/4
Tala på folkbindningsrådets vårsammanträde, Stockholm

Helene Hellmark Knutsson

8/4
Besök på gymnastik- och idrottshögskolan, Stockholm

10/4



Besöker Uppsala universitet, Uppsala

15/4
Deltar vid seminarium "Starka tillsammans - från idé till verklighet",
Göteborg

Anförande vid internationella vetenskapsfestivalen i Göteborg,

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

7/4
Turné- och partidag i Umeå

Isabella Lövin

14/4
Deltar på seminariet "Nystart för politik för Global utveckling", Stockholm

16-20/4
Internationella valutafonden (IMF) och Världsbanken, Washington



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressinbjudan: Bolund diskuterar
konsumentfrågor på Stockholms
central
Publicerad 02 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Konsumentminister Per Bolund och
Konsumentombudsmannen Gunnar Larsson diskuterar
konsumentfrågor på Stockholms central den 7 april.
För att uppmärksamma den nyöppnade konsumentupplysningstjänsten Hallå
konsument träffas konsumentminister Per Bolund och
Konsumentombudsmannen Gunnar Larsson i Hallå konsuments monter på
Stockholms central för ett samtal om aktuella konsumentproblem. Efter
samtalet får allmänheten möjlighet att ställa frågor.

Media hälsas välkomna och efter frågestunden finns möjlighet till intervjuer. 

Tisdagen den 7 april, kl. 13.00
Stockholms centralstation

För mer information, kontakta pressekreterare Anna Söderström, telefon:
072-532 17 13

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Två nya ledamöter till
Finansinspektionen
Publicerad 01 april 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag beslutat att utse två nya ledamöter
till styrelsen i Finansinspektionen: Anna Pettersson
Westerberg och Sonja Daltung.
F.d. statssekreteraren Anna Pettersson Westerberg utses till vice ordförande
i styrelsen. Anna Pettersson Westerberg är nationalekonom och var
statssekreterare hos Ulf Kristersson under 2010-2014. Anna har också
arbetat som tjänsteman på Finansdepartementets Ekonomiska avdelning.

Vidare har kanslichefen Sonja Daltung utsetts till ledamot i styrelsen. Sonja
Daltung är disputerad nationalekonom och f.n. kanslichef för Expertgruppen
för biståndsanalys (under UD). Sonja har tidigare bland annat varit
huvudsekreterare i Finanskriskommittén, enhetschef vid
Finansdepartementets Finansmarknadsavdelning och varit verksam vid
Riksbanken.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Konsumenter får bättre möjligheter
till alternativ tvistlösning
Publicerad 01 april 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har idag lämnat ett förslag till Lagrådet
(lagrådsremiss) om en ny lag om alternativ tvistlösning.
Förslaget innebär bland annat att fler typer av tvister ska
kunna prövas utanför domstol.
– Företagaren eller säljaren måste också informera sina kunder om denna
möjlighet, vilket är en viktig förbättring för oss som konsumenter, säger
konsumentminister Per Bolund.

Förslagen i lagrådsremissen medför bl.a. följande:

ARN:s beslut föreslås även fortsättningsvis vara rekommendationer.
Bindande beslut förutsätter bland annat delgivning av handlingar och
möjlighet till överprövning i domstol. ARN:s funktion som ett smidigt
alternativ till domstolsprövning skulle då gå förlorad.
ARN:s behörigheter utökas till att omfatta tvister avseende
värmepumpar, spel och lotterier. Vissa undantag kommer även fortsatt
att gälla. som exempelvis tvister rörande utförande av hälso- och
sjukvårdstjänster samt köp av fast egendom.
näringsidkare ska ha informationsskyldighet gentemot konsumenten. Vid
tvist mellan en konsument och en näringsidkare ska näringsidkaren
informera om den tvistlösningsnämnd som är behörig att pröva tvisten.
tvistlösningsorgan ska avgöra tvister inom 90 dagar från det att ett
ärende är färdigt för avgörande.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 september 2015.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Skatteförslag i
vårändringsbudgeten
Publicerad 27 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen presenterar i dag de förändringar på
skatteområdet som kommer att föreslås i
vårändringsbudgeten för 2015. Vårändringsbudgeten
bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet.
Förändringarna som kommer att föreslås i vårändringsbudgeten för 2015
med ikraftträdande den 1 augusti 2015 är:

Slopande av de nedsatta socialavgifterna för unga i
två steg

De nedsatta socialavgifterna för unga har visat sig vara en ineffektiv åtgärd
för att skapa jobb. Därför föreslår regeringen att nedsättningen slopas i två
steg. Arbetsgivaravgifterna för unga uppgår under perioden 1 augusti 2015
till 30 juni 2016 till 25,46 procent. Under 2016 slopas nedsättningen helt.

Förslaget beräknas öka skatteintäkterna med 5,49 miljarder kronor 2015.

Höjd skatt på termisk effekt i kärnkraftsreaktorer

Skatten på termisk effekt i kärnkraftsreaktorer höjs från 12 648 till 14 770
kronor per megawatt av högsta tillåtna termiska effekt och månad.
Skattesatserna har varit desamma under flera års tid.

Förslaget beräknas öka skatteintäkterna med 104 miljoner kronor 2015.

https://www.regeringen.se/


Slopat RUT-avdrag för läxhjälp

Elevers möjlighet att få hjälp med läxor bör inte vara beroende av om de har
föräldrar med betalningsförmåga för att köpa läxhjälp. Därför tas RUT-
avdragets skattereduktion för hjälp med läxor och annat skolarbete bort.
Samtidigt ändras RUT-avdragets skattereduktion för barnpassning så att den
endast omfattar barnpassning som inte mer än i ringa omfattning innefattar
hjälp med läxor och annat skolarbete.

Förslaget beräknas öka skatteintäkterna med 20 miljoner kronor 2015.

Höjda miljöskatter på naturgrus och
bekämpningsmedel

Skatten på naturgrus höjs från 13 kronor till 15 kronor per ton naturgrus.
Syftet med skatten på naturgrus är att åstadkomma bättre hushållning med
naturgruset och påskynda utvecklingen mot alternativa material. Skatten på
naturgrus justeras med hänsyn till den allmänna prisutvecklingen. Skatten på
naturgrus har inte höjts sedan 2006.
Skatten på bekämpningsmedel höjs från 30 kronor till 34 kronor för varje
helt kilogram verksam beståndsdel i bekämpningsmedlet. Skatten på
bekämpningsmedel syftar till att minska användningen av
bekämpningsmedel. Det är därför lämpligt att skatten följer den allmänna
prisutvecklingen. Skatten har inte höjts sedan 2004.

Förslagen beräknas öka skatteintäkterna med 11 miljoner kronor 2015.



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
14-15
Publicerad 27 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

30 mars- 12 april
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

27-28/3
Besöker Kina

30-31/3
Besöker USA

9/4
Deltar i muntlig frågestund, riksdagen

Kristina Persson

30/3
Bilateralt möte Angel Gurría, generalsekreterare för OECD, Stockholm

Inledningsanförande vid S-2000 årsmöte, Stockholm

1/4
Bilateralt möte med Ulla Rosenström, Chief Senior Specialist, Prime
Minister's Office Finland, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

30/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, privat sektor, Stockholm

Bilateralt möte Angel Gurría, generalsekreterare för OECD, Stockholm

31/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, offentlig tjänstesektor,
Stockholm

Tar emot slutbetänkande från Utredningen om nya utstationeringsregler,
Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

30/3
Seminarium OECD:s Economic Survey, Stockholm

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

30/3
Överlämnande av betänkande - Främjandeförbudsutredningen, Stockholm

31/3
Överlämnande av Benchmarking-utredningen, Stockholm

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

9/4
Deltar i seminarium av Branschföreningen för Onlinespel (BOS) om
spelmissbruk, Stockholm



Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

31/3
Svensk Finsk försvarsministerdialog, Hanaholmen

1/4
Utrikes resa

Justitiedepartementet

Anders Ygeman

31/3
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

30/3
Deltar i podsamtal med Hanna Fahl, Stockholm

31/3
Deltar vid tillkännagivandet av Almapriset, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

8/4
Utrikes resa

Ibrahim Baylan

10/4
Besök Uppsala Universitet



Näringsdepartementet

Mikael Damberg

30/3
Seminarium OECD:s Economic Survey, Stockholm

31/3
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm

Anna Johansson

30/3-2/4
Utrikes resa

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Sven-Erik Bucht

31/3
Utredningen Service i glesbygd presenteras, Stockholm

10/4
Besök på det tyska företaget BKM på Arvidsjaur Flygplats

Socialdepartementet

Annika Strandhäll

30/3
Bilateralt möte Angel Gurría, generalsekreterare för OECD, Stockholm

30/3
Inrikes resa

9/4
Deltar vid seminarium Pensionsgruppen, Stockholm

Utbildningsdepartementet



Aida Hadzialic

8/4
Besöker CSN, Sundsvall

Helene Hellmark Knutsson

30/3
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm

31/3
Besök på Mälardalens högskola, Eskilstuna

8/4
Besök på gymnastik- och idrottshögskolan, Stockholm

10/4
Besök på Uppsala Universitet, Uppsala

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

7/4
Inrikes resa

Isabella Lövin

7/4
Deltar på seminarium arrangerat av Utrikespolitiska Institutet och
Naturskyddsföreningen Grönt bistånd, Stockholm



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressinbjudan: Magdalena
Andersson och Per Bolund
presenterar skatteförslag inför
budgeten
Publicerad 27 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Vid en presskonferens idag presenterar finansminister Magdalena Andersson
och biträdande finansminister Per Bolund de förändringar på skatteområdet
som kommer att föreslås i vårändringsbudgeten och som kan bli aktuella i
budgetpropositionen för 2016.

Ta med presslegitimation.

Välkommen!

Fredagen den 27 mars, kl. 13.00
Bella Venezia, Rosenbad

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Vissa skatteförslag inför
budgetpropositionen för 2016
Publicerad 27 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

För att kunna göra en samlad bedömning av olika
skatteförslag med budgeteffekter som kan bli aktuella att
presentera i budgetpropositionen för 2016, har
regeringen remitterat ett antal remisser med
skatteförslag till lagrådet. Förslag och utformning i
budgetpropositionen för 2016 beror på de
överläggningar som förs i det slutliga i arbetet med
denna, vilket kan innebära att andra skatteförslag
kommer att läggas. Vänsterpartiet har inte tagit ställning
till de förslag som nu remitteras.
Stora underskott i de offentliga finanserna innebär att viktiga investeringar
för att skapa jobb måste finansieras krona för krona i budgetpropositionen
för 2016. Förslagen som nu remitteras är:

Justeringar av ROT- och RUT-avdragen

Taket för RUT-avdraget sänks till 25 000 kronor för personer som inte har
fyllt 65 år vid årets ingång. Vidare ska RUT-avdraget inte omfatta
matlagning och mer avancerat städarbete såsom rengöring av inomhuspool.
ROT-avdragets subventionsgrad sänks från 50 till 30 procent.

Matlagning tas bort ur RUT-avdraget då det kommit att omfatta avancerad
matlagning utförd av professionella kockar och anlitande av bartenders.
Begränsningen av avdraget för städ- och annat rengöringsarbete innebär att
avdraget fokuseras på städning av mer vardaglig karaktär. Ett lägre tak för

https://www.regeringen.se/


RUT-avdraget är fördelningspolitiskt motiverat då det därmed riktas till mer
genomsnittliga hushålls behov.

ROT-avdraget har blivit mycket kostsamt. Kostnaden för skattereduktionen
beräknades vid införandet i slutet av 2008 bli 3,6 miljarder kronor för 2009.
För 2014 uppskattar Skatteverket att de betalat ut ca 17 miljarder kronor.

Tidigare ROT-avdrag på 90- och 00-talet har haft en subventionsgrad på 30
procent. Begränsningarna av RUT-avdraget och den sänkta
subventionsgraden för ROT-avdraget innebär en förstärkning av de
offentliga finanserna.

Förslagen beräknas sammantaget öka skatteintäkterna med 5,77 miljarder
kronor 2016.
Lagrådsremiss: Förändringar av HUS-avdraget

Höjd beskattning av sparande på
investeringssparkonto och i kapitalförsäkring

Beskattningen av sparande på investeringssparkonto och i kapitalförsäkring
bygger på en schablonavkastning som motsvarar statslåneräntan.
Avkastningen på de typer av tillgångar som kan förvaras på kontona
överstiger dock statslåneräntan vilket medför att sparandet är skattemässigt
gynnat i förhållande till konventionell kapitalbeskattning. Under de senaste
åren har kraftigt fallande statslåneräntor gjort sparformerna ännu mer
gynnade. För att den schablonmässigt beräknade avkastningen bättre ska
spegla den faktiska avkastningen föreslås att schablonavkastningen beräknas
genom att kapitalunderlaget multipliceras med statslåneräntan ökad med
0,75 procentenheter. För att skatten inte ska bli för låg vid en mycket låg
statslåneränta ska schablonavkastningen dock beräknas till lägst 1,25 procent
av kapitalunderlaget.

Förslaget beräknas öka skatteintäkterna med 2 miljarder kronor 2016.

Lagrådsremiss: Vissa kapitalbeskattningsfrågor inför budgetpropositionen för
2016

Ändrad beskattning av drivmedel

Det är angeläget att öka den styrande effekten av energi-, och
koldioxidskatterna för att stimulera till en omställning till minskade



växthusgasutsläpp från vägtrafiken.

Därför föreslås det att energiskatten på bensin höjs med 0,44 kr/l, att
energiskatten på dieselbränsle höjs med 0,48 kr/l samt att energiskatten på
flytande biodrivmedel höjs i motsvarande utsträckning. I samband med
denna höjning föreslås också att energi- och koldioxidskattesatserna för
bensin och dieselbränsle årligen beaktar utvecklingen av BNP.

Med hänsyn till den utsatta konkurrenssituation som det svenska jord- och
skogsbruket för närvarande befinner sig i, föreslås också att näringarna i dess
helhet kompenseras för den höjning som görs av energiskatten på
dieselbränsle genom att den nuvarande befrielsen från koldioxidskatten ökas
med 0,48 kr/l.

Ovanstående förslag föreslås träda i kraft den 1 januari 2016.

För hållbara biodrivmedel gäller i dag viss befrielse från energiskatt och hel
befrielse från koldioxidskatt. Skattebefrielsen har hittills i sin helhet
betraktats av Europeiska kommission som ett driftsstöd enligt de regler om
statsstöd som finns i fördraget om Europeiska unionens funktionssätt. En av
förutsättningarna för att ge statsstöd är att stödet är nödvändigt. Detta
innebär bl.a. att biodrivmedlen inte får bli billigare än de fossila bränslen de
ersätter, dvs. de får inte överkompenseras. I syfte att minska risken för att
E85 och låginblandad etanol överkompenseras, föreslås att befrielsen från
energiskatt på etanol minskas ytterligare.

Detta förslag föreslås träda i kraft den 1 december 2015. Förslagen bedöms
sammantaget öka skatteintäkterna med 4,14 miljarder kronor 2016.

Förändrat undantag från skatteplikt för el från
förnybara källor

Dagens särskilda regler om skattefrihet för elektrisk kraft som producerats i
vindkraftverk föreslås begränsas och samordnas med regler som gäller för
annan förnybar elproduktion. Vidare föreslås ändringar som innebär att
elektrisk kraft som framställts i Sverige i såväl reservkraftsaggregat som
mindre anläggningar även fortsatt undantas från skatteplikt. De sistnämnda
undantagen omfattar endast elektrisk kraft som framställts från bränslen som
beskattats och endast i de fall den elektriska kraften inte har överförts till ett
ledningsnät som omfattas av nätkoncession.

Förslagen föreslås träda i kraft den 1 juli 2016. Den föreslagna



begränsningen av skattefriheten bedöms öka skatteintäkterna med 47
miljoner kronor 2016 (94 miljoner kronor på helårsbasis).

Anpassning av investeraravdraget till nya EU-
riktlinjer

Reglerna om investeraravdrag behöver anpassas till kommissionens nya
riktlinjer om statligt stöd för att främja riskfinansieringsinvesteringar. Den
föreslagna ändringen innebär att investeraravdrag i fortsättningen endast får
göras av oberoende förvärvare.

Förslaget beräknas öka skatteintäkterna med 17 miljoner kronor 2016.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Åsa Romson och Per Bolund
bjuder in till pressträff
Publicerad 26 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Klimat- och miljöminister Åsa Romson och biträdande
finansminister Per Bolund bjuder in till pressträff och
presenterar budgetnyhet. I samband med pressträffen
kommer en kort naturguidning att ske som media är
välkommen att delta vid.
Varmt välkommen.

Medtag presslegitimation.

Plats: Utanför Stora Skuggans väg 38
Tid: Torsdagen den 26 mars kl. 11.30

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Ökade satsningar på skötsel och
skydd av svensk natur i
regeringens vårbudget
Publicerad 26 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Naturen är en förutsättning för friluftsliv och har positiva
hälsoeffekter, särskilt hos barn och ungdomar som kan
vistas i stadsnära natur. Sverige behöver investera i
skog och vatten för att skydda, sköta och tillgängliggöra
dessa värden. Vandringsleder ska rustas upp och arter
ska ges en fristad i skyddade skogar. I den kommande
vårändringsbudgeten förstärker därför regeringen
satsningarna på svensk natur med 430 miljoner.
I ett naturrikt land som Sverige är det lätt att ta våra skogar, fjäll och vatten
för givna men skötsel och vård är en förutsättning för att dessa
upplevelsevärden ska finnas kvar. I våra skogar finns nära 900 hotade arter.
Livsmiljöer har förändrats så pass mycket att vart tjugonde djur-, växt- och
svampart riskerar att dö ut, exempelvis fjällräven som idag klassas som akut
hotad.

Friluftsliv är den aktivitet som lättast motiverar människor till ökad fysisk
aktivitet. Många hälsorelaterade livsstilar och beteenden grundläggs under
ungdomsåren, och friluftsliv är inget undantag. Fysisk aktivitet är relaterat
till såväl fysisk som psykisk hälsa. Enligt rekommendationer från WHO ska
barn och unga vara fysiskt aktiva minst en timme om dagen. Andelen som
uppnår detta är fortsatt liten och också mindre bland flickor än pojkar i alla
åldrar.

Regeringen ökar i vårändringsbudgeten för 2015 investeringarna i skydd av

https://www.regeringen.se/


värdefull natur med 250 mnkr. Det innebär att skyddet för biologisk
mångfald utökas, flera naturskogar kan skyddas och flera marina reservat
kan inrättas. Regeringen föreslår en ökning av anslagen till skötsel av
värdefull natur med 110 mnkr i år. Anslaget har under flera år legat på
ungefär samma nivå. Samtidigt har antal naturreservat ökat kraftigt.
Regeringens förslag möjliggör välbehövliga satsningar på ledsystem i fjällen,
reservatskötsel, information och fler broar på populära vandringsleder. Även
den marina miljön får ett tillskott på 20 mnkr för 2015 så att arbetet med att
skydda havsområden och fiskarter kan förstärkas, bland annat genom att
flera marina reservat inrättas.

Totalt föreslår regeringen en budgetförstärkning med 430 mnkr till svensk
natur för innevarande år. I denna summa inkluderas även ökade anslag med
50 mnkr till myndigheter och arbete för en friskare miljö. Under
mandatperioden kommer satsningarna på natur och havsmiljö att öka med
sammanlagt 4,3 miljarder.

Specifikation av ändrade ramar för utgiftsområden och ändrade anslag
2015 (alla belopp anges i miljoner kronor)

Allmän miljö- och naturvård, UO20 Anvisat
anslag

Förändring av
anslag

Ny
anslagsnivå

1:3 Åtgärder för värdefull natur 650 110 760
1:16 Skydd av värdefull natur 715 250 965
1:12 Åtgärder för havs- och vattenmiljö 667 20 687



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Utredare ska kartlägga aktiv och
passiv fondförvaltning
Publicerad 19 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har idag beslutat att utvidga utredningen
om en översyn av fondregelverket. Utredaren ska
analysera och kartlägga vilken information investerare
behöver för att förstå innebörden av aktivt respektive
passivt förvaltade fonder, vilka alternativ som finns samt
vilka kostnader och risker dessa innebär.
- Det ska vara lätt för den som investerar att förstå vad den köper. Det ställer
höga krav på tydlig och korrekt information så att investeraren kan förstå
villkoren och göra rätt val, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Tilläggsuppdraget innebär att utredaren bland annat ska:

Kartlägga skillnader i avgifter mellan ett urval av jämförbara aktivt och
passivt förvaltade fonder som erbjuds den svenska allmänheten.
Analysera hur de aktivt förvaltade fonderna marknadsförs till
fondsparare, med beaktande av hur den jämförelsevis högre avgiften
motiveras i förekommande fall.
Analysera vilken information investerare behöver för att tydligt kunna
förstå innebörden av aktivt respektive passivt förvaltade fonder.
Föreslå möjliga förbättringar av informationen till investerare eller
föreslå andra åtgärder som förbättrar investerares förutsättningar att göra
ett val när det gäller aktivt eller passivt förvaltade fonder.

Regeringen förlänger även utredningstiden för det delbetänkande som skulle
redovisas i april till den 30 juni 2015. I övrigt ska uppdraget redovisas senast
den 31 december 2015.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Förslag om effektivare
bekämpning av penningtvätt och
finansiering av terrorism
Publicerad 17 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Nu lägger regeringen fram förslag för att stärka och
effektivisera det svenska systemet för bekämpning av
penningtvätt och finansiering av terrorism.
- Det är viktigt att alla länder vidtar åtgärder för att effektivt bekämpa och
motverka systemhotande brottslighet. Vi måste förhindra att det finansiella
systemet utnyttjas för penningtvätt och finansiering av terrorism. Genom de
åtgärder som regeringen föreslår tar Sverige ytterligare ett steg i detta viktiga
arbete, säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Förslagen läggs fram i en proposition och är en anpassning av den svenska
penningtvättslagen till vissa av de internationella standarderna för
bekämpning av penningtvätt och finansiering av terrorism. Förslagen innebär
bland annat att:

en verksamhetutövare måste göra en bedömning av riskerna för
penningtvätt och finansiering av terrorism i den egna verksamheten.
begreppet "person i politiskt utsatt ställning" utvidgas.
de bestämmelser som reglerar länsstyrelsernas tillsyn av vissa
verksamhetsutövare ändras.

De nya bestämmelserna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2015.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressinbjudan: Bolund besöker
betalningstjänstföretag och
småföretagare
Publicerad 16 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

På tisdag 17 mars gör finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund besök hos iZettle, ett
företag som erbjuder kassaregister- och
kortbetalningstjänster för småföretagare.
- Digitaliseringen öppnar upp nya möjligheter för oss som konsumenter att
hantera vår privatekonomi och för företagare att hantera betalningar, säger
Per Bolund.

Per Bolund kommer att träffa iZettles medgrundare Magnus Nilsson i
samband med besöket, samt hälsa på torghandlaren Ramazan Korkmaz på
Hötorget för att ta del av hans erfarenheter att kunna erbjuda olika
betalningsmöjligheter till sina kunder.

- Alla ska ha möjlighet att kunna välja vilka betalningsmedel man vill
använda. Den digitala utvecklingen går snabbt, därför är det viktigt att vi
från politiskt håll följer den här utvecklingen och vilka effekter den får för
olika grupper i samhället, säger Per Bolund.

Per Bolund kommer även att delta i riksdagens offentliga utfrågning den 19
mars för att svara på frågor om regeringens syn på kontanthanteringen i
samhället.

Tid: Tisdag 17 mars, kl 9:15-10:45
Plats: Kungsgatan 9, vån 6

Media är välkomna att delta under besöket, föranmälan krävs.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
13-14
Publicerad 13 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

23 mars-5 april
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

25/3
Återrapportering Europeiska rådet, riksdagen

Kristina Persson

30/3
Bilateralt möte Angel Gurría, generalsekreterare för OECD, Stockholm

30/3
Inledningsanförande vid S-2000 årsmöte, Stockholm

1/4
Bilateralt möte Ulla Rosenström, Chief Senior Specialist, Policy-analysis
Unit, Prime Minister's Office Finland, Stockholm

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

https://www.regeringen.se/


24/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

25/3
Anförande på Finsamkonferens, Linköping

27/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, byggsektorn, Stockholm
Talar på Arbetsförmedlingens chefskonferens, Stockholm

30/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, privat sektor, Stockholm

31/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, offentlig tjänstesektor,
Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

24/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

25/3
Myndighetsbesök på Statens Pensionsverk, Sundsvall
Arbetsplatsbesök på Skönsmon, Sundsvall

Per Bolund

24/3
Anförande på seminarium “Hur ska tillväxten av jobb finansieras?”,
Stockholm

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

23/3



Inrikes resa

24/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

1/4
Utrikes resa

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

23/3
Inrikes resa

Anders Ygeman

31/3
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

25/3
Invigningstalar på Digikult, Göteborg
Anförande på SFI:s slutseminarium ”Tillgänglig bio”

26-29/3
Utrikes resa

31/3
Deltar vid tillkännagivandet av Almapriset, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

25/3
Inrikes resa



26/3
Deltar vid frågestund, riksdagen

Ibrahim Baylan

24/3
Inrikes resa

25/3
Anförande på Svenska kraftnäts "Kund- & intressentmöte", Stockholm

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

24-25/3
Deltar på informellt ministerrådsmöte (FAC), Riga

30/3
Seminarium OECD:s Economic Survey, Stockholm

Anna Johansson

23/3
Studiebesök Chalmers, Göteborg

25/3
Studiebesök Frihamnen, Stockholm

30/3-2/4
Utrikes resa

Mehmet Kaplan

23/3
Anförande på Årets Bygge-galan, Stockholm

24/3
Anförande på Sveriges Arkitekter, Stockholm

25/3



Studiebesök på Energimyndigheten, Eskilstuna

26/3
Besök på SABO/Mitthem, Sundsvall

Sven-Erik Bucht

23/3
Inrikes resa

Socialdepartementet

Åsa Regnér

21/3
Utrikes resa

26/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

30/3
Barnombudsmannen överlämnar årsrapport, Stockholm

Annika Strandhäll

22/3
Utrikes resa

30/3
Besök av OECD:s generalsekreterare, Stockholm

30/3
Inrikes resa

Gabriel Wikström

21-26/3
Utrikes resa

27/3
Inledningstalar på SKL-seminarium, Stockholm



Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic

24/3
Inledningstalar på konferens för lärare på barn- och fritidsprogrammet,
Huddinge

25/3
Utrikes resa

Helene Hellmark Knutsson

24/3
Tal på examensceremoni på Paideia, Wahrendorf

30/3
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm

31/3
Besök på Mälardalens högskola, Eskilstuna

Utrikesdepartementet

Isabella Lövin

26/3
Deltar vid frågestund, riksdagen

30/3
Deltagande på Givarkonferens för Syrien, Kuwait



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
12-13
Publicerad 13 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

16-29 mars
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

18/3
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

19-20/3
Deltar vid Europeiska rådet, Bryssel

25/3
Återrapportering Europeiska rådet, riksdagen

Kristina Persson

19/3
Anförande och paneldiskussion vid Swedish Entrepreneurship Summit,
Örebro

Besöker Örebro Universitet, Örebro

Arbetsmarknadsdepartementet

https://www.regeringen.se/


Ylva Johansson

17/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, centralorganisationerna,
Stockholm

20/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, industrisektorn,
Stockholm

25/3
Anförande på Finsamkonferens, Linköping

27/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, byggsektorn, Stockholm

Talar på Arbetsförmedlingens chefskonferens, StockholmMa

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

18/3
Anförande på Affärsvärldens Bank & Finans Outlook, Stockholm

20/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

24/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

17/3
Anförande på Ny styrning av välfärden, Bortom NPM, Göteborg

18/3
Besök av äldreboendet Persikan, Stockholm

25/3
Myndighetsbesök på Statens Pensionsverk, Sundsvall



Per Bolund

18/3
Anförande Nordic Cash & Treasury Management, Stockholm

19/3
Offentlig utfrågning om kontanter i samhället, riksdagen

Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist

17/3
Inrikes resa

23/3
Inrikes resa

Justitiedepartementet

Anders Ygeman

16/3
Inrikes resa

20/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

23/3
Inrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

20/3
Deltar vid Miljöbalksdagarna, Stockholm

26/3
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen



Ibrahim Baylan

24/3
Inrikes resa

25/3
Anförande på Svenska kraftnäts "Kund- & intressentmöte", Stockholm

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

17/3
Anförande på Temadag Life Science, Lund

19/3
Utdelning av Musikexportpriset

20/3
Inrikes resa

Anna Johansson

19/3
Deltar vid frågestund, riksdagen

26/3
Utrikes resa

Mehmet Kaplan

16/3
Anförande på Hyresgästföreningens ledningskonferens, Stockholm

17/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

18/3
Håller anförande på Renoveringsdagen 2015, Stockholm

Håller anförande på Fastighetsmässan, Stockholm



19/3
Anförande på Byggherredagarna, Stockholm

20/3
Tal på UngBo, Malmö

23/3
Podradio, Stockholm

24/3
Anförande på Sveriges Arkitekter, Stockholm

25/3
Studiebesök på Energimyndigheten, Eskilstuna

26/3
Besök på SABO/Mitthem, Sundsvall

Sven-Erik Bucht

16-17/3
Deltar vid jordbruksråd, Bryssel

23/3 
Inrikes resa

Socialdepartementet

Åsa Regnér

16/3
Konferens, nationell dialog om den sociala barn- och ungdomsvården,
Rosenbad

18/3
Besök på Ersta diakoni, Stockholm

20/3
Utrikes resa

21/3
Utrikes resa



Annika Strandhäll

17/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/3
Utrikes resa

Gabriel Wikström

16/3
Deltar vid WHO-konferens, Geneve

19/3
Deltar på Sjukhusläkarnas fullmäktigemöte, Stockholm

20/3
Anförande på Svenska HFS-nätverks nationella konferens, Västerås

21/3-26/3
Utrikes resa

27/3
Inledningstalar på SKL-seminarium, Stockholm

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic

16/3
Inledningstalar på Folkhögskolelärarnas utbildningsdagar, Djurönäset

18/3
Inledningstalar på Yrkeshögskolans forum, Stockholm

20/3
Inrikes resa

24/3
Inledningstalar på konferens för lärare på barn- och fritidsprogrammet,
Huddinge



25/3
Utrikes resa

Helene Hellmark Knutsson

17/3
Dialog med landshövdingen, Stockholm

18/3
Besök vid Örebro universitet, Örebro

Medverkar vid Swedish Entrepreneurship Summit, Örebro

24/3
Tal på examensceremoni på Paideia, Wahrendorf

Utrikesdepartementet

Isabella Lövin

20/3
Medverkar på Världsvattensdagen, Stockholm

Möte med Christopher Stoke, Stockholm

26/3
Deltar vid frågestund, riksdagen



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Ändrade riktlinjer för statsskuldens
förvaltning 2015
Publicerad 12 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen fattade i dag beslut om att justera
löptidsintervallet för den nominella kronskulden till följd
av kraftigt fallande marknadsräntor. Syftet är att
återställa löptidsstyrningen till samma risknivå som i
riktlinjebeslutet för 2015 och innebär att Riksgälden kan
behålla sin nuvarande låneplanering.
Utgångspunkten för regeringens riktlinjebeslut är att statens skuld ska
förvaltas så att kostnaderna blir så låga som möjligt samtidigt som riskerna
beaktas.

De senaste månaderna har marknadsräntorna fallit kraftigt. Detta har lett till
att durationen i den nominella kronskulden blivit markant längre än då
riktlinjerna för statsskuldens förvaltning 2015 beslutades i november 2014.
Durationen beräknas med nuvärdesdiskontering utifrån gällande
marknadsräntor.

Lägre räntor innebär inte att ränteomsättningsrisken i statsskulden eller
variationen i räntekostnaderna har förändrats. I syfte att återställa styrningen
för den nominella kronskuldens löptid för instrument upp till tolv år till
förfall, till samma risknivå som i riktlinjebeslutet för 2015, höjs
riktvärdesintervallet med 0,3 år till 2,6-3,1 år. De kraftigt fallande
marknadsräntorna föranleder inga förändringar i löptidsstyrningen för
valutaskulden eller den reala kronskulden.

Det faktum att intervallet behöver justeras så snart efter riktlinjebeslutet gör
att Riksgäldskontoret kommer att återkomma i frågan om intervallets storlek
i riktlinjeförslaget för 2016.

https://www.regeringen.se/


Bakgrund

Det övergripande målet för statsskuldspolitiken är att långsiktigt minimera
kostnaden för statsskulden samtidigt som risken i förvaltningen beaktas.
Förvaltningen ska ske inom ramen för de krav som penningpolitiken ställer.

Regeringen styr statsskuldens förväntade kostnader och risk främst genom
att besluta om riktlinjer för skuldens sammansättning och löptid. Regeringen
beslutar om riktlinjerna efter förslag från Riksgäldskontoret.
Riksgäldskontoret svarar för den operativa förvaltningen av statsskulden
inom ramen för dessa riktlinjer. Statens upplåning och skuldförvaltning
utvärderas vartannat år i en skrivelse till riksdagen. Nästa utvärdering
kommer att lämnas till riksdagen i april 2016.

Riktlinjer för sammansättningen av statsskulden
Valutaskuld: Minskning med högst 30 miljarder kronor per år 
Realskuld: 20 procent
Nominell kronskuld ska utgöra resterande andel.

Riktlinjer för löptider för statsskulden
Valutaskuld: Duration 0,125 år
Real kronskuld: Duration 6-9 år
Nominell kronskuld: 
- Instrument med upp till 12 år till förfall: Duration 2,6-3,1 år
- Instrument med mer än 12 år till förfall: Långsiktigt riktvärde för
utestående volym 70 miljarder kronor.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Riksgälden utses till
resolutionsmyndighet
Publicerad 11 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen avser att utse Riksgäldskontoret till
resolutionsmyndighet. Riksgäldskontoret kommer
därmed ha en central roll i arbetet med
krisförberedande arbete och hantering av banker i kris.
Myndigheten får ansvar för krishanteringsarbete som rör banker. Det handlar
dels om löpande, förberedande arbete, dels om att vidta åtgärder om en
krissituation skulle uppstå. Kravet att utse en resolutionsmyndighet följer av
ett EU-direktiv, Krishanteringsdirektivet.

- Regeringens bedömning är att det finns det tydliga synergier mellan de
uppgifter som Riksgäldskontoret idag ansvarar för, inte minst i dess roll som
stödmyndighet med ansvar för stödåtgärder riktade mot banker, och de
uppgifter som resolutionsmyndigheten ska ansvara för, säger
finansmarknadsminister Per Bolund.

Regeringen avser att inrätta ett särskilt beslutsorgan inom Riksgäldskontoret
med ansvar för att ta beslut i resolutionsärenden. Detta gör det möjligt att
skapa ett beslutsorgan med ledamöter som har specifik kompetens i
resolutionsfrågor. Dessutom krävs organisatorisk separation av
resolutionsverksamheten inom myndigheten.

Läs mer om resolutionsmyndighetens uppgifter och regeringens bedömning i
bifogad promemoria.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund diskuterar hållbara
fonder
Publicerad 10 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

I dag träffar finansmarknadsminister Per Bolund
representanter för fondbolag, konsumentorganisationer
och myndigheter för samtal om hur fondmarknaden kan
bli mer hållbar.
Syftet är att utbyta kunskap och erfarenheter kring vad som krävs för att
utveckla en hållbar fondmarknad och för att konsumenten ska göra hållbara
val.

– Tillsammans med utredaren, föreläsare och aktörerna i branschen vill jag
diskutera hur vi kan öka medvetenheten och kunskapen kring hållbara
alternativ på finansmarknaden, säger Per Bolund.

Samtalsserien ska ses som ett komplement till den utredning som gör en
översyn av fondregelverket. Utredningen ska bland annat föreslå åtgärder för
att förbättra informationen och möjligheterna att jämföra hur fondbolag
arbetar med hållbarhetsfrågor, t.ex. frågor som rör miljö, klimat, mänskliga
rättigheter, arbetsvillkor och bekämpning av korruption. Dagens samtal är
det andra av sammanlagt fyra som regeringen bjuder in till.

- Nästa steg blir att föra upp frågan på agendan inom EU. Sverige går före
och arbetar aktivt för en mer hållbar finansmarknad men ambitionsnivån
behöver höjas även internationellt, avslutar Per Bolund.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
11-12
Publicerad 06 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

9-22 mars
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

9/3
Besök av Kiribatis president

10-11/3
Besöker Ukraina

18/3
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

19-20/3
Deltar vid Europeiska rådet, Bryssel

Kristina Persson

9-12/3
Deltar vid nordiskt ministermöte, Grönland

Arbetsmarknadsdepartementet

https://www.regeringen.se/


Ylva Johansson

9/3
Deltar vid ministerrådsmöte EPSCO, Bryssel

12/3 
Håller anförande på SKL:s Arbetsmarknads-och näringslivsdagar 2015,
Uppsala

Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

17/3
Medverkar vid Svenskt Näringslivs seminarium ”Hög arbetslöshet men få
utan jobb”, Stockholm

Finansdepartementet

Ardalan Shekarabi

10/3
Besöker länsstyrelsen i Östergötland, Linköping

Deltar vid seminarium: Ny styrning av välfärden – bortom New Public
Management (NPM)

13/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Per Bolund

10/3
Deltar vid Rundabordssamtal, Stockholm

Håller anförande på seminarium, ”Grön investeringsbank för jobb och miljö i
Sverige”, riksdagen

11/3
Deltar på Global Money Week, Stockholm

Deltar på SvD Accent, Stockholm

Håller föreläsning för Alumni, Stockholm



Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist

10/3
Deltar på NORDEFCO, Luleå

17/3
Inrikes resa

Justitiedepartementet

Anders Ygeman

9/3
Inrikes resa

12-13/3
Deltar vid rådet för rättsliga och inrikes frågor (RIF), Bryssel

16/3
Inrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

10/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

11/3
Deltar vid debatt, riksdagen

12/3
Myndighetsbesök, Stockholm

20/3
Deltar vid miljöbalksdagarna, Stockholm

Ibrahim Baylan



10/3
Medverkar vid European Wind Energy Association (EWEA)

18/3
Inrikes resa

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

10/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

11/3
Inrikes resa

17/3
Anförande på Temadag Life Science, Lund

19/3
Utdelning av Musikexportpriset

20/3
Inrikes resa

Anna Johansson

9/3
Deltar på Handelskammaren Värmlands infrastrukturkonferens

10-11/3
Inrikes resa

13/3
Deltar vid rådet för transport, telekommunikationer och energi (TTE),
Bryssel

19/3
Deltar vid frågestund, riksdagen

Mehmet Kaplan



10/3
Inrikes resa

16/3
Anförande på Hyresgästföreningens ledningskonferens, Stockholm

18/3
Håller anförande på Renoveringsdagen 2015, Stockholm

Håller anförande på fastighetsmässan, Stockholm

Sven-Erik Bucht

9/3
Deltagande på White Guide-galan, Stockholm

Deltar vid nationellt möte angående antibiotika, Stockholm

13/3
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

16-17/3
Deltar vid jordbruksråd, Bryssel

18/3
Deltar på Sånga Säby, Eckerö

Socialdepartementet

Åsa Regnér

8-14/3
Utrikes resa

20/3
Utrikes resa

Annika Strandhäll

9/3 
Studiebesök på Gustavsbergs vårdcentral



10/3
Deltar vid interpellationsdebatt

11/3
Deltar på Försäkringskassans chefsdagar

12/3
Möte med pensionsgruppen, Stockholm

17/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/3
Utrikes resa

Gabriel Wikström

10/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

11/3
Deltar vid Svenska psykiatrikongressen i Göteborg

12/3
Deltar i frågestund, riksdagen

13-14/3
Inrikes resa

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

10/3
Håller anförande vid Ansvarskonferens 2015, Malmö

13/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Aida Hadzialic

12/3



Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

Helene Hellmark Knutsson

9/3
Håller anförande vid rymdforum 2015, Göteborg

Besök på Göteborgs Universitet, Göteborg

10/3
Besök på Kungliga vetenskapsakademin, Stockholm

11/3
Besök på Kungliga biblioteket, Stockholm

Uppföljande möte med parterna om lärarlöner, Stockholm

12/3
Uppföljande möte med parterna om lärarlöner, Stockholm

Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

13/3
Besök Malmö högskola, Malmö

17/3
Dialog med Landshövdingen, Stockholm

18/3
Besök vid Örebro universitet, Örebro

Medverkar vid Swedish Entrepreneurship Summit, Örebro

Utrikesdepartementet

Isabella Lövin

9/3
Besök av Kiribatis president, Stockholm

10/3
Deltar i Internationella Dialogen för freds- och statsbyggande, Stockholm



11/3
Besök av Christina Duarte, finansminister Cap Verde, Stockholm

12/3
Deltar i rådet för utrikes frågor (FAC), Bryssel

13/3
Utrikes resa

20/3
Medverkar på Världsvattensdagen, Stockholm
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2-15 mars
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

3/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

5/3
Statsministerns frågestund, riksdagen

Kristina Persson

3/3
Anförande i Riksdagsgruppen

6/3
Bilateralt möte om klimat- och energifrågor med Nick Mabey, rådgivare till
Tony Blair och Ed Miliband

Möte med Institutet för framtidsstudier

8/3
Inrikes resa

https://www.regeringen.se/


Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

3/3
Kunskapsseminarium om ny arbetsmiljöstrategi, Stockholm

5/3
Studiebesök vid skyddsrond, Stockholm

6/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

12/3 
Muntlig frågestund, riksdagen

13/3 
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Finansdepartementet

Ardalan Shekarabi

2/3
Tar emot Överprövningsutredningen

3/3
Ny styrning av välfärden-bortom New Public Management (NPM)

5/3
Anförande vid Upphandlingsdagen, Göteborg

10/3
Besöker länsstyrelsen i Östergötland

Seminarium: Ny styrning av välfärden – bortom New Public Management
(NPM)

Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist



2/3
Myndighetsbesök på FOI-Totalförsvarets forskningsinstitut, Stockholm

4/3
Myndighetsbesök på Totalförsvarets rekryteringsmyndighet (TRM),
Stockholm

5/3
Anförande vid seminarium om försvars- och säkerhetspolitik

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

5/3
Inrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

5/3
Seminarium om New Climate Economy-rapport

6/3
Frukostmöte med Green Growth Group, Bryssel

Deltar i Miljörådsmöte, Bryssel

Ibrahim Baylan

2/3
Invigning av gasstation E.On, Huddinge

5/3
Deltar i Rådet för transport, telekommunikationer och energi (TTE), Bryssel

10/3
Medverkar vid European Wind Energy Association (EWEA)

Näringsdepartementet



Mikael Damberg

10/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

11/3
Inrikes resa

Anna Johansson

9/3
Deltar på Handelskammaren Värmlands infrastrukturkonferens

11/3
Inrikes resa

Mehmet Kaplan

4/3
Talar om bostadssegregation och stadsutveckling på Kista folkhögskola

5/3
Anförande på Göteborgsmarknaden, Göteborg

6/3
Invigning av Passivhus, Alingsås

Sven-Erik Bucht

2/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Socialdepartementet

Åsa Regnér

3/3
Prisutdelning för näringslivets mäktigaste kvinnor, Stockholm

4/3
Inledningstal på konferens om jämställdhet, Stockholm



Anförande och prisutdelning för välfärdens viktigaste kvinnor, Stockholm

5/3
Anförande vid UN Women, Sveriges event inför Internationella kvinnodagen

8/3
Utrikes resa

Annika Strandhäll

9/3 
Studiebesök

11/3
Deltar på Försäkringskassans chefsdagar

13/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Gabriel Wikström

4/3
Deltar vid Kvalitetsdagarna på Sahlgrenska Universitetssjukhuset, Göteborg

7/3
Deltar vid seminarium om folkhälsa, motion och kost, Mora

10/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

11/3
Deltar vid Svenska psykiatrikongressen i Göteborg

12/3
Deltar i frågestund, riksdagen

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic

6/3
Medverkar på Språklärarnas konferens, Uppsala



Helene Hellmark Knutsson

3/3
Deltar vid Ministerrådet för konkurrenskraft (KKR), Bryssel

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

2/3
Besöker Genève och MR-rådets högnivåsession

3-5/3
Deltar i statsbesöket till Finland

6/3
Deltar i informellt utrikesministermöte, Riga

Isabella Lövin

3/3
Deltar vid högnivåkonferens om ebola, Bryssel
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23 februari – 8 mars
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

25/2
Utrikes resa

5/3
Statsministerns frågestund, riksdagen

Kristina Persson

24/2 
Uppvaktning av S-studenter

25/2
Artighetsvisit av Frankrikes ambassadör, Stockholm

3/3
Anförande i Riksdagsgruppen

Arbetsmarknadsdepartementet

https://www.regeringen.se/


Ylva Johansson

27/2
Kommundialog om unga i jobb, Arlanda

3/3
Kunskapsseminarium om ny arbetsmiljö-strategi, Stockholm

5/3
Studiebesök vid skyddsrond, Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

Inga engagemang rapporterade

Ardalan Shekarabi

4/3
Anförande vid Upphandlingsdagen, Göteborg

Per Bolund

Inga engagemang rapporterade

Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist

4/3
Myndighetsbesök på Totalförsvarets rekryteringsmyndighet (TRM),
Stockholm

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

Inga engagemang rapporterade



Anders Ygeman

Inga engagemang rapporterade

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

5/3
Inrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

6/3
Frukostmöte med Green Growth Group, Bryssel

Deltar i Miljörådsmöte, Bryssel

Ibrahim Baylan

27/2
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

Inrikes resa, Luleå

2/3
Invigning av gasstation E.ON, Huddinge

5/3
Deltar i TTE-råd, Bryssel

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

Inga engagemang rapporterade

Anna Johansson



26/2
Möte med Danmarks transportminister, Danmark

27/2
Anförande på seminarium Aktiv Kommunikations kapitalmarknadsfrukost,
Malmö

Mehmet Kaplan

5/3
Anförande på Göteborgsmarknaden, Göteborg

6/3
Invigning av Passivhus, Alingsås

Sven-Erik Bucht

23/2
Besök i Luleå och Piteå

24/2
Deltagande på 100-årsjubileum till minne av Ragnar Lassinantti, Haparanda

 

Socialdepartementet

Åsa Regnér

25/2
Utrikes resa

3/3
Prisutdelning för näringslivets mäktigaste kvinnor, Stockholm

4/3
Inledningstal på konferens om jämställdhet, Stockholm

4/3
Anförande och prisutdelning för välfärdens viktigaste kvinnor, Stockholm

8/3



Utrikes resa

Annika Strandhäll

Inga engagemang rapporterade

Gabriel Wikström

26/2
Deltar vid Skid-VM, Falun

3/3
Deltar vid Högnivåmöte, Bryssel

4/3
Deltar vid Kvalitetsdagarna på Sahlgrenska Sjukhus, Göteborg

Utbildningsdepartementet

Gustaf Fridolin

Inga engagemang rapporterade

Aida Hadzialic

6/3
Medverkar på Språklärarnas konferens, Uppsala

Helene Hellmark Knutsson

27/2
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

3/3
Deltar vid KKR, Ministerrådet för konkurrenskraft, Bryssel

Utrikesdepartementet

Margot Wallström



Inga engagemang rapporterade

Isabella Lövin

3/3
Deltar vid högnivåkonferens om ebola, Bryssel



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressinbjudan: Per Bolund
besöker hållbara Haninge
Publicerad 19 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

I morgon, fredagen den 20 februari, kommer Per Bolund
att besöka Haninge i södra Stockholm för att hämta
erfarenheter från det hållbarhetsarbete som bedrivs i
Haninge kommun.
Per Bolund kommer att besöka Vega, en stadsdel där hållbar utveckling och
byggande står i centrum, för att prioritera både klimatsmarta och
kostnadseffektiva lösningar. Sedan besöker Per Bolund anläggningen för
Coca-Coca som sedan länge arbetar med hållbarhet i sin verksamhet för att
minska klimatpåverkan av sina produkter. Annica Hjerling, Haninges
kommunalråd med ansvar för hållbarhetsfrågor står värd för besöket. 

Program

Kl. 15.40 Studiebesök i bostadsområdet Vega
Besök på NCCs byggarbetsplats där 50 Svanenmärkta småhus byggs

Kl.16.40 – 17.30 Besök på Coca Cola
Presentation av företagets miljöarbete

Under besöket finns möjlighet till intervjuer. 

För mer information och intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare
Anna Söderström på 072-532 17 13

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

EU-kommissionen presenterar
initiativ om en
kapitalmarknadsunion
Publicerad 18 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Europeiska kommissionen har i dag publicerat en
konsultation med ett antal förslag för att skapa en
kapitalmarknadsunion i EU. Målet är att ta bort hinder
för gränsöverskridande investeringar och underlätta
företagens finansieringsmöjligheter, inte minst när det
gäller små- och medelstora företag.
- Jag välkomnar initiativet om en kapitalmarknadsunion. EU har länge jobbat
för att främja integrerade marknader och gränsöverskridande kapitalflöden.
Det är bra att man nu tar krafttag för att göra kapitalmarknaderna mer
effektiva och samtidigt minska företagens beroende av bankfinansiering,
säger finansmarknadsminister Per Bolund.

Tanken är att kapitalmarknadsunionen ska göra EU mer konkurrenskraftigt
och attraktivt för investeringar samt främja tillväxt och sysselsättning.
Samtidigt ska kapitalmarknadsunionen värna om finansiell stabilitet och
investerarskydd. Enligt förslagen är kapitalmarknadsunionen ett långsiktigt
projekt men innehåller även åtgärder som kan tas på kort sikt.

- Det är ytterst viktigt att göra en grundlig konsekvensanalys av alla förslag
som presenteras och att se till att förslagen inte försämrar finansiell stabilitet
eller investerarskydd, säger Per Bolund.

Kommissionen presenterar samtidigt två andra konsultationer, en om
värdepapperisering respektive en om översyn av prospektdirektivet.

https://www.regeringen.se/


Konsultationsperioden ska vara i tre månader och intressenter ombeds att
inkomma med svar senast den 13 maj 2015. Kommissionen väntas
presentera ett färdplan för kapitalmarknadsunionen sommaren 2015. Enligt
plan ska kapitalmarknadsunionen vara implementerad till 2019.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund diskuterar hållbar
ekonomi och konsumentfrågor i
Lund och Malmö
Publicerad 13 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Den 16-17 februari besöker finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund Malmö och Lund för att
bland annat tala om hållbar ekonomi och besöka företag
som förändrar vardagen för konsumenterna.
Fokus för besöken är frågor om hållbar konsumtion, då ministern nyligen
inlett ett arbete för att ta fram en strategi för hållbar konsumtion. Per Bolund
kommer också att besöka företag som skapar digitala innovationer som
förändrar vardagen för oss som konsumenter.

Andra aktuella frågor som han vill uppmärksamma i samband med besöken
är det pågående arbetet för att ta fram en strategi mot överskuldsättning samt
den kommande telefonupplysningstjänsten Hallå Konsument! som lanseras
av Konsumentverket i slutet av mars.

Journalister är välkomna att delta vid besöken.

Måndag 16 februari

Besök vid Konsumentrådgivningen Malmö
Besök på Media Evolution och MINC

Tisdag 17 februari

Besök på Institutet för Industriell Miljöekonomi. Träffar Oksana Mont,
professor i hållbar konsumtion samt forskare och doktorander som

https://www.regeringen.se/


presenterar aktuella projekt.
Besök på lanthandeln i Torna Hällestad
Besök på budget- och skuldrådgivningen i Lund
Talar om hållbar utveckling på Utrikespolitiska föreningens 80-års
jubileum

För mer information och intervjuer vänligen kontakta pressekreterare Anna
Söderström på 072-532 17 13



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Effektivare bekämpning av
penningtvätt och finansiering av
terrorism
Publicerad 12 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har lämnat en remiss till Lagrådet med
förslag om införande av vissa internationella standarder
i penningtvättslagen. Syftet är att stärka och göra det
svenska systemet för bekämpning av penningtvätt och
finansiering av terrorism mera effektivt.
Förslagen i lagrådsremissen är en anpassning av den svenska
penningtvättslagen till vissa av de internationella standarderna för
bekämpning av penningtvätt och finansiering terrorism.

Förslagen innebär bland annat att verksamhetsutövare åläggs att göra en
bedömning av riskerna för penningtvätt och finansiering av terrorism i
verksamheten. Det föreslås också att begreppet person i politiskt utsatt
ställning utvidgas. Dessutom föreslås vissa ändringar av de bestämmelser
som reglerar den tillsyn av vissa verksamhetsutövare som bedrivs av
länsstyrelserna.

Sverige är medlem i den mellanstatliga organisationen Financial Action Task
Force (FATF) som är internationell standardsättare för bekämpning av
penningtvätt, finansiering av terrorism och finansiering av spridning av
massförstörelsevapen. År 2012 reviderades och antogs 40 rekommendationer
av FATF. Det är bl.a. mot bakgrund av denna revidering som förslagen till
lagändringar nu presenteras av regeringen.

De nya bestämmelserna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2015.

https://www.regeringen.se/
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16 februari – 1 mars
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

17/2
Deltar vid Utrikesnämnden, riksdagen

18/2
Återrapportering från Europeiska Rådet, riksdagen

 

Kristina Persson

17/2
Anförande vid Norsk-Svenska Handelskammarens seminarium, Stockholm

18/2
Samtal med Swedbank Family Office, Stockholm

19/2
Anförande för PRO Global ”Framtidsfrågorna inom Regeringskansliet”

https://www.regeringen.se/


25/2
Artighetsvisit av Frankrikes ambassadör, Stockholm

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

17/2
Anförande på Stockholms Handelskammare, Stockholm

18/2
Kommundialog om unga i jobb, Luleå

20/2
Kommundialog om unga i jobb, Östersund

27/2
Kommundialog om unga i jobb, Arlanda

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

17/2
Deltar vid Rådet för ekonomiska och finansiella frågor (Ekofin), Bryssel

19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

Ardalan Shekarabi

16/2
Anförande vid Dagens Industri, Stockholm

Per Bolund

16/2
Inrikes resa

17/2
Inrikes resa



19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

20/2
Inrikes resa

Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist

17/2
Deltar i Folk- och Försvarseminarium, Stockholm

20/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Justitiedepartementet

Anders Ygeman

16/2
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

17/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

19/2
Myndighetsbesök på Formas

20/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen



Näringsdepartementet

Mikael Damberg

20/2
Möte med Mexikos utrikesminister

25/2
Företagsbesök, Stockholm

Anna Johansson

18/2
Medverkar på SEKO-möte, Stockholm

20/2
Håller anförande på Järnvägsforum, Sundsvall

26/2
Utrikes resa

27/2
Håller anförande på seminarium, Malmö

Sven-Erik Bucht

16/2
Inrikes resa

18/2
Högnivåmöte, Rosenbad

24/2
Inrikes resa

Socialdepartementet

Åsa Regnér

18/2
Anförande på seminarium om våld i nära relationer, Stockholm



19/2
Inrikes resa

25/2
Utrikes resa

Gabriel Wikström

19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

26/2
Inrikes resa

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic

18/2
Deltar i debatt, riksdagen

Tal och prisutdelning på Visita, Stockholm

Helene Hellmark Knutsson

18/2
Besök på Science for life laboratory, Solna

20/2
Besök på Umeå Universitet

27/2
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

18/2
Utrikes resa



Isabella Lövin

16/2
Utrikes resa
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9 - 22 februari
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

12/2
Deltar vid Europeiska rådet, Bryssel

Kristina Persson

9/2
Anförande på Rotary, Stockholm

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

12/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

13/2
Kommundialog om unga i jobb, Umeå

https://www.regeringen.se/


17/2
Anförande på Stockholms Handelskammare, Stockholm

18/2
Kommunkonferens, Luleå

20/2
Kommunkonferens, Östersund

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

13/2
Deltar vid EU-nämnd, riksdagen

17/2
Deltar vid rådet för ekonomiska och finansiella frågor (Ekofin), Bryssel

19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

Ardalan Shekarabi

16/2
Anförande Dagens Industri, Stockholm

Per Bolund

16/2
Inrikes resa

17/2
Inrikes resa

19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

20/2
Inrikes resa



Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist

11/2
Myndighetsbesök

17/2
Folk och Försvar seminarium, Stockholm

Justitiedepartementet

Anders Ygeman

10/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

16/2
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

11/2
Panelsamtal mot Afrofobi, Uppsala Universitet

12/2
Besök Redline Recordings, Norsborg

14/2
Deltagande i manifestation, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

11/2
Paneldebatt, Stockholms universitet



12/2
Deltar vid frågestund, riksdagen

19/2
Myndighetsbesök på Formas

Ibrahim Baylan

10/2
Seminarium om effektreserven, Rosenbad

11/2
Verksamhetsbesök ABB, Västerås

12/2
Frågestund, riksdagen

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

9/2
Företagsbesök, Stockholm

11/2
Utrikes resa

Anna Johansson

18/2
Medverkar på SEKO möte, Stockholm

20/2
Anförande på Järnvägsforum, Sundsvall

Mehmet Kaplan

10/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

11/2



Inrikes resa

Sven-Erik Bucht

9/2
Besöker tillväxtverket, Östersund

12/2
Deltar vid frågestund, riksdagen

18/2
Högnivåmöte, Stockholm

Socialdepartementet

Åsa Regnér

9/2
Inrikes resa

10/2
Möte med Pensionärskommittén

11/2
Möte med Funktionshinderdelegationen

18/2
Anförande på seminarium om våld i nära relationer, Stockholm

Annika Strandhäll

9/2
Inrikes resa

12/2
Anförande på Terminsstart Pension, Stockholm

13/2 
Inrikes resa

Gabriel Wikström



13/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

13/2
Deltagande på Alla hjärtansmingel (RFSU), Stockholm

19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic

18/2
Tal och prisutdelning på Visita, Stockholm

Helene Hellmark Knutsson

10/2
Seminarium om effektreserven, Rosenbad

11/2
Möte med parterna om lärarlöner, Stockholm

18/2
Besök på Science for life laboratory, Solna

20/2
Besök på Umeå Universitet

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

9/2
Deltar vid utrikesministermöte, Bryssel

11/2
Deltar vid utrikespolitisk debatt, riksdagen

18/2



Utrikes resa

Isabella Lövin

11/2
Möte inom Världsbanken, Helsingfors

13/2
Invigning av det europeiska tema året, Rosenbad

16/2
Utrikes resa



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
6-7
Publicerad 29 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

2 februari - 15 februari
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

5/2
Inrikes resa

12/2
Utrikes resa

 

Kristina Persson

2-3/2
Anförande på seminarium Nordmod, Berlin

4/2
Anförande på bokseminarium, Stockholm

5/2
Frågestund, riksdagen

https://www.regeringen.se/


Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

4/2
Kommundialog om unga i jobb, Malmö

6/2
Kommundialog om unga i jobb, Kalmar

10/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

11/2
Kommundialog om unga i jobb, Karlstad

12/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

13/2
Kommundialog om unga i jobb, Umeå

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

11/2
Guvernörsmöte Världsbanken, Helsingfors

13/2
EU-nämnd, riksdagen

Per Bolund

4/2
Anförande DI Försäkring, Stockholm

Anförande ”Innovation Financing as Business opportunity”, Stockholm

10/2
Anförande på Nordnet Spareevent, Stockholm



Ardalan Shekarabi

4/2
Anförande seminarium ”Ny styrning bortom New Public Mannagement”,
Uppsala universitet

5/2
Medverkan vid välfärdsseminarium, Arena Idé, Stockholm

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

12/2 
Frågestund, riksdagen

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

5-8/2
Besöker Jokkmokks vintermarknad, Jokkmokk

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

3/2
Utrikes resa

11/2
Paneldebatt, Stockholms universitet

12/2
Frågestund, riksdagen

19/2
Myndighetsbesök på Formas

Ibrahim Baylan



6/2
Energiministermöte, Bryssel

10/2
Seminarium om effektreserven, Rosenbad

11/2
Verksamhetsbesök ABB, Västerås

12/2
Frågestund, riksdagen

13/2
Utrikesresa

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

3/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

9/2
Företagsbesök, Stockholm

11/2
Utrikes resa

Mehmet Kaplan

6/2
Paneldebatt Svenska Teknik- & Designföretagen, Stockholm

10/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

11/2
Inrikes resa

Anna Johansson

2/2



Besöker Swedavia, Landvetter och AB Volvo, Göteborg

Sven-Erik Bucht

2/2
Inrikes resa

5/2
Delar ut pris till Årets kock, Göteborg

12/2
Frågestund, riksdagen

Socialdepartementet

Åsa Regnér

2/2
Anförande på PRO:s konferens, Stockholm

4/2
Inrikes resa

5/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

10/2
Möte med Pensionärskommittén

11/2
Möte med Funktionshinderdelegationen

Annika Strandhäll

9/2
Inrikes resa

12/2
Anförande på Terminsstart Pension, Stockholm

13/2 



Inrikes resa

Gabriel Wikström

3/2
Anförande på Temadag Jämlik hälsa, Stockholm

4/2
Anförande på Världscancerdagen, Stockholm

5/2
Anförande för Dagens Medicin på Primärvårdens dag, Stockholm

6/2
Paneldiskussion på Skolläkardagarna, Örebro

13/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

5/2
Frågestund, riksdagen

11/2
Möte med Funktionshinderdelegationen

Helene Hellmark Knutsson

3/2
Lärarutbildningskonvent, Sergel Plaza, Stockholm
4/2
Besöker Kungliga Vetenskapsakademin, Stockholm

6/2
Anförande på Kommunförbundet Skåne Välfärdskonferens, Lund

6/2
Besök på Lunds universitet



18/2
Besök på Science for life laboratory, Solna

20/2
Besök på Umeå Universitet

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

11/2
Utrikespolitisk debatt, riksdagen

Isabella Lövin

8/2
Utrikes resa



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund till Bryssel för att
diskutera hållbarhet
Publicerad 23 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

På måndag den 26 januari reser
finansmarknadsministern till Bryssel. Under dagen
kommer han att träffa kommissionärerna Jyrki Katainen,
ansvarig för jobb, tillväxt, investeringar och konkurrens
samt Jonathan Hill, ansvarig för finansiell stabilitet,
finansmarknader och kapitalmarknadsunionen.
- Jag kommer särskilt betona vikten av att arbetet inom EU har fokus på att
bygga en hållbar ekonomi för att lägga grunden för en grön omställning,
säger Per Bolund.

Särskilda frågor av intresse är kapitalmarknadsunionen och frågan om
hållbara fonder.

I samband med besöket finns möjlighet till intervjuer, kontakta
pressekreterare Anna Söderström.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
5-6
Publicerad 22 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

26 januari - 6 februari
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

26/1
Konselj, Kungliga slottet

29/1
Statsministerns frågestund, riksdagen

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

4/2
Inrikesresa

6/2
Inrikesresa

Finansdepartementet
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Magdalena Andersson

27/1
Deltar i Ekofinrådets möte i Bryssel

Per Bolund

26/1
Utrikesresa

Anförande DI Försäkring, Stockholm

Anförande Innovation Financing as Business opportunity, Stockholm

Ardalan Shekarabi

27/1
Anförande seminarium Ny styrning bortom New Public Mannagement,
Karlstad universitet

28/1
Anförande Upphandlingsdagarna 2015, Nacka

30/1
Anförande seminarium Ny styrning bortom New Public Mannagement,
Lunds universitet, Lund

4/2
Anförande seminarium Ny styrning bortom New Public Mannagement,
Uppsala universitet, Uppsala

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

26/1
Konselj, Kungliga slottet

Paneldebatt Svenskt Näringsliv, Stockholm

3/2



Utrikes resa

11/2
Paneldebatt, Stockholms universitet

Ibrahim Baylan

26/1
Konselj, Kungliga slottet

28/1
Utrikes resa

30/1
Besöker Svensk Kärnbränslehantering AB och Forsmark, Östhammar

6/2
Energiministermöte, Bryssel

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

26/1
Talar på framtidens mineral och grovindustri, SGU, Stockholm

29/1
Seminarium med OECD på Utrikesdepartementet, Stockholm

Mehmet Kaplan

26/1
Konselj, Kungliga slottet

27/1
Interpellationsdebatt, riksdagen

28/1
Anförande på Trästadsnätverksmöte, Stockholm

6/2
Paneldebatt Svenska Teknik & Designföretagen, Stockholm



Anna Johansson

30/1
Anförande på Stora Infrastrukturdagen, Näringslivets hus, Stockholm

2/2
Besök Swedavia, Landvetter och AB Volvo, Göteborg

Sven-Erik Bucht

26/1
Jordbuksråd, Bryssel

5/2
Delar ut pris till Årets kock, Göteborg

Socialdepartementet

Åsa Regnér

26/1
Konselj, Kungliga slottet

28/1
Guldbaggegalan, Cirkus, Stockholm

28/1
Galapremiär ”3vänner”, Rigoletto, Stockholm

Annika Strandhäll

27/1
Möte med Riksdagsjournalisternas förening, riksdagen

Gabriel Wikström

26/1
Konselj, Kungliga slottet

28/1
EM i konståkning, Globen, Stockholm



Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

26/1
Invigningstalar på Museernas skolmässa 2015, Moderna Museet, Stockholm

30/1
Invigning av skola, Södertälje

Helene Hellmark Knutsson

27/1
Anförande vid invigning av KTH:s superdator, KTH, Stockholm

29/1
Anförande vis sjukvårdens forskningsdag 2015, Bonniers Conference Center

3/2
Lärarutbildningskonvent, Sergel Plaza, Stockholm

4/2
Besöker Kungliga vetenskapsakademin, Stockholm

6/2
Anförande på Kommunförbundet Skåne Välfärdskonferens, Lund

6/2
Besöker Lunds universitet, Lund

Aida Hadzialic

28/1
Anförande på Linneuniversitet, Växjö

29/1
Anförande på Språkintroduktionskonferens, Spårvagnshallarna, Stockholm

Utrikesdepartementet

Isabella Lövin



26/1-27/1
Möte med Gavi, Berlin



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Nytt tilläggsdirektiv: Utredningen
om hållbar fondförvaltning
Publicerad 18 december 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag beslutat att utvidga utredningen
om en översyn av fondregelverket till att även omfatta
frågor om hållbarhetsaspekter i fondförvaltning.
– Det är positivt att det redan är många fondförvaltare som arbetar utifrån
hållbarhetsaspekter. Därför är det viktigt att utreda hur det kan bli tydligt
och enkelt för oss som konsumenter att jämföra olika fonder med varandra
ur ett hållbarhetsperspektiv, säger Per Bolund, finansmarknads- och
konsumentminister.

Regeringen beslutade den 30 oktober att ge en särskild utredare i uppdrag att
lämna förslag på hur UCITS V-direktivet kan genomföras i Sverige.
Dessutom ska utredaren analysera hur den svenska fondbranschens
konkurrenskraft kan stärkas och hur fondregelverket kan moderniseras.

– Fonder är en omfattande och viktig sparform i Sverige. Vid utgången av
september 2014 uppgick fondförmögenheten i Sverige till 2 800 miljarder
kronor. Under senare år har allt fler svenska fondbolag valt att starta och
etablera fonder utomlands, även när de i princip enbart är avsedda för
marknadsföring i Sverige. Därför behöver vi titta på hur den svenska
fondbranschens konkurrenskraft kan stärkas, säger Per Bolund.

Tilläggsdirektivet som beslutades i dag ger nu utredaren i uppdrag att också
föreslå åtgärder för att förbättra informationsgivningen och jämförbarheten
kring hur fondförvaltare integrerar hållbarhetsaspekter i sin förvaltning,
såsom miljö- och klimatfrågor, mänskliga rättigheter, arbetsvillkor och
bekämpning av korruption.

Utredarens uppdrag är bland annat att:
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ta ställning till vilken information investerare behöver för att kunna ta
hänsyn till hållbarhetsaspekter vid köp av fondandelar, såsom miljö- och
klimatfrågor, mänskliga rättigheter, arbetsvillkor och bekämpning av
korruption
föreslå tillägg i informationskraven för värdepappersfonder och
alternativa investeringsfonder
överväga om tredjepartsgranskning och myndighetstillsyn av
informationen bör införas
analysera om informationskrav även bör åläggas rådgivare och
distributörer av fondandelar
utarbeta lagförslag

Uppdraget ska redovisas senast den 31 december 2015.



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressinbjudan: Per Bolund deltar i
prisutdelning av Zennström Green
Mentorship Award
Publicerad 16 december 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Under morgondagen deltar finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund vid prisutdelningen av
Zennström Green Mentorship Award, som är ett
mentorskapsprogram för att stötta entreprenörer inom
miljöteknik.
Onsdagen den 17 december, klockan 11.30-13.45
Pontus Matsal, Norrlandsgatan 33, Stockholm

Per Bolund finns tillgänglig för intervjuer i samband med prisutdelningen,
kontakta Anna Söderström

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Fortsatt anställning som
generaldirektör för
Finansinspektionen
Publicerad 04 december 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag beslutat att ge nuvarande generaldirektören för
Finansinspektionen Martin Andersson fortsatt anställning som
generaldirektör och chef för Finansinspektionen från och med den 15 januari
2015 till och med den14 januari 2018. Martin Andersson är generaldirektör
för Finansinspektionen sedan januari 2009.

- Martin Andersson är en väl fungerande chef, som sköter myndigheten på
ett föredömligt sätt. Under den tid Andersson har varit generaldirektör har
myndigheten stått inför stora utmaningar, såsom en finansiell kris och en
mycket stor regleringsbörda. Myndigheten har i alla delar hanterat
utmaningarna väl, konstaterar statsrådet Per Bolund.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Nya administrativa sanktioner på
finansmarknadsområdet
Publicerad 04 december 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har lämnat en remiss till Lagrådet med
förslag om införande av nya administrativa sanktioner
mot ledningspersoner i kreditinstitut och
värdepappersbolag.
Lagrådsremissen innehåller förslag till lagändringar som syftar till att i svensk
rätt införa de EU-regler om sanktioner mot personer i ledningen för ett
kreditinstitut eller ett värdepappersbolag som följer av det s.k.
kapitaltäckningsdirektivet, CRD IV.

Förslaget innebär bland annat att det införs administrativa sanktioner mot
ledningspersoner i form av sanktionsavgifter, som maximalt kan uppgå till ett
belopp om motsvarande fem miljoner euro, samt ett tillfälligt förbud att
utöva uppdrag som styrelseledamot eller verkställande direktör i
kreditinstitut eller värdepappersbolag.

De nya bestämmelserna föreslås träda i kraft den 1 maj 2015.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet,
Utrikesdepartementet

Lansering av Money from Sweden
– prisjämförelsetjänst för
remitteringar
Publicerad 01 december 2014 Uppdaterad 02 april 2015

På uppdrag av regeringen har Konsumentverket tagit
fram Money from Sweden, en oberoende webbaserad
prisjämförelsetjänst för remitteringar som lanseras idag.
- Det är viktigt att vi kan hjälpa konsumenterna att hitta rätt på den här
komplexa marknaden. Varje år skickar människor i Sverige stora summor till
familj och vänner utomlands, detta initiativ kan underlätta för dem och sänka
deras kostnader, säger Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister.

- Med tanke på att remitteringar är tre gånger större än det globala biståndet
till fattiga länder är det oerhört viktigt att pengarna inte fastnar hos
mellanhänder som tar oskäligt stora avgifter. Detta initiativ kommer göra stor
skillnad, och jag hoppas att andra länder också inspireras. Det visar att fler
politikområden än biståndet är viktiga för att bekämpa fattigdom och kan
bidra till en rättvis utveckling, säger Isabella Lövin, biståndsminister.

- Vi vet att migration bidrar till utveckling både i Sverige och i
ursprungsländerna. Remitteringarna är ett av de mest konkreta exemplen på
detta. De pengar som människor skickar används för att täcka dagliga
konsumtionsbehov, men bidrar också till att människor får råd med till
exempel utbildning och sjukvård, säger Morgan Johansson,
migrationsminister

Marknaden är svåröverskådlig med många aktörer och olika avgifter
beroende på vilket land du skickar till, hur stor summa det rör sig om och hur
snabbt pengarna behöver nå mottagaren. Världsbanken beräknar att 16
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miljarder dollar skulle frigöras i världen om kostnaderna för remitteringar
minskar med fem procent.

- Tjänsten ska underlätta för alla som skickar pengar utomlands. Syftet är att
så mycket pengar som möjligt når mottagaren, säger Gunnar Larsson,
generaldirektör på Konsumentverket.

Varje månad samlas nya data in till prisjämförelsetjänsten genom så kallad
”mystery shopping”. Det innebär att banker och andra finansiella institut inte
vet vem det är som frågar efter uppgifterna. Det ska garantera att
kostnaderna är desamma som du får betala när du gör en överföring. All
information finns på svenska och engelska, med kompletterande information
på ytterligare ett drygt tiotal språk.

Money from Sweden är certifierad av Världsbanken.

Webbplatsen Money from Sweden



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Protokoll från Finansiella
stabilitetsrådets möte i november
Publicerad 20 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Den 11 november möttes Finansiella stabilitetsrådet. Protokollet från mötet
finns nu tillgängligt på regeringen.se/finans. Protokollet bifogas även detta
pressmeddelande.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Riktlinjer för statsskuldens
förvaltning 2015
Publicerad 13 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen fattade i dag beslut om riktlinjer för hur
statsskulden ska förvaltas. Den faktiska löptiden i
statsskulden ska förbli densamma, men inriktningen för
valutaskulden ändras så att statens valutaexponering
gradvis minskar de närmaste åren.
Utgångspunkten för regeringens riktlinjebeslut är att statens skuld ska
förvaltas så att kostnaderna och riskerna blir så låga som möjligt.

- I dag är 15 procent av statsskulden i utländsk valuta. Genom att gradvis
minska valutaexponeringen reduceras riskerna utan att de förväntade
kostnaderna ökar, säger finansmarknads- och konsumentminister Per
Bolund.

De senaste åren har Riksgäldskontoret analyserat kostnaderna och riskerna
med valutaexponering i statsskulden. Analysen visar att valutaexponering
inte ger lägre kostnader på lång sikt, men däremot medför valutarisk.

Den beslutade minskningstakten av valutaexponeringen begränsas av ett tak
på 30 miljarder kronor, men planeras uppgå till 20 miljarder kronor per år.
Det motsvarar ungefär den minskning av valutaexponeringen som sker när
olika finansiella instrument förfaller, det vill säga utan att Riksgäldskontoret
vidtar aktiva åtgärder. Hur snabbt valutaexponeringen minskar kan ändras
beroende på vilket beslut som fattas i frågan om att terminssäkra
Riksbankens valutareserv hos Riksgäldskontoret. Minskningstakten bedöms
inte påverka kronans valutakurs och Riksgäldskontorets möjlighet att låna i
utländsk valuta.
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I syfte att öka transparensen och för att förenkla redovisningen införs nya
mått för att beräkna statsskuldens löptid och andelar. En konsekvens av
detta är att riktvärdena för löptiden och andelen real skuld ändras. I
praktiken är dock riktlinjerna för löptiden och för realandelen oförändrade.

Det övergripande målet för statsskuldspolitiken är att långsiktigt minimera
kostnaden för statsskulden samtidigt som risken i förvaltningen beaktas.
Förvaltningen ska ske inom ramen för de krav som penningpolitiken ställer.

Regeringen styr statsskuldens förväntade kostnader och risk främst genom
att besluta om riktlinjer för skuldens sammansättning och löptid. Regeringen
beslutar om riktlinjerna efter förslag från Riksgäldskontoret.
Riksgäldskontoret svarar för den operativa förvaltningen av statsskulden
inom ramen för dessa riktlinjer. Statens upplåning och skuldförvaltning
utvärderas vartannat år i en skrivelse till riksdagen. Nästa utvärdering
kommer att lämnas till riksdagen i april 2016.

Riktlinjer för sammansättningen av statsskulden
Valutaskuld: Minskning med högst 30 miljarder kronor per år 
Realskuld: 20 procent 
Nominell kronskuld ska utgöra resterande andel

Riktlinjer för löptider för statsskulden
Valutaskuld: Duration 0,125 år
Real kronskuld: Duration 6–9 år
Nominell kronskuld: 
- Instrument med upp till 12 år till förfall: Duration 2,3–2,8 år
- Instrument med mer än 12 år till förfall: Långsiktigt riktvärde för
utestående volym 70 miljarder kronor



Pressmeddelande från Finansdepartementet

Pressinbjudan: Per Bolund
besöker Karlstad
Publicerad 13 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Imorgon, fredagen den 14 november, reser finansmarknads- och
konsumentminister Per Bolund till Karlstad för att besöka Konsumentverket.

I samband med besöket finns möjlighet att göra intervjuer kl 12.00-12.30 

Praktisk information:
Konsumentverket, Tage Erlandergatan 8A, Karlstad

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Finansiella stabilitetsrådets möte
Publicerad 07 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

På tisdag den 11 november klockan 10.00-12.00 träffas
företrädare för regeringen, Riksbanken, Riksgälden och
Finansinspektionen för ett möte i Finansiella
stabilitetsrådet. Mötet äger rum på
Finansdepartementet.
Rådet kommer att diskutera det aktuella stabilitetsläget. Myndigheterna
kommer också att ge sin syn på om det utöver redan genomförda och
aviserade åtgärder finns behov av ytterligare åtgärder för att värna den
finansiella stabiliteten och motverka finansiella obalanser i svensk ekonomi.

Finansiella stabilitetsrådet består av statsrådet med ansvar för
finansmarknadsfrågor, generaldirektören för Finansinspektionen,
riksgäldsdirektören och riksbankschefen. Syftet med rådet är att diskutera
frågor om finansiell stabilitet och behovet av att vidta åtgärder för att
motverka uppbyggnaden av finansiella obalanser och, i händelse av en
finansiell kris, diskutera behovet av att vidta åtgärder för att hantera en
sådan situation.
Regeringen och de i rådet representerade myndigheterna beslutar
självständigt inom sina respektive ansvarsområden vilka åtgärder som ska
vidtas. Rådet är ett mötesforum och inte ett beslutsfattande organ.

En redogörelse av diskussionen kommer att publiceras inom två veckor efter
att mötet hållits.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Per Bolund deltar i nordiskt
finansministermöte
Publicerad 27 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Tisdagen den 28 oktober anordnar det Nordiska
ministerrådet ett möte i Stockholm mellan de nordiska
finans- och ekonomiministrarna. Sverige kommer att
representeras av Per Bolund, finansmarknads- och
konsumentminister samt biträdande finansminister.
Efter mötet hålls en pressträff i Rosenbad.

Tisdagen den 28 oktober kl. 13.30. Insläpp från kl. 13.00
Presscentret i Rosenbad

För föranmälan och mer information se Nordiska ministerrådets webbplats.

Nordiska ministerrådets webbplats

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Statsråden presenterar
budgetpropositionen för 2015
Publicerad 22 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Budgetpropositionen för 2015 lämnas till riksdagen
torsdagen den 23 oktober. I samband med detta
presenteras budgetpropositionen på flera olika orter runt
om i landet av flera statsråd.
Kontakta respektive presskontakt för närmare uppgifter.

Borlänge
Ardalan Shekarabi, civilminister
Presskontakt Alejandro Firpo 072-585 80 75

Borås 
Biblioteket, Kulturhuset
Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister
Presskontakt Sanna Fransson 072-539 24 49

Eskilstuna 
Eskilstuna ABF, Kungsgatan kl 13.30
Kristina Persson, minister för strategi- och framtidsfrågor 
samt nordiskt samarbete
Presskontakt Anne Ekberg 072-542 69 40

Gävle
Future Position X i Teknikparken kl 14.00
Morgan Johansson, justitie- och migrationsminister
Presskontakt Tora Heckscher 072-212 62 64

Göteborg

https://www.regeringen.se/


Centralhuset Konferens, Nils Ericsonplatsen 4, kl. 14.45
Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister, biträdande
finansminister
Presskontakt Anna Söderström, 072-532 17 13
Isabella Lövin, biståndsminister
Presskontakt Catarina Axelsson, 070-810 47 95

Halmstad 
Aida Hadzialic, gymnasie- och kunskapslyftsminister
Presskontakt Sofie Rudh 072-545 74 21

Helsingborg 
Arbetsförmedlingen, Södergatan 39 
Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister 
Presskontakt Joanna Abrahamsson 072-543 84 89

Jönköping 
Sven Erik Bucht, landsbygdsminister 
Presskontakt Sam Assadi 070-583 36 48

Luleå, Piteå
Gabriel Wikström, folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister
Presskontakt Juan-Pablo Roa 072-249 47 20

Norrköping 
Campus Norrköping kl 14
Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning
Presskontakt Mikael Sundesten 070-585 55 98

Skövde
Scandic Billingen kl. 13.45 
Ylva Johansson, arbetsmarknadsminister
Pressekreterare Natalie Sial 072-520 54 49

Umeå
Anna Johansson, infrastrukturminister
Pressekreterare Kristian Brangenfeldt 072-543 95 89

Uppsala
Vaksalaskolan, Vaksala Torg kl. 15.00
Gustav Fridolin, utbildningsminister
Presskontakt Sandra Ahlstrand 072-219 19 77



Mehmet Kaplan, bostads- och stadsutvecklingsminister
Presskontakt Hannes Mård 070-208 94 43

Västerås
Mikael Damberg, närings- och innovationsminister
Pressekreterare Ann Wolgers, 072-543 87 07

Växjö
Linnéuniversitetet kl 13.30 
Anders Ygeman, inrikesminister
Pressekreterare Fredrik Persson 072-214 10 58

Örebro
Åsa Romson, klimat- och miljöminister, vice statsminister
Presskontakt Clara Lindgren 072-545 21 13
Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister
Presskontakt Emma Rung 070-235 32 36



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet

Styrningen av Vattenfall
Publicerad 15 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Statsminister Stefan Löfven har beslutat att närings- och
innovationsminister Mikael Damberg ska ansvara för
styrningen av Vattenfall.
En statsrådsgrupp har särskilt ansvar för att ta ett helhetsgrepp när det gäller
styrning av Vattenfall i syfte att göra bolaget ledande i omställningen av
energisystemet mot en högre andel förnybar energi.

Statsrådsgruppen leds av närings- och innovationsminister Mikael Damberg
och består också av miljöminister och vice statsminister Åsa Romson,
energiminister Ibrahim Baylan samt finansmarknadsminister tillika
biträdande finansminister Per Bolund.

Statsrådsgruppen ska se till att få en komplett information över Vattenfalls
verksamhet samt förtydliga styrningen och uppdraget för Vattenfall.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Tre nya statssekreterare på
Finansdepartementet
Publicerad 07 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag utsett tre nya statssekreterare på
Finansdepartementet.
Hos finansminister Magdalena Andersson:
Karolina Ekholm som närmast kommer från Riksbanken som vice
riksbankschef samt
Charlotte Svensson som närmast kommer från Stockholms stad som chef för
Arbetsmarknadsförvaltningen.

Hos finansmarknads- och konsumentsminister Per Bolund:
Ulf Holm som närmast kommer från uppdraget som andre vice talman i
riksdagen. 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet

Vissa förslag på skatte- och
socialavgiftsområdet inför
budgetpropositionen för 2015
Publicerad 06 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Finansdepartementet skickar i dag ut tre promemorior
med vissa förslag inom skatte- och socialavgiftsområdet
på remiss. Syftet är att möjliggöra en samlad
behandling av de förslag som kan bli aktuella att
presenteras i budgetpropositionen för 2015.

Förslagen är:

Slopad nedsättning av socialavgifterna för unga i två steg

Nedsättningen av socialavgifterna, inklusive den allmänna löneavgiften, för
personer som vid årets ingång inte har fyllt 26 år slopas. I promemorian
föreslås en avveckling i två steg genom att nedsättningen halveras under
2015 för att helt upphöra vid utgången av 2015. Förslaget beräknas öka
skatteintäkterna med ca 9,60 miljarder kronor 2015 och ca 18,81 miljarder
kronor 2016.

Sänkt skatt för pensionärer

Skillnaden i beskattning mellan lön och pension bör tas bort. Som ett första
steg avskaffas skillnaden i beskattning för inkomster upp till cirka 120 000
kronor per år. Skatten sänks även för pensionärer med inkomster upp till
cirka 240 000 kronor per år. Förslaget beräknas minska skatteintäkterna med
ca 1,98 miljarder kronor 2015.

https://www.regeringen.se/


Avtrappning av jobbskatteavdraget

Jobbskatteavdraget trappas av för dem som har arbetsinkomster som
överstiger ca 50 000 kronor per månad. Avtrappningstakten föreslås vara 3
procent vilket innebär att inget jobbskatteavdrag kommer att ges för dem
som har arbetsinkomster som överstiger 123 300 kronor per månad vid
genomsnittlig kommunalskattesats. Förslaget beräknas öka skatteintäkterna
med ca 2,36 miljarder kronor 2015.

Uppräkningen av gränsen för statlig inkomstskatt
begränsas

Den nedre skiktgränsen för uttag av statlig inkomstskatt på
förvärvsinkomster för 2015 begränsas genom att den räknas upp med
förändringen i konsumentprisindex, i stället för med förändringen i
konsumentprisindex plus två procentenheter. Förslaget beräknas öka
skatteintäkterna med ca 1,91 miljarder kronor.

Särskild löneskatt återinförs delvis för personer som har fyllt
65 år

Den särskilda löneskatten återinförs delvis på lön och andra ersättningar för
arbete samt på inkomst av aktiv näringsverksamhet för personer som har
fyllt 65 år. Löneskatten föreslås uppgå till 8,5 procent och är en form av
socialavgift. För anställda betalas löneskatten av arbetsgivaren. Löneskatten
tillsammans med ålderspensionsavgiften kommer då att uppgå till 18,71
procent att jämföra med fulla arbetsgivaravgifter på 31,42 procent för
personer under 65 år. Förslaget beräknas öka skatteintäkterna med ca 2,34
miljarder kronor 2015.

Komplettering av förslaget om begränsning av
avdragsrätten för privat pensionssparande

Avdragsrätten för privat pensionssparande begränsas genom att det fasta
beloppet sänks från 12 000 till 1 800 kronor per år. Förslaget beräknas öka
skatteintäkterna med ca 3,09 miljarder kronor 2015.

Slopad läx-RUT

Den uttryckliga bestämmelsen om skattereduktion för privatundervisning,



s.k. läx-RUT, avskaffas. Bestämmelsen om skattereduktion för barnpassning
ändras så att den endast omfattar barnpassning som inte mer än i ringa
omfattning innefattar hjälp med läxor och annat skolarbete. Förslaget
beräknas öka skatteintäkterna med ca 50 miljoner kronor 2015.

Slopad avdragsrätt för förvaltningsutgifter

Avdragsrätten för förvaltningsutgifter i inkomstslaget kapital slopas.
Förslaget beräknas öka skatteintäkterna med ca 0,13 miljarder kronor 2015.

Höjd skatt på naturgrus, bekämpningsmedel och avfall

Skatten på naturgrus höjs från 13 till 15 kronor per ton och skatten på
bekämpningsmedel höjs från 30 till 34 kronor per kilo verksam beståndsdel i
bekämpningsmedlet. Avfallsskatten höjs från 435 till 500 kronor per ton
avfall. Förslagen beräknas öka skatteintäkterna med ca 40 miljoner kronor.

Höjd skatt på termisk effekt i kärnkraftsreaktorer

Skatten på termisk effekt i kärnkraftsreaktorer höjs från 12 648 till 14 770
kronor per megawatt av högsta tillåtna termiska effekt och månad. Förslaget
beräknas öka skatteintäkterna med ca 0,25 miljarder kronor.

Höjd skatt på tobak

Punktskatten på cigaretter, cigarrer, cigariller, röktobak och tuggtobak höjs
med ca 6 procent och punktskatten på snus höjs med ca 12 procent.
Skattehöjningen medför att priset för ett paket med 19 cigaretter som i dag
kostar 55 kronor ökar till 57,41 kronor och att en dosa portionssnus ökar från
43 till 44,41 kronor. Förslaget beräknas öka skatteintäkterna med ca 0,90
miljarder kronor 2015.

Samtliga förslag föreslås träda i kraft den 1 januari 2015.

 

Promemorian är på remiss till den 13 oktober.



Tal från Finansdepartementet

Presentationsbilder från
pressbriefingen om utfallet av
några av krisåtgärderna
regeringen vidtagit, samt en
sammanfattning av nya
stödåtgärder
Publicerad 25 januari 2021

Den 25 januari 2021 höll finansminister Magdalena Andersson och
biträdande finansminister Per Bolund en digital pressbriefing för att
presentera utfallet av några av de krisåtgärder regeringen vidtagit samt ge en
sammanfattning av nya stödåtgärder.

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Presentationsbilder från pressträff
om ytterligare krisåtgärder för
företag
Publicerad 09 november 2020

Den 9 november 2020 höll finansminister Magdalena Andersson och
finansmarknadsminister Per Bolund pressträff om ytterligare krisåtgärder för
företag.

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Presentationsbilder från pressträff
om ytterligare åtgärder med
anledning av det nya
coronaviruset
Publicerad 12 maj 2020

Den 12 maj 2020 höll regeringen, Centerpartiet och Liberalerna en pressträff
om utökade budgetåtgärder med anledning av coronaviruset.

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Presentationsbilder från pressträff
om ytterligare åtgärder med
anledning av det nya
coronaviruset
Publicerad 07 maj 2020

Den 7 maj 2020 höll regeringen, Centerpartiet och Liberalerna en pressträff
om utökade budgetåtgärder med anledning av coronaviruset.

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Presentationsbilder från pressträff
om ytterligare åtgärder med
anledning av det nya
coronaviruset
Publicerad 30 april 2020 Uppdaterad 30 april 2020

Den 30 april 2020 höll regeringen, Centerpartiet och Liberalerna en
pressträff om nya budgetåtgärder med anledning av coronaviruset.

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Presentationsbilder från pressträff
om ytterligare åtgärder med
anledning av det nya
coronaviruset
Publicerad 14 april 2020

Den 14 april 2020 höll regeringen, Centerpartiet och Liberalerna en
pressträff om nya budgetåtgärder med anledning av coronaviruset.

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Presentationsbilder från pressträff
om ytterligare tillskott till
kommuner och regioner
Publicerad 02 april 2020

Den 2 april  2020 höll regeringen, Centerpartiet och Liberalerna en pressträff
om nya budgetåtgärder med anledning av coronaviruset.

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Presentationsbilder från pressträff
om krispaket för jobb och
omställning
Publicerad 30 mars 2020

Den 30 mars 2020 höll regeringen, Centerpartiet och Liberalerna en
pressträff om ytterligare åtgärder för att mildra de ekonomiska
konsekvenserna av virusutbrottet.

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Presentationsbilder från pressträff
om krispaket för svenska
småföretag
Publicerad 25 mars 2020

Den 25 mars 2020 höll regeringen, Centerpartiet och Liberalerna en
pressträff om ytterligare åtgärder för att mildra de ekonomiska
konsekvenserna av virusutbrottet. 

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Presentationsbilder från pressträff
om krispaket för svenska företag
och jobb
Publicerad 16 mars 2020

Den 16 mars 2020 höll regeringen, Centerpartiet och Liberalerna en
pressträff om ytterligare åtgärder för att mildra de ekonomiska effekterna av
virusutbrottet.

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet, Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Presentationsbilder från pressträff
i Jönköping om budgetnyheter
Publicerad 12 september 2019

Den 12 september höll statsminister Stefan Löfven, vice statsminister
Isabella Lövin, finansminister Magdalena Andersson och finansmarknads-
och bostadsminister Per Bolund en pressträff för att presentera nyheter i den
kommande budgeten.

 

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Per Bolunds presentationsbilder
från pressträff om förstärkt
amorteringskrav
Publicerad 30 november 2017

Den 30 november 2017 höll Per Bolund en pressträff med anledning av
regeringens beslut gällande Finansinspektionens förslag om ändring i
Finansinspektionens föreskrifter om amorteringskrav.

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Per Bolunds tal vid Global
Ecolabelling Networks konferens
”Putting Words into action”
Publicerad 02 november 2017

Stockholm, 10 oktober 2017. Det talade ordet gäller.
Thank you for that kind introduction!

The name of this conference, is, as you know, "Putting Words into Action".
And I must say, and maybe not in a humble way, that I find that this title
suits me very well.

It is said that the definition of politics is about who gets what, when and
how. But I'd say it's also about creating ideas, getting people behind them
and most importantly - being able to put them into action.

When it comes to the Financial markets you could frame it another way,
using an American saying – Put you money where your mouth is! We've
heard a lot of promises from financial actors – now it is time to act, to
change the investment patterns. To put their money where their words are.

In a few minutes I will have the great privilege to announce and reward the
first Nordic Swan-labelled investment funds. This is an initiative that the
Swedish government proposed at the Council of Nordic countries in 2015.
An idea that has been turned into a proposal and is now turned into action.

Through this, we as individual consumers can now put our money where our
mouth is – put our savings where they contribute to making the world a
better place.

I understand that you previously had an entire section, on consumer power,
here today. And I think that – at least in this room – we can all agree on the
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power that we have as consumers. That our choices as consumers have a
direct impact on our world. But we have to give consumers the tools to act.

Which is exactly what eco labelling or environmental labelling does, it is a
very effective tool in our efforts to make our consumption patterns more
sustainable.

To be active and make informed decisions on the financial market can be a
challenge for consumers, this is a complex market with an abundance of
information. While more and more consumers show a strong interest in
sustainable investments, many lack a deeper knowledge about financial
services, products and sustainability.

My job, as the minister of consumer markets – is to make it easy for
consumers to make the "right" choice. Or at least help consumers to be able
to make informed choices.

When you save your money and/or invest in a fond – it hasn't always been
clear as to what exactly you are investing in. It's been hard to decipher which
companies you support.

I think it was Desmond Tutu who said that "people of conscience need to
break their ties with corporations financing the injustice of climate change".

The Nordic Swan Ecolabel is a very well-known and higly respected
trademark in all the Nordic countries. By using the Nordic Swan a company
in a simple and credible way can communicate environmental, and CSR
related work. And I think that we all have to save the world a little, every
day. All of us, needs to be planet keepers. Therefore, this licence is one more
important step towards making it easy to do the "environmentally" right
choice.

Because our problem, is not that "Winter is coming" – our problem is that
winter might not come at all. Time is running out, the climate change is here
and now. We've seen it with the flooding's, with the hurricanes and the
extreme drought.

And in the global transition into a sustainable and fossil free economy, with
increased respect for human rights, one cannot stress the importance of the
financial markets enough. Because the investments that we do today
determine what world we will have tomorrow.

It is therefore welcome that in Sweden as well as internationally, a rapid



transfer of capital is currently taking place, where it is becoming the new
normal to contribute to a more sustainable financial market through socially
and environmentally sustainable investments. Financial actors today consider
environmental and human rights to a widely greater extent than ever before.

This positive trend has many different explanations. First of all; it is
increasingly obvious that the risks of failing sustainability work have
increased. Just look at the companies behind the deep-water horizon spill or
the fiddling with the carbon dioxide emission levels from cars.
Secondly, sustainable investments contribute to better business results and
higher returns. A connection that becomes clearer every day.

One example of this connection is investments in fossil fuels, which have
become increasingly insecure. As prices for renewable energy fall rapidly,
demand and fossil fuel prices will fall as well. Lenders and shareholders are
at risk of major losses as their investments in fossil energy fall dramatically
in value. Ultimately, this may lead to a lower return for customers to those
investors who do not take this development into account.

Or as Christina Figueres, Executive secretary of the UNFCCC put it;
"Climate change increasingly poses one of the biggest long-term threats to
investments."

So there are strong reasons why major investors now are moving from
focusing on short term performance and quarterly reports. Instead, what
becomes increasingly important today, is what creates long-term value
within companies, namely active environmental work, dignified working
conditions, respect for human rights and active anti-corruption work.

Sweden has started this transition, and the Swan Ecolabel certified
investment funds isn't the only step that is now taken to creating a more
sustainable financial market. If we're going to live up to the Sustainable
Development Goals and the Paris Agreement we need to increase the speed.
Therefore;

1. The government has recently proposed new legislation that requires of
all Swedish fund managers that they clearly disclose their sustainability
efforts. It will now be possible for customers to easily get information on
how the manager of a selected fund works with environmental issues,
social conditions, respect for human rights and active anti-corruption
work. Fund managers who choose not to have serious sustainability
work will need to, clearly, be transparent towards their customers about



this.
2. And the Swedish national pension funds which jointly manage over 130

billion dollars will get a legislative overhaul which demands of them to
move in a more sustainable direction. This means that the funds must
pay attention to international agreements which Sweden has ratified,
such as the Sustainable Development Goals and the Paris Climate
Agreement.

3. Lastly, in the premium pension system, we will propose a sustainability
requirement which stipulates that a fund will not be allowed on the
platform without properly declaring how sustainability is integrated in
the investment process.

These initiatives are a few examples of how we step by step move towards a
more sustainable financial system. And how we give green consumer
demands a stronger position on the financial markets.

So, to me this is a great moment and an example of bringing a great idea into
action. The new swan ecolabel on investment funds will give me, and you
and all other consumers the opportunity to – finally – put your money where
your mouth is!

Thank you!



Tal från Finansdepartementet

Tal av finansmarknadsminister Per
Bolund på konferensen UNPRI i
Berlin
Publicerad 27 september 2017

Berlin, 25 september 2017. Det talade ordet gäller.
First of all let me congratulate the PRI and its signatories for a great job over
the last two decades. With almost 1800 signatories representing 70 trillion
dollars PRI is truly a success. It is a great achievement. But this focus on
sustainability hasn't always been the case. I remember the climate talks in
Copenhagen back in 2009 and I remember especially what a Danish delegate
said:

It might be the case that stopping climate change isn't profitable but it might
be worth pursuing anyway.

After leaving Copenhagen, the way we talk about sustainability challenges in
general and especially climate change has fundamentally changed. Today,
this sceptical viewpoint is truly something of the past. UN secretary general
Guterres put it quite eloquently when he, earlier this year, said:

The sustainability train has left the station. Get on board or get left behind

If I might add a Swedish perspective to this, it would be that Sweden isn't on
the sustainability train. We are on the sustainability Hyperloop and we are
leaving the sustainability train far behind us. But as you might have guessed,
I am biased when it comes to Sweden.

With this Elon Musk- esque metaphor I would like to share with you all the
Swedish experiences on how to make the financial system more sustainable
and my thoughts on what role the industry could play by applying self-
regulation and where supervisory authorities and legislative bodies must
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regulate.

In Sweden we have sustainability engrained in the constitution where it says
that the public sector shall promote a sustainable development which leads
to a healthy environment for present and coming generations.

When applying this to financial market policy we have focused on a risk
based approach. This is important because we do not want to mix politics
with regulation, but at the same time we want to make sure, in every way
possible, that we are doing everything we can to implement the Sustainable
Development Goals and the Paris Agreement.

The focus on risk has also been instrumental to how the Swedish Financial
Supervisory Authority has approached the matter of sustainability. Because,
as we see it, more sustainable financial companies pay more attention to long
term challenges which is positive from a financial stability standpoint.

On our initiative, the Swedish FSA has initiated an ambitious agenda to
integrate sustainability into its everyday work stream. This includes focusing
on:

how major banks consider sustainability factors in their lending
operations
and how climate change, both its effects and the transition risks affects
financial stability.

These activities mirror two other initiatives which are currently taking place,
namely the High Level Group on Sustainable Finance and the Task Force on
Climate related Financial disclosures. The Swedish FSA's work is therefore
tightly interlinked with the recommendations from the two groups.

But the Swedish agenda for more sustainable financial markets doesn't stop
with the work being done by the FSA. The Swedish national pension funds
which jointly manage over 130 billion dollars will get a legislative overhaul
which steers them in a sustainable direction. This means that the funds must
pay attention to international agreements which Sweden has ratified, such as
the Sustainable Development Goals and the Paris agreement. And in the so
called premium pension system, which is open to all UCITS V funds, we will
propose a sustainability requirement which stipulates that a fund will not be
allowed on the platform without properly declaring how sustainability is
integrated in the investment process. This is a big deal as the premium
pension system is part of the Swedish national pension system and covers



generally speaking all individuals in Sweden. The premium pension system
manages about 100 billion dollars today but the system is growing and is
projected to surpass 300 billion during the coming decades.

These initiatives are examples from the Swedish toolbox for a more
sustainable financial system. However, in order to make a global mark we
must work together within the European Union.

I welcome the Commission's initiative to set up the HLEG group and I have
with great interest taken part of the interim report.
Some of the report's recommendations can be implemented by the industry
itself, and for some, the initiative must come from member states.

One example which can be initiated by the private sector itself is to change
the way you rewards your employees. I urge you to stop aligning
compensation with short term performance as this will have an adverse
effect on the actions which your employees are taking. It will not be in line
with the long term goals which actually build lasting value to a company.

In short, big cash bonuses which are based on short term performance means
that employees have no motivation to change. Instead, as the report suggests,
the bar for cash reward could be to achieve certain sustainability metrics.
This opens up for a more smooth alignment of sustainability and the day to
day business.

When looking at what recommendations that the member state can work
with, this still need some additional work. However I would like to highlight
the importance of scenario analysis which is brought up by both the HLEG
group and the Task Force on Climate related Financial Disclosures. In these
scenarios banks and insurance firms must pit their businesses plans against a
scenario where global temperature rise stops at two degrees. This calls for
emissions to peak in three years' time and then drop by more than 60 % by
2050 according to the UN. Needless to say, this will have a profound effect
on the fossil industry, especially coal, and of course on those financial actors
that support them. Creating scenario based risk assessments, is vital for
investors to understand where stranded assets may appear in the future.

For this to happen, the EU must step up their game. They must strengthen
the sustainability competence at the European Supervisory Authorities in
order to develop and evaluate the financial sector's scenarios over the impact
of climate change.



So my message to you today is this: We are in this together, the private and
the public sector. The political system has woken up and is, as we speak,
embracing sustainability in the financial system. This will lead to regulatory
changes where Sweden's aim is simple: introduce minimum requirements in
order to lift the overall quality. Focus on measures to increase transparency
in order to reward those who are smart enough to realize that sustainability is
the future for investors.

This strategy will be Sweden's sustainable Hyperloop and you are all
welcome to join the ride.

Thank you.



Tal från Finansdepartementet

Presentationsbilder från
seminarium om regeringens nya
mått på välstånd
Publicerad 20 juni 2017

Den 20 juni 2017 arrangerade finansminister Magdalena Andersson och
biträdande finansminister Per Bolund ett seminarium där de presenterade
regeringens nya mått på välstånd.

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Per Bolunds presentationsbilder
från Riksgäldens finansdag
Publicerad 10 april 2017

Den 5 april 2017 höll biträdande finansminister Per Bolund ett anförande på
Riksgäldens finansdag på temat En hållbar ekonomisk utveckling.

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Per Bolunds tal vid PTK:s
hållbarhetskonferens
Publicerad 05 april 2017

Stockholm, 4 april 2017.
Den 4 april 2017 talade finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund
på PTKs hållbarhetskonferens om hur kan regering och näringsliv samarbeta
för en bättre värld?

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Per Bolunds tal vid Dagens
industris konferens Hållbarhet
Publicerad 05 april 2017

Stockholm, 4 april 2017.
Den 4 april 2017 talade finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund
på Dagens industris konferens Hållbarhet om hur regeringen kan skapa
förutsättningar för finansmarknadens aktörer att bidra till att uppnå målen?

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Anförande vid pressträff om
regeringens nya skatteförslag
Publicerad 14 mars 2017

Vid en pressträff den 14 mars 2017 presenterade finansminister Magdalena
Andersson och biträdande finansminister
Per Bolund regeringens nya skatteförslag.

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Anförande vid pressträff om
bankskatten och
resolutionsavgifter
Publicerad 25 februari 2017 Uppdaterad 25 februari 2017

Lördagen den 25 februari höll finansminister Magdalena Andersson och
finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund en pressträff i
Rosenbads presscenter med anledning av regeringens besked om
bankskatten och resolutionsavgifter.

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Per Bolunds anförande vid
Dagens industris konferens
Försäkring
Publicerad 07 februari 2017 Uppdaterad 07 februari 2017

Sheraton, Stockholm 7 februari 2017.
Den 7 februari 2017 talade finansmarknadsminister Per Bolund på Dagens
industris konferens Försäkring om framtida utmaningar för
försäkringsmarknaden.

https://www.regeringen.se/


Tal från Finansdepartementet

Inledningstal av Per Bolund vid
Swedish FinTech Associations
årsmöte
Publicerad 17 januari 2017 Uppdaterad 19 januari 2017

Stockholm, 17 januari 2017. Det talade ordet gäller.
Hej och tack för att jag fick komma hit för att inledningstala idag. Jag skulle
vilja ta det här tillfället i akt och prata om vad som gjort Sverige till ett
framgångsrikt fintechland, vilka initiativ som vi inom regeringen har tagit för
att främja utvecklingen men även hur dialogen mellan oss kan se ut
framöver.

Personligen tror jag att fintech kan hjälpa oss att förändra den finansiella
sektorn till det bättre. Min förhoppning är att detta skifte kommer att skapa:

En mer tillgänglig finansmarknad genom nya finansieringskanaler såsom
crowdfunding och peer-to-peer lending.
En hållbarare finansmarknad där information om storleken på en
investerings miljöpåverkan är tydlig och jämförbar
En säkrare finansmarknad där teknologisk innovation gör det lättare att
leva upp till nya tuffare krav som ska stärka konsumentens ställning.
Och slutligen
En effektivare finansmarknad som genom nya betalningslösningar
sänker kostnaden för betalningar samtidigt som säkerheten ökar.

Detta skifte sker just nu otroligt fort. Vi närmar oss snabbt en situation där
kontantermas roll i de flesta människors liv har minskat betydligt. Bara för
att nämna ett exempel på detta så visade Riksbankens senaste undersökning
över hushållens betalningsvanor att endast 15 % genomförde sin senaste
betalning kontant. 2010 var motsvarande summa 40 %.

Och den snabba utvecklingen är såklart inte begränsad till hushållens
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betalningsvanor. Block chain teknologin kommer med all säkerhet att
revolutionera hur börshandeln kommer att se ut i framtiden och
crowdfundings betydelse kommer att successivt öka allteftersom marknaden
blir mer mogen.

När jag reser och träffar mina motsvarigheter i andra länder möts jag alltid av
en djup respekt för hur långt vi i Sverige har kommit inom fintech. De flesta
vill veta vad vi har gjort för att skapa ett så pass framgångsrikt ekosystem av
innovativa företag. De vill gärna ha ett recept som de själva kan applicera i
sitt eget land. Mitt svar blir då alltid att det är företagen själva som med sitt
slit och innovationsförmåga har skapat detta, inte staten. Men utöver detta
skulle jag ändå vilja lyfta fram tre saker som jag tror långsiktigt bidrar till en
framgångsrik fintechsektor. Dessa är öppenhet, långsiktigt policyarbete och
ett gott samarbete mellan stat och näringsliv.

Vad gäller öppenhet så handlar det om att omfamna nya kulturer och nya
idéer. Sverige är ett mångkulturellt land där 16 % av vår befolkning är födda
utomlands. Detta berikar vårt land, dels kulturellt men även med eftertraktad
kompetens. I tider av ökad populism och främlingsfientlighet är det kanske
viktigare än någonsin att stå upp för ett samhälle som hyllar oliktänkande,
yttrandefrihet, kritiskt tänkande och humanism. Min övertygelse,
miljöpartiets övertygelse, Sveriges regerings övertygelse är att vad som
långsiktigt gör Sverige starkt är tron på frihandel och en ökad rörlighet för
människor. Detta är självklart inte något som enbart kommer fintechsektorn
till del men jag vet efter att talat med många av er att era arbetsplatser ofta
är en smältdegel av kulturer, språk och bakgrunder och ni drar nytta av att
Sverige förändras.

Min andra punkt som jag vill lyfta upp är långsiktigt policyarbete. Staten med
alla dess myndigheter har länge arbetat hårt för att driva på digitaliseringen.
Exempelvis sker, som ni vet, en stor del av medborgarnas kontakt med
myndigheterna digitalt. Vi deklarerar digitalt, vi anmäler VAB digitalt och
startar bolag digitalt. Legitimering är idag digitalt, bank-id, som togs fram av
bankerna har idag ett stort antal användningsområden och inom detta
område ligger Sverige långt framför många andra jämförbara länder.

Sverige har också, under längre tid avsatt stora resurser för att bygga ut
bredband, även i glesbygd. Regeringen offentliggjorde nyligen en stor
satsning som syftar till att ge i princip hela Sverige tillgång till snabbt
bredband 2025. Med det menas att 98 % av befolkningen ska ha tillgång till
bredband med en hastighet på minst 1 gigabit per sekund, detta är tio gånger
snabbare än det tidigare målet. Detta är en infrastruktursatsning, liksom



exempelvis ny järnväg och därmed otroligt viktig för Sverige och för alla oss.
En god tillgång till snabbt bredband möjliggör en rad framtida tjänster som vi
inte kan förutse idag, inom fintech såväl som inom andra områden.

Mer specifikt kommer vissa policyförslag och initiativ att påverka er
bransch:

Vi har ju exempelvis tillsatt en crowdfundingutredning som ska förbättra
förutsättningarna för branschen genom att räta ut en rad regulatoriska
frågetecken. Exempelvis har det så kallade spridningsförbuden kommit
att orsaka osäkerhet kring vad som gäller inom andelsbaserad
crowfunding. Detta ska vi komma till rätta med. Men jag vill även
betona att utgångspunkten för utredningen är att förbättra
förutsättningarna för att crowdfunding ska kunna fungera som en
alternativ källa till finansiering för små- och medelstora företag. I tider
då banklån kan vara svårt att få kan detta vara en viktig väg för att
kunna få det där lånet som möjliggör den där satsningen som tar
företaget till nästa nivå.
Ett förslag till ny skatt på personaloptioner har lagts fram. Förslaget tror
vi är attraktivt för de små bolagen som inte har de finansiella muskler
som krävs för att attrahera kompetent nyckelpersonal.
PSD2 öppnar upp för fler tredjepartsaktörer inom den finansiella
sektorn. Här vill jag vara tydlig med att regeringens ingång är att den
slutgiltiga produkten ska gynna mindre aktörer och inte hindra dem.
Inom ramen för kapitalmarknadsunionen så har även EU-kommissionen
lanserat en task force, specifikt för fintechbranschen. Syftet är att dels
identifiera vilka regulatoriska risker som kan uppkomma när en ny
bransch uppstår men även vad som kan göras för att understödja
utvecklingen. Under första halvan av 2017 kommer gruppens
policyförslag och rekommendationer att läggas fram.

Slutligen vill jag även tala om samarbete. Jag skulle vilja sträcka mig så långt
och säga att Sveriges modell med ett tätt samarbete mellan näringsliv och
stat är i det närmaste unik. I tider då bred uppslutning behövs har vi kunnat
ta fram vår samförståndsanda och nå kompromisser som i slutändan är
gynnsamma för alla parter. En stor del av detta samarbete sker med eller
genom en branschorganisation. Just därför är det så viktigt att fintechbolagen
idag har kommit samman och skapat en egen organisation. En organisation
som blir ett bollplank för staten och en aggregator för de utmaningar som alla
ni i detta rum möter.

Jag hoppas att vi tillsammans kan se detta som ett första steg till en djupare



kontakt mellan stat och fintechföretag där vi tillsammans kan mötas, utbyta
erfarenheter och kraftsamla för att möta framtiden tillsammans.

Jag kommer fortsätta att arbeta för att Sverige ska behålla sin position som
ett ledande fintechland. Jag har fått möjligheten att leda två främjanderesor
där vissa av er som är med idag har deltagit och jag ser fram emot att göra
det igen om tillfälle erbjuds.

Men det sagt skulle jag vilja avsluta och gratulera er till bildande av er
organisation.



Tal från Finansdepartementet

Anförande av Per Bolund vid
Singapore Fintech Festival -
RegTech Forum
Publicerad 18 november 2016 Uppdaterad 18 november 2016

Singapore, 18 november 2016 Det talade ordet gäller.
Thank you for the opportunity to speak at this conference and a warm
welcome to all of you who are here this morning.

I would like to take the opportunity today to share with you some insights
from the Swedish FinTech experience. I will also briefly touch upon
opportunities and challenges that we face in the near future.

Sweden and Singapore share many similarities. Population wise, we are small
countries. Singapore has a population of 5 million, in Sweden we are about 9
million.

Sweden's economy is reliant on highly competitive manufacturing and
service sectors and Singapore has followed along the same path. Singapore is
indeed, as I have seen during the last few days, home to a thriving FinTech
ecosystem and a gateway to Asia.

Given these similarities I believe it is of great value for our two countries to
exchange ideas and practices.

Technology-driven change in the financial industry is now taking place at a
great speed and this development is here to stay. FinTech spreads across
different sectors of the financial markets and is present in for example
payments, credit provision, financial advice and insurance. This is in my
view a very positive development.

Personally, I believe FinTech may help us to achieve a fundamental change
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in the way the financial market works by creating:

New financing possibilities, such as for example crowdfunding,
A sustainable financial market where information on environmental
impact is disclosed and comparable,
A safer financial market due to increased transparency, enabled by
technological innovation and better systems for monitoring and tracking
transactions last but not least
New, efficient payments systems which ensures electronic payments are
safe, easy and immediate.

The question is then, how do we realize this fundamental change of the
financial markets and how do we make the best out of emerging technologies
to do so. And, what challenges are there along the road?

In this highly competitive world I believe there are three principles of
particular importance to reach this vision; Openness, Policy and
Cooperation.

Let me explain what I mean.

Openness is to embrace new cultures and new ideas, and in my view all truly
innovative places share the fact that they are hubs of different cultures,
values and ideas. This creates an environment where new ideas and
inventions are born.

Openness is also about increased access to financial services for every
citizen regardless of geography and demographics.

My second principle, Policy is about the responsibility of the government to
embrace new ideas and to create an environment where these can develop
into new successful companies. Policy is also to nudge behaviour in the best
interest of citizens, companies and the environment.

Finally, success is not possible without my third principle, cooperation –
digitalisation knows no borders. Therefore success is dependent on
relationships being built on both national and global levels.

Everyone in this room is part of the future of FinTech. We are open and
interested in new ideas and some of us are actively involved in creating
policies to ensure a level playing field where future ideas can be supported
and developed.



I will now share with you some developments in Sweden that in my view
illustrates the importance of the three principles I just described.

Sweden is a small exporting nation. That means that we may never take
anything for granted and there is a continuous need to embrace and test new
ideas.

Openness is fundamental in Sweden, both as we are striving to build an open
society for everyone but also to ensure efficient communication with the
government. Today, most interactions between companies or citizens of
Sweden and the government is digital and most of the transactions are done
electronically over the internet.

Turning to government policy, the government must do "the right things"
which from a Swedish perspective means using policy tools to support
technological development which to a large extent explains Sweden's current
position in fintech.

Regarding financial technology, or FinTech, the ground work was laid
already in the late 90's. In 1998 it became possible for employees to
purchase a personal computer with a tax subsidy. The scheme was called
"The home PC reform" and was supported by employers and labor unions.

With the deduction of tax, large tenders that pushed down costs and
instalment plans by the employer, people were able to buy state of the art
computers at a very good deal. This meant that access to computers was
given at precise the same time as the internet was rolled out nationwide.

As new technology required more bandwidth the Swedish government
decided to support the building of a nationwide fiber network. This
infrastructure investment is still in progress today. Looking into the future,
this will of course not replace the need for physical clusters but it opens up
for successful companies outside dense populated areas.

Another key to the success of FinTech and other sectors that rely heavily on
IT is the state's ability to adapt and offer new ways for the citizens' ability to
communicate with the government.

Today, most interactions between citizens of Sweden and the government is
digital. For companies, this is even more true. Secure and easy to use
electronic identification has been critical to achieve this.

This electronic identification tool has been developed in collaboration with



the private sector, mostly the banks, over many years. Today the Swedish
banks are the biggest users. 9 out of 10 transactions with an electronic
identity are made by a private person accessing their bank over internet.

Initially it was the government, in fact the tax agency, which had the biggest
need to push the usage of electronic identification. This year, 70% of the
income tax return forms were submitted electronically. 30 % submitted the
income tax returns by using a cell phone, either with a mobile identification
or through an app or text-messaging.

The electronic identification tools is also enabling new services, such as
mobile payments and remittances with a global reach.

Electronic bank transfers and the use of internet to communicate with your
bank have its background in early initiatives such as digital bank transfers for
wages, which was introduced in the 1960's.

For a long period the use of cash in Sweden has decreased. Today the value
of cash in circulation in relation to GDP is approximately 1.5 percent. In the
1950's this figure was almost 10 percent.

The Central bank also makes surveys on households' payment habits. When
asked in September this year, 15 percent answered that they had made their
most recent payment in cash. In 2010 this figure was almost 40 percent.

Some argue that Sweden will become a cashless society within a couple of
years. The policy issue here is rather access to cash. A majority of bank
branches do in fact no longer keep cash on hand or take cash deposits.

The decrease in the use of cash started in the 1990s when the Swedish banks
started charging for cheques, and instead promoted the use of credit and
debit cards. These cards are today the main form of payments and their
success, in combination with a number of electronic payment initiatives in
recent years, is the main explanation for the low use of cash in Sweden.

My last principle is about cooperation. Digitalisation has no borders; this is
one of the reasons I am here to share and to learn. Cooperation is essential,
nationally, EU-wide and internationally.

I believe Sweden's business friendly environment has been a growing ground
for all FinTech companies that have been established but also a more general
culture of working together coupled with an interest in participating in
internationals foras.



At the national level, banks in Sweden have historically joined together to
enhance citizens access to cash and payment infrastructure. I have
mentioned card payments, where the banks have one single network, and the
electronic identification tools. The latest example is "Swish" a mobile
payment application for real-time payments, using phone numbers.

Today, with new companies emerging, the trend both nationally and
internationally is banks cooperating with startups in order not to lose
momentum.

Another example of national cooperation in Sweden is a Financial Sector
Public-Private Partnership in Sweden, what we call the "FSPOS". The
members are financial institutions such as banks, insurance companies,
clearing organizations and public authorities.

The purpose of FSPOS is to work together for a resilient financial
infrastructure by sharing information on operational risks and suggest
measures for improvements. Experts from FSPOS member organizations
meet regularly in order to analyze risks and interdependencies in financial
services, develop best practices for continuity management and crisis
communication.

Let's now turn to the present. What are we doing today to facilitate the
development of FinTech in Sweden?

To improve success for early stage growth companies in Sweden the
government has recently taken steps to improve its public venture-capital
system. A new public fund-of-funds investment company has recently been
founded, which will only invest in private venture capital funds. That means
no direct investments in companies as we believe it is up to the market to
decide which investments are profitable and which are not. The goal is to
secure financing to startups and scaleups in phases of development and
segments of the market where the lack of private funds are most challenging.

Being a member of the European Union, we have several initiatives which
we look forward to. These initiatives will in our view further enhance
FinTech development. I will highlight three important areas.

First, New EU regulation on payment services, the Payment Services
Directive 2, PDS2 has recently been adopted. The aim is primarily to help
develop an EU-wide market for electronic payments and create better
conditions for secure and efficient payments. The directive forces current



payment infrastructures – in Sweden they are mostly dominated by banks –
to open up for competition and access which enables more companies to join
the current payment infrastructure. This should benefit the customers both
from a diversity perspective as well as from a price perspective.

Second, there is a stream of initiatives within the Capital Markets Union. The
CMU is part of the investment plan for Europe to boost jobs and growth by
facilitating increased cross-border investments within the EU and diversified
funding for companies, especially SMEs.

The accelerating reform communication on the next steps for CMU,
presented in September this year, specifies that the rapid growth of FinTech
has the power to transform EU-capital markets and that the CMU must keep
pace with technological developments. The Commission's aim is to ensure
that the regulatory environment strikes an appropriate balance between
building confidence in companies and investors, protecting consumers and
providing the FinTech industry space to develop. We could not agree more
and welcome this work on the European level.

The CMU initiative includes several other important work streams, one of
which is to reduce barriers for cross-border distribution of financial services.
The Commission will shortly present an action plan on retail financial
services which will strengthen retail investor participation in capital markets.
The action plan will also open up the European market for retail financial
services to deliver better results for consumers and companies.

Last but not least, one important area of CMU is the work to develop a
comprehensive European strategy on green finance. From a Swedish
perspective we strongly support this strategy. Climate Change is one of those
defining issues that unite humanity. I can't emphasise enough how important
it is that we all take action now to bend the curve and propel us to an
emission free future. Within finance, we must support the development of a
sustainable financial market and make investment decisions that support a
sustainable growth path, these decisions must be aligned with the Paris
agreement. Openness and policy are key words here, for example
policymakers should require companies to disclose their environmental
impact in a comparable way.

Finally I would like to reflect upon the future and bring up some challenges
as we see them.

In the financial industry in general, there is, as we all know, work to be done



for participants to comply with regulations and for policymakers to make
sure businesses can thrive notwithstanding the large amount of regulation
being implemented in Europe and globally.

Here I see a potential for FinTech companies helping financial institutions to
comply with regulations; Regtech development can facilitate compliance and
make it less burdensome.

It is in my view both a responsibility and an opportunity for a government to
support and promote this development; nationally, in the EU and globally. I
can today in Singapore with my cellphone pay my bills in Sweden and I can
even send some money to my child via SEQR without any additional cost
using only my cellphone. The opportunities are vast.

However development is proceeding at a rapid pace; technical innovation
goes faster than we as legislators can adjust the legal framework to fit a new
era while at the same time making sure new risks are properly addressed.

Technological neutrality in legislation is a difficult thing, but should always
be sought after.

Opportunities also come with challenges. Cyber risks as well as money
laundering and terrorism financing are key risks that we need to work with.
If we do not pay proper attention to these risks as we develop the legislative
framework, they may threaten financial stability, our companies and
consumers.

A major challenge for any country, striving to be a leading FinTech nation is
to fight money laundering and terrorism financing effectively, without
stopping the development of a digital financial infrastructure that we see can
be of such benefit to all citizens.

As a legislator, the balance between access and opportunity for customers
and companies and the risks threatening the same is a difficult but important
task we have in front of us.

There is unfortunately no magic wand to secure the development of financial
technology keeping with both risks and challenges ahead. But, with a good
degree of openness, the right policies and proper cooperation I think we are
well equipped to also face future challenges.

So to conclude my speech here today:



- Openness -the government must "do the right things" and this mainly
comes down to providing infrastructure and creating a thriving business
environment. That means it must be simple and not time consuming to either
start a company or to seek funding for further expansion.

- Policy – clear, proportionate and well considered regulation must be
enacted. From my experience, good regulation does not inhibit growth,
regulation secures that everybody are playing by the same rules. Here, as
noted before, a balancing act between securing further growth of a sector
must be balanced towards consumer and investor protection.

- Cooperation – by meeting, discussing as we do today, and further share
best practices and ideas, we can together strive for further FinTech
development and make sure the challenges we meet along the road can be
met, safeguarding both a thriving FinTech eco-system as well as customer
protection and regulatory compliance.

On that note I will conclude from my side this morning. Thank you for
listening.



Tal från Finansdepartementet

Per Bolunds presentationsbilder
från seminariet om strategin för
hållbar konsumtion
Publicerad 04 oktober 2016 Uppdaterad 04 oktober 2016

Den 4 oktober höll konsumentminister Per Bolund ett lanseringsseminarium
om regeringens strategi för hållbar konsumtion.
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Tal från Finansdepartementet

Per Bolunds anförande vid COP21
ministermöte om klimatfinansiering
för klimatanpassning i de minst
utvecklade länderna
Publicerad 07 december 2015 Uppdaterad 07 december 2015

6 december 2015, Paris
Det talade ordet gäller.

Excellences, colleges, distinguished guests, ladies and gentlemen,

I would like to thank the under-secretary-general Acharya and ms Todd from
the ONE campaign for organising for organizing this important event and for
inviting me to address you here today. Few issues could be more important.

Climate change is the challenge of our time – it affects all countries, but the
consequences are worst for the poorest and most vulnerable. Addressing the
needs of the least developed countries in adapting to climate change must be
at the core of our common efforts to combat climate change and its impacts.

Climate change is not about something in the future. It happened yesterday
and it is happening now. Words need to be backed up by action. This is not a
matter of choice, but a matter of survival. Sweden is committed to assume its
share of responsibility.

Here in Paris we need a strong outcome. We are aiming for a global, fair and
legally binding agreement that over time will keep the average global
temperature rise as far below two degrees Celsius as possible. The developed
countries should lead the way by making ambitious commitments.

It is essential that the voices of LDCs are acknowledged and listened to in
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the negotiating room. Sweden will continue to act as a bridge builder and
promote the perspectives of LDCs. I am pleased that my Government has
been able to contribute financially to the negotiation capabilities of the Least
Developed Countries.

Sweden will show leadership on climate change mitigation and we intend to
be one of the world's first fossil-free countries, with zero net emissions of
greenhouse gases by 2050. We challenge other countries and actors to do the
same.

Friends,

Sweden has taken a leading role in climate finance and we remain firmly
committed to the goal of mobilising 100 billion USD annually by 2020. Our
contribution of 580 mUSD to the Green Climate Fund is the most ambitious
commitment per capita. Sweden is also one of the largest donors to the
Adaptation Fund, the Least Developed Countries Fund and the Global
Environmental Facility. Next year we intend to nearly double our
multilateral climate support to developing countries, including 17 million
USD to the Adaptation Fund and 11,5 million USD to the Least Developed
Countries Fund. I can promise you that our engagement will remain strong.

It is positive that the Green Climate Fund has a clear focus on least
developed countries and that the Least Developed Countries Fund has
demonstrated its ability to play a vital role in supporting adaptation efforts
by countries.

We welcome the pledges to the LDCF made at the meeting here in Paris on
30 November, of around USD 248 million.

Friends,

The issue of access to climate finance is vital. Effective absorption is a key
factor when considering how funding access by LDC's can be improved.
Increased direct access has been a welcome reform over the last several
years. At the same time, the role of international organisations in project
planning, capacity-building and other areas will continue to be crucial given
capacity constraints that often exists in LDC's.

Sweden is continuously working within the boards of the larger climate funds
to make the financial means more readily accessible. those most in need,
should be first in line.



We look forward to working with all of you for resilient and safe LDCs.

And we will continue to back up our words with action. Thank you.



Tal från Finansdepartementet

Anförande vid pressträff om
skatteförslag inför budgeten
Publicerad 27 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Rosenbad 27 mars 2015
Vid en pressträff den 27 mars 2015 presenterade finansminister Magdalena
Andersson och biträdande finansminister Per Bolund de förändringar på
skatteområdet som kommer att föreslås i vårändringsbudgeten och som kan
bli aktuella i budgetpropositionen för 2016.
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Tal från Finansdepartementet

Anförande vid Bankföreningens
årsmöte
Publicerad 06 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Den 6 november 2014 talade Per Bolund på Bankföreningens årsmöte på
temat "En bankmarknad i förändring".
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Uttalande från Finansdepartementet

Uttalande av
finansmarknadsminister Per
Bolund efter extrainsatt möte i
stabilitetsrådet 16 april 2020
Publicerad 16 april 2020

Mot bakgrund av coronavirusets konsekvenser på de finansiella
marknaderna sammankallade jag, i egenskap av ordförande, det finansiella
stabilitetsrådet för ett nytt extrainsatt möte. Vid mötet diskuterade vi
situationen på de finansiella marknaderna, effekterna av de vidtagna
åtgärderna och behov av ytterligare åtgärder för att värna den finansiella
stabiliteten.

Myndigheterna i stabilitetsrådet har tagit stora beslut vilket har lett till att det
de senaste veckorna har skett en stabilisering. Jag kan efter mötet konstatera
att det fortfarande finns betydande risker på de finansiella marknaderna.
Bedömningen är att osäkerheterna kommer att bestå. På vilket sätt och hur
länge beror på coronavirusets utveckling och dess effekter på
samhällsekonomin.

Samtidigt har vi i dag ett annat utgångsläge vid finansiell oro jämfört med
före den globala finanskrisen. Sedan dess har vi stärkt motståndskraften i det
finansiella systemet. Bland annat har bankerna mer kapital och likviditet än
tidigare och ett nytt krishanteringsramverk för banker har kommit på plats.
Amorteringskravet har stärkt motståndskraften i många hushålls ekonomi.

Myndigheterna i stabilitetsrådet följer nu utvecklingen noga i syfte att värna
den finansiella stabiliteten också framöver. Jag som ordförande för
stabilitetsrådet har beredskap att snabbt kalla till fler möten i rådet vid
behov. Likaså kommer stabilitetsrådets beredningsgrupp att fortsatt ha
löpande avstämningar och följa utvecklingen noga.

https://www.regeringen.se/




Uttalande från Finansdepartementet

Uttalande av
finansmarknadsminister Per
Bolund efter möte med bankerna
med anledning av coronaviruset
Publicerad 13 mars 2020

Med anledning av det nya coronaviruset har jag idag
haft ett möte med företrädare för de tio största bankerna
i Sverige, Svenska Bankföreningen och Sparbankernas
Riksförbund.
Spridningen av det nya coronaviruset innebär en allvarlig samhällsutmaning.
Bankerna fyller en central roll i ekonomin, inte minst för kreditförsörjningen
till företag och hushåll. Denna roll innebär även att bankerna har ett särskilt
ansvar för att hjälpa sina kunder och att stödja samhällsekonomin i den
uppkomna situationen.

Sedan den globala finanskrisen 2008 har motståndskraften i banksystemet
stärkts betydligt. Bankerna är idag bättre rustade, de har mer kapital av
bättre kvalitet samt större likviditetsbuffertar. De svenska bankerna bör nu
utnyttja sin starka position för att agera långsiktigt. Om det skulle visa sig
nödvändigt har bankerna möjlighet att omförhandla avtal med sina
företagskunder. Därutöver ger kreditregleringen bankerna möjlighet att ta
hänsyn till exempelvis sjukdom.

På mötet diskuterades den uppkomna situationen och jag fick ta del av
bankernas beredskap. Jag upplevde att det fanns en samsyn om att göra vårt
yttersta för att få vardagen att fungera även i dessa extraordinära tider. Det
är centralt att kreditgivning och andra finansiella tjänster till företag och
hushåll upprätthålls. Finansinspektionen och Riksbanken har idag

https://www.regeringen.se/


kommunicerat åtgärder som tydligt stärker bankernas kapacitet att ge
krediter.

Regeringen och ansvariga myndigheter följer utvecklingen noga och har
beredskap att vidta ytterligare åtgärder vid behov.



Uttalande från Finansdepartementet

Uttalande av
finansmarknadsminister Per
Bolund med anledning av ECB:s
stresstest
Publicerad 26 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Sveriges fyra storbanker visar i ECB:s stresstest att de
har kapital att stå emot stora störningar i ekonomin. Det
är glädjande att våra svenska banker med mycket god
marginal visar ett bra resultat.
För Sveriges del så visar testet att i händelse av störningar så är
kärnprimärkapitalgraden i en svensk storbank som lägst 11,8 procent. Kravet
för godkänt stresstest är 5,5 procent. Den bedömning som gjorts av
kvaliteten i bankernas kreditportföljer visar att de svenska bankernas
tillgångar är av god kvalitet.

Samtidigt är det 25 av de 130 granskade bankerna som inte klarar
stresstestet. 12 av bankerna har redan vidtagit åtgärder, men 13 är
fortfarande underkända och måste öka sin buffert. Sverige är en liten och
exportberoende ekonomi, så det är viktigt att våra europeiska grannar också
kan uppvisa stabilitet

https://www.regeringen.se/

